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°۳۴تهران

تغ�رقیمتعنوان

0 (%0)65,710درهم امارات

0 (%0)28,400لير ترکيه

0 (%0)38,000يوان چين

0 (%0)222,500ين ژاپن

0 (%0)202,350دلار کانادا

0 (%0)274,700فرانک سوئيس

0 (%0)3,280افغاني

0 (%0)3,820روبل روسيه

0 (%0)190,000دلار استراليا

20 (%0.01)234,140دلار

30 (%0.01)286,080يورو

0 (%0)344,850پوند انگليس
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تغ�رقیمتعنوان

0 (%0)107,920,000سکه امامي

0 (%0)107,710,000سکه بهار آزادي

0 (%0)60,500,000نيم سکه

0 (%0)40,500,000ربع سکه

0 (%0)23,450,000سکه گرمي



 

1- حمایت صندوق کارآفرینی امید از کارگاه هاي سفالگري در میبد - خبرگزاري صدا و سیما

2- در کشور آن طور که باید به کارآفرینان توجه نمی شود - ایسنا

3- کرج می تواند مقصد گردشگري باشد - ایسنا

4- آزادسازي 6 هزار معدن در کشور - روزنامه پیام سپیدار

5- از بازي در سپید رود رشت تا رتبه برتر کنکور/ از مدیر عاملی هلدینگ صنعت برق و انرژي تا کارآفرینی براي 130 جوان

رشتی - ایده آل گیلان

6- در مراسم امضاي تفاهم نامه با دانشکده کارآفرینی دانشگاه تهران - روزنامه ابتکار

7- در مراسم امضاي تفاهم نامه با دانشکده کارآفرینی دانشگاه تهران - روزنامه ابتکار

8- کارآفرینی با برند مسلمانی / توانمندسازي زنان را در دل محرومیت دنبال می کنم - خبرگزاري قرآن

9- بانک رفاه از استارتاپ ها و فین تک ها حمایت می کند - اقتصاد تهران

10- تا بازي هنگ کنگ به آمادگی لازم می رسیم - قلمنا

11- چگونه می توان یک دستگاه اکسیژن ساز ارزان پیدا کنیم ؟ - قلمنا

12- مسجدي که فیلم ساز تربیت می کند+عکس و فیلم | خبرگزاري فارس - مناظره

13- مهرعلیزاده: سربازي را لغو می کنم - ناطقان

14- انتقاد مدیرکل بنادر و دریانوردي گیلان از عملکرد بخش خصوصی/نبود اشتغال پایدار در بندر آستارا - تدبیر شرق

15- میمه، عجین با عطر بهشت - ایسنا

16- شعار به درد سیاست می خورد، نه اقتصاد/ مشکل مردم دریافت یارانه و صدقه نیست/ کاندیداها با شعارهاي بورسی موج

سواري می کنند - روزنامه اعتماد

17- رعایت پروتکل هاي بهداشتی به 71 درصد رسید / چند نفر به صورت کامل در ایران واکسینه شده اند؟ - سلام نو

18- بورس وسیله اي براي احیاي شرکت هاي پروژه محور - باشگاه خبرنگاران جوان

19- چرا «پوپولیسم ایرانی» تا این اندازه گسترده شده است؟ - فرارو

20- فعالیت مجمع خیرین ازدواج گیلان نیازمند حمایت مسوولان استانی / برگزاري بیش از 1000 جلسه مشاور خصوصی و

عمومی در زمینه ازدواج - برنا نیوز

21- بازدید و بررسی طرح هاي اشتغالزاي ستاد توسعه و عمران بیهود قاینات - صندوق کارآفرینی امید

22- حمایت صندوق کارآفرینی امید از برگزیدگان جشنواره ملی رویش - صندوق کارآفرینی امید

23- آماده ارائه مجوز براي ایجاد آموزشگاه هاي تخصصی در شهرهاي جدید هستیم - ایلنا

24- اشتغال 1024 مددجو کمیته امداد استان مرکزي از طریق کاریابی - خبرگزاري مهر

25- کشور 8 سال با یک کلید قفل شد/ 8 سال کار کردیم و به برنامه اي براي «جهش ایران» رسیده ایم - شیرازه

26- براي برهم زدن بازي انتخابات «تدارکاتچی» آمد - کتاب ایران

27- تفاهم نامه همکاري بانک سینا و بنیاد علوي - بنکر

28- چه مداخلات فرهنگی براي تحریک توسعه ضروري است؟ - کتاب ایران



29- فاصله زیادي تا رعایت 100 درصدي پروتکل هاي بهداشتی داریم - دانا

30- پرداخت بیش از 94 هزار میلیارد ریال تسهیلات تولید و اشتغال - خبرگزاري صنایع

31- احداث نیروگاه 5 هزار مگاواتی برق براي رفع نیاز صنایع و معادن بزرگ کشور - خبرگزاري صنایع

32- وعده هاي انتخاباتی با سررسید نامعلوم - نواندیش

33- از مشارکت کُند انتخابات تا تاخت و تاز کاندیدها به نقدینگی - حوزه نیوز

34- نامزدهاي انتخابات از حرکات و حرف هاي پوپولیستی اجتناب کنند - حوزه نیوز

35- جلیلی: هنر رئیس جمهور ایجاد هماهنگی میان دستگاه هاي مختلف است - ریسک نیوز

36- علیپور: قهرمان آسیا هم میشدم باز دعوت نمی شدم! - فرتاك نیوز

37- رضایت مدیرکل دفتر برنامه ریزي وزارت ورزش از رعایت تناسب بین حوزه ورزش و جوانان در کرمان - برنا نیوز

38- نیکوکاران بی نشان محله - همشهري

39- «کارشناس محله» آماده پاسخگویی به سؤالات شما | هرچه می خواهد دل تنگت بپرس! - همشهري

40- تاکید امام جمعه کیش بر پیشگیري بعنوان اصلی ترین راهبرد مبارزه با مواد مخدر - خبر آنلاین

41- طرح «خانواده مقاوم»با هدف کارآفرینی،اجرایی می شود - بسیج نیوز

42- وارد شدن 360 کالا تولیدي مددجویان استان سمنان به سایت هاي پرفروش کالا - بسیج نیوز

43- پرداخت بیش از 94 هزار میلیارد ریال تسهیلات تولید و اشتغال - اعتبار نیوز

44- دو محرك صعود بازار جهانی - ایراسین

45- آخرین خبرها از انتخابات 1400؛ خط بندي ها جدي تر شد - آخرین خبر

46- قفل بازار خودرو با نهایی شدن تحقیق و تفحص ها باز می شود + اینفوگرافی - عصر خودرو

47- حمایت بانک رفاه از استارت آپ ها و فین تک ها - بانکداري ایرانی

48- 9 هزار اشتغال در بخش صنعت اردبیل دایر شده است - آرمان اقتصادي

49- احداث نیروگاه 5 هزار مگاواتی برق براي رفع نیاز صنایع و معادن بزرگ کشور - آرمان اقتصادي

50- به بهانه مرگ بابک خرمدین - گسترش صنعت معدن تجارت

51- مسجدي که فیلم ساز تربیت می کند+عکس و فیلم - خبرگزاري فارس

52- پتروشیمی شهید تندگویان خود را از محصولات بارمگ آلمان بی نیاز کرد/ شش گام بزرگ فجر براي حمایت از اشتغال در

شهرستان بندرماهشهر - تجارت گردان

53- مدیریت شهري مشهد در پیشرفت فناورانه، سرآمد شهرداري ها ي ایران است - روزنامه شهرآرا

54- جدول درسی 12 خرداد مدرسه تلویزیونی ایران - خبرگزاري صدا و سیما

55- مدرسه تلوزیونی چهارشنبه 12 خرداد - خبرگزاري صدا و سیما

56- جدول درسی 12 خرداد مدرسه تلویزیونی ایران - خبرگزاري صدا و سیما

57- 16 درصد جمعیت شهرستان ملکشاهی تحت پوشش کمیته امداد است - روزنامه عصر ایرانیان

58- حمایت بانک رفاه کارگران از استارتاپ ها و فین تک ها به ویژه در حوزه بانکداري - روزنامه عصر ایرانیان

59- فراخوان شرکت دانشجویان دختر دانشگاه مازندران در طرح ملی کمند - دانشجو

60- برداشت سالانه 600 هزار تن سنگ از دل کوه - روزنامه همدان پیام



61- مالیات بر عایدي سرمایه به پله آخر رسید/ قلب قانون هدف قرار گرفت! - ملیت

62- دولت من، دولت رانت و پارتی بازي نیست/ نباید دست در جیب مردم کنیم - ملیت

63- بیشترین رعایت پروتکل هاي بهداشتی مربوط به این 10 استان است | آمار افراد واکسینه شده از 5 میلیون نفر گذشت -
همشهري

64- دولت حدود 33 هزار فرصت شغلی روستایی در کرمانشاه ایجاد کرد - فصل اقتصاد

65- طلبه باید سعی کند اسیر مدرك گرایی نشود / اولویت فراگیري تبلیغ مجازي نسبت به تبلیغ سنتی - حوزه نیوز

66- پرداخت بیش از 94 هزار میلیارد ریال تسهیلات تولید و اشتغال - دیوان اقتصاد

67- قطع زنجیره خام فروشی گوگرد سرخس - روزنامه قدس

68- سندي که پرسپولیس رو کرد - فرتاك نیوز

69- محرومیت زدایی از استان ها با تسهیلات پرداختی بانک توسعه تعاون - آنا

70- توجه به ارزش هاي فرهنگی و اخلاقی از الزامات جهش تولید است - ایرنا

71- جدول شماره 263 مدرسه تلویزیونی ایران اعلام شد - میزان

72- وبینار هنر جذب سرمایه در پارك علم و فناوري البرز برگزار شد - روزنامه پیام سپیدار

73- ایده هاي برتر براي سنجش سریع کووید 19 جذب می شوند - ایسنا

74- جدول پخش مدرسه تلویزیونی چهارشنبه 12خرداد - خبرگزاري صدا و سیما

75- امسال 80 واحد تولیدي در چهارمحال و بختیاري بهره برداري می شود - باشگاه خبرنگاران جوان

76- قطع زنجیره خام فروشی گوگرد سرخس - ایرنا

77- سرنوشت نقدینگی سرگردان - اقتصاد بازار

78- گُل محمدي در شهرستان سمیرم جایگزین کشت هاي پر آب در سال هاي بی آبی - ایرنا

79- ضرورت رهایی از خام فروشی نفت - روزنامه اسکناس

80- تشکیل قرارگاه مرغ در دولت وهن جمهوري اسلامی بود - ایلام بیدار

81- رئیسی: گرفتار حاشیه ها نخواهم شد - اقتصاد آنلاین

82- وعده هاي دست نیافتنی - بهار نیوز

83- مالیات بر عایدي سرمایه به پله آخر رسید - حلقه وصل

84- بازچرخانی «طلاي خاکستري» مرهمی براي صنعت تشنه سمنان - فصل اقتصاد

85- جدول مدرسه تلویزیونی ایران اعلام شد - برنا نیوز

86- ویژه دانش آموزان؛ جدول دروس مدرسه تلویزیونی 12 خرداد - پانا

87- فرصت هاي جدید سرمایه گذاري در حوزه معدن - معدن نیوز

88- وعده هایی با سررسید نامعلوم ! - آخرین خبر

89- از یارانه 450 هزار تومانی تا حل مشکلات بورس در سه روز! / چرا «پوپولیسم ایرانی» تا این اندازه گسترده شده است؟ -
ایلنا

90- حضور حداکثري در انتخابات؛ خنثی کننده توطئه دشمن/انتخاب فرد اصلح کشور را بیمه می کند - تسنیم

91- بحران جمعیت چه مشکلاتی ایجاد می کند/نرخ باروري در استان هرمزگان 2.2 است - تسنیم

92- بازچرخانی «طلاي خاکستري» مرهمی براي صنعت تشنه سمنان - ایرنا



93- پیش بینی قیمت طلا در روزهاي آینده - گسترش صنعت معدن تجارت

94- امید روانخواه: داوري ایرادي نداشت - فرتاك نیوز

95- سازمان لیگ و فدراسیون فوتبال تدبیري بیاندیشند - فرتاك نیوز

96- سرمربی جدید الهلال معرفی شد - فرتاك نیوز

97- جدول آموزش تلویزیونی 12 خرداد ماه و اخبار کوتاه سیستان و بلوچستان - خبرگزاري صدا و سیما

98- تمایل جریان اصلاحات به همتی/جلیلی میان ماندن یا نماندن - فردا نیوز

99- اشتغال زایی و رونق اقتصادي با توسعه صنعت گلاب گیري در روستاي ''گیلده شفت'' ایجاد می شود + فیلم - تسنیم

100- جلیلی: دولت باید ارزآوري داشته باشد / براي تفریح و شادکامی مردم هم برنامه داریم - رویداد 24

news_ -101"> یادداشت روزنامه هاي چهارشنبه 12 خردادماه - بصیرت

102- فعال سیاسی: مشارکت در انتخابات اعتبار نظام را تقویت می کند - ایرنا

103- اقتصاد ما نباید اقتصاد تهران باشد/ وام مسکن را از انحصار بانک مرکزي خارج خواهیم کرد - آنا

104- وسعت دریاچه ارومیه 88 کیلومتر مربع کاهش یافت - تسنیم

105- به جاي وعده یارانه، تورم را مهار کنید - فراز

106- خط بندي ها جدي تر شد - بولتن نیوز

107- افزایش نگران کننده آمار مردان و زنان مجرد در کشور - اقتصاد آنلاین

108- جلیلی: فشار معیشت را از روي مردم برمی داریم تا نفس بکشند - بولتن نیوز

109- رئیسی: نمی توانم درد و رنج مردم را ببینم - دنیاي بانک

110- حمایت دین از کارآفرینی با تکیه بر تلاش و پشتکار - ادیان نیوز

111- موج وارونه| مردم چقدر اخبار انتخابات را پیگیري می کنند؟/ هیجانی رفتار نکنیم | خبرگزاري فارس - مناظره

112- میدان؛ بهترین شاخص انتخابات ریاست جمهوري | خبرگزاري فارس - مناظره

113- وعده هایی با سررسید نامعلوم ! - کارگر آنلاین

114- قوانین کشور باید شفاف شوند - ایسنا

115- 5 استانی که مقصد مهاجران براي پیدا کردن کار است - صراط نیوز

116- روي خط آفتاب - روزنامه آفتاب یزد

117- کنش هاي اجتماع ستیز - روزنامه آفتاب یزد

118- مشکلات 17 واحد تولیدي شهرستان نهاوند بررسی می شود - گرو نهاوند

119- رئیسی: دولتم دولت گره گشایی خواهد بود نه رانت و پارتی - روزنامه اقتصاد برتر

120- پیگیر حل مشکل اشتغال جامعه ایثارگري هستیم - باشگاه خبرنگاران جوان

121- جلیلی: دولت باید ارزآوري داشته باشد / براي تفریح و شادکامی مردم هم برنامه داریم / سالانه باید یک میلیون مسکن

در کشور ساخته شود - انتخاب

122- مهرعلیزاده: یارانه را پنج برابر می کنیم - تابناك

123- مرادي: کاندیداها با وعده هاي بدون پشتوانه به دنبال کسب راي مردم نباشند - ایسنا

124- صفر تا صدچگونگی تعویض پلاك خودرو - ناطقان



125- امنیت در مصاف هنجارگریزي - مشرق

126- افتتاح کارگاه خیاطی پایگاه حضرت رقیه(س) مسجد عابدینیه سمنان - بسیج نیوز

127- ارائه الگوي اشتغال کمیته امداد در اجلاس آتی سازمان بین المللی کار - خبرگزاري دفاع مقدس

128- صنعت شالیکوبی نیازمند حمایت هستند - هاتف

129- مهمترین سیاست دولت در دوران جنگ اقتصادي جلوگیري از کمبود کالا بود - قم پرس

130- مدیرعامل بانک صنعت و معدن خبرداد؛ اختصاص 160 هزار میلیارد ریال به طرحهاي استان خراسان رضوي توسط بانک

صنعت ومعدن - اقتصاد طلایی

131- جدول پخش مدرسه تلویزیونی چهارشنبه دوازدهم خرداد 1400 - ایسکا

132- افتتاح طرح مجتمع گردشگري زیبا دیار اورامان - صندوق کارآفرینی امید

133- حمایت بانک رفاه از استارت آپ ها و فین تک ها - روزنامه دنیاي اقتصاد

134- افتتاح مرکز همکاري هاي مشترك صنایع کوچک و متوسط ایران و چین - روزنامه دنیاي اقتصاد

135- موافقت اصولی پارك علم و فناوري دانشگاه فردوسی مشهد صادر شد - اخبار علمی

136- حضور بانک تجارت در نخستین نمایشگاه توانمندسازي و حمایت از شرکت هاي منطقه ماهشهر و بندر امام - اقتصاد طلایی

137- خط بندي ها جدي تر شد - روزنامه خراسان

138- خط بندي ها جدي تر شد - روزنامه خراسان

139- بازگشت رونق به صنعت حوله بافی آذربایجان شرقی - خبرگزاري صدا و سیما

140- اخبار فرهنگی &– اجتماعی - روزنامه آواي خراسان جنوبی

141- رضایی: قیمت ارز را تثبیت می کنیم - اقتصاد آنلاین

142- مهرعلیزاده: در شرایط تحریم هم امکان بهبود اقتصاد وجود دارد - میزان

143- 50 هزار نفر در گلستان  به قالی بافی اشتغال دارند - خبرگزاري مهر

144- احداث نیروگاه 5 هزار مگابایتی برق براي رفع نیاز صنایع و معادن بزرگ کشور - درآمد نیوز

145- کنکور را حذف خواهم کرد - بولتن نیوز

146- افزایش نرخ ارز آرامش را از بخش خصوصی گرفت - بولتن نیوز

147- ریشه قاچاق باید در دولت خشکانده شود - بولتن نیوز

148- آیا دادستان می تواند آقاي رئیسی را هم تهدید کند؟!/ یارانه 450 هزار تومانی اثري بر قیمت ها ندارد/ براي

مالباختگان بورس صندوق جبران زیان ایجاد می کنم/ انتقاد از ردصلاحیت لاریجانی، پزشکیان، محمد، ... - تابناك

149- ابتکار خلاقانه محسن رضایی با تاسیس بانک طلا/ رئیسی: در نظام پولی و مالی کشور تجدیدنظر شود/ همتی: باید

اقتصاد بر سیاست حاکمیت پیدا کند/ قاضی زاده: جزو هفت کشور بالاي تورم درجهان هستیم - تابناك

150- جدول پخش برنامه هاي مدرسه تلویزیونی از شبکه آموزش چهارشنبه 12 خرداد - شهرآرا آنلاین

151- پیشگیري اصلی ترین راهبرد مبارزه با مواد مخدر - درآمد نیوز

152- افزایش استقبال از طرح کارورزي+ مبلغ کمک هزینه - خبر اقتصادي

153- وزارت نیرو براي تولید برق دست به دامن واحدهاي صنعتی شد - خبر اقتصادي

154- انعقاد تفاهم نامه سازمان تحقیقات جهاد خودکفایی سپاه و دانشگاه آزاد اسلامی - آنا



155- مدیر کل دفتر تعاونی هاي خدماتی وزارت کار خبر داد: ثبت سومین شرکت تعاونی سهامی عام نزد سازمان بورس و

اوراق بهادار - اقتصاد طلایی

156- جدول پخش مدرسه تلویزیونی چهارشنبه دوازدهم خرداد در تمام مقاطع تحصیلی - باشگاه خبرنگاران جوان

157- قطعی مکرر برق به گلخانه هاي بهمئی خسارت زد - آخرین خبر

158- 50 میلیون دوز واکسن تا پایان شهریور تحویل وزارت بهداشت خواهد شد - صبحانه آنلاین

159- مهرعلیزاده: کنکور را حذف خواهم کرد - برترین ها

160- در تمام اقدامات اولویت اول ما تامین نیاز از شرکت هاي شهرستان بندرماهشهر است/همکارانم شبانه روزي و دلسوزانه

براي برپایی این نمایشگاه تلاش کردند - پترونیوز

161- کنکور را حذف خواهم کرد/ کنترل نقدینگی مسکن را مهار می کند - مرصاد نیوز

162- حمایت از اشتغال نباید به قیمت نابودي منابع آبی تمام شود - فصل اقتصاد

163- برنامه ي قابل سنجش ازهیچ نامزدي ندیده ایم - روزنامه اقتصاد سرآمد

164- افتتاح دو سد آذربایجان شرقی در سالگرد بهره برداري سد ارس - روزنامه اقتصاد سرآمد

165- مالیات بر عایدي سرمایه از سفته بازي و دلالی در بازارجلوگیري می کند - روزنامه اقتصاد سرآمد

166- بهره برداري از 500 پروژه آبرسانی به 500 روستاي محروم کشور - روزنامه اقتصاد سرآمد

167- آزادسازي 6 هزار معدن در کشور - دانا

168- حضور بانک تجارت در نخستین نمایشگاه توانمندسازي و حمایت از شرکت هاي منطقه ماهشهر و بندر امام - برداشت روز

169- امسال 6 هزار و 100میلیارد ریال به زیرساختهاي عمرانی گناباد اختصاص یافت - ایرنا

170- اقتصاد البرز با سرعت و پویایی به سمت شکوفایی حرکت می کند - کرج رسا

171- تولید برق توسط واحدهاي صنعتی کشور به 8 هزار مگاوات خواهد رسید - کرج رسا

172- مصباحی مقدم: ممکن است نامزد هاي اصولگرا به نفع دیگري کنار نروند - فرارو

173- عباس عبدي خطاب به دادستان: عادلانه و بدون تبعیض رسیدگی کنید - فرارو

174- روند شتابان تولید لوازم خانگی/ تولید یخچال 115 درصد افزایش یافت - اترك نیوز

175- رضایی: محاسبات دقیق پرداخت یارانه 450 هزار تومانی انجام شده است/ صندوق جبران زیان مالباختگان بورس را -
صنایع نیوز

176- 50 میلیون دُز واکسن تا پایان شهریور تحویل وزارت بهداشت خواهد شد - صنایع نیوز

177- ابراهیم رئیسی: نمی توانم درد و رنج مردم را ببینم - ایران خبر

178- وعده مهرعلیزاده به کنکوري ها / کنترل نقدینگی مسکن را مهار می کنم - تیک

179- 2 ابر نیروگاه خورشیدي در فارس در حال ساخت است - شعار سال

180- عده اي دنبالِ قانونی کردن استثمار هستند - روزنامه اقتصاد مردم

181- مدیران کل معاونت فرهنگی و آموزشی بنیاد با کارکنان آبیک دیدار کردند - بنیاد شهید و امور ایثارگران

182- در نمایشگاه توانمندسازي و حمایت از شرکت هاي منطقه در تامین نیازهاي شرکت هاي پتروشیمی ماهشهر؛ خریدهاي

شرکت فجر انرژي خلیج فارس به صورت مکانیزه و سیستمی و از طریق مراجعه تامین کنندگان به وب سایت ... - اقتصاد طلایی

183- هم زمان با برگزاري «اولین نمایشگاه توانمندسازي و حمایت از شرکت هاي منطقه در تامین نیازهاي شرکت هاي

پتروشیمی ماهشهر»؛ 66 تفاهم نامه همکاري با واحد هاي تولیدي منطقه امضا شد - اقتصاد طلایی



184- بهره برداري از پروژه هاي آبرسانی به 500 روستاي محروم توسط ستاد اجرایی فرمان امام(ره) - روزنامه کیهان

185- حقوق بازنشستگان دولتی 2 میلیون و 300 هزار تومان بالاتر از تامین اجتماعی است - روزنامه کیهان

186- 17 واحد صنعتی جدید در آذربایجان شرقی راه اندازي شد - روزنامه کیهان

187- 90 درصد از روستاهاي استان زنجان مشکل آب آشامیدنی دارند - روزنامه کیهان

188- نذر هشتم در سبزوار هشت زندانی را آزاد کرد - روزنامه کیهان

189- 67 واحد صنعتی تعطیل شده استان یزد به مدار تولید بازگشت - روزنامه کیهان

190- بزرگترین مشکل اقتصاد ایران، عدم فهم اقتصادي است - تهران نیوز

191- ارزیابی کیفیت برنامه درسی در آموزش هاي مهارتی - ایسنا

192- بهترین راه توسعه استارت آپ ها سرمایه گذاري بخش خصوصی است - ایسنا

193- اصلاح چارچوب هاي اقتصادي و مالیاتی؛ مقابله تمام قد اقتصاددانان با سوداگران + فیلم و اینفوگرافی - فصل اقتصاد

194- نشست دادستان کاشان با تولید کنندگان براي پشتیبانی از تولید - برداشت روز

195- رضایی: قیمت ارز را تثبیت می کنیم - پایگاه خبري 598

196- انتخابات، مسیري براي رسیدن به مقصد درست - خبرگزاري صدا و سیما

197- بروکراسی بانکی، مانع راه تولیدکننده اي که هنرش صادرات است - خبرگزاري صدا و سیما

198- چگونه از راه هاي فرهنگی با دخانیات مبارزه کنیم؟ - خبرگزاري صدا و سیما

199- هدف من قطع دست سیاسیون از اقتصاد است/ ایالت هاي اقتصادي درست می کنم - خبر داغ

200- وعده مهرعلیزاده به کنکوري ها / کنترل نقدینگی مسکن را مهار می کنم - خبر آنلاین

- صفحه نخست مطبوعات 1400/03/12



 

حمایت صندوق کارآفرینی امید از کارگاه هاي سفالگري در میبد

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  1  |  تاریخ: 1400/03/12

مدیر صندوق کارآفرینی امید استان یزد: ایجاد صندوق هاي خرد محلی، هر روستا یک محصول و همچنین روستاي بدون
بیکار، سه استراتژي صندوق است.

به گزارش خبرگزاري صدا و سیما مرکز یزد، امین خوش قامت در نشست با فرماندار و بخشدار مرکزي میبد با اشاره به قابلیت
هاي روستاي بدرآباد شهرستان میبد در زمینه سفالگري گفت: صندوق کارآفرینی امید سال گذشته با ارائه یک میلیارد و 500 میلیون

 
تومان تسهیلات، 13 کارگاه سفالگري را در روستاي بدرآباد مورد حمایت قرار داده است. 

وي ادامه داد: در این راستا زمینه اشتغال 25 نفر هم به صورت

 
مستقیم فراهم شده است. 

مدیر صندوق کارآفرینی امید استان خاطرنشان کرد: استراتژي
صندوق کارآفرینی امید در فاز دوم، آموزش، توانمندسازي و
ایجاد بازار هاي فروش مناسب و شناسایی حلقه هاي مفقوده در

این روستا و بست آن به دیگر روستا ها است.



در کشور آن طور که باید به کارآفرینان توجه نمی شود

منبع: ایسناشماره خبر:  2  |  تاریخ: 1400/03/12

استاد دانشکده علوم جغرافیایی دانشگاه خوارزمی گفت: : متاسفانه به کارآفرینان در ایران آن طور که باید و شاید توجه نمی
شود  به طوري که رتبه ما در درك فرصت هاي کارآفرینی از میان 66 کشور 46 و در درك قابلیت هاي کارآفرینان 15 است.

دکتر علی موحد با اشاره به تاثیر دانش کارآفرین در
تشخیص فرصت هاي کارآفرینی، اظهار کرد: آنچه فرد از
دوران کودکی تا کنون آموخته می تواند فرصتی براي

 
کارآفرینی باشد. 

به گزارش ایسنا، وي در پاسخ به اینکه چرا موضوع تاثیر
دانش پیشین بر تشخیص فرصت هاي کارآفرینی
گردشگري را براي این جلسه انتخاب کرده، توضیح داد:
گردشگري امروز به پدیده اي جهانی تبدیل شده و نقش به
سزایی در توسعه اقتصادي، اجتماعی و ... جوامع ایفا می

 
کند. 

وي اضافه کرد: گردشگري صنعتی چند منظوره است و رونق آن اشتغال زیادي ایجاد می کند که نمونه هاي آن را می توانیم در

 
کشورهاي اطراف مثل ترکیه و امارات ببینیم. 

این استاد دانشگاه افزود: گردشگري صنعتی گسترده است و زمینه کارآفرینی زیادي از ایجاد بنگاه هاي کوچک تا بزرگ اقتصادي را

 
در خود جاي داده است. 

دانشیار گروه جغرافیا و برنامه ریزي گردشگري دانشکده علوم جغرافیایی دانشگاه خوارزمی در ادامه با اشاره به برخی صفات

 
کارآفرینان تاکید کرد: این افراد داراي ایده ها، فکر و کسب و کارهاي جدید هستند و براي کار از دلال بازي دوري می کنند. 

موحد گفت: متاسفانه به کارآفرینان در ایران آن طور که باید و شاید توجه نمی شود به طوري که رتبه ما در درك فرصت هاي

 
کارآفرینی از میان 66 کشور 46 و در درك قابلیت هاي کارآفرینان 15 است. 

 
وي تاکید کرد: دانشمندان معتقدند دانش قبلی به افراد این اجازه را می دهد تا فرصت هاي خاص را شناسایی کنند. 

این دانشیار دانشگاه خوارزمی گفت: بحث دانش پیشین را نباید با مدرك دانشگاهی یکی دانست و این طور نیست که اگر چند مدرك

 
لیسانس و ... داشته باشد بتواند کارآفرینی موفقی از آب درآید. 



وي با بیان اینکه فرصت، منابع و تیم سه عامل مهم براي شکل گیري فرایند کارآفرینان است، افزود: البته برنامه ها، ارزش ها و

 
باورهاي فرد هم در این زمینه تاثیر به سزایی دارد. 

موحد ادامه داد: متاسفانه به دانش پیشین براي رشد صنعت گردشگري در کرج چندان توجه نشده و همین باعث شده مثلا وقتی به

 
رستورانی می رویم، پرسنل برخورد مناسبی ندارد و همین باعث کاهش مشتري آنها می شود. 

انتهاي پیام



کرج می تواند مقصد گردشگري باشد

منبع: ایسناشماره خبر:  3  |  تاریخ: 1400/03/12

معاون فرهنگی جهاد دانشگاهی البرز گفت: البرز به ویژه شهرستان کرج ظرفیت هاي زیادي در حوزه گردشگري دارد که نیاز
است به خوبی معرفی شوند تا شاهد این باشیم که ایران کوچک از شهري عبوري به مقصد گردشگري تبدیل شود.

سعید قاسمی جیردهی در وبینار تاثیر دانش کارآفرین در
تشخیص فرصت هاي کارآفرینی گردشگري در کلانشهر
کرج اظهار کرد: این برنامه با همکاري دانشکده علوم
جغرافیایی دانشگاه خوارزمی برگزار و به همه شرکت

 
کنندگان گواهی شرکت در جلسه ارائه می شود. 

به گزارش ایسنا قاسمی جیردهی با بیان اینکه اهمیت
گردشگري بر کسی پوشیده نیست، ادامه داد: خداوند در
آیات متعددي از قرآن کریم، بندگان را به گردش در زمین،
مشاهده اقوام و عبرت گرفتن از هر آنچه در سفر می بینند

 
و تجربه می کنند، توصیه می کند. 

وي اضافه کرد: ادبا و علما هم همواره مردم را به سفر جهت اندوختن تجربیات جدید تشویق می کردند و اعتقاد داشتند فرد در سفر

 
به پختگی می رسد. به عنوان مثال ثنایی در بیتی می گوید: قدر مردم سفر پدید آرد. خانه خویش مرد را بندست. 

قاسمی تاکید کرد: البرز به ویژه شهرستان کرج ظرفیت هاي زیادي در حوزه گردشگري دارد که نیاز است به خوبی معرفی شوند تا

 
شاهد این باشیم که ایران کوچک از شهري عبوري به مقصد گردشگري تبدیل شود. 

انتهاي پیام



آزادسازي 6 هزار معدن در کشور

منبع: روزنامه پیام سپیدارشماره خبر:  4  |  تاریخ: 1400/03/12

وزیر صمت گفت: در حوزه معادن 6 هزار معدن در سطح کشور

 
آزادسازي شد. 

علیرضا رزم حسینی در حاشیه جلسه کارگروه تسهیل و رفع موانع
تولید در یک واحد صنعتی تولیدي واقع در ساوجبلاغ صورت گرفت،
اظهار کرد: البرز یکی از استان هاي صنعتی کشور محسوب می شوند،
چرا که بالغ بر 3 هزار و 500 واحد صنعتی در این استان با سپرده

هاي 50 هزار میلیارد تومان فعالیت دارند.وي بیان کرد: این استان با توجه به موقعیت جغرافیایی از یک شرایط خاصی برخوردار است
و خوشبختانه در برخی از کالاهاي صنعتی رتبه اول کشور را دارد.وزیر صمت با بیان اینکه امروز به منظور رسیدگی به برخی از
واحدهاي تولیدي ستاد تسهیل و رفع موانع تولید را برگزار کردیم، تصریح کرد: بر این اساس مشکل چند واحد صنعتی رفع خواهد
شد.وي با بیان اینکه از جمله برنامه هایی که در استان البرز دنبال می شود، بحث مسئولیت هاي اجتماعی توسط شرکت هاي نام دار
و بزرگ است، خاطر نشان کرد: امروز باید به سمتی برویم که خیرین توسعه را از روستا آغاز کنند و این امر از محل کارآفرینی،
آموزش کسب و کار و توانمند سازي مردم انجام شده است.رزم حسینی اظهار کرد: بنابراین در این استان موافقت نامه بالغ بر 12
شرکتی که آمادگی این امر را داشتند با محوریت استاندار البرز آغاز شد و نماینده هاي مجلس و سایر دستگاه ها نیز، مشارکت لازم را
داشته باشند تا این کار از روستا آغاز شود.وي بیان کرد: بنابراین براي جلوگیري از مهاجرت روستایی باید مسئولیت این کار را به
شرکت هاي بزرگ تولیدي، معدنی و تجاري علاقه مند نیز، واگذار شود.وزیر صمت با بیان اینکه در حوزه معادن هم 6 هزار معدن در
سطح کشور آزادسازي شد، تصریح کرد: این معادن در اختیار 31 استان قرار گرفت و از طریق مزایده عمومی به فعالان این حوزه
واگذار می شود تا فرصت جدید سرمایه گذاري و اشتغال ایجاد شود.وي با اشاره به دیگر اقدامات بعدي و برنامه هاي وزارت صمت،
خاطر نشان کرد: علی رغم تأمین برق توسط واحدهاي صنعتی بالغ بر 3 هزار مگا وات، واحدهاي صنعتی و معدنی ما نیروگاه ایجاد
کردند تا مشکل برق کشور و واحدهاي صنعتی نیز، رفع شود.رزم حسینی متذکر شد: موافقت نامه 5 هزار مگاوات نیروگاه جدید را با
همکاري وزارت نیرو توسط واحدهاي صنعتی بزرگ آغاز خواهیم کرد تا نیاز صنعت را از محل واحدهاي صنعتی، معدنی و فولادي

 
تأمین کنیم. 

منبع مهر



از بازي در سپید رود رشت تا رتبه برتر کنکور/ از مدیر عاملی هلدینگ صنعت برق و انرژي تا

کارآفرینی براي 130 جوان رشتی

منبع: ایده آل گیلانشماره خبر:  5  |  تاریخ: 1400/03/12

با وجود این که پیشنهادات خوبی از دیگر استان ها داشتم به دلیل علاقه به زادگاه خودم سعی کردم در این شهر به
کارآفرینی خود ادامه دهم و براي همین سعی کردم مجموعه خصوصی خودم شرکت تجارت پارس الکترونیک را گسترش

دهم.

از بازي در سپید رود رشت تا رتبه برتر کنکور/ از مدیر عاملی هلدینگ صنعت برق و انرژي تا کارآفرینی براي 130 جوان رشتی
با وجود این که پیشنهادات خوبی از دیگر استان ها داشتم به دلیل علاقه به زادگاه خودم سعی کردم در این شهر به کارآفرینی خود

 
ادامه دهم و براي همین سعی کردم مجموعه خصوصی خودم شرکت تجارت پارس الکترونیک را گسترش دهم. 

محمد آرتامهر در گفتگو با خبرنگار ما بیان داشت: متولد سال
1360 در محله پل عراق رشت هستم که دوران دانش آموزي
خودم را در مدارس شهید نجفی و شهید بهشتی رشت گذراندم و
در سال 79 با یکی از رتبه هاي برتر کنکور در رشته عمران وارد
دانشگاه شدم . همچنین سابقه بازي فوتبال در تیم هاي نوجوانان
و جوانان سپیدرود را دارم. پس از فارغ التحصیلی با توجه به
بورسی که از وزارت نیرو دریافت کردم، سه سال در واحد بحران
هاي طبیعی در صنعت وزارت نیرو مشغول بودم. سال 88
مجموعه خصوصی خودم را با 5 پرسنل در خیابان لاکانی رشت
تاسیس کردم که این شرکت در حوزه خدمات بانکی فعال بوده و

در حال حاضر با بیش از صد و بیست پرسنل با 22 بانک مشغول خدمات رسانی است. در سال 92 به عنوان مشاور شرکت سرمایه
گذاري غدیر در حوزه برق و انرژي مشغول فعالیت شدم و در سال 93 نیز به عنوان مدیرعامل هولدینگ برق و انرژي سازمان تامین
اجتماعی نیروهاي مسلح در حوزه انرژي ادامه فعالیت دادم. در سال 95 به شرکت سرمایه گذاري تامین اجتماعی پیوستم و به عنوان
معاون بازرگانی شرکت صنعتی لطیف منصوب شدم. در تجربه اي که در شرکت سرمایه گذاري تامین اجتماعی داشتم شرکت چوب و

 
کاغذ ایران (چوکا) به دلیل قرابتش به محل زندگی ام من را جذب کرد و در آن جا به عنوان معاون بازرگانی مشغول به کار شدم. 

من همیشه علاقه مند بودم که در این استان فعالیت هایی را داشته باشم که جمعی از جوانان استان مان بتوانند مشغول به کار شوند.
با وجود این که پیشنهادات خوبی از دیگر استان ها داشتم به دلیل علاقه به زادگاه خودم سعی کردم در این شهر به کارآفرینی خود
ادامه دهم و براي همین سعی کردم مجموعه خصوصی خودم شرکت تجارت پارس الکترونیک را گسترش دهم و خوشحالم که

کارکنان نسبتا زیادي در این مجموعه فعالیت می کنند.



در مراسم امضاي تفاهم نامه با دانشکده کارآفرینی دانشگاه تهران

منبع: روزنامه ابتکارشماره خبر:  6  |  تاریخ: 1400/03/12

بانک رفاه کارگران از استارتاپ ها و فین تک ها به ویژه در حوزه بانکداري حمایت می کند مدیرعامل بانک رفاه کارگران
گفت: زمینه فعالیت استارتاپ ها و فین تک ها از جمله در حوزه بانکداري فراهم شده است و این بانک با تاسیس مرکز

نوآوري رفاتک در صدد است از ایده هاي نو و خلاق جوانان و تحصیل کرده هاي دانشگاهی ...

 
بانک رفاه کارگران از استارتاپ ها و فین تک ها به ویژه در حوزه بانکداري حمایت می کند 

مدیرعامل بانک رفاه کارگران گفت: زمینه فعالیت استارتاپ ها و فین تک ها از جمله در حوزه بانکداري فراهم شده است و این بانک با
تاسیس مرکز نوآوري رفاتک در صدد است از ایده هاي نو و خلاق جوانان و تحصیل کرده هاي دانشگاهی استفاده کند تا خدمات

 
بانکی بهتر و مطلوب تري به مشتریان ارائه دهد. 

اسماعیل الله گانی در مراسم امضاي تفاهم نامه همکاري هاي متقابل  بین بانک و دانشکده کارآفرینی دانشگاه تهران با بیان این مطلب
افزود: ارتباط بانک رفاه کارگران با افراد خلاق و کارآفرین در سه حالت استخدام، مشارکت در طرح و ایده هاي جدید براي عملیاتی
شدن آنها و در اختیار قرار دادن زیر ساخت هاي مناسب بانک براي گسترش ایده ها امکان پذیر است و می تواند با جوانان خلاقی که

 
در قالب استارتاپ ها فعالیت می کنند، همکاري داشته باشد. 

الله گانی با اشاره به ظرفیت هاي دانشکده کارآفرینی تصریح کرد: جامعه نیاز به کسب و کارهاي زیادي دارد و اینکه جوانان
تحصیلکرده فقط گزینه استخدام در سازمان هاي دولتی را دنبال کنند، چندان مطلوب نیست. در برخی بخش ها همچون صنایع
دستی، گردشگري، کشاورزي، نفت، گاز و پتروشیمی ظرفیت اشتغال و کارآفرینی بالایی وجود دارد و این دانشکده می تواند
دانشجویان خلاق و کارآفرینی تربیت کند که نیازي به استخدام در سازمان هاي دولتی نداشته باشند و خود به عنوان کارآفرین به
دنبال خلق ثروت و اشتغال زایی باشند.  مدیرعامل بانک رفاه کارگران اظهار کرد: دانشگاه ها با برنامه هاي تحقیقاتی و پژوهشی
توانایی ایجاد ظرفیت هاي جدید در حوزه هاي مختلف اقتصادي را دارند و در این میان دانشکده کارآفرینی می تواند محوریت داشته

 
باشد. بانک رفاه کارگران نیز همکاري و مشارکت لازم در این مسیر را نیز خواهد داشت.  

الله گانی در پایان تاکید کرد: امیدواریم با امضاي تفاهم نامه، زمینه همکاري هاي متقابل افزایش یابد و نتیجه این همکاري ها، تولید

 
خدمات جدیدي باشد که با ارائه آن به مشتریان و شهروندان بتوانیم در مسیر حل مشکلات موجود گام برداریم.  

در ابتداي این مراسم، حسینی نیا رئیس دانشکده کارآفرینی دانشگاه تهران با ارائه گزارشی از فعالیت هاي این دانشکده گفت:
کارآفرینی موتور محرکه اقتصاد کشور است و با توجه به اهمیت این موضوع، دانشکده کارآفرینی 14 سال قبل فعالیت خود را شروع

 
کرد و با پذیرش دانشجویان در مقاطع تحصیلات تکمیلی زمینه مناسبی براي تربیت نیروهاي خلاق و نوآور فراهم کرده است. 

حسینی نیا افزود: امضاي تفاهم نامه با بانک رفاه کارگران که یکی از بانک هاي پیشرو در حوزه صنعت کشور است، براي طرفین آثار
مثبتی به همراه خواهد داشت. این همکاري هاي متقابل، الگویی از همکاري ها بین دانشگاه و صنعت است و این تفاهم نامه می تواند

 
الگویی براي سایرین باشد. 

گفتنی است، در پایان این نشست، تفاهم نامه همکاري هاي متقابل به امضاي طرفین رسید.



در مراسم امضاي تفاهم نامه با دانشکده کارآفرینی دانشگاه تهران

منبع: روزنامه ابتکارشماره خبر:  7  |  تاریخ: 1400/03/12

بانک رفاه کارگران از استارتاپ ها و فین تک ها به ویژه در حوزه بانکداري حمایت می کند مدیرعامل بانک رفاه کارگران
گفت: زمینه فعالیت استارتاپ ها و فین تک ها از جمله در حوزه بانکداري فراهم شده است و این بانک با تاسیس مرکز

نوآوري رفاتک در صدد است از ایده هاي نو و خلاق جوانان و تحصیل کرده هاي دانشگاهی ...

 
بانک رفاه کارگران از استارتاپ ها و فین تک ها به ویژه در حوزه بانکداري حمایت می کند 

مدیرعامل بانک رفاه کارگران گفت: زمینه فعالیت استارتاپ ها و فین تک ها از جمله در حوزه بانکداري فراهم شده است و این بانک با
تاسیس مرکز نوآوري رفاتک در صدد است از ایده هاي نو و خلاق جوانان و تحصیل کرده هاي دانشگاهی استفاده کند تا خدمات

 
بانکی بهتر و مطلوب تري به مشتریان ارائه دهد. 

اسماعیل الله گانی در مراسم امضاي تفاهم نامه همکاري هاي متقابل  بین بانک و دانشکده کارآفرینی دانشگاه تهران با بیان این مطلب
افزود: ارتباط بانک رفاه کارگران با افراد خلاق و کارآفرین در سه حالت استخدام، مشارکت در طرح و ایده هاي جدید براي عملیاتی
شدن آنها و در اختیار قرار دادن زیر ساخت هاي مناسب بانک براي گسترش ایده ها امکان پذیر است و می تواند با جوانان خلاقی که

 
در قالب استارتاپ ها فعالیت می کنند، همکاري داشته باشد. 

الله گانی با اشاره به ظرفیت هاي دانشکده کارآفرینی تصریح کرد: جامعه نیاز به کسب و کارهاي زیادي دارد و اینکه جوانان
تحصیلکرده فقط گزینه استخدام در سازمان هاي دولتی را دنبال کنند، چندان مطلوب نیست. در برخی بخش ها همچون صنایع
دستی، گردشگري، کشاورزي، نفت، گاز و پتروشیمی ظرفیت اشتغال و کارآفرینی بالایی وجود دارد و این دانشکده می تواند
دانشجویان خلاق و کارآفرینی تربیت کند که نیازي به استخدام در سازمان هاي دولتی نداشته باشند و خود به عنوان کارآفرین به
دنبال خلق ثروت و اشتغال زایی باشند.  مدیرعامل بانک رفاه کارگران اظهار کرد: دانشگاه ها با برنامه هاي تحقیقاتی و پژوهشی
توانایی ایجاد ظرفیت هاي جدید در حوزه هاي مختلف اقتصادي را دارند و در این میان دانشکده کارآفرینی می تواند محوریت داشته

 
باشد. بانک رفاه کارگران نیز همکاري و مشارکت لازم در این مسیر را نیز خواهد داشت.  

الله گانی در پایان تاکید کرد: امیدواریم با امضاي تفاهم نامه، زمینه همکاري هاي متقابل افزایش یابد و نتیجه این همکاري ها، تولید

 
خدمات جدیدي باشد که با ارائه آن به مشتریان و شهروندان بتوانیم در مسیر حل مشکلات موجود گام برداریم.  

در ابتداي این مراسم، حسینی نیا رئیس دانشکده کارآفرینی دانشگاه تهران با ارائه گزارشی از فعالیت هاي این دانشکده گفت:
کارآفرینی موتور محرکه اقتصاد کشور است و با توجه به اهمیت این موضوع، دانشکده کارآفرینی 14 سال قبل فعالیت خود را شروع

 
کرد و با پذیرش دانشجویان در مقاطع تحصیلات تکمیلی زمینه مناسبی براي تربیت نیروهاي خلاق و نوآور فراهم کرده است. 

حسینی نیا افزود: امضاي تفاهم نامه با بانک رفاه کارگران که یکی از بانک هاي پیشرو در حوزه صنعت کشور است، براي طرفین آثار
مثبتی به همراه خواهد داشت. این همکاري هاي متقابل، الگویی از همکاري ها بین دانشگاه و صنعت است و این تفاهم نامه می تواند

 
الگویی براي سایرین باشد. 

گفتنی است، در پایان این نشست، تفاهم نامه همکاري هاي متقابل به امضاي طرفین رسید.



کارآفرینی با برند مسلمانی / توانمندسازي زنان را در دل محرومیت دنبال

می کنم

منبع: خبرگزاري قرآنشماره خبر:  8  |  تاریخ: 1400/03/12

یک کارآفرین نمونه در خراسان جنوبی گفت: وقتی در کشورهاي مختلف حضور می یابم، ابتدا پوشش لباس محلی و پوشیده
ام مردم را جذب می کند و سپس هنرهایی که شاید در هیچ جاي جهان یافت نشود و به دست زنان روستاهاي خراسان

جنوبی تولید می شود، نظر خارجی ها را جلب می کند و این دو امر حس خوبی را به من هدیه می دهد، ...

یک کارآفرین نمونه در خراسان جنوبی گفت: وقتی در کشورهاي مختلف حضور می یابم، ابتدا پوشش لباس محلی و پوشیده ام
مردم را جذب می کند و سپس هنرهایی که شاید در هیچ جاي جهان یافت نشود و به دست زنان روستاهاي خراسان جنوبی تولید
می شود، نظر خارجی ها را جلب می کند و این دو امر حس خوبی را به من هدیه می دهد، چراکه با برند مسلمانی توانسته ام حرفی

 
را در جهان بزنم. 

طرح ملی توسعه مشاغل خانگی به کارفرمایی اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی و تسهیل گري جهاد دانشگاهی چند سالی است که
در کشور کلید خورده و هدفش توانمندسازي و اتصال به بازار محصولات مزیت دار استان هاست که شاید تاکنون توجه زیادي به آن

 
ها صورت نگرفته است. 

هدف اصلی در این طرح، شکل گیري فعالیت هاي شبکه اي در کسب و کارهاي خرد و کوچک و ایجاد زنجیره ارزش براي تولیدات و

 
همچنین توانمندسازي و حذف واسطه هاست تا هنرمند بدون واسطه با بازار فروش ارتباط گیرد. 

 
 

رقیه طالبی، یک کارآفرین در خراسان جنوبی است که توانسته روي پاي خود بایستد و با یادگیري و آموزش هنرهایی که از کودکی
به آن علاقه داشت، اکنون حرفی براي گفتن داشته باشد. وي در طرح ملی توسعه مشاغل خانگی به عنوان پشتیبان مشاغل خانگی

 
برگزیده شده تا بتواند آموزش دهد و افراد بسیاري را صاحب کار و درآمد کند. 

وي در گفت وگو با ایکنا از خراسان جنوبی افزود: به کمک طرح توسعه مشاغل خانگی جهاد دانشگاهی خراسان جنوبی توانستم کارم
را توسعه دهم و اکنون 250 نفر به صورت مستقیم و غیرمستقیم با من کار می کنند. 



این بانوي کارآفرین که علاوه بر فعالیت در کارگاهش، توانسته کارهاي بزرگ دیگري نیز انجام دهد، افزود: سعی کردم در هر مکان و

 
جلسه اي صنایع دستی خراسان جنوبی را معرفی کنم تا از این رهگذر بتوانم اشتغالزایی داشته باشم. 

طالبی ادامه داد: در طول سال هاي فعالیتم زنان بسیاري را دیدم که مشکل مالی داشتند و به واسطه شغلم توانستم آنان را صاحب
کار و درآمد مالی کنم که این امر یعنی توانمندسازي و توانمندسازي انسان را بی نیاز از مخلوقات می کند همانگونه که پیامبر گرامی

 
اسلام(ص) فرمود: «کسی که دنیاي خود را با عفت نفس و از راه حلال تأمین می کند مقام و منزلت شهیدان را خواهد داشت.» 

وي بیان کرد: در سال 83 به عنوان کارآفرین برتر ملی معرفی شدم و با استفاده از مشاوره هایی که از مشاوران طرح توسعه مشاغل

 
خانگی گرفتم توانستم کارم را توسعه داده و دست افراد بسیاري را بگیرم. 

این بانوي کارآفرین بیان کرد: طرح ملی توسعه مشاغل خانگی و طرح توانمندسازي اقتصادي زنان سرپرست خانوار با مدیریت وزارت
تعاون کار و رفاه اجتماعی و معاونت زنان و خانواده ریاست جمهوري و تسهیل گري جهاد دانشگاهی به عنوان یک نهاد دانش بنیان در
واقع به افراد کمک می کند تا خود درونی را بیابند و توانایی خود را کشف کنند؛ توانایی که بسیاري مواقع در بسیاري از افراد وجود

 
دارد؛ اما به دلیل عدم شناسایی و نیافتن مجالی براي بروز سرکوب می شود. 

فعالیت هاي اثرگذار از دل محرومیت ها می روید وي که با همراهی این نهادها توانسته کارگاه صنایع دستی بانوان روستاي سرچاه
تازیان و روستاي دستگرد را راه اندازي کند، معتقد است: فعالیت هاي اثرگذار از دل محرومیت ها و نداشتن ها می روید، چراکه در

 
این زمان هاست که توکل معنا می یابد و وقتی توکل همنشین انسان شد، موفقیت ها او را می یابند. 

طالبی با خودروي شخصی اش براي معرفی محصولاتی که زنان در روستاهاي محروم تولید می کنند در شهر اقدام می کند و علاوه بر
آن با کمک همین زنان بسته هاي غذایی را به دست نیازمندان شهر که قبلا آنان را شناسایی کرده، می رساند چراکه این امر را یکی

 
از رسالت هاي خود می داند. 

وي با کمک خیران و جلب نظر آنان از شهرهاي مختلف، توانسته تاکنون دیه یک زندانی جرائم غیرعمد را پرداخت و دو عروس را

 
راهی خانه بخت کند. 

 
 

این بانوي کارآفرین در کارگاه مشاغل خانگی خود، تولید هنرهایی چون فرشینه، پارچه بافی، حوله بافی، مکرمه دوزي، رودوزي هاي



 
سنتی، خیاطی، گلیم بافی، پلاس و هر نوع تولیداتی که از دست زنان تحت نظرش برآید را دنبال می کند. 

وي به فروش محصولاتش در ایران راضی نشده و این بازاریابی را در دیگر کشورهاي جهان نیز پی گرفته است و معتقد است: زن
مسلمان با پوشش اسلامی خود همواره مجالی براي بروز توانمندي هاي خود در جهان دارد و این امر نه تنها مانع پیشرفتش، بلکه

 
باعث پیشرفت وي می شود. 

طالبی افزود: وقتی در کشورهاي مختلف حضور می یابم، ابتدا پوشش لباس محلی و پوشیده ام مردم را جذب می کند و سپس
هنرهایی که شاید در هیچ جاي جهان یافت نشود و به دست زنان روستاهاي خراسان جنوبی تولید می شود، نظر خارجی ها را جلب

 
می کند و این دو امر حس خوبی را به من هدیه می دهد چراکه با برند مسلمانی توانسته ام حرفی را در جهان بزنم. 

این کارآفرین یادآور شد: انسان باید برنامه داشته باشد و فرد مسلمان با بهره گیري از اصول تأکید شده اسلام در راهی که اسلام براي

 
پیشرفت لازم و ضروري دیده اقدام کند. 

پرداختن به گوهر وجودي خود همان اصلی است که اسلام به آن بسیار تأکید کرده؛ چراکه شناخت خود و توانمندي درونی خود به

 
شناخت خداوند منجر می شود. 

انتهاي پیام



بانک رفاه از استارتاپ ها و فین تک ها حمایت می کند

منبع: اقتصاد تهرانشماره خبر:  9  |  تاریخ: 1400/03/12

اقتصادتهران: تفاهم نامه همکاري هاي متقابل بین بانک رفاه و دانشکده کارآفرینی دانشگاه تهران جهت حمایت از به ویژه در
حوزه بانکداري به امضا رسید. به گزارش اقتصادتهران، مدیرعامل بانک رفاه کارگران گفت: زمینه فعالیت استارتاپ ها و فین

تک ها از جمله در حوزه بانکداري فراهم شده است و این بانک با تأسیس ...

اقتصادتهران: تفاهم نامه همکاري هاي متقابل بین بانک رفاه و
دانشکده کارآفرینی دانشگاه تهران جهت حمایت از به ویژه در حوزه

 
بانکداري به امضا رسید. 

به گزارش اقتصادتهران، مدیرعامل بانک رفاه کارگران گفت: زمینه
فعالیت استارتاپ ها و فین تک ها از جمله در حوزه بانکداري فراهم شده است و این بانک با تأسیس مرکز نوآوري رفاتک در صدد
است از ایده هاي نو و خلاق جوانان و تحصیل کرده هاي دانشگاهی استفاده کند تا خدمات بانکی بهتر و مطلوب تري به مشتریان ارائه

 
دهد. 

بر اساس گزارش روابط عمومی بانک رفاه کارگران، اسماعیل الله گانی در مراسم امضاي تفاهم نامه همکاري هاي متقابل بین بانک و
دانشکده کارآفرینی دانشگاه تهران با بیان این مطلب افزود: ارتباط بانک رفاه کارگران با افراد خلاق و کارآفرین در سه حالت استخدام،
مشارکت در طرح و ایده هاي جدید براي عملیاتی شدن آن ها و در اختیار قرار دادن زیر ساخت هاي مناسب بانک براي گسترش ایده

 
ها امکان پذیر است و می تواند با جوانان خلاقی که در قالب استارتاپ ها فعالیت می کنند، همکاري داشته باشد. 

الله گانی با اشاره به ظرفیت هاي دانشکده کارآفرینی تصریح کرد: جامعه نیاز به کسب و کارهاي زیادي دارد و اینکه جوانان
تحصیلکرده فقط گزینه استخدام در سازمان هاي دولتی را دنبال کنند، چندان مطلوب نیست. در برخی بخش ها همچون صنایع
دستی، گردشگري، کشاورزي، نفت، گاز و پتروشیمی ظرفیت اشتغال و کارآفرینی بالایی وجود دارد و این دانشکده می تواند
دانشجویان خلاق و کارآفرینی تربیت کند که نیازي به استخدام در سازمان هاي دولتی نداشته باشند و خود به عنوان کارآفرین به

 
دنبال خلق ثروت و اشتغال زایی باشند. 

مدیرعامل بانک رفاه کارگران اظهار داشت: دانشگاه ها با برنامه هاي تحقیقاتی و پژوهشی توانایی ایجاد ظرفیت هاي جدید در حوزه
هاي مختلف اقتصادي را دارند و در این میان دانشکده کارآفرینی می تواند محوریت داشته باشد. بانک رفاه کارگران نیز همکاري و

 
مشارکت لازم در این مسیر را نیز خواهد داشت. 

الله گانی در پایان تأکید کرد: امیدواریم با امضاي تفاهم نامه، زمینه همکاري هاي متقابل افزایش یابد و نتیجه این همکاري ها، تولید

 
خدمات جدیدي باشد که با ارائه آن به مشتریان و شهروندان بتوانیم در مسیر حل مشکلات موجود گام برداریم. 



در ابتداي این مراسم، دکتر حسینی نیا رئیس دانشکده کارآفرینی دانشگاه تهران با ارائه گزارشی از فعالیت هاي این دانشکده گفت:
کارآفرینی موتور محرکه اقتصاد کشور است و با توجه به اهمیت این موضوع، دانشکده کارآفرینی 14 سال قبل فعالیت خود را شروع

کرد و با پذیرش دانشجویان در مقاطع تحصیلات تکمیلی زمینه مناسبی براي تربیت نیروهاي خلاق و نوآور فراهم کرده است



تا بازي هنگ کنگ به آمادگی لازم می رسیم

منبع: قلمناشماره خبر:  10  |  تاریخ: 1400/03/12

گروه ورزشی: در این دوره از رقابت هاي مقدماتی جام جهانی 2022 قطر، اگر کسی بتواند با نگاهی کلی درباره وضعیت تیم
ملی فوتبال ایران نظري دهد، وحید هاشمیان است. کسی که از زمان مارك ویلموتس در کنار تیم ملی فوتبال ایران حضور

داشته تا امروز که همراه دراگان اسکوچیچ براي حضور در دور برگشت مقدماتی (...) ...

تا بازي هنگ کنگ به آمادگی لازم می رسیم گروه ورزشی: در این دوره از رقابت هاي مقدماتی جام جهانی 2022 قطر،
اگر کسی بتواند با نگاهی کلی درباره وضعیت تیم ملی فوتبال ایران نظري دهد، وحید هاشمیان است. کسی که از زمان

مارك ویلموتس در کنار تیم ملی فوتبال ایران حضور داشته تا امروز که همراه دراگان اسکوچیچ براي حضور در دور برگشت مقدماتی

 
 (...)

گروه ورزشی: در این دوره از رقابت هاي مقدماتی جام جهانی 2022 قطر، اگر کسی بتواند با نگاهی کلی درباره وضعیت تیم ملی
فوتبال ایران نظري دهد، وحید هاشمیان است. کسی که از زمان مارك ویلموتس در کنار تیم ملی فوتبال ایران حضور داشته تا امروز

 
که همراه دراگان اسکوچیچ براي حضور در دور برگشت مقدماتی جام جهانی در منامه آماده می شود. 

هاشمیان بدون شک کسی است که با توجه به سوابق بازي در آلمان و دوره هاي مربیگري که طی کرده، می تواند با علم بیشتري
درباره اتفاقاتی که در این دوره براي تیم ملی رخ داده، صحبت کند. به خصوص حالا که او در کنار کریم باقري، زوج دوست داشتنی را
در کادرفنی تیم ملی فوتبال ایران ساخته اند تا تجربه شان و ارتباطی که با بازیکنان خواهند داشت، علاوه بر بار فنی، انگیزه مضاعفی

 
باشد براي ملی پوشانی که روزهاي سختی را در منامه سپري می کنند. 

حضور هاشمیان علاوه بر همه اینها از آنچه که یادآور تجربه شخصی 16 سال پیش او در مقدماتی جام جهانی به حساب می آید هم
حائز اهمیت است. او یادآور روزهایی است که تیم ملی فوتبال ایران در مقدماتی جام جهانی 2006 وضعیتی مشابه امروز را تجربه می
کرد. در آن زمان تیم ملی براي صعود به دور دوم مسابقات مقدماتی به مشکل خورد و براي آنکه صعود کند نیاز به کسب 3 برد
متوالی داشت. وحید هاشمیان بعد از مدت ها در قطر مقابل این تیم به میدان رفت و توانست گل حساسی را نیز بزند تا تیم ملی در
این مسابقه به برد برسد و امیدهایش براي صعود باقی بماند. تیم ملی در آن برهه سخت از آن مرحله صعود کرد و بعد هم مقتدرانه

 
راهی جام جهانی 2006 شد. 

 
آب و هواي کیش، مشابه بحرین بود 

همه اینها باعث می شود که در آستانه سفر تیم ملی به بحرین با وحید هاشمیان درباره تیم ملی دقایقی صحبت کنیم. او در پاسخ به
خبرنگار ایران ورزشی درباره وضعیت تیم ملی گفت: «اردوي ما در کیش روز سه شنبه شروع شد. از بازیکنان تست کرونا گرفته شد و
مشکلی نداشتیم. همه بازیکنان در سلامت کامل هستند. در کیش اردوي خوبی برگزار کردیم. با توجه به اینکه می خواستیم بازیکنان

 
در آب و هوایی مشابه بحرین براي حضور در این مسابقات آماده شوند، این اردو را در نظر گرفتیم که اردوي خوبی بود.» 

 
قوانین فیفادي به ما اجازه برگزاري اردو را نداد 



از هاشمیان درباره آمادگی تیم ملی می پرسیم و اینکه آیا با وجود بازیکنان لژیونر، کادرفنی موفق شده هماهنگی لازم را بین آنها و
دیگر بازیکنان به وجود آورد؟ او در پاسخ به این سؤال خبرنگار ایران ورزشی می گوید: «شما از قوانین فیفادي اطلاع دارید؟ تیم ملی
نمی تواند هر زمانی که بخواهد، اردو برگزار کند. ما باید اردوي آماده سازي را بعد از لیگ ایران برگزار می کردیم. ضمن اینکه با توجه
به اشتغال بازیکنان در لیگ هاي بلژیک، روسیه و انگلیس باید زمانبندي مسابقات این کشورها را در نظر می گرفتیم. به هرحال اما
تمرینات خوبی براي تیم ملی برگزار شده و تا زمان برگزاري بازي با هنگ کنگ تیم به آمادگی کامل می رسد. در حال حاضر هدف و

 
تمرکز ما فقط و فقط بازي با هنگ کنگ است.» 

 
کریم باقري از بزرگان فوتبال ایران است 

وحید هاشمیان درباره حضور کریم باقري در کادرفنی تیم ملی این طور می گوید: «آقاي کریم باقري از خوشنامان و بزرگان فوتبال
ایران هستند و ما خوشحالیم که ایشان در کادرفنی حضور دارند.»آیا روحیات خاص هاشمیان و درونگرایی او باعث شد که کریم باقري
براي ایجاد ارتباط بهتر کادرفنی با بازیکنان به جمع مربیان اضافه شود؟ هاشمیان در پاسخ به این سؤال می گوید: «نظرم را درباره

 
آقاي باقري گفتم و صحبت دیگري در این رابطه ندارم.» 

 
درباره اضافه شدن نعمتی حرفی ندارم 

اضافه شدن سیامک نعمتی به لیست تیم ملی در اردوي کیش، این تصور را به وجود آورده بود که بازیکنانی که اسکوچیچ در این
پست به تیم ملی دعوت کرده بود، انتظارات او را برآورده نکرده بودند و او به فکر اضافه کردن بازیکن دیگري افتاد. از سوي دیگر به
نظر می رسید اسکوچیچ ترجیح می دهد از بازیکنانی که در تیم هاي باشگاهی در کنار یکدیگر بازي کرده اند و هماهنگی لازم را
دارند، استفاده کنند. از وحید هاشمیان درباره این موضوع سؤال می کنیم اما او به خبرنگار ایران ورزشی می گوید: «من در این رابطه
حرفی نمی زنم. قرار نیست به این سؤال ها پاسخ دهم چون شما به دنبال حاشیه هستید. فکر می کردم سؤال هاي شما سؤال هاي

 
حمایتی است اما قصد شما حمایت نیست.» 

توقع مربیان و بازیکنان فوتبال به تعریف و تمجید شنیدن و برداشت اشتباهی که از حمایت و حاشیه دارند، متأسفانه مانع از شکل
گرفتن هر بحث سالمی درباره فوتبال و وضعیت تیم ها شده است. بدون شک از مربی تیم ملی که در سطح وحید هاشمیان است،
انتظار می رود در پاسخ به خبرنگاران از شیوه هاي بهتري استفاده کند و با توجه به سابقه بازي و مربیگري در بهترین سطح فوتبال،
در توضیح درباره وضعیت تیم ملی موضوعات با اهمیت تري از توصیف آب و هواي کیش را مطرح کند. هرچند که شاید شرایط تیم

ملی در این روزها به قدري بغرنج است که طاقت مواجهه با ساده ترین پرسش ها را هم از اعضاي کادرفنی گرفته است.



چگونه می توان یک دستگاه اکسیژن ساز ارزان پیدا کنیم ؟

منبع: قلمناشماره خبر:  11  |  تاریخ: 1400/03/12

براي بسیاري از افرادي که خود و یا یکی از نردیکانشان به دستگاه اکسیژن ساز نیاز دارند، و قرار است آن را تهیه کنند؛ این
سوال پیش می آید که چگونه  می توان یک دستگاه اکسیژن ساز ارزان قیمت خریداري کرد؟ و یا ارزان ترین نوع دستگاه

اکسیژن ساز خانگی در بازار کدام نوع می (...) نوشته چگونه می توان یک ...

 چگونه می توان یک دستگاه اکسیژن ساز ارزان پیدا کنیم ؟ براي بسیاري از افرادي که خود و یا یکی از نردیکانشان به
دستگاه اکسیژن ساز نیاز دارند، و قرار است آن را تهیه کنند؛ این سوال پیش می آید که چگونه  می توان یک دستگاه اکسیژن ساز

 
ارزان قیمت خریداري کرد؟ و یا ارزان ترین نوع دستگاه اکسیژن ساز خانگی در بازار کدام نوع می (...) 

براي بسیاري از افرادي که خود و یا یکی از نردیکانشان به دستگاه اکسیژن ساز نیاز دارند، و قرار است آن را تهیه کنند؛ این سوال
پیش می آید که چگونه  می توان یک دستگاه اکسیژن ساز ارزان قیمت خریداري کرد؟ و یا ارزان ترین نوع دستگاه اکسیژن ساز

 
خانگی در بازار کدام نوع می باشد؟ 

 
 

همانطور که می دانید دستگاه اکسیژن ساز دستگاهی نیست که عموم مردم جامعه به آن نیاز داشته باشند. این دستگلاه فقط مورد
نیاز افرادي که دچار بیماري هاي تنفسی شده اند و یا دچار بیماري هاي خاص شده اند و یا افرادي که به کار خرید و فروش آنها

 
مشغول اند، می باشد. 

 
  

فرض کنید خود و یا عزیزانتان خداي نکرده به این دستگاه نیاز مند باشید، ارزش این دستگاه براي شما  چقدر می باشد؟ آیا در

 
موقعیت هاي اضطراري باز هم به دنبال یک دستگاه اکسیژن ساز خانگی ارزان قیمت می روید؟ 

مردم ایران آدم هاي بسیار احساسی و خانواده دوست می باشند و علاوه بر اینکه جان خودشان برایشان مهم است، جان دیگران نیز

 
برایشان حائز اهمیت می باشد. براي اینگونه افراد پرداخت هیچ مبلغی نمی تواند به ازاي جان خود و عزیزانشان گران به حساب بیاید. 
البته ناگفته نماند که به دلیل شرایط بد اقتصادي و گرانی بیش از اندازه و همین طور کمبود بودجه و بالا بودن هزینه هاي درمان و

 
کم اوردن در زمینه مالی، افراد را مجاب می کند که به دنبال ارزانترین دستگاه بروند. 

شرکت بهامین طب با در نظر گرفتن این گونه افراد که با کمبود بودجه روبه رو شده اند ارزان ترین دستگاه ها را در مقایسه با رقبا در
اختیار بیماران عزیز قرار می دهد. این موضوع باعث می شود تا نگرانی بیمار و خانواده ي عزیزش کمتر شود. بنابراین با خیال راحت



 
ارزان ترین دستگاه اکسیژن ساز خانگی را از این شرکت خریداري کنید. 

 
  

 
مزایاي دستگاه اکسیژن ساز : 

 
•    تولید اکسیژن به صورت مدام 

 
•    مطمئن بودن از تولید اکسیژن بهداشتی و درمانی و همین طور بدون بو به روش هاي فیلترینگ ضد باکتري 

 
•    ایجاد اکسیژن مرطوب و خشک 

 
•    مانع شدن از حوادثی مثل انفجار کپسول ها 

 
•    اطمینان داشتن همراه بیمار از ایجاد مداوم اکسیژن و قطع نشدن آن به دلایل مختلفی مثل تمام شدن زمان شارژ 

وجود این ویژگی ها دستگاه اکساز را نسبت به کپسول هاي اکسیژن ساز برتر می کند و اسفاده از آن را به افرادي که به اکسیژن نیاز

 
دارند پیشنهاد می شود. 

 
  

 
اجاره دستگاه اکسیژن ساز 

یکی دیگر از روش هاي پیدا کردن دستگاه اکسیژن ساز ارزان، اجاره اکسسیژن ساز می باشد. افراد می توانند با اجاره دستگاه اکسیژن

 
ساز خانگی در هزینه ها صرفه جویی کنند. 

هزینه اجاره اکسیژن ساز به صورت ماهانه به نوع دستگاه انتخابی بستگی دارد. زیرا دستگاه ها نیز هر کدام قیمتی متفاوت دارند به

 
همین خاطر اجاره ماهایانه آنها نیز متفاوت است. 

شما می توانید براي اجاره دستگاه اکسیژن ساز از شرکت هاي معتبري مثل بهامین طب سفارش دهید و هم در هزینه ها صرفه جویی
کنید هم در صورت بهبودي بیمارتان آن را پس می دهید و دیگر آن را در خانه نگهداري نکنید و یا براي فروش آن دچار مشکل

 
نشوید. 

 
 

 
اجاره اکسیژن ساز 5 لیتري 

 
اجاره این دستگاه می تواند هم 15 روزه باشد هم ماهانه. افراد متناسب با نیاز خود 15 روزه یا 30 روزه را انتخاب می کنند. 

بهتر است بدانید که معمولا روش تمدید اجاره دستگاه اکسیژن ساز یا هر گونه تجهیزات بهداشتی 48 ساعت کاري قبل از اتمام زمان
قرداد می باشد و در صورتی که قصد تمدید دوباره ي دستگاه را ندارید بعد از اتمام زمان موعود می توانید دستگاه ها را به مکانی که

 
از آنجا اجاره کرده اید، برگردانید. 

 
  

 
نکاتی مهم براي حفظ ایمنی دستگاه اکسیژن ساز 

هدف از طراحی دستگاه اکسیژن ساز این است که ایمنی و حیات افراد را حفظ کند و در این زمینه فعالیت می کند با این وجود این
دستگاه نیز مانند همه دستگاه هاي دیگر براي استفاده بهتر باید چند نکته را رعایت کرد. نکاتی که باید براي حفظ ایمنی دستگاه



 
اکسیژن ساز خانگی رعایت کرد عبارتند از: 

 
  

 
رعایت فاصله ایمنی بین دستگاه و شعله یا آتش 

بهتر است بدانید که همیشه باید دو متر بین آتش و دستگاه اکسیژن ساز قابل حمل و لوازم جانبی آن فاصله وجود داشته باشد؛
بنابراین اگر از دستگاه اکسیژن ساز پرتابل استفاده می کنید در فصل سرما بهتر است در کنار آتش یا شومینه قرار نگیرید. از اجاق گاز

 
و شمع نیز باید فاصله ایمنی را حفظ کرد زیرا اکسیژن در اطراف آتش بسیار خطرناك است. 

 
  

 
در زمان دوش گرفتن احتیاط کنید 

بهتر است بدانید براي ایمنی خودتان نباید به هیچ عنوان دستگاه اکسیژن ساز مورد استفاده را خیس کنید و یا اینکه در معرض
رطوبت قرار دهید با این وجود با توجه به نیازهاي خاص خودتان در زمان استفاده از دستگاه احتمال دارد به نظرتان دوش گرفتن یا
حمام کردند لازم باشد در چنین شرایطی هواکش حمام و سر دوش جداشونده می تواند براي دستگاه اکسیژن ساز ایمن تر باشد و کار

 
استحمام را راحت تر کند. 

 
  

 
داشتن فاصله ایمنی با استخرها و دیگر فضاهاي آبی و همچنین دوري از باران 

در این مورد نیز مانند نکته قبل اشاره به این موضوع دارد که دستگاه اکسیژن ساز شما به هیچ عنوان نباید خیس شود به عنوان مثال
ممکن است شما نوه خود را که از استخر بیرون آمده است را در آغوش بگیرید و یا در روز بارانی شما به بیرون بروید و گرفتار باران
شوید و دستگاه خود را را خیس کنید. بنابراین باید به این موضوع توجه کنید تا دستگاه خود را خیس نکنید. اگر احیاناً دستگاهتان

 
خیس شد بلافاصله آن را خاموش کنید از برق بکشید. 

 
 

 
در زمان استفاده از دستگاه راه و یا در نزدیکی آن سیگار نکشید 

یکی دیگر از مواردي که براي حفظ دستگاه اکسیژن ساز باید رعایت شود این است که در نزدیکی آن و یا در زمان استفاده از آن
سیگار نکشید. توجه داشته باشید که در طی اکسیژن درمانی سیگار کشیدن بسیار خطرناك است و ممکن است موجب آسیب شود.
به هیچ عنوان نباید اجازه دهید کسی در اتاقی که این دستگاه و یا لوازم جانبی آن وجود دارد سیگار بکشند.چنانچه خواستید سیگار
بکشید بایستی دستگاه رو خاموش کنید، کانولاي خود را در بیاورید و به اتاق دیگري بروید. اگر نمی توانید از اتاق خارج شوید 10

 
دقیقه بعد از خاموش کردن دستگاه می توانید سیگار خود را روشن کنند. 



 
  

 
استفاده از محصولات افشانی خودداري کنید 

یکی دیگر از مواردي که در استفاده از دستگاه اکسیژن ساز خانگی باید رعایت کرد این است که هنگام استفاده از این دستگاه از
محصولات افشانه دوري کنید. منظور از محصولات افشانه عبارتند از اسپري مو، اسپري بدن، برخی از خوشبو کننده هاي هوا و اینگونه

 
محصولات می باشد. توجه داشته باشید که محصولات افشانه بسیار اشتغال پذیر هستند. 

 
  

 
در سفر از دستگاه اکسیژن ساز به درستی نگهداري کنید 

یکی دیگر از مواردي که باید به آن توجه کرد این است که اگر قرار است به مسافرت بروید بایستی از این دستگاه به درستی حفاظت
کنید. توجه داشته باشید که چه با هواپیما چه با قطار و یا خودرو سفر می کنید باید از این دستگاه نگهداري کنید. نگهاداري از
دستگاه از آسیب رسیدن به خودتان، مسافران و همینطور دستگاه جلوگیري می کند. توجه داشته باشید که که دستگاه را از روي

 
صندلی یا کمد بر روي زمین نیندازید، زیرا این کارباعث  باطل شدن ضمانت نامه می شود. 

منبع: دستگاه اکسیژن ساز بهامین طب



مسجدي که فیلم ساز تربیت می کند+عکس و فیلم | خبرگزاري فارس

منبع: مناظرهشماره خبر:  12  |  تاریخ: 1400/03/12

یکی از برنامه هاي آموزشی کانون فرهنگی اسوه در تهران، آموزش فیلم سازي به نوجوانان و جوانان است که در این عرصه
توانسته یک گروه فیلم سازي 20 نفره خبره ایجاد کند که تولیدات مستند آن در جشنواره هاي مختلف حائز رتبه شده است.

یکی از برنامه هاي آموزشی کانون فرهنگی اسوه در تهران، آموزش فیلم سازي به نوجوانان و جوانان است که در این عرصه

 
توانسته یک گروه فیلم سازي 20 نفره خبره ایجاد کند که تولیدات مستند آن در جشنواره هاي مختلف حائز رتبه شده است. 

خبرگزاري فارس ـ گروه مسجد و هیأت ـ امیرحسین کسائی: یکی از عرصه هایی که کانون هاي فرهنگی هنري مساجد کشور در آن
فعال هستند، فیلمسازي است که هم در رویدادهاي سالیانه اي مانند «فهما» و هم جشنواره هایی مانند «طنین مسجد» به این عرصه

 
توجه جدي و ویژه اي دارند. 

 
 

 
برنامه هاي فرهنگی تربیتی مختلف کانون اسوه براي نوجوانان 

 
700 کودك و نوجوان زیرپرچم کانون اسوه 

یکی از کانون هاي فعال در این عرصه کانون فرهنگی اسوه مسجد اعظم واقع در محله وصفنارد واقع در منطقه 17 تهران است؛کانونی
که تربیت شدگانش این روزها در جشنواره هاي فیلم مستند و عمار شرکت می کنند و رتبه هم می گیرند. مصطفی گلشن، مسئول
این کانون می گوید: «عمده فعالیت هاي کانون ما براساس خواسته هاي مقام معظم رهبري در سه عرصه تحصیل، تهذیب و ورزش



برنامه ریزي شده است. در زمینه تحصیلی ما برنامه هاي فرهنگی و تربیتی ویژه اي براي اعضاي کانون که حدود 700 کودك و
نوجوان هستند، برگزار می کنیم. تمام مسئولان و مربیان کانون ما فارغ التحصیلان دانشگاه هاي دولتی هستند که در این عرصه ها

 
فعال شده اند. ما تلاش کردیم ارتباط مسجد و مدرسه را برقرار کنیم و واسطه اي براي این ارتباط باشیم.» 

 
 

 
گروه فیلمسازي کانون اسوه در حال تولید یک مستند 

 
ایجاد یک گروه فیلمسازي از سال 95 

برنامه هاي این کانون محدود به اعضا نیست و براي سایر نمازگزاران و می توان گفت تمام محله وصفنارد برنامه دارند و آنان نیز خود
را عضو کانون می دانند. گلشن می گوید: «با شناسایی ظرفیت هاي کانون و اعضا تصمیم گرفتیم در عرصه فیلمسازي کار ویژه اي
انجام دهیم و براي همین گروه فیلمسازي رایان مدیا را تشکیل دادیم. ایده اصلی این کار توسط برادرم محمد گلشن زده شد و از سال
95 در عرصه فیلمسازي و تمام رشته هاي زیرمجموعه آن مثل فیلمنامه نویسی، فیلمبرداري، تدوین، تهیه کنندگی و ... افرادي را

 
تربیت کردیم. سرپرست این گروه علی سرو است که از مستندسازان و فیلمسازان فعال است.» 

 
  

 
 

 
نمونه اي از کلیپ هاي تولید شده این گروه مسجدي 

 
دریافت جوایز در جشنواره هاي معتبر توسط گروه فیلمساز مسجدي 

آثار این گروه مسجدي، توانسته در جشنواره هاي مختلف حائز رتبه و مقام شود. گلشن می گوید: «از زمان ایجاد این گروه آثار مستند
بسیار خوبی تولید شده که یکی از آن ها «مستند ناتمام» است. این اثر در رویداد «ایران قوي» کانون هاي مساجد حائز رتبه شد.

0:00



مستند دیگر گروه ما «اسوه» است و دیگري «بن بست شکن» که به دوران کرونا و کمبودهاي اولیه لوازم بهداشتی اشاره می کند که
با تلاش گروه هاي جهادي و مردمی برطرف شد. اثر دیگر گروه ما تولید موشن گرافی در خصوص شیخ زکزاکی با عنوان «شیخ شیعه

 
را آزاد کنید» است که به رهبر شیعیان نیجریه پرداخته است و هرکدام از این ها در جشنواره هاي مختلف حائز رتبه شده است.» 

 
 

 
تقدیر از فعالان کانون در مسابقات مختلف 

 
تربیت 20 کاربلد جوان فیلمساز 

این کانون فرهنگی علاوه بر فیلمسازي در حوزه فناوري و فضاي مجازي هم بسیار فعال و خوش ایده است که تمام آن به برکت
برگزاري همین دوره هاي فیلمسازي در کانون است. گلشن می گوید: «تمام محتواي صورت گرفته در کانون توسط همین نوجوانان و
جوانان مسجدي تربیت شده در کلاس هاي فیلمسازي کانون تولید می شود که بسیار هم جذاب و اثرگذار است. دوره هاي آموزشی
گروه ما این روزها به صورت نسل به نسل در حال انجام است و هر فردي که روزي آموزشی در کانون دیده است و به نسل هاي بعدي
و نفرات بعدي عضو آموزش می دهد. گروه ما روز هاي نخست با سه ـ چهار نفر تشکیل شد و امروز به 20 نفر خبره و کاربلد این
عرصه رسیده است و هردوره نیز افراد جدیدي آموزش می بینند و به گروه می پیوندند. این روند مطابق خواست مقام معظم رهبري

 
است که بر تربیت جوان خبره نظر و توصیه دارند. جوانان ما آمیخته با مسجد و خبره هستند.» 



 
 

 
تهیه و توزیع بسته ارزاق براي نیازمندان 

 
توزیع 1200 بسته معیشتی در دوران کرونا 

خدمات این کانون مسجدي محصور به فیلمسازي نیست و آن ها در عرصه هاي مختلف از جمله ارائه خدمات اجتماعی نیز فعال
هستند. مسئول کانون فرهنگی اسوه می گوید: «باتوجه به شرایط کرونایی و مشکلات معیشتی ایجاد شده براي مردم در عرصه
خدمات اجتماعی در این دوران توزیع بسته هاي معیشتی و بهداشتی در دوره هاي متعدد را انجام دادیم و در مجموع 1200 بسته با
کمک مردم و خیرین توزیع کردیم. در حوزه تربیتی و معنوي نیز این کانون یک هیأت هفتگی براي اعضاي خود دارد که هرهفته

 
پنجشنبه ها جلسات عزاداري و یا جشن برگزار می کنند.» 



 
 

 
برگزاري هیأت در مناسبت هاي مختلف و همچنین به صورت ثابت در روزهاي پنجشنبه 

 
اشتغال زایی براي 50 نفر  

این جمع مسجدي اما قائل به این اصل هستند که براي رفع مشکل نیازمندان باید کار ریشه اي کرد و با دادن مُسکن، مشکلات حل
نمی شود. به همین دلیل، براي نیازمندان اشتغال زایی هم می کنند. گلشن می گوید: «100 خانواده زیر پوشش خدمات حمایتی ما
بودند، اما بنا داشتیم مشکل آنان را ریشه اي برطرف کنیم. به همین خاطر با برخی نمازگراران مسجد که صاحب تولیدي و یا مشاغل
آزاد بودند و برخی از تولیدکنندگان مرتبط با کنون هماهنگ کردیم تا این افراد را مشغول به کار کنند. در این فرایند توانستیم براي

 
50 نفر شغل ایجاد کنیم تا صاحب درآمد شوند و از فهرست خانواده هاي نیازمند خارج شوند.» 

 
 

 
کارگاه تولید ماسک 

 
3 کارگاهی که از تعطیلی نجات یافت 



کمک هاي این کانون در عرصه اشتغال زایی و کارآفرینی شامل تولیدي ها هم شد و آنان سه کارگاه خیاطی محله خود را هم احیا
کردند. او می گوید: «با توجه به شرایط کرونایی و نبود بازار، سه کارگاه در آستانه تعطیلی بود که با هماهنگی مسئولان کارگاه در
ابتداي شیوع کرونا در سال 98 آنان را در اختیار گرفتیم و با بازگشت به کار کارگران و همچنین اشتغال زایی براي برخی نیازمندان
محله، کارگاه تولید ماسک و گان ایجاد کردیم که هم براي کانون درآمدزایی شد و هم کارگاه ها نجات یافت. در این مدت 40 هزار
ماسک تولید کردیم که با قیمت اندك در بازار فروش رفت و تعدادي نیز رایگان میان نیازمندان توزیع شد. حتی براي زنان سرپرست

 
خانوار نیز در خانه شغل ایجاد کردیم و پارچه در اختیار می گذاشتیم و آن ها در خانه ماسک می دوختند و به ما می فروختند.» 

تلاش هاي این جوانان مسجدي نمونه اي از ظرفیت ها و توان نهادهاي فعال در مساجد است که اگر این توان نهفته، فعال شود می

 
تواند نه تنها محله اي که سرزمینی به وسعت ایران را آبادتر و سرفرازتر کند. 

انتهاي پیام/



مهرعلیزاده: سربازي را لغو می کنم

منبع: ناطقانشماره خبر:  13  |  تاریخ: 1400/03/12

نامزد سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري گفت: یکی از برنامه هاي من لغو سربازي براي جوانان یا تخصصی کردن
خدمت سربازي براي جوانان است.

ناطقان: محسن مهرعلیزاده نامزد سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري عصر امروز در برنامه صداي جوان رادیو جوان طی

 
سخنانی اظهار داشت: سیاست دولت من براي رونق بازار مسکن کنترل نقدینگی و هدایت منابع است. 

وي افزود: اگر ما در زمینه هاي دیگر فضا را باز کنیم و نقدینگی به آن طرف سوق
پیدا کند آنوقت بازار مسکن هم مانندسایر بازارها تبدیل به یک بازار سرمایه گذاري

 
می شود. 

همچنین اگر قانون هدفمندي بهانه را درست اجرا کنیم پول از سمت مسکن به

 
سمت تولید می رود. همچنین اعطا تسهیلات به تولید می تواند نقدینگی را به سمت تولید سوي دهد. 

مهرعلیزاده ادامه داد: همچنین باز کردن دست بخش خصوصی براي ایجاد شهرك هاي کوچک در نقاط مختلف هم می تواند قیمت

 
مسکن را کنترل کند. 

نامزد سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهور تصریح کرد: یکی از برنامه من براي ارتقا فضاي آموزش عالی کشور اصلاحات بنیان
هاي ارزیابی استاد و دانشجو است. هدایت دانشگاه ها به سمت تدوین راهبردها به سمت حل مسایل کشور بصورتکیه دانشگاه ها در
یک وضعیت در تعامل با مسایل روز کشور حرکت کنند. عملیاتی کردن یافته هاي علمی دانشگاه ها هم می توان به ارتقا سطح علمی

 
دانشگاه ه کمک کند. هم چنین جلو گیري از شرکت سازي در دانشگاه ها نیز که یکی از مشکلات امروز ما است باید عملی شود. 

وي با بیان اینکه خانواده بنیان جامعه را تشکیل می دهد گفت: هرچه به خانواده بپردازیم قطعا خیلی از مسایل در جامعه حل می
شود. یکی از برنامه هاي من جلوگیري از کاهش قدرت خرید خانوار و تقویت خانواده هاي زیر خط فرد است. همچنین اصلاح و
نوسازي نظام تامین اجتماعی هم یکی دیگر از برنامه هاي من است. ایجاد اشتغال کارآمد مفید در جامعه و همچنین کمک به تامین

 
مسکن خانوار و همچنین تسهیل فعالیت هاي فرهنگی و دینی خانواده ها نیز از دیگر برنامه هاي من است. 

مهرعلیزاده عنوان کرد: یکی دیگر از برنماه هاي من 5 برابر کردن یارانه ها براي 5 دهک پایین جامعه است که کارهاي مطالعاتی آن

 
هم انجام شده تا این قشر از این فقر و تنگدستی خارج شوند. 

 
وي عنوان کرد: همچنین یکی از برنامه هاي من لغو سربازي براي جوانان یا تخصصی کردن خدمت سربازي براي جوانان است. 



مهرعلیزاده با اشاره به اینکه کار دولت در تشویق مردم به بورس غلط بود تاکید کرد: نه اینکه فعالیت در بورس غلط باشد اما نحوه

 
ترغیب مردم و روندي که اتفاق افتاد. 

وي در رابطه با در رابطه با مبارزه با قاچاق کالا گفت: یک تحول ساختاري در نظام گمرکی مورد نیاز است، نظارت تشکل هاي صنفی
و اجتماعی مثل اتاق بازرگانی باید تقویت شود، همچنین بخش خصوصی کارآفرین مثل استارت آپ ها و پشتیبانی از بخش خصوصی

 
می تواند مانع قاچاق باشد 

نامزد انتخابات ریاست جمهوري درباره اصلاح ساختار بودجه اظهار کرد: ایجاد انضباط مالی در یودجه و تخصیص منابع بر اساس معیار
کارآیی و عملکرد دو راهبرد مهم در این راستا است. امروز تخصیص بودجه با چانه زنی اتفاق می افتد و بودجه با توجه به نیازهاي

 
مالی به نهادها تعلق نمیگیرد 

مهرعلیزاده خاطرنشان کرد: حتما مداخله دولت در امور اقتصادي و اجتماعی باید کاسته شود و همچنین امور مختلف جامعه باید به

 
مردم واگذار شود و نقش دولت کمتر و کمتر شود. 

وي با بیان اینکه یارانه هاي انرژي باید به اقتصاد ملی بازگردانده شود عنوان کرد: اگر منابع حاصل از اصلاح یارانه ها به جامعه و

 
اقتصاد برگردد اقدامات بسیار زیادي می توان انجام داد. میلغ یارانه انرژي در کشور مبلغ بسیار زیادي است. 

نامزد انتخابات ریاست جمهوري در پاسخ به سوال شهروندي مینی بر بهبود وضعیت معیشتی تصریح کرد: اولین کار ما در مورد قشر
آسیب پذیر خواهد بود و یارانه هاي نقدي قشر آسیب پذیر جامعه را حداقل پنج برابر خواهم کرد. همچنین با برنامه هایی که داریم در

 
چهار سال چهار میلیون شغل ایجاد خواهیم کرد. 

مهرعلیزاده در رابطه معضل خام فروشی اظهار کرد: خام فروشی به ویژه درباره مواد معدنی موضوعی است که باید هر چه سریعتر به
آن رسیدگی شود. تسهیلات ویژه و جایزه هاي صادراتی براي صنایع در نظر خواهیم گرفت؛ تسهیلاتی براي صادرات در نظر خواهیم

 
گرفت تا مسیر صادرات محصولات میسر شود. 

وي ادامه داد: همچنین با تثبیت بازار اجازه نمی دهیم تولید کننده اي که به سختی بازاریابی کرده مشتري خود را از دست بدهد، با

 
جلوگیري از تغییرات بی مورد و ایجاد ویات فضاي امنی براي تولیدکنندکان فراهم خواهیم کرد 

نامزد انتخابات ریاست جمهوري درباره واحدهاي تولیدي تعطیل شده یا احداث واحدهاي جدید بیان کرد: اولین برنامه من در این

 
زمینه همانطور که گفتم رفع موانع اداري و دیوان سالاري است که این موضوع می تواند 60 درصد ظرفیت موجود را به کار ببندد. 

مهرعلیزاده عنوان کرد: به بانک ها اجازه نخواهیم داد از تولید کننده سود 30 درصد بگیرد یا اگر قرار است وام اعطا شود بازگرداندن
آن به مرحله تولید موکول شود نه به مرحله تهیه مواد خام! این موضوعات تولید کنندگان را زمین گیر کرده است.همچنین بیش از

 
64 میلیون یورو از بخش یارانه هاي انرژي می توان به دست آورد. 

نامزد انتخابات ریاست جمهوري وضع موجود کشور و انقلاب اسلامی را تحلیل کرد و گفت: امید داریم ارزش هاي ارزشمند دینی که

 
به آن پاییند هستیم را در عملکرد به مردم منتقل کنیم و با ریا کاري جوانان را پس نزنیم و بدیین نکنیم. 



مهرعلیزاده اظهار داشت: وضع موجود کشور بعضی نکات منفی دارد مثل دخالت فزاینده دولت در اقتصاد که باعث رانت و فساد شده

 
است، همچنین عدم اجراي یک الگوي صحیح و شناخته شده در کشور از نقاط ضعف فعلی کشور است. 

وي تصریح کرد: افزایش بیکاري، گسترش خط فقر، کاهش امید اجتماعی و اعتماد بین دولت و مردم نگران کننده است. همچنین

 
جایگاه ویژه ایران در منطقه که از آن غافل شده ایم. 

نامزد سیزدهمین انتخابات ریاست جمهوري افزود: مهمترین نکاتی که در ذهن براي انتخاب مدیران دارم کارآمد بودن، نخبه بودن،

 
فعال و پر کار بودن، امیدوار بودن، مومن بودن است. 

مهرعلیزاده خاطرنشان کرد: اعلام می کنم میانگین سنی دولت من زیر 45 سال خواهد بود. باید بانک اطلاعاتی از متخصصان و
کارآفرینان براي اداره مشور تهیه شود تا بدون توجه به جهت گیري و تفکر افراد همه براي اصلاح وضع موجود به میدان بیایند.



انتقاد مدیرکل بنادر و دریانوردي گیلان از عملکرد بخش خصوصی/نبود

اشتغال پایدار در بندر آستارا

منبع: تدبیر شرقشماره خبر:  14  |  تاریخ: 1400/03/12

انتقاد مدیرکل بنادر و دریانوردي گیلان از عملکرد شرکت کاوه، فراهم نبودن زیرساخت هاي تخصیص کدگمرکی، نبود
اشتغال پایدار در منطقه ویژه اقتصادي و کمبود نیروي انسانی در گمرك ازجمله مباحث موردطرح در جلسه بررسی مشکلات

منطقه ویژه اقتصادي شهرستان آستارا بود. به گزارش تدبیرشرق، مدیرکل بنادر و دریانوردي ...

انتقاد مدیرکل بنادر و دریانوردي گیلان از عملکرد شرکت کاوه، فراهم نبودن زیرساخت هاي تخصیص کدگمرکی، نبود
اشتغال پایدار در منطقه ویژه اقتصادي و کمبود نیروي انسانی در گمرك ازجمله مباحث موردطرح در جلسه بررسی مشکلات منطقه

 
ویژه اقتصادي شهرستان آستارا بود. 

به گزارش تدبیرشرق، مدیرکل بنادر و دریانوردي استان گیلان عصر امروز در جلسه بررسی مشکلات منطقه ویژه اقتصادي این
شهرستان در محل فرمانداري از افزایش چارت شغلی بندر خبر داد و اظهار کرد: با پی گیري هاي صورت گرفته چارت شغلی بندر

 
شهرستان آستارا به 24 پست ارتقا پیدا کرده است. 

حمیدرضا آبایی با بیان اینکه کد منطقه ویژه اقتصادي شهرستان آستارا مصوب شده، اما پس از گذشت چندسال هنوز عملیاتی نشده
است، گفت: فراهم نبودن زیرساخت ها و عدم تخصیص کدگمرکی ازجمله موانع پیش روي کد منطقه ویژه اقتصادي این شهرستان

 
است. 

وي با اشاره به اینکه فاز نخست سیلوي غلات به اتمام رسیده و ساختمان هاي اداري و گمرك نیز آماده بهره برداري هستند، افزود:
برج کنترل بندر آستارا با 35 متر ارتفاع در موج شکن شمالی با اعتباري بالغ بر 7 میلیارد تومان در دست اقدام است که پس از بهره

 
برداري به نمادهاي بوم گردي شهرستان آستارا تبدیل می شود. 

آبایی با انتقاد از عملکرد شرکت کاوه در توسعه زیرساخت هاي اقتصادي بندر شهرستان آستارا تصریح کرد: در قرارداد این شرکت، دو
فاز پیش بینی شده که با سرمایه گذاري 30 میلیارد تومانی شرکت کاوه دو و نیم میلیون تن تخلیه و بارگیري انجام شود که در طول

 
این یازده سال به یک میلیون تن تخلیه و بارگیري کامل نرسیده است. 

مدیرکل بنادر و دریانوردي استان گیلان با اشاره به اینکه با لاي روبی حوض چه و کانال بندر آستارا عمق این بندر به پنج ونیم متر
رسیده است، تصریح کرد: با پی گیري هاي صورت گرفته یک لاي روب عظیم در روزهاي آینده از بندر ولگاگراد وارد آب هاي شمالی

 
دریاي خزر خواهد شد. 

 
نبود اشتغال پایدار در بندر آستارا 

فرماندار شهرستان آستارا نیز در جلسه بررسی مشکلات منطقه ویژه اقتصادي این شهرستان در محل فرمانداري با اشاره به نبود
اشتغال پایدار در بندر اظهار کرد: با تدوین برنامه و رفع موانع پیش روي تولید و اشتغالمی توان براي بیش از یک هزار جوان تحصیل



 
کرده بیکار در بندر شغل ایجاد کرد. 

عباس صابر خواستار اجرایی شدن طرح جامع منطقه ویژه اقتصادي بندر شهرستان آستارا شد و تصریح کرد: با اجرایی شدن طرح فوق
می توان گام هاي تأثیرگذاري در راستاي تحقق شعار سال و حمایت از تولید و پشتیبانی از تولیدکننده و رفع موانع پیش روي تولید

 
برداشت. 

 
کمبود نیروي انسانی در گمرك آستارا 

مدیرکل گمرك شهرستان آستارا نیز در جلسه بررسی مشکلات منطقه ویژه اقتصادي این شهرستان در محل فرمانداري کمبود نیروي
انسانی را اساسی ترین مشکل پیش روي گمرك در حوزه بندر دانست و اظهار کرد: هم اکنون براي ساختمان اداري گمرك در منطقه

 
ویژه اقتصادي با 16 پست سازمانی خالی مواجه هستیم. 

کریم رسولی چارت سازمانی اداره کل گمرك شهرستان آستارا را مربوط به 15 سال پیش دانست و تصریح کرد: از سال 95 تاکنون
این گمرك، 24 ساعته به صورت سه شیفت در حال فعالیت بوده و در تلاش هستیم طی دو ماه آینده، نیروهاي انسانی موردنیاز را به

 
کار گیریم. 

 
/فارس 

12 خرداد, 14000 خواندن این مطلب 2 دقیقه زمان می برد



میمه، عجین با عطر بهشت

منبع: ایسناشماره خبر:  15  |  تاریخ: 1400/03/12

انگار قطعه اي از بهشت است بر روي زمین، تلفیق زیبایی هاي آفرینش؛ بلنداي کوه و دشتی پهناور غرق در گل، چشم نواز
هر بیننده اي است، عطر دل انگیز گل محمدي شامه نواز خاطر است و آرام بخش روح.

در 133 هکتار اراضی ملی و در ارتفاع حدود 1500 متري
از سطح دریا از دل سنگلاخ کوهستانی درختچه گل
محمدي به همت، ذوق، وسع دید و آینده نگري مردم شهر
میمه از توابع شهرستان شاهین شهر و میمه در راستاي
بهره برداري راهبردي و اقتصادي از منابع آب و خاك
روییده و خاطره ساز بهاري ناب و دل انگیز براي

 
بازدیدکنندگان گردشگران مسافران و ... است. 

عبدالرضا شیبانی، مدیر شرکت تعاون روستایی گلستان
میمه و قنوات سه گانه، در گفت وگو با ایسنا، با بیان اینکه

این شرکت با 1500 عضو بزرگ ترین شرکت تعاونی استان اصفهان از نظر تعداد اعضا است، اظهار کرد: شرکت گلستان میمه و قنوات
سه گانه بر طبق الگوي کشت خود داراي 130 هزار درختچه گل محمدي بوده و فاز سوم این شرکت نیز با 60 هکتار وسعت امسال به

 
سال اقتصادي و بهره وري خود رسیده است. 

وي با بیان اینکه نگهداري به منظور بهره برداري مناسب از درختچه هاي گل محمدي هزینه هاي زیادي در پی دارد، افزود: امسال با
توجه به سرمازدگی ناشی از برودت هوا و کاهش بارندگی ها همه گلستان هاي گل محمدي استان با کاهش میزان غنچه دهی روبرو

 
هستند. 

مدیرعامل شرکت تعاون روستایی گلستان میمه و قنوات سه گانه، با اشاره به آغاز بهره برداري از 60 هکتار سطح زیر کشت، ادامه داد:
درختچه گل محمدي براي باروري و غنچه دهی علاوه بر آبیاري مرسوم نیازمند آبیاري زمستانه حاصل از بارش هاي فصلی است و با
توجه به شرایط جوي امسال شاهد کاهش غنچه دهی ها خواهیم بود، اما با آغاز بهره برداري از فاز سوم، (60 هکتار) پیش بینی می

 
شود، حدوداً 160 تا 170 تن گل محمدي برداشت شود که 20 تا 30 درصد نسبت به سال گذشته بیشتر است. 

 
نیروي کار اتباع افغان؛ ستون جامعه کارگري 

شیبانی، با اشاره به عقد تفاهم نامه ارسال روزانه هشت الی نه تن گل به کارخانه هاي فرآوري گل در شهرستان هاي دیگر استان،
خاطرنشان کرد: میانگین چیدن گل به ازاي هر نفر در یک روز 30 کیلوگرم است و روزانه براي چیدن این حجم گل، حدود 300 نفر
نیروي گلچین نیاز است و در فصل گل چینی سهامداران شرکت تعاونی گلستان، افراد بومی میمه و اتباع افغان با همکاري یکدیگر در
گلستان مشغول به کارند که امسال براي جلوگیري از اتلاف انرژي، وقت و از بین رفتن گل برنامه اي مدون و هدفمند براي سازمان



 
دهی نیروي "گل چین" تدوین شده است. 

وي اتباع افغان را ستون جامعه کارگري ایران دانست و ادامه داد: نقش اتباع خارجه افغان در حوزه کشاورزي بخش میمه خصوصاً
شرکت تعاون روستایی گلستان، چشمگیر و غیرقابل کتمان بوده و قطعاً با حذف این نیروها در انجام کارها ناتوان و زمین گیر خواهیم

 
شد. 

 
توسعه و ارتقاي شرکت تعاون روستایی گلستان میمه در گرو گازرسانی به آن 

مدیرعامل شرکت تعاون روستایی گلستان میمه و قنوات سه گانه، با بیان اینکه امکان توسعه، ایجاد اشتغال و کارآفرینی گلستان میمه
در گرو برآورد و تأمین هزینه در راستاي گازرسانی به مجموعه است، خاطرنشان کرد: سیاست هاي کلی کشور در کشاورزي مبتنی بر
توسعه کشت گلخانه اي است و این مهم با تکمیل روند گازرسانی به گلستان میمه پس از برآورد هزینه در شبکه گاز استان اصفهان و
تأمین آن در بخش میمه محقق می شود که در این راستا علاوه بر جلوگیري از خام فروشی گل و امکان فرآوري ارزان آن در مزرعه،

 
فرصت احداث گلخانه 6 هکتاري با ایجاد اشتغال 200 نفر، نیز میسر خواهد شد. 

وي با تأکید بر لزوم احداث کارخانه فرآوري گل در نزدیکی شرکت تعاون روستایی گلستان میمه و قنوات سه گانه، افزود: احداث
کارخانه فرآوري گل با توجه به افزایش قیمت ها و به روز رسانی طرح هاي توجیهی نیازمند بیش از 10 میلیارد تومان تسهیلات کم
بهره ارزان قیمت است که با توجه به انتخاب شرکت تعاون روستایی گلستان میمه به عنوان شرکت نمونه تعاونی استان اصفهان و

 
معرفی به سازمان مرکزي تعاون روستایی امید برخورداري از تسهیلات کم بهره پررنگ تر شده است. 

شیبانی، با اشاره به فرآوري گل و تولید گلاب به روش سنتی در گلستان، افزود: امسال با توسعه و ارتقا بخش گلاب سور گل میمه و
تجهیز آن به دیگ و برج تقطیر فرآوري روزانه 500 کیلو گل محمدي و در سایه ارتقاي فنی و تجهیزاتی امکان افزایش 100 درصدي
تولید گلاب در سورگل میمه فراهم شده است، همچنین با تهیه بویلر فاز اول احداث کارخانه فرآوري گل محمدي نیز محقق می شود.

مدیرعامل شرکت تعاون روستایی گلستان میمه و قنوات سه گانه، دلیل اصلی پایداري، رشد و توسعه گلستان را مدیریت واحد،
منسجم و یکپارچه این مجموعه دانست و تأکید کرد: سازمان تعاون تولید روستایی نقش سازنده، پویا و مؤثري در جلوگیري از
مدیریت پراکنده شرکت هاي تعاونی دارد به نحوي که تصمیم ها در شرکت هاي تعاونی به صورت منسجم و یکپارچه توسط هیئت

 
مدیره اتخاذ و مدیرعامل مجري آن است. 

وي با بیان اینکه در شرکت هاي تعاونی تنوع سلیقه و پراکندگی قطعاً باعث افول بهره وري و سوددهی است، ادامه داد: نتیجه

 
واگذاري سهام به سهامداران منجر به پراکندگی در تصمیم گیري و نهایتاً از بین رفتن کشاورزي است. 

شیبانی با اشاره به آغاز فعالیت شرکت تعاونی در سال 92 گفت: قیمت گل در سنوات گذشته حدود 10 هزار تومان در هرکیلو بود، اما
سایر هزینه هاي نگهداري، گل چینی، حمل و نقل( گل و نیروي گل چین)، کود دهی و ... یک فزاینده بود و این موضوع زمینه ساز

 
پشیمانی باغداران از کار گل در چهار سال گذشته شد. 

وي به مقرون به صرفه، زودبازده بودن و مقاومت کشت این گیاه در شرایط اقلیمی خشک و سرد تأکید کرد و ادامه داد: امسال عوامل
متعددي نظیر اثر خواص درمانی گلاب در کاهش آلام کرونا، خاصیت پیشگیري از ابتلا آن و ... بر رشد صد در صدي قیمت گل

 
محمدي مؤثر بوده و کارخانه هاي فرآوري نیز تکاپوي خاصی در تامین گل مورد نیاز خود داشتند. 



در شرکت تعاون روستایی گلستان میمه و قنوات سه گانه، علاوه بر کشت درختچه هاي گل محمدي نهال انگور، به، پسته، زعفران و

 
... نیز کشت می شود. 

انتهاي پیام



شعار به درد سیاست می خورد، نه اقتصاد/ مشکل مردم دریافت یارانه و صدقه

نیست/ کاندیداها با شعارهاي بورسی موج سواري می کنند

منبع: روزنامه اعتمادشماره خبر:  16  |  تاریخ: 1400/03/12

یک کارشناس اقتصادي اظهار داشت: از آنجایی که نارضایتی مردم از بورس افزایش یافته آقایان می خواهند بر روي این موج
نارضایتی سوار شوند و راي اخذ کنند وگرنه هر کسی می داند که چرا بورس سقوط کرد.

 
یک کارشناس مسایل اقتصادي مطرح کرد: 

شعار به درد سیاست می خورد، نه اقتصاد/ مشکل مردم
دریافت یارانه و صدقه نیست/ کاندیداها با شعارهاي بورسی
موج سواري می کنند یک کارشناس اقتصادي اظهار داشت:
از آنجایی که نارضایتی مردم از بورس افزایش یافته آقایان
می خواهند بر روي این موج نارضایتی سوار شوند و راي

 
اخذ کنند وگرنه هر کسی می داند که چرا بورس سقوط کرد. 

اعتمادآنلاین| غلامحسین دوانی درباره برنامه هاي اقتصادي کاندیداهاي سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري اظهار داشت:

 
برنامه هاي اقتصادي کاندیداها از جمله ارایه وام ها و یارانه هاي با اعداد و ارقام نجومی شعارگونه و عوام فریبانه است. 

به گزارش ایلنا، وي تاکید کرد: از بعد از انقلاب تا به امروز تمام نامزدهاي انتخابات ریاست جمهوري در بیان مشکلات و معضلات،
مشکلی ندارند و در تمام ادوار هر چند مشکلات گفته شده اما تاکنون راه حلی به رفع این مشکلات هم ارایه نشده است و هر آنچه هم

 
به عنوان راه حل و راهکار بیان شده، مشتی شعار بیش نیستند. 

این کارشناس اقتصادي ادامه داد: چراکه ارایه هرگونه راهکار به این معنا است که منافع گروهی یا عده اي را از بین ببرند و به نظر می
رسد این آقایان هر کدام در فکر تامین منافع گروهی دیگر هستند بنابراین بعید است که این کاندیداها منافع گروه هاي خاص و گروه

 
هاي قدرت را مورد تعرض قرار دهند. 

دوانی با تاکید بر اینکه مشکلات کشور ساختاري است و مشکلات ساختاري به غیر از برنامه هاي عملی از طرق دیگر برطرف نخواهد
شد افزود: شعار صرفا به درد سیاست می خورد و در اقتصاد شعار کاربرد ندارد زیرا مبانی علم اقتصاد همه جاي دنیا یکسان و راه حل

 
هاي آن نیز مشخص است. بعید به نظر می رسد این کاندیداها در صدد ساختارشکنی اقتصادي باشند. 

وي درباره شعارهاي تسهیلات محور نامزدها اینکه برخی از آنها پرداخت وام 500 میلیون تومانی را وعده می دهد و برنامه افزایش
یارانه را دارند، گفت: پاسخ شعارهاي وامگونه و پرداخت یارانه بیش از توانایی اقتصادي همان پاسخی را که مردم در دوره هاي قبل به

 
نامزدها داده اند، است، اینکه از کجا می آوري؟ 



دوانی با تاکید بر اینکه یارانه و وام هاي پرداختی صرفا شعارهاي پوپولیستی هستند، افزود: اگر این نامزدها رییس جمهور شوند به

 
طور قطع از عهده اجراي این شعار برنمی آیند. 

این کارشناس اقتصادي گفت: مشکل مردم ایران دریافت وام، یارانه و صدقه نیست، مردم می خواهند چرخ تولید به راه بیفتد و

 
اشتغال ایجاد شود اما به نظر می رسد این کاندیداها خود از عوامل محل تولید هستند. 

وي درباره شعارهاي بورسی نامزدهاي انتخابات تاکید کرد: از آنجایی که نارضایتی مردم از بورس افزایش یافته آقایان می خواهند بر

 
روي این موج نارضایتی سوار شوند و راي اخذ کنند وگرنه هر کسی می داند که چرا بورس سقوط کرد. 

وي ادامه داد: دلایل سقوط بورس سفته بازي در این بازار، دامن زدن به انتظارات غیر واقعی مردم و کسب درآمد براي کسري بودجه

 
بوده و هر دولتی که بر سر کار بیاید این روند را ادامه می دهد. 

این کارشناس اقتصادي با اشاره به یکی از کاندیداي این دوره تاکید کرد: کشور نیازمند رییس جمهوري است که متعهد به منافع
مردم در مقابل گروه هاي قدرت باشد و هیچ کشوري به دنبال رییس جمهوري که صرفا اقتصاد خوانده نیست کمااینکه می بینیم در
کشورهاي جهان روساي جمع لزوما اقتصاددان نیستند اما مدیرانی هستند که در استفاده از کارشناسان اقتصادي و اجتماعی کارآمد

انتخاب درستی داشتند.



رعایت پروتکل هاي بهداشتی به 71 درصد رسید / چند نفر به صورت کامل در

ایران واکسینه شده اند؟

منبع: سلام نوشماره خبر:  17  |  تاریخ: 1400/03/12

ایرج حریرچی، معاون کل وزیر بهداشت گفت: در حال حاضر 5 میلیون و 263 هزار و 26 نفر نیز به صورت کامل واکسینه
شده اند.

ایرج حریرچی، معاون کل وزیر بهداشت گفت: در حال حاضر 5 میلیون و 263 هزار و 26 نفر نیز به صورت کامل واکسینه شده

 
اند. 

به گزارش سلام نو به نقل از ایرنا، ایرج حریرچی معاون کل وزیر
بهداشت، درمان و آموزش پزشکی در یک برنامه تلویزیونی گفت:
رعایت پروتکل هاي بهداشتی کرونا از 58 به 71 درصد رسیده

 
است، اما انتظار ما این است حداقل بتوانیم به 90 درصد برسیم. 

وي اظهار داشت: هم اکنون رعایت بهداشت فردي در اماکن
عمومی به حدود 73 درصد افزایش یافته است و استان هاي
سمنان، زنجان، قزوین، اردبیل جزو بالاترین استان ها در این

 
زمینه هستند. 

حریرچی بیان کرد: در حال حاضر رعایت پروتکل هاي بهداشتی در استان هاي اردبیل، زنجان، قزوین، کرمانشاه، تهران، سمنان، یزد،
خراسان جنوبی، کرمان و فارس به حدود 84 درصد رسیده است و این نشان می دهد که مردم این استان ها به این مسئله توجه

 
جدي دارند. 

معاون کل وزیر بهداشت و درمان گفت: آمارهاي ما نشان می دهد که درصد موارد استفاده از ماسک نیز در اماکن عمومی به 71.86

 
درصد رسیده است. 

حریرچی با بیان اینکه با توجه به تعطیلات پیش رو هرگونه تجمع و هم نفس شدن افراد به هر دلیلی که باشد موجب افزایش ابتلا به
کرونا و میزان مرگ و میر خواهد شد، تاکید کرد: با رعایت دستورالعمل ها باید به دوره طلایی واکسیناسیون برسیم که این باعث

 
بازگشت به کار، زندگی و اشتغال در چند ماه آینده و در نهایت تا آخر سال جاري خواهد بود. 

معاون کل وزیر بهداشت و درمان اظهار داشت: با واکسیناسیون افراد بالاي 60 سال شاهد کاهش مرگ و میر زیادي در کشور خواهیم

 
بود و کاهش چرخه شیوع ویروس کرونا با واکسیناسیون بیش از 70 درصد جمعیت کشور عملی خواهد بود. 

وي افزود: هم اکنون 12 هزار بیمار بستري به 10 هزار نفر کاهش یافته اما در هفته جاري تعداد بیماران سرپایی 13 درصد، بسترهاي



 
18 درصد و مرگ و میر ناشی از ابتلا به کرونا نیز 22 درصد کاهش پیدا کرده است. 

معاون کل وزیر بهداشت و درمان یادآور شد: در حال حاضر بیش 3 میلیون و 786 هزار و 268 نفر دٌز اول واکسن را دریافت کرده اند

 
و 5 میلیون و 263 هزار و 26 نفر نیز به صورت کامل واکسینه شده اند. (یعنی هر دو دور را دریافت کرده اند.) 

وي تاکید کرد: تا زمانی که واکسیناسیون جمعیت ما به 70 درصد برسد باید دستورالعمل ها را به دقت رعایت کنیم و مهم ترین راه

 
مقابله با بیماري کرونا تا یک سال آینده تنها با واکسیناسیون عملی خواهد بود. 

او تاکید کرد: مهم ترین قصور دینی، ملی و اجتماعی ایجاد تردید درباره واکسیناسیون است.



بورس وسیله اي براي احیاي شرکت هاي پروژه محور

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  18  |  تاریخ: 1400/03/12

کارشناس بازار سرمایه گفت: کانالیزه کردن منابع و حرکت نقدینگی مازاد جامعه به سمت سرمایه گذاري مولد، وسیله اي
براي احیاي شرکت ها است.

فرهنگ حسینی کارشناس بازار سرمایه در گفت و گو با
خبرنگار بورس گروه اقتصادي باشگاه خبرنگاران جوان، در
پاسخ به این پرسش که شرکت هاي پروژه محور چه
شرکت هایی هستند؟، بیان کرد: یکی از کارکرد هاي مهم
بازار سرمایه تخصیص منابع به بخش واقعی اقتصاد است،

 
این مهم بخشی از کارایی تخصیصی بازار سرمایه است. 

وي افزود: معاملات عادي سهام در بورس در قالب معاملات ثانویه، اساسا تاثیري بر بخش واقعی اقتصاد ندارد، نیاز و دغدغه سال هاي

 
اخیر در بازار سرمایه، جذب منابع و حداکثر سازي مشارکت مردم در فعالیت هاي اقتصادي در راستاي اقتصاد مقاومتی است. 

 
بیشتر بخوانید 

- بازار سرمایه مهمترین کانال تامین مالی در کشور/ بهبود فرایندها، هدف اصلی تشکیل میز صنعت سیمان کارشناس بازار سرمایه
گفت: از سوي دیگر، پروژه هاي بازار اولیه، بازده و سود مناسبی نسبت به بازار سرمایه دارند، ولی به دلیل تجربه هاي ناموفق تاسیس
شرکت هاي سهامی عام در حوزه هاي سیمان، پتروشیمی و حتی ساختمانی، باعث شد که این قضیه با دلسردي سرمایه گذاران روبرو

 
شود. 

کارشناس بازار سرمایه تصریح کرد: قریب به یک دهه از آخرین موج تاسیس شرکت هاي سهامی عام مبتنی بر پروژه ها می گذرد و

 
تعداد معدودي از پروژه هاي فوق به بهره برداري رسیده اند. 

حسینی در رابطه با ساختار شرکت ها تشریح کرد: ساختار شرکت هاي فوق مشکلات عدیده اي داشت، لذا بازبینی و باز طراحی

 
ساختار شرکت هاي سهامی عام براي اجراي پروژه ها ضرورت یافت. 

وي در پاسخ به این پرسش که در طرحی هاي جدید به چه چیزي پرداخته شده است؟، افزود: در ساختار طراحی شده جدید، به
صلاحیت و تخصص سهامداران و موسسان، ماهیت پروژه و حداقل سرمایه توجه ویژه اي شده است و در عین حال، به دلیل پذیرش

 
آن در فرابورس ایران، امکان معاملات آن نیز فراهم می شود. 



کارشناس بازار سرمایه بیان کرد: این موضوع می تواند به مشارکت آحاد مردم در ساخت پروژه هاي معدنی، فلزي و پتروشیمی کمک

 
شایانی کرده و در عین حال سودآوري مناسبی براي سرمایه گذاران آن داشته باشد. 

حسینی در رابطه با تامین مالی تشریح کرد: از سوي دیگر، تامین مالی صورت گرفته می تواند به سرمایه گذاري در بخش واقعی
اقتصاد، رشد اقتصادي و اشتغال مولد منجر شود و در عین حال از زمان سرمایه گذاري امکان خرید و فروش سهام و نقدشوندگی براي

 
سرمایه گذاران فراهم باشد. 

وي در پایان گفت: موضوع مهم دیگر، کانالیزه کردن منابع و نقدینگی مازاد جامعه به سمت سرمایه گذاري مولد است.



چرا «پوپولیسم ایرانی» تا این اندازه گسترده شده است؟

منبع: فراروشماره خبر:  19  |  تاریخ: 1400/03/12

این چه نوع سیاست انتخاباتی است که گداپروري را تشویق کرده و مردم را به اعانه بگیري عادت می دهد؟! پرداخت یارانه امر

 
مطلوبی نیست، حالا این ها سر مبلغش و میزانش، با هم مسابقه می دهند! 

به گزارش ایلنا، بیش از یک دهه است که «پوپولیسم» به پارادایم مسلط در عرصه ي سیاست ایران بدل شده است؛ در چند انتخابات
اخیر ریاست جمهوري، همواره کاندیدا ها با برجسته کردن شعار هاي پوپولیستی، سعی در جذب آراي مردم به خصوص طبقات
فرودست داشته اند. شاید سردمدار سیاست هاي پوپولیستی را بتوان محمود احمدي نژاد دانست؛ او بود که با شعار هاي بسیار
پوپولیستی، ادبیات سیاسی ایران را دچار استحاله کرد و به سمت وعده هاي مردم پسند، اما غیرقابل اجرا کشاند. با چرخش به این
سمت، جملاتی مانندِ «پول نفت را سر سفره هاي مردم می آوریم» یا «آن قدر یارانه می دهیم تا همه بی نیاز شوند» فضاي رسانه ها

 
را در دهه ي 80 شمسی پر کرد. 

تاریخِ «پوپولیسم ایرانی» / استحاله در گذر زمان! کتابِ «پوپولیسم ایرانی» نوشته ي علی سرزعیم در قالب پاسخ به چهار سوال
کلیدي (چرایی اتخاذ سیاست هاي پوپولیستی، عواقب آن ها، حامیان این نوع نگاه و توجیه پشت این شعار ها و وعده ها) چکیده ي
این نگاه پوپولیستی را تشریح می کند. به نظر می رسد آنچه در این کتاب به عنوان تاثیرگذاري بر آراي مردم از طریق دادن وعده
هاي پوپولیستی عنوان شده، هنوز هم با شدت بسیار ادامه دارد و حتی می توان گفت، در فضاي سیاسی انتخابات 1400 شدیدتر هم

 
شده است. 

تا پیش از این، وعده هاي پوپولیستی بیشتر یک محور اساسی داشته است: یارانه. از چند برابر کردن یارانه هاي نقدي گرفته تا
پرداخت پول نفت به همه ي مردم، اساس وعده هاي پوپولیستی پیشین بوده است. اما با ورودِ «بورس» به فضاي اقتصاد معیوب ایران،

 
در انتخابات پیش رو، حل مشکلات بورس در کوتاه مدت نیز به یک وعده ي عوام پسندانه ي رایج بدل شده است. 

بنابراین، وعده هاي مردم فریبانه ي جدید را به دو دسته می توان تقسیم کرد: چند برابر کردن یارانه ها و حل مشکلات بورس. این در
حالیست که به دلیل مشکلات اساسی فضاي اقتصاد، دهک هاي کم درآمد و طبقه ي مزدبگیر در دل بحران هاي شدید قرار دارند؛
تورم به شدت بیداد می کند (فقط 600 درصد تورم بخش مسکن است و همچنان نرخ تورم ماهانه بالاي 40 درصد است) و دستمزد
به پایین ترین حد از قدرت در دهه هاي گذشته رسیده است؛ قرارداد هاي موقت و بی ثبات کاري، خیل عظیمی از نیروي کار ماهر و
متخصص را یا به بیکاري کشانده یا مجبور ساخته با حداقل هاي بسیار ناچیز تن به بیگاري بدهند؛ خصوصی سازي و بی توجهی به
صنایع مادر، نفسِ تولید را به شماره انداخته و بنگاه هاي صنعتی بسیاري یا کاملاً تعطیل اند یا با نصف ظرفیت یا حتی کمتر کار می

 
کنند و کاندیدا ها براي هیچیک از این مشکلات ساختاري، راهکار مدونی ندارند! 

در چنین شرایطی، به گفته ي آیت اسدي (عضو کارگري شورایعالی کار) کاندیدا هاي ریاست جمهوري به جاي اینکه برنامه ي
مشخصی براي حل مشکلات کارگران و رفع معضلات تولید ملی ارائه دهند، به سمت وعده هاي پوپولیستی رفته اند؛ یارانه را چند

 
برابر می کنیم، مشکل بورس را سه روزه حل می کنیم، اقتصاد را گل و بلبل می کنیم و. 



 
نمود هاي عینی پوپولیسم: 

کافیست نگاهی اجمالی بر چند نمود عینی پوپولیسم در شعار هاي کاندیدا هاي انتخابات 1400 بیندازیم تا میزان شعارزدگی فقط با

 
هدف جلب آرا مشخص شود: 

 
- یارانه نقدي سه دهک نخست جامعه را 5 برابر و دو دهک چهارم و پنجم را سه برابر خواهم کرد. 

 
- یارانه نقدي را به 450 هزار تومان در ماه می رسانیم. 

- دهک 9 و 10 نباید یارانه بگیرد؛ ما باید یارانه را به دهک هاي پایین به خصوص دهک هاي یک تا پنج جامعه که تحت فشارند،

 
متمرکز کنیم. 

 
- سه روزه می توان مشکل بازار سرمایه و بورس را حل کرد و امیدوارم در روز هاي اول «دولت سلام» این بحران حاد برطرف شود. 

- «صندوق جبران ضرر مالباختگان بورس» را تاسیس می کنیم. این ها چند نمونه از وعده هایی است که بر محور جلب آراي مردم و
بدون پشتوانه واقعی و اجرایی داده شده است؛ هیچ کدام برنامه ي اجرایی ندارند و براي هیچ یک، جزئیات و نقشه راه بیان نشده

 
است! 

 
راهکار هاي غیرقابل اجرا: 

خلاء ها و چالش ها مشکل بورس جدي تر و عمیق تر از آن است که سه روزه یا با تشکیل صندوق خاص حل شود، تا زمانی که
مشکلات تولید حل نشود و بنگاه هاي اقتصادي سر پا نشوند، مشخص است که رکود سهام آن ها در بورس و زمین خوردن سرمایه

 
هاي مردم تداوم خواهد داشت، با دستکاري هاي دولت هم مشکلی حل نمی شود. 

اما در مورد یارانه؛ اولاً وقتی پایگاه داده هاي مدون و به روزشونده نداریم، چطور می خواهند دهک هاي پردرآمد را عادلانه و بدون
خطا شناسایی و سپس حذف کنند؛ در ثانی، چگونه می خواهند سه تا پنج دهک را از دریافت یارانه محروم کنند وقتی حتی خانوار
هاي متعلق به دهک پنج نیز که علی الاصول باید جزو طبقه متوسط و قادر به تامین حداقل ها باشد، با سیاست هاي تعدیلیِ اخیر به

 
زیر خط فقر سقوط کرده اند و نمی توانند حتی نیاز هاي اصلی را تامین کنند. 

مثلاً تامین سرپناه شایسته به جز یک یا دو دهک اول، براي باقی دهک ها به امري دشوار و حتی «صعب» بدل شده است. مساله
بعدي این است که چطور می خواهند منابع پایدار براي یارانه پردازي پیدا کنند؛ سه برابر کردن یارانه یا پرداخت یارانه 450 هزار
تومانی در این اوضاع اقتصادي نیاز به منابع پایدار دارد؛ وقتی منابع نیست، این حرف ها فقط شعار توخالی است و با این هدف پیش

 
برده می شود که دهک هاي فرودست را با وعده ي یارانه ي چند برابر به سمت خود جذب کنند! 

اما از همه ي این ها مهم تر، روي آوردنِ مدام و همیشگی به اقتصاد صدقه اي است؛ به راستی اگر مشکلات اساسی مردم و فرودستان
حل شود، دیگر چه نیازي به یارانه؟! همانطور که یک کارگر پیمانکاري عسلویه می گوید: «اگر صداقت دارند بگویند چه برنامه اي
براي قطع ید سودجویان و پیمانکاران و واسطه ها از کلیدي ترین و حیاتی ترین صنعت کشور یعنی نفت و گاز دارند! بگویند چطور
می خواهند هزاران کارگر متخصص و فنی جنوب را از این بحران معیشت و ناامنی نجات دهند؛ با سه برابر شدن یارانه یا وعده هاي

 
این چنینی مشکلات ما حل نمی شود!». 

اما چرا «پوپولیسم ایرانی» تا این اندازه رایج شده و گسترش یافته است و چرا به جاي ارائه برنامه براي حل مشکلات اساسی اقتصاد،



 
همه ي کاندیدا ها به سراغ طرح هاي محیرالعقولِ مردم پسندانه می روند؟! 

چرا اقتصاد صدقه اي؟! مرتضی افقه (اقتصاددان و استاد دانشگاه شهید چمران اهواز) در ارتباط با این وعده ها به ایلنا می گوید: اصل
وعده ها قابل انجام نیست، حداقل توسط این آدم ها و در کوتاه مدت؛ این ها یا نمی دانند و دچار توهم هستند یا به خاطر راي، مردم

 
را فریب می دهند و دروغ می گویند. 

باید در نظر داشته باشیم که همه ي این کاندیداهايِ تایید شده، دهه ها در سطوح بالاي کشور مسئولیت داشته اند؛ اگر این وعده ها
و راهکار هاي پیشنهادي، به اندازه ي «یک اپسیلون» قابل انجام بود، این آقایان خیلی پیشتر به دولتِ وقت پیشنهاد می دادند و بساط
اجرایی شدن آن ها را می چیدند! فقط یک سوال ساده براي راستی آزمایی این وعده ها: آیا می تو انند همین امروز بگویند چند سال

 
قرار است یارانه هاي چند برابر شده پرداخت شود؟! 

او در ادامه به اساسِ وعده هاي یارانه اي انتقاد می کند: این چه نوع سیاست انتخاباتی است که گداپروري را تشویق کرده و مردم را به
اعانه بگیري عادت می دهد؟! پرداخت یارانه امر مطلوبی نیست، حالا این ها سر مبلغش و میزانش، با هم مسابقه می دهند! در یک
اقتصاد سالم، یارانه فقط براي کسانی است که به هیچ وجه توان کار کردن ندارند. به جاي تمرکز بر یارانه، بیایند بگویند قرار است چه
اقداماتی انجام دهند تا اشتغال ایجاد شود و مردم خودشان کار کنند و پول دربیاورند؛ جاي تاسف است که بعد از چهل سال، باز هم

 
می خواهند به مردم صدقه بدهند! 

افقه تاکید می کند: این نوع تبلیغات در شان مردم ایران نیست؛ در کشوري با اینهمه ثروت و امکانات و با این اندازه ظرفیت براي
اشتغال زایی، اصلاً شایسته نیست که مردم را مشتی محتاج و گداي یارانه بار بیاورند؛ آقایان بروند ببینند در کدام نظام مترقی جهان،
کاندیدا هاي ریاست جمهوري، شعار ها را بر مبناي یارانه و صدقه دادن، تنظیم می کنند؟! باید به این ها گفت، در شان مردم ما

 
نیست که «صدقه بگیر» باشند، پس تمام کنید! 

به گفته ي این استاد دانشگاه، کاندیدا ها بیایند به مشکلات اساسی کشور برسند، برنامه هاي مدون و کارشناسی شده براي حل

 
معضلاتِ اقتصاد و تولید ارائه دهند نه اینکه با صدقه پردازي راي جمع کنند! 

«هدفمندسازي یارانه ها» در زمان خودش راهکاري اقتصادي بود که به زعم مجریان آن قرار بود مشکلات ساختاري اقتصاد را با واقعی
سازي قیمت ها و سوق دادن یارانه ها به بخش هاي اساسی تولید و سازندگی حل کند حالا، اما بعد از گذشت بیش از یک دهه،
«یارانه» تبدیل به شعاري مردم پسند براي جلب آراي مردم شده است و در این بیش از یک دهه، نه یارانه ي تولید به میزان واقعی

 
پرداخت شده، نه از فاصله ي فقیر و غنی با اجراي هدفمندسازي کاسته شده و نه پول ها به دست نیازمندان واقعی رسیده است! 

هیچ یک از هدف هاي طرح هدفمندسازي که منجر به حذف سوبسید کالا ها و خدمات اساسی شد، محقق نشده است. یک کارگر
پیمانکاري عسلویه وقتی از او می پرسیم در مورد چند برابر شدن یارانه هاي نقدي چه نظري داري، می گوید: «واقعاً خسته شده ایم؛

چقدر در باغ سبز نشان دادن، اما به بیراهه رفتن!...»



فعالیت مجمع خیرین ازدواج گیلان نیازمند حمایت مسوولان استانی /

برگزاري بیش از 1000 جلسه مشاور خصوصی و عمومی در زمینه ازدواج

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  20  |  تاریخ: 1400/03/12

ابراهیمی معاونت امور جوانان اداره کل ورزش و جوانان استان گیلان اظهار داشت :شکل گیري و فعالیت مجمع خیرین ازدواج
در گیلان نیازمند حمایت مسوولان و دستگاههاي مرتبط با موضوع ازدواج است.

معاونت امور جوانان اداره کل ورزش و جوانان گیلان ؛
فعالیت مجمع خیرین ازدواج گیلان نیازمند حمایت
مسوولان استانی / برگزاري بیش از 1000 جلسه مشاور
خصوصی و عمومی در زمینه ازدواج ابراهیمی معاونت امور
جوانان اداره کل ورزش و جوانان استان گیلان اظهار داشت
:شکل گیري و فعالیت مجمع خیرین ازدواج در گیلان
نیازمند حمایت مسوولان و دستگاههاي مرتبط با موضوع

 
ازدواج است. 

به گزارش خبرگزاري برنا از گیلان ابراهیمی معاونت امور جوانان اداره کل ورزش و جوانان گیلان در گفتگویی اختصاصی با برنا عنوان
کرد : وزارت ورزش و جوانان یکی از مباحث اصلی فعالیت هاي آن حوزه جوانان است و چهار حوزه مختلف بحث جوانان را پیگیري

 
می کند . 

وي در خصوص فعالیت هاي اداره کل ورزش و جوانان گیلان در حوزه ازدواج جوانان گفت : بیش از 1000 جلسه مشاوره خصوصی در
خصوص ازدواج توسط مراکز مشاوره تحت نظر اداره کل ورزش و جوانان استان انجام شده و 200 جلسه عمومی رایگان مشاوره نیز

 
برگزار گردیده که محوریت این جلسات مناسب گزینی و آسیب هاي پیش ، حین و پس از ازدواج است . 

 
وي اضافه کرد : برگزاري سمینارها و وبینارها که جوانان را به ازدواج صحیح تشویق کند مد نظر قرار گرفته است . 

ابراهیمی در زمینه اختصاص وام هاي ازدواج اظهار کرد : در زمینه تخصیص وام هاي ازدواج استان گیلان جز استانهاي برتر کشور در

 
جذب و دریافت وام هاي ازدواج بوده است . 

وي ادامه داد : صندوق کارآفرینی امید تعامل بسیار خوبی با اداره ورزش و جوانان گیلان داشته است و بسیاري از جوانان از طریق این

 
صندوق به اشتغال رسیده اند. 

معاونت امور جوانان اداره کل ورزش و جوانان گیلان در زمینه تشکیل مجمع خیرین ازدواج گفت: از آنجایی که شروع یک زندگی در
حال حاضر با مشکلات عمده اي روبرو است بر این اساس مجمع خیرین ازدواج در کشور شروع بکار کرده و دریافت مجوزها و

 
اساسنامه و چیدمان آن در وزارت ورزش و جوانان صورت گرفته است. 



وي افزود : انشاءاالله که با همراهی مسوولین استان مجمع خیرین ازدواج گیلان نیز آغاز بکار کند و این اتفاق خوب در گیلان نیز رقم

 
بخورد تا با کمک اولیه این مجمع بسیاري از جوانان بتوانند زندگی خود را آغاز کنند. 

 
خبرنگار: طاهره ریحانی 

 
وبگردي 

 
معاونت امور جوانان اداره کل ورزش و جوانان استان گیلان 

 
لینک کوتاه : کپی شد 

 
با دوستان خود به اشتراك بگذارید: 

 
دیدگاه تان را بنویسید نام شما رایانامه 

 
دیدگاه خود را اینجا بنویسید: ارسال دیدگاه 

ویژه برنا 1400/03/12 06:57 باید شبکه به خصوصی براي سرگرمی سالمندان در نظر گرفته شود!/ با دست خود مردم را به شبکه

 
هاي خارجی سوق ندهید! 

1 1400/03/12 06:56 محتواي آموزشی و نحوه نگرش معلمان زبان در مدارس مورد بررسی و به روز رسانی جدي قرار گیرد/ کرونا با

 
آموزش زبان خارجی چه کرد؟ 

 
2 1400/03/12 06:24 تیم متفاوتی را در المپیک شاهد خواهیم بود/ قبل از دیدار با ژاپن به بازیکنان شوك وارد شد 

3 1400/03/12 06:22 انتخابات مزایده نیست که هر کسی عدد بیشتر اعلام کرد برنده شود/ نتیجه انتخابات قابل پیش بینی نیست/

 
کاندیداها شفاف و بدون پرده پوشی با مردم صحبت کنند 

4 1400/03/12 06:21 جلسات کمیته مهریه در هفته هاي آتی ادامه دارد/ مهریه باید عندالاستطاعه و به صورت نقدي پرداخت

 
شود/ با پرداخت نقدي مهریه حق هیچ زنی ضایع نخواهد شد 

5 1400/03/12 06:05 رئیسی سبد راي 10 میلیونی دارد/ جلیلی بسیار دوست دارد که بگوید به جبهه پایداري وابسته نیست/ سبد

 
راي همتی در حال رشد است/ رضایی در مناظرات یکی از رقباي جدي خواهد بود 

 
6 1400/03/12 05:37  بلاي هولناکی که ناپدید شدن پانسمان هاي زخم هاي باز، بر سر بیماران پروانه اي آورد 

 
7 1400/03/12 05:33 زنان وزنه بردار ایران در جهان مزد تلاش خود را گرفتند/ به المپیک هم امیدوار هستیم 

 
8 1400/03/12 00:40 کویت می تواند میانجی میان ایران و عربستان باشد/ هدف عربستان راهبردي نیست 

9 1400/03/11 12:42 خدمت به مردم جناح بندي سیاسی ندارد/ بیش از 72000 واحد صنعتی تعطیل و نیمه تعطیل داریم/ از خام

 
فروشی جلوگیري کنیم 

10 1400/03/11 12:13 هنوز مجوز واکسیناسیون عمومی براي واکسن ایرانی صادر نشده است/ پس از مجوز تزریق عمومی ممکن

 
است به داوطلبان نوع ایرانی تزریق شود/ بحث انتخاب واکسن در کوتاه مدت عملی نیست 

 
11 1400/03/11 07:00 مقابل ژاپن خیلی بد بازي کردیم/ میدان دادن به جوان ها کار خوبی بود 
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بازدید و بررسی طرح هاي اشتغالزاي ستاد توسعه و عمران
بیهود قاینات

بازدید و بررسی طرح هاي اشتغالزاي ستاد توسعه و عمران بیهود قاینات

منبع: صندوق کارآفرینی امیدشماره خبر:  21  |  تاریخ: 1400/03/12

زنگنه در سفر یک روزه به شهرستان قاین ابتدا با کریمی

 
فرماندار شهرستان دیدار و گزارشی از عملکرد یکساله صندوق در شهرستان را ارائه کرد. 

ایشان میزان تسهیلات پرداختی در یکسال گذشته در شهرستان قاین را 68.842.000.000 ریال عنوان کرد و افزود: این مبلغ به 166

 
طرح در حوزه هاي صنعت، کشاورزي و خدمات پرداخت گردیده است. 

مدیر صندوق کارآفرینی امید استان به همراه فرماندار ، بخشدار، معاون عمرانی فرماندار و برخی از روساي ادارات شهرستان به منظور
بررسی درخواست ستاد توسعه و عمران روستاي بیهود در راستاي توسعه و گسترش صنایع دستی و گردشگري از کارگاه صنایع

 
دستی و چند طرح مورد حمایت صندوق بازدید و جهت حمایت از طرح هاي مورد نظر قول مساعد داده شد. 

گفتنی است تاکنون 6 فقره تسهیلات به مبلغ 7.250.000.000 ریال در روستاي بیهود به طرح هاي واجد شرایط توسط صندوق
شهرستان پرداخت شده است.



حمایت صندوق کارآفرینی امید از برگزیدگان جشنواره ملی
رویش

حمایت صندوق کارآفرینی امید از برگزیدگان جشنواره ملی رویش

منبع: صندوق کارآفرینی امیدشماره خبر:  22  |  تاریخ: 1400/03/12

مدیرکل فرهنگی و اجتماعی وزارت علوم، تحقیقات و

 
فناوري گفت: برگزیدگان نهمین جشنواره ملی رویش مورد حمایت صندوق کارآفرینی امید قرار می گیرند. 

محمدهادي عسکري با اشاره به برگزاري نهمین جشنواره رویش دانشگاهی افزود: فراخوان نهمین جشنواره رویش دانشگاهی از آذرماه

 
99 آغاز و مرحله دانشگاهی این جشنواره در بازه زمانی آذرماه 99 تا فروردین ماه 1400 در 70 دانشگاه برگزار شد. 

وي درباره آغاز و پایان فراخوان مرحله ملی این جشنواره از 20 اسفندماه 99، گفت: فراخوان ملی جشنواره در روزهاي 20 اسفندماه تا
20 فروردین ماه برگزار شد و به اتمام رسید. در این مرحله 89 دانشگاه شرکت و دانشجویان فعال در کانون هاي فرهنگی و اجتماعی

 
آثار قابل توجه و چشمگیري به سامانه جشنواره ارسال کردند. 

مدیرکل فرهنگی و اجتماعی وزارت علوم با بیان اینکه این وزارتخانه در توافق با برخی دستگاه ها از جمله صندوق کارآفرینی امید از
ایده هاي کسب و کار این جشنواره حمایت می کند، گفت: جشنواره نهم رویش همانند مرحله هشتم به صورت مجازي برگزار می
شود. زمینه فعالیت کانون هاي فرهنگی و اجتماعی دانشگاه ها در چهار حوزه دینی و مذهبی، فرهنگ و اندیشه، ادبی و هنري و کانون

 
هاي اجتماعی تعریف می شود. 

وي با بیان اینکه دانشگاه ها 6 هزار و 700 کانون فرهنگی و اجتماعی دارند، خاطرنشان کرد: اختتامیه نهمین جشنواره ملی رویش 20

 
خردادماه در دانشگاه علامه طباطبایی که یکی از دانشگاه هاي داراي کانون هاي فرهنگی و اجتماعی فعال است، برگزار می شود. 

عسکري درباره جشنواره ملی رویش که در 2 بخش رقابتی و غیر رقابتی برگزار می شود، یادآور شد: در بخش رقابتی آن فعالیت هاي
کانونی، آثار فردي شامل شعر و ادبیات، هنرهاي تجسمی، هنرهاي کاربردي(صنایع دستی)، هنرهاي آوایی، عکس، فیلم نامه،

 
نمایشنامه و آثار گروهی شامل فیلم کوتاه، تئاتر، هنرهاي آوایی و نیز ایده هاي کانونی ارزیابی می شوند. 

وي ادامه داد: همچنین بخش غیر رقابتی این جشنواره در قالب نمایشگاه مجازي، نشست هاي تخصصی و کارگاه هاي آموزشی اجرا

 
می شود. 

مدیرکل فرهنگی و اجتماعی وزارت علوم درباره بخش جدید این جشنواره، گفت: در این دوره از جشنواره براي نخستین بار جایزه

 
مسوولیت اجتماعی با عنوان «شهید حسین علی مرادي» به 2 نفر از دانشجویان و 2 کانون فعال در این زمینه اعطا می شود. 

وي درباره برگزاري نشست هاي تخصصی و کارگاه هاي آموزشی نهمین جشنواره ملی رویش از هفته جاري، اظهار داشت: برگزاري



این نشست ها با موضوعات زیست هاي رویش، واژه هاي رویش، گپ هاي رویش، نوآوري ها رویش و گفتارهاي رویش تا 19 خردادماه
جاري ادامه دارد.



آماده ارائه مجوز براي ایجاد آموزشگاه هاي تخصصی در شهرهاي جدید

هستیم

منبع: ایلناشماره خبر:  23  |  تاریخ: 1400/03/12

علی اوسط هاشمی، معاون وزیر تعاون و رئیس سازمان آموزش فنی و حرفه اي کشور در آیین انعقاد تفاهم نامه همکاري
میان سازمان آموزش فنی و حرفه اي کشور و شرکت مادر تخصصی عمران شهرهاي جدید گفت: سازمان آموزش فنی و حرفه

اي کشور آماده ارائه مجوز براي ایجاد آموزشگاه هاي تخصصی در شهرهاي جدید است.

علی اوسط هاشمی، معاون وزیر تعاون و رئیس سازمان
آموزش فنی و حرفه اي کشور در آیین انعقاد تفاهم نامه
همکاري میان سازمان آموزش فنی و حرفه اي کشور و
شرکت مادر تخصصی عمران شهرهاي جدید گفت: سازمان
آموزش فنی و حرفه اي کشور آماده ارائه مجوز براي ایجاد

 
آموزشگاه هاي تخصصی در شهرهاي جدید است. 

به گزارش ایلنا به نقل از روابط عمومی سازمان آموزش فنی و حرفه اي کشور، تفاهم نامه همکاري سازمان آموزش فنی و حرفه اي
کشور و شرکت مادر تخصصی عمران شهرهاي جدید با هدف ایجاد واحدهاي آموزشی، نیازسنجی، برنامه ریزي، ساماندهی، تأمین
مقدمات، اجراي دوره هاي آموزش مهارتی و ارزشیابی مهارت به منظور تربیت و تأمین نیروي کار ماهر با رویکرد کمک به اشتغال
زایی شهروندان، ارتقاء مهارت شاغلین، توسعه اقتصادي و اجتماعی و رونق کسب و کار، در شهرهاي جدید 11 خرداد سال جاري به
امضاي علی اوسط هاشمی معاون وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی و رئیس سازمان آموزش فنی و حرفه اي کشور و حبیب اله

 
طاهرخانی، معاون وزیر و مدیرعامل و رئیس هیئت مدیره شرکت مادر تخصصی عمران شهرهاي جدید رسید. 

بنا براین گزارش، در این مراسم هاشمی، تأکید کرد: تفکر و نگرش نسبت به حقوق شهروندي نباید محدود به آموزش در حوزه کلان

 
شهرها شود تا شهروندان ساکن مناطق شهرهاي جدید به محل سکونت خود صرفأ به دیده محل اسکان و خوابگاه نگاه نکنند. 

وي با تأکید بر اینکه باید پیوست هاي مشخصی براي توسعه در شهرهاي جدید و جلوگیري از از بروز مشکلات مذکور در نظر گرفته
شود گفت: اساسی ترین پیوست در این شرایط توجه به سرمایه انسانی، استعدادیابی و قرارگیري نیروها در جهت رشد مؤثر و چگونگی

 
خلق سرمایه هاي اجتماعی در آن است تا در نهایت موجب رونق و خلق نقش هاي جدید در این مناطق شود. 

 
وي افزود: لازمه توسعه بدون تردید، انسان توانمند است، به گونه اي که پویا، نقش آفرین و خلاق باشد. 

 
رئیس سازمان آموزش فنی و حرفه اي کشور بر بازنگري در نوع نگاه به انسان و توجه به قابلیت هاي فردي و رشد وي تأکید کرد. 

هاشمی، با اشاره به اینکه یکی از مهمترین نیازها و خلاء ها در شهرهاي جدید فقدان نیروي کار صنعت ساختمان است، اظهار داشت:

 
امروز هیچ نیرویی بدون ارزشیابی و سنجش صلاحیت حرفه اي ماهر و واجد شرایط اشتغال نامیده نمی شود. 



وي در همین زمینه گفت ضروري است شرایطی فراهم شود تا پیمانکاران ساختمانی ملزم به استفاده از نیروي کار ماهر آموزش دیده

 
در سازمان آموزش فنی و حرفه اي باشندو با ترویج مهارت و استنفاده از مربیان کارگاه خود را به مرکز آموزشی تبدیل نمایند. 

معاون وزیر کار گفت: همه مشاغلی که در حوزه صنعت ساختمان فعال هستند با کسب مهارت و سنجش صلاحیت تحت پوشش بیمه

 
قرار می گیرند. 

 
در کنار شهرهاي جدید با آمایش منطقه مراکز جوار تولیدي، صنعتی و کارگاهی مطابق با نیاز منطقه ایجاد شود 

هاشمی، رئیس سازمان آموزش فنی و حرفه اي کشور با تأکید بر این نکته که در طرح توسعه شهرهاي جدید اهداف باید براي طولانی
مدت در نظرگرفته و تعریف شوند، بیان کرد: چنانچه بخواهیم انضباط شهري، رعایت حقوق شهروندي و هدایت شغلی ساکنان این

 
مناطق را بر اساس استعدادشان هدایت کنیم، خلق مهارت هاي نرم در کنار مهارت هاي فنی الزامی است. 

وي ادامه داد: ترکیب ناهمگون جمعیتی در این شهرها از اقوام مختلف نیاز به آموزش مهارت هایی نرم از قبیل زیستن و بودن در کنار

 
یکدیگر دارد. 

معاون وزیر کار از ایجاد مراکز مشاوره شغلی در شهرهاي جدید سخن گفت و افزود: شهرهاي جدید نیاز به قاعده و قوانین جدید و

 
تغییر الگو دارد تا در کنار آموزش کاربري هاي مهارتی را براي انسان تدارك ببینند. 

هاشمی بیان کرد: هدایت ساکنان این شهرها با ارائه مشاوره و شناسایی استعدادشان و فرهنگ سازي می تواند علاوه بر توسعه، این

 
شهرها را به الگویی براي سایر شهرهاي حاشیه کلان شهرها تبدیل کند. 

رئیس سازمان آموزش فنی و حرفه اي کشور در خصوص ساختار تشکیلاتی این شهرها گفت: نمی توان جمعیتی را در مکانی تحت

 
عنوان شهر جدید اسکان داد ولی ساختار اداري و سازمانی براي آن در نظر نگرفت. 

 
وي تصریح کرد زنجیره خدمت رسانی و آبادانی شهرهاي جدید با همکاري همه دستگاه هاي اجرایی تکمیل می شود. 

هاشمی ادامه داد: اکثر این شهرها فاقد مراکز مهارتی هستند، و با برنامه ریزي و نگاه ویژه باید به صورت پایلوت در شهرهاي با

 
جمعیت بالاي یک هزار نفر مراکز مهارت آموزي دایر شود. 

معاون وزیر تعاون با تأکید بر بهره گیري از مشارکت بخش خصوصی گفت: در شهرهاي جدید می توان با انتشار فراخوان از آموزشگاه
هاي خصوصی نیز دعوت کرد تا در کنار بخش دولتی به مهارت آموزي بپردازند و علاوه بر آموزشگاه هاي خود در کلان شهرها به

 
ایجاد شعبه دیگري در شهرهاي جدید ترغیب شوند تا هر شهر جدید مبدل به یک مرکز تخصصی مهارت آموزي می شود 

علی اوسط هاشمی، رئیس سازمان آموزش فنی و حرفه اي کشور ادامه داد: امروز با تغییرات شگرفی در حوزه اشتغال روبرو هستیم که

 
یکی از مختصات آن شهر هوشمند است، که شهر هوشمند اقتضاي ایرانی توسعه یافته است. 

هاشمی تصریح کرد یکی از مولفه هاي دست یابی به شهر هوشمند، کاهش تفاوت بین کلان شهرها و شهرهاي جدید در امکانات و



 
ایجاد جذابیت در این مناطق است که با ایجاد مراکز تخصصی مهارت آموزي میسر می شود. 

این مقام مسئول با اعلام این خبر که سازمان فنی و حرفه اي کشور قابلیت ساخت مرکز تخصصی در هر شهر جدید را متناسب با
پتانسیل آن شهر و همچنین ایجاد کارگاه هاي آموزشی در جوار شهرك هاي صنعتی در این مناطق را دارد گفت: امروز با تغییرات
شگرفی در حوزه اشتغال روبه رو هستیم یک شهر هوشمند اقتضاي یک ایرانی توسعه یافته است؛ در این راستا تلاش داریم شهر
جدید را در این زمینه نیز به عنوان یک الگو در کشور یاد کنیم و رقابتی سالم بین نیروي ماهر شهرهاي جدید و کلان شهرها ایجاد

 
شود. 

طاهرخانی، در مراسم امضاي این تفاهم نامه توسعه شهري را در تمامی نقاط جهان موتور محرك توسعه و همچنین منشأ اصلی تولید
ارزش افزوده براي اقتصاد آن کشور دانست و افزود: متأسفانه شهرهاي ما در کشور از این جهت بیشتر یک محیط مصرف به شمار می
روند تا یک محیط مولد و کمک کننده به توسعه؛ مشکلی که در شهرهاي جدید (به عنوان شهر مصرف کننده) نیز بیتشر به چشم می

 
خورد. 

معاون وزیر راه و شهرسازي ادامه داد: با وجود آنکه سیاست ایجاد شهرك هاي صنعتی در جوار شهرهاي جدید همواره مدنظر بوده و
بخشی از تامین اشتغال این شهرها در شهرك هاي مذکور صورت می گرفته است ولی باید به این نکته توجه کنیم که در زمان فعلی
نوع اشتغال و روش هاي سنتی کاملا متحول شده و اشتغال و فعالیت وارد محیط زندگی شده است بنابراین ما نیز باید در توسعه

 
شهرهاي جدید به این سمت حرکت کنیم. 

وي در بخش دیگري از سخنان خود اعلام کرد: مجموعه شهرهاي جدید داراي فضاهاي ساخته شده آماده براي تحقق ایده هاي مطرح
شده و ایجاد مراکز تخصصی در شهرهاي جدید بوده و در حال حاضر نیز داراي کمبود جدي نیروهاي متخصص و ماهر در حوزه

 
ساخت و ساز است که خود نشان دهنده وجود فضاي اشتغال و کمبود نیروي ماهر در این مناطق است. 

این مقام مسئول در ادامه ایجاد نوآوري در صنعت ساختمان را ایده اي خلاقانه دراین تفاهمنامه دانست و گفت: اینکه بتوانیم شهرهاي
جدید را به عنوان پایلوت نوآوري در صنعت ساختمان کشور تبدیل کنیم قطعا توانسته ایم خلأ عمده اي در این زمینه را در کشور پر

 
کنیم. 

طاهرخانی همچنین اتصال مهارت به اشتغال را یکی از لازمه هاي اجرایی در شهرهاي جدید دانست و افزود: ایجاد زون هاي
کارآفرینی و استقرار افراد مستعد در این زون ها براي فراهم آوردن فضاي اشتغال اقدامی بسیار مؤثر در تحقق اهداف تعیین شده

است که امید داریم با اجراي این امور شاهد افزایش کیفیت زندگی در شهرهاي جدید بیش از گذشته باشیم.



اشتغال 1024 مددجو کمیته امداد استان مرکزي از طریق کاریابی

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  24  |  تاریخ: 1400/03/12

اراك- معاون کمیته امداد استان مرکزي گفت: در سال گذشته تعداد یک هزار و 24 مورد اشتغال از طریق معرفی به مراکز
کاریابی براي مددجویان تحت حمایت کمیته امداد استان مرکزي ایجاد شده است.

اراك- معاون کمیته امداد استان مرکزي گفت: در سال
گذشته تعداد یک هزار و 24 مورد اشتغال از طریق معرفی
به مراکز کاریابی براي مددجویان تحت حمایت کمیته

 
امداد استان مرکزي ایجاد شده است. 

مجید مشهدي در گفتگو با خبرنگار مهر اظهار کرد: یکی از
فعالیت هاي اساسی کمیته امداد امام خمینی (ره)، انجام
فعالیت هایی است که به ایجاد روحیه خوداتکایی و اعتماد
به خود، علاقه و استقبال از کار منجر می شود به نحوي که
افزایش حجم این گونه فعالیت ها در مقایسه با سال هاي

 
قبل را می توان به عنوان نشانه اي از اهمیت این موضوع تلقی کرد. 

وي ادامه داد: هدف این فعالیت ها نیز کمک به درآمد خانوارها و ایجاد مشاغل مکمل جهت بهبود رفاه خانوارهاي تحت پوشش است.
بنابراین بررسی میزان استقبال و تمایل مددجویان نسبت به طرح هاي اشتغال زاي کمیته امداد می تواند منجر به اثربخشی چنین

 
طرح هایی در راستاي توسعه کارآفرینی اقشار فقیر جامعه شود. 

معاون اشتغال و خودکفایی کمیته امداد استان مرکزي با بیان اینکه توانمندسازي مددجویان از برنامه هاي محوري در کمیته امداد
است، گفت: کمیته امداد به منظور توانمندسازي و خودکفایی مددجویان و با توجه به نیازهاي کارفرمایان و با ارائه آموزش هاي لازم
در مراکز فنی و حرفه اي به مددجویان، اشتغال آموزش دیدگان را از طریق معرفی مستقیم به کارفرمایان و مؤسسات کاریابی و

 
شرکت هاي خدماتی پیگیري می کند. 

وي ادامه داد: در سال گذشته تعداد یک هزار و 24 مورد اشتغال از طریق معرفی به مراکز کاریابی براي مددجویان کمیته امداد استان

 
مرکزي ایجادشده است. 

مشهدي با اشاره به اینکه کمیته امداد براي کارفرمایان بسته هاي تشویقی در نظر گرفته است، گفت: این بسته ها شامل پرداخت حق

 
بیمه به کارفرمایان و تسهیلات قرض الحسنه با هدف ایجاد اشتغال براي مددجویان کمیته امداد می شود. 

معاون اشتغال و خودکفایی کمیته امداد استان مرکزي در پایان بیان کرد: کارفرمایان متقاضی نیروي کار می توانند با مراجعه به
نزدیک ترین دفتر کمیته امداد نسبت به ارائه درخواست نیروي کار اقدام و ضمن مشارکت در امر خیر و خداپسندانه توانمندسازي

مددجویان، از بسته تشویقی کاریابی این نهاد بهره مند شوند.



کشور 8 سال با یک کلید قفل شد/ 8 سال کار کردیم و به برنامه اي براي

«جهش ایران» رسیده ایم

منبع: شیرازهشماره خبر:  25  |  تاریخ: 1400/03/12

نامزد انتخابات ریاست جمهوري با اشاره به سخنان خود در انتخابات سال 92 گفت: پاسخ هاي دیگري هم داده شد که چرخ
کارخانه باید بچرخد و چرخ سانتریفیوژ هم باید بچرخد، گفته شد که می توان به دنیا لبخند زد. هشت سال کشور با این

فرمان اداره شد یا با این کلید قفل شد.

نامزد انتخابات ریاست جمهوري با اشاره به سخنان خود در انتخابات سال 92 گفت: پاسخ هاي دیگري هم داده شد که چرخ
کارخانه باید بچرخد و چرخ سانتریفیوژ هم باید بچرخد، گفته شد که می توان به دنیا لبخند زد. هشت سال کشور با این فرمان اداره

 
شد یا با این کلید قفل شد. 

به گزارش سرویس سیاسی شیرازه، سعید جلیلی، نامزد سیزدهمین دوره
انتخابات ریاست جمهوري، در برنامه «گفت وگو با مردم» شبکه اوّل سیما با
بیان اینکه ایران بزرگ در طول تاریخ، فراز و نشیب هاي زیادي داشته است،
گفت: ما در جهان فقط یک کشور نیستیم؛ یک تمدن و یک فرهنگ بوده و
هستیم. با انقلاب اسلامی یک خیز بلند براي احیاي این نقش تمدنی ایجاد

 
شد. 

وي ادامه داد: امروز دوباره بعد از صدها سال ما کم کم شخصیت هایی داریم که به مرزهاي دانش نزدیک شده اند و در برخی رشته ها
در رده هاي یکم تا دهم دنیا قرار داریم. از ابن سیناها تا کاظمی آشتیانی ها، از خواجه نصیرها تا شهید شهریاري ها، از خوارزمی ها تا

 
فخري زاده ها،از سربداران تا قاسم سلمیانی ها. 

جلیلی با بیان اینکه ما راه دور و درازي را آماده ایم و امروز در یک پیچ تاریخی قرار داریم، گفت: در یکی دو قرن گذشته هر وقت
خواسته ایم جهشی ایجاد کنیم، دشمنان خارجی ما تلاش کرده اند تا مانع شوند. متأسفانه جریان هایی را هم از داخل کشور همراه
خود کرده و به خدمت خود گرفته اند. امیرکبیر حرکت بزرگی را شروع کرد ولی علیه او فضاسازي صورت گرفت و او را به شهادت

 
رساندند. 

وي ادامه داد: در دوره هاي مختلف، شخصیت هایی داشته ایم که کشور را به افق هاي بلند رسانده اند ولی به دست جریان هاي
سرسپرده غرب کنار زده شده اند؛ از سید جمال تا شهید مدرس، از مشروطه تا نهضت نفت. آخرین جنایت آن ها ترور سردار دل ها

 
شهید سلیمانی و دکتر فخري زاده بود. 

جلیلی تصریح کرد: طرح این مقدمه براي این بود تا بگویم اگر می خواهیم امروز مسائل روزمره خود را حل کنیم به نگاه بلندمدت و

 
تمدنی نیاز داریم. 

وي با بیان اینکه امروز نیاز به جهش بزرگ در شأن ملت ایران داریم، به مشکلاتی چون گرانی، بیکاري، مسکن و تحریم اشاره کرد و

 
گفت: البته هشت سال پیش هم این مشکلات را داشتیم البته کم تر. 



نامزد سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري گفت: در انتخابات سال 92 در همین دوربین با شما مردم صحبت کردم. پاسخ هایی

 
را ارائه کردیم و گفتیم که چگونه می توان این مسائل را حل کرد. البته من کلید در نیاوردم و وعده هاي صد روزه ندادم. 

وي خاطرنشان کرد: من سال 92گفتم کشور ظرفیت هایی دارد که اگر براي آن ها برنامه داشته باشیم می توانیم بسیار موفق عمل
کنیم. البته پاسخ هاي دیگري هم داده شد که چرخ کارخانه باید بچرخد و چرخ سانتریفیوژ هم باید بچرخد، گفته شد که می توان به

 
دنیا لبخند زد. هشت سال کشور با این فرمان اداره شد یا با این کلید قفل شد. 

جلیلی ادامه داد: نباید کشور ما با همه آن توانمندي هایی که دارد معطل، منفعل و یا خداي ناکرده علاف این باشد که قاتلان حاج

 
قاسم بخواهند به ما عنایتی کنند یا نه. 

عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام ادامه داد: ما همان زمان گفتیم برخی مسیرها که دارد دنبال می شود جواب نمی دهد. بحث شد
که می شود یا نمی شود. مردم امروز می بینند روندي که طی شد آیا وعده ها انجام شد یا نشد. اگر نشد چرا نشد. ما فکر می کنیم

 
رویکرد غلط و عملکرد ضعیف نمی تواند کشور را به قله برساند. 

جلیلی ادامه داد: رویکرد غلط یعنی اینکه ما یک رویکرد حداقلی داشته باشیم؛ بگوییم مسائل امروز را حل کنیم، فردا خدا بزرگ است.

 
اینکه از میان راه هاي مختلف و توانمندي هاي مختلف به یک راه اکتفا کنیم، تازه اگر آن را خوب دنبال کنیم. 

وي با بیان اینکه ما هیچ وقت مخالف مذاکره نبودیم، گفت: من خودم مذاکره کننده بوده ام ولی می گوییم براي رسیدن به قله هاي
پیشرفت باید همه توانمندي ها را دنبال کنیم. نباید همه تخم مرغ ها را در یک سبد بگذاریم و بگوییم می رویم مذاکره می کنیم و
همه چیز حل می شود. اینکه بگوییم امتیاز بدهیم و وعده بگیریم، وعده هایی که تضمین ندارد. با دست خودمان در سرمایه هاي

 
کشور بتن بریزیم و در ازاي آن پوزخند بگیریم. امروز چه شد نتیجه؟ 

جلیلی ادامه داد: آن شهروند عزیز ما که اظهار خوشحالی کرد وقتی توافق می شد که دلار ان شاءاالله ارزان می شود، حق داشت، چون
به او وعده داده بودند که دلار ارزان می شود. اما چه شد؟ امروز تحریم ها دو برابر شده است. قیمت دلار هفت برابر شده است. خب

 
چرا این مسیر جواب نداد؟ بگذریم. 

وي با بیان اینکه امروز در اقتصاد نابسامانی داریم و شاهد گرانی، بیکاري، مشکل مسکن و... هستیم، اظهار داشت: هشت سال پیش
هم این مشکلات را داشتیم اما کم تر. چرا؟ دولت چه نقشی دارد؟ دولت نباید معطل و منفعل و نباید علاف باشد. چاره کار چیست؟
ما می گوییم دولت به جاي علاف بودن باید فعال باشد. فعال یعنی اینکه همه ظرفیت هاي کشور را به فعالیت در بیاورد. این نیاز به

 
چه چیزي دارد؟ اقتضاء فعال بودن چیست؟ نخست؛ باور، دوم؛ اراده، سوم؛ برنامه. 

جلیلی با طرح این سؤال که باید به چه چیزي باور داشت تا فعال بود، اظهار داشت: مهم ترین چیزي که باید به آن باور داشت این

 
است که راهبردهاي حداقلی جواب نمی دهد و در شأن ملت ایران نیست و ملت ایران باید یک نقش تمدنی در جهان ایفا کند. 

وي با بیان اینکه کشور نباید فقط اداره بشود، تصریح کرد: اینکه برنامه کسانی این باشد که کشور فقط اداره کشور و صرفاً چند مسئله

 
را حل کرد، ایران بزرگ را به جهش نمی رساند. چرا؟ چون نه باورش را دارند و نه اراده و نه برنامه اش را. این بسیار مهم است. 



نامزد انتخابات ریاست جمهوري ادامه داد: زمانی در همین تاریخ داشته ایم که کسانی مثل رزم آرا می رفتند در مجلس و می گفتند
ایرانی یک لولهنگ هم نمی تواند بسازد. باعث تأسف است که امروز نیز برخی همان حرف ها را تکرار می کنند. عده اي ظرفیت کشور
را در حد ساخت آبگوشت بزباش می دانند و برخی نیز حد کشور را در حد صادرات پوست بز می دانند. این ها باور نداشتن است،

 
ناشی از نگاه غلط و حداقلی است. چرا نمی توانند؟ چون باور ندارند. 

جلیلی ادامه داد: چرا ما باور داریم؟ آیا این یک شعار است که می گوییم کشور را فقط نباید اداره کرد بلکه باید به جهش رساند؟ ما به
این باور داریم. چرا؟ چون در طول هشت سال گذشته 120 سفر به اقصی نقاط کشور داشته ایم. مردم را دیده ایم جوان ها را، مدیران
و کارشناسان دلسوز را دیده ایم. بیش از هزار جلسه با متخصصان، اصناف، مدیران ارشد و اساتید دانشگاه داشته ایم. سفر به سفر،

 
جلسه به جلسه و روز به روز بیشتر به این باور رسیدیم که می شود امّا برخی نمی توانند. 

 
وي افزود: ما می گوییم «می شود و می توانیم» چون کشور ظرفیت جهش را دارد. هم باور می خواهد، هم اراده هم برنامه. 

جلیلی با بیان اینکه برنامه، یک شبه نوشته نمی شود، تصریح کرد: ما هشت سال کار کردیم. سال 92 بعد از انتخاب جناب روحانی در
جمع ستاد انتخاباتی خود عرض کردم کار ما تازه شروع شده است. دولت سایه را تشکیل دادیم. گفتیم اگر کسانی دیگر و رقباي ما
رأي می آورده اند وظیفه ما این است تحولات را سایه به سایه دنبال کنیم. اگر کار خوبی صورت گرفت، آن را تقویت و پشتیبانی
کنیم، ولو از سوي رقباي ما انجام گیرد. اگر جایی کار ناقصی انجام می دهند کمک کنیم تا تکمیل شود، اگر خداي ناکرده خطایی

 
صورت می گیرد کمک کنیم اصلاح شود. 

وي ادامه داد: در این هشت سال با تشکیل کارگروه هایی از جوانان متخصص، اساتید برجسته دانشگاه، از مدیران باسابقه و باکفایت
سال هاي پس از انقلاب از همه اصناف مدد گرفتیم. سعی کردیم روند را سایه به سایه دنبال کنیم و هرجا به نقطه نظري رسیدیم که
کمک می کرد، به کمک دولت می رفتیم. اگر کاري را می دیدیم ناقص است نمی گفتیم بگذاریم روزي که دوستان ما به دولت

 
رسیدند به آن ها ارائه دهیم. همانجا اگر کار خطایی می دیدیم تصحیح می کردیم. 

جلیلی تصریح کرد: در این هشت سال ما کار کردیم، مشورت گرفتیم و آسیب شناسی کردیم و تجربه هاي جهانی را بررسی کردیم و
سعی کردیم از همه عزیزان و جناح هاي مختلف استفاده کنیم و به یک برنامه رسیدیم و آن برنامه، جهش را به ما نشان داد؛ درست

 
مثل کربلاي پنج و والفجر هشت، و الان وقت عملیات است؛ «جهاد بزرگ براي جهش ایران»، بسم االله الرحمن الرحیم. 

نامزد انتخابات ریاست جمهوري ادامه داد: براي اینکه با فضاي عملیات هاي ما در دولت آینده آشنا شوید چند برنامه را توضیح می
دهم. ممکن است گفته شود این ها حرف هاي خوبی است، چه تضمینی وجود دارد که اجرا شود. مردم وعده هایی شنیده اند که بعضا
عمل نشده است متأسفانه و این حق آن هاست که به یک وعده و برنامه باور کنند. باید باور کنند اگر برنامه اي ارائه می شود این

 
همان پاسخ معتبر به مشکلات است. ما در موضوعات مختلف سعی کرده ایم این کار را بکنیم. 

جلیلی یکی از اصلی ترین مشکلات مردم را بیکاري دانست و گفت: ما 31 استان رفته ایم. در شهرك هاي صنعتی رفته ایم. با
برآوردي که از فرصت هاي کشور داشته ایم متوجه شده ایم که امروز کشور آمادگی یک جهش در تولید را دارد و این جهش در تولید
می تواند یک اشتغال در سطح خودش را ایجاد کند. معتقدیم طرح هاي پیشرانی باید شکل بگیرد که این موتور تولید و جهش در

 
کشور ایجاد شود تا اشتغال فراوان ایجاد شود. 

وي ادامه داد: اینجا وظیفه رئیس جمهور چیست؟ وظیفه رئیس جمهور این نیست که بگوید خیلی خب فلان دستگاه مثلاً وزارت کار،



شما چند طرح پیدا کن که چگونه می توان اشتغال را بیشتر کرد. کارهایی که شکل گرفته در سال هاي اخیر که فلان وام را بدهیم،
بنگاه هاي زودبازده راه بیفتد تا اشتغال ایجاد شود. یا اینکه بگوییم براي اشتغال یک آمار و استانداردي وجود دارد که دل خودمان را

 
خوش کنیم. 

جلیلی با بیان اینکه ما نمی خواهیم خداي ناکرده با آمار، سر مردم را کلاه بگذاریم و بگوییم یک ساعت کار در هفته به منزله اشتغال

 
است، گفت: این یک شوخی است. اگر دولتی بخواهد دلش را با این آمار خوش کند، یا سر خودش را کلاه گذاشته یا مردم. 

وي تصریح کرد: اگر مسئله اشتغال جدي است، رئیس جمهور وظیفه دارد تمام دستگاه ها را بسیج کند و براي تمام آن ها مأموریت
تعریف کند. اشتغال فقط مربوط به وزارت کار نیست، مربوط به وزارت خارجه هم هست. مربوط به وزارت علوم هم هست. مربوط به
وزارت کشاورزي و صنعت و نیرو هم هست. باید برآورد داشته باشیم که در هر عرصه اي اي دستگاه ها چه مأموریتی دارند تا اشتغال

 
ایجاد شود. 

جلیلی ادامه داد: امروز اگر می گوییم جهش تولید، جهش تولید بدون جهش صادرات صورت نمی گیرد. اگر می خواهیم با تولید،
اشتغال را زیاد کنیم لازمه اش صادرات است. لازمه صادرات، تعاملات گسترده و سازنده با جهان است. اینکه می گویم دولت منفعل،
دولت معطل و دولت علاف، یعنی اینکه دولت بخواهد تمام فرصت ها را در روابط با چند کشور خلاصه کند، آن هم در موضوعی

 
خاص. اینطور حتماً تعامل گسترده و سازنده شکل نمی گیرد. 

وي افزود: امروز حدود 200 کشور داریم. با این ها باید بتوانید تعامل داشته باشید و مناسبات قوي داشته باشید تا بتوانید صادرات

 
داشته باشید و تولید شما افزایش پیدا کند و آنگاه اشتغال گسترده ایجاد شود. 

جلیلی گفت: وزارت علوم شما وظیفه دارد، وزارت کشاورزي وظیفه دارد و وزارت نیرو وظیفه دارد. همه وزارتخانه ها وظیفه دارند تمام

 
توانمندي هاي کشور را در حوزه کار خودشان فال کنند تا اشتغال ایجاد شود. 

وي با بیان اینکه طبق قانون اساسی هر کسی حق دارد شغلی که به آن مایل است و مخالف مصالح و حقوق دیگران نیست انتخاب

 
کند، گفت: آیا امروز وضعیت اشتغال ما اینطور است؟ باید براي این کار کرد. 

نامزد انتخابات ریاست جمهوري ادامه داد: وقتی جوان شما بهترین دوران عمر خودش را تقدیم نظام و کشورش می کند؛ از هجده
سالگی وارد دانشگاه می شود، دوران کارشناسی و ارشد و دکتري را می گذراند و ده سال از بهترین سرمایه اش که عمرش است

 
تقدیم کشور می کند، این حق اوست و حق کشور است که از او بهترین استفاده را کند. حتی در رشته هاي علوم انسانی. 

جلیلی ادامه داد: ما امروز در همین سال 1400 هزاران میلیارد تومان در دستگاه ها صرف بودجه مراکز پژوهشی می شود. آیا این

 
پژوهش ها نمی تواند توسط جوانانی که دانش آموخته دانشگاه ا هستند به بهترین شکل و بازدهی بیشتر انجام شود؟ 

وي افزود: ما در نظام سلامت امروز سالی 600 هزار نفر در رشته تجربی در پزشکی شرکت می کنند. ما سالی 5 هزار دانشجوي
پزشکی می گیریم. ما فقط در ابتداي انقلاب سه دانشگاه تهران 1500 دانشجوي پزشکی می گرفتند، اما امسال 600 نفر، چرا؟ این
نشان می دهد برخی جاها یا تدبیر نیست یا منافعی در کار است. در حالی که امروز کشور ما نیاز به پزشک بیشتر دارد. هم دانشگاه
هاي ما هم تخت هاي بیمارستانی ما اضافه شده امّا ما کماکان مقید هستیم 5 هزار دانشجو می گیریم؟ چرا؟ نیاز نداریم که داریم،
امکانات نداریم که داریم، نیروي انسانی با کیفیت نداریم که داریم. خود دوستان می گویند که از این 600 هزار نفر، نزدیک بیست



هزار نفر، معدل هاي بالاي 18 هستند. چرا این ها نتوانند در خود کشور ما در رشته پزشکی فعال شوند؟ این یک مثال است، مثال

 
هاي فراوانی وجود دارد. 

جلیلی تصریح کرد: اگر می خواهیم به اشتغال برسیم باید بروکراسی ها ظالمانه و امضاهاي طلایی که وجود دارد و مانع کارآفرینی می

 
شود را برداریم. 

عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام در ادامه با اشاره به ظرفیت نفت و گاز کشور گفت: کشوري که ادعا می کند من می خواهم در
سطح جهانی نقش تمدنی داشته باشم و این ادعا یک ادعاي درست است نباید به خاطر مزیت نسبی خودش تحت فشار قرار بگیرد.
نباید نفت و گاز که مزیت نسبی ماست عوض اینکه اهرمی در دست ما باشد، در دست دشمن ما باشد که بگوید نفت را از تو نمی

 
خریم. بعد بگویم امسال بودجه کشور کم شد و ما ارزآوري کم داریم. 

جلیلی ادامه داد: این وظیفه رئیس جمهور و دولت است که در این زمنیه فعال باشند. باید براي همه دستگاه هایمان این وظیفه
ارزآوري را تعیین کنیم. اینجاست که آن نگاه حداکثري و حداقلی خود را نشان می دهد؛ یک نگاه این است که شما می گویید من
امسال چون نفت نمی توانم بفروشم کار سایر دستگاه هاي من هم کم می شود یا خداي ناکرده تعطیل می شوند. یک نگاه دیگر این

 
است که می گویید امسال اتفاقاً چون نفت را نمی توانم بفروشم، سایر دستگاه ها باید فعال بشوند و این نقیصه را جبران کنند. 

وي افزود: ما باید از طریق کشاورزي ارزآوري داشته باشیم، از طریق معدن ارزآوري کنیم، همچنین از طریق صنعت، هنر، فرهنگ و از
همه مهم تر از طریق خود صنعت نفت ارزآوري داشته باشیم، البته نه با فروش نفت خام، بلکه با تبدیل آن به فرآورده و صنایع پایین

 
دستی. 

عضو شوراي عالی امنیت ملی با بیان اینکه با هر یک میلیون تن ظرفیت پتروشیمی می توان دویست هزار شغل ایجاد کرد، خاطرنشان

 
کرد: سال 96 این را گفتیم و برخی اعضاي دولت، آن را به سخره گرفتند. دو سال بعد خودشان همان را تکرار کردند. 

جلیلی ادامه داد: امروز فقط در بازار منطقه، 135 میلیارد دلار بازار صنایع پایین دستی پتروشیمی وجود دارد. بیش از 16 میلیون تن
ظرفیت صنایع پایین دستی پتروشیمی شماست، در حالی که فقط 4 میلیون تن آن کار می کند. بدون سرمایه گذاري جدید می تواند

 
آن را فعال کنید. این ها اراده می خواهد و باور و برنامه. 

نامزد انتخابات ریاست جمهوري، موضوع ارزآوري را حائز اهمیت دانست و گفت: ما بررسی کردیم که چگونه می تواند از کشاورزي،
پتروشیمی، برق و معدن تا سال 1404 چند ده میلیارد فقط ارزآوري داشت و معطل نفت نماند. اینکه می گویید دولت نباید معطل و

 
علاف باشد و دولت باید فعال باشد و ظرفیت ها را فعال کند این هم باور می خواهد هم اراده و هم برنامه. 

جلیلی ادامه داد: ما امروز در کشاورزي فرصت هاي بسیار بزرگی داریم و من می گویم با نگاهی منصفانه می توان ظرفیت هاي کشور
را فعال کرد. نقد دولت را گفتم، خوبی هاي آن را نیز باید بگوییم. همین جا عرض کنم دولت در همین هشت سال کار خوبی انجام
داد در عرصه کشاورزي. 500 هزار هکتار اراضی خوزستان باید تسطیح می شد. در این دولت همت جدي شد این کار دنبال شد. 300

 
هزار هکتار اراضی تسطیح شد. امروز همه کشور از آن منتفع می شود. 6 میلیارد دلار حاصل محصولات این اقدام شد. 

عضو شوراي عالی امنیت ملی در ادامه گفت: اگر کار خوبی مشاهده می شود باید به آن کمک کرد. از همینجا تشکر می کنم از
دوستانی که در وزارت کشاورزي این کار را انجام دادند. اگر کار خوبی انجام شود باید ادامه یابد و حتماً این کار باید ادامه پیدا کند و



500 هزار هکتار همه اش باید انجام شود. پس اگر در جایی کاري صورت می گیرد و در بدنه دولت کسانی با انگیزه، کاري کردند

 
دست آن ها را می بوسیم امّا به همین دلیل نمی توانیم چشم مان را بر جایی که کشور را معطل یا منفعل می کند ببندیم. 

جلیلی با بیان اینکه می توان تولید، ارزآوري و اشتغال را با شناخت موانع دنبال کرد، گفت: اگر گفته می شود مافیاي واردات وجود
دارد، این یک واقعیت است. گزارش رسمی گمرك تأیید می کند که با همین دلار 4200 تومانی چه چیزهایی وارد شد؛ از سنگ پا و

 
گل مصنوعی تا چیزهایی که ضرورتی به واردات آن ها نبود. 

وي ادامه داد: آماري که وجود دارد این است که در مدت کوتاهی 637 شرکت صوري براي دریافت این دلارها ثبت شد. این هاست که
نگران کننده است. اگر صحبت از مافیا می شود شما می دانید در همین مشکلاتی که امروز کشور در همین سه سال ملت نجیبانه
تحمل کردند، 55 میلیارد دلار در این سه سال گذشته فقط ارز 4200 تومانی تخصیص داده شد براي برخی کالاها. پس اگر می
گوییم برخی کالاها به دست مردم نرسیده، این نبوده که ارز آن تخصیص داده نشده، اتفاقاً در همین شرایط سخت 55 میلیارد دلار
تخصیص داده شده است، امّا چرا قیمت مرغ چند برابر می شود؟ مگر ارز 4200 را نگرفته اند؟ چه کسی گرفت؟ ارز گرفته شد حتی

 
کالا وارد شده امّا به دست مردم نرسیده است، کجاي کار ایراد دارد؟ 

نامزد انتخابات ریاست جمهوري با بیان اینکه ما باید کار بزرگ انجام دهیم و باید راهبرد حداکثري داشته باشیم، گفت: ما نباید فقط

 
به دنبال این باشیم که کشور را اداره کنیم و بگوییم امروز مشکل مرغ حل شد. 

جلیلی، مسئله تحریم ها را یکی از سؤالات اساسی مردم دانست و گفت: یک راه این است که شما بخواهید تحریم ها را از سر راه ملت
بردارید و مذاکراتی انجام دهید تا منجر به رفع تحریم شود. این را همه گفته اند. اما این تنها راه نیست. این یکی از چند راه است.
اتفاقاً این را چه زمانی می توانید موفق شوید؟ وقتی که دست تان پر باشد و برنامه اي داشته باشید که تحریم را از اساس خنثی کنید.

 
چطور این کار می شود؟ 

وي با اشاره به خودکفایی کشور در تولید بنزین گفت: یکی زمان دشمن می گوید می خواهم بنزین را تحریم کنم. یک راه این است
که مذاکره کنیم و به دشمن بگوییم امتیازي می دهیم و این کار را نکن تا منصرف بشود. یک راه این است که بگوییم تحریم را دور
می زنم، یعنی از جایی دیگر می خرم که دشمن نفهمد. اما راه دیگر چیست؟ اینکه تحریم را خنثی کنیم. آن هم با تولید بنزین، به

 
طوري که نه تنها بنزین داشته باشیم بلکه صادر کنیم. این جا اهرم تحریم از دست دشمن خارج می شود. 

جلیلی درباره برنامه هاي خود براي مقابله با تحریم ها گفت: ما با باور به این موضوع با یک اراده جدي با کمک متخصصان شما و
جوانان فهیم شما، مدیران با تجربه شما برنامه اي داریم براي اینکه تحریم ها را خنثی کنیم. نه اینکه حتی دور بزنیم یا فقط مذاکره
کنیم، آن ها سر جاي خودش. بلکه باید دشمن را از تحریم پشیمان کنیم. اگر جنگ اقتصادي است این جنگ اقتضائات خاص خودش
را دارد. باید کاري کنیم که دشمن به التماس بیفتد براي اینکه در فعالیت هاي اقتصادي مان بگوید کوتاه بیاید و این راه و برنامه دارد.

وي با اشاره به ظرفیت هاي کشور گفت: رئیس جمهور فعلی آمریکا یک ماه بعد از روي کار آمدن، سند راهبرد امنیت ملی موقت
کشورش را منتشر کرد که در آن چهار خط درباره ایران صحبت کرد. او فهمید ملت ایران دارد به توانایی هاي خودش پی می برد.

 
گفت ایران دارد وارد بازي هاي جدید در عرصه فناوري می شود. 

جلیلی ادامه داد: ما امروز به قدرت فناوري هاي پیشرفته اي که هم دانش آن و هم جوانان متخصصی که داریم می توانیم دشمن را از

 
تحریم پشیمان کنیم و این امري بسیار ممکن و سهل الوصول است. 



عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام، مشکل گرانی و تورم را مورد اشاره قرار داد و گفت: شما نه در این سال ها بلکه شاید 50 سال
است که با تورم آشنا هستید. سؤال این است که چرا گرانی پیش آمده است؟ چرا در این سال ها این رشد بالا و تورم 50 درصد را
شامل می شود؟ سؤال این است که تورم چیست و گرانی چه وقت ایجاد می شود؟ گرانی وقتی ایجاد می شود که پول بیشتر از کالا
باشد. پول چه وقت از کالا بیشتر می شود؟ وقتی روزانه دو هزار میلیارد تومان توسط بانک ها خلق پول می کنید، بعد این پول دست
عده اي خاص می رود، دست بانک هایی می رود که 50 درصد مردم تا الان تسهیلات نگرفته اند. 90 درصد تسهیلات را ده درصد

 
مردم گرفته اند. خود آقاي رئیس بانک مرکزي می گوید 90 هزار میلارد معوقات دست یازده نفر است. 

جلیلی با بیان اینکه در 47 سال گذشته از سال 52 تا 98 پول در ایران 42 هزار برابر شده است، گفت: در مقابل، تولید یک و هفت
دهم درصد رشد کرده و بالاترین آمار آن را دورقمی نمی گوید. وقتی پول را 42 هزار برابر می کنید آن هم در دست عده اي خاص،
یعنی قدرت خرید آن ها را بالا می برید که با پول بیشتر کالایی که کم تر تولید شده بخرند و این تورم ایجاد می کند. راه حل این
موضوع چیست؟ غیر از این است که برنامه اي جدي داشته باشید؟ این برنامه یک روزه نوشته نمی شود. مطالعه عمیق و جدي باید

 
باشد نسبت به روند 47 سال گذشته و اینکه با بودجه ریزي صحیح چطور می شود آن را تنظیم کرد. 

عضو شوراي عالی امنیت ملی افزود: اینکه گفته می شود با کسري بودجه باید مقابله بشود و دست در جیب بانک مرکزي نشود و
دست ابربدهکاران قطع شود، حرف هاي خوبی است امّا راه اساسی این است که شما این را بررسی کنید که چطور می خواهید جلوي
کسري در نظام پولی و دولت را بگیرید. این یک سري تئوري ها و بحث ها لازم دارد. راه هایش هم وجود دارد. متأسفم که د ها کشور
در دنیا تورم شان زیر 5 درصد است. متوسط تورم در کشورها زیر 5 است و در کشور ما 50 درصد است. این راه حل دارد. فقط در این
نیست که راه حل را پیدا کنیم، بلکه اراده می خواهد. اینجاست که در کنار برنامه یک اراده جدي نیاز است؛ اراده مقابله با کسانی که

 
نفع شان در این تورم هاست. 

وي ادامه داد: ما امروز احساس می کنیم متأسفانه در برخی موضوعات برخی خطاها و آسیب ها فراتر از دولت ها وجناح هاست. باید
کسانی که عهده دار کار می شوند بنایشان این باشد که اجازه ندهند نه تنها رقباي آن ها بلکه رفقاي آن ها به جیب ملت دست
درازي کنند و هم جناح هاي آن ها بخواهند این کارها را بکنند. این اراده جدي می خواهد. اگر می خواهید با رانت خواري مبارزه
کنید، ابتدا باید در جناح خودي این مبارزه را انجام دهید. با کسانی که ادعاي رفاقت و دوستی با شما و جناح شما را دارند این کار را

 
بکنید. 

جلیلی، موضوع روستا را مورد اشاره قرار داد و گفت: امروز 25 درصد جمعیت ما در روستاها هستند. هر روستا می تواند یک سلول
پیشرفت کشور باشد. اینجا باز نگاه حداقلی و حداکثري مطرح است. نگاه حداقلی این است که روستا مشکلاتی دارد و اگر بودجه اي
داشتیم حل می کنیم. یک وقت اینطور نیست و شما می گویید براي حل مشکل کشور، روستا خودش سلول جهش کشور باشد. اگر
40 هزار روستاي بزرگ را که امروز در کشور وجود دارد و 20 هزار آبادي که دارید براي این ها برنامه داشته باشید که نه تنها
مشکلات را حل کنید، بلکه اجازه ندهید این 25 درصد جمعیت کشور صرفاً 7 درصد بودجه در اختیارشان باشد و براي آن برنامه

 
داشته باشید. 

وي افزود: هر روستاي شما می تواند کمک کند به جهش کشور؛ در کشاورزي، صنایع تبدیلی، صنعت، معدن و گردشگري. این برنامه

 
و ساز و کار می خواهد. 

نامزد انتخابات ریاست جمهوري در ادامه گفت: در این هشت سال با اتکا به یک الگو که الگوي «کشاورزان جوان» بود کاري کردیم که



سند پیشرفت هر روستا را جوانان همان روستا بنویسند. این الگو در صدها روستا پیاده شد و آثار خودش را نشان داد. حالا اگر دولت

 
به کمک مردم بیاید و این حرکت را راه بیاندازد، چه موفقیت هایی می تواند شکل بگیرد. 

جلیلی مسائل معیشتی مردم را حائز اهمیت دانست و گفت: براي بحث سبد غذایی مردم و اینکه هر شهروند ما از تغذیه اي استفاده
کند که به لحاظ پزشکی نیاز دارد. اینکه هر شهروند نه تنها از غذا بلکه از امکانات تفریحی برخوردار باشد و از همه مهم تر هر شهروند
این امکان را داشته باشد که از سهم خودش از سبد انرژي سهم عادلانه ببرد. براي این موضوعات طرح وان، طرح سفر و طرح سبد

 
غذایی را آماده کرده ایم که مفصلاً توضیح داده شده است. 

عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام در پایان تصریح کرد: امروز نه تنها کشور را می توانیم اداره کنیم بلکه باید یک جهش بزرگ در
چهار سال آینده ایجاد کنیم. هشت سال کار کردیم، مشورت کردیم، آسیب شناسی کردیم و تجارب دنیا را درنظر گرفتیم و به برنامه

 
رسیدیم و حالا وقت عملیات است؛ «جهاد بزرگ براي جهش ایران»، بسم االله الرحیم الرحیم. 

 
انتهاي پیام/ع 

منبع: فارس



براي برهم زدن بازي انتخابات «تدارکاتچی» آمد

منبع: کتاب ایرانشماره خبر:  26  |  تاریخ: 1400/03/12

کتاب «تدارکاتچی» توسط نشر یمام تهران به بازار نشر آمد.

به گزارش خبرنگار خبرگزاري کتاب ایران (ایبنا) در فارس، تدارکاتچی عنوان کتابی که موضوع آن مناسب با حال و هواي این
روزهاي انتخاباتی است. این کتاب داستان مردي از رجال سیاسی است که نامزد ریاست جمهوري شده و در جریان تبلیغات انتخاباتی
خود کاملا غافلگیرانه با مرگ خود روبه رو می شود، اما روح خود را تسلیم مرگ نمی کند و سعی می کند با جسمی که در حال
تجزیه شدن است به جبران اشتباهات چندین ساله خود در سیاست بربیاید و باز ي هاي سیاسی را برهم بزند و تعریفی جدید از

 
سیاست و مملکت داري را ارائه دهد. 

داستان این کتاب به طرز شگرفی و به شیوه اي جذاب نوشته شده که خواننده را درگیر کرده و به گفته عبدالرضا کمال نادیان
نویسنده این کتاب، مخاطب آن، در وهله نخست مسئولان و کارگزاران نظام هستند و ماجراي آن می تواند تلنگري به دولتمردان باشد
و از طرفی نیز مردم دیگر مخاطب اصلی این کتاب هستند تا در وعده هاي انتخاباتی تفکر کنند و با توجه به تاثیرگذاري چندبعُدي هر

 
برنامه، اقدام به انتخاب صحیح افراد کنند. 

در ادامه با این نویسنده جوان ساکن شیراز که اصالتا اهل آبادان است، به گفت وگو نشسته ایم و او از شروع ایده داستان تا شخصیت

 
پردازي قهرمان آن و مشکلات نویسندگی در ژانر سیاسی می گوید. 

 
ایده داستان تدارکاتچی از کجا در شما ایجاد شد؟ 

زمانی که مناظره هاي تلویزیونی انتخابات ریاست جمهوري دوازدهم را نگاه می کردم، از حجم بالاي تخریب کاندیداها توسط
رقبایشان و غیبت بزرگ مردم و کشور در بحث ها و مناظرات حیرت کردم و بعد از آن فکر و تخیلم را به کار بردم که اگر یک نفر قرار
باشد از جنس مردم در این مناظرات شرکت کند و بخواهد از توده و ایران حرف بزند، این کشمکش ها به چه صورتی درمی آیند و

 
بحث ها به کجا می رسد و این شد که تدارکاتچی را نوشتم. 

 
آیا نوشتن در ژانر سیاسی محدودیت هایی هم دارد؟ به نوعی از مشکلات نوشتن در ژانر سیاسی بگویید. 

جداي از مسائل موجود در نویسندگی خلاق که در تمام ژانرها مشترك است. در ژانر سیاسی با دو کنش و واکنش روبه رو هستیم.
یکی در خود داستان و اینکه چه نقدي به سیستمی که در حال ارزیابی آن هستی وارد است و احیانا چه پیشنهادي می توانی براي
بهبود شرایط داشته باشی که این مورد یا دانسته فرض شده مثلا در کتاب هاي که در این ژانر نوشته می شود غالبا الگویی از تمدن
غربی مد نظر است و یا اصلا صحبتی از جامعه ایده آل نمی شود. دوم کنش داستان در مخاطب کتاب و واکنشی که از آنها دریافت
می شود. باید این واقعیت را پذیرفت که گروه هایی در جامعه درست برخلاف داستان ما فکر می کنند و اولویت هاي سیاسی دیگر

 
دارند و ممکن است مطالب کتاب را برنتابند. 

 
هدف شما از نوشتن این کتاب چه بوده است؟ 

یک چیزي را بگذارید همین اول کار بگویم. هر خلق محتوا و کتابی لزوما براي آموزش یا اندرز نیست. بسیاري از داستان ها جنبه
سرگرم کننده دارند؛ هرچند ممکن است موضوعات مختلفی را شامل شوند. کتاب تدارکاتچی در واقع سعی دارد نشان دهد که جور



دیگري هم می توان زندگی کرد و گاهی لازم است بازي هاي سیاست را کنار بزنیم و با رودرویی با ملت به سوي پیشرفت حرکت

 
کنیم؛ طوري که هم اخلاق لحاظ شده باشد و هم مردم نقش مهم تري در جامعه ایفا کنند. 

در بین نویسندگان مرسوم است که شخصیت داستان ها را از اشخاص واقعی اقتباس می کنند مثلا سیمین دانشور می گفت که
شخصیت داستان هاي آل احمد را از نزدیک می شناختم. شما هم دکتر خاکسار یا همان قهرمان داستان را از شخصیت خاصی

 
الگوبرداري کردید؟ 

این تیپ شخصیتی را در بیشتر کارگزاران نظام داریم. کسانی که سابقه انقلابی و جهادي دارند و سپس تحصیل کرده و در پست هاي
مختلف قرار گرفته اند. شاید بیشتر وزرا از این قشر باشند. شخصیت خاصی مد نظرم نبوده و فکر می کنم در صورت مطالعه کتاب،

 
بسیاري از شخصیت هاي نظام بتوانند با شخصیت دکتر خاکسار همذات پنداري داشته باشند. 

 
فکر نمی کنید اینکه شخصیت اصلی داستان شما، دکتر خاکسار، در همان ابتداي داستان می میرد، هیجان داستان را کم می کند؟ 

مرگ در این کتاب در واقع بهانه اي شده تا فرصتی به انسان طماع بدهد که فارغ از هیجانات مرگ، در جهان بینی خود و نوع اجرا و
به فعلیت رساندن اندیشه تغییر ایجاد کند و این همان چیزي است که مدنظر من در این کتاب است و البته از بازخوردهایی هم که از

 
برخی مخاطبان داشته ام، انتهاي داستان، هیجان انگیز و غافلگیر کننده بوده است. 

 
شما در این داستان از رویاهایتان می نویسید؟ 

این یک رویا نیست بلکه رویاي من فراتر از چیزي است که در این کتاب آمده است. این یک حد مطلوب یا یک آرمان شهر نیست؛
بلکه یک امکان تحقق براي ایران است. در جامعه ما فاکتورهایی وجود دارد که نادیده گرفتنشان، ما را از واقعیت دور می کند. سعی
کردم با واقعیت دست وپنچه نرم کنم. اگر به دنبال رویا و آرمانشهر بودم، یک گسست در باورپذیري و اثرگذاري داستان ایجاد می شد.

با توجه به اینکه انتخابات ریاست جمهوري در پیش است، آیا خواندن این کتاب می تواند تأثیر در انتخاب فرد اصلح براي اقشار

 
مختلف جامعه داشته باشد؟ 

در این کتاب به جاي تاکید روي افراد، جریانات و برنامه ها مورد ارزیابی قرار گرفته است. یک کاندید، برآمده از تفکرات یک جناح و یا
یک حزب است که هرکدام شیوه اي براي حکم رانی برگزیده اند. در این داستان تاکید می شود که یک فرد به پشتوانه جناح متبوع و

 
کارنامه عملکردي آن و با باور به توانایی هاي خود می تواند تاثیر بسیار زیادي در توسعه کشور داشته باشد. 

عنوانی که براي کتاب انتخاب می شود، جان داستان است و دریچه اي است براي ورود به عمق داستان؛ علت انتخاب نام تدارکاتچی

 
براي این داستان چیست؟ 

عنوان تدارکاتچی در واقع همان طور که در کتاب اشاره شده کنایه اي به جایگاه رئیس جمهوري برخلاف عنوان پرطمطراق آن است و
دولت در این کتاب صرفا به عنوان یک تدارکاتچی که باید در خدمت مردم و برنامه هاي مردمی باشد در نظر گرفته می شود. در
کتاب تدارکاتچی از این عنوان استفاده شده تا تاثیرگذاري حداکثري رئیس جمهور به نمایش گذاشته شود. پستی که کاهش یا

 
افزایش جایگاه آن به قدرت کسانی برمی گردد که بر مسند آن تکیه زده اند. 

حرفه اصلی شما نویسندگی نیست و در کنار کار در شرکت نفت دست به نگارش کتاب تان زده اید؟ اشتغال، نوشتن را دشوار نمی

 
کند؟ 

در واقع شغل اصلی من کارمندي است و کار من به صورت اقماري و دو هفته کار، دو هفته استراحت است و زمانی را که براي نوشتن
می گذارم، در واقع زمان استراحت من و درخانه است؛ به همین دلیل کار نوشتن تکه تکه می شود؛ ولی حُسن هایی هم دارد؛ چون
نیمه دوم زندگی ام در سکوهاي پارس جنوبی به مطالعه و تفکر می گذرد که خوراك روحی یک نویسنده است. در هر صورت انقطاعی



 
در کارم به وجود می آید که توانسته ام به یک تعادل در کار و نوشتن برسم. 

انتخابات و آراي راي دهندگان نقش کلیدي در سرنوشت یک جامعه مردم سالار دارد، از نگاه شما نامزد انتخاباتی چه فاکتورهایی باید

 
داشته باشد؟ 

یک نامزد باید مشخص کند که می خواهد کاري براي مردم انجام بدهد یا دل به اداره دستگاه عریض و طویل دولت خوش کند. دوم
اینکه برنامه هایش بر چه پایه   اي استوار است؛ آیا به دنبال بالندگی کشور و شکوفایی استعدادهاي مردم است یا به دنبال مصلحت
اندیشی و حفظ وضع موجود است؛ سوم آیا حاضر است مسئولیت اداره کشور و اقداماتی که انجام می دهد را بر عهده بگیرد و یا اینکه

 
در نهایت خواهد گفت می خواستم؛ ولی نگذاشتند و به نوعی به دنبال پیداکردن مقصر براي کاستی هاي مدیریتی خود است. 

 
به عنوان یک نویسنده آیا باز هم در ژانر سیاسی خواهید نوشت؟ 

بله، این ژانر مورد علاقه من است و باید بگویم که در واقع کتاب تدارکاتچی اول کتاب از سه گانه اي است که در مورد قواي سه گانه
کشور به نگارش درآوردم و امیدوارم در سال جاري امکان چاپ و انتشار دو کتاب دیگر را هم پیدا کنم. البته موضوع و داستان هر

 
کتاب متفاوت از دیگري است. 

 
آیا شما از حزب یا گروه سیاسی خاصی تبعیت و پیروي می کنید؟ 

خیر. تعلق خاطرمن تنها میهن ما ایران اسلامی است و در کتاب تدارکاتچی تلاش کرده ام با نقد هر سه جریان اصلاح طلب، اصولگرا و
عدالت خواه راهی به سوي توسعه کشورم بیابم و به عقیده من ما براي ساختن ایران نیاز به همکاري و همدلی تمام کسانی داریم که

خود را ایرانی می دانند.



تفاهم نامه همکاري بانک سینا و بنیاد علوي

منبع: بنکرشماره خبر:  27  |  تاریخ: 1400/03/12

به گزارش بنکر (Banker)، این تفاهم نامه در مراسمی با حضور سیدضیاء ایمانی مدیرعامل این بانک و محسن منصوري

 
مدیرعامل بیناد علوي با هدف اعطاي وام قرض الحسنه به متقاضیان معرفی شده از سوي بنیاد به امضا رسید. 

دکتر ایمانی در این مراسم با اشاره به ضرورت تلاش براي حمایت از اقشار آسیب پذیر به ویژه اشتغال و مسکن در مناطق کمتر
توسعه یافته، گفت: بانک سینا و بنیاد علوي، پیشتر نیز از طریق تفاهم نامه هاي همکاري متعدد، اقدامات مطلوبی را در حمایت از

 
اقشار کم بضاعت و محروم جامعه برداشته اند و این تفاهم نامه نیز در تداوم همین روند به امضا رسیده است. 

وي با بیان آنکه یکی از مسئولیت هاي بانک سینا، تلاش در جهت تحقق ماموریت هاي بنیاد مستضعفان به عنوان سهامدار عمده
بانک، مبنی بر کاهش فقر و توسعه اشتغال در مناطق کمتر برخوردار کشور است، اظهار داشت: این بانک در همکاري با بنیاد علوي در

 
قالب طرحهاي مختلف، بالغ بر 8188 میلیارد ریال وام قرض الحسنه ضروري و اشتغالزایی به متقاضیان پرداخت کرده است. 

دکتر ایمانی افزود: از دیگر اقدامات مهم این بانک در سال گذشته، کمک 50 میلیارد ریالی به مددجویان کمیته امداد حضرت امام(ره)
و سازمان بهزیستی در 7 استان درگیر کرونا، خرید و اهداي 950 دستگاه تبلت به دانش آموزان مناطق محروم کشور و اختصاص 30

 
میلیارد ریال بابت آزادي 157 تن از زندانیان جرائم غیرعمد بوده است و ساخت مدرسه. 

وي ابراز امیدواري کرد با تلاش و اراده جمعی و تکیه بر توان ملی و بومی، شاهد توسعه و پیشرفت روزافزون کشور و کاهش فقر در

 
لایه هاي مختلف جامعه باشیم. 

منصوري مدیرعامل بنیاد علوي هم ضمن قدردانی از همکاري هاي بانک سینا، گفت: ماموریت بنیاد علوي تلاش در جهت تقویت

 
خانواده هاي نیازمند و محروم به ویژه در مناطق روستایی است که با ارائه طرح ها و برنامه هاي مختلف در این جهت گام برمی دارد. 

وي ابراز داشت: بنیاد علوي به عنوان بازوي محرومیت زدایی بنیاد مستضعفان، مسئول پیاده سازي الگوي جامع آبادانی و پیشرفت می

 
باشد و در حال حاضر در 30 منطقه مشغول پیاده سازي الگوي آبادانی و پیشرفت است. 

گفتنی است بر اساس این تفاهم نامه مبلغ 10 هزار میلیارد ریال منابع جهت پرداخت وام قرض الحسنه ضروري و اشتغالزایی به
جامعه هدف بنیاد علوي از سوي طرفین تامین خواهد شد.



چه مداخلات فرهنگی براي تحریک توسعه ضروري است؟

منبع: کتاب ایرانشماره خبر:  28  |  تاریخ: 1400/03/12

در این کتاب نویسنده استدلال می کند که فرهنگ - به مثابه یک امر مستقل – می تواند به عنوان نیروي محرکه اي قوي
براي توسعه پایدار عمل کند و در عرصه هاي مختلف نوآوري ها را توسعه دهد.

به گزارش خبرگزاري کتاب ایران(ایبنا) «فرهنگ، نوآوري، توسعه؛ تاثیر فرهنگ در سیاست گذاري عمومی» کتابی است به قلم
«دانیلا آنجلینا جلینسیک» که با ترجمه «حجت االله خدري غریب وند» و «علیرضا جابري» به همت نشر نقد فرهنگ در اختیار علاقه

 
مندان قرار گرفته است. 

همانطور که در توضیح پشت جلد آمده است: «در این کتاب نویسنده استدلال می کند که فرهنگ - به مثابه یک امر مستقل - می
تواند به عنوان نیروي محرکه اي قوي براي توسعه پایدار عمل کند و در عرصه هاي مختلف نوآوري ها را توسعه دهد. استفاده از لفظ
«می تواند» به این معنی است که فرهنگ «الزاما قرار نیست که نیرو محرکه توسعه پایدار باشد. شاید فرهنگ هایی از جمله اشکال
نوآورانه آن در جهت توسعه پایدار نباشند. مطمئنا فرهنگ هاي تجاري تر، ظاهري تر و حتی مخربی وجود دارند که در ترویج توسعه

 
پایدار نقش عمده اي ندارند، چه رسد به اینکه فرآیندي را براي احیاي جامعه توسعه و بسط دهند.» 

سوال اساسی در این اثر این است که چه نوع فرهنگی شکل خاصی از توسعه را ترسیم می کند؟ و به دنبال این سؤال است که
سؤالات دیگري نیز مطرح می شود: چه نوع فرهنگی در حال حاضر غالب است؟ در طول چند سال گذشته (بسته به افق زمانی؛ دهه،
قرن یا هزاره) فرآیند توسعه با چه مشکلاتی مواجه بوده است و نقش فرهنگ در این تحول چه بوده است؟ «نوآوري فرهنگی» و
«نوآوري ها در فرهنگ» کدام یک براي تغییر خط سیر توسعه به سمت آینده مطلوب ارجحیت دارند؟ و درنهایت، فقدان نوع

 
مشخصی از گونه هاي نوآوري فرهنگی چه پیامدهایی براي یک گذار بزرگ در قرن بیست و یکم خواهند داشت؟ 

این اثر در حقیقت حاصل پژوهش در زمینه سیاستگذاري هاي عمومی با توجه ویژه به سیاستگذاري هاي فرهنگی است که در چندین
کشور براي یک پرسش اساسی انجام شده است؛ چه مداخلات فرهنگی اي براي تحریک توسعه ضروري است؟ کتاب براي رسیدن به
پاسخ این پرسش ها در هفت فصل اصلی تدوین شده است. در فصل اول با عنوان «قدرت فرهنگ» مولف نقش فرهنگ را در دو
مفهوم متفاوت مطالعات توسعه یعنی «فرهنگ و توسعه» و «توسعه فرهنگی» مورد توجه قرار داده و در کنار آن مسیرهاي تکامل این

 
دو را از طریق اسناد سازمان هاي بین المللی براي مخاطب تبیین می کند. 

در فصل دوم با عنوان «در پس داستان چیست» مولف به ارائه زمینه اي نظري و تاریخی در باب توسعه پرداخته و نگاهی هم به نظریه
تغییر داشته است. در همین فصل است که او استدلال هایی را هم درباره سبک هاي حکمرانی فرهنگی که در ادامه به توضیح بیشتر

 
آن ها می پردازد ارائه می کند. 

«رویکردهاي نظري» عنوان فصل سوم کتاب است که به تعریف مفاهیم اولیه اي چون عدم نوآوري ها، نوآوري ها، خلاقیت، نوآوري
هاي اجتماعی، کارآفرینی اجتماعی و نوآوري ها در فرهنگ اختصاص یافته است این مفاهیم اولیه با یکدیگر داراي ارتباط متقابل

 
هستند و درك این ارتباط براي فهم این اثر ضروري است. 



فصل چهارم با عنوان «سیاست گذاري هاي عمومی و نوآوري» به تحلیل مدل هاي نظري سیاست گذاري فرهنگی می پردازد تا به
این پرسش پاسخ دهد که آیا نوع خاصی از این سیاستگذاري ها وجود دارد که به پرورش نوآوري بپردازند یا خیر. در این فصل
همچنین اسناد سیاستگذاري فرهنگی با هدف میزان تمایلشان به نوآوري مورد تجزیه و تحلیل قرار گرفته اند. نمونه مورد تحلیل در
این فصل براي تحلیل بازخورد گونه هاي نظري سیاست هاي فرهنگی کشورهایی نظیر کرواسی، کوبا، فلاند، فرانسه، لاتویا، سوییس،

 
انگلستان و آمریکا بوده اند. 

در فصل پنجم با عنوان «در مسیر اجرا: نمونه هایی از روش هاي خوب نوآوري ها در فرهنگ» مولف تلاش دارد با بیان نمونه هاي
عملی نوآوري هاي فرهنگی در سطح جهان، به بیان مواردي الهام بخش براي پیشتیبانی از پژوهش هی سطح جهان بپردازد. این فصل
نمونه هاي منتخب از نوآوري ها در مقیاس خرد تا نمونه هایی را که به طور بالقوه ممکن است باعث تغییر سیستمی شوند در برمی

 
گیرد. 

«سازمان مدل هاي سیاست گذاري؛ مسیري رو به جلو» عنوان فصل ششم کتاب است که به ارائه جمع بندي هایی در زمینه تحلیل
سیاستگذاري عمومی و به دنبال آن توصیه هایی براي سیاستگذاري در مسیر نوآوري می پردازد. سرانجام در فصل هفتم با عنوان «چه
آموختیم و از اینجا به کجا خواهیم رسید؟» به بیان اهمیت نقش فرهنگ به عنوان یک عامل رشد بسیار موثر در نظام سیاست گذاري

 
پرداخته می شود. 

«فرهنگ، نوآوري، توسعه؛ تاثیر فرهنگ در سیاست گذاري عمومی» نوشته «دانیلا آنجلینا جلینسیک» با ترجمه «حجت االله خدري
غریب وند» و «علیرضا جابري» در 180 صفحه، شمارگان 500 نسخه و قیمت 35 هزار تومان به همت نشر نقد فرهنگ در اختیار

علاقه مندان قرار گرفته است.



فاصله زیادي تا رعایت 100 درصدي پروتکل هاي بهداشتی داریم

منبع: داناشماره خبر:  29  |  تاریخ: 1400/03/12

معاون کل وزیر بهداشت و درمان و آموزش پزشکی گفت: با وجود ابنکه رعایت پروتکل هاي بهداشتی از 58 به 71 درصد
رسید اما تا رعایت 100 درصدي این پروتکل ها فاصله زیادي داریم .

معاون کل وزیر بهداشت و درمان و آموزش پزشکی گفت:
با وجود ابنکه رعایت پروتکل هاي بهداشتی از 58 به 71
درصد رسید اما تا رعایت 100 درصدي این پروتکل ها

 
فاصله زیادي داریم . 

به گزارش شبکه اطلاع رسانی راه دانا؛ «ایرج حریرچی»
چهارشنبه شب در برنامه تلویزیونی تیتر امشب شبکه خبر
افزود: هر چند که رعایت پروتکل هاي بهداشتی از 58 به
71 درصد رسیده است ، اما تا 90 و 100 درصد فاصله زیاد
داریم و انتظار ما این است حداقل بتوانیم در رعایت

 
پروتکل هاي بهداشتی به 90 درصد برسیم. 

وي اظهار داشت: هم اکنون رعایت بهداشت فردي در اماکن عمومی به حدود 73 درصد افزایش یافته است و استان هاي سمنان،

 
زنجان، قزوین، اردبیل جزو بالاترین استان ها در این زمینه هستند. 

حریرچی بیان کرد: در حال حاضر رعایت پروتکل هاي بهداشتی در استان هاي اردبیل، زنجان، قزوین، کرمانشاه، تهران، سمنان، یزد،
خراسان جنوبی، کرمان و فارس به حدود 84 درصد رسیده است و این نشان می دهد که مردم این استان ها به رعایت پروتکل هاي

 
بهداشتی توجه جدي دارند. 

معاون کل وزیر بهداشت و درمان گفت : آمارهاي ما نشان می دهد که درصد موارد استفاده از ماسک نیز در اماکن عمومی به 71.86

 
درصد رسیده است. 

حریرچی با بیان اینکه با توجه به تعطیلات پیش رو هرگونه تجمع و هم نفس شدن افراد به هر دلیلی که باشد موجب افزایش ابتلا به
کرونا و میزان مرگ و میر خواهد شد، تاکید کرد: با رعایت دستورالعمل ها باید به دوره طلایی واکسیناسیون برسیم که این باعث

 
بازگشت به کار، زندگی و اشتغال در چند ماه آینده و در نهایت تا آخر سال جاري خواهد بود. 

معاون کل وزیر بهداشت و درمان اظهار داشت: با واکسیناسیون افراد بالاي 60 سال شاهد کاهش مرگ و میر زیادي در کشور خواهیم

 
بود و کاهش چرخه شیوع ویروس کرونا با واکسیناسیون بیش از 70 درصد جمعیت کشور عملی خواهد بود. 

وي افزود: هم اکنون 12 هزار بیمار بستري به 10 هزار نفر کاهش یافت و در هفته جاري نیز تعداد بیماران سرپایی 13 درصد،
بسترهاي 18 درصد و مرگ و میر ناشی از ابتلا به کرونا نیز 22 درصد کاهش پیدا کرده است. 



حریرچی با اشاره به تعداد مرگ و میر بیماري کرونا در روز جاري (سه شنبه) گفت: امروز ما شاهد مرگ 171 هموطن بودیم که با آن

 
مجموعه فوتی هاي ما به حدود 80 هزار نفر رسید و هنوز هم 4 هزار نفر در بخش مراقبت هاي ویژه بستري هستند. 

معاون کل وزیر بهداشت و درمان یادآور شد: در حال حاضر بیش از 43 میلیون دٌز واکسن به هموطنان تزریق شده است که سه

 
میلیون و 786 هزار و 268 نفر دٌز اول و پنج میلیون و 263 هزار و 26 نفر نیز به صورت کامل واکسینه شده اند. 

وي تاکید کرد: تا زمانی که واکسیناسیون جمعیت ما به 70 درصد برسد باید دستورالعمل ها را به دقت رعایت کنیم و مهمترین راه

 
مقابله با بیماري کرونا تا یکسال آینده تنها با واکسیناسیون عملی خواهد بود. 

سخنگوي سازمان غذا و دارو در این برنامه گفت: هم اکنون تولید 5 واکسن وارد کار آزمایی بالینی شده که واکسن موسسه پاستور و
گروه دارویی برکت به نتایج موفقیت آمیزي رسیده اند و انتظار داریم در روزهاي آینده با نتایج فاز سوم مجوز استفاده براي این

 
واکسن ها صادر شود. 

«کیانوش جهانپور» افزود: ما هم اکنون بیش از 84 میلیون نفر جمعیت داریم و حداقل باید 70 درصد جمعیت ما واکسینه شوند لذا با

 
واکسیناسیون 56 میلیون نفر باید 120 میلیون دوز واکسن داشته باشیم. 

سخنگوي سازمان غذا و دارو بیان کرد: براي واکسیناسیون هموطنان خود باید 50 میلیون دٌز واکسن ایرانی تولید شود و مابقی باید از
طریق واردات انجام شود، لذا ممنوعیت واردات واکسن به کشور نخواهیم داشت.



تسهیلات

پرداخت بیش از 94 هزار میلیارد ریال تسهیلات تولید و اشتغال

منبع: خبرگزاري صنایعشماره خبر:  30  |  تاریخ: 1400/03/12

براساس آمار وزارت صنعت، از ابتداي اجراي برنامه تولید و اشتغال تا پایان فروردین ماه سال جاري بیش از 94 هزار و 671
میلیارد ریال تسهیلات به بنگاه ها و واحدهاي تولیدي پرداخت شده است.

 
براساس آمار وزارت صنعت: 

 
پرداخت بیش از 94 هزار میلیارد ریال تسهیلات تولید و اشتغال 

براساس آمار وزارت صنعت، از ابتداي اجراي برنامه تولید و اشتغال تا پایان فروردین ماه سال جاري بیش از 94 هزار و 671 میلیارد

 
ریال تسهیلات به بنگاه ها و واحدهاي تولیدي پرداخت شده است. 

براساس آمار وزارت صنعت، از ابتداي اجراي برنامه تولید و اشتغال تا پایان فروردین ماه سال جاري بیش از 94 هزار و 671 میلیارد

 
ریال تسهیلات به بنگاه ها و واحدهاي تولیدي پرداخت شده است. 

 
  

 
پرداخت تسهیلات در سه بخش تامین سرمایه   

به گزارش صنایع، منابع تخصیصی تسهیلات تولید و اشتغال (تبصره 18) در سه بخش تامین سرمایه در گردش مورد نیاز فعالان

 
اقتصادي و کمک به نوسازي و جایگزینی ماشین آلات و طرح هاي که بیش از 60 درصد پیشرفت فیزیکی دارند، پرداخت می شود. 

 
  

 
اخبار مهم صنایع: 

 
افزایش یک میلیون بشکه اي تولید نفت با تکیه بر شرکت هاي ایرانی 

 
رشد 13 درصدي تولید سیمان در کشور 

 
افزایش اختیار گمرك براي ترخیص فوري کالا هاي اساسی 

 
پرداخت تسهیلات یک هزار و 481 بنگاه و واحد تولیدي 

 
به گزارش صنایع، این میزان تسهیلات تاکنون به یک هزار و 481 بنگاه و واحد تولیدي پرداخت شده است. 



از آغاز اجراي این طرح (ابتداي اسفندماه سال 97) تا پایان فروردین ماه هفت هزار و 558 واحد تولیدي براي دریافت تسهیلات

 
مربوطه ثبت نام کردند. 

در این بازه زمانی همچنین 2 هزار و 860 فقره معرفی به بانک براي دریافت بیش از 214 هزار و 796 میلیارد ریال تسهیلات انجام که

 
در نهایت منجر به پرداخت 94 هزار و 671 میلیارد ریال تسهیلات شد. 

برپایه این آمارها، در فروردین ماه سال 1400 نیز 84 فقره پرداختی به میزان 6 هزار و 439 میلیارد ریال به بنگاه هاي متقاضی در

 
قالب همین تسهیلات انجام شد. 

 
  

 
  

انتهاي پیام///



رزم حسینی

احداث نیروگاه 5 هزار مگاواتی برق براي رفع نیاز صنایع و معادن بزرگ

کشور

منبع: خبرگزاري صنایعشماره خبر:  31  |  تاریخ: 1400/03/12

وزیر صنعت از احداث نیروگاه 5 هزار مگاواتی برق براي رفع نیاز صنایع و معادن بزرگ کشور خبر داد.

 
وزیر صنعت: 

 
احداث نیروگاه 5 هزار مگاواتی برق براي رفع نیاز صنایع و معادن بزرگ کشور 

 
وزیر صنعت از احداث نیروگاه 5 هزار مگاواتی برق براي رفع نیاز صنایع و معادن بزرگ کشور خبر داد. 

 
وزیر صنعت از احداث نیروگاه 5 هزار مگاواتی برق براي رفع نیاز صنایع و معادن بزرگ کشور خبر داد. 

 
کارآفرینان؛ منشاء اشتغال و توسعه یافتگی 

به گزارش صنایع، علیرضا رزم حسینی در سفر یکروزه خود به استان البرز با حضور در جلسه ستاد تسهیل و رفع موانع تولید این

 
استان ضمن تشکر از حضور فعالان و کارآفرینان استان، آنان را منشاء اشتغال و توسعه یافتگی دانست و اظهار کرد: 

 
امیدوارم با همت جهادگران عرصه اقتصادي، کشور در جهت پیشرفت و آبادانی و سربلندي در منطقه پیشگام باشد. 

 
دستیابی به تراز 74 میلیارد دلاري در تجارت بین الملل  

 
وزیر صنعت نتیجه اقدامات کارآفرینان در کشور را موثر در کاهش آسیب هاي اجتماعی و افزایش امنیت در کشور عنوان کرد و افزود: 

وزارت صنعت بر اساس وظایف قانونی خود مسئولیت تجارت بین المللی و نیز تامین برخی از کالاهاي اساسی را بر عهده دارد؛ در سه
سال اخیر علیرغم فشارهاي ناشی از تحریم و تاثیرات شیوع کرونا تراز تجارت بین المللی کشور در سال گذشته، 74 میلیارد دلار و

 
نتیجه آن رشد 8 درصدي در صنعت بود. 

رزم حسینی، رشد قابل قبول صادرات در چند ماه اخیر را نتیجه سیاست هاي وزارت صنعت در خصوص تامین ارز و رفع تعهد ارزي

 
تجار بین المللی عنوان کرد و با تاکید بر رشد بالغ بر 50 درصدي 27 رشته صنعتی در کشور، اظهار داشت: 

 
علاوه بر بخش صنایع در حوزه معادن نیز شاهد اقدامات خوب و نتایج قابل قبولی بودیم. 

 
فرصت هاي جدید سرمایه گذاري در حوزه معدن 



وي با اشاره به ارزش 500 میلیارد دلاري معادن کشف شده در ایران، طرح واگذاري 6 هزار معدن در 31 استان کشور از طریق مزایده

 
را به فهرست جدیدي براي اشتغال و سرمایه گذاري عنوان کرد. 

 
اقدامت وزارت صنعت در راستاي رفع موانع حوزه تولید 

رزم حسینی در بخش دیگري از صحبت هاي خود وزارت صنعت را به عنوان یکی از متولیان حوزه تولید، مکلف به تسهیل مسیر تولید

 
دانست و با تاکید بر اینکه وزارت صنعت در رفع موانع پیشگام بوده است، گفت: 

ما در وزارتخانه با توجه به چارچوب هاي قانونی و در حوزه اختیارات خود، اقدامات موثري در راستاي تسهیل و رفع موانع حوزه تولید

 
داشتیم و تسهیل صدور مجوزها و تفویض اختیارات از جمله این اقدامات است. 

 
ایجاد امنیت و تقویت فرهنگ با شکل گیري اقتصاد قوي 

رزم حسینی ایجاد امنیت و تقویت فرهنگ در کشور را منوط به ایجاد یک اقتصاد قوي و فضاي کسب و کار مناسب عنوان کرد و ادامه

 
داد: 

یکی دیگر از کارهاي بزرگی که براي حمایت از صنایع در سال گذشته و بعد از هفت سال به بهره برداري رسید، تامین آب صنایع
بزرگ از طریق انتقال آب خلیج فارس به فلات مرکزي بود که به طول 820 کیلومتر تا شهرستان اردکان انجام شد و در آینده تا

 
خراسان رضوي و اصفهان ادامه می باید. 

 
اخبار مهم صنایع: 

 
افزایش یک میلیون بشکه اي تولید نفت با تکیه بر شرکت هاي ایرانی 

 
رشد 13 درصدي تولید سیمان در کشور 

 
افزایش اختیار گمرك براي ترخیص فوري کالا هاي اساسی 

 
احداث نیروگاه 5 هزار مگابایتی براي تامین برق صنایع و معادن بزرگ کشور 

وي در بخش دیگر صحبت هاي خود به اجراي پروژه تامین برق مورد نیاز صنایع و معادن کشور با احداث نیروگاه برق 5 هزار مگاواتی

 
اشاره و آن را گامی دیگر در حوزه حمایت از تولید کشور عنوان کرد. 

 
اجراي 75 درصدي مصوبات ستاد تسهیل و رفع موانع تولید 

رزم حسینی با بیان اینکه ایجاد ستاد تسهیل یکی از اقدامات ارزشمند مجلس شوراي اسلامی است، از اجراي 70 درصدي مصوبات
ستاد ملی و 95 درصدي کارگروه استان البرز خبر داد و مابقی مصوبات را جزء تکالیف دستگاه هاي مربوطه دانست که باید نسبت به

 
اجراي آن پاسخگو باشند. 



 
توسعه اقتصادي و اشتغالزایی با استفاده از ظرفیت بنگاه هاي اقتصادي برتر 

وي همچنین از ایجاد 450 هزار میلیارد تومان فرصت سرمایه گذاري جدید در کشور خبر داد و با تاکید بر حرکت به سمت توانمند

 
سازي مردم، تصریح کرد: 

در گذشته دلیل مهاجرت روستائیان کمبود و نبود زیرساخت در این مناطق بوده است اما امروز دلیل اصلی مهاجرت، مشکلات بیکاري
است؛ با استفاده از ظرفیت هاي شرکت ها و بنگاه هاي اقتصادي برتر که بصورت داوطلبانه اعلام آمادگی کردند باید به آموزش، احیاي

 
مشاغل ، احصاء ظرفیت هاي منطقه و خلق ثروت بپردازیم. 

 
پرداخت تسهیلات به واحد هاي کوچک و متوسط 

به گزارش صنایع، وزیر صنعت در پایان استفاده از ظرفیت مالی این شرکت ها در پرداخت تسهیلات به واحد هاي کوچک و متوسط و

 
تقویت آن ها از دیگر برنامه هاي وزارت صنعت عنوان کرد و افزود: 

ما در وزارت صنعت وظیفه خود را راستاي تحقق شعار سال، هم در قالب اقدامات درون سازمانی و هم احصاء موانع برون سازمانی

 
انجام دادیم و نیاز است مجلس در یک حرکت انقلابی نسبت به رفع قوانین مزاحم تولید و تصویب قوانین حمایتی اقدام کند. 

انتهاي پیام///



وعده هاي انتخاباتی با سررسید نامعلوم

منبع: نواندیششماره خبر:  32  |  تاریخ: 1400/03/12

«یارانه 450 هزار تومانی»، «ایجاد سالانه یک میلیون شغل»، « سبد غذایی روزانه با 13 قلم کالا»، «وام 500 میلیون تومانی به
هر زوج»، « نابودي فقر تا 4 سال آینده »، «رایگان شدن اینترنت براي دهک هاي پایین جامعه» و « تبدیل محل هاي نماز جمعه به

 
تریبون هاي مردمی براي اعتراضات »؛ این ها تنها بخشی از وعده هاي سوال برانگیز 7 کاندیداي انتخابات ریاست جمهوري است. 

به گزارش ایسنا، یکی از توصیه هاي رهبر انقلاب اسلامی به کاندیداهاي انتخابات ریاست جمهوري «پرهیز از شعارهاي غیر واقع
بینانه» است که در اولین سالگرد آغاز به کار مجلس یازدهم، در دیدار تصویري با نمایندگان مجلس شوراي اسلامی مورد تاکید ایشان

 
قرار گرفت. 

حضرت آیت االله خامنه اي در این دیدار بیان کردند: « شعارهاي غیر واقع بینانه هم داده نشود. شعارهاي غیر واقع بینانه گاهی ممکن

 
است فریب مردم تلقی بشود. با توجه به امکانات کشور و واقعیات کشور بایستی شعار داد و وعده داد؛ این جوري بایستی عمل کرد.» 

اما چقدر وعده ها و برنامه هاي انتخاباتی کاندیداها مبتنی بر واقعیات روز جامعه است؟ در این گزارش مروري بر وعده ها و شعارهاي

 
انتخاباتی 7 نامزد سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري بر اساس نظرات و دیدگاه هاي آنان شده است. 

البته بدیهی است پرداختن به این موارد و بررسی امکان عملی
شدن آنها یک سوي ماجراست و طرف مهم تر آن، قضاوت مردم
ایران است که چقدر این وعده ها را واقعی و متناسب با نیازهاي

 
کشور ارزیابی کرده و به مطرح کنندگانش اعتماد می کنند. 

 
سعید جلیلی 

 
1- جهاد بزرگ براي جهش ایران 

 
2-برخورد با خطاها و جلوگیري از تکرار آن 

 
3- نداشتن توجیهی براي فیلترینگ توییتر 

 
4- نداشتن مخالفتی براي مذاکره 

 
5- تبدیل سیستان و بلوچستان به نوار و قطب اقتصادي در جنوب شرق ایران 

 
6-برنامه جامع نظام سلامت 

 
7- دولت الکترونیک بجاي صف 

 
8-پشیمان کردن دشمن از تحریم 

 
9-ارتباط با کشورهاي داراي نقاط مشترك 



 
10-شفافیت اقتصادي و ایجاد بانک هاي اطلاعاتی براي شفافیت مالی 

 
11-حل مشکل گرانی با استفاده از ظرفیت استانها 

 
12-اولویت به ورزش هاي ایرانی و بومی نظیر کشتی و تلاش براي جهانی کردن آن 

 
13-تعریف سرانه ورزشی 

 
14-خانه دار کردن مردم با واگذاري زمین هاي دولتی به تعاونی هاي مسکن 

 
15-سبد غذایی با 13 قلم کالا جهت تامین حدود 2500 کیلو کالري انرژي در روز 

 
16-طرح سفر براي همه شهروندان ایرانی 

 
17- تبدیل 7 میلیون مرزنشین به صادرکننده 

 
18-طرح انرژي براي مدیریت مردم از سهم خودشان از انرژي نفت، بنزین و گاز 

 
محسن رضایی میرقائد 

 
1- پرداخت ماهانه یارانه 450 هزار تومانی به 40 میلیون ایرانی 

 
2- مقابله با شرکت هاي جعلی براي فرار مالیاتی 

 
3- ایجاد صندوق جبران مالباختگان در بورس 

 
4- بیمه سهام داران بورس 

 
5- ایجاد بانک طلا به عنوان پشتوانه پول ملی 

 
6- ایجاد جاذبه در تولید ملی 

 
7- برنامه براي استان هاي مرزي براي ارتباط با همسایگان جهت صادرات 

 
8- تغییر در مدیریت خودرو سازي و برداشتن تعرفه خودرو براي ایجاد رقابت 

 
9- تحول اساسی در سیستم بانکی 

 
10- انجام هیچ کاري بدون پژوهش و کار تحقیقاتی 

 
11- فروش بنزین و گازوئیل به قیمت واقعی به دهک هاي ثروتمند 

 
12- برطرف کردن ابهامات پرونده FATF در داخل و خارج از کشور و در دبیرخانه آن 

 
13- افزایش و تثبیت ارزش پول ملی 

 
14- تبدیل پول ملی ایران در کنار دلار و یورو به قویترین پول منطقه 

 
15- ایجاد زمینه سرمایه گذاري براي ایرانیان خارج از کشور 

 
16- سن بازنشستگی از 50 تا 70 سال 

 
17- برنامه هاي ترویجی و تشویقی براي ازدواج جوانان 

 
18- تبدیل نظام آموزشی کشور به یک سبد ذهنی حرفه اي و افزایش درصد آموزش هاي حرفه اي 

 
19- تعیین یارانه فرهنگی از خرید کتاب تا تشویق نقد و مناظره درباره کتب 

 
20- جوایز بین المللی و ملی براي کتاب خوانی 

 
21- استفاده از زنان در هیات دولت 

 
22- تربیت مدارس کادرسازي و تربیت زمامداران 

 
23- تشکیل صندوق ملی صنعت نفت ایران و اختصاص 30 درصد از سهام نفتی به مردم 

 
24-پرداخت حقوق به زنان خانه دار 

 
25-استفاده از زبان مادري اقوام ایرانی در مدارس 

 
سید ابراهیم رییسی 



 
1- پایان روابط فسادانگیز و جریان رانت خواري 

 
2-ساخت 4 میلیون مسکن در 4 سال 

 
3-برخورد با مظاهر فساد 

 
4-تغییر وضع موجود به نفع مردم 

 
5- تحول در نظام اجرایی و شیوه اداره کشور 

 
6-سامان دادن اقتصاد، معیشت و فرهنگ و مسائل اجتماعی و حقوق مردم در عرصه سیاست خارجی 

 
7- اصلاح نظام بانکی کشور 

 
8-سوق دادن نقدینگی به سمت تولید 

 
9- تک رقمی شدن تورم 

 
10- واکسیناسیون براي همه احاد مردم در اسرع وقت 

 
11- پرداخت هزینه درمان از طریق ارائه کارت سلامت براي برخی از اقشار جامعه 

 
12- توسعه خدمات درمان ناباوري 

 
13- توجه به معیشت و حقوق پزشکان و پرستاران 

 
14- ایجاد سالی یک میلیون شغل 

 
15- رایگان شدن اینترنت براي دهک هاي پایین جامعه 

 
16-کاهش 50 درصد از هزینه هاي درمان 

 
17- رونق اقتصاد فضاي مجازي 

 
علیرضا زاکانی 

 
1- فوریت، اولویت، ضرورت و فرصت ها، چهار محور تحولی به عنوان برنامه 

 
2- برداشتن موانع تولید و جهش آن 

 
3-حرکت بانک ها به سمت کارفرمایی 

 
4-تبدیل محل هاي نماز جمعه به تریبون هاي مردمی براي اعتراضات 

 
5-اصلاح نظام بانکی 

 
6-التماس آمریکایی ها براي برداشتن تمام تحریم ها 

 
7-ایجاد زمینه اي براي سوق دادن نقدینگی مردم به سمت بازار سرمایه 

 
8-توجه به بخش تولید و بهره مندي از ظرفیت هاي داخلی 

 
9-شفافیت در بازار ارز و اجراي نظام ارزي شناور 

 
10-بازبینی جدي در ماموریت هاي وزارت خارجه 

 
11-فعال کردن شوراي ایرانیان خارج از کشور 

 
12-فعال کردن ظرفیت هاي تولید براي بهبود اقتصاد و افزایش اشتغال 

 
13-تشکیل دولت جوانان فرهیخته 

 
14-مقابله با مفاسد اقتصادي و بروکراسی افراطی 

 
15-پایان دوره بخور و دررو مفسدین 

 
16-نداشتن مخالفتی با مذاکره 

 
سیدامیرحسین قاضی زاده هاشمی 

 
1-تشکیل صندوق رفاه جوانان 



 
2-پرداخت 500 میلیون تومان براي اشتغال، ازدواج و مسکن به هر زوج 

 
3- حل مشکل بورس در سه روز 

 
4-حاکم شدن دولت مردم 

 
5-برقراري نظام جامع شفافیت 

 
6- گفت وگوي دولت، مردم و نخبگان براي رسیدن به تصمیمات اجماعی 

 
7- رقابت و عدم انحصار و رانت 

 
8- عدالت در رشد 

 
9- پاسخگویی دولت نسبت به تصمیماتش 

 
10-ایجاد 485 پایتخت در کشور 

 
11-حل مشکل مسکن 

 
12-برنامه ضربتی کوتاه مدت، بلند مدت و میان مدت براي ایجاد اشتغال 

 
13-تهیه یک بسته غذایی ماهانه به میزان 300 هزار تومان 

 
14-عرضه محصولات کشاورزي در بورس 

 
15-تبدیل شدن به صادرکننده مواد غذایی تا سال 1404 

 
16-نوسازي نظام مدیریت و ناوگان اداري کشور 

 
17-از بین بردن مافیاي کنکور 

 
18-کاهش نرخ تورم به کمتر از 5 درصد 

 
محسن مهرعلیزاده 

 
1-مدرنیزاسیون کشاورزي براي حل مشکل کمبود آب 

 
2- برنامه اي تحت حکمرانی اقتصاد اجتماعی 

 
3-لغو تمام بخشنامه هاي مانع تولید 

 
4-ایجاد سالانه یک میلیون شغل 

 
5-ساختن شهرك هاي استاندارد براي تامین مسکن 

 
6-تشکیل دولت شفاف و شیشه اي 

 
7-حضور ماهانه یک بار میان مردم 

 
8-تسهیل در صدور مجوز ایجاد واحدهاي تولیدي 

 
9-یکسان سازي نرخ ارز 

 
10-رشد اقتصادي 9 درصدي 

 
11-حاکم کردن اقتصاد رقابتی و اجتماعی 

 
12-خشک کردن ریشه هاي اصلی تورم و توقف تورم 

 
13-استفاده حداکثري از اقوام مختلف 

 
14-راهکارهایی براي جلوگیري از کسري بودجه 

 
15-رفع نابسامانی هاي اقتصادي و فشارها و کاستی ها 

 
16- افزایش پنج برابري یارانه پنج دهک پایین درآمدي جامعه 

 
17-به صفر رساندن وابستگی بودجه به نفت 

 
18-ایجاد مشوق هاي صادراتی 



 
عبدالناصر همتی 

 
1-رونق اقتصاد سینما در دوره بعد از واکسیناسیون عمومی 

 
2-استفاده از زنان در کابینه و پست هاي مدیریتی 

 
3-برنامه خاص براي پرداخت یارانه ها 

 
4-پرداخت اعتباري به مردم براي خرید کالا و افزایش تولید 

 
5-کوچک کردن دولت 

 
6-تقویت ارزش پول ملی 

 
7-اصلاح قدرت خرید مردم با کارت هاي اعتباري 

 
8-توجه جدي به کارگران 

 
9-استفاده از جوانان فارغ التحصیل 

 
10-به رسمیت شناختن استقلال بانک مرکزي 

 
11-رفع مشکلات اقتصادي 

 
12-رشد تولید 

 
13-دیپلماسی فعال با شرق و غرب دنیا با تمرکز بر کارهاي اقتصادي 

 
14-نابودي فقر تا 4 سال آینده 

 
15-تک رقمی شدن نرخ تورم 

 
16-تعامل، از خانه تا جهان 

با توجه به اینکه زمان تبلیغات انتخابات ریاست جمهوري به پایان نرسیده و پخش برنامه هاي تبلیغاتی کاندیداها از صدا وسیما ادامه
دارد، افزایش وعده هاي انتخاباتی عجیب و خاص از طرف آنان، دور از ذهن نیست؛ انتظار می رود مردم با قضاوت درستی از وعده

هاي نامزدهاي انتخابات ریاست جمهوري و محک آن ها بر اساس نیازها و واقعیات روز جامعه ، بهترین گزینه را راهی پاستور کنند.



از مشارکت کُند انتخابات تا تاخت و تاز کاندیدها به نقدینگی

منبع: حوزه نیوزشماره خبر:  33  |  تاریخ: 1400/03/12

حوزه/ شنیده هاي انتخاباتی در 24 ساعت گذشته از رسانه هاي مختلف در بسته ي خبري صبحگاهی تقدیم حضور کاربران
محترم «خبرگزاري حوزه» می گردد،انتظار داریم با ارائه نظرات ارزشمند شما فرهیختگان گرامی، پویش روزافزون آن را شاهد

باشیم.

 
شنیده هاي انتخاباتی؛ از مشارکت کُند انتخابات تا تاخت و تاز کاندیدها به نقدینگی 

حوزه/ شنیده هاي انتخاباتی در 24 ساعت گذشته از رسانه هاي
مختلف در بسته ي خبري صبحگاهی تقدیم حضور کاربران
محترم «خبرگزاري حوزه» می گردد،انتظار داریم با ارائه نظرات
ارزشمند شما فرهیختگان گرامی، پویش روزافزون آن را شاهد

 
باشیم. 

 
همتی به دست خط رفت 

عبدالناصر همتی نامزد سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري به "دست خط رفت" رفت. "عبدالناصر همتی" نامزد انتخابات
ریاست جمهوري براي ضبط برنامه تبلیغاتی خود به برنامه «دست خط» رفت. این برنامه به زودي از شبکه 5 سیما پخش خواهد شد.
بر اساس ماده 66 قانون، فعالیت انتخاباتی نامزدهاي ریاست جمهوري بطور رسمی پس از انتشار اسامی از طرف وزارت کشور تا 24

 
ساعت پیش از شروع اخذ راي خاتمه می پذیرد. 

 
منبع:شبکه خبر 

 
"رئیس جمهور" آغاز شد 

پخش برنامه "رئیس جمهور" که گفت و گوي چهره به چهره نامزدهاي سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري با جوانان است، از
جمعه 14 خرداد ساعت 18 از شبکه سه سیما آغاز می شود. به گزارش روابط عمومی رسانه ملی، این برنامه با حضور تعدادي از
جوانان در استودیو ضبط می شود. سیدمهدي حسینی، تهیه کننده این برنامه گفت: با توجه به مأموریت شبکه سه که در حوزه
جوانان است، در برنامه «رئیس جمهور» مطالبات جوانان از رئیس جمهور با نامزدها مطرح می شود. وي با بیان اینکه این برنامه در
سه بخش طراحی شده است، گفت: در بخش اول پنج سوال که در ستاد برگزاري انتخابات طراحی شده و در حوزه مسائل جوانان
است، طرح می شود. به گفته حسینی، در بخش دوم از حدود 20 تا 24 نفر جوان حاضر در استودیو به قید قرعه چند نفر سوالاتشان
را از نامزد می پرسند. تهیه کننده برنامه «رئیس جمهور» درباره بخش سوم گفت: قبلا در فراخوانی از استان ها گزارش هایی از
جوانان تهیه شده که در آن پرسش هایی که از نامزدها داشته اند، مطرح کرده اند؛ از میان گزارش هاي رسیده بخشی از گزارش هایی
که از کیفیت مناسب براي پخش برخوردار بوده اند و متناسب با شیوه نامه هاي ستاد انتخابات ضبط شده اند، انتخاب و شماره گذاري
شده اند. در این بخش به قید قرعه چند شماره از این گزارش ها انتخاب و پخش می شود و نامزد حاضر در برنامه به سوال طرح شده



در هر گزارش پاسخ می دهد. حسینی در خصوص تعداد سوالات در بخش دوم و سوم برنامه گفت: تعداد سوالات به مدیریت هر نامزد
براي زمان خود بستگی دارد. وي در خصوص نحوه انتخاب جوانان حاضر در استودیو نیز اظهار داشت: با توجه به الزام به رعایت شیوه
نامه هاي بهداشتی و محدودیت فضاي استودیو، از جوانان فعال در حوزه هاي فرهنگی، اقتصادي، سیاسی، اجتماعی و ... حدود 20 تا

 
24 نفر در برنامه حضور خواهند داشت. 

 
منبع:شبکه خبر 

 
پزشکیان از شوراي نگهبان درخواست اعلام راي کرد 

در ادامه جلسه علنی روز دوشنبه مجلس شوراي اسلامی مسعود پزشکیان نماینده مردم تبریز در نطق میان دستور با اشاره به رد
صلاحیتش از سوي شوراي نگهبان براي نامزدي انتخابات ریاست جمهوري گفت: از شوراي نگهبان تشکر می کنم که این بار را از روي
دوش من برداشت. وي ادامه داد: شوراي نگهبان به صورت شفاف علت رد صلاحیتم را اعلام کند. پزشکیان افزود: من همیشه یار
مظلومان بودم و در جبهه آنها زندگی کردم. دنبال پول و مال و مَنال نبودم و هیچ گاه در جبهه ظالمان و قدرتمندان گام برنداشتم.
وي با بیان اینکه شوراي نگهبان باید شاخص هاي بررسی صلاحیت نامزدهاي انتخابات ریاست جمهوري را اعلام کند، گفت: برونداد
رد صلاحیت هاي اخیر این بود که فقط یک جناح می تواند در انتخابات ریاست جمهوري رقابت کند. نماینده مردم تبریز در مجلس
شوراي اسلامی تأکید کرد: در جامعه بی عدالتی در اقتصاد، قومیت، سیاست و اجتماع وجود دارد؛ باید وضعیت اصلاح شود. پس از
پایان نطق پزشکیان، تعدادي از نمایندگان آئین نامه داخلی را در دست گرفتند و خواستار بیان تذکر آئین نامه اي شدند اما هیئت
رئیسه اجازه چنین اقدامی را نداد. همچنین هادي بیگی نژاد نماینده مردم ملایر در مجلس شوراي اسلامی در ابتداي نطق میان
دستور خود خطاب به پزشکیان گفت: سیره و فرمایش امام خمینی (ره) براي ما ملاك است. اگر امام خمینی (ره) زنده بود از اظهارات
شما خوشحال می شد یا ناراحت؟وي ادامه داد: امام خمینی (ره) فرمودند «اگر می خواهید ببینید حرف هایتان درست است یا غلط،
ببینید دشمنان خوشحال می شوند یا ناراحت؟»بیگی نژاد افزود: آقاي پزشکیان! امروز مؤمنین از حرف هاي شما خوشحال شدند یا

 
ضد انقلاب؛ شما سال ها در این کشور مسئول بودید، آیا دلتان آن روزها براي بچه هاي سیستان و بلوچستان نسوخت؟ 

 
منبع:مهر 

 
ستاد نامزد انقلابی خبرسازي ها را رد کرد 

مهدي دوستی سخنگوي شوراي هماهنگی ستادهاي مردمی سید ابراهیم رئیسی در اولین اظهار نظر خود پس از انتصاب به این
سمت، برخی خبرسازي ها در روزهاي اخیر درباره برخی انتصابات در ستاد سید ابراهیم رئیسی را فاقد اعتبار دانست و گفت: آنچنان
که آیت االله رئیسی در روز ثبت نام مطرح کردند، ایشان در ایام انتخابات برنامه اي براي تأسیس ستاد انتخاباتی نداشته و بر همین
اساس اخبار مربوط به انتصابات در ستادهاي ایشان فاقد اعتبار است. دوستی با اشاره به تشکیل شوراي هماهنگی ستادهاي مردمی
سید ابراهیم رئیسی در روزهاي گذشته، تاکید کرد: در روزهاي اخیر، با دستور آیت االله رئیسی، براي ایجاد هماهنگی نسبی در بین
ستادهاي خودجوش شکل گرفته در سطح کشور، این شورا مسئول ایجاد هماهنگی و ساماندهی کلی بین این ستادها گردیده است و
به همین منظور در تهران و نیز استان ها «شوراي هماهنگی» با عضویت مسئولین هرکدام از ستادهاي مردمی تشکیل گردیده است.
وي گفت: ستادهاي وابسته به هرکدام از نامزدهاي محترم ریاست جمهوري که به نحوي اعلام انصراف کرده و هم اکنون به حمایت از
آقاي رئیسی اقدام کرده اند، نیز عضو «شوراهاي هماهنگی» در تهران و استان ها هستند. دوستی با اشاره به انتشار برخی اخبار مبنی
بر برخی انتصابات در ستاد آیت االله رئیسی در روزهاي اخیر تصریح کرد: از آنجا که ستاد واحدي براي حمایت از آیت االله رئیسی شکل
نگرفته است، در موضوع ساماندهی اقشار حامی ایشان نیز، مدل شوراي هماهنگی هر قشر تکرار شده و اساساً براي هیچ کمیته اي



مسئول خاص از جانب آیت االله رئیسی تعیین نشده و آنچه در رسانه ها منتشر شده، فاقد واقعیت است. با این حال کلیه ستادهاي
خودجوش مردمی، مکلف شده اند باتوجه به سیاست هاي اعلامی آقاي رئیسی ضمن استقبال از ابراز لطف و حمایت گسترده اقشار

 
مختلف با گرایش هاي مختلف سیاسی در سراسر کشور براي تحقق مشارکت حداکثري، زمینه فعالیت ایشان را فراهم کنند. 

 
منبع:مهر 

 
حضرتی موضع جدید اعتماد ملی را توئیت کرد 

الیاس حضرتی دبیرکل حزب اعتمادملی در توئیتی مواضع جدید حزب اعتمادملی در انتخابات 1400 را اعلام کرد که با نظر قبلی وي
تفاوت دارد و بنظر نی رسد این حزب نیز در روزهاي آینده کاندیداي خود در انتخابات 1400 را اعلام کند. وي در توئیتی با تشویق
آحاد ملت جهت مشارکت در انتخابات، نوشت: در انتخابات ریاست جمهوري تا امروز نامزدي نداریم. بادقت مواضع کاندیداها را رصد
می کنیم. در انتخابات شوراها با تمام توان فعالیم. در انتخابات میان دوره اي مجلس از محجوب کاندیداي جبهه اصلاحات حمایت می
کنیم." این در حالی است که وي در روزهاي گذشته اعلام کرده بود "حزب اعتماد ملی پشت هیچکس نرفته و نامزدي ندارد." در

 
روزهاي گذشته برخی احزاب و شخصیت هاي اصلاح طلب در ستادهاي مهرعلیزاده و همتی مسئولیت گرفته اند. 

 
منبع:تسنیم 

 
مهرعلیزاده هم به منتقدین دلار جهانگیري پیوست 

حسن مهرعلیزاده نامزدسیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهور در برنامه تلویزیونی خود درشبکه خبر طی سخنانی اظهار داشت:
اولین کار ما براي رونق تولید این است که قوانین دست و پاگیر را برداریم. وي افزود: ما 9 برابر کشور فرانسه قانون داریم و 288 هزار
مقررات و آیین نامه داریم که براي صنعت گر تبدیل به تار عنکبوت شده است. برنامه داریم تادریکماه اول دولت این قوانین مزاحم را
جمع کنیم. مهرعلیزاده ادامه داد: یکی دیگر از مسایل اصلی اصلاح نظام بانکی است. تقویت بنگاه هاي کوچک و زودبازده هم یکی
دیگر از برنامه هاي ما است. نامزد سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهور تصریح کرد: تا کنون مردم یک حاشیه از من ندیده اند
چون آدمی هستیم که اهل مدارا بوده و سعی می کنم افراد داراي پشتکار را به عنوان مسئول برگزینم و در انتخاب مسئولین گرایش
هاي سیاسی برایم مهم نیست. وي درباره پیشرفت علمی کشور عنوان کرد: باید مشوق هاي کار علمی براي دانشگاه ها را تقویت کنیم
و رابطه دانشگاه هاي کشور با خارج از کشور را نیزتقویت کنیم. همچنین با ایجاد مراکز تحقیقاتی و ارتباط آنها با مراکز صنعتی به
فعالیت هاي علمی ارزش دهیم و این فعالیت ها را وارد زندگی مردم کنیم. وي با بیان اینکه عمده مشکلات امروز کشور ناشی از
سیاست هاي کلان است گفت: باید الگوهاي شناخته شده علمی دنیا براي حل مشکلات به کار گرفته شود. وي با اشاره به سمت هاي
پیشین خود در صنایع و مناسب گوناگون کشور گفت: من با توجه به اینکه از سن 25 سالگی از صنعت کار خود را شروع کرده و
برنامه ریز و برنامه محور و آینده نگر هستم و با توجه به تجربیاتم احساس می کنم که این کار از من بر می آید. کشور براي حرکت
تولید باید مانع زدایی را در پیش گیرد و تجربیات 42 ساله من می تواند پشتیبان خوبی در این زمینه باشد. وي در پاسخ به سوالی در
مورد برنامه حضور خود در میان مردم گفت: مانند زمانی که استاندار خراسان بودم هر ماه به شهرها سر می زنم. مهرعلیزاده در مورد
سوالی پیرامون برخورد با مافیاي واردات گفت: من 3 دوره عضو اتاق بازرگانی ایران بوده و به خوبی با این مقوله آشنایی دارم. ریشه
(مافیاي واردات) رانت است و ارز 4200 تومانی و اختلاف آن با ارز آزاد مردم را بیچاره کرده، صنعتگر را نیز دلال کرده و دست به
واردات زده است. وي تاکید کرد که واردات در حد رقابت و کفایت مفید است. مهر علیزاده در مورد ساماندهی معیشت مردم گفت باید
موانع و بخشنامه هاي متعارض را برداشت. یارانه هاي 5 دهک پائین جامعه را باید حداقل 5 برابر و به خانوارها یک میلیون تومان در
ماه پرداخت کرد. این نامزد انتخابات زندگی خود را در حد متوسط خواند و ابراز داشت که حقوق بازنشستگی کافی است و نیازي به



حقوق ریاست جمهوري ندارد. وي در پاسخ به سوالی در مورد بستگان خود و توجه مردم به وضعیت زندگی آنان گفت: من 3 فرزند
دارم که هر سه شاغل بوده و درآمد و زندگی خود را دارند. من در 42 سال سابقه کاري خود هیچ کدام از بستگان را وارد کار نکرده ام.

 
منبع:تسنیم 

 
همتی به مردم قول سینمایی داد 

کاندیداي انتخابات ریاست جمهوري گفت: بسته ي جامعی براي رونق اقتصاد سینما در دوره ي بعد از واکسیناسیون عمومی تدوین و
اجرا می شود. عبدالناصر همتی در حساب کاربري خود در توییتر نوشت: «کرونا به اقتصاد فرهنگ و به ویژه سینماي ایران آسیب
جدي وارد کرد؛ هرچند با VODها جلوي خسارت بیشتر گرفته شد. در دولت من، با کمک سینماگران و فعالان فرهنگی بسته ي
جامعی براي رونق اقتصاد سینما در دوره ي بعد از واکسیناسیون عمومی تدوین و اجرا می شود. من سینما را در کنار مردم می

 
خواهم.» 

 
منبع:ایسنا 

 
مهرعلیزاده ورشکستگی آبی را به رسمیت شناخت 

یکی از کاندیداهاي انتخابات ریاست جمهوري تصریح کرد: ورشکستگی آبی را باید به عنوان یکی از بحران هاي اصلی کشور به
رسمیت بشناسیم. به گزارش ایسنا، محسن مهرعلیزاده کاندیداي انتخابات سیزدهمین دوره ریاست جمهوري در حساب کاربري خود
در توئیتر در مطلبی با عنوان  "ایران در خطر است" نوشت: « ورشکستگی آبی را باید به عنوان یکی از بحران هاي اصلی کشور به

 
رسمیت بشناسیم. مدرنیزاسیون کشاورزي، باید یکی از اولویت هاي دولت آینده براي حل این مشکل باشد.» 

 
منبع:ایسنا 

 
رضایی یارانه ده برابري را تبیین کرد 

یک کاندیداي انتخابات ریاست جمهوري اظهار کرد: یک عده فکر کردند پرداخت یارانه 450 هزار تومانی حرف پوپولیستی
است.محسن رضایی در گفت وگوي ویژه خبري در تبیین ایده پرداخت یارانه ها اظهار کرد : یک عده فکر کردند پرداخت یارانه 450
هزار تومانی حرف پوپولیستی است من تعجب می کنم از کسانی که این حرف را می زنند. وي ادامه داد: در سال 99 ما 38 هزار
میلیارد تومان یارانه پنهان دادیم که 6 هزار میلیارد براي ثروتمندان است سوال من این است ما انقلاب کردیم که عدالت باشد؟ یارانه
450 هزار تومانی براي 40 میلیون نفر است. وي افزود: می گویند از کجا قرار است بیاید؟ منابعش وجود دارد طرح من بعد از 3 ماه
آغاز می شود. رضایی درباره پرداخت مالیات و درآمدهاي آن گفت: در مسئله مالیات اول توجه به فرار مالیاتی است و ما حداقل 6
درصد دیگر می توانیم مالیات بگیریم اما در این شرایط رکوردي که داریم، سخت است. وي ادامه داد: 5 هزار شرکت جعلی در کشور
براي فرار مالیاتی ثبت شده است که تهش به پیرزن و پیرمردي می رسد که دست و پا هم ندارند! ما مقابله با شرکت هاي جعلی را
آغاز کرده ایم. این نامزد سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري درباره ارز 4 هزار و 200 تومانی اظهار داشت: یک بخش مهمی از
این مساله به عدم نظارت دقیق دولت بازمی گردد. دولت 19 میلیارد دلار به وارد کننده هاي نهاده هاي دامی داده است اما بازار رها
بوده است. وي ادامه داد: در سال هاي 97، 98 و 99 یک سري اتفاقات در کشور افتاد یک استقامت مردم در برابر مشکلات و یک رها
شدگی بازار . رضایی درخصوص قدرت خرید مایحتاج مردم اظهار کرد: 8 میلیارد دلاري که براي خرید مایحتاج مردم ارز 4 هزار و



200 تومانی که تخصیص داده شده است را به 2 ، 4 میلیارد تقسیم می کنیم که در قسمت اول بر روي توزیع کالاها نظارت می کنیم
بخش دیگر بر روي توزیع ارز نظارت می کنیم. وي درباره خصوصی سازي بیان کرد: مشکل اصلی این بود که اهلیت را دولت کنار
گذاشت و هرکسی که پول می آورد دولت به آن کارخانه را می فروخت. اهلیت براي دولت است و ضابطه می گذاریم اگر تولید نداشت

 
از او کارخانه را می گیریم. 

 
منبع:ایسنا 

 
چهره تسامحی انتخابات معرفی شد 

یکی از کاندیداهاي انتخابات سیزدهمین دوره ریاست جمهوري با تاکید بر اینکه شخصیتی اهل مدارا و تسامح هستم گفت: افراد
داراي پشتکار و سالم را سر کار میگذارم و اینکه فردي اعتقاد به چپ یا به راست اعتقاد دارد یا اینکه فردي پیرو فلان ادیان است،
براي من اهمیت ندارد، بلکه ایرانی بودن و شایستگی و براي من مهم است. این کاندیداي انتخابات ریاست جمهوري درباره راهکارهاي
خود جهت جلوگیري از ورود به حاشیه ها و بگو مگو هاي مقامات تاکید کرد: تا بحال مردم یک حاشیه از من ندیده اند؛ چراکه
شخصیتی اهل مدارا و تسامح هستم و افراد داراي پشتکار و سالم را سر کار میگذارم و اینکه فردي اعتقاد به چپ یادگیري به راست
اعتقاد دارد یا اینکه فردي پیروي فلان ادیان است، براي من اهمیت ندارد بلکه ایرانی بودن و شایستگی بودن او براي من مهم است.
وي در پایان گفت: آرزوي موفقیت براي مردم و افتخار ایران را دارم و امیدوارم مردم با همه شرایط و سختی هایی که دارند، بدانند که
ایران مال آنهاست و آنها یک ایرانی سرافراز و پر افتخارند و پاي صندوق هاي راي بیایند و از حق خود به عنوان حق استفاده از قانون
اساسی و مردم سالاري بهره مند شوند و اطمینان داشته باشند که تحقق این امر در اثر اتکاي به بر نامه کاندیدا و شناخت او ست.

 
مردم بدانند رییس جمهور خیلی اختیار دارد و کارهاي بسیاري میتواند انجام دهد. 

 
منبع:ایسنا 

 
مشارکت به زیر نصف رسید 

رییس ستاد انتخابات کشور گفت: طبق آخرین گزارش هاي موثق ارائه شده از جمله نظر سنجی ایسپا، نرخ مشارکت در انتخابات
حدود 40 درصد است. جمال عرف در در همایش معاونین سیاسی، امنیتی و اجتماعی استانداري هاي سراسر کشور که در محل
وزارت کشور با دستور کار بررسی زمینه سازي هر چه مناسب تر برگزاري انتخابات 28 خرداد ماه سالجاري برگزار شد، با اشاره به این
موضوع که انتخابات جلوه حضور مردم در تعیین سرنوشت سیاسی آن هاست، اظهار کرد: همه ما به عنوان مدیران سیاسی وظیفه
داریم در چارچوب قانون، زمینه را براي برگزاري انتخاباتی امن و سالم در کشور فراهم کنیم. معاون سیاسی وزیر کشور با تاکید بر این
مساله که اختلاف نظر و تفاوت دیدگاه امري طبیعی در سپهر سیاست است، افزود: حد و معیار حل و فصل اختلافات، قانون است و
براي همین تمام تلاش و دغدغه وزارت کشور بر اجراي مرّ صحیح قانون است. وي با اشاره به اهمیت آموزش کار با صندوق
الکترونیکی گفت: با توجه به این که تقریبا در همه کلانشهرهاي کشور صندوق الکترونیکی مورد استفاده قرار خواهد گرفت، ضرورت
آموزش این صندوق در نحوه راي دهی تا شمارش آرا ضروري است و در این خصوص باید نهایت دقت و حساسیت به کار گرفته شود.
رئیس ستاد انتخابات کشور در بخش دیگري از صحبت هاي خود با تاکید بر این که وظیفه ذاتی وزارت کشور، برگزاري انتخاباتی امن
و سالم است، گفت: در امر خطیر مشارکت هم وزارت کشور اهتمام جدي طی یک سال اخیر داشته است. برگزاري نشست هاي متعدد
با فعالان سیاسی، احزاب، مدیران رسانه ها و اجزاي جامعه مدنی از جمله تلاش هاي وزارت کشور در جلب مشارکت عمومی و رونق
بخشی به انتخابات است. معاون وزیر کشور با بیان اینکه باید تمام ظرفیت ها براي افزایش مشارکت در کشور به کار گرفته شود، گفت:
فعال ساختن گروه هاي مرجع و معتمد در شرایط پیش رو می تواند به اندازه خود به افزایش شور و نشاط در انتخابات کمک کند.



رئیس ستاد انتخابات کشور با تشریح این موضوع که طبق آخرین گزارش هاي موثق ارائه شده از جمله نظر سنجی ایسپا، نرخ
مشارکت در حدود 40 درصد است؛ گفت: باید تلاش کنیم که این نرخ مشارکت به درجه بالایی ارتقا یابد. مشارکت حداکثري ضامن
اقتدار و ثبات ملی است. معاون وزیر کشور با بیان این مساله که مردم منبع اصلی قدرت در نظام جمهوري اسلامی ایران هستند،
تصریح کرد: رضایتمندي مردم و حضور حداکثري آن ها در صحنه انتخابات، زمینه ساز تقویت و انسجام اجتماعی بیشتر کشور خواهد
بود. رئیس ستاد انتخابات کشور در بخش دیگري از صحبت هاي خود به ضرورت توجه مدیران سیاسی به نه تنها روز انتخابات بلکه به
فرداي 28 خرداد اشاره کرد و گفت: آینده نگري وجه تفاوت اصلی میان یک مدیر راهبرد نگر با یک مدیر صرفا اجرایی است. عرف با
اظهار اینکه امید داریم نتیجه همه تلاش ها معطوف به تقویت وحدت و انسجام ملی باشد، گفت: تجلی این وحدت باید در بعد از
انتخابات دیده شود و جامعه و نظام سیاسی با پشت سرگذاشتن انتخابات به مسیر متعالی خود ادامه دهد. معاون سیاسی وزیر کشور
خطاب به معاونین سیاسی استانداري هاي سراسر کشور تاکید کرد: رعایت قانونمداري و بی طرفی، سرلوحه همه حرکت ها و برنامه ها
باشد و این طور نباشد که خداي ناکرده شائبه سیاسی کاري و عدم بی طرفی در رفتار سیاسی مدیران دیده شودوي در این خصوص
گفت: وزیر کشور به صورت جدي تاکید بر این مساله دارند که هر مدیر میانی که بی طرفی را در عرصه انتخاباتی رعایت نکند، از
سمت خود در اسرع وقت معزول شود. رئیس ستاد انتخابات کشور در پایان خاطر نشان کرد: باید با همدلی و هم افزایی ظرفیت ها

 
بتوانیم انتخاباتی سالم، امن و پرشور در 28 خرداد ماه سال جاري برگزار کنیم. 

 
منبع:ایسنا 

 
رضایی درباره فرزندانش دست به روشنگري زد 

یک کاندیداي انتخابات ریاست جمهوري گفت: برنامه و کارنامه من روشن است و من آمده ام خود را فداي ملت ایران کنم نه مردم را
فداي خودم و آشنایان کنم. محسن رضایی در یک گفت وگوي تلویزیونی با اشاره به حضورش در این دوره از انتخابات اظهار کرد: به
دلیل تجربه، دانش و برنامه در این دوره از انتخابات امده ام. من سخت ترین دوران را پشت سر گذاشتم. وي ادامه داد: این که دولت
هاي دیگر برنامه داشتند اما اجرایی نشدند، دلیلش این بوده است که این کاره نبوده اند، برنامه سنجاق شده به دولتمردان به نتیجه
نمی رسد. برنامه باید کارشناسی شده باشد من اقتصاد خوانده ام. وي در پاسخ به این پرسش که آیا از زندگی مردم اطلاع دارد یا خیر
بیان کرد: من واقعا شرمنده ام، طی سه ماه 25 استان رفتم ، به زندگی مردم رفتم؛ نان هاي قرضی ، کولبري و زباله گردي را دیدم و
از خودم خجالت کشیدم. رضایی درخصوص این که آیا از قیمت ها خبر دارد تصریح کرد: کدام قیمت ها؟ قیمت هاي دیروز یا امروز؟
بی ثباتی و هرج و مرج بیداد می کند. این نامزد سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري در پاسخ به این که مردم چرا باید به وي
اعتماد کنند، گفت: من جاي مردم بودم به برنامه و کارنامه اعتماد می کردم و بدون تحقیق به کسی اعتماد نکنند. برنامه و کارنامه من
روشن است و من آمده ام خود را فداي ملت ایران کنم نه مردم را فداي خودم و آشنایان کنم. وي در همین راستا خاطرنشان کرد:
مردم به سادگی اعتماد نکنند، سیاست هاي اقتصادي ما در همه زمینه ها و تحریم ها موثر است باتوانایی داخلی جوان ها که پاي کار
بیایند آن ها را برطرف می کنند. این نامزد انتخابات با اشاره به کابینه احتمالی اش گفت: صحبت هاي نهایی در حال انجام است. وي
درباره تمکین از نتیجه رأي مردم نیز گفت: من تا حالا تمکین کردم، اگر دولت هاي قبلی دوباره بر سر کار بیایند شرایط سختی بر
ایران حاکم خواهد شد. رضایی درباره پرداخت یارانه 450 هزار تومانی گفت: دولت هاي هم نمی دانستند هم می ترسیدند که خراب
کنند. صد در صد می شود این مقدار یارانه داد.من اقتصاد دان هستم و می توانم. این نامزد سیزدهمین دوره انتخابات ریاست
جمهوري درباره خانواده اش گفت: دوتا پسر داشتم یکی شان فوت کردند و دیگري هم دکتري دارد و کارمند مجمع است. سه دختر

 
دارم که دو دخترم خانه دار هستند و دیگري کارمند بانک است. 

 
کدخدایی به گمانه زنی ها خاتمه داد 



سخنگوي شوراي نگهبان گفت:کار بررسی صلاحیت ها با اعلام اسامی به وزارت کشور بسته شد. عباسعلی کدخدایی در توییتر
نوشت:" نقل شایعات پیرامون شوراي نگهبان ، نقل حکایت پدري است که از پسر پرسید در مشت من چیست؟ گفت؛ زرد است و گرد
است و مجوف؟ گفت آري حال بگو چیست؟ گفت غربیل! کار بررسی صلاحیت ها با اعلام اسامی به وزارت کشور بسته شد. آرا اعضا

 
هم مخفی و کتبی بوده است. لطفا گمانه زنی نکنید! " 

 
منبع:ایسنا 

 
جلیلی با مذاکره موافقت کرد 

داوطلب انتخابات ریاست جمهوري تصریح کرد که نباید کشور الاف این باشد که قاتلان شهید سلیمانی به ما عنایت کنند. سعید
جلیلی امشب در گفت و گوي شبکه اول سیما با بیان اینکه ایران در تاریخ خود فراز و نشیب هاي زیادي داشته و ایران یک تمدن و
فرهنگ است،اظهار کرد: امروز بعد از صدها سال کم کم شخصیت هاي داریم که به مرزهاي دانش نزدیک شده و در بعضی رشته ها
در رده اول تا دهم هستیم. ما ره درازي آمده ایم و امروز در یک پیچ تاریخی هستیم. وي ادامه داد: در یکی دو قرن اخیر هر وقت
دنبال جهش بودیم، دشمن تلاش کرد مانع ما شوند. جریان هایی هم در داخل به خدمت خود گرفتند علیه امیرکبیر فضاسازي شد و
او را به شهادت رساندند.سید جمال و مدرس هم اینگونه بودند. آخرین جنایت دشمن ترور شهید سلیمانی و فخري زاده بود. جلیلی
همچنین با اشاره به اینکه به نگاه بلندمدت و جهشی بزرگ در شأن ملت نیاز داریم، افزود: در اقتصاد نابسامانی داریم. مشکلات هشت
سال پیش هم بود، ولی کمتر. من هشت سال پیش راهکار ارائه دادم ولی کلید درنیاوردم و وعده صد روزه ندادم بلکه گفتم اگر براي
ظرفیت هاي کشور برنامه داشته باشیم، مشکل حل می شود. اما هشت سال کشور با کلیدي قفل شد نباید کشور با توانمندي خود
منفعل و معطل یا الاف این باشد که قاتلان شهید سلیمانی به ما عنایت کنند. وي ادامه داد: چرا وعده تان محقق نشد؟ رویکرد غلط
یعنی اینکه رویکرد حداقلی داشته باشیم و خواسته باشیم فقط مشکلات امروز را حل کنیم. ما هیچ وقت مخالف مذاکره نیستیم، اما
براي پیشرفت باید از همه توانمندي کشور استفاده کرد، نه اینکه همه تخم مرغ ها را در یک سبد گذاشت. وي اضافه کرد: اشتباه
است امتیاز بدهیم و فقط وعده بگیریم. بر توانمندي کشور بتن بریزیم و پوزخند تحویل بگیریم.امروز تحریم ها دو برابر و قیمت دلار
هفت برابر شده است. مشکلات اقتصادي هشت سال پیش کمتر بود. دولت نباید الاف و معطل باشد، بلکه باید فعال باشد یعنی همه
ظرفیت هاي کشور را فعال کند. دولت باید باور ، اراده و برنامه داشته باشد. جلیلی در ادامه با بیان اینکه دولت باید باور کند که
راهبرد حداقلی جواب نمی دهد، گفت: این رویکرد ایران را به جهش و قله ها نمی رساند. برخی ظرفیت ایران را در حد صادرات
پوست بز و آبگوشت بزباش می دانند. کشور باید در چهار سال آینده جهش یابد . در هشت سال گذشته 120 سفر و 1000 جلسه با
اقشار مختلف داشته ام و بیشتر به این باور رسیدیم که می شود. ما می گوییم می شود و می توانیم زیرا کشور ظرفیت جهش دارد.
وي با بیان اینکه برنامه یک شبه نوشته نمی شود و ما هشت سال کار کردیم، افزود: ما دولت سایه را تشکیل دادیم و تحولات کشور را
دنبال کردیم تا کار خوب را تقویت و پشتیبانی کنیم و اگر کار ناقصی انجام می شود کمک کنیم تا نقص آن رفع شود. ما همین
رویکرد را در هشت سال دنبال کردیم. از نظرات همه جناح ها و اساتید و جوانان و تجارب جهانی استفاده کرده و به یک برنامه

 
رسیدیم. الان وقت عملیات است یعنی جهاد بزرگ براي جهش ایران. 

 
منبع:ایسنا 

 
نمایندگان ادوار مجلس با رئیسی دیدار کردند 

بیش از 300 نماینده ادوار مجلس در دیدار با حجت الاسلام رئیسی حمایت خود را از وي در انتخابات سیزدهمین دوره ریاست
جمهوري اعلام کردند. نشست صمیمانه نمایندگان ادوار مجلس شوراي اسلامی براي اعلام حمایت از سید ابراهیم رئیسی ساعتی پیش



در مجموعه فرهنگی شهداي انقلاب اسلامی در سرچشمه تهران برگزار شد. در ابتداي این جلسه علی نیکزاد رئیس شوراي هماهنگی
ستادهاي مردمی رئیسی نیز با تبیین دلایل ورود نامزد متبوعش به عرصه انتخابات، گزارشی از فعالیت هاي ستادهاي مردمی ارائه
کرد. همچنین تعدادي از نمایندگان ادوار مجلس به نمایندگی از مجامع و اقوام مناطق مختلف به طرح دیدگاه هایشان درباره مسائل و
مشکلات کشور و راهکارهاي حل آنها پرداختند. بر اساس اعلام یکی از مسئولان کمیته نمایندگان ستاد انتخاباتی رئیسی در این

 
جلسه صمیمانه، 330 نماینده ادوار مختلف مجلس حضور داشتند. 

 
منبع:ایسنا 

 
کلیمیان هم مردم را به انتخابات سیزدهم دعوت کردند 

امیرعلا سالاري مشارکت در انتخابات را یک تکلیف ملی و متضمن منافع ملی کشور قلمداد کرد و در مصاحبه با ایرنا اظهار داشت:
جامعه کلیمی شیراز در عرصه هاي مختلف سیاسی، اجتماعی و فرهنگی همگام با ملت و همراه با دولت ایران نقش آفرینی کرده و
گام هاي مؤثري در مسیر پیشرفت و سربلندي کشور برداشته است. رئیس انجمن کلیمیان شیراز افزود: کلیمیان در صحنه انقلاب
حضور پررنگی داشتند و شانه به شانه برادران مسلمان خود براي پیروزي انقلاب جنگیدند و شهیدان و جانبازانی را هم تقدیم کشور
کردند. ما در شکل گیري و تداوم انقلاب سهیم بوده ایم. بنابراین حضور و مشارکت در انتخابات را وظیفه و تکلیف ملی خود می دانیم.
سالاري ادامه داد: تمام تلاش مان را به کار می گیریم تا در انتخابات 28 خرداد نیز حضور حداکثري و انتخابی اصلح داشته باشیم تا
فرد منتخب بتواند با توانمندي خود کشور را از گردنه مشکلات عبور دهد. وي با بیان اینکه انتخابات مانع از تحقق خواسته هاي
غیرمنطقی و غیرمعقول دشمنان می شود، اضافه کرد: هرچند همیشه شاهد سم پاشی هاي دشمنان براي کاهش حضور در پاي
صندوق هاي رأي بوده ایم اما مشارکت مردم ایران در انتخابات همواره نشان دهنده مردمی بودن انتخابات و عدم بی تفاوتی آنها
نسبت به سرنوشت کشور بوده است. سالاري با بیان اینکه انتخابات باشکوه عرصه مطالبه گري در جامعه را تقویت می کند، گفت: ما
همواره از هم کیشان خود دعوت کرده ایم تا با مشارکت حداکثري در انتخابات، دوشادوش سایر ادیان الهی، اقوام و مردم ایران پاي
صندوق هاي رأي حضور پیدا کنند. وي مشکلات اقتصادي را یکی از عمده ترین معضلات مردم کشور در شرایط کنونی دانست و
گفت: اقتصاد ایران نیازمند تحول است. امیدواریم در دولت جدید گام هاي محکم و تأثیرگذاري در مسیر برطرف شدن مسائل و
مشکلات معیشتی مردم برداشته شود. دولتمردان می بایست رسیدگی به وضعیت امرار معاش مردم را جدي بگیرند و اسباب آرامش و
رفع نگرانی مردم را فراهم کنند. رئیس انجمن کلیمیان شیراز ادامه داد: همچنین نیاز است که اقدامات بیشتري در خصوص فرهنگ
سازي در زمینه تقریب میان ادیان، آزادي بیان و برطرف شدن مشکلات اقلیت ها صورت بگیرد و امکانی مهیا شود تا ما هم بتوانیم از
وجود فردي که با معضلات و مسائل مربوط به اقلیت ها آشنایی دارد، در عرصه مدیریت شهري و شوراي اسلامی شهر شیراز بهره
ببریم. وي اضافه کرد: شوراي شهر می تواند از حضور یک یا دو همیار به عنوان نماینده اي از اقلیت هاي مذهبی براي برطرف شدن
مشکلات و مسائل مربوط به جامعه اقلیت ها و پیروان الهی بهره ببرد. سالاري جمعیت کلیمیان شیراز را بیش از پنج هزار نفر تخمین
زد و گفت: با توجه به تجربه اي که از حضور کلیمیان در عرصه انتخابات داشته ایم، همیشه شاهد مشارکت گسترده آنها در این عرصه
بوده ایم. در انتخابات قبل حدود هزار و دویست نفر از کلیمیان مقیم شیراز واجد شرایط براي رأي دادن بودند. وي بیان داشت: امسال
به دلیل اینکه انتخابات ریاست جمهوري و انتخابات شوراي شهر به صورت هم زمان برگزار می شود، پیش بینی ما این است که تعداد
رأي دهندگان کلیمی مقیم شیراز به هزار و پانصد یا دو هزار نفر برسد. سالاري به برگزاري انتخابات در شرایط کرونا اشاره کرد و
گفت: بدون شک تمهیدات لازم براي برگزاري انتخابات در شرایط کرونا اندیشیده شده است. افزایش تعداد شعب اخذ رأي، افزایش
ساعات رأي گیري، فراهم آوردن زیرساخت هاي اخذ رأي به صورت غیرحضوري و برگزاري انتخابات در فضاي باز می تواند کمک
شایانی به تسهیل فرآیند اخذ رأي کند. در شرایط کرونا باید سعی کنیم با رعایت کامل شیوه نامه هاي بهداشتی به خلوت ترین شعب
اخذ رأي مراجعه کنیم. وي ضمن دعوت از کلیمیان مقیم شیراز براي حضور فعال در پاي صندوق هاي رأي، گفت: انتخابات فرصتی
براي حضور و مشارکت مردم ایران در امور سیاسی کشور است و حضور فعال در چنین صحنه اي جهت تعیین سرنوشت کشور، حق



ملی و قانونی همه شهروندان است که با چشم پوشی از این حق به طور حتم کاري جز فرصت سوزي نکرده ایم. انتخابات ریاست

 
جمهوري و شوراي شهر 28 خرداد برگزار می شود. 

 
منبع:ایرنا 

 
تجمع تبلیغاتی محدود شد 

خدابخش مرادي نافچی روز سه شنبه با بیان این مطلب به خبرنگاران افزود: اماکن غیر مسقف نقاط شهري براي انجام تبلیغات
نامزدهاي انتخابات ریاست جمهوري در استان شناسایی و تعیین شده استرییس ستاد انتخابات استان زنجان بر ضرورت رعایت تمامی
مصوبات ستاد ملی مدیریت کرونا و دستورالعمل هاي بهداشتی در زمان اجراي روند برگزاري انتخابات تاکید کرد و یادآورشد: در زمان
انتخابات سال جاري حفظ سلامت شهروندان اولویت اول ستاد انتخابات است و در این زمینه تمامی دستورالعمل هاي بهداشتی در
زمان قبل از انتخابات، ایام تبلیغات نامزدها، حین راي گیري و پس از آن به طور کامل اجرا خواهد شد. وي با اشاره به دستورالعمل
هاي بهداشتی انتخابات 28 خرداد 1400 و با تاکید بر اجراي مصوبات ستاد ملی مدیریت کرونا در خصوص انجام تبلیغات نامزدهاي
سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري تصریح کرد: ستاد انتخابات استان زنجان با همکاري فرمانداران سراسر استان اماکن باز و
غیر مسقف نقاط شهري را به تفکیک هر شهرستان بطور دقیق شناسایی کرده است. مرادي نافچی ابراز امیدواري کرد با رعایت تمامی
دستورالعمل هاي بهداشتی و حضور پرشور و آگاهانه مردم، حضوري گسترده از مردم را به رخ جهانیان خواهیم کشید و بار دیگر
انتخاباتی قانونمند، بانشاط و با حضور حداکثري ملت فهیم ایران اسلامی را در حماسه 28 خرداد 1400 شاهد خواهیم بود. انتخابات
سیزدهمین دوره ریاست جمهوري، ششمین دوره شوراهاي اسلامی شهر وروستا، اولین میان دوره یازدهمین دوره مجلس شوراي

 
اسلامی و دومین میان دوره پنجمین دوره مجلس خبرگان رهبري 28 خرداد 1400 برگزار می شود. 

 
منبع:ایرنا 

 
رضایی از طرح ایالت هاي اقتصادي رونمایی کرد 

رضایی گفت: اولین دغدغه من اصلاح مدیریت کشور است شکل تصمیم سازي و تصمیم گیري و نوع گزینش زمامداران و نوع ارتقا
مدیران کشور موجب شده اوضاع عجیبی حاکم شود. وي تاکید کرد: هر مدیري می آید تجربه گذشته را از بین می برد. دنبال تغییر
ساختار دولت هستم از اینرو ایالت هاي اقتصادي را راه می اندازم و دست سیاستمداران را از اقتصاد قطع می کنم تا با ایجاد تورم
دست در جیب مردم نکنند. ایالت هاي اقتصادي طرح بومی شده واگذاري اختیارات به استان ها و مناطق کشور است. به گفته این
نامزد انتخابات ریاست جمهوري، تشکیل دولت به یک یادو استان محدود شده و بسیاري از استان هاي ما در زمامداري کشور نقشی
ندارند. باید نهاد دولت در ایران اصلاح شود. رضایی توضیح داد: مسئله دوم اصلاح اقتصادي کشور است. سیاست هاي مالی و پولی و
ارزي را درست می کنیم و دیپلماسی اقتصادي را قوي می کنیم. سفارتخانه هاي ما تبدیل به دستگاه هاي تشریفاتی شده اند
سفارتخانه نباید خوابگاه و هتلداري باشد باید جذب سرمایه کنند. وي یادآور شد: دغدغه سوم من پایدارسازي امنیت در کشور است.
نیاز به فناوري هاي جدید در امنیت داریم بخصوص در اطلاعات و امنیت این امر ضروري است و این آلودگی امنیتی در کشور را

 
پاکسازي می کنیم تا مردم ایران مطمن باشند می توانند برنامه ریزي کرده و با آرامش زندگی کنند. 

 
منبع:ایرنا 

 
تخلف تبلیغات زودهنگام تشکیل شد 



حسین توکلی کجانی عصر روز دوشنبه در جلسه ستاد انتخابات شهرستان ري اظهار داشت: طبق زمانبندي تقویم انتخابات 1400،
داوطلبان انتخابات شوراهاي اسلامی شهر و روستاهاي شهرستان ري از تاریخ 20 تا 26 خرداد جمعا به مدت هفت روز مجاز به
تبلیغات هستند و تبلیغات در قبل از زمان مقرر بویژه در فضاي مجازي به منزله تخلف محسوب می شود. وي افزود: بر اساس ابلاغ
ستاد انتخابات کشور و دستورالعمل ستاد ملی مدیریت بیماري کرونا، همه نامزدهاي انتخابات خردادماه 1400 در شهرستان ري ملزم
به رعایت دستورالعمل ابلاغی و پروتکل هاي بهداشتی در ستادهاي تبلیغاتی هستند. معاون استاندار تهران با تاکید بر لزوم رعایت
پروتکل هاي بهداشتی در ستادهاي تبلیغاتی نامزدهاي انتخابات، خاطرنشان کرد: رعایت نکردن شیوه نامه هاي بهداشتی تخلف بوده و
براي انتخابات ریاست جمهوري رییس ستاد و براي انتخابات شوراهاي اسلامی شهر و روستا، شخص نامزد پاسخگو خواهد بود و به این
موضوع بصورت جدي رسیدگی خواهد شد. این مسئول اضافه کرد: با توجه به وضعیت نارنجی کرونا در شهرستان ري هرگونه تجمع
انتخاباتی و مراسم سخنرانی در مکان هاي سربسته از قبیل مساجد، سالن هاي اجتماعات، تالارهاي پذیرایی و سالن هاي ورزشی
ممنوع بوده و همچنین برپایی کارناوال انتخاباتی نیز ممنوع است. توکلی یاد آور شد: در قانون جدید انتخابات شوراهاي اسلامی و
تبصره اي که بعد از انتخابات سال 1396 دوره پنجم به تصویب رسید، شرایط و نحوه تصمیم گیري در صلاحیت به ویژه در حوزه
رسیدگی به تخلفات انتخاباتی داشته و در این راستا توصیه می شود نامزدها رعایت شرایط قانونی را مدنظر قرار دهند تا در روند پیش
رو با مشکل مواجه نشوند. انتخابات سیزدهمین دوره ریاست جمهوري همزمان با انتخابات میان دوره اي مجلس شوراي اسلامی در 6
حوزه، میان دوره اي مجلس خبرگان رهبري در سه حوزه انتخاباتی و انتخابات شوراهاي اسلامی شهر و روستا در یک هزار و 372
شهر و چهل هزار و 620 روستا و تیره عشایري 28 خرداد 1400 برگزار می شود. شهرستان ري با یک میلیون نفر جمعیت، پنج بخش

 
و 6 شهر در جنوب تهران واقع شده است. 

 
منبع:ایرنا 

 
مهرعلیزاده به جبهه اصلاحات نامه زد 

«محسن مهرعلیزاده» نامزد سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري در نامه اي خطاب به «بهزاد نبوي» رییس جبهه اصلاحات
نوشت: اینجانب محسن مهرعلیزاده معاون رییس دولت اصلاحات، نامزد اصلاح طلب سیزدهمین دوره ریاست جمهوري تایید صلاحیت
شده ام. استدعا دارد فرصتی را جهت حضور و ارائه برنامه هاي اینجانب در جلسه مجمع عمومی آن جبهه محترم تعیین کنید.
همزمان با تایید صلاحیت مهرعلیزاده از سوي شوراي نگهبان، گمانه زنی هاي رسانه اي درباره حمایت جریان اصلاحات از وي در
رسانه ها منتشر شد. شایعاتی هم درباره تلاش مهرعلیزاده براي دیدار با رییس دولت اصلاحات منتشر شد. جبهه اصلاحات اما در
واکنش به این اظهارنظرها و تحلیل ها اعلام کرد که در این دوره از انتخابات با توجه به رد صلاحیت گزینه هاي اعلام شده این جبهه،
نامزدي نخواهند داشت. از 14 گزینه موردنظر جبهه اصلاحات در این دوره از انتخابات 9 نفر داوطلب انتخابات شدند که مهرعلیزاده از
گزینه ها نبود. اسامی 14 داوطلب انتخابات ریاست جمهوري معرفی شده به جبهه اصلاحات از سوي احزاب این سازوکار به شرح زیر
است: «محمدجواد ظریف»، «اسحاق جهانگیري» «مصطفی تاج زاده»، «مسعود پزشکیان»، «محمدرضا عارف»، «محسن هاشمی»،
«محمد شریعتمداري»، «مصطفی کواکبیان»، «محمد صدر»، «محمود صادقی»، «شهیندخت مولاوردي»، «زهرا شجاعی»، «عباس

 
آخوندي» و در نهایت «صادق خرازي»، به عنوان گزینه هاي مورد نظر و البته ابتدایی جبهه اصلاحات اعلام شدند. 

 
منبع:ایرنا 

 
روساي ستاد انتخاباتی شوراي وحدت انتخاب شدند 



منوچهر متکی روز دوشنبه گفت: در 9 ماه گذشته دفاتر شوراي وحدت در استان هاي مختلف کشور تاسیس شده و فعالیت خود را
آغاز کرده اند. اکنون در بیست استان، روساي ستادهاي انتخاباتی شوراي وحدت تعیین و احکام آنها صادر شده است تا بتوانند با
تجمیع همه نیروهاي انقلابی و ارزشی در استان ها و مناطق خود نسبت به برگزاري باشکوه انتخابات 28 خرداد و فعالیت تبلیغاتی
موثر براي نامزد انقلابی، فسادستیز و مردمی مورد نظر شوراي وحدت یعنی حجت الاسلام والمسلمین رییسی اقدام کنند. بنا به گفته
سخنگوي شوراي وحدت، مرید علی محمدي در استان کرمانشاه، جعفر گرزین در استان گلستان، سید علی ادیانی در استان مازندران،
سید محمد هاشمی فرد در استان بوشهر، قاسم هاشمی تختی در استان هرمزگان، مهدي عرب پور در استان کرمان، محمد جواد
سلمانپور در استان فارس، مهدي بیگ محمدي در استان زنجان، شاهین فکور در استان کردستان، حسن نوروزي در استان تهران به
عنوان روساي ستادهاي انتخاباتی شوراي وحدت انتخاب و حکم آنها صادر شده است. به گفته متکی همچنین، حسین ایمانی در
استان آذربایجان شرقی، سید موسی بلادیان در استان خوزستان، شیرعلی خرامین در استان کهگیلویه و بویر احمد، علی حسین
محمد ظاهري در استان همدان، شریعت زاده در استان لرستان، ابوالفضل اخوان در استان خراسان شمالی، محمد لاکانی در استان
گیلان و احمد سالک کاشانی در استان اصفهان به عنوان روساي ستادهاي انتخاباتی شوراي وحدت انتخاب و حکم آنها صادر شده

 
است. 

 
منبع:ایرنا 

 
تکلیف اصلاح طلبان معلق ماند 

ناصر آملی مقدم اظهار داشت: با توجه به موقعیت خوبی که شوراي پنجم شهر مشهد در افکار عمومی دارد، امیدوار بودیم و تا حدي
هستیم که دست کم در خراسان رضوي و در مشهد بتوانیم مردم را دعوت کنیم تا به افرادي که ادامه دهنده راه شوراي گذشته
باشند، راي دهند و از این جهت میزان مشارکت در انتخابات افزایش یابد. وي ادامه داد: امید داشتیم که از میان مجموعه اصلاح
طلبان، نامزدهاي شناخته شده اي که حاشیه اي هم نداشتند، مورد تایید قرار بگیرند و یک رقابت متوسط در انتخابات به وجود آید و
اعتباري که انتخابات براي جمهوریت نظام ایجاد می کند، حفظ شود. این فعال سیاسی اصلاح طلب گفت: با این حال متاسفانه برخی
از بهترین نامزدهاي اصلاح طلب شوراي شهر رد صلاحیت شدند، همین رد صلاحیت گسترده نمایندگان جریان اصلاحات و حتی رد
صلاحیت فردي مانند "علی لاریجانی"، باعث شد که شوك بزرگی به جامعه وارد شود. وي افزود: شوك از رد صلاحیت فردي مانند
آقاي لاریجانی به این معنا نیست که اصلاح طلبان از وي حمایت می کنند، اما این مهم نشان داد که شوراي نگهبان سقف داوري خود
را چقدر کوتاه کرده است که حتی فردي چون او هم زیر آن نمی گنجد. آملی مقدم ادامه داد: اطلاح طلبان در مورد انتخابات
شوراهاي اسلامی همچنان در تلاش هستند که یک لیست مقبول و مطلوب ارایه کنند، اما مرکزیت اصلاح طلبان در کشور در مورد
انتخابات ریاست جمهوري اعلام کرده است که نامزد شناخته شده اي ندارد و این می تواند بر انتخابات شوراها و انتخابات ریاست
جمهوري هم تاثیر منفی و هم تاثیر مثبت بگذارد. وي در مورد دیگر نامزدهاي انتخابات ریاست جمهوري نیز گفت: آقاي همتی فعلا
نامزد اصلاح طلبان در انتخابات ریاست جمهوري نیست و جبهه اصلی و رسمی اصلاح طلبان اعلام کرده است که نامزدي ندارد. رییس
منطقه خراسان رضوي حزب اتحاد ملت ایران اسلامی افزود: البته در مورد فردي که نامزد اصلاح طلبان نیست، نمی توان گفت که
اصلاح طلب نیست، آقاي همتی در کادر جبهه اصلاح طلبی قرار نگرفته و از ناحیه آنان گزینش نشده است. وي ادامه داد: آقاي همتی
فردي است که دیدگاه هاي مدرن و تخصص بالایی دارد و ممکن است جامعه به سمت وي اقبال نشان دهد ولی نه از آن جهت که
نامزد جبهه اصلاح طلبان در انتخابات ریاست جمهوري است، بلکه از آن جهت که ممکن است احساس شود همتی اندیشه هاي
راهگشایی دارد و به طور وضعی ممکن است وضعیت اقتصاد کشور را بتواند با تعامل با دیگر نهادهاي کشور سامان دهد. آملی مقدم
گفت: با این حال بخشی از اصلاح طلبان در کشور اعلام کرده اند که آقاي مهرعلیزاده نامزد آنها در انتخابات ریاست جمهوري است،
برخی دیگر نیز نامزد خود را آقاي همتی عنوان کرده اند اما هیچیک از این افراد نامزد هسته اصلی و واقعی و اجماعی اصلاح طلبان
کشور نیستند، اما این به این معنا نیست که این افراد هیچ عمل اصلاح طلبانه اي نمی توانند انجام دهند. وي افزود: چشم اندازي که



در انتخابات پیش رو مقابل ما نهاده، چندان آشکار نیست، البته منظورم این نیست که کاملا ناامید کننده است، کما اینکه امکان دارد
با وجود اینکه جبهه اصلاح طلبان نماینده یا نامزد تعریف شده اي براي انتخابات ریاست جمهوري ندارد، جامعه به سمت نامزد دیگري
سوق یابد و از رفتار شوراي نگهبان و از این «عزیزدردانه گزینی» عصبانی شده و از فردي که مقبول شوراي نگهبان یا هسته سخت
قدرت است، فاصله بسیاري بگیرد! که این اتفاق در گذشته نیز بارها روي داده است. این فعال سیاسی ادامه داد: فعلا موضع رسمی
جبهه واقعی اصلاح طلبان، نه جبهه جعلی، قلابی یا نفوذي، آن است که نامزدي براي انتخابات ریاست جمهوري ندارد و اما بعید
نیست که فردي غیر از افراد خاص، مطلوب بخش قابل توجهی از جامعه قرار گیرد و جبهه اصلاح طلبان مثلا اعلام کند که هرچند
نامزدي براي انتخابات ریاست جمهوري ندارد، اما مردم می توانند به نسبت شایستگی، به یک نامزد غیر اصولگرا راي دهند. وي گفت:
اتفاقاتی زیر پوست شهر در جریان است و امکان دارد تحول جدیدي در افکار عمومی و توقعات مردم و مطالباتشان و در مواجهه
احساسی و هیجانی با وضع موجود رخ دهد لذا هنوز چیزي قابل پیش بینی نیست، احساس من این است که نوعی اقبال به سمت
آقاي همتی براي شرکت در انتخابات در حال شکل گیري است و بعید نیست جبهه رسمی اصلاح طلبان در آینده موضعی تعدیلی
بگیرد اما اگر هم تعدیلی در موضعش ایجاد شود، حمایت بی قید و شرط از فردي نخواهد بود. آملی مقدم افزود: ممکن است جبهه
رسمی اصلاح طلبان به مردم بگویند در شرایطی که عده اي تندرو، برخلاف خواست اکثریت مردم، پایشان را در یک کفش کرده اند
که تمام کشور را بسیج کنند تا یک فرد خاص رییس جمهوري شود، جامعه نسبت به چنین هژمونی سازي جعلی ممکن است واکنش
نشان دهد و به سمتی برود که صحنه سازي آن هسته سخت را نپذیرد. وي ادامه داد: در چنین شرایطی ممکن است نهایتا جبهه
رسمی اصلاح طلبان به مردم بگوید که ما نامزدي در انتخابات نداریم اما شما هم صندوق راي را ترك نکنید، گرچه من نه اطمینانی
دارم و نه پیش بینی می کنم و تنها می گویم ممکن است چنین اتفاقاتی بیفتد، زیر پوست شهر، زیر پوست دغدغه هاي مردم و
وحشتی که برخی از آنان پیدا کرده اند، از اینکه یک جریان یکدست غیرمنطقی بیاید کشور را در اختیار بگیرد، محتمل است این

 
ترس موجب شود تا تحرك مثبتی در جامعه ایجاد شود. 

 
منبع:ایرنا 

 
نقدینگی سکان دولت همتی را در دست گرفت 

عبدالناصر همتی عصر دوشنبه در برنامه شمارش معکوس رادیو ایران با اشاره به تاثیرات سه متغیر کلان رشد اقتصادي، تورم و
بیکاري اظهار کرد: میانگین رشد اقتصادي در این مدت 3 درصد بوده است. سرمایه گذاري از سال 82 تکان نخورده و زمانی که
سرمایه گذاري رشد نکند اقتصاد رشد نمی کند. از همین مقطع روند رشد محدود شد و آثارش را روي بقیه برنامه ها گذاشت و
اقتصاد پیش بینی ناپذیر شد. نامزد سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري تاکید کرد: در این مدت میانگین تورم 20 درصد و
نرخ بیکاري بالاي 10 درصد بوده است است و ما نمی توانیم این روند را ادامه دهیم. وي با اشاره به تجارب خود در حوزه هاي
اقتصادي گفت: تا به حال سیاست به اقتصاد حاکم بوده و حالا اقتصاد باید به سیاست حاکم باشد. همتی مهمترین برنامه خود را
کنترل نقدینگی عنوان کرد و با بیان اینکه این موضوع بر عهده دولت است، گفت: بسیاري از نیازهاي مالی را دولت از بانک مرکزي
برمی دارد و من نمی توانستم جلو این موضوع را بگیرم و توان بیشتري می خواهم. نامزد سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري
تصریح کرد: وقتی 3 دهه تورم 20 درصد رشد کرده یعنی ما مشکل زیرساختی داریم و حتی تا 4 دهه نیز این مشکل بوده و راه مهار
تورم از دولت است و در کشور ما بانک مرکزي استقلال لازم را ندارد. وي خاطرنشان کرد: به دلیل تصمیمات مختلف سیاستی سرمایه
گذاران اعتماد نمی کنند. در حالی که ما باید اقتصاد را قابل پیش بینی کرده و روي رشد اشتغال زا و فقر زدا کار کنیم. همتی اضافه
کرد: بیش از 50 درصد درامد کشور براي دو دهک بالا است و همین حالا هم دیر است و براي همین آمدم تا از روند اشتباه جلوگیري

 
کنم 

منبع:ایرنا





نامزدهاي انتخابات از حرکات و حرف هاي پوپولیستی اجتناب کنند

منبع: حوزه نیوزشماره خبر:  34  |  تاریخ: 1400/03/12

حوزه/ حجت الاسلام روح االله راسل گفت: امروز آمریکا به عنوان شیطان بزرگ باید به مردم شناسانده شود؛ شناخت دشمن از
نان شب براي مردم واجب تر است.

 
نامزدهاي انتخابات از حرکات و حرف هاي پوپولیستی اجتناب کنند 

 حوزه/ حجت الاسلام روح االله راسل گفت: امروز آمریکا به عنوان

 
شیطان بزرگ باید به مردم شناسانده شود؛ شناخت دشمن از نان شب براي مردم واجب تر است. 

به گزارش خبرنگار خبرگزاري حوزه،حجت الاسلام روح االله راسل در نشست تبیین معیارهاي انتخاب اصلح بر مبناي آیات قرآن کریم
که از سوي معاونت آموزشی تربیتی جامعۀ الزهرا سلام االله علیها برگزار شد گفت: آیات فراوانی از قرآن کریم ناظر به مسئله حکومت و
مسائل سیاسی و اجتماعی وجود دارد؛ ما اگر سراسر قرآن را بررسی کنیم در همه اجزاي آن آیات سیاسی اجتماعی و مربوط به

 
حکومت و دولت اسلامی قابل رؤیت است. 

وي افزود: مشکلات یک کشور را قرار نیست یک نفر حل کند؛ مشکلات کشور را همه با هم باید حل کنیم؛ هم دولت و هم ملت همه

 
و همه مسئول هستیم. 

این پژوهشگر اجتماعی اظهار داشت: باید کسی که می خواهد رئیس جمهور شود باید با نگاه قرآنی بشر را ببیند؛ اگر کسی این نگاه را

 
داشت می توان گفت نامزد اصلح است. 

وي با اشاره به دیدگاه قرآن کریم به مسائل مختلف حیات بشر گفت: در نگاه قرآنی تمام مسائل به موضوع اقتصاد، پول و مال خلاصه
نمی شود و مباحث فرهنگی هم از اهمیت بسیار بالایی برخوردار هستند؛ زیرا انسان موجودي نیست که تمام حوائج او با مادیات قابل

 
برآوردن باشد. 



حجت الاسلام راسل تصریح کرد: نکته ي دیگر این است که اگر نگاه ما به ترتیب حوائج انسان اصلاح شود انسان به معناي واقعی

 
کلمه در جامعه اسلامی رشد می کند. 

وي افزود: یکی از مسائلی که در زندگی انسان بسیار نقش آفرینی می کند، مسئله قصه و داستان است؛ در آیات قرآن کریم می بینیم
که خداوند خطاب به پیامبرش می فرماید: «فَاقْصُصِ القَْصَصَ»، اي پیامبر براي مردم داستان بگو ، زیرا مردم به وسیله داستان متذکر

 
می شوند؛ داستان جایگاه ویژه اي در قرآن دارد. 

این محقق علوم دینی گفت: در قرآن داستان هاي متعددي بیان شده، حال سوال این است که قرآن کریم به عنوان کتاب هدایت بشر،

 
اولین داستانی که بررسی می کند کدام است؟ 

وي خاطرنشان کرد: اولین داستان در قرآن کریم، حول موضوع خلقت انسان می باشد؛ خداوند در این داستان، حوائج انسان را یک به
یک برمی شمرد که نشان می دهد خداوند به عنوان خالق، مالک و رب انسان که بناست انسان را پرورش دهد، حوائج او را به چه

 
ترتیب می بیند و به چه ترتیبی برآورده می کند. 

حجت الاسلام راسل ضمن نقد نگاه غرب به انسان گفت: نگاه جهان غرب به بشر، یک نگاه مادي است؛ لذا در هرم حوائج، اندیشمندان
غرب اولین حاجت هاي انسان را به نیازهاي اولیه از قبیل خوردن و خوابیدن خلاصه کرده و در حاجت هاي انتهایی مباحث علم و

 
دانش را مطرح می کنند. 

 
وي افزود: جهان غرب حاجت انسان را ابتدا در شکم او و محدود به مباحث اقتصادي می بینند. 

پژوهشگر دینی اظهار کرد: خداوند متعال در قرآن کریم ضمن بیان حوائج انسان، اولین نیاز و حاجت او را به عنوان یک پیش فرض،

 
لباس و پوشش معرفی می کند، یعنی انسان اساساً بدون لباس فرض نمی شود. 

وي با اشاره به موضوع انتخابات گفت: کسی که می خواهد رئیس جمهور بشود، باید به مسئله پوشش به حد و اندازه اهمیت خودش

 
توجه کرده، و در این مسیر از روش هاي قرآنی بهره گیرد؛ البته افراط و تفریط در این مسئله درست نیست. 

حجت الاسلام راسل تصریح کرد: مسئله حجاب مسئله اي جدي است که رئیس جمهور آینده باید به آن نگاه درستی داشته باشد؛ به

 
طوري که نه چکشی و نه قهري با آن برخورد شود. 

وي ادامه داد: مسئله حجاب مثل بسیاري از مسائل دیگر، معلول مسائل دیگري می باشد که با عنایت به آن مسائل، این مسئله نیز که

 
حل شدنی است. 

این محقق حوزوي خاطرنشان کرد: در مواجهه با مسئله اي همچون اقتصاد که امروز از رایج ترین مسائل مبتلا به در جامعه ماست

 
نباید به پیش فرض انسانیت و بشریت یعنی مسئله پوشش و حجاب بی توجهی شود. 

وي ضمن انتقاد به اندیشه هاي روشنفکرنما گفت: اگر مسئله حجاب از سوي نامزدي با نام روشنفکري تحقیر شود، آن نامزد علاوه بر

 
عدم صلاحیت، صالح نیز نمی باشد. 



وي ادامه داد: در نگاه قرآنی به حوائج انسان برخلاف نگاه غربی، اولین حاجت و نیاز بشر علم آموزي و کسب معرفت است؛ لذا با نگاه

 
قرآن در میابیم که نیاز مهم انسان و کشور علم است. 

حجت الاسلام راسل بیان داشت: رشد علمی در دین و همین طور رشد علمی در علوم روز به عنوان یک نیاز مهم و اساسی، باید در

 
دولت آینده محقق شود. 

وي در بیان برخی ویژگی هاي رئیس جمهور تراز انقلاب گفت: رئیس جمهور آینده باید اهل حرکت علمی و استفاده جدي و غیر
شعاري از نخبگان در حل مسائل کشور باشد، از حرکات پوپولیستی به دور و از فعالیت براي جلب تشویق و تحسین ظاهري مردم

 
خودداري کند. 

وي ادامه داد: حاجت دوم از نگاه قرآن، احترام است؛ یکی از مصدایق مهم این حاجت در بحث انتخابات، مسئله ترك دروغ گویی می

 
باشد؛ صداقت در واقع نوعی کرامت است. 

وي با اشاره به اینکه مردم از مسئول اداره کشور توقع شنیدن مطالبی را دارند که امیدوار کننده و اجرا شدنی باشند گفت: اما اگر آن
شخص مسئول در آینده از اجراي آن وعده ها کوتاهی کند، مردم نسبت به مشارکت در انتخابات دلسرد می شوند؛ لذا نامزدي اصلح

 
می باشد که دروغ را پلید بشمارد و راه صداقت را پیشه قرار دهد. 

حجت الاسلام راسل بیان داشت: یکی از مصدایق مهم احترام به مردم از سوي رئیس جمهور، مسئله اشتغال است و اقتصاد صدقه اي

 
نیست. 

وي افزود: خداوند با حکمت بالغه خود سومین حاجت از حوائج انسان را در مسئله دشمن شناسی می بیند و دشمن انسان را به او که

 
شیطان است معرفی می کند. 

محقق دینی تأکید کرد: امروز آمریکا به عنوان شیطان بزرگ باید به مردم شناسانده شود؛ شناخت دشمن از نان شب براي مردم

 
واجب تر است. 

وي به نقل بیانی از سردار شهید قاسم سلیمانی پرداخت و گفت: در یکی از فرمایشات سردار سلیمانی می بینیم که می

 
فرماید"بالاترین خیانت مسئولین جامعه اسلامی این است که جاي دوست و دشمن را براي مردم عوض کنند". 

حجت الاسلام راسل در تشریح یکی دیگر از حوائج بشر بیان داشت: حاجت چهارم نیاز به مسکن است؛ مسکن به معنی جایی براي

 
سکنّت و آرامش می باشد؛ لذا رئیس جمهور باید نگاه ویژه به مسئله مسکن داشته باشد. 

وي گفت: حاجت پنجم مسئله همسرگزینی و فرزندآوري است؛ البته در این مسئله مسکن نقش مقدمه دارد، هنگامی که تهیه یک

 
مسکن جزء آمال و آرزو هاي جوانان باشد مسئله ازدواج نیز با مشکل مواجهه می شود. 

پژوهشگر دینی در ادامه افزود: حاجت ششم براي بشر از نگاه آیات قرآن کریم فضاي سبز، نشاط و تفریح حلال است؛ رئیس جمهور

 
باید در مسئله گردشگري و پارك ها و فضاي سبز برنامه هاي اجرایی داشته باشد. 



وي در پایان خاطرنشان کرد: حاجت هفتم از نگاه قرآن براي آدم ابوالبشر مسئله خوراك می باشد؛ یکی از مصادیق در این مسئله کار
و تلاش رئیس جمهور براي کاهش بیماري ها و بهداشت و سلامتی مردم است؛ این کار با استفاده خوراك حلال قابل انجام می باشد

 
به نحوي که مردم واقعاً سالم زیست کنند؛ به طور مثال جامعه باید از محصولات تراریخته که سرشار از زیان هستند به دور باشد. 

 امید صادقی



جلیلی: هنر رئیس جمهور ایجاد هماهنگی میان دستگاه هاي
مختلف است

جلیلی: هنر رئیس جمهور ایجاد هماهنگی میان دستگاه هاي مختلف است

منبع: ریسک نیوزشماره خبر:  35  |  تاریخ: 1400/03/12

به گزارش خبرگزاري ریسک نیوز، سعید جلیلی نامزد
سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري در گفت وگوي

ویژه خبري سه شنبه گفت: هنر رئیس جمهور هماهنگ و هم افزا کردن دستگاه هاي مختلف است. او باید براي عملکرد بیشتر سایر

 
بخش ها باید این کار را انجام دهد. 

وي ادامه داد: یکی از برنامه هاي مهمی که دولت باید داشته باشد ارزآوري است. یکی از چیز هایی که کشور را متاثر کرده این است
که سال هاي گوناگون دولت ها یک موضوعی را مطرح می کنند مثلا این که درآمد ارزي دولت کم است و در پی آن همه برنامه ها

 
تحت تاثیر قرار می گیرد. 

نامزد سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري افزود: در این جا یک نگاه حداقلی وجود دارد که بازار ارز را کنترل کنیم و نوسانات
بازار ارز را کم کنیم و در سایر موضوعات کشور هم سعی کنیم اگر مشکلی پیش می آید، آن را حل کنیم. از نظر من این یک نگاه

 
حداقلی است که البته این نگاه نمی تواند در اقتصاد کشور به موفقیت برسد. 

جلیلی گفت: آن چه روي آن تاکید دارم این است که در موضوعات مختلف بتوانیم از توانمندي هاي کشور در بخش هاي مختلف
استفاده کنیم من قصد ندارم شعار بدهم، اما در هشت سال گذشته در بررسی هاي مفصل در مسایل اقتصادي به جمع بندي هاي

 
مهمی رسیدیم و طبق آن جمع بندي ها دریافتیم که کشور را نباید فقط اداره کرد بلکه باید جهش داد. 

وي افزود: امروز کشور ما فرصت هاي بالا و ارزشمندي دارد که اگر با مدیریت صحیح این فرصت ها را دنبال کنیم کشورمان جهش

 
پیدا می کند. 

نامزد سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري گفت: دولت در مورد ارز آوري هم باید برنامه اي داشته باشد یک وقت می گوییم
نفت خام را می فروشیم و ارز آوري می کنیم، اما به هر دلیلی امسال نتوانستیم این کار را انجام دهیم یا به دلیل تحریم ها یا هر دلیل
دیگري، ممکن است یکباره قیمت نفت کاهش یافته و ما را از ارز آوري محروم کرده است پس دچار کاهش درآمد ارزي می شویم این

 
یک نوع اداره کشور است، اما گاهی می بینیم براي ارز آوري برنامه داریم و ارز آوري را فقط منوط به درآمد وزارت نفت نمی کنیم. 

نامزد سیزدهمین انتخابات ریاست جمهوري گفت: سه طرح مشخص را می خواهم توضیح دهم؛ یک طرح این است که به اصطلاح
سبد غذایی است ببینید اگر شما می گویید معیشت شما مسئولید و باید طبق قانون اساسی و اصول اخلاقی و دینی که شما نسبت به
مردم مسئولیت دارید فقط این نیست که یک نان بخور و نمیر و یک یارانه به مردم بدهید، اگر تغذیه مردم دچار مشکل بشود آثار

 
سوء تغذیه در نظام سلامت هزینه ها را افزایش می دهد. 



جلیلی افزود: ما در 13 قلم کالا که این 13 قلم باید حتما به مردم برسد تا یک تغذیه مناسب و متعادل داشته باشند یعنی طبق
استاندارد ها روزي باید دو هزار و 500 کیلوکالري طیفی از موادمغذي را مردم دریافت کنند تا یک جامعه سالم داشته باشیم، ما باید
این مساله را مدیریت کنیم و برایش برنامه داشته باشیم اگر این را انجام بدهیم آن موقع در چند عرصه موفق خواهیم بود اولا با
همین موضوع تولیدمان افزایش و تامین کالا بیشتر خواهد شد و بعد بر همین مبنا اشتغال ایجاد می شود و بعد شما می توانید نیاز

 
هاي مردم را تامین کنید. 

جلیلی افزود: دو طرح دیگر هم هست یک طرح این است که ما به مردممان سهمشان را از مصرف انرژي به خودشان واگذار کنیم تا
خودشان مدیریت کنند این بحث بسیار مهم است که ما این را براساس یک طرحی به نام وان بر رویش تحقیقات جدي انجام دادیم
که سهم مردم از مصرف انرژي را مدیریتش را به خود مردم بدهیم در این طرح بنزین، برق، گاز، مردم سهمشان مشخص می شود و
خودشان آن را مدیریت می کنند، این موضوع باعث اصلاح الگوي مصرف هم می شود و هر میزان که بخواهند مردم مصرف می کنند

 
و مازاد آن را می توانند واگذار کنند و از درآمد آن استفاده کنند. 

وي ادامه داد: وقتی که این بازار شکل می گیرد، این بازار خودش، خودش را مدیریت می کند و اصلا نیازي ندارد که دولت بخواهد در
آن ورود کند. در این بازار چیزي گران نمی شود و وقتی که در اختیار مردم قرار داده شود به عدالت نزدیک می شود، مدل کنونی که
سهم مردم از مصرف انرژي است اگر کسی پنج ماشین داشته باشد پنج برابر استفاده می کند و اگر کسی ماشین نداشته باشد اصلا

 
استفاده نمی کند. 

این نامزد سیزدهمین انتخابات ریاست جمهوري گفت: کسی که مثلا در استخر هاي خودش می خواهد آبگرم داشته باشد چقدر
استفاده می کند و کسی که نداشته باشد هیچ استفاده نمی کند، این توزیع عادلانه است که ما متاسفانه در بحث ضریب جینی شما

 
این را ملاحظه بفرمایید که چقدر ضریب جینی از ابتداي دولت یازدهم تاکنون افزایش پیدا کرده است. 

جلیلی افزود: ضریب جینی یعنی که کاهش بین دهک هاي جامعه، دهک هاي درآمدي شما و این ها چقدر فاصله طبقاتی در سال

 
91 به پایین حد رسید و متاسفانه اکنون دوباره بالا رفته است. 

نامزد سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري گفت: متاسفانه خصوصی سازي به انحراف رفت و بسیاري از افراد متضرر شده شدند.

جلیلی افزود: ما جلسات بسیار زیادي با افرادي که متضرر شده بودند برگزار کرده بودیم از جمله پروژه دشت مغان، هپکو، ماشین
سازي تبریز و هفت تپه که مواردي بود که به شکل واضحی نشان می داد که این سوء مدیریت بوده که باعث چنین اتفاقاتی شده

 
است. 

وي گفت: علت این اتفاقات اول آن است وقتی دولت از خصوصی سازي نگاهی صرفا درآمدي داشته باشد این کار بسیار غلط است، در
حالی که ما براي چه چیزي خصوصی سازي را انجام دادیم براي این که دولت ناتوان بود در اداره آن ها قرار بود مردم آن ها ارتقاي

 
کاري بدهند، مثلا موضوع هپکو هزار میلیارد تومان سرمایه اش بود که کار هاي اساسی و راهبردي آن یک دفعه تولید آن صفر شد. 

جلیلی افزود: یکی از اشکالات این بود واگذاري ها بدون توجه به ماهیت شرکت ها رخ داد که بعضی از شرکت ها اهمیت راهبردي
دارد مثلا ماشین سازي تبریز در خاورمیانه براي خودش جایگاهی داشت، اما متاسفانه آن را به کسی واگذار کردند که سوادش در حد
دیپلم بود و فقط پول داشت، جالب است وقتی سند هپکو را دیدم، جالب بود که با 10 میلیون تومان واگذار شده بود حتی بعضی وقت
ها دولت آن ها را به عنوان رد دیون داده است مثلا طلبی از کسی داشته و گفته اند آن شرکت به جاي آن، در حالی که ما باید این



 
شرکت را با نگاه تولید و مسئولانه واگذار کنیم. 

وي گفت: سوال اینجاست اصلا براي چه چیزي آن را واگذار کرده اند و اصل 44 براي چه بود؟ براي این بود که ما بیاییم از ظرفیت

 
هاي مردم استفاده کنیم براي ارتقاي اقتصاد کشور و براي جهش. اما راه حل چیست؟ 

نامزد سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري افزود: باید واگذاري را مشروط کرد آن هم به ارتقاي کارآیی و آن بنگاه باید ارتقایش
افزایش پیدا کند و راه حل آن این است که شفاف سازي وجود داشته باشد و اگر شما روز اول شفاف به مردم بگویید که من هپکو را
به این میزان داده ام حتما افکار عمومی به شما این اجازه را نخواهد داد و بر همین اساس اهلیت آن هایی که این واگذاري ها برایشان

 
انجام می شود باید ثابت بشود که آیا او اهلیت این کار را دارد یا خیر؟ 

نامزد سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري گفت: سالانه حداقل به یک میلیون واحد مسکونی نیاز است و این طرح باید با

 
تصحیح طرح مسکن مهر اجرایی شود. 

جلیلی در ادامه گفت: در سال باید حدود 800 هزار ازدواج داشته باشیم بدلیل ضعف در ساخت مسکن این رقم کاهش پیدا کرده و به
500 هزار ازدواج رسیده است بنابراین بین ساخت مسکن و ازدواج رابطه مستقیمی وجود دارد همین طور این موضوع بر اشتغال و

 
صنعت تاثیرگذار است. 

وي افزود: براي داشتن سالی 800 هزار ازدواج و 200 هزار مسکن روستایی و اینکه 200 هزار بافت فرسوده را ترمیم کنیم کاري جز
داشتن یک برنامه جدي و اجرایی نمی توان انجام داد در دوره اي طرحی بنام مسکن مهر وجود داشت که سنگ بناي ساخت 4
میلیون واحد مسکونی زده که 2 میلیون آن ساخته شد و 2 میلیون آن تا 70 درصد پیش رفت و در این هشت سال روند کُندي را
پیدا کرد طرح ما این است که سالانه حداقل یک میلیون واحد مسکونی ساخته شود بنابراین ما اینگونه فکر می کنیم که طرح مسکن

 
مهر طرح کاملی نبود هدف تکمیل و تصحیح این طرح است. 

نامزد سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري گفت: باید اقتضائاتی که براي مسکن لازم است رعایت شود و براي معماري باید با

 
توجه به فرهنگ اسلامی عمل کرد. 

جلیلی ادامه داد: اگر براي مسکن برنامه اي داشته باشیم فقط ساخت و ساز نیست باید به اقتضائات مختلف آن هم توجه کرد باید به
سیاست هاي اقتصادي هم توجه داشته باشیم تا بتوانیم بر بازار مسکن تسلط داشته باشیم یعنی اینکه مسکن را از حالت کالاي
سرمایه اي به کالاي مصرفی تبدیل کرد که این موضوع از مسیر اعطاي تسهیلات با توجه به شرایط فعلی مردم ممکن می شود چرا

 
که ممکن است مردم آورده اي براي آغاز طرح نداشته باشند بنابراین دولت باید تسهیلاتی اختصاص دهد. 

وي افزود: یکی از راه ها براي بازگشت همین تسهیلات طرح هاي مسکن است در همین مسکن مهر گفتند 37 هزار میلیارد تومان
تسهیلات داده شد و موجب تورم شد اتفاقاً گفته می شود این 37 هزار میلیارد تومان عمده آن در حال بازگشت است و تا کنون 27
هزار میلیارد تومان آن بازگشته است، چون مردم قسط شان را به موقع پرداخت می کنند و جالب اینکه 90 هزار میلیارد تومان

 
معوقات بانکی ما در دست 11 نفر است. 

نامزد سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهور گفت: مسکن طبق قانون اساسی حق مردم است و وظیفه دولت اگر دولتی بگوید من

 
وظیفه اي ندارم حتماً یک خطاي اساسی انجام داده است. 



جلیلی افزود: گاهی لازم می شود یک وزارتخانه به وزارتخانه دیگر در تامین ارز کمک کند باید براي هر وزارتخانه اي کار تعریف شود
به صورت مستقیم و یا غیر مستقیم به عنوان مثال وزارت جهادکشاورزي باید بستري را فراهم کند که کشاورزان ما به میزانی از تولید

 
برسند که بتوانند صادرات داشته باشند. 

این نامزد سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري افزود: اگر هر بخش یا وزارتخانه اي بخواهد براي خود کار کند پس معناي کار
ویژه رئیس جمهور چیست هنر و وظیفه رئیس جمهور هماهنگی و تعیین کار مشخص براي بخش هاي مختلف است که بتواند

 
دستگاه ها را با هم هماهنگ و هم افزا بکند. 

جلیلی ادامه داد: در ارز آوري بخش هاي مختلف همه باید باهم هماهنگ باشند مثلا در صادرات محصولات کشاورزي وزارت امور

 
خارجه هم باید نقش داشته باشد. 

وي گفت: در سفر به بوشهر کشاورزان در آذر ماه گوجه کاري داشتند و نگران این بودند که محصول شان در کدام بازار و به کدام
قیمت به فروش می رسد در حالی که جلوي صادرات محصول شان گرفته شده بود در همین زمان روسیه که روابط خوبی با آن داریم
یکی از بزرگترین واردکنندگان صیفی جات است به میزان سالانه 11 میلیارد دلار و حالا لهستان سالانه یک میلیارد دلار صادرات به

 
این کشور دارد ما هم می توانیم از این بازار سهمی داشته باشیم. 

این نامزد سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري افزود: اگر می گویم بازار ارز را می خواهیم تنظیم کنیم بررسی این نیست که به
چهار راه استانبول برویم و از فعالیت آن ها سر در بیاوریم بلکه باید با نگاه جهش کشور با توجه به توانمندي هاي موجود آنقدر تامین

 
ارز کنیم که کشور جهش پیدا کند تا در صورت بروز هر مشکلی دچار نوسان نشویم. 

جلیلی گفت: مسکن طبق قانون اساسی حق مردم است و وظیفه دولت اگر دولتی بیایید بگوید من وظیفه اي ندارم حتماً یک خطاي
اساسی انجام داده است این جزو حقوق مردم است ما برخی اوقات درباره حقوق شهروند صحبت می کنیم و از منشور هایی رونمایی

 
می کنیم که در زندگی مردم و مباحث حیاتی و ضروري آن ها هیچ تاثیري ندارد یکی از این حقوق شهروندي حق مسکن است. 

وي ادامه داد: این آماري که از هشت سال گذشته وجود دارد آمار بسیار نگران کننده اي است یعنی ما در مقطعی سالانه 800

 
هزارواحد مسکونی درست می کردیم که در یک مقطع به 300 یا 400 هزار واحد رسید. 

این نامزد سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري افزود: تامین مسکن رابطه مستقیمی با اشتغال، رونق کسب و کار و صنعت دارد.

جلیلی افزود: با همین زیرساخت هاي موجود ما حتی به صورت آزمایشی دنبال کردیم، یعنی اکنون هر یک از خانوار هاي شما یک

 
حساب بانکی دارند و همین طور همه خانواده هاي ما حداقل یک گوشی همراه دارند که نیازي هم نیست که هوشمند باشد. 

نامزد انتخابات ریاست جمهوري در ادامه برنامه گفتگوي ویژه خبري شبکه 2 سیما تصریح کرد: یکی از کار هاي خوبی که صداوسیما
انجام داده شبکه مجازي است که در اختیار نامزد ها قرار داده اند. این را ما در آنجا به شکل موشن گرافی گذاشته ایم و خیلی راحت

 
می توان دید و من از هموطنان می خواهیم کامل ببینند. 

سعید جلیلی گفت: دولت باید براي تفریح و شادکامی مردم برنامه داشته باشد و باید بر اساس همین بودجه فعلی باشد و نگوییم اگر



بودجه زیاد شد. ببینید الان دولت دارایی هایی و بودجه اي را دارد هزینه می کند و این بودجه برنامه می خواهد یعنی الان مکان هاي
اقامتی و سیاحتی و مهمانسرا هایی که در اختیار دولت است ما محاسبه کردیم که تقریبا به اندازه مکان هایی است که در اختیار
بخش خصوصی است و این ها اکنون در اختیار کارمندان دولت است و اشکالی هم ندارد و خوب است که استفاده شود، اما شش ماه
سال این ها تقریبا خالی است و ما محاسبه کردیم سالی 500 هزار ازدواج اکنون انجام می شود شما می توانید به هر زوجی 5 روز در

 
اختیارش قرار دهید یا به مدت 3 روز به صورت رایگان در اختیار دهک هاي پایین جامعه قرار دهید. 

منبع: باشگاه خبرنگاران جوان



علیپور: قهرمان آسیا هم میشدم باز دعوت نمی شدم!

منبع: فرتاك نیوزشماره خبر:  36  |  تاریخ: 1400/03/12

 
شناسه خبر 312525 

 
 09:27:38 1400/03/12

 
 A

 
نگاهی به صفحه نخست روزنامه خبرورزشی،چهارشنبه 12 خرداد ماه 1400 

 
براي ورود به کانال تلگرام فرتاك نیوز کلیک کنید. 

آنچه دیگران میخوانند زنده ماندن 2 جوان تهرانی در پژوي له

 
شده/ معجزه اي که رخ داد+عکس ها 

 
خرس وحشی دست مرد خوزستانی را درید + عکس 

 
حضور حسن روحانی در ستاد مردمی ثمر/فیلم 

اختصاصی/ گزارش تصویري از نشست باشکوه ورزش و جوانان

 
ستاد مردمی ثمر 

 
سانسور جنجالی از برجستگی بدن ساره بیات + فیلم 

 
«نادر دارستانی» مدیر حوزه رسانه و عضو شوراي راهبردي ستاد مردمی ثمر (سمر) شد 

 
نجات قاتل کرجی از اعدام بدون قید و شرط / مادر مقتول مهربانانه بخشید 

 
جلیلی: براي چهار موضوع مهم، اشتغال، گرانی، مسکن و مبارزه با تحریم ها برنامه دارم 

 
حتما بخوانید زنده ماندن 2 جوان تهرانی در پژوي له شده/ معجزه اي که رخ داد+عکس ها 

 
لیلا اوتادي از تجاوز کثیف پدر بابک خرمدین پرده برداشت! / او به دختران دانشجوي بابک تجاوز کرده است + سند 

 
دومین محموله واکسن کروناي کوواکس وارد ایران شد 

 
قتل بابک خرمدین کارگردان سینما در اکباتان / جسد را پدر و مادرش به سطل زباله انداختند + عکس 

 
همخوابی شیطانی دختر تهرانی با مرد متاهل / آرمیتا سقط جنین کرد+ عکس 

 
لینک کوتاه 
خبرورزشی



رضایت مدیرکل دفتر برنامه ریزي وزارت ورزش از رعایت تناسب بین حوزه

ورزش و جوانان در کرمان

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  37  |  تاریخ: 1400/03/12

مدیرکل دفتر برنامه ریزي و توسعه اجتماعی جوانان وزارت ورزش و جوانان گفت: کرمان از معدود استان هایی است که
تناسب بین حوزه ورزش و جوانان را به خوبی رعایت کرده است.

رضایت مدیرکل دفتر برنامه ریزي وزارت ورزش از رعایت
تناسب بین حوزه ورزش و جوانان در کرمان مدیرکل دفتر
برنامه ریزي و توسعه اجتماعی جوانان وزارت ورزش و
جوانان گفت: کرمان از معدود استان هایی است که تناسب

 
بین حوزه ورزش و جوانان را به خوبی رعایت کرده است. 

به گزارش خبرگزاري برنا؛ اعظم کریمی مدیرکل دفتر
برنامه ریزي و توسعه اجتماعی جوانان وزارت ورزش و
جوانان در حاشیه بازدید از دفتر مشاوره امید زندگی در

کرمان، ضمن قدردانی از خدمات مدیرکل ورزش و جوانان استان کرمان در حوزه جوانان، اظهار داشت: انصافاً شما جزو معدود مدیرانی

 
هستید که تناسب بین حوزه ورزش و جوانان را به خوبی رعایت کرده اید. 

او افزود: طی آخرین نشستی که در تهران داشتیم و مواردي که صحبت شد، هم بدنه کارشناسی کرمان و هم نژادزمانی سرپرست
معاونت فرهنگی و امور جوانان این استان، نهایت همکاري را داشته اند و معمولاً در پاسخگویی به مخاطبان جزو اولین استان ها

 
هستند. 

کریمی با تشکر از رامین عبدلی، عضو مجمع جوانان استان کرمان و دبیر موسسه مردم نهاد کلبه آسمانی به سامانه ملی امید زندگی
(ارائه شده از سوي این سمن) اشاره کرد و گفت: وي در این مدت تعامل بسیار خوبی با ما داشته است و پارسال نیز هفته ازدواج

 
همکاري خوبی از وي و همکارانشان شاهد بودیم. 

او تصریح کرد: در زمینه سامانه ملی امید زندگی هر طور بتوانیم حمایت می کنیم؛ چون این مجموعه می تواند براي تعداد زیادي از
فارغ التحصیلان حوزه روانشناسی ایجاد اشتغال کند و از سوي دیگر براي جوانان هم سن و سال اینها که به دنبال استخدام در جاهاي

 
مختلف هستند، فرصتیست تا نشان داده شود، کارآفرینی خیلی پروسه بهتر و اثربخش تري است. 

مدیرکل دفتر برنامه ریزي و توسعه اجتماعی جوانان وزارت ورزش و جوانان به دست اندرکاران این سامانه گفت: نقد و بررسی هاي

 
این سامانه به منظور پیشرفت کار بوده که البته دوستان کرمان هم پذیرفته اند و براي رفع آن تلاش کرده اند. 

کریمی افزود: سعی می کنیم از این به بعد هم در حد بضاعتمان کمک کنیم که البته جاهایی نیز باید کل مجموعه وزارتخانه بسیج



شود؛ چون بحث ملیست، شاید از اختیارات دفتر ما خارج است؛ اما ما از کمک فکریمان مخصوصا در حوزه تبلیغات و به رونق رسیدن

 
مجموعه که ایرادي به مجموعه وارد نباشد، قطعاً پشتیبان شما هستیم و کمکتان می کنیم. 

او تصریح کرد: پیش بینی من این است، سامانه اگر از شیوه اصولی جلو رود، آینده بسیار درخشانی در پیش دارد و آنقدر به درآمدزایی

 
می رسد که با خود می گویید چرا قبلا از این کانال وارد نشدیم. 

کریمی بیان کرد: کارهاي بزرگ کردن، به ویژه اگر براي اولین بار باشد، سختی هاي خودش را دارد و ممکن است با ممانعت و نظر
کارشناسی همراه باشد؛ بنابرایی از مانع هایی که با آن روبه رو می شوید دلسرد و نا امید نشوید.



نیکوکاران بی نشان محله

منبع: همشهريشماره خبر:  38  |  تاریخ: 1400/03/12

معمولاً در گروه هاي کوچک محله اي به صورت ناشناخته فعالیت می کنند و کسی را در جریان کار خیرشان قرار نمی دهند.

 همشهري آنلاین_زهرا بلندي: این بانوان نیکوکار بعد از
سال ها فعالیت در اموري همچون شناسایی افراد کمتربرخوردار و حمایت از آنها به شیوه هاي مختلف همچون ارائه بسته هاي
حمایتی، تحصیلی، درمانی و... اکنون از جایگاه ویژه اي در بین اهالی برخوردار هستند. اجراي طرح «بانوي بی نشان شهر» با هدف
شناسایی زنان متعهد و متخصص در عرصه هاي مختلف اجتماعی و فرهنگی در منطقه 19 بهانه اي شد تا در این گزارش با تعدادي از

 
آنها آشنا شویم. . 

طرح بانوي بی نشان شهر با هدف قدردانی و جلب مشارکت بانوان متعهد و متخصص در عرصه هاي مختلف اجتماعی و فرهنگی در
منطقه 19 به اجرا درآمد. این موضوعی است که معاون اجتماعی و فرهنگی منطقه 19 با اشاره به آن می گوید: «در این طرح قصد
داریم با شناسایی و ایجاد بانک اطلاعاتی از بانوان خیّر محلی(بی نشان) در منطقه، ضمن ثبت تجربیات و فعالیت هاي ارزنده آنها در

 
یاري رسانی به همنوعان خود، از فعالیت هاي شان حمایت کنیم و گامی در حوزه آموزش و توانمندسازي برداریم.» 

«مهدي بصیري» با بیان اینکه تاکنون بیش از 30 بانوي بی نشان از طریق فعالان محلی در این منطقه شناسایی شده اند، می گوید:
«این بانوان معمولاً به صورت ناشناخته فعالیت می کنند و مورد قدردانی هیچ گروهی قرار نمی گیرند به همین دلیل ضمن حفظ
جایگاه و منزلت آنها طی برنامه اي مورد تقدیر قرار می گیرند. این درحالی است که از مشارکت آنها در امور خیریه اداره امور بانوان

 
شهرداري هم استفاده خواهیم 

 
کرد.» 

 
نیکوکاران بی نشان محله مهدي بصیري/معاون اجتماعی و فرهنگی منطقه 19 

بصیري در ادامه با اشاره به اجراي طرح «درخانه کارآفرین شو» با بهره گیري از بسترهاي مناسب براي توانمندسازي اقتصادي بانوان
می گوید: «این طرح در قالب ارائه آموزش هاي رایگان به افراد علاقه مند به کارآفرینی در حوزه کسب و کارهاي خرد و مشاغل
خانگی آغاز شده است. این طرح با محور افزایش مهارت هاي فردي و آموزش توسعه کسب و کارهاي خرد و مشاغل خانگی و نیز غنی
سازي اوقات فراغت شهروندان در حال اجراست که ضمن کاهش هزینه هاي آموزشی و کمک به کسب درآمد خانواده ها، در گسترش



 
و توسعه کارآفرینی به عنوان فرایندي در تداوم رشد و توسعه ملی اثربخش خواهد بود.» 

 
نیکوکاران بی نشان محله  - «ملوك گلیج»؛ میراث دار رسم نوع دوستی 

«فعالیت در امور خیر و کمک به نیازمندان رسمی است که از پدر و مادرم به یادگار دارم.» «ملوك گلیج» با بیان این موضوع و با
اشاره به اینکه خانواده اش هیچ وقت از فقرا و کمک رسانی به آنها غافل نمی شدند، می گوید: «فعالیت جدي ام را در یک مؤسسه
خیریه که بیشتر به شناسایی دانش آموزان تیزهوش کمتربرخوردار و حمایت تحصیلی از آنها می پرداخت شروع کردم و به مرور زمان

 
با برقراري ارتباط و شناخت نیازمندان و خیّران فعالیت هایم نیز گسترده تر شد.» 

بانوي 56 ساله ساکن محله دولتخواه جنوبی که بیشتر از 15 سال است عضو فعال بسیج و گروه هاي جهادي است و اکنون مسئولیت
گروه جهادي پایگاه فتح المبین را به عهده دارد، در ادامه می گوید: «از ابتدا به شناسایی نیازمندان و برداشتن قدم هاي خیر براي
بچه هاي محله عادت داشتم. به برکت این گروه جهادي اکنون بیش از 250 نفر از نیازمندان محله را تحت پوشش قرار داده ایم و آنها
را از حمایت هاي مختلفی از جمله ارائه کمک هزینه هاي تحصیلی، درمانی، معیشتی، برگزاري نشست هاي فرهنگی و بصیرتی و...

 
بهره مند می کنیم.» 

مشارکت در اجراي طرح شهید قاسم سلیمانی موضوع دیگري است که گلیج با اشاره به آن می گوید: «با توجه به اطلاعاتی که از
خانواده هاي ساکن محله دارم در شناسایی و ارجاع افراد کرونامثبت و واجدان شرایط دریافت واکسن کرونا به اداره سلامت هم فعالیت
می کنم. کمک به بیماران کرونامثبت، حمایت هاي مالی با ارائه سبد کالا، تغذیه و... از آسیب دیدگان کرونا هم از دیگر اقدامات

 
ماست.» 

 
نیکوکاران بی نشان محله  - «مرضیه کریمی»؛ کمک به همنوع، از دیروز تا امروز 

فعالیت در امور خیر و کمک به نیازمندان رسم جدیدي در زندگی اش نیست. سال هاي زیادي است که درس نوع دوستی را به شیوه
هاي مختلف پس می دهد. چه روزهاي انقلاب که همراه با بانوان محله در تظاهرات حضور پیدا می کرد، چه روزهاي دفاع مقدس که

 
با تهیه لباس گرم، مربا، کنسرو و... در این زمینه فعال بود و چه امروز که در شناسایی نیازمندان محله و کمک به آنها پیشقدم است. 

«مرضیه کریمی» بانوي 60 ساله ساکن محله شهرك رسالت که اصالتش به تویسرکان برمی گردد، با اشاره به اینکه از سال 1365
عضو بسیج شده است، می گوید: «هرچند که خودم ثروت زیادي ندارم، اما با تمام وجود در این زمینه خدمتگزاري می کنم. خودم را
به عنوان یک رابط بین نیازمندان و خیّران می دانم که ضمن شناسایی افراد کمتربرخوردار و خیر آنها را به یکدیگر وصل می کنم تا
به اموري همچون حمایت از بانوان سرپرست خانوار و بدسرپرست، تهیه جهیزیه، سیسمونی تا توزیع سبدکالا و... ختم شود.» بانویی
که بعد از سال ها تلاش براي کمک به نیازمندان محله حالا به عنوان بانوي دست به خیر شناخته می شود، می گوید: «با وجود کرونا
و تعطیلی مساجد و حسینیه ها این روزها به صورت شخصی یا با مجمع خیّران اداره امور بانوان شهرداري منطقه 19 فعالیت می

 
کنم.» 

کریمی با اشاره به اقداماتی که در روزهاي کرونا بیشتر مورد توجه او قرار گرفته است، می گوید: «در روزهاي همه گیري کرونا افراد
زیادي آسیب اقتصادي دیده، شغل شان را از دست داده و متحمل خسارات زیادي شده اند. شناسایی این افراد و کمک به رفع

 
مشکلات شان در پرداخت کرایه، توزیع سبد کالا و... از جمله اقداماتی است که در این زمینه انجام می شود.» 



 
نیکوکاران بی نشان محله  - «عشرت قربانی»؛ معتمد نیکوکار روستاي جعفرآباد باقراف 

از ساکنان قدیمی روستاي جعفرآباد باقراف است و بعد از سال ها تلاش در یاري رساندن به نیازمندان اکنون به عنوان بانویی خیر
میان اهالی روستا شناخته می شود. «عشرت قربانی» بانوي 58 ساله که آغاز فعالیت هاي نوع دوستانه اش در این روستا به 25 سال
پیش برمی گردد، در این باره می گوید: «از نخستین روزهاي سکونتم در اینجا هرکاري از دستم بر می آمد از انجام تزریقات و
آرایشگري تا فعالیت هاي اجتماعی، یافتن خیر و کمک به نیازمندان و... را بدون چشمداشت براي اهالی روستا انجام می دادم و این

 
کار باعث شد تا به مرور زمان بین مردم به خصوص بانوان محله به عنوان معتمد شناخته شوم.» 

این بانوي خیّر خودش را واسطه میان خیّران و افراد کمتربرخوردار می داند و می گوید: «بعد از سال ها تعامل با شهروندان، شناخت
خوبی از ساکنان کمتربرخوردار روستا پیدا کرده ام و ضمن تلاش براي رفع مشکلات شان در معرفی آنها به خیّران، اشتغالزایی، رفع
مشکلات فرهنگی، اجتماعی و... هم فعالیت می کنم.» قربانی با اشاره به اینکه در گذر زمان نه تنها اهالی این روستا، بلکه اهالی
روستاهاي اطراف هم به عنوان معتمد محله او را می شناسند، می گوید: «در روزهاي کرونا که بسیاري متحمل آسیب شده اند توزیع
بسته هاي حمایتی، مواد ضد عفونی کننده، ماسک و... بین افراد آسیب دیده از کرونا از جمله اقداماتی است که با مشارکت خیّران در

 
روستا اجرا می شود.» 

 
نیکوکاران بی نشان محله  - «محبوبه شامانی»؛ تدریس رایگان به بچه هاي روستا 

بزرگ شده محله پونک است و بعد از ازدواج با همسري کشاورز از سال 1374 در روستاي کاشانک منطقه 19 ساکن شده و فعالیت
هاي نوع دوستانه خود را در اینجا آغاز کرده است. «محبوبه شامانی» بانوي 49 ساله با بیان اینکه تدریس رایگان به بچه هاي روستا
سرآغاز این اقدامات بوده است، می گوید: «دانشجوي سال دوم رشته ریاضی محض بودم و تدریس خصوصی انجام می دادم، اما بعد از

 
ازدواج به دلیل دغدغه هاي زندگی و بچه داري و زندگی در روستا از کارم استعفا دادم و تحصیلاتم نیمه کاره ماند. 

با این وجود دفتر فعالیت هایم بسته نشد و تصمیم گرفتم اوقات بیکاري را به تدریس به بچه هاي روستا صرف کنم و به برگزاري
کلاس هاي رایگان براي بچه هاي روستاي کاشانک و روستاهاي اطراف آن از اول دبستان تا پیش دانشگاهی در خانه ام بپردازم.» این

 
معلم خیّر با بیان اینکه به مرور زمان از جایگاه خاصی بین بانوان روستا برخوردار شده است، 

می گوید: «با عضویت فعال در بسیج و آغاز همکاري با گروه هاي جهادي بسیج کمک هاي مالی به نیازمندان روستا هم به فعالیت
هایم اضافه شد. شناسایی افراد بی بضاعت روستا و کمک به رفع مشکلات آنها با کمک گروه هاي جهادي منطقه از دیگر فعالیت هاي
مهمی است که در این روستا انجام می دهم. برگزاري اردوهاي رایگان و بازسازي خانه هاي ساکنان روستا با همکاري گروه هاي
جهادي و... از دیگر فعالیت هاي ماست.» شامانی به محدودیت هاي کرونایی و توقف برگزاري کلاس هاي آموزشی حضوري براي بچه
هاي روستا اشاره می کند و می گوید: «با این حال به صورت مجازي پاسخگوي سؤال هاي بچه ها هستم و هرکاري از دستم بربیاید

براي آنها انجام می دهم.»



«کارشناس محله» آماده پاسخگویی به سؤالات شما | هرچه می خواهد دل

تنگت بپرس!

منبع: همشهريشماره خبر:  39  |  تاریخ: 1400/03/12

صفحه جدیدي راه اندازي کردیم و نامش را گذاشتیم «کارشناس محله» تا شهروندان سؤالات خود را در این صفحه مطرح
کنندو ما آن را با کارشناس مربوطه در میان گذاشته و پاسخ هاي لازم را دریافت کنیم.

کارشناس محله همشهري آنلاین_مریم قاسمی: کارشناس محله در حوزه هاي مختلف حقوقی، پزشکی، آموزشی،

کارآفرینی، خدمات عمومی و... آماده پاسخگویی به سؤالات شماست. اگر سؤالی ذهن شما را مشغول کرده همین حالا گوشی را

 
بردارید و با شماره 23023483 تماس بگیرید. 

 
شهروند/محمدرضا جعفرزاده از گلدسته و فیروزبهرام/راه نوسازي خانه کلنگی در گلدسته چیست؟ 

65 سال دارم و بازنشسته یکی از شرکت هاي داروسازي هستم. خانه اي که با خانواده ام در آن زندگی می کنم حدود 150 متر و در
گلدسته واقع است و بیش از 40 سال قدمت دارد. سؤال من درباره چگونگی نوسازي خانه هاي فرسوده در این مناطق است. متأسفانه
در حریم شهر تهران قوانین سختگیرانه اي در زمینه ساخت وساز وجود دارد، در حالی که ما همه زیر سقف یک آسمان زندگی می

 
کنیم و باید از شرایط یکسانی برخوردار باشیم. 

- حسین بردبار، کارشناس رشته معماري و شهرسازي /ساخت وساز در محدوده و حریم تفاوت دارد
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شهرداري طبق قانون و مقررات معماري و شهرسازي اقدام به ارائه جواز ساخت وساز املاك می کند و جز این نمی تواند عمل کند.
بحث ساخت وساز در داخل محدوده و حریم تهران با هم تفاوت هایی دارد، مثلاً امکان دارد براي قطعه زمینی که در محدوده شهري
واقع شده جواز ساخت 5 یا 6 طبقه صادر شود، اما در بخش روستایی تنها مجوز ساخت بناي یک یا 2 طبقه صادر می شود. به هر
حال پیشنهاد می کنم که از مشاوران حوزه معماري که در نواحی شهرداري مستقر هستند سؤال کنید که پلاك ثبتی شما چه ویژگی

 
دارد و چگونه می توانید خانه تان را از نو بسازید. 

 
شهروند/منوچهر ابرازه از شهرك صادقیه /چگونه در تجهیز مدارس مشارکت کنم؟ 
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فرزند ارشد خانواده هستم و می خواهم به نیت شادي روح پدر و مادرم در زمینه تجهیز امکانات آموزشی مدارس جنوب شهر مشارکت
داشته باشم. یکی، 2 نفر از بستگانم چند مدرسه به من معرفی کرده اند تا نیتم را عملی کنم، اما چون بیش از یک سال است که
مدارس تعطیل شده امکان ارتباط با مسئولان برایم میسر نبوده و همچنان منتظر رسیدن فرصت مناسب هستم. از کارشناس مربوطه



 
می خواهم که راهنمایی ام کند. 

- محمدرضا قربانی، مدیرعامل مجمع خیّران مدرسه ساز شهر تهران/به دفتر نمایندگی خیّران مدرسه ساز بروید
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به این گروه از شهروندانی که قصد دارند در امر مدرسه سازي و یا افزایش امکانات و تجهیزات واحدهاي آموزشی مشارکت کنند،
پیشنهاد می کنم که با اعضاي خیّران مدرسه ساز، که در هر منطقه یک دفتر نمایندگی دارند، ارتباط بگیرند تا کارشان با سرعت و
کیفیت بیشتري انجام شود. دفتر نمایندگی خیّران مدرسه ساز همیشه فعال است و حتی در سالی که به دلیل شیوع ویروس کرونا

 
آموزش ها به سمت آنلاین و مجازي حرکت کرد این تلاش ها متوقف نشده است. 

 
شهروند/یاور جلیلی از خیابان شریعتی/آیا چیدن بساط در پیاده رو جرم است؟ 
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یکی از ساکنان و شاغلان خیابان شریعتی هستم که در رابطه با حل و فصل مشکلی می خواهم از نظر کارشناس محله استفاده کنم.
یکی از مشکلاتی که ساکنان با آن مواجه اند چیدن وسایل مغازه ها در پیاده روهاي داخل این خیابان است، به طوري که خانواده ها
ناچارند براي عبورومرور از مسیر تردد خودروها استفاده کنند که گاهی مشکل آفرین و خطرناك است. متأسفانه اکنون در این معبر
که بیشتر به بازارچه معروف است دوطرف پیاده روها با اجناس مغازه ها اشغال می شود و رفت وآمد را با دردسر همراه کرده است.

 
سؤال من از کارشناس محله این است: آیا چیدن بساط در پیاده رو جرم است؟ اگر چنین است چرا با آنها برخورد نمی شود؟ 

- غلامرضا نعمتی ـ کارشناس ارشد حقوق خصوصی/مشمول جمع آوري، اعمال جریمه و دریافت تعهد کتبی است
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در پاسخ به سؤالی که این شهروند مطرح کردند باید گفت که طبق مقررات شهرداري ها تصرف و اشغال پیاده رو به اشکال مختلف از
جمله با استفاده از لوازم و پارك وسایل نقلیه جرم است و اگر مأموران سدمعبر و شهربان شهرداري در گشت هایی که در محدوده
انجام می دهند این موارد را شناسایی کنند برخورد می کنند. شهرداري طبق قانون وظیفه دارد با کسانی که در محل رفت وآمد
شهروندان مانع ایجاد می کنند برخورد قانونی کند. مأموران شهرداري باید ضمن جمع آوري این نوع سدمعبر، با اعمال جریمه قانونی

 
و دریافت تعهد کتبی از متخلفان از تکرار چنین جرائمی جلوگیري کنند. 

 
شهروند/جعفر کاموس زاده از خیابان معلم /سالی چند بار می توان خون اهدا کرد؟ 
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43 ساله هستم که هر سال چند نوبت خون اهدا می کنم. می خواستم بدانم که آیا این کار سلامتی ام را به خطر نمی اندازد و دچار
مشکلات جسمی نمی شوم. خیلی از اقوام و بستگانم عقیده دارند که با اهداي خون سیستم ایمنی بدن ضعیف می شود و بیماري
هاي مختلفی سراغ آدم می آید. لطفاً در این زمینه راهنمایی ام کنید. سؤال بعدي اینکه آیا می توانید مرکزي در محدوده منطقه 18
معرفی کنید که رفت وآمد به آنجا راحت تر باشد، چون فعلاً براي اهداي خون به مرکز وصال شیرازي در محدوده خیابان انقلاب می

 
روم. 

- حسن رفیع ـ رئیس اداره سلامت شهرداري منطقه 18 /با پزشک متخصص مشورت کنید
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در زمینه اهداي خون باید گفت که هر فرد سالم در طول سال 2 تا 3 مرتبه می تواند خون و یا فرآورده هاي آن را اهدا کند، اما همه
این موارد به شرایط و فاکتورهایی بستگی دارد که پزشک متخصص تعیین می کند. اهداي خون کاري انسان دوستانه است که علاوه
بر اجر و ثواب معنوي به سلامت فردي کمک می کند، ضمن اینکه در مراکز اهداي خون پزشک و مشاور حضور دارند که با اندازه
گیري فشارخون و معاینه از افرادي که می خواهند خون شان را اهدا کنند آنها را راهنمایی می کنند وگاهی مانع این کار می شوند.

نزدیک ترین مرکز اهداي فرآورده هاي خونی در خیابان طالقانی جنب بیمارستان خیریه غیاثی است.



تاکید امام جمعه کیش بر پیشگیري بعنوان اصلی ترین راهبرد مبارزه با مواد

مخدر

منبع: خبر آنلاینشماره خبر:  40  |  تاریخ: 1400/03/12

امام جمعه کیش برضرورت پایش خروجی و پیگیري مصوبات جلسات شوراي مبارزه با مواد مخدر تاکید کرد.

امام جمعه کیش برضرورت پایش خروجی و پیگیري

 
مصوبات جلسات شوراي مبارزه با مواد مخدر تاکید کرد. 

به گزارش خبرآنلاین از کیش :درنخستین جلسه شوراي
مبارزه با مواد مخدر در سالن خوارزمی مرکز همایش هاي
بین المللی کیش برگزارشد، حجت الاسلام والمسلمین
حسن زاده امام جمعه کیش با اشاره به تاکید رهبر معظم
انقلاب بر ضرورت تلاش گسترده درجهت ریشه کنی اعتیاد
در کشور اسلامی گفت: اعتیاد منشاء بسیاري از آسیب هاي
اجتماعی است و جزیره کیش به عنوان یک جزیره پاك

 
باید در حیطه اقدامات پیشگیرانه نمونه و الگو باشد. 

وي با ابراز خرسندي از برگزاري مستمر جلسات شوراي مبارزه با مواد مخدر بر ضرورت پایش خروجی این جلسات و پیگیري اجرایی

 
شدن مصوبات ان تاکید کرد. 

امام جمعه کیش تاکید کرد: مسئولان باید در شهري پیشرفته و پیشرو همچون جزیره کیش براي تامین تجهیزات نظارتی از جمله

 
دستگاه هاي ایکس ري کامیونی و دوربین هاي چهره زن اهتمام جدي داشته باشند. 

حجت الاسلام والمسلمین حسن زاده در بخش دیگري ازسخنان خود با اشاره به اینکه دربرهه حساس پایان دولت و همچنین
انتخابات ریاست جمهوري ، مسئولان باید در تصمیم گیري هاي خود دقت عمل بیشتري داشته باشند گفت :تصمیم هاي مدیریتی و

 
بکارگیري افراد جدید ازجمله حقوق مسلم مدیران است اما باید این امور با دقت دوچندان و درنظرگرفتن همه جوانب انجام شود. 

وي با بیان اینکه مسئولان باید با به حداقل رساندن واگذاري ها و عملکرد مطابق نص صریح قانون در ماه هاي پایانی دولت ، تلاش به
حداقل برسانند و مطابق با قانون افزود: اتمام کارهاي نیمه تمام و شفاف سازي روند فعالیت ها مهم ترین مسئولیت خدمتگزاران مردم

 
در ماه هاي پایانی دولت است . 

توجه به مقوله مسکن اقشار کم درآمد و بومیان جزیره و پیگیري براي اجرایی شدن سریع طرح مسکن بومیان از دیگر مواردي بود که

 
امام جمعه کیش بر آن تاکیدکرد. 

شیخ یعقوب شمس امام جمعه اهل سنت جزیره نیز با اشاره به تاثیر آموزه هاي دین مبین اسلام درسعادتمندي جوانان و با تاکید بر



ایجاد جامعه سالم براي پیشگیري از فساد و تخلفات افزود: چنانچه جوانان ما در جامعه سالم پرورش یابند کمتر به اعمال خلاف جلب
می شوند، وظیفه متولیان امرنیز این است تا با پربار ترکردن اوقات فراغت جوانان، زمینه انحرافات و کشش به سمت مواد مخدر را از

 
میان ببرند. 

شیخ یعقوب شمس تفریحات سالم را عامل شادابی و سلامتی جامعه عنوان کرد و اظهار داشت: جزیره کیش علاوه بر طبیعت زیبا و
موهبات الهی ، امکانات ورزشی مطلوبی نیز دارد و هوشیاري نیروهاي نظامی، انتظامی و دریابانی در جزیره، امنیتی پایدار را فراهم
آورده که باید به آن افتخار کنیم، این امر موجب کاهش مصرف مواد مخدر در کیش نسبت به دیگر شهرهاي کشور شده و از این

 
جزیره به عنوان شهري سالم یاد می شود. 

وي در ادامه از متولیان امر قانونگذاري خواست با متخلفان، توزیع کنندگان و مصرف کنندگان مواد مخدر و مشروبات الکلی که جزیره

 
پاك و سالم کیش را آلوده می کنند با شدت هرچه تمام تر برخورد شود. 

امام جمعه اهل سنت جزیره کیش در بخش دیگر سخنان خود انتخابات را از ارکان مهم و اساسی نظام جمهوري اسلامی برشمرد و
گفت: اولین حکومتی که امام خمینی (ره) تشکیل داد، برخلاف حکومت موروثی شاهنشاهی ،نظامی مبتنی بر راي مردم بود . پس

 
ازانقلاب نیز مقامات کشوردرتمام سطوح با راي مردم انتخاب می شوند . 

وي با دعوت مردم به شرکت در انتخابات افزود: تا چند روز آینده شاهد انتخابات مهم و سرنوشت سازي براي ریاست جمهوري و
شوراهاي اسلامی خواهیم بود، بنابراین دشمنان ما با تبلیغات سوء مردم را تشویق به عدم شرکت در انتخابات می کنند و از این غافلند
که انقلاب ما با خون هاي زیادي به دست آمد و مردم به سرنوشت خود و کشور بی تفاوت نیستند و با حضور خود در انتخابات پیش

 
رو برگ زرینی به تاریخ انقلاب خواهند افزود. 

سعید پورعلی معاون فرهنگی و اجتماعی سازمان منطقه آزادکیش، با تاکید بر اهمیت استفاده از ظرفیت مناسب جامعه فرهنگی ،
دانشگاه ها، مدارس و مساجد براي تحقق اهداف شورا درجهت فرهنگسازي و ارتقاء سطح آگاهی عمومی گفت: خانوده موثرترین عامل

 
در پیشگیري از بروز اعتیاد و محور سیاست هاي نظارتی و پیشگیرانه است . 

وي افزود: درحال حاضر امکان تولید محتوا فراهم است تا به خانواده ها براي تامین فضاي امن و صمیمی و شناخت نیازهاي روحی

 
جوانان و راهکارهاي پیشگیري از اعتیاد فرزندان کمک کرد. 

پور علی با بیان اینکه 97درصد افراد معتاد در جزیره شاغل بودند گفت : با توجه به نقش بخش خصوصی در رونق همه جانبه کیش

 
باید کوشید تا نیاز این بخش به نیروي کار سالم با نظارت کافی ممکن شود. 

وي استفاده از ظرفیت هاي جزیره کیش درحوزه ورزشی ، هنر، موسیقی ، انجمن هاي خودجوش و تشکل هاي مردمی فعال در زمینه
درمان معتادان ، تقویت باورهاي دینی و رویداد هاي مذهبی و تقویت نشاط اجتماعی رامهم ترین راهکارهاي حفظ سلامت جامعه و

 
پیشگیریاز بروز اعتیاد عنوان کرد. 

معاون فرهنگی و اجتماعی سازمان منطقه آزادکیش، تاکید کرد: دسترسی آسان و مقادیر فراوان مواد مخدر راه را براي افزایش اعتیاد

 
در جامعه باز می کند ، به همین دلیل درسطح جزیره باید دسترسی سخت شده و با فراوانی مواد مخدر مقابله کرد. 



علی فائقی دبیر شوراي هماهنگی مبارزه با مواد مخدر کیش نیز با ارائه آمار مقایسه اي مصرف مواد مخدر از سال هاي گذشته تا
کنون همچنین تشریح رده هاي سنی و جنسیت مصرف کنندگان گفت: خوشبختانه کمترین میزان مصرف مواد توهم زا را در کیش

 
داریم و معتاد متجاهر به معناي سرزمین اصلی در جزیره جایگاهی ندارد. 

 
وي افزود: مواردي که مسافران سایر شهرها بودند، با همت نیروي انتظامی جمع آوري و به خارج از جزیره منتقل می شوند. 

فائقی با بیان اینکه از تیر سال گذشته هماهنگی هاي استانی و بین استانی انجام طرح جمع آوري معتادان متجاهر پیگیري و اسفند
99 طرح آغاز شده افزود: براي نخستین بار طرح شناسایی، جمع آوري و ساماندهی معتادان متجاهر با همکاري و تلاش هاي بی وقفه
نیروي انتظامی ویژه کیش، ستاد مبارزه با مواد مخدر جزیره و زحمات مرکز توسعه سلامت با تامین مالی از سوي معاونت فرهنگی و

 
اجتماعی در 3 مرحله عملیاتی شد. 

فائقی از کاهش آمار جرائم در جزیره پس از اجراي این طرح خبر داد و تصریح کرد: تمهیدات لازم براي کاهش هرچه بیشتر تعداد
معتادان به خوبی انجام می شود. درمان اعتیاد افراد ساکن کیش، جانمایی دستگاه ایکس ري در مبادي ورودي براي بازرسی کامیون

 
ها ، همچنین طرح اشتغالزایی و کارآفرینی براي معتادان نیز در دستورکار قرار گرفته تا پس از درمان، مشغول به کار شوند. 

علی فائقی دبیر شوراي هماهنگی مبارزه با مواد مخدر کیش خواستارمشارکت و اطلاع رسانی حداکثري در خصوص اعتیاد از سوي
مسئولل ادارات از جمله آموزش و پرورش،بسیج، کمیته امداد امام خمینی ره، بهزیستی، مرکز توسعه سلامت کیش، مراکز علمی و
دانشگاه ها، متخصصین، کارشناسان، دانشجویان، دانش آموزان و حفاظت و صیانت از سلامت نوجوانان و جوانان به عنوان مهمترین

 
سرمایه هاي اجتماعی شد. 

مطهري زاده رییس دادگستري کیش نیز از اهتمام جدي دستگاه قضا در جزیره کیش براي مقابله با معضل اعتیاد خبر داد و تصریح
کرد: اگرچه برخورد بامعتادان متجاهر وظیفه و اولویت ما است اما همه فعالیت ها بر مدار قانون ضروري است و دستگاه هاي نظارتی ،
امنیتی و پلیس نیز باید درچارچوب قانون حرکت کنند و با ارائه گزارش درخصوص معتادان متجاهر براي صدور حکم قضایی روند

 
قانونی مقابله با این افراد را تسریع کنند. 

وي از تغییر رویکرد دادگستري کیش و اولویت برنامه هاي پیشگیرانه در مقایسه با برخوردهاي قهري خبر داد و گفت: اگرچهبا
نعتادان متجاهر برخورد قاطع خواهیم داشت اما اولویت ما صدور احکام سنگین براي توزیع کنندگان و فروشندگان مواد با هدف

 
کاهش عرضه در سطح جزیره کیش است. 

وي با تاکید بر ضرورت تبلیغات محیطی گسترده و استفاده ازظرفیت هاي رسانه ملی درجهت افزایش آگاهی عمومی در زمینه
خطرات اعتیاد و شناسایی انواع مواد مخدر گفت : استفاده ازکارشناسان شوراي مبارزه با مواد مخدر و پلیس براي افزایش سطح آگاهی
دانش آموزان ، تقویت نهادهاي مرتبط با فرهنگ سازي و کمک به کمپ هاي ترك اعتیاد ، و برنامه ریزي براي هدایت صحیح افراد

 
پس از طی دوره بازپروري و خروج از کمپ هاي ترك اعتیاد راهکارهاي مقابله با بروز اعتیاد در جامعه است. 

وي با تقدیراز تلاش شوراي و پلیس مبارزه با مواد مخدر و ادارهاطلاعات کیش براي تلاش هاي شبانه روزي درجهت مقابله بابلاي
خانمانسوز اعتیاد ، اظهار داشت : در جزیره اي که از آن به عنوان جزیره پاك وعاري از اعتیاد نام می بریم باید تبلیغات و فرهنگسازي

 
براي ریشه کنی اعتیاد تقویت شود. 



کریمی مدیر گمرك کیش نیز ، خریداري دستگاه ایکس ري ویژه کامیون ها رایکی از نیازمندي هاي اساسی درحوزه نظارت
هایگمرکی عنوان کرد و گفت : یکی از وظایف گمرك مبارزه با قاچاق است وبراي این منظورابزارهاي لازم ازجمله ایکس ري هاي

 
مجهز در بندرگاه براي تردد کامیون ها ضروري است . 

سرهنگ جمالی فرمانده نیروي انتظامی ویژه کیش با بیان اینکه آمار مقایسه اي کشفیات مواد مخدر درسال 98و 99 مبین تقویت
فعالیت هاي مقابله اي براي ریشه کنی اعتیاد و افزایش نظارت در بخش هاي مختلف است گفت: براي مقابله موفق باید به ابزار
پیشرفته مجهزبود ازاین رو تهیه ایکس ري ویژه کامیون ها ، پشتیبانی وتعمیر ایکس ري ویژه خودروهاي سواري در بندرگاه علاوه بر
افزایش رضایتمندي مسافران به دلیل تسریع عملیات نظارت گمرکی ، دقت نظارت را هم افزایش خواهد داد وباید به جدیدت پیگیري

 
شود. 

وي همچنین تاکید کرد: قایق هاي تندرو براي عملیات هاي دریایی و پشتیبانی خودرویی ، دوربین هاي چهره خوان و پهپادها براي

 
گشت در مناطق پر درخت و سواحل از جمله نیازمندي هاي پلیس مبارزهبا مواد مخدراست. 

فرمانده نیروي انتظامی ویژه کیش با اشاره به اینکه اجراي طرح جمع آوري معتادان متجاهر درماه هاي پایانی سال گذشته سبب
شدتا آمار سرقت هاي کوچک و بزرگ در جزیره به طرز چشمگیري کاهش یابد تاکید کرد: افزایش فعالیت هاي نظارتی براي حفظ

 
امنیت و رضایتمندي گردشگران در جزیره کیش که یک مقصدمطلوب گردشگري کشوراست بسیار ضروري است. 

وي ابراز امیدواري کرد با اجرایی شدن راهکارهاي ارائه شده دراین شورا و همچنین برنامه ریزي براي حمایت از معتادان پس از دوره

 
هاي بازپروري ، سلامت محیط اجتماعی جزیره کیش حفظ و تقویت شود. 

شقایق کهور زاده رییس اداره بهزیستی کیش نیز از امضاي تفاهم نامه با اداره آموزش و پرورش کیش با هدف برگزاري دوره هاي
آموزشی و ارائه خدمات مشاوره اي به خانواده ها و دانش آموزان درجهت پیشگیري از اعتیاد و رفع مشکلات ناشی از این معضل

 
اجتماعی خبر داد. 
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طرح «خانواده مقاوم»با هدف کارآفرینی،اجرایی می شود

منبع: بسیج نیوزشماره خبر:  41  |  تاریخ: 1400/03/12

مسئول بسیج زنان خراسان رضوي گفت: با هدف کارآفرینی، بسیج زنان خراسان رضوي طرح «خانواده مقاوم» را اجرایی می
کند

رؤیا حیدرزاده در گفت وگو با خبرنگار خبرگزاري بسیج در
مشهدمقدس اظهار داشت: قصد داریم در سال 1400 چهل
مرکز کار آفرینی و توسعه مشاغل خانگی را با محوریت
حوزه هاي مقاومت و نواحی بسیج در سطح استان راه

 
اندازي کنیم که بخشی از آن فعال شده است. 

در طرح "خانواده مقاوم " دنبال این هستیم تا بانوي خانه

 
به عنوان مدیر اقتصادي بتواند مدیریت کند. 

وي افزود: در نتیجه هر خانواده ایرانی متناسب با شرایط و
توانایی خود بتواند مایحتاجی را که امکان پرورش آن در
آپارتمان و منزل وجود دارد، مثل کاشت گل، و سبزیجات

 
انجام دهد. 

حیدرزاده بیان کرد: آموزش احکام اقتصادي و مدیریت درست به دست نیروهاي مهندسی کشاورزي با حضور در خانواده انجام می

 
شود. 

مسئول بسیج زنان خراسان رضوي گفت: کشور ما نسبت به سرانه کل دنیا مصرف بسیار بالایی در منابع انرژي آب، برق، گاز دارد؛
برنامه اصلاح الگوي مصرف با هدف درست استفاده کردن از منابع را در دستور کار داریم، این طرح به صورت عملیاتی در سطح

 
محلات انجام می شود. 

حیدرزاده اشاره کرد: کارشناسان با مراجعه به خانواده هدف؛ مصرف آب، برق، گاز، را بررسی کرده و خیلی بهینه به خانواده ها آموزش

 
می دهند. مهارت افزایی ها سبب کاهش هزینه هاي مصرف خانوار همچنین بهره مندي و استفاده درست می شود. 

مسول بسیج جامعه زنان خراسان رضوي گفت: همچنین می توانند از مواد دورریختنی با هدف ایجاد اشتغال و درآمدزایی استفاده

 
کنند، طرح "مادر، دختر" با هدف احیاي مشاغل خانگی که به ورطه فراموشی سپرده شده اند. 

وي تاکید کرد: در حوزه زنان 4 هدف را پیگیري می کنیم و یکی از آنان بحث کارآفرینی توسعه مشاغل خانگی است، قصد داریم در
سال 1400 چهل مرکز کار آفرینی و توسعه مشاغل خانگی را با محوریت حوزه هاي مقاومت و نواحی در سطح استان راه اندازي کنیم

 
که بخشی از آن فعال شده است. 

حیدرزاده افزود: تمام این مراکزي که فعالیت دارند چند هدف را دنبال می کنند، سامان دهی و هدایت مشاغل خانگی و استفاده از

 
محصول بومی منطقه خود زیرا بسیاري از بانوان اطلاعاتشان در حوزه فنون کاسبی و کسب و کار ضعیف است. 

مسئول بسیج جامعه زنان خراسان رضوي بیان کرد: رشته کسب و کار، تخصص علمی دارد که اگر کار آفرین ما به این سمت حرکت

 
کرده و آموزش فنون کاسبی را یاد بگیرند که چه چیزي تولید کنند دیگر دچار مشکل نخواهند شد. 

وي افزود:گاهی کار آفرین تولیداتی دارد که نباید تولید شود و اکثرا روي دست می ماند چرا که هدایت و مشاوره شغلی به اینان داده
نشده است. لذا ما در این مراکز، آموزش چگونگی تولید، عرضه، بسته بندي را با اولویت زنان سرپرست خانوار، یا خود سرپرست دنبال

می کنیم؛ در این صورت به سمت جلو حرکت می کنیم. 



مسئول بسیج زنان خراسان رضوي ادامه داد: دنبال مشاغل خانواده محور هستیم و در این مراکز مشاوره و هدایت شغلی صورت می
گیرد. در سطح استان یک مشاوره کسب و کار داریم که در کل استان مدیریت دارد و به ازاي هر مرکز قرار است یک استاد کارآفرینی

 
و یک مشاوره کسب و کار تقویت شده تا بتوانند مراکز را هدایت کنند. 

وي بیان کرد: پیش بینی می کنیم با این رویکرد بتوانیم تسهیلات بهتر را در اختیار کارآفرین قرار داده و موانعی که در بحث دریافت

 
تسهیلات است را بتوانیم برطرف کنیم. 

حیدرزاده مطرح کرد: دنبال استانداردسازي محصولات هستیم تا آنچه لازمه آموزش باشد با مدیریت مرکز انجام شود؛ در نتیجه

 
کارآفرین بتواند خودش یک تعاونی زده و اصل محصولات را به جاهاي مختلف معرفی کند. 

وي افزود: ما چشم اندازي داریم که این 40 مرکز بتوانند محصولاتشان را نه تنها در استان خراسان رضوي بلکه به صورت ملی معرفی
کرده و حتی به دیگر استانها عرضه کنند؛ ممکن است در استان هاي دیگر هم مراکزي باشند و این سبب تقابل؛ براي مشاغل خانگی

 
زنان کارآفرین شده تا از ظرفیت هاي استانی هم استفاده کنیم حتی عرضه و صادرات محصول به کشورهاي همسایه هستیم. 

مسئول بسیج جامعه زنان خراسان رضوي تاکید کرد: دنبال رایزنی با دستگاه هایی مثل کمیته امداد، بنیاد تعاون .... که نقش هاي
حمایتی دارند هستیم، در کل استان خراسان رضوي 700 بانوي کارآفرین داریم که با مجموعه بسیج در ارتباط هستند که 5 تا 6 نفر

 
را در زمینه مشاغل خانگی تحت پوشش دارند. 

حیدرزاده مطرح کرد: یکی از رویکردهاي ما اقتصاد و حوزه زنان است که پیگیر آن هستیم تا نتیجه را متناسب با شعار سال پیش
برده و به جلو حرکت کنیم. بخش دیگر کار فرهنگی است؛ خیلی از سیاست هاي حمایتی را بانوان می توانند دنبال کنند و رسانه

نقش مهمی در فرهنگ سازي، آگاهی بخشی در این زمینه دارد؛ بنابراین حمایت از تولید داخلی کار رسانه و فعالیت ما است.



وارد شدن 360 کالا تولیدي مددجویان استان سمنان به سایت هاي پرفروش

کالا

منبع: بسیج نیوزشماره خبر:  42  |  تاریخ: 1400/03/12

معاون اشتغال و خودکفایی کمیته امداد استان سمنان گفت: با همکاري مرکز تخصصی اشتغال و کارآفرینی افق، 360 کالا
محصولات تولیدي مددجویان استان سمنان در سایت هاي پرفروش کالا، بر بستر الکترونیک وارد شده است.

به گزارش خبرگزاري بسیج، علیرضا خدابنده، در بازدید از
مرکز تخصصی اشتغال و کارآفرینی افق با حضور مدیر کل
دفتر امور بانوان استانداري سمنان خاطرنشان کرد: تاکنون
360 کالا تولیدي محصولات مددجویان استان سمنان در
وبسایت هاي دیجی کالا و اي کالا واحد فروش محصولات

 
بر بستر الکترونیک وارد شده است. 

وي با اشاره به اینکه دو بستر پستی در قالب مارکتینگ 24
و روستا بازار براي ارسال محصولات مددجویان به درب
منزل مشتریان به کارگرفته شده است، خاطرنشان کرد: با
همکاري شرکت هاي تبلیغاتی در حال حاضر براي جمع
آوري محتوا عکس براي بارگذاري در سایت هاي فروش از

 
جمله دیجی کالا و اي کالا هستیم. 

معاونت اشتغال و خودکفایی کمیته امداد استان سمنان مرکز نیکوکاري تخصصی اشتغال افق (کانون خیرین کارآفرین و اشتغال
شهرستان سمنان) را ظرفیت عظیم براي بکارگیري افراد جویاي کار دانست و خاطرنشان کرد: استعدادسنجی، آموزش، بکارگیري افراد

 
از طریق بخش کاریابی و تجارت الکترونیک تنها گوشه اي از اقدامات این کانون است. 

مهسا شاه حسینی مدیر کل دفتر امور بانوان و خانواده استانداري سمنان ضمن بازدید از بخش هاي مختلف مرکز نیکوکاري تخصصی

 
اشتغال افق (کانون خیرین کارآفرین و اشتغال شهرستان سمنان) شامل، استعداد سنجی و مشاوره شغلی، تجارت الکترونیک، مشاور 

و کاریابی تعامل با کارآفرینان خاطرنشان کرد: این اقدام کمیته امداد گامی بزرگ در جهت رفع موانع اشتغال و به کارگیري جوانان

 
جویاي کار است. 

وي با اشاره به اینکه کمیته امداد استان سمنان براي نخستین بار در استان سمنان توانست کانون خیرین اشتغال و کارآفرینی را کلید

 
بزند، خاطر نشان کرد: بعد از کسب موفقیت هاي فراوان این کانون، استان سمنان توانست الگویی براي سایر استان ها شود. 

وي با اشاره به بسته تشویقی پرداخت حق بیمه سهم کارفرما در صورت بکارگیري مددجویان، اذعان داشت: به منظور ایجاد انگیزه در
کارفرمایانی که مددجویان تحت حمایت کمیته امداد را به کارگمارده اند، حق بیمه سهم کارفرما طی دوسال، پس از اطمینان از

پرداخت حق بیمه، به کارفرما پرداخت می شود و این مزیت خوبی براي کارفرمایان است که ضروري است اطلاع رسانی دقیق شود.



پرداخت بیش از 94 هزار میلیارد ریال تسهیلات تولید و اشتغال

منبع: اعتبار نیوزشماره خبر:  43  |  تاریخ: 1400/03/12

عصر اعتبار- بررسی آمارهاي منتشره وزارت صنعت، معدن و تجارت حاکی است از ابتداي اجراي برنامه تولید و اشتغال
(تبصره 18) تا پایان فروردین ماه امسال بیش از 94 هزار و 671 میلیارد ریال تسهیلات به بنگاه ها و واحدهاي تولیدي

پرداخت شده است.

به گزارش پایگاه خبري «عصر اعتبار» به نقل از ایرنا، منابع تخصیصی تسهیلات تولید و اشتغال (تبصره 18) در سه بخش تامین
سرمایه در گردش مورد نیاز فعالان اقتصادي و کمک به نوسازي و جایگزینی ماشین آلات و طرح هاي که بیش از 60 درصد پیشرفت

 
فیزیکی دارند، پرداخت می شود. 

 
به گزارش وزارت صنعت، معدن و تجارت، این میزان تسهیلات تاکنون به یک هزار و 481 بنگاه و واحد تولیدي پرداخت شده است. 

از آغاز اجراي این طرح (ابتداي اسفندماه سال 97) تا پایان فروردین ماه هفت هزار و 558 واحد تولیدي براي دریافت تسهیلات

 
مربوطه ثبت نام کردند. 

در این بازه زمانی همچنین 2 هزار و 860 فقره معرفی به بانک براي دریافت بیش از 214 هزار و 796 میلیارد ریال تسهیلات انجام که

 
در نهایت منجر به پرداخت 94 هزار و 671 میلیارد ریال تسهیلات شد. 

برپایه این آمارها، در فروردین ماه امسال نیز 84 فقره پرداختی به میزان 6 هزار و 439 میلیارد ریال به بنگاه هاي متقاضی در قالب

 
همین تسهیلات انجام شد. 

به گزارش ایرنا، برنامه تولید و اشتغال (موضوع بند الف تبصره 18 قانون بودجه کشور) از اسفند ماه 97 پس از انعقاد تفاهم نامه و
موافقت نامه مشترك وزارت صنعت، معدن و تجارت با سازمان برنامه و بودجه کل کشور، ابلاغ دستورالعمل هاي اجرایی مربوطه،

 
انعقاد قرارداد عاملیت با بانک ها و پیاده کردن فرآیند اعطاي تسهیلات از طریق سامانه بهین یاب وزارت صنعت وارد فاز اجرایی شد. 

 
سقف منابع مورد نیاز این برنامه 201 هزار و 299 میلیارد ریال تعیین شده است. 

صندوق توسعه ملی به همین منظور تاکنون طی سال هاي 97 و 98 به میزان 55 هزار و 200 میلیون ریال نزد بانک هاي عامل طرف
قرارداد سپرده گذاري کرده که در تلفیق با منابع داخلی بانک ها (50 درصد منابع صندوق و 50 درصد منابع بانک ها)، منابع ایجاد

 
شده براي پرداخت تسهیلات سرمایه در گردش و سرمایه ثابت به مبلغ 110 هزار و 400 میلیارد ریال رسیده است. 

پس از ابلاغ دستورالعمل اجرایی برنامه ذکر شده توسط وزارت صنعت، کمیته هاي بررسی و کارگروه هاي استانی تشکیل و اقدام هاي
لازم به منظور ثبت درخواست متقاضیان تسهیلات و بررسی و معرفی واجدان شرایط به بانک هاي عامل در دستور کار قرار گرفت.



دو محرك صعود بازار جهانی

منبع: ایراسینشماره خبر:  44  |  تاریخ: 1400/03/12

بررسی ها نشان می دهد در روزهاي اخیر شاخص سهام در بازارهاي جهانی در حال اوج گیري بوده و یک مسیر صعودي را
طی می کنند.

بررسی ها نشان می دهد در روزهاي اخیر شاخص سهام در
بازارهاي جهانی در حال اوج گیري بوده و یک مسیر

 
صعودي را طی می کنند. 

به گزارش ایراسین، بررسی ها نشان می دهد در روزهاي
اخیر شاخص سهام در بازارهاي جهانی در حال اوج گیري
بوده و یک مسیر صعودي را طی می کنند. این روند در
بازارهاي دارایی از جمله طلا نیز مشاهده می شود.
کارشناسان معتقدند که دو محرك باعث روند کنونی بازارها
شده است. موضوع نخست اینکه پس از واکسیناسیون

سراسري در کشورها، امید به بازگشت رونق اقتصادي و افزایش تقاضاي مصرفی پررنگ تر شده است. بحث دیگر اینکه برخی معتقدند

 
به دلیل اجرایی شدن بسته هاي پولی در زمان کرونا، شرایط افزایش نرخ تورم در اقتصادهاي دنیا فراهم شده است. 

رکوردهاي شاخص هاي بازار سهام یکی پس از دیگري در حال شکسته شدن است. در میان اخبار واکسیناسیون و زنده شدن امید به
بازگشت روال عادي زندگی و شروع مجدد فعالیت مشاغل و صنایع، زمزمه افزایش انتظارات تورمی دیده می شود. خروج از رکود و
افزایش تقاضا و همچنین اختلال در زنجیره تامین و عرضه می تواند موجب تورم باشد. تورم هاي 6/ 2 درصدي در ایالات متحده و 2

 
درصدي در منطقه یورو که از چندین سال گذشته بی سابقه بوده است، خبر از سالی همراه با تورم براي جهان دارد. 

 
آغاز ریزش به دلیل پاندمی کرونا 

گسترش ویروس کرونا در جهان براي همه غافلگیرکننده بود. وقتی خبر اولین مورد مبتلا در ووهان چین شناسایی شد احتمالا هیچ
کس فکر نمی کرد که این ویروس به این شکل می تواند بر جهان اثرگذار باشد. این اثرگذاري در زمینه هاي مختلف بسیار فراگیر بود؛
از سبک زندگی گرفته تا اقتصادها. اثر پاندمی این ویروس بر بازار سهام اما اتفاقی کم سابقه را رقم زد. در فوریه 2020 با فراگیرشدن
ویروس شاخص SPX500 طی یک ماه افتی 35 درصدي را تجربه کرد. این سقوط بازار سهام، سریع ترین سقوط ارزش در تاریخ
مالی بازار سهام جهان بود. ایجاد حباب بدهی شرکت ها، بحران نقدشوندگی و کاهش تقاضاي داخلی براي کشورها موجب این سقوط

 
تاریخی شدند که همه این ها نشانه هاي رکودي جهانی بودند. با شروع ماه آوریل اما بازار دوباره شروع به احیاي خود کرد. 

این کانال صعودي با قدرت توانست بازار سهام را احیا کند. با گسترش واکسیناسیون در کشورهاي اروپایی و نزدیک شدن بازارها به
حالت قبل از پاندمی، امید به پایان محدودیت ها و خروج از رکود در حال تقویت است. اتمام محدودیت ها به معنی بازگشایی بازارها و
بازگشت حجم عظیمی از تقاضا است. این اتفاق موجب از بین رفتن رکود می شود، اما در همین حال انتظارات تورمی شدیدا در حال



افزایش است. این انتظارات تورمی و خارج شدن برخی از صنایع از رکود موجب شد تا بازار سهام زیر ذره بین سرمایه گذاران قرار
گیرد. این بخت یاري صنایع موجب شد تا شاخص هاي بازار سهام رکورد تاریخی خود را رد کنند. شاخص SPX500 عدد 4200 و

 
شاخص NASDAQ عدد 167 را براي اولین بار به خود دیدند. 

 
رکورد تاریخی، چرا در این دوره؟ 

با پایان یافتن محدودیت ها در ایالات متحده و سایر بازارهاي مهم و وجود نگرانی از افزایش تورم، برخی بازارها رشدهاي خوبی را ثبت
کردند. بهبودي حاصل از واکسیناسیون در بسیاري از نقاط جهان همچنان ناچیز است. در نتیجه آن بخشی از صادرات احیاشده اما
فعالیت هاي اقتصادي گسترده تر هنوز هم با اقدامات قرنطینه اي بهبود نیافته است. اتفاق اصلی این هفته در این راستا، مشخص
شدن اشتغال زایی در ماه گذشته در ایالات متحده است. براساس آمار منتشرشده در ماه می 650 هزار شغل در ایالات متحده ایجاد
شده است. این به معنی نزدیک شدن به دوران رونق است و همیشه در کنار نام رونق، نام تورم نیز شنیده می شود. تورم منطقه یورو
نیز بعد از رفع محدودیت هاي پاندمی و افزایش تقاضا و کمبود عرضه، به بالاترین حد خود در دو سال گذشته یعنی 2 درصد رسیده

 
است. 

بازار رمزارزها همچنان درگیر آثار سقوط سه هفته پیش است. چهارشنبه سیاه آینده بازار را براي سرمایه گذاران رمزارزها با تردید
روبه رو کرد. اما اخباري که موجب این افت شدید در سه هفته گذشته شد، براي استخراج کنندگان غیرچینی رمزارزها خوش یمن
بود. با وضع محدودیت هایی در زمینه استخراج رمزارز توسط دولت چین، بسیاري از ماینرها کار خود را متوقف کردند. این مساله
باعث شده است تا سختی استخراج 16 درصد کاهش پیدا کند. به گزارش دیکریپت، سختی استخراج بیت کوین روز یکشنبه حدود
16 درصد کاهش یافت که شدیدترین کاهش در سال جاري است. این اصلاح نشان می دهد که ماینرهاي چینی پیش از اعمال
محدودیت هاي بیشتر از سوي دولت، استخراج را متوقف کرده اند. سختی استخراج بیت کوین میزان قدرت پردازش موردنیاز براي
تولید بیت کوین جدید را اندازه گیري می کند. شبکه میزان سختی را هر دو هفته یک بار تنظیم می کند تا سطح رقابت بین

 
استخراج کنندگان متعادل شود. سختی استخراج کمتر، نشان دهنده رقابت کمتر است. 

منبع: دنیاي اقتصاد



آخرین خبرها از انتخابات 1400؛ خط بندي ها جدي تر شد

منبع: آخرین خبرشماره خبر:  45  |  تاریخ: 1400/03/12

آخرین خبرها از انتخابات 1400؛ خط بندي ها جدي تر

 
شد 

خراسان/ اظهارات وتعریض هاي رضایی، تاکید ستادجلیلی
بر ماندن، تمایل روزافزون جریان اصلاحات به همتی و
طرح ویژه مسکن رئیسی تا حدي فضاي انتخاباتی را روشن

 
تر کرد. 

کمتر از 20روز دیگر یکی از مهم ترین انتخابات کشورمان
رقم خواهد خورد و این که کدام کاندیدا تا آخر این مسیر می ماند و کدام کاندیدا به نفع دیگري انصراف خواهدداد؛ همچنان در هاله
اي از ابهام است. در این بین، اظهارات وتعریض هاي محسن رضایی علیه سید ابراهیم رئیسی و همتی و تمایل روز افزون جریان
اصلاحات به همتی تا حدي فضاي انتخاباتی را روشن تر و خط بندي ها را جدي تر کرده است. دبیر کنونی مجمع تشخیص مصلحت
نظام با سخنان اخیر خود نشان داد که بناي انصراف به نفع دیگر کاندیداها را ندارد.گویا جلیلی نیز قصد دارد تا پایان رقابت ها حضور

 
داشته باشد. 

 
مرزبندي رضایی با رئیسی 

رضایی در گفت و گوي ویژه خبري، در ابتداي سخنان خود به سراغ رد صلاحیت هاي شوراي نگهبان رفت: «من انتظار داشتم
بسیاري از کسانی که ثبت نام کرده بودند، حضور داشته باشند و انتخابات پرشوري داشته باشیم مانند لاریجانی، پزشکیان، محمد،
قاسمی و ضرغامی. من با همه این ها تماس گرفتم. من از نیروهاي انقلابی تقاضا می کنم متانت کنند. پزشکیان و دیگران نیروهاي
باسابقه اي هستند.» این کاندیداي انتخاباتی در بخش دیگري از سخنان خود با انتقاد از عملکرد رقیب انتخاباتی خود عبدالناصر همتی
در پاسخ به سوالی در خصوص نقدینگی در کشور گفت: «این سوال را باید از همتی می پرسیدید که آمد این جا شعبده بازي کرد.
آقاي همتی در کانون مشکلات اقتصادي سه سال اخیر بوده است. در بانک مرکزي کنترل نقدینگی رها شده است. اگر این آقایان
دوباره سر کار بیایند، تا پایان سال دوباره به تورم 50 درصد خواهیم رسید. حیثیت ما در پول ملی از بین رفت.» سخنان این نامزد به
همین جا ختم نشد و رضایی گریزي به سخنان اخیر دادستان کشور زد و پاي سید ابراهیم رئیسی کاندیداي پرچمدار اصولگرایی را به
گفت وگوي ویژه خبري باز کرد: «بحث جدي با قوه قضاییه دارم. دادستان تهران به تازگی نامزدها را تهدید کرده است. نباید کاري
کنیم تا مسائلی در ذهن مردم ایجاد شود. آن ها می توانند با ستاد آقاي رئیسی برخورد کنند؟ ما نباید انقلابی تر از رهبري باشیم.
انتخابات پیش می رود. مردم آگاه هستند. نباید انقلابی تر از رهبري حرکت کنیم. همه کمک کنیم تا انتخابات خوبی داشته باشیم.»
مرزبندي محسن رضایی با سید ابراهیم رئیسی زمانی بیشتر روشن می شود که او در توئیت اخیر خود نوشت: «در آزمون هاي تستی
وقتی تشخیص گزینه درست سخت است، از روش حذف گزینه استفاده می شود.» وي با لحنی غیر مستقیم موضوع خروج سید
ابراهیم رئیسی از قوه قضاییه و ورود این کاندیدا به انتخابات را مطرح می کند و ادامه می دهد: «مردم ما با حذف گزینه هایی که
«براي رئیس جمهور شدن نیامده اند» یا ممکن است این مسئولیت را «نیمه کاره رها کنند»، می توانند گزینه درست را پیدا کنند.»
سخنانی که به صراحت حاکی از آن است که محسن رضایی بنا ندارد به نفع کاندیداي اصلی اردوگاه اصولگرایی کنار بکشد. باید گفت



رضایی در این چند وقت اخیر فعال تر هم شده است. او در جدیدترین وعده اقتصادي خود اعلام کرد که« ایران را به هاب تامین مواد
غذایی براي 500 میلیون جمعیت اتحادیه جنوب غرب آسیا بدل می کنیم.» او همچنین در پاسخ به سوال توئیتري المیرا شریفی
مقدم مجري شبکه خبر که پرسیده بود: «کسی شنیده این پول هایی که می گن پرداخت می کنیم از کجا قراره تامین کنند؟» در
دفاع از وعده یارانه 450 هزارتومانی اش، پاسخ داد: «سالانه ده ها میلیارد دلار رانت سلطان پرور، توسط دولت ها ریخت و پاش می
شود که تاثیري هم بر قیمت تمام شده کالاها ندارد. با برگرداندن فقط 18 میلیارد دلار از رانت ها به مسیر منافع ملی، می توانیم هم

 
کسري بودجه (10میلیارد دلار)را تراز کنیم، هم یارانه 450 هزار تومانی (8 میلیارد دلار) را پرداخت کنیم.» 

 
جلیلی؛ماندن یا نماندن 

سعید جلیلی دیگر کاندیداي اصولگرایی است که حرف و حدیث هایی مبنی بر احتمال کناره گیري اش به نفع کاندیداي اصلی این
جریان مطرح شده بود. از سویی سخنگوي علیرضا زاکانی پس از انتشار اسامی تایید صلاحیت شدگان اعلام می کند که در نهایت یک
کاندیدا از جبهه انقلاب به انتخابات ورود خواهد کرد و از سوي دیگر بیژن نوباوه مشاور جلیلی پیشتر تصریح کرده بود اصلا موضوع
کنار رفتن این کاندیداي انتخابات به نفع سید ابراهیم رئیسی مطرح نیست.همچنین یکی از اعضاي ستاد جلیلی در گفت وگو با ما
تاکید کرد که سناریوي باقی ماندن سعید جلیلی تاآخر رقابت ها همچنان به قوت خود باقی است . وزنه کناره گیري نکردن جلیلی به
نفع رئیسی آن زمان سنگین تر می شود که بدانیم سنخ هواداران این نامزد انتخاباتی با سایر هواداران متفاوت است. در تبیین این
مسئله، رسول قهرمان پور، صاحب نظر در حوزه کمپین هاي انتخاباتی در توئیتی می نویسد: «چالش بزرگ اصولگرایان قانع کردن
بدنه هوادار آقاي جلیلی براي راي دادن به آقاي رئیسی است زیرا با مبانی اعتقادي آن ها همخوانی ندارد. از نظر آن ها حقانیت اصلح
را نمی توان به نام مصلحت پاي وحدت سیاسی قربانی کرد.» گفتنی است جلیلی در کنار دیگر وعده هاي انتخاباتی خود بر «دولت
سایه» بسیار تاکید دارد و آن را یک تفاوت جدي بین خود و سایر نامزدها می داند: «تفاوت اصلی ما با سایر نامزدها در تشکیل دولت
سایه است و کار دولت را به موازات دولت تمرین کردیم.» جلیلی که از نظر تعدادي از تحلیل گران گفتمان نخبگانی دارد، سعی کرده
در سخنان اخیر انتخاباتی خود رویکردي عامه پسند داشته باشد. او در توئیتی می نویسد: «اگر می خواهیم به اشتغال برسیم باید
بوروکراسی ظالمانه و امضاهاي طلایی را که وجود دارد و مانع کارآفرینی می شود، برداریم.» عضوشوراي عالی امنیت ملی همچنین در
سخنان اخیر خود ضمن تشریح برنامه هایش در حوزه نظام سلامت، گریزي به سال 92 زد و در کنایه به روحانی گفت: «سال 92
وعده صد روز ندادم؛ برنامه دادم. نباید کشور علاف و معطل این باشد که قاتلان سردار سلیمانی به ما عنایتی می کنند یا نه؟ گفتند

 
می توان به دنیا لبخند زد و کشور را اداره کرد و هشت سال کشور با این کلید قفل شد.» 

 
مستند جنجالی قاضی زاده 

«تا پایان انتخابات در عرصه می مانم»؛ این جمله سید امیر حسین قاضی زاده هاشمی دیگر کاندیداي اردوگاه اصولگرایی است که با
بیان آن، همان اول آب پاکی را روي دست اردوگاه اصولگرایی ریخت و نشان داد حداقل شاید تا روزهاي آخر بناي کنار رفتن به نفع
کاندیداي پرچمدار این جریان را ندارد. در این بین اما مستند انتخاباتی این کاندیداي انتخابات ریاست جمهوري بسیار جنجالی شد به
طوري که واکنش بسیاري از کاربران فضاي مجازي حاکی از آن است که مستند اول انتخاباتی قاضی زاده نه تنها نگاه ها را به خود
جلب نکرد بلکه زمینه انتقادات بسیاري را نیز فراهم کرد. کاربري با اشاره به قسمتی از این مستند که قاضی زاده برخلاف رویه معمول
در سفره پاك کردن، آن را تکان می دهد، گفت: «هر آن منتظر بودم یه مشت مرغ و جوجه بیان وسط فرش و شروع کنن به خوردن
خرده نون ها. وسط فرش آخه؟ واقعاً؟» در عین حال اما تعدادي از کاربران علت اصلی ضعیف بودن ویدئوي تبلیغاتی این نامزد را

 
محدودیت و فرصت کم عوامل این مستند براي ساخت آن بیان کردند. 

 
سردرگمی ناسا 

اما موضوع خط بندي ها تنها معضل جریان اصولگرایی نیست و جریان اصلاح طلبی به شکلی دیگر با این مسئله دست و پنجه نرم می
کند. اردوگاه اصلاح طلبی بین سه گزینه، مشارکت غیر فعال، حمایت از همتی یا حمایت از مهر علیزاده قرار دارد که هنوز در این باره
تصمیمی نگرفته است. در این بین اما کارگزاران به جمع بندي خود در خصوص حمایت از همتی رسیده اند و پیش از این گفته شد
که درصدد اقناع نهاد اجماع اصلاح طلبی هستند. در عین حال اما آن طور که به نظر می رسد ناسا در این خصوص به جمع بندي
لازم نرسیده و همین باعث شده که شایعاتی درخصوص حمایت یک جانبه این حزب به رهبري اسحاق جهانگیري از همتی مطرح



شود. مسئله اي که روزنامه اصلاح طلب شرق نیز در گزارش روز گذشته خود به آن اشاره کرد و با بیان این که اصلاح طلبان هرچه
سریع تر باید تکلیف خود را با انتخابات روشن کنند، نوشت: «ممکن است در این مسیر بخشی از احزاب اصلاح طلب مسیر مستقل
خود را طی کنند و در صورتی که جبهه اصلاحات بر موضع ارائه نکردن نامزد بایستد، تعدادي از احزاب نامزد خود را معرفی می کنند؛
چنان که به تازگی یکی از اعضاي کارگزاران این موضوع را تأیید کرد و گفت در صورتی که جبهه اصلاحات فعالیتی نداشته باشد،
کارگزاران به طور مستقل در انتخابات نقش آفرینی می کند.» جبهه اصلاحات تا حدي موضعش نامشخص است که هنوز در برابر
درخواست چندي قبل محسن مهر علیزاده مبنی بر حضور در ناسا و ارائه برنامه هایش تصمیمی از سوي این نهاد گرفته نشده است. با
این حال، عطاءا... مهاجرانی با انتشار توئیتی حمایتش را از عبدالناصر همتی در انتخابات ریاست جمهوري اعلام کرد. وزیر ارشاد دولت
اصلاحات در توئیتی نوشت: تحلیلم را درباره رهیافت و رویکرد جدید در نظام جمهوري اسلامی به اشاره در همین صفحه نوشتم. به
نقد این گرایش و مبانی آن خواهم پرداخت اما در انتخابات شرکت می کنم. به دکتر همتی راي می دهم. امیدوارم شاهد 2 خرداد

 
دیگري باشیم و صداي ما که در سخنان و مواضع همتی ظهور دارد، شنیده شود.» 

 
انتقاد همتی از پخش نشدن مستندش 

در این بین، مستند انتخاباتی همتی که قرار بود ساعت 20 دیشب روي آنتن برود پخش نشد. در این زمینه کمیسیون بررسی تبلیغات
انتخابات ریاست جمهوري اطلاعیه اي بدین شرح صادر کرد:هم اینک نوبت پخش مستند عبدالناصر همتی به مدت 30 دقیقه است
که این نوبت بر اساس قرعه کشی و به نماینده قانونی ایشان ابلاغ شده بود.از آن جا که ستاد ایشان در فرصت قانونی قادر به ارائه
مستند نشده لذا این برنامه پخش نشده است.با این حال،همتی در توییتی نوشت: صداوسیما مستند انتخاباتی بنده را پخش نکرد؛ در
این مستند گفته بودم اگر عده اي بنده را بانی وضع موجود می دانند، آن ها خود وضع موجودند. ضرورت تصویب FATF و ضررهاي
ناشی از اجرا نشدن آن. برخی از دختران ایران بی واسطه حرف هایشان را زده بودند. گفتند حذف کنید، گفتم من مخالف
سانسورم.همتی همچنین در دیدار با کنشگران سیاسی، فرهنگی و رسانه اي گفت:برخی گفته اند «چرا همتی در باره پیامک حجاب
دختران اعتراض کرده و ممکن است صلاحیتش را رد کنیم» خب بکنید، فکر می کنید من در دفاع از حقوق مردم عقب می نشینم
که شما مرا تایید کنید؟ در همین حال کرباسچی دبیر کل کارگزاران سازندگی با اشاره به این که همتی در شرایط فعلی گزینه

 
مناسبی است افزود: آقاي کروبی شب گذشته بر حضور در پاي صندوق هاي راي تاکید کردند. 

در این بین اما کاندیدا هاي اصلاح طلب به مسیر تبلیغات انتخاباتی خود ادامه داده و عبدالناصر همتی در آخرین وعده انتخاباتی خود
از پرداخت یارانه یک میلیون تومانی به سه دهک پایین جامعه خبرداده و مهر علیزاده استاندار سابق اصفهان هم وعده داده است که

 
پس از دوماه اول یارانه پنج دهک پایین کشور را پنج برابر می کند. 

 
طرح ویژه مسکن رئیسی 

رئیسی که پیشتر از رایگان شدن اینترنت براي دهک هاي پایین جامعه سخن گفته بود، در آخرین وعده انتخاباتی خود از طرح ویژه
مسکن رونمایی کرد. طرحی که به گفته افشین پروین پور عضو سابق شوراي عالی مسکن، قرار است در آن چهار میلیون مسکن با
آورده اولیه صفر، زمین رایگان و وام ارزان بدون یک ریال بودجه دولتی ساخته شود: «یک تیم تخصصی و پژوهشی در حوزه اقتصاد و
مسکن حدود هفت ماه است روي طرحی کار می کند که ارتقا یافته و تقویت شده طرح مسکن مهر است و هم اکنون به عنوان یکی از
برنامه هاي اصلی دولت مردمی آیت ا... رئیسی در دستور کار ایشان قرار دارد.» افشین پور ادامه داد: «در طرح جدید قرار است طی
چهار سال آینده چهار میلیون واحد مسکونی ساخته شود؛ براي تامین مالی این طرح از منابع بانکی با طراحی یک تیم مالی خیلی

 
قوي اقدام خواهد شد. یکی از مزیت هاي این طرح، آن است که متقاضی هیچ آورده اولیه اي ندارد.» 

 
عزم زاکانی براي تک رقمی کردن تورم 

علیرضا زاکانی دیگر کاندیداي این دوره انتخابات نیز در توئیت اخیر خود با انتقاد از عملکرد دولت نوشت: «دولت روحانی با بیلِ تورم
کمرملت را شکسته و ایران جزو پنج تورم بالاي دنیاست. ریشه اصلی تورم در کسري بودجه، ناترازي شبکه بانکی و فقدان بانک
مرکزي مستقل و ساختار نظارتی نامناسب است. با اصلاحات ساختاري بودجه و اصلاح سیاست گذاري پولی توسط بانک مرکزي،

 
ظرف چهار سال می توان تورم را تک رقمی کرد.» 



 
دعوت از قالیباف براي جلوداري اتحاد نیروهاي انقلابی 

همزمان،به گزارش فارس، دوهزار نفر از دانشجویان و جوانان انقلابی ضمن تقدیر از تعهد محمدباقر قالیباف به وحدت جریانی و ثبت
نام نکردن در انتخابات ریاست جمهوري، از وي خواستند جلودار اتحاد نیروهاي انقلابی و همه دلسوزان براي حل مشکلات و رفع
معضلات مردم شود. در نامه اي که به امضاي حدود دوهزار نفر از دانشجویان و جوانان انقلابی رسیده، خطاب به محمدباقر قالیباف
آمده است: یک دهه از نیت خوانی عده اي که هر چه خدمت کردید، به پاي فعالیت تبلیغاتی و انتخاباتی گذاشتند، گذشت و گذشتید.
یک سال فعال کردن ظرفیت هاي مجلس شوراي اسلامی را نیز به زمینه سازي براي حضور در انتخابات ریاست جمهوري تعبیر کردند
اما بار دیگر بر همگان ثابت شد که قالیباف هنوز همان جوان بسیجی لشکر5 نصر است و دوام انقلاب و حل مشکلات مردم برایش
بیش از هر چیزي اولویت دارد و طعنه طعنه زنان او را از استقامت در راه حق خسته نکرده است. در ادامه این نامه آمده است:
امیدواریم همه افرادي که سال ها خدمت و کارآمدي تان را تعبیر به کار انتخاباتی کردند، خود نیز در مسئولیت هایی که دارند- ولو با
هدف حضور در انتخابات- کارآمد باشند. امضاکنندگان در پایان این نامه خطاب به رئیس مجلس نوشته اند: ما جوانان گام دومی،
ضمن گفتن خدا قوت، از شما انتظار داریم همچون برادرتان حاج قاسم سلیمانی جلودار اتحاد نیروهاي انقلابی شوید و همه دلسوزان

 
را براي حل مشکلات و رفع معضلات و کمک به دولت انقلابی آینده گرد هم آورید. 

 
به پیج اینستاگرامی «آخرین خبر» بپیوندید 
instagram.com/akharinkhabar



قفل بازار خودرو با نهایی شدن تحقیق و تفحص ها باز می شود + اینفوگرافی

منبع: عصر خودروشماره خبر:  46  |  تاریخ: 1400/03/12

عصر خودرو- کمیسیون صنایع و معادن مجلس در کارنامه اجلاسیه نخست مجلس یازدهم با بررسی طرح ساماندهی صنعت
و بازار خودرو و طرح توسعه و تولید پایدار فولاد گام هاي بلندي در راستاي رفع مشکلات صنعت برداشت.

عصر خودرو- کمیسیون صنایع و معادن مجلس در کارنامه اجلاسیه نخست مجلس یازدهم با بررسی طرح ساماندهی صنعت و

 
بازار خودرو و طرح توسعه و تولید پایدار فولاد گام هاي بلندي در راستاي رفع مشکلات صنعت برداشت. 

به گزارش پایگاه خبري «عصر خودرو» به نقل از خانه ملت، کمیسیون تخصصی صنایع و معادن مجلس یازدهم پس از انتخاب هیات
رئیسه در یکم تیر ماه و تشکیل کارگروه هاي لازم، اولویت هاي کاري خود را مطابق با ماده 54 قانون آئین نامه داخلی در حوزه هاي

 
صنایع، پست، مخابرات، معادن، پتروشیمی، صنایع هوافضا و ارتباطات مشخص و براساس آن فعالیت خود را آغاز کرد. 

در بازه زمانی اجلاسیه اول مجلس یازدهم تا تدوین این گزارش، کمیسیون صنایع و معادن 73 جلسه برگزار کرده و کارگروه هاي ذیل

 
این کمیسیون تخصصی نیز 77 نشست را در طول این مدت داشته اند. 

 
طرح ها و لوایح 

طی یک سال گذشته 84 طرح و لایحه به کمیسیون صنایع و معادن ارجاع شده که از این میان 26 فقره طرح و لایحه بررسی شده
است که رسیدگی به طرح تحول بازار و ساماندهی صنعت خودروي سبک، طرح توسعه و تولید پایدار زنجیره فولاد با رویکرد اصلاح
سیاست هاي تنظیم بازار، طرح اصلاح موادي از قانون معادن و لایحه اصلاح قانون حمایت صنعتی و جلوگیري از تعطیل کارخانه هاي

 
کشور را می توان از مهم ترین آنها دانست. 

همچنین این کمیسیون بررسی طرح فهرست قوانین و احکام نامعتبر در حوزه معدن، طرح جهش تولید دانش بنیان، طرح قانون
یکپارچه سازي داده ها و اطلاعات ملی، طرح حمایت از اقتصاد ملی و رونق تولید در مقابل اقدامات خصمانه آمریکا، طرح مالیات بر
عایدي سرمایه، لایحه عضویت سازمان فضایی ایران در فدراسیون بین المللی فضانوردي، لایحه موافقتنامه همکاري اقتصادي و تجاري
بین دولت هاي ساحلی خزر، لایحه مالیات بر درآمد و دارایی فعالان اقتصادي در مناطق آزاد تجاري -صنعتی، لایحه اصلاح قانون
بخش تعاونی اقتصادي جمهوري اسلامی ایران، لایحه حمایت از مالکیت صنعتی، طرح اساسنامه شرکت ملی گاز ایران، طرح اصلاح
قانون بهبود مستمر فضاي کسب و کار، طرح صیانت از حقوق کاربران در فضاي مجازي و ساماندهی پیام رسان هاي اجتماعی، لایحه
حمایت از مالکیت صنعتی، لایحه بودجه سال 1400کل کشور، طرح ساماندهی صنعت خودرو ( اعاده شده از شوراي نگهبان)، طرح
هاي اصلاح ماده 24 قانون معادن مصوب سال 1377 و طرح اصلاح مواد 9 و 15 قانون معادن را نیز طی یک سال گذشته در

 
دستورکار خود داشته است. 

 
طرح ها و لوایح مهم بررسی شده در کمیسیون صنایع و معادن مجلس طی یک سال گذشته؛ 

 
بررسی طرح تحول بازار و ساماندهی صنعت خودروي سبک؛ 



آشفتگی بازار خودرو موجب شد که مجلسی ها درصدد تدوین طرحی براي ساماندهی این بازار برآیند. محور اصلی طرح مذکور عرضه
خودرو در بورس است با تحقق این مهم، خودرو که در حال حاضر به کالایی سرمایه اي تبدیل شده، کالایی مصرفی خواهد شد

 
بنابراین بازار چهارچرخ ها جذابیتی براي سوداگران نخواهد داشت و این امر موجب کاهش قیمت خودرو در بازار می شود. 

طرح توسعه و تولید پایدار زنجیره فولاد با رویکرد اصلاح سیاست هاي تنظیم بازار؛ به زعم کارشناسان، در حال حاضر تمام محصولات
فولادي تولید داخل در بورس عرضه نمی شود و این امر موجب شده که فولادِ تولید داخل با قیمت هایی بیش از نرخ جهانی به دست
مصرف کنندگان و صنایع پایین دستی برسد با طرح بهارستان نشینان، تولیدکنندگان فولاد ملزم می شوند که تمام تولیدات خود را

 
در بورس عرضه کنند، بنابراین بازار فولاد ساماندهی خواهد شد. 

 
طرح اصلاح موادي از قانون معادن؛ 

با وجود اینکه کشور ما جزو 10 کشور دارنده ذخایر معدنی است، متاسفانه در بهره برداري، تولید ثروت و اشتغال در این حوزه از
جایگاه مناسبی برخوردار نیست این موضوع موجب شد که وکلاي مردم در خانه ملت با تدوین طرح مذکور به دنبال جلوگیري از خام

 
فروشی، ایجاد ارزش افزوده بیشتر و ممانعت از خطر حبس معادن باشند. 

 
سوالات 

183 فقره سوال از وزراي صنعت، معدن و تجارت، ارتباطات و فناوري اطلاعات و... طی یک سال گذشته به کمیسیون صنایع و معادن

 
ارجاع شده که کمیسیون به 92 فقره از آن رسیدگی کرده است. 

 
تحقیق و تفحص 

در بازه زمانی این گزارش، تعداد 21 فقره تقاضاي تحقیق و تفحص به کمیسیون صنایع و معادن مجلس واصل شده که 5 فقره از آن
در کمیسیون به تصویب رسیده است؛ تقاضاي تحقیق و تفحص از صنعت خودرو و مشکلات صنعت خودروسازي، سازمان ملی

 
استاندارد، پتروشیمی الوند، شرکت فولاد مبارکه و شرکت دخانیات تحقیق و تفحص هاي به تصویب رسیده در این کمیسیون است. 

 
صنعت خودرو و مشکلات صنعت خودروسازي؛ 

مشکلات خودروسازان در سال هاي اخیر، هزینه سربار آنها و نارضایتی مردم از قیمت و کیفیت محصولات تولیدي موجب شد که
نمایندگان در مجلس با تحقیق و تفحص از این شرکت ها موافقت کنند تا بتوان با نظارت مجلس موثر بر خودروسازي ها، مشکلات

 
این صنعت مهم مورد رسیدگی قرار بگیرد. 

عدم آنتن دهی اپراتورهاي همراه اول، ایرانسل و شبکه هاي تلویزیونی و عدم شفافیت هزینه هاي اینترنت اپراتورهاي مذکور، تحقیق و
تفحص از عملکرد سازمان توسعه و نوسازي معادن و صنایع معدنی ایران( ایمیدرو) و شرکت تهیه و تولید مواد معدنی، تحقیق و
تفحص از عملکرد سازمان صنایع کوچک و شهرك هاي صنعتی ایران، تحقیق و تفحص از سازمان صنعت، معدن و تجارت استان
مرکزي، تحقیق و تفحص از نحوه واگذاري و مدیریت شرکت پلی اکریل ایران و تحقیق و تفحص از معادن کشور از جمله تحقیق و

 
تفحص هاي ارجاع شده به کمیسیون صنایع و معادن است. 



 
اعمال ماده 45 آیین نامه داخلی مجلس شوراي اسلامی 

با استفاده از ظرفیت ماده 45 آئین نامه داخلی مجلس می توان بسیاري از معضلات و مشکلات موجود را از طریق تدوین گزارشی از
سوي کمیسیون ها و احصاء سوءمدیریت ها و تخلفات، حل و فصل کرد. در این راستا مشکلات بازار فولاد و نابسامانی آن منجر به
تدوین گزارشی ذیل تبصره (1) ماده 45 آئین نامه مجلس شد که بررسی این گزارش منجر به تدوین طرح «توسعه و تولید پایدار
زنجیره فولاد با رویکرد اصلاح سیاست هاي تنظیم بازار» شد. از دیگر موارد ارجاعی بررسی ناکارآمدي در سیاست ها و مقررات رفع

 
تعهد ارزي و آسیب خوردن به واحدهاي تولیدي و صنعتی است. 

 
بررسی گزارش نقض یا استنکاف از اجراي قانون در اجراي ماده 234 آئین نامه داخلی 

طبق ماده 234 قانون آئین نامه داخلی مجلس در صورتی که رئیس جمهور، وزرا یا دستگاه هاي زیرمجوعه هاي آنها از انجام تکالیف
خود استنکاف کند، با موافقت وکلاي ملت در خانه ملت پرونده تخلف آنها براي بررسی به قوه قضاییه ارسال می شود که موضوع عدم
معرفی وزیر صنعت، معدن و تجارت در موعد مقرر و قانونی به مجلس شوراي اسلامی یکی از موضوعات بررسی شده در کمیسیون

 
صنایع و معادن مجلس ذیل این ماده بود که پس از توضیحات معاون پارلمانی رئیس جمهور، نمایندگان قانع شدند. 

نقض اجراي مواد 14 و 15 قانون اصلاح قانون معادن و استنکاف دولت در انجام وظایف قانونی و دریافت وجوه غیرقانونی توسط وزارت

 
ارتباطات و فناوري اطلاعات نیز موضوعات دیگري است که کمیسیون صنایع و معادن در حال بررسی آن ذیل ماده 234 است. 

 
نشست نظارتی 

علاوه بر اقدامات نظارتی فوق الذکر کمیسیون صنایع و معادن
مجلس به منظور نظارت بر اجراي قوانین، کسب اطلاع از کم و
کیف اداره امور کشور، دریافت و بررسی گزارش هاي عملکردي و
نظارتی 28 نشست با وزرا و مسئولان داشته است که از مهم
ترین آنها می توان به رسیدگی به وضعیت تنظیم بازار و بررسی
قیمت کالاهاي اساسی با حضور وزیر صنعت، معدن و تجارت و
معاونان وي و برگزاري نشست هاي متعدد با مسئولان وزارت
صنعت، معدن و تجارت، نمایندگان خودروسازان و قطعه سازان

 
درباره قیمت و کیفیت خودروهاي تولیدي اشاره کرد. 

همچنین این کمیسیون به استماع گزارش وزیر امور خارجه و
معاونان وي با موضوع دیپلماسی اقتصادي پرداخت که در نتیجه
آن کمیته اي مشترك براي بررسی روند اجراي دیپلماسی

 
اقتصادي تشکیل شد. 

استماع گزارش وزیر امور اقتصادي و دارایی و معاونان مربوطه با



موضوع سیاست هاي حمایتی بانکی در توسعه صنایع و معادن کشور، بررسی گزارش مدیرعامل شرکت ملی صنایع مس ایران درباره
عملکرد کاري وي، رسیدگی به گزارش فرمانده قرارگاه حضرت خاتم الانبیاء (ص) و معاونان مربوط در حوزه هاي صنعت و معدن ،
پتروشیمی و ICT و استماع گزارش جناب آقاي مهندس فتاح مدیرعامل محترم بنیاد مستعضفان و معاونان مربوطه، بررسی گزارش
عملکردي رئیس هیات عامل سازمان توسعه نوسازي معادن و صنایع معدنی و معاون امور معادن و صنایع معدنی وزارت صنعت معدن
و تجارت و انجمن تولید کنندگان فولاد ایران، رسیدگی به گزارش دبیر محترم شوایعالی مناطق آزاد تجاري - صنعتی و ویژه اقتصادي

 
در خصوص عملکرد کاري در حوزه صنعت از دیگر نشست هاي کمیسیون صنایع و معادن طی یک ساله گذشته است. 

علاوه بر موارد فوق، کمیسیون صنایع و معادن مجلس در بازه اجلاسیه اول تا تدوین این گزارش، نشستی مشترك با وزیر صنعت،
معدن و تجارت و معاونان مربوطه در وزارتخانه مذکور داشت. همچنین استماع گزارش جانشین و معاونان سازمان بسیج سپاه
پاسداران انقلاب اسلامی در خصوص عملکرد سال 1399، بررسی گزارش مدیرعامل بانک صادرات درباره تسهیلات مربوط به واحدهاي
تولیدي، رسیدگی به گزارش مدیر عامل شرکت مخابرات ایران در خصوص عملکرد و برنامه ها، استماع گزارش رئیس جهاد دانشگاهی
در خصوص عملکرد کاري وي، نشست با رئیس و اعضاي هیات رئیسه اتاق بازرگانی ، صنایع و معادن و کشاورزي ایران به منظور
شناسایی ظرفیت بخش خصوصی و احصا مشکلات و نشست اعضاي کمیسیون با وزیر اطلاعات و معاونان ایشان از جمله دیگر جلسات

 
کمیسیون صنایع و معادن طی یک ساله گذشته است. 

 
نظارت میدانی 

کمیسیون صنایع و معادن مجلس در نخستین اجلاسیه مجلس یازدهم تاکنون 14 نظارت میدانی و بازدید را در کارنامه خود به ثبت
رسانده است که بازدید از گروه هاي صنعتی ایران خودرو و سایپا و استماع گزارش عملکرد مدیران عامل این واحدهاي تولیدي،
نظارت میدانی بر منطقه ویژه اقتصادي پتروشیمی ماهشهر و تعدادي از پتروشیمی ها مستقر در منطقه، بازدید از گروه صنعتی
انتخاب و اسنوا در مورچه خردت اصفهان و احصاء مشکلات تولیدکنندگان لوازم خانگی و بازدید از گروه صنعتی بهمن و استماع

 
گزارش عملکرد مدیرعامل و بازدید از انجمن قطعه سازان از جمله آنها است. 

در راستاي انجام نظارت هاي میدانی کمیسیون صنایع و معادن از گروه صنعتی ایران خودرو دیزل بازدید کرد و به بررسی گزارش
عملکرد مدیرعامل آن پرداخت. هرچند در سال هاي گذشته ایران خودرو دیزل به دلیل مشکلاتی مانند نبود نقدینگی به تعطیلی

 
کشیده شده بود اما با نظارت نمایندگان مجلس خطوط تولید این واحد تولید مجدد راه اندازي شد. 

بازدید اعضاي کمیسیون از مراکز صنعتی و معدنی شهرستان هاي اراك ، محلات، دلیجان و خمین و دیدار با مسئولان استانی و احصا
راهکارهاي رفع مشکلات هپکو، آذرآب و... از دیگر نظارت هاي میدانی مهم انجام گرفته طی یک ساله گذشته بود. همچنین کمیسیون
صنایع و معادن مجلس در کارنامه خود در یک سال گذشته بازدید از نمایشگاه دائمی وزارت دفاع و پشتیبانی نیروهاي مسلح و
استماع گزارش وزیر و معاونان مربوطه، شرکت در همایش روز صنعت، معدن و تجارت استان کرمان، بررسی مشکلات صنایع شهرك
صنعتی عباس آباد، بازدید از صنایع تولید داخل در نمایشگاه صنعت پتروشیمی، بازدید از شهرك صنعتی پاکدشت، بازدید از شرکت
امرسان و آشنایی با مشکلات تولیدکنندگان لوازم خانگی و بازدید از مراکز صنعتی و هوا فضاي ارومیه و تشکیل جلسه با اتاق بازرگانی

شهرستان به ثبت رسانده است./



حمایت بانک رفاه از استارت آپ ها و فین تک ها

منبع: بانکداري ایرانیشماره خبر:  47  |  تاریخ: 1400/03/12

ارتباط بانک رفاه کارگران با افراد خلاق و کارآفرین در سه حالت استخدام، مشارکت در طرح و ایده هاي جدید براي عملیاتی
شدن آنها و در اختیار قرار دادن زیر ساخت هاي مناسب بانک براي گسترش ایده ها امکان پذیر است و می تواند با جوانان

خلاقی که در قالب استارت آپ ها فعالیت می کنند، همکاري داشته باشد.

ارتباط بانک رفاه کارگران با افراد خلاق و کارآفرین در سه حالت استخدام، مشارکت در طرح و ایده هاي جدید براي عملیاتی
شدن آنها و در اختیار قرار دادن زیر ساخت هاي مناسب بانک براي گسترش ایده ها امکان پذیر است و می تواند با جوانان خلاقی که

 
در قالب استارت آپ ها فعالیت می کنند، همکاري داشته باشد. 

مدیرعامل بانک رفاه کارگران در مراسم امضاي تفاهم نامه همکاري هاي متقابل بین بانک و دانشکده کارآفرینی دانشگاه تهران با بیان
این مطلب افزود: زمینه فعالیت استارت آپ ها و فین تک ها از جمله در حوزه بانکداري فراهم شده است و این بانک با تاسیس مرکز
نوآوري رفاتک درصدد است از ایده هاي نو و خلاق جوانان و تحصیل کرده هاي دانشگاهی استفاده کند تا خدمات بانکی بهتر و

 
مطلوب تري به مشتریان ارائه دهد. 

اسماعیل لـله گانی با اشاره به ظرفیت هاي دانشکده کارآفرینی تصریح کرد: جامعه نیاز به کسب و کارهاي زیادي دارد و اینکه جوانان
تحصیل کرده فقط گزینه استخدام در سازمان هاي دولتی را دنبال کنند، چندان مطلوب نیست. در برخی بخش ها همچون صنایع
دستی، گردشگري، کشاورزي، نفت، گاز و پتروشیمی ظرفیت اشتغال و کارآفرینی بالایی وجود دارد و این دانشکده می تواند
دانشجویان خلاق و کارآفرینی تربیت کند که نیازي به استخدام در سازمان هاي دولتی نداشته باشند و خود به عنوان کارآفرین درپی

 
خلق ثروت و اشتغال زایی باشند. 

مدیرعامل بانک رفاه کارگران اظهار کرد: دانشگاه ها با برنامه هاي تحقیقاتی و پژوهشی توانایی ایجاد ظرفیت هاي جدید در حوزه هاي
مختلف اقتصادي را دارند و در این میان دانشکده کارآفرینی می تواند محوریت داشته باشد. بانک رفاه کارگران نیز همکاري و

 
مشارکت لازم در این مسیر را خواهد داشت. 

لـله گانی در پایان تاکید کرد: امیدواریم با امضاي تفاهم نامه، زمینه همکاري هاي متقابل افزایش یابد و نتیجه این همکاري ها، تولید

 
خدمات جدیدي باشد که با ارائه آن به مشتریان و شهروندان بتوانیم در مسیر حل مشکلات موجود گام برداریم. 

همچنین در این مراسم، رئیس دانشکده کارآفرینی دانشگاه تهران با ارائه گزارشی از فعالیت هاي این دانشکده گفت: کارآفرینی موتور
محرکه اقتصاد کشور است و با توجه به اهمیت این موضوع، دانشکده کارآفرینی 14 سال قبل فعالیت خود را شروع کرد و با پذیرش
دانشجویان در مقاطع تحصیلات تکمیلی زمینه مناسبی براي تربیت نیروهاي خلاق و نوآور فراهم کرده است. حسینی نیا افزود: امضاي
تفاهم نامه با بانک رفاه کارگران که یکی از بانک هاي پیشرو در حوزه صنعت کشور است، براي طرفین آثار مثبتی به همراه خواهد
داشت. این همکاري هاي متقابل، الگویی از همکاري ها بین دانشگاه و صنعت است و این تفاهم نامه می تواند الگویی براي سایرین

باشد.



9 هزار اشتغال در بخش صنعت اردبیل دایر شده است

منبع: آرمان اقتصاديشماره خبر:  48  |  تاریخ: 1400/03/12

اردبیل- رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان اردبیل گفت: در یک سال گذشته بیش از 9 هزار و 161 اشتغال جدید در

 
حوزه صنعت با پوشش بیمه اي ایجاد شده تا جوانان بیکار در حوزه صنعت و تولید مشغول فعا 

به گزارش پایگاه خبري آرمان اقتصادي، رامین صادقی شامگاه سه شنبه در جلسه شوراي اداري استان اردبیل به تدوین 40 برنامه در
قالب هفت محور کاري با هدف توسعه بخش صنعت، معدن و تجارت اشاره کرد و گفت: ما سال گذشته 950 جواز تأسیس صادر
کردیم که از این تعداد 300 واحد تولیدي و صنعتی با پیشرفت 20 تا 90 درصد در حال اجرا هستند که 150 واحد از این مجموعه

 
هاي تولیدي در سال جاري به بهره برداري می رسند. 

وي تصریح کرد: استان اردبیل در مسیر صنعتی شدن قرار گرفته به گونه اي که 50 درصد شیرآلات بهداشتی کشور، 25 درصد

 
لاستیک رادیال و 35 درصد آب هاي معدنی کشور در استان اردبیل تولید و روانه بازار مصرف می شود. 

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان اردبیل به راه اندازي کارخانه کامیون سازي در مشگین شهر اشاره کرد و گفت: قرار بود
70 درصد تجهیزات این کارخانه از کشورهاي دیگر وارد شود که به دلیل شرایط تحریم تصمیم بر این شد تا 80 درصد قطعات در

 
داخل کشور تولید و 100 دستگاه کامیون تولیدي این کارخانه به زودي روانه بازار مصرف شود. 

صادقی افزود: با حمایت استاندار اردبیل 228 پروانه بهره برداري صادر شده که 76 درصد رشد صنعتی را نشان می دهد که از این

 
جهت استان اردبیل در جایگاه اول قرار دارد. 

وي با بیان اینکه 112 درصد اشتغال در بخش صنعت افزایش یافته است، خاطر نشان کرد: در حوزه تأمین منابع مالی براي واحدهاي
تولیدي، سال گذشته 970 میلیارد تومان تسهیلات پرداخت شده که سهم تسهیلات یارانه دار از محل تبصره 18، 128 درصد بوده که

 
بیشتر از سهم اختصاصی به استان است. 

صادقی از احیاي 57 واحد راکد صنعتی با اشتغال یک هزار و 100 نفر خبر داد و اضافه کرد: 40 واحد تولیدي استان ظرفیت تولید

 
خود را بین 30 تا 80 درصد افزایش دادند که این امر نیز به اشتغال 631 نفر در این واحدها منجر شده است. 

وي اشتغال ایجاد شده در بخش صنعت را بیش از 9 هزار و 161 نفر با پوشش بیمه اي کامل اعلام کرد و ادامه داد: تلاش ما بر این

 
است تا سهم اشتغال استان در بخش صنعت به میانگین کشوري که حدود 34 درصد است، برسد. 

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان اردبیل به اولویت هاي سال تولید، پشتیبانی ها و مانع زدایی ها نیز اشاره کرد و گفت:
امسال تلاش می کنیم تا با پرداخت 720 میلیارد تومان منابع طرح هاي نیمه تمام را به سرانجام رسانده و موانع پیش رو را از مسیر

تولید برداریم.



احداث نیروگاه 5 هزار مگاواتی برق براي رفع نیاز صنایع و معادن بزرگ

کشور

منبع: آرمان اقتصاديشماره خبر:  49  |  تاریخ: 1400/03/12

وزیر صنعت، معدن و تجارت با اشاره به برخی از اقدامات وزارت صمت در راستاي حمایت و رفع موانع از بخش تولید، از احداث

 
نیروگاه برق 5هزار مگاواتی به منظور تامین برق واحد هاي صنعتی و معدنی بزرگ کشور خبر داد. 

علیرضا رزم حسینی در سفر یکروزه خود به استان البرز با حضور در جلسه ستاد تسهیل و رفع موانع تولید این استان ضمن تشکر از
حضور فعالان و کارآفرینان استان، آنان را منشاء اشتغال و توسعه یافتگی دانست و گفت: امیدوارم با همت جهادگران عرصه اقتصادي،

 
کشور در جهت پیشرفت و آبادانی و سربلندي در منطقه پیشگام باشد. 

 
دستیابی به تراز 74 میلیارد دلاري در تجارت بین الملل علی رغم محدودیت هاي شدید 

وزیر صنعت، معدن و تجارت نتیجه اقدامات کارآفرینان در کشور را موثر در کاهش آسیب هاي اجتماعی و افزایش امنیت در کشور
عنوان کرد و افزود: وزارت صمت بر اساس وظایف قانونی خود مسئولیت تجارت بین المللی و نیز تامین برخی از کالاهاي اساسی را بر
عهده دارد؛ در سه سال اخیر علی رغم فشارهاي ناشی از تحریم و تاثیرات شیوع کرونا تراز تجارت بین المللی کشور در سال گذشته،

 
74 میلیارد دلار و نتیجه آن رشد 8 درصدي در صنعت بود. 

رزم حسینی رشد قابل قبول صادرات در چند ماه اخیر را نتیجه سیاست هاي وزارت صمت در خصوص تامین ارز و رفع تعهد ارزي
تجار بین المللی عنوان کرد و با تاکید بر رشد بالغ بر 50 درصدي 27 رشته صنعتی در کشور اظهار داشت: علاوه بر بخش صنایع در

 
حوزه معادن نیز شاهد اقدامات خوب و نتایج قابل قبولی بودیم. 

 
فرصت هاي جدید سرمایه گذاري در حوزه معدن 

وي با اشاره به ارزش 500 میلیارد دلاري معادن کشف شده در ایران، طرح واگذاري 6 هزار معدن در 31 استان کشور از طریق مزایده

 
را به فهرست جدیدي براي اشتغال و سرمایه گذاري عنوان کرد. 

رزم حسینی در بخش دیگري از صحبت هاي خود وزارت صمت را به عنوان یکی از متولیان حوزه تولید، مکلف به تسهیل مسیر تولید
دانست و با تاکید بر اینکه وزارت صمت در رفع موانع پیشگام بوده است گفت: ما در وزارتخانه با توجه به چارچوب هاي قانونی و در
حوزه اختیارات خود، اقدامات موثري در راستاي تسهیل و رفع موانع حوزه تولید داشتیم و تسهیل صدور مجوز ها و تفویض اختیارات

 
از جمله این اقدامات است. 

 
ایجاد امنیت و تقویت فرهنگ با شکل گیري اقتصاد قوي 

رزم حسینی ایجاد امنیت و تقویت فرهنگ در کشور را منوط به ایجاد یک اقتصاد قوي و فضاي کسب و کار مناسب عنوان کرد و ادامه



داد: یکی دیگر از کارهاي بزرگی که براي حمایت از صنایع در سال گذشته و بعد از هفت سال به بهره برداري رسید، تامین آب صنایع
بزرگ از طریق انتقال آب خلیج فارس به فلات مرکزي بود که به طول 820 کیلومتر تا شهرستان اردکان انجام شد و در آینده تا

 
خراسان رضوي و اصفهان ادامه می باید. 

 
احداث نیروگاه 5 هزار مگابایتی براي تامین برق صنایع و معادن بزرگ کشور 

وي در بخش دیگر صحبت هاي خود به اجراي پروژه تامین برق مورد نیاز صنایع و معادن کشور با احداث نیروگاه برق 5هزار مگاواتی

 
اشاره و آن را گامی دیگر در حوزه حمایت از تولید کشور عنوان کرد. 

 
اجراي 75درصدي مصوبات ستاد تسهیل و رفع موانع تولید 

رزم حسینی با بیان اینکه ایجاد ستاد تسهیل یکی از اقدامات ارزشمند مجلس شوراي اسلامی است، از اجراي 70 درصدي مصوبات
ستاد ملی و 95 درصدي کارگروه استان البرز خبر داد و مابقی مصوبات را جزء تکالیف دستگاه هاي مربوطه دانست که باید نسبت به

 
اجراي آن پاسخگو باشند. 

 
توسعه اقتصادي و اشتغالزایی با استفاده از ظرفیت بنگاه هاي اقتصادي برتر 

وي همچنین از ایجاد 450 هزار میلیارد تومان فرصت سرمایه گذاري جدید در کشور خبر داد و با تاکید بر حرکت به سمت توانمند
سازي مردم تصریح کرد: در گذشته دلیل مهاجرت روستائیان کمبود و نبود زیرساخت در این مناطق بوده است اما امروز دلیل اصلی
مهاجرت، مشکلات بیکاري است؛ با استفاده از ظرفیت هاي شرکت ها و بنگاه هاي اقتصادي برتر که بصورت داوطلبانه اعلام آمادگی

 
کردند باید به آموزش ، احیاي مشاغل ، احصاء ظرفیت هاي منطقه و خلق ثروت بپردازیم. 

وي در پایان استفاده از ظرفیت مالی این شرکت ها در پرداخت تسهیلات به واحد هاي کوچک و متوسط و تقویت آن ها از دیگر
برنامه هاي وزارت صمت عنوان کرد و افزود: ما در وزارت صمت وظیفه خود را راستاي تحقق شعار سال، هم در قالب اقدامات درون
سازمانی و هم احصاء موانع برون سازمانی انجام دادیم و نیاز است مجلس در یک حرکت انقلابی نسبت به رفع قوانین مزاحم تولید و

تصویب قوانین حمایتی اقدام کند.



به بهانه مرگ بابک خرمدین

شماره خبر:  50  |  تاریخ: 1400/03/12
منبع: گسترش صنعت معدن
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ایوب اسلامیان_دکتري مددکاري اجتماعی 

از همین ابتدا اشاره کنم این یادداشت درصدد رمزگشایی از مرگ دلخراش بابک خرمدین نیست، بلکه بخشی از شرایط زندگی این

 
کارگردان را دستمایه بررسی موضوعی قرار میدهد که میتواند آبستن مشکلات و فراتر از آن، فجایع عظیم دیگري شود. 

فرزندکشی گرچه پدیده شایعی نیست اما مورد اخیر علاوه بر سریالی شدن قتل ها، به واسطه سن مقتول در نوع خود بسیار نادر است.
آنچنان که در اخبار شنیدهایم بابک خرمدین 47 سال سن داشت و در اولین جمله از زبان پدر میشنویم که او «مجرد» بود. بسیاري
به این اظهارنظر واکنش نشان دادند که گویی تجرد، گناه کبیره است و فرد مجرد جنایتکار بالفطره. در تبیین این پدیده باید قدري
فراتر رفت. خانواده ایرانی به واقع امروز در وضعیت پیچیدهاي قرار دارد؛ وضعیتی که هیچ الگوي کنشی براي آن در چنته ندارد. تا
همین چند دهه قبل هر شهروند معمولی در ایران در همان اوان جوانی و بسا نوجوانی با ازدواج وارد زندگی جدیدي میشد. این یک
هنجار معمول و قابل پیشبینی بود که تکلیف والدین، خانواده و بستگان را براي تنظیم روابط خود با یکدیگر مشخص میکرد. در آن
سال ها فرزندان از نظر مالی خودکفا بودند و زندگی مستقلی داشتند (ولو به صورت اشتغال در یک کسب و کار خانوادگی). فرزندان
سالیان کوتاهی را نزد والدین خود به عنوان فرد مجرد سپري می کردند. نقش پذیري آنان در برابر والدین؛ چارچوبی کاملاً تعریف

 
شده داشت و به نفع والدین، سنگینی می کرد. در این شرایط، قاعده اصلی، اطاعت مطلق از والدین بود. 

 
 



وضعیت کنونی خانواده ایرانی از این نظر، تفاوت عظیمی دارد. امروزه فرزندان سالیان زیادي را در خانه پدري و مادري زندگی میکنند
و در موارد زیادي از نظر مالی و عاطفی به خانواده وابسته هستند. در بازخوانی جستهگریخته زندگی بابک خرمدین به علاقه وافر او به
خانواده و بازگشت او از لندن به تهران برمیخوریم؛ گویی بند ناف عاطفی این «پسربچه میانسال» از مادر قطع نشده است. این وضعیت
نوظهور یعنی افزایش میانگین سن ازدواج میتواند چالش هاي بزرگی با خود به همراه داشته باشد. والدینی که جایگاه برتر مورد
انتظارشان را در مخاطره میبینند و توقع دارند فرزندانشان قبل از ازدواج و تا زمانی که در منزل پدري هستند از آنها تمکین کنند اما
شرایط سنی و دغدغه ها و مشکلات احتمالی فرزندان چنین امکانی را در اختیار نمیگذارد. فرزندانی که سال هاي زیادي از سن فعال
شدن غریزه جنسی آنها میگذرد و به احتمال زیاد روش ارضاي این نیاز آنها چندان به مذاق والدین خوش نمیآید و به احتمال زیاد از
جانب والدین مغایر و معارض آبرو، شان خانوادگی و حیثیت خانواده قلمداد میشود. اگر به این مشکلات وابستگی مالی به خانواده و

 
زندگی آپارتمان نشینی (از نظر سرانه فضاي فیزیکی براي زندگی) نیز اضافه شود شرایط به شدت بغرنج میشود. 

ماجراي بابک خرمدین، نهیبی براي هر کدام از ماست که باید خود را براي شرایط متفاوتی آماده کنیم. وضعیتی که جامعه ایرانی در
غیاب الگوهاي قبلی با آن مواجه است؛ حضور بیش از 12 میلیون جوان مجرد در سن ازدواج و «تجرد قطعی» قریب به یک میلیون
میانسال که نمونه بابک خرمدین ها در میان آنها کم نیست. در این میان بازگشت فرزندان طلاق گرفته به کانون خانواده و چالش
مدیریت روابط آنها با خانواده نیز می تواند شکل دیگري از چالش حضور افراد مجرد (درمعنی خارج از دایره ازدواج) در خانواده باشد.
به ویژه اینکه پیشبینی ها همسو با افزایش میانگین سن ازدواج است که ناشی از علل مختلفی است؛ دلایلی همچون تغییر باور جوانان
در خصوص ازدواج، افزایش کف انتظارات براي تشکیل خانواده، تنگناي مالی پیشروي جوانان براي تشکیل خانواده، همسویی تجرد با

 
آزادي هاي فردي و اولویت لذت گرایی، مشغولیت به تحصیل و ورود دیرهنگام به بازار کار، ازدواج هراسی و نا امیدي فراگیر و ... 

 
 

نویسنده: ایوب اسلامیان



مسجدي که فیلم ساز تربیت می کند+عکس و فیلم

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  51  |  تاریخ: 1400/03/12

 خبرگزاري فارس ـ گروه مسجد و هیأت
ـ امیرحسین کسائی: یکی از عرصه هایی که کانون هاي فرهنگی هنري مساجد کشور در آن فعال هستند، فیلمسازي است که هم در

 
رویدادهاي سالیانه اي مانند «فهما» و هم جشنواره هایی مانند «طنین مسجد» به این عرصه توجه جدي و ویژه اي دارند. 

 
 

 
برنامه هاي فرهنگی تربیتی مختلف کانون اسوه براي نوجوانان 

 
700 کودك و نوجوان زیرپرچم کانون اسوه 



یکی از کانون هاي فعال در این عرصه کانون فرهنگی اسوه مسجد اعظم واقع در محله وصفنارد واقع در منطقه 17 تهران است؛کانونی
که تربیت شدگانش این روزها در جشنواره هاي فیلم مستند و عمار شرکت می کنند و رتبه هم می گیرند. مصطفی گلشن، مسئول
این کانون می گوید: «عمده فعالیت هاي کانون ما براساس خواسته هاي مقام معظم رهبري در سه عرصه تحصیل، تهذیب و ورزش
برنامه ریزي شده است. در زمینه تحصیلی ما برنامه هاي فرهنگی و تربیتی ویژه اي براي اعضاي کانون که حدود 700 کودك و
نوجوان هستند، برگزار می کنیم. تمام مسئولان و مربیان کانون ما فارغ التحصیلان دانشگاه هاي دولتی هستند که در این عرصه ها

 
فعال شده اند. ما تلاش کردیم ارتباط مسجد و مدرسه را برقرار کنیم و واسطه اي براي این ارتباط باشیم.» 

 
 

 
گروه فیلمسازي کانون اسوه در حال تولید یک مستند 

 
ایجاد یک گروه فیلمسازي از سال 95 

برنامه هاي این کانون محدود به اعضا نیست و براي سایر نمازگزاران و می توان گفت تمام محله وصفنارد برنامه دارند و آنان نیز خود
را عضو کانون می دانند. گلشن می گوید: «با شناسایی ظرفیت هاي کانون و اعضا تصمیم گرفتیم در عرصه فیلمسازي کار ویژه اي
انجام دهیم و براي همین گروه فیلمسازي رایان مدیا را تشکیل دادیم. ایده اصلی این کار توسط برادرم محمد گلشن زده شد و از سال
95 در عرصه فیلمسازي و تمام رشته هاي زیرمجموعه آن مثل فیلمنامه نویسی، فیلمبرداري، تدوین، تهیه کنندگی و ... افرادي را

 
تربیت کردیم. سرپرست این گروه علی سرو است که از مستندسازان و فیلمسازان فعال است.» 

 
  

 
 

 
نمونه اي از کلیپ هاي تولید شده این گروه مسجدي 

0:00



 
دریافت جوایز در جشنواره هاي معتبر توسط گروه فیلمساز مسجدي 

آثار این گروه مسجدي، توانسته در جشنواره هاي مختلف حائز رتبه و مقام شود. گلشن می گوید: «از زمان ایجاد این گروه آثار مستند
بسیار خوبی تولید شده که یکی از آن ها «مستند ناتمام» است. این اثر در رویداد «ایران قوي» کانون هاي مساجد حائز رتبه شد.
مستند دیگر گروه ما «اسوه» است و دیگري «بن بست شکن» که به دوران کرونا و کمبودهاي اولیه لوازم بهداشتی اشاره می کند که
با تلاش گروه هاي جهادي و مردمی برطرف شد. اثر دیگر گروه ما تولید موشن گرافی در خصوص شیخ زکزاکی با عنوان «شیخ شیعه

 
را آزاد کنید» است که به رهبر شیعیان نیجریه پرداخته است و هرکدام از این ها در جشنواره هاي مختلف حائز رتبه شده است.» 

 
 

 
تقدیر از فعالان کانون در مسابقات مختلف 

 
تربیت 20 کاربلد جوان فیلمساز 

این کانون فرهنگی علاوه بر فیلمسازي در حوزه فناوري و فضاي مجازي هم بسیار فعال و خوش ایده است که تمام آن به برکت
برگزاري همین دوره هاي فیلمسازي در کانون است. گلشن می گوید: «تمام محتواي صورت گرفته در کانون توسط همین نوجوانان و
جوانان مسجدي تربیت شده در کلاس هاي فیلمسازي کانون تولید می شود که بسیار هم جذاب و اثرگذار است. دوره هاي آموزشی
گروه ما این روزها به صورت نسل به نسل در حال انجام است و هر فردي که روزي آموزشی در کانون دیده است و به نسل هاي بعدي
و نفرات بعدي عضو آموزش می دهد. گروه ما روز هاي نخست با سه ـ چهار نفر تشکیل شد و امروز به 20 نفر خبره و کاربلد این
عرصه رسیده است و هردوره نیز افراد جدیدي آموزش می بینند و به گروه می پیوندند. این روند مطابق خواست مقام معظم رهبري

 
است که بر تربیت جوان خبره نظر و توصیه دارند. جوانان ما آمیخته با مسجد و خبره هستند.» 



 
 

 
تهیه و توزیع بسته ارزاق براي نیازمندان 

 
توزیع 1200 بسته معیشتی در دوران کرونا 

خدمات این کانون مسجدي محصور به فیلمسازي نیست و آن ها در عرصه هاي مختلف از جمله ارائه خدمات اجتماعی نیز فعال
هستند. مسئول کانون فرهنگی اسوه می گوید: «باتوجه به شرایط کرونایی و مشکلات معیشتی ایجاد شده براي مردم در عرصه
خدمات اجتماعی در این دوران توزیع بسته هاي معیشتی و بهداشتی در دوره هاي متعدد را انجام دادیم و در مجموع 1200 بسته با
کمک مردم و خیرین توزیع کردیم. در حوزه تربیتی و معنوي نیز این کانون یک هیأت هفتگی براي اعضاي خود دارد که هرهفته

 
پنجشنبه ها جلسات عزاداري و یا جشن برگزار می کنند.» 



 
 

 
برگزاري هیأت در مناسبت هاي مختلف و همچنین به صورت ثابت در روزهاي پنجشنبه 

 
اشتغال زایی براي 50 نفر  

این جمع مسجدي اما قائل به این اصل هستند که براي رفع مشکل نیازمندان باید کار ریشه اي کرد و با دادن مُسکن، مشکلات حل
نمی شود. به همین دلیل، براي نیازمندان اشتغال زایی هم می کنند. گلشن می گوید: «100 خانواده زیر پوشش خدمات حمایتی ما
بودند، اما بنا داشتیم مشکل آنان را ریشه اي برطرف کنیم. به همین خاطر با برخی نمازگراران مسجد که صاحب تولیدي و یا مشاغل
آزاد بودند و برخی از تولیدکنندگان مرتبط با کنون هماهنگ کردیم تا این افراد را مشغول به کار کنند. در این فرایند توانستیم براي

 
50 نفر شغل ایجاد کنیم تا صاحب درآمد شوند و از فهرست خانواده هاي نیازمند خارج شوند.» 

 
 

 
کارگاه تولید ماسک 

 
3 کارگاهی که از تعطیلی نجات یافت 



کمک هاي این کانون در عرصه اشتغال زایی و کارآفرینی شامل تولیدي ها هم شد و آنان سه کارگاه خیاطی محله خود را هم احیا
کردند. او می گوید: «با توجه به شرایط کرونایی و نبود بازار، سه کارگاه در آستانه تعطیلی بود که با هماهنگی مسئولان کارگاه در
ابتداي شیوع کرونا در سال 98 آنان را در اختیار گرفتیم و با بازگشت به کار کارگران و همچنین اشتغال زایی براي برخی نیازمندان
محله، کارگاه تولید ماسک و گان ایجاد کردیم که هم براي کانون درآمدزایی شد و هم کارگاه ها نجات یافت. در این مدت 40 هزار
ماسک تولید کردیم که با قیمت اندك در بازار فروش رفت و تعدادي نیز رایگان میان نیازمندان توزیع شد. حتی براي زنان سرپرست

 
خانوار نیز در خانه شغل ایجاد کردیم و پارچه در اختیار می گذاشتیم و آن ها در خانه ماسک می دوختند و به ما می فروختند.» 

تلاش هاي این جوانان مسجدي نمونه اي از ظرفیت ها و توان نهادهاي فعال در مساجد است که اگر این توان نهفته، فعال شود می

 
تواند نه تنها محله اي که سرزمینی به وسعت ایران را آبادتر و سرفرازتر کند. 

انتهاي پیام/



پتروشیمی شهید تندگویان خود را از محصولات بارمگ آلمان بی نیاز کرد/

شش گام بزرگ فجر براي حمایت از اشتغال در شهرستان بندرماهشهر

منبع: تجارت گردانشماره خبر:  52  |  تاریخ: 1400/03/12

در دومین روز از «اولین نمایشگاه توانمندسازي و حمایت از شرکت هاي پتروشیمی ماهشهر» شرکت هاي پتروشیمی بندر
امام، کارون، اروند، شهید تندگویان، خوزستان، بوعلی سینا، شرکت فجر انرژي خلیج فارس و عملیات غیرصنعتی و خدمات

صنایع پتروشیمی  مستقر در منطقه ماهشهر و واحدهاي بومی منطقه با حضور مدیران عامل شرکت ...

در دومین روز از «اولین نمایشگاه توانمندسازي و حمایت
از شرکت هاي پتروشیمی ماهشهر» شرکت هاي
پتروشیمی بندر امام، کارون، اروند، شهید تندگویان،
خوزستان، بوعلی سینا، شرکت فجر انرژي خلیج فارس و
عملیات غیرصنعتی و خدمات صنایع پتروشیمی  مستقر در
منطقه ماهشهر و واحدهاي بومی منطقه با حضور مدیران
عامل شرکت هاي پتروشیمی منطقه ماهشهر 66 تفاهم

 
نامه همکاري امضا کردند. 

به گزارش تجارت گردان به نقل از ستاد خبري نمایشگاه، شرکت پتروشیمی بندرامام، به عنوان بزرگترین شرکت پتروشیمی منطقه،
11 تفاهم نامه همکاري با واحدهاي تولیدي بخش خصوصی در منطقه امضاء کرد. این تفاهم نامه ها در موضوعات مختلفی مانند تهیه
انواع مبدل هاي حرارتی، تهیه رول شیرینگ، تهیه انواع گازهاي صنعتی، تهیه کیسه هاي پلاستیکی بود. هدف از این قراردادها داخلی
سازي و بومی سازي دانش فنی و به کارگرفتن توان داخلی و منطقه است. مجموع ریالی این تفاهم نامه ها هزار و 100 میلیارد ریال

 
است و در مجموع می تواند 350 تا 400 نفر را به طور مستقیم مشغول به کار کند. 

شرکت فجر انرژي خلیج فارس با امضاي شش تفاهم نامه در زمینه هاي تامین اسیدسولفوریک، صنایع دستی، لباس هاي ایمنی و کار
و انواع دستمال کاغذي و لیوان کاغذي توانست شش گام بزرگ براي حمایت از اشتغال در شهرستان بندرماهشهر بردارد. این تفاهم
نامه ها در راستاي حمایت از مشاغل کوچک و بومی بندرماهشهر بوده که در ایجاد فرصت هاي شغلی نقش بسیار مهمی دارد.
خریدهاي شرکت فجر انرژي خلیج فارس به صورت مکانیزه و سیستمی و از طریق مراجعه تامین کنندگان به وب سایت این شرکت

 
انجام می شود. 

شرکت پتروشیمی خوزستان یک تفاهم نامه همکاري در زمینه ساخت و تجهیزات پتروشیمی و سازنده مبدل هاي حرارتی، مخازن
تحت فشار، تاور و سینی ها و تجهیزات داخل تاور با شرکت فولاد صنعت پیشرو امضا کرد. این شرکت سه تفاهم نامه همکاري دیگر با

 
سه شرکت خدماتی در زمینه پوشاك و البسه ایمنی، پالت چوبی و کیسه هاي پلاستیکی امضا کرد. 

شرکت عملیات غیرصنعتی و خدمات صنایع پتروشیمی با حضور در نمایشگاه توانمندسازي و حمایت از شرکت هاي پتروشیمی
ماهشهر تعداد 21 تفاهم نامه در زمینه هاي مختلف تولیدي، خدماتی، فرهنگی، هنري، صنایع دستی و… امضا کرد. محسن آتش
زمزم مدیرعامل این شرکت و دبیر شوراي راهبردي به توضیح فعالیت هاي شرکت عملیات غیرصنعتی و نیازهاي شهر پرداخت و گفت:
با امضاي این تفاهم نامه ها می توان به توسعه اشتغال، تقویت و ارتقاي اقتصاد منطقه کمک کرد. وي حمایت همه جانبه شرکت
عملیات غیرصنعتی از کارگاه ها و شرکت هاي تولیدي را در این نمایشگاه اعلام کرد و اظهار داشت: این تعداد تفاهم نامه قابل ارتقا



 
است. 

مدیرعامل شرکت پتروشیمی کارون نیز با حضور در اولین نمایشگاه توانمندسازي و حمایت از شرکت هاي پتروشیمی ماهشهر گفت:

 
واحدهاي تولیدي باید تلاش کنند تا کیفیت، مدیریت بر کیفیت و تعهد بر کیفیت در ارائه محصولات خود را سرلوحه کار قرار دهند. 

وي در ادامه گفت: همانطور که براي داخلی سازي امتیاز ویژه وجود دارد، باید براي خرید استان و استانی سازي نیز امتیازات ویژه در

 
نظر گرفته شود. 

شرکت پتروشیمی کارون در این نمایشگاه پنج تفاهم نامه همکاري با شرکت هاي شیمی سازان پاسارگاد، پترو کیمیاي آروین، یکه
سازان آب و خاك، صنایع کنترل دقیق پارت، قلعه فن آوري مهتران زاگرس در زمینه هاي اسید سولفوریک 98٪، پروژه EPC مبدل
تانتالوم، ساخت 20 هزار پالت چوبی، تعمیر و بازسازي بردهاي زیمنس، مهندسی معکوس و ساخت قطعات یدکی،پمپ هاي مولتی
استیج انعقاد کرد. لازم به ذکر است؛ با انعقاد این تفاهم نامه ها 73 نفر از نیروهاي بومی به طور مستقیم و 117 نفر به طور

 
غیرمستقیم مشغول به کار می شوند. 

چهار تفاهم نامه همکاري فی مابین شرکت پتروشیمی شهید تندگویان و چهار شرکت تولیدي مستقر در منطقه در اولین نمایشگاه
توانمندسازي و حمایت از شرکتهاي پتروشیمی ماهشهر منعقد شد. این شرکت در مهم ترین تفاهم نامه خود توانست کیبورد صنعتی

 
دستگاه نساجی را که پیش از این از شرکت بارمگ آلمان وارد می کرد، بومی سازي کند. 

با عقد این تفاهم نامه در دومین روز از «اولین نمایشگاه توانمندسازي و حمایت از شرکت هاي منطقه در تامین نیازهاي شرکت هاي
پتروشیمی ماهشهر» هفت نفر به طور مستقیم و بیش از 20 نفر به طور غیر مستقیم مشغول به کار می شوند. همچنین، قیمت قطعه

 
داخلی حدود یک ششم قیمت کشور سازنده برآورد شده است. 

لازم به ذکر است؛ در صورت نبود هر یک از این قطعات هیچ دستگاه نساجی امکان راه اندازي و تولید نخ را نخواهد داشت. همچنین،
تعداد دستگاه هاي موجود و فعال در واحد نساجی پتروشیمی حدود 140 دستگاه است که هم اکنون با همکاري و عقد تفاهم نامه با

 
شرکت سادات صنعت ماهشهر این محصول بومی سازي شده و در اختیار پتروشیمی شهید تندگویان قرار می گیرد. 

شرکت پتروشیمی اروند که این روزها خود را براي حضور در بورس آماده می کند ،با حضور در «اولین نمایشگاه توانمندسازي و
حمایت از شرکت هاي منطقه در تامین نیازهاي شرکت هاي پتروشیمی ماهشهر» چهار تفاهم نامه همکاري در زمینه اسید
سولفوریک غلیظ 98٪، ساخت و ریتیوپ مبدل ها، رول شیرینگ و ساخت قطعات پتروشیمی (مبدل هاي حرارتی، مخازن تحت
فشار، تاور و…) امضا کرد. حسن نشان زاده مقدم در این مراسم گفت: در سال گذشته براي نخستین بار رکورد جدیدي در تولیدات

 
شرکت به ثبت رسانده و با تولید 2 میلیون و 50 هزارتن رکورد تولیدات 10ساله با تلاش کارکنان شکسته شد. 

وي همچنین گفت: هیچ تفاهم نامه اي به امضا نمی رسانیم، مگر آنکه به قرارداد تبدیل شود و حتی از هم اکنون خرید محصولات از

 
شرکت هاي منطقه را آغاز کرده ایم. 

شرکت پتروشیمی بوعلی سینا به عنوان آخرین شرکتی که در دومین روز از «اولین نمایشگاه توانمندسازي و حمایت از شرکت هاي
منطقه در تامین نیازهاي شرکت هاي پتروشیمی ماهشهر» تفاهم نامه هاي خود را به نمایشگاه آورد. در این مراسم شرکت پتروشیمی
بوعلی سینا یا امضاي چهار تفاهم نامه همکاري براي ساخت مبدل هاي حرارتی، تهیه هدایا و صنایع دستی، دستمال کاغذي و البسه
ستادي و لباس کار از تجربه و توان شرکت هاي تولیدي منطقه کمک گرفت ؛تا وظیفه خود را به خوبی در زمینه بومی سازي و

اشتغال زایی انجام دهد.



مدیریت شهري مشهد در پیشرفت فناورانه، سرآمد شهرداري ها ي ایران است

منبع: روزنامه شهرآراشماره خبر:  53  |  تاریخ: 1400/03/12

علیرضا ظهیري - معاون علمی و فناوري رئیس جمهور که روز گذشته براي بازدید از مراکز و طراح هاي نوآوارنه و فناورانه
خراسان رضوي وارد مشهد شده بود پس از بازدیدش از کارخانه نوآوري مشهد گفت: خوشبختانه شهرداري مشهد به دنبال این است که

 
نوآوري را وارد زندگی شهروندان کند. 

سورنا ستاري گفت: همیشه گفتم و بازهم تکرار می کنم که اقداماتی که مدیریت شهري مشهد در حوزه فناورانه انجام داده به مراتب

 
جلوتر از دیگر شهرداري هاي کشور بوده است و در همین راستا از شهردار مشهد به خاطر دیدگاه پیشرفته اي که دارد تشکر می کنم. 

وي تأکید کرد: این مسئله، مسئولیت ما را هم براي کمک به شرکت ها و توسعه اقدامات فناورانه در مشهد و البته دیگر شهرهاي استان

 
خراسان رضوي سنگین تر می کند. 

ستاري با تأکید بر اینکه اتفاقاتی که امروز در مشهد رخ داده است باید همچنان توسعه یابد، تصریح کرد: خوشبختانه امروز در کارخانه
نوآوري مشهد شاهد حضور جوانان باانگیزه اي هستیم که ایده دارند و به مردم خدمات فناورانه ارائه می کنند تا زندگی آن ها در شهر

 
راحت تر شود و البته این جوانان محصولات خود را هم می توانند صادر کنند. 

وي درباره کمک به توسعه اقدامات فناورانه در شهرهاي کوچک نیز گفت: ما زیرساخت هاي مربوط به این حوزه را در شهرها فراهم می 
کنیم. شرکت هاي فناور می توانند از طریق صندوق مستقر در استان تسهیلات دریافت کنند اما بهترین راه براي توسعه این شرکت ها

 
حضور سرمایه گذاران بخش خصوصی است. 

معاون علمی و فناوري رئیس جمهور گفت: خوشبختانه کارخانه نوآوري مشهد نسبت به بازدید قبلی توسعه خوبی از نظر حضور
شرکت هاي فناور پیدا کرده و اینک 250 جوان در حال فعالیت در این کارخانه هستند که می توان به راحتی تعداد جوانان حاضر در

 
این کارخانه را افزایش داد. 

ستاري پس از این بازدید با حضور در سالن اجتماعات کارخانه نوآوري مشهد و با حضور محمدرضا کلائی، شهردار مشهد، مرکز نوآوري

 
و شتاب دهی کاشمر را به صورت ویدئویی افتتاح کرد. 

 
افتتاح خانه خلاق محتواي دیجیتال 

معاون علمی و فناوري رئیس جمهور همچنین پیش از این بازدید به همراه استاندار خراسان رضوي خانه خلاق و نوآوري محتواي

 
دیجیتال را هم افتتاح کرد و در جریان بازدید از این مرکز گفت: ایجاد خانه خلاق کار بزرگی است و امیدوارم این اقدام رشد پیدا کند. 
وي ضمن قدردانی از شرکت پست خراسان رضوي و وزارت ارتباطات و فناوري اطلاعات براي در اختیار قرار دادن فضاي مناسب براي
ایجاد این خانه ادامه داد: خوشبختانه در فضایی که رها شده بود امروز شاهد حضور شرکت نوآور هستیم و این اقدام باید در همه جا رخ

 
دهد و ساختمان هاي متروك را باید تبدیل به محل کارآفرینی کرد. 

ستاري در حاشیه بازدید از پارك علم و فناوري سلامت دانشگاه علوم پزشکی مشهد گفت: توسعه اقتصاد دانش بنیان و حرکت به سوي

 
ایجاد شرکت هاي دانش بنیان مورد حمایت جدي قرار دارد. 

وي با تأکید بر اینکه از مدیرانی که به دنبال توسعه اقتصاد دانش بنیان و تأسیس شرکت هاي مربوط به آن هستند، حمایت می کنیم و
با وجود بودجه محدود از هیچ کمکی در این راستا دریع نخواهیم کرد، افزود: سرمایه گذاري براي ساخت شرکت هاي دانش بنیان، پارك 
هاي علم و فناوري و مراکز نوآوري در کشور، ارزشمند و مورد تأکید است.همچنین مدیرکل ارتباطات و فناوري اطلاعات خراسان 
رضوي در جریان افتتاح خانه خلاق و نوآوري محتواي دیجیتال مشهد با بیان اینکه در راستاي توسعه کارآفرینی در بخش آي سی تی،



وزارت ارتباطات و پارك علم و فناوري با اختصاص زیرساخت ها، به رشد شرکت هاي این حوزه کمک می کند، گفت: خوشبختانه امروز
خانه خلاق و نوآوري محتواي دیجیتال شرق کشور آغاز به کار کرده است و در این مرکز با تولید محتوا به بحث اشتغال کمک می شود.
علی دلگیر افزود: به طور قطع بیشترین کارآفرینی می تواند در حوزه تولید محتوا باشد و امیدواریم این اقدام امروز در استان خراسان 

 
رضوي ادامه یابد و زیربنایی براي اتفاقات آینده باشد. 

همچنین سعید مقدم آریایی، عضو هیئت مدیره خانه خلاق و نوآوري محتواي دیجیتال نیتک، با بیان اینکه این مرکز در زمینی به
مساحت 2500مترمربع ایجاد شده است، گفت: 250 تیم استارتاپی در این مکان در 8 استودیوي صوتی و تصویري در زمینه هاي

 
پویانمایی، بازي ویدئو پادکست، گرافیک و محتواي متنی فعالیت می کنند. 

بازدید پژوهشکده بوعلی مشهد، زیارت حرم مطهر رضوي و دیدار با تولیت آستان قدس رضوي از دیگر برنامه هاي سفر یک روزه معاون

 
عملی و فناوري رئیس جمهور به مشهد بود. 

 
تفاهم براي ساخت «خانه خلاقیت» 

روز گذشته و در جریان سفر یک روزه معاون عملی و فناوري رئیس جمهور به مشهد تفاهم نامه ایجاد خانه خلاقیت و نوآوري میان

 
بنیاد کرامت رضوي و معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري به امضا رسید. 

براساس این تفاهم نامه، معاونت علمی ریاست جمهوري وظیفه حمایت و مشارکت در ایجاد و راهبري این خانه و معرفی شتاب دهنده 
هاي تخصصی را به عهده دارد و همچنین بنیاد کرامت رضوي علاوه بر تأمین محل استقرار خانه خلاقیت و نوآوري، آموزش هاي فنی
مرتبط با توانمندسازي تیم هاي مرتبط، شبکه سازي آن ها با مشتریان بالقوه و همچنین شناسایی ظرفیت هاي بازار و ایجاد زمینه

 
فعالیت استارتاپ ها در این حوزه را عهده دار می شود. 

تولیت آستان قدس رضوي در حاشیه امضاي این تفاهم نامه گفت: یکی از موضوعاتی که امام راحل(ره) در سال هاي ابتدایی انقلاب بر

 
آن بسیار تأکید داشتند موضوع خودباوري و اعتماد به نفس در نسل جوان بود. 

حجت الاسلام احمد مروي افزود: پیش از انقلاب، هیچ تولید علم و فناوري در کشور وجود نداشت. اما امروز به برکت انقلاب اسلامی

 
آموختن دستاوردهاي علمی غرب ابتداي کار است و هدف ما رقابت علمی با غرب است. 

وي افزود: معاونت علمی فناوري ریاست جمهوري یکی از بهترین بخش ها براي تحقق این مهم و جلوگیري از خارج شدن جوانان با
استعداد از کشور است و آستان قدس که سالانه میزبان ملیت ها و نژادهاي مختلف است، بیش از هر دستگاه دیگري سزاور است

اقدامات خود را با پشتوانه علمی انجام دهد.



جدول درسی 12 خرداد مدرسه تلویزیونی ایران

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  54  |  تاریخ: 1400/03/12

جدول زمانی پخش برنامه هاي درسی دانش آموزان متوسطه 12 خرداد از طریق شبکه آموزش اعلام شد.

به گزارش خبرگزاري صدا و سیما مرکز چهارمحال و
بختیاري ،روابط عمومی آموزش و پرورش استان اعلام کرد:
برنامه مدرسه تلویزیونی ایران براي مقاطع مختلف تحصیلی
که از طریق شبکه آموزش روز چهارشنبه 12 خرداد ماه

 
1400 پخش می شود، به شرح زیر است: 

 
شبکه آموزش: 

 
فنی و حرفه اي و کاردانش: 

 
ساعت11:00 تا 11:25 لباس شب و عروس -رشته خیاطی - پایه 11- شاخه کاردانش 

 
ساعت11:25 تا 11:50 کارگاه نوآوري و کارآفرینی- رشته شایستگی هاي غیر فنی- پایه 11-شاخه فنی و حرفه اي و کاردانش 

 
ساعت 11:50 تا 12:15 دانش فنی تخصصی-رشته ماشین ابزار -پایه 10-شاخه فنی و حرفه اي 

 
ساعت 12:15 تا 12:40 الگو سازي - رشته طراحی و دوخت - پایه 10-شاخه فنی و حرفه اي 

 
ساعت12:40 تا 13:00 چهل تیکه دوزي - رشته طراحی و دوخت- پایه 10-شاخه فنی و حرفه اي 

 
متوسطه اول: 

 
ساعت14:30 تا 15:00 ادبیات فارسی پایه هفتم 

 
ساعت15:00 تا 15:30 ادبیات فارسی پایه هشتم 

 
ساعت 15:30 تا 16:00 ادبیات فارسی پایه نهم 

 
دوره آموزش مجازي متوسطه 

 
ساعت 16:00 تا 16:30 آموزش معلمان تولید محتواي الکترونیکی 

 
متوسطه دوم: 

 
ساعت 16:30 تا 17:00 زبان انگلیسی سه - پایه 12- مشترك تمام رشته ها 

 
ساعت 17:00 تا 17:30 زیست شناسی سه - پایه 12 - رشته علوم تجربی 

 
ساعت 20:40 تا 21:10 ادبیات فارسی- پایه 12- مشترك تمام رشته ها 

 
ساعت 21:10 تا 21:40 مشاور تحصیلی 

 
شبکه 4 

 
ساعت8 جغرافیا3 

 
ساعت8:30 جغرافیا3 



 
ساعت9 جغرافیا3 

 
ساعت9 جغرافیا3 

 
ساعت9:30 سوالات علوم و فنون ادبی 

 
ساعت10 سوالات علوم و فنون ادبی 

 
شبکه قرآن و معارف سیما 

 
متوسطه دوم 

 
ساعت 8 تا 8:30 صبح - علوم و معارف قرآنی 1 - پایه 10 - رشته علوم و معارف اسلامی 

 
ساعت 8:30 تا 9 صبح - احکام 1 - پایه 10 - رشته علوم و معارف اسلامی 

 
متوسطه اول 

 
ساعت 15 تا 15:30 - آموزش قرآن پایه 9 

 
متوسطه دوم 

ساعت 15:30 تا 16 - دین و زندگی 1 - پایه 10 - رشته ریاضی فیزیک و علوم تجربی



مدرسه تلوزیونی چهارشنبه 12 خرداد

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  55  |  تاریخ: 1400/03/12

برنامه مدرسه تلویزیونی چهارشنبه 12 خرداد اعلام شد.

به گزارش خبرگزاري صدا وسیما مرکز کهگیلویه و
بویراحمد، برنامه مدرسه تلویزیونی ایران براي مقاطع
مختلف تحصیلی که از طریق شبکه آموزش، قرآن و شبکه
4 روز چهارشنبه 12 خرداد پخش می شود، به شرح زیر

 
است: 

 
شبکه آموزش: 

 
فنی و حرفه اي و کاردانش : 

 
ساعت11:00 تا 11:25 

لباس شب و عروس -رشته خیاطی - پایه 11- شاخه

 
کاردانش 

 
ساعت11:25تا 11:50 

 
کارگاه نوآوري و کارآفرینی- رشته شایستگی هاي غیر فنی- پایه 11-شاخه فنی و حرفه اي و کاردانش 

 
ساعت 11:50تا12:15 

 
دانش فنی تخصصی-رشته ماشین ابزار -پایه 10-شاخه فنی و حرفه اي 

 
ساعت 12:15تا12:40 

 
الگو سازي - رشته طراحی و دوخت - پایه 10-شاخه فنی و حرفه اي 

 
ساعت12:40 تا 13:00 

 
چهل تیکه دوزي - رشته طراحی و دوخت- پایه 10-شاخه فنی و حرفه اي 

 
متوسطه اول: 

 
ساعت14:30تا15:00 

 
ادبیات فارسی 

 
پایه هفتم 

 
ساعت15:00تا15:30 

 
ادبیات فارسی پایه هشتم 

 
ساعت 15:30 تا 16:00 

 
ادبیات فارسی 

 
پایه نهم 

 
دوره آموزش مجازي متوسطه 

 
ساعت 16:00تا 16:30 



 
آموزش معلمان 

 
تولید محتواي الکترونیکی 

 
متوسطه دوم : 

 
ساعت 16:30تا17:00 

 
زبان انگلیسی سه - پایه 12- مشترك تمام رشته ها 

 
ساعت 17:00تا 17:30 

 
زیست شناسی سه - پایه 12 - رشته علوم تجربی 

 
ساعت 20:40 تا 21:10 

 
ادبیات فارسی- پایه 12- مشترك تمام رشته ها 

 
ساعت 21:10 تا 21:40 

 
مشاور تحصیلی 

 
شبکه 4 

 
ساعت8جغرافیا3 

 
ساعت8:30جغرافیا3 

 
ساعت9جغرافیا3 

 
ساعت9جغرافیا3 

 
ساعت9:30سوالات علوم وفنون ادبی 

 
ساعت10سوالات علوم وفنون ادبی 

 
شبکه قرآن و معارف سیما 

 
.............متوسطه دوم............... 

 
ساعت 8 تا 8:30 صبح - علوم و معارف قرآنی 1 - پایه 10 - رشته علوم و معارف اسلامی 

 
ساعت 8:30 تا 9 صبح - احکام 1 - پایه 10 - رشته علوم و معارف اسلامی 

 
.............متوسطه اول................. 

 
ساعت 15 تا 15:30 - آموزش قرآن پایه 9 

 
..............متوسطه دوم.............. 

ساعت 15:30 تا 16 - دین و زندگی 1 - پایه 10 - رشته ریاضی فیزیک و علوم تجربی



جدول درسی 12 خرداد مدرسه تلویزیونی ایران

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  56  |  تاریخ: 1400/03/12

جدول زمانی پخش برنامه هاي درسی دانش آموزان متوسطه 12 خرداد از طریق شبکه آموزش اعلام شد.

به گزارش خبرگزاري صدا و سیما، مرکز فارس، روابط
عمومی آموزش و پرورش استان فارس اعلام کرد: برنامه
مدرسه تلویزیونی ایران براي مقاطع مختلف تحصیلی که از
طریق شبکه آموزش روز چهارشنبه 12 خرداد ماه 1400

 
پخش می شود، به شرح زیر است: 

 
شبکه آموزش: 

 
فنی و حرفه اي و کاردانش: 

ساعت11:00 تا 11:25 لباس شب و عروس -رشته خیاطی

 
- پایه 11- شاخه کاردانش 

 
ساعت11:25 تا 11:50 کارگاه نوآوري و کارآفرینی- رشته شایستگی هاي غیر فنی- پایه 11-شاخه فنی و حرفه اي و کاردانش 

 
ساعت 11:50 تا 12:15 دانش فنی تخصصی-رشته ماشین ابزار -پایه 10-شاخه فنی و حرفه اي 

 
ساعت 12:15 تا 12:40 الگو سازي - رشته طراحی و دوخت - پایه 10-شاخه فنی و حرفه اي 

 
ساعت12:40 تا 13:00 چهل تیکه دوزي - رشته طراحی و دوخت- پایه 10-شاخه فنی و حرفه اي 

 
متوسطه اول: 

 
ساعت14:30 تا 15:00 ادبیات فارسی پایه هفتم 

 
ساعت15:00 تا 15:30 ادبیات فارسی پایه هشتم 

 
ساعت 15:30 تا 16:00 ادبیات فارسی پایه نهم 

 
دوره آموزش مجازي متوسطه 

 
ساعت 16:00 تا 16:30 آموزش معلمان تولید محتواي الکترونیکی 

 
متوسطه دوم: 

 
ساعت 16:30 تا 17:00 زبان انگلیسی سه - پایه 12- مشترك تمام رشته ها 

 
ساعت 17:00 تا 17:30 زیست شناسی سه - پایه 12 - رشته علوم تجربی 

 
ساعت 20:40 تا 21:10 ادبیات فارسی- پایه 12- مشترك تمام رشته ها 

 
ساعت 21:10 تا 21:40 مشاور تحصیلی 

 
شبکه 4 

 
ساعت8 جغرافیا3 

 
ساعت8:30 جغرافیا3 



 
ساعت9 جغرافیا3 

 
ساعت9 جغرافیا3 

 
ساعت9:30 سوالات علوم و فنون ادبی 

 
ساعت10 سوالات علوم و فنون ادبی 

 
شبکه قرآن و معارف سیما 

 
متوسطه دوم 

 
ساعت 8 تا 8:30 صبح - علوم و معارف قرآنی 1 - پایه 10 - رشته علوم و معارف اسلامی 

 
ساعت 8:30 تا 9 صبح - احکام 1 - پایه 10 - رشته علوم و معارف اسلامی 

 
متوسطه اول 

 
ساعت 15 تا 15:30 - آموزش قرآن پایه 9 

 
متوسطه دوم 

ساعت 15:30 تا 16 - دین و زندگی 1 - پایه 10 - رشته ریاضی فیزیک و علوم تجربی



16 درصد جمعیت شهرستان ملکشاهی تحت پوشش کمیته امداد است

منبع: روزنامه عصر ایرانیانشماره خبر:  57  |  تاریخ: 1400/03/12

16 درصد جمعیت شهرستان ملکشاهی تحت پوشش کمیته امداد است

 
مدیرکل کمیته امداد استان ایلام عنوان کرد : 

 
16 درصد جمعیت شهرستان ملکشاهی تحت پوشش کمیته امداد است 

مدیرکل کمیته امداد استان ایلام گفت: هم اکنون 16 درصد جمعیت شهرستان ملکشاهی تحت پوشش کمیته امداد است. قنبر
موسی نژاد در نشست شوراي اداري شهرستان ملکشاهی که با حضور نماینده ولی فقیه در استان و تعدادي دیگر از مدیران استانی
برگزار شد، بیان کرد: هم اکنون حدود 60 خانواده مددجو در ملکشاهی بدون مسکن هستند که مشکل اصلی سر راه خانه دار شدن
این خانواده ها نبود زمین است، که در این زمینه تقاضا داریم در سفر نماینده ولی فقیه به این شهرستان و مسئولان همراه، مشکل
زمین این خانواده ها پیگیري شود. وي در ادامه افزود: مسکن و اشتغال مهم ترین دغدغه و اولویت کمیته امداد در شهرستان
ملکشاهی است و در این زمینه هدف گذاري لازم صورت گرفته است. وي با اشاره به اینکه هم اکنون 16 درصد جمعیت شهرستان
ملکشاهی، مورد حمایت کمیته امداد هستند، گفت: هر چقدر درصد نیازمندي بالا باشد نشان دهنده این است که توسط مسئولان
کوتاهی هایی صورت گرفته است. مدیرکل کمیته امداد استان ایلام در ادامه با عنوان اینکه در شهرستان ملکشاهی توسعه نیافتگی و
نبود امکانات، مهم ترین دلیل فقر و محرومیت است، گفت: امیدواریم با همکاري و مشارکت دستگاه هاي گوناگون و افزایش خدمت
رسانی در این شهرستان در آینده شاهد توسعه منطقه و کاهش آمار مددجویان باشیم. موسی نژاد با بیان اینکه توسعه اشتغال و
کارآفرینی مهم ترین نیاز در مناطق محروم استان ایلام است، تصریح کرد: با توجه به اینکه در شوراي فرهنگ عمومی به دستور
نماینده ولی فقیه در استان کارگروهی به نام ارتقاي فرهنگ توانمندسازي راه اندازي شده است، انتظار این است که فرهنگ

توانمندسازي را از خودمان شروع کنیم و تلاش کنیم روز به روز تعداد نیازمندها کمتر شود.



حمایت بانک رفاه کارگران از استارتاپ ها و فین تک ها به ویژه در حوزه

بانکداري

منبع: روزنامه عصر ایرانیانشماره خبر:  58  |  تاریخ: 1400/03/12

حمایت بانک رفاه کارگران از استارتاپ ها و فین تک ها به ویژه در حوزه بانکداري

 
حمایت بانک رفاه کارگران از استارتاپ ها و فین تک ها به ویژه در حوزه بانکداري 

گروه بانک و بیمه: مدیرعامل بانک رفاه کارگران گفت: زمینه فعالیت استارتاپ ها و فین تک ها از جمله در حوزه بانکداري فراهم شده
است و این بانک با تأسیس مرکز نوآوري رفاتک در صدد است از ایده هاي نو و خلاق جوانان و تحصیل کرده هاي دانشگاهی استفاده
کند تا خدمات بانکی بهتر و مطلوب تري به مشتریان ارائه دهد. به گزارش روابط عمومی بانک رفاه کارگران، اسماعیل الله گانی در
مراسم امضاي تفاهم نامه همکاري هاي متقابل بین بانک و دانشکده کارآفرینی دانشگاه تهران با بیان این مطلب افزود: ارتباط بانک
رفاه کارگران با افراد خلاق و کارآفرین در سه حالت استخدام، مشارکت در طرح و ایده هاي جدید براي عملیاتی شدن آن ها و در
اختیار قرار دادن زیر ساخت هاي مناسب بانک براي گسترش ایده ها امکان پذیر است و می تواند با جوانان خلاقی که در قالب
استارتاپ ها فعالیت می کنند، همکاري داشته باشد. الله گانی با اشاره به ظرفیت هاي دانشکده کارآفرینی تصریح کرد: جامعه نیاز به
کسب و کارهاي زیادي دارد و اینکه جوانان تحصیلکرده فقط گزینه استخدام در سازمان هاي دولتی را دنبال کنند، چندان مطلوب
نیست. در برخی بخش ها همچون صنایع دستی، گردشگري، کشاورزي، نفت، گاز و پتروشیمی ظرفیت اشتغال و کارآفرینی بالایی
وجود دارد و این دانشکده می تواند دانشجویان خلاق و کارآفرینی تربیت کند که نیازي به استخدام در سازمان هاي دولتی نداشته
باشند و خود به عنوان کارآفرین به دنبال خلق ثروت و اشتغال زایی باشند. مدیرعامل بانک رفاه کارگران اظهار داشت: دانشگاه ها با
برنامه هاي تحقیقاتی و پژوهشی توانایی ایجاد ظرفیت هاي جدید در حوزه هاي مختلف اقتصادي را دارند و در این میان دانشکده
کارآفرینی می تواند محوریت داشته باشد. بانک رفاه کارگران نیز همکاري و مشارکت لازم در این مسیر را نیز خواهد داشت. الله گانی
در پایان تأکید کرد: امیدواریم با امضاي تفاهم نامه، زمینه همکاري هاي متقابل افزایش یابد و نتیجه این همکاري ها، تولید خدمات
جدیدي باشد که با ارائه آن به مشتریان و شهروندان بتوانیم در مسیر حل مشکلات موجود گام برداریم. در ابتداي این مراسم، دکتر
حسینی نیا رئیس دانشکده کارآفرینی دانشگاه تهران با ارائه گزارشی از فعالیت هاي این دانشکده گفت: کارآفرینی موتور محرکه
اقتصاد کشور است و با توجه به اهمیت این موضوع، دانشکده کارآفرینی 14 سال قبل فعالیت خود را شروع کرد و با پذیرش
دانشجویان در مقاطع تحصیلات تکمیلی زمینه مناسبی براي تربیت نیروهاي خلاق و نوآور فراهم کرده است. دکتر حسینی نیا افزود:
امضاي تفاهم نامه با بانک رفاه کارگران که یکی از بانک هاي پیشرو در حوزه صنعت کشور است، براي طرفین آثار مثبتی به همراه
خواهد داشت. این همکاري هاي متقابل، الگویی از همکاري ها بین دانشگاه و صنعت است و این تفاهم نامه می تواند الگویی براي

سایرین باشد. گفتنی است، در پایان این نشست، تفاهم نامه همکاري هاي متقابل به امضاي طرفین رسید.



فراخوان شرکت دانشجویان دختر دانشگاه مازندران در طرح ملی کمند

منبع: دانشجوشماره خبر:  59  |  تاریخ: 1400/03/12

به گزارش خبرنگار دانشگاه خبرگزاري دانشجو، طرح ملی کمند (رویداد کار، مهارت و نوآوري دانشجویان دختر) با حمایت
معاونت فرهنگی و اجتماعی وزارت علوم، تحقیقات و فناوري و معاونت ریاست جمهوري در امور زنان و خانواده، با محوریت

توانمندسازي دختران دانشجو و حمایت از ایده ها و طرح هاي نوآورانه آن ها در ...

به گزارش خبرنگار دانشگاه خبرگزاري دانشجو، طرح ملی
کمند (رویداد کار، مهارت و نوآوري دانشجویان دختر) با
حمایت معاونت فرهنگی و اجتماعی وزارت علوم، تحقیقات
و فناوري و معاونت ریاست جمهوري در امور زنان و
خانواده، با محوریت توانمندسازي دختران دانشجو و
حمایت از ایده ها و طرح هاي نوآورانه آن ها در دانشگاه

 
مازندران اجرا می شود. 

جمال قاسمی، رئیس مرکز کارآفرینی و ارتباط با جامعه دانشگاه مازندران ضمن اعلام این خبر افزود: هدف از برگزاري این طرح،
آشنایی دانشجویان با مفاهیم کار، مهارت آموزي و کارآفرینی، ایجاد ارتباط بین دانشجویان و شرکت هاي دانش بنیان و ایجاد فضاي

 
بانشاط در بین دانشجویان است. 

قاسمی یادآور شد: معاونت فرهنگی، اجتماعی و دانشجویی و مرکز کارآفرینی و ارتباط با جامعه دانشگاه مازندران نیز این طرح ملی را
در بهمن و اسفندماه 1400 در سطح موسسات آموزش عالی و دانشگاه هاي استان مازندران برگزار می کند.



برداشت سالانه 600 هزار تن سنگ از دل کوه

منبع: روزنامه همدان پیامشماره خبر:  60  |  تاریخ: 1400/03/12

 
معاون امور معادن سازمان صنعت استان: معدن کاري فعالیت اقتصادي مهم و زیربنایی است 

 
مسئول واحد فلوتاسیون کارخانه کنسانتره اسدآباد: مواد معدنی ما در داخل کشور مصرف می شود 

 
مسئول ارزیابی ایمنی معدن باباعلی: معدن کاري سبز را ترویج می دهیم 

«معدن سنگ آهن باباعلی» در 35 کیلومتري شمال غرب شهر همدان واقع شده است. این معدن شامل دو توده «باباعلی 1» و
«باباعلی 2» است. پروانه بهره برداري این معدن در سال 1370 و با سقف 100 هزار تن صادر شده است که با توجه به راه اندازي
کارخانه کنسانتره همدان با موافقت وزارت صنعت، معدن و تجارت میزان سقف پروانه بهره برداري از نیمه دوم سال 1392 تا 600

 
هزار تن افزایش یافت. 

سنگ آهن این معدن، از نوع مگنتیت است و بزرگترین معدن غرب کشور به حساب می آید، که از سال 70 با ظرفیت بهره برداري
10 هزارتن در سال، فعالیت خود را آغاز کرده و از سال 92 با راه اندازي کارخانه کنسانتره اسدآباد، سالانه 600 هزار تن سنگ آهن

 
بهره برداري کرده که به صورت کامل به مصرف این کارخانه می رسد. همچنین سالانه 2 میلیون و 400 هزار تن باطله برداري دارد. 

در این معدن، سنگ هایی با عیار 37 استخراج می شوند و پس از آن خردایش و دانه بندي شده و از عیار 37 به 45 تا 50 می رسند
سپس براي فرآوري به کارخانه کنسانتره اسدآباد ارسال می شوند و در آنجا به عیار 67 خواهند رسید و خوراك کارخانه گندله سازي

 
می شوند تا به مصرف کارخانه هاي فولادي کشور برسند. 

سرپرست کارگاه معدن باباعلی در بازدید خبرنگاران از این معدن گفت: معدن باباعلی از بزرگترین معادن سنگ آهن غرب کشور است
که در حال حاضر ذخیره معدن باباعلی 4 میلیون تن بوده اما ذخیره احتمالی 15 میلیون تن است و با وجود اینکه مجوز معدن 37

 
کیلومتر است در حال حاضر فقط 100 هکتار آن بهره برداري می شود. 

وحید بهرامی با بیان اینکه سنگ آهن بیشترین کاربرد را در صنایع فولاد دارد، گفت: در حال حاضر میزان بهره برداري از معادن

 
کشور پاسخگوي نیاز صنایع فولادي نیست و در چشم انداز سال 1405 باید به تولید سالانه50 میلیون تن آهن در کشور برسیم. 

وي خاطرنشان کرد: در حال حاضر با طرح هایی که در کشور انجام شده، تولید افزایش و میزان صادرات کاهش پیدا کرده و مواد

 
معدنی استخراج شده از معدن باباعلی که در گذشته به صورت خام صادر می شد الان در صنایع فولاد کشور مصرف می شود. 

بهرامی در رابطه با پرداخت حقوق دولتی معادن، بیان کرد: قوانین معدن شفاف است و هرچقدر قیمت مواد معدنی بالا برود حقوق
دولتی بیشتر می شود اما با بالا رفتن قیمت، هزینه استخراج نیز بیشتر می شود بنابراین بهتر است که حقوق دولتی بر اساس سود به

 
دست آمده محاسبه شود. 

وي با بیان اینکه در حال حاضر تعداد معارضین محلی کم شده است، افزود: در گذشته مشکلات بیشتري با محلی ها داشتیم اما پس

 
از جذب نیروهاي بومی در معدن و ایجاد اشتغال، این مشکلات کمتر شده است. 

 
معدن کاري براي توسعه اشتغال مهم است 

معاون امور نظارت و بهره وري معادن سازمان صنعت، معدن و تجارت استان همدان هم در رابطه با تخریب زیست محیطی معادن،



تصریح کرد: فعالیت در معادن باعث تخریب محیط زیست می شود و تخریب در ذات معدن کاري وجود دارد اما مسئله تولید و

 
اشتغالی که به وسیله معادن ایجاد می شود به ما اجازه می دهد تا از معادن بهره وري داشته باشیم. 

محمد تاروردیان ادامه داد: در سال هاي گذشته حتی در رسانه ها مطالبی علیه معدن کاري منتشر می شد اما پس از تشکیل شوراي

 
معادن و شناسایی قابلیت اشتغال و تولید این کار این مسئله مطرح شد که معدن کاري یک فعالیت اقتصادي مهم و زیربنایی است. 

تاروردیان در رابطه با مخالفت افراد محلی با معدن کاري، توضیح داد: در مواردي معارضه با محلی ها باعث تعطیلی کار معادن می
شود اما لازم است این توجیه فرهنگی- اجتماعی ایجاد شود که معدن کاري براي توسعه و اشتغالزایی امر مهمی است بنابراین لازم

 
است این کار انجام شود. 

وي با بیان اینکه معدن سنگ آهن باباعلی بزرگترین معدن سنگ آهن استان است، مطرح کرد: سالانه 600 هزار تن از این معدن

 
توسط شرکت صبانور بهره برداري می شود. 

تاروردیان خاطرنشان کرد: 5 معدن سنگ آهن در استان وجود دارد دارد که بزرگترین معدن سنگ آهن استان معدن باباعلی می باشد

 
و ظرفیت آن 600 هزار تن سنگ آهن صنعتی در سال می باشد که توسط شرکت صبانور بهره برداري می شود. 

وي گفت: در سال هاي گذشته سنگ آهن استخراج شده از آنها به صورت خام صادر می شد اما با همتی که در استان صورت گرفت و
شرکت صبانور در این زمینه پیشقدم شد و دو تا کارخانه مجهز و بزرگ در اسدآباد احداث کرد ، سنگ آهن این معدن به مصرف

 
صنایع فولاد کشور می رسد و خام فروشی در استان همدان در این معدن کاملاً منتفی شده است. 

 
حادثه در باباعلی کم است 

مسئول ارزیابی ایمنی معدن باباعلی نیز گفت: در معدن باباعلی سیستم ایزو را پیاده کرده ایم و در حال حاضر ایزو بهداشت و ایمنی و

 
ایزو محیط زیست را داریم و هر سال ممیزي می شویم. 

رضا حکمتی نژاد با بیان اینکه آمار حوادث در معدن باباعلی کم است، اظهار کرد: خوشبختانه در 6 سال اخیر حادثه منجر به فوت

 
نداشتیم و حوادث ایجاد شده در حد شکستگی و جراحات سطحی بوده است. 

وي درباره با مسائل زیست محیطی این معدن، تصریح کرد: قبل از تشکیل منطقه حفاظت شده آلمابلاغ، ما در اینجا فعالیت داشتیم
اما باز هم سعی داریم کمترین میزان تخریب را داشته باشیم، از طرفی قسمت عمده فعالیت ما در حریم محدوده است و وارد منطقه

 
نمی شود و تا جایی که توانستیم تلاش کردیم محیط زیست را حفظ کنیم. 

حکمتی نژاد ادامه داد: تلاش ما بر این بوده که معدن کاري سبز را ترویج دهیم و به همین منظور در فاز اول 900 اصله درخت در

 
منطقه کاشتیم و برنامه بازساري معادن که براي بعد از اتمام فعالیت است را از همین الان با گونه هایی که کاشتیم، آغاز کردیم. 

وي درباره کمک هاي اجتماعی به مردم محلی منطقه، توضیح داد: پزشکی در روستا مستقر کرده ایم که به صورت رایگان اهالی را
ویزیت می کند و در ایام قبل از پاندمی کرونا و تعطیلی مدارس نیز سالیانه 2 بار دانش آموزان ویزیت می شدند و همچنین پس از
شیوع کرونا تجهیزاتی مانند تب سنج و پالس اکسیمتر براي خانه بهداشت خریداري و اقلام بهداشتی در اختیاز روستاییان قرار داده
ایم. مسئول واحد فلوتاسیون کارخانه کنسانتره اسدآباد نیز در این بازدید گفت: دپوي روزانه ما با ورودي 6 هزار تن از 4 معدن تأمین

 
می شود که بیشترین آنها براي معادن باباعلی و گلالی است که از هرکدام روزانه 2.5 تا سه هزارتن ورودي داریم. 

اسماعیل عطایی تصریح کرد: خوراك ورودي کارخانه کنسانتره 75 تن در ساعت است و مهم ترین کار ما در کارخانه کنسانتره

 
خردایش و پر عیارسازي سنگ آهن است. 

وي ادامه داد: هدف اول خردایش رسیدن به دانه 45 میکرون است و کار خردایش در داخل آسیاب صورت می گیرد و در مرحله پر

 
عیارسازي نیز عیار سنگ آهن ورودي ما به 45 تا 48 می رسد. 

عطایی خاطرنشان کرد: سالانه بیش از بالاي 600 هزار تن تولید اسمی داریم و با وجود اینکه در گذشته مواد معدنی به صورت خام
فروشی به چین صادر می شد، الان روزانه 350 تن به گندله سازي خوراك دهی می کنیم و مواد معدنی ما در داخل کشور مصرف می

شود.



مالیات بر عایدي سرمایه به پله آخر رسید/ قلب قانون هدف قرار گرفت!

منبع: ملیتشماره خبر:  61  |  تاریخ: 1400/03/12

قانون مالیات بر عایدي سرمایه در نهایت بعد از سال ها توسط نمایندگان مجلس شوراي اسلامی به تصویب رسید.

به گزارش ملیت به نقل از باشگاه خبرنگاران جوان، نمایندگان مجلس شوراي اسلامی در تاریخ 5 خرداد کلیات مربوط به طرح
مالیات بر عایدي سرمایه را به تصویب رساندند. به گفته سخنگوي کمیسیون اقتصادي مجلس، در این طرح قرار است که سرمایه ها به
جاي خروج از مسیر تولید وارد عرصه تولید و اشتغال شود و اکنون 187 کشور این قانون را اجرا می کنند و براساس تجربیات جهانی،

 
قانون مفیدي بوده است. 

مالیات بر عایدي سرمایه یا همان Capital Gains Tax (CGT)، گونه اي از مالیات بر عواید سرمایه اي است که با هدف کاهش

 
سود سرمایه گذاري در بازار هاي غیر مولد و موازي با بخش تولید، اخذ می شود. 

 
CGT؛ وسیله اي براي مقابله با سفته بازي 

محسن زنگنه عضو کمیسیون برنامه، بودجه و محاسبات مجلس شوراي اسلامی در توضیح این قانون جدید اظهار کرد: مالیات بر
عایدي سرمایه جزء مالیات هایی است که در بیش از 130 کشور در دنیا مورد استفاده قرار می گیرد. در حقیقت وسیله اي است براي

 
مقابله با سوداگري و براي جلوگیري از ورود نقدینگی به بازار هاي غیر واقعی مانند ارز، سکه، مسکن و خودرو. 

او افزود: مکانیزم آن نیز به این ترتیب است؛ کسانی که خارج از عرف نسبت به خرید و فروش مسکن، سکه و یا ارز اقدام می کنند، در
یک مکانیزمی ملزم به پرداخت مالیات می شوند. به گونه اي که فعالیت در این بازار ها را براي این افراد جذاب نکند و سودش را
کاهش می دهد. علاوه بر اینکه درآمد هاي مالیاتی کشور بالا می رود، عملا جلوي سفته بازي را می گیرد و همچنین از افزایش بی

 
رویه قیمت خودرو، مسکن یا حتی ارز و سکه نیز جلوگیري می کند. 

این مقام مسئول در پاسخ به علت هاي مخالفت نمایندگان با این طرح بیان کرد: نمایندگانی که مخالف بودند اکثرا درباره جزئیات این
طرح مخالفت می کردند و استثنا هایی را در این طرح دیدند. به عنوان مثال زمین هاي خارج از حریم شهر یا زمین هاي زراعی و
کشاورزي مشمول مالیات بر عایدي نمی شوند و در کل این موارد، بیشتر ایرادات ناظر به این قضیه بود. عده اي از دوستان نیز معتقد
بودند که اگر خرید و فروش مسکن یا خودرو را سخت کنید، عملا قیمت آن ها افزایش پیدا می کند و ممکن است که باعث ایجاد

 
تورم شود. 

او ادامه داد: اما واقعیت قضیه این است که این برداشت، برداشت درستی نیست. زمانی که مالیات بر عایدي وضع می شود تقاضاي
مسکن یا خودرو که ناشی از سفته بازي است، کاهش پیدا می کند. زمانی که شما تقاضاي مسکن دارید دو حالت ایجاد می شود؛ یا
می خواهید مسکن را استفاده کنید و یا می خواهید این مسکن را نگه دارید و در آینده با قیمت بالاتر بفروشید. حالت دوم که سفته
بازي نامیده می شود؛ آمار ها نشان می دهد اکنون بخش زیادي از ساخت و ساز هاي مسکن و تقاضایی که در مسکن وجود دارد،

 
همچنین در حوزه خودرو، ناشی از تقاضا هاي سفته بازي است. 



زنگنه تاکید کرد: زمانی که جلوي سفته بازي را سد کنید، به تبع تقاضا کاهش پیدا می کند و اگر عرضه نیز تغییر نکند، قیمت
کاهش پایین می آید؛ لذا پیش بینی بنده این است که ممکن است در زمان بررسی طرح و یا در اوایل اجراي آن شاهد بالا رفتن
قیمت مسکن، خودرو، حتی طلا و دلار نیز باشیم. اما قطعا این افزایش، افزایشی است که ناشی از بار روانی قضیه است. بعد از مدت
بسیار کوتاهی حالت عکس پیدا می کند و اگر نگوییم شاهد کاهش قیمت بازار هایی که عرض کردم باشیم، حداقل این است که

 
شاهد افزایش هاي بی رویه نخواهیم بود. 

در سال 91 وزرات اقتصاد لایحه اصلاح قانون مالیات هاي مستقیم را ارائه کرد. پس از ارائه این لایحه در کمیسیون اقتصادي مجلس و
اعمال تغییراتی در محتواي آن، لایحه اصلاحی آن در دي ماه 92 براي راي گیري به مجلس تقدیم شد. در شهریور ماه سال 93 پس

 
از بررسی این لایحه، بند 17 آن حذف شد و نمایندگان به مالیات بر عایدي سرمایه راي منفی دادند. 

طرح مالیات بر عایدي سرمایه در ابتداي سال 97 در بخش مسکن تهیه و تقدیم مجلس شد و بعد از 2 ماه پور ابراهیمی رئیس
کمیسیون اقتصادي از تصویب طرح مالیات بر عایدي سرمایه مسکن در کمیسیون خبر داد. دولت نیز در بهمن 97 وعده ارائه لایحه

 
جامع مالیاتی مشتمل بر مالیات بر عایدي سرمایه را تا پایان اردیبهشت 98 مطرح کرد. 

در آمریکا این قانون 108 سال است که اجرایی شده است. همچنین بسیاري دیگر از کشور ها همچون انگلیس، فرانسه، کانادا، ترکیه،
مالزي و ... بعد از جنگ جهانی دوم به اجراي این قانون اقدام کردند. اما چرا این طرح خوب که می توانست سال ها قبل تصویب و

 
اجرایی شود، تا کنون معلق مانده بود؟ 

 
کشور در تهدید برخی نهاد هاي قدرتمند است 

این مقام مسئول در پاسخ به این سوال که تصویب این قانون چرا تا اکنون طول کشیده است و علت مخالفت ها با این طرح چه بود؟
بیان کرد: واقعیتی در کشور ما وجود دارد و آن نیز قدرتمند شدن برخی از نهاد هاي اقتصادي در کشور است. این نهاد ها می توانند
بخش هاي خصوصی باشند و بعضا بخش هاي خصولتی. این نهاد هاي قدرتمند به علت منافع غیر قابل احصائی که معمولا در برخی

 
حوزه ها دارند و تعارض منافعی که ایجاد می شود، به شدت مقابله می کنند. 

او ادامه داد: به عنوان مثال همین طرح مالیات بر عایدي سرمایه، بازار بسیار سودآوري را در حوزه سفته بازي مسکن را از بین می برد.
ما بیش از دو میلیون مسکن خالی در کشور داریم. بخش عمده اي از این مسکن هاي خالی اتفاقا در شهر هایی است که با تراکم
جمعیت مواجه هستند. برخلاف تصور خیلی ها که این منازل ممکن است در مناطق پایین شهر یا مناطق مستضعف نشین بیشتر
باشد، اتفاقا اینطور نیست. این نشان می دهد که مسکن کاملا به عنوان یک کالاي سرمایه اي مورد استفاده قرار می گیرد و به تبع

 
منافع جمع زیادي با این طرح به خطر می افتد. 

او افزود: این ها افراد نیز بالاخره فعال می شوند و در همه جا نیز افرادي را دارند. در دولت، در فضا هاي علمی، مجالس قبل و ممکن
است حتی در مجلس فعلی نیز افرادي را داشته باشند؛ از این جهت تلاش می کنند و نتیجه این می شود که قوانین خوبی که باید

 
چند دهه قبل به تصویب می رسید، متاسفانه به تعویق می افتد. 

این مقام مسئول تصریح کرد: نکته دومی نیز وجود دارد که این نهاد هاي قدرتمند بعضا حتی کشور را نیز تهدید می کنند. به عنوان
مثال در یک صنعت کلان کشور می بینید که کلا این صنعت در انحصار 10 یا 20 نفر است و آن ها اقتصاد کشور را در آن حوزه
تهدید می کنند. خیلی اوقات نگرانی از بحران هاي اجتماعی یا بحران هاي سیاسی و ... باعث می شود که معمولا قانون گذاران یا

 
مجریان در انجام این قوانین تا حدودي تعلل کنند. اکنون نیز مجلس براي تصویب این قانون تحت فشار هاي بسیار زیادي است. 



او افزود: یعنی جداي از نظر مخالفان و موافقان که در مجلس بیان می شود و کاملا بحث هاي کارشناسی است، اما بعضا می بینیم
مجموعه هایی مانند بانک هاي خصوصی و هلدینگ هایی که بخش عمده اي از منابع شان را از سفته بازي در همین بازار ها کسب

 
می کنند، به شکل هاي مختلف تلاش می کنند که این قانون را ناکارآمد نشان دهند و جلوي تصویب آن را بگیرند. 

طبق آمار، سهم معاملات سفته بازانه از کل معاملات مسکن در شهر هاي کشور، 61 درصد و در تهران و کلان شهرها، 77 درصد

 
است. 

به گفته کارشناسان فردي در سال 98 مالک بیش از 10 هزار خانه خالی در بخش تهران بود. این فرد می توانست به راحتی به علت

 
تعداد ملک زیادي که در اختیار دارد، قیمت هر متر مسکن را تغییر دهد. 

همچنین در بازار سکه نیز اوضاع به همین منوال است. وحید مظلومین معروف به سلطان سکه، ادعا می شود که معادل دو تن سکه را
از طریق دلالی از سطح بازار جمع آوري کرده بود. مقامات قضایی معتقدند او و شرکایش با جمع کردن گسترده سکه از بازار و کاهش

 
عرضه، به گرانی قیمت سکه دامن زده اند. 

همینطور صرافی هاي مختلف و اخلالگران نظام ارزي کشور از این قاعده مستثنی نیستند و امید است که این قانون از تخلفات بازار
ارز جلوگیري و به کشف نرخ واقعی آن بینجامد. اگر این قانون از سال 91 اجرایی می شد، البته به درستی اجرایی می شد، شاهد این

 
تخلفات و آسیب هایی که به اقتصاد و در نهایت معیشت مردم وارد شد، نبودیم. 

 
قانون هاي خوب؛ اما اجراي ناکارآمد 

این نماینده مجلس در پاسخ به تضمین اجرایی این طرح تصریح کرد: هر طرح خوب معمولا دو بال دارد. یک بال قانونگذاري خوب و
با کیفیت و بخش دیگر اجراست. یعنی مجلس باید در قانونگذاري دقت کند و این هنر مجلس است. اما قانون به هر میزان که خوب
باشد، 50 درصد قضیه است. 50 درصد بقیه، اجراي خوب است. در حال حاضر قوانین خوبی در کشور داریم که زحمت مجالس قبل و

 
دوستانی بوده که در این 30 تا 40 سال زحمت کشیدند. 

زنگنه بیان کرد: به عنوان مثال در حوزه تولید 5، 6 قانون خوب داریم. در حوزه بحث هاي مالیاتی و همچنین در برنامه ششم بسیار
احکام خوبی داریم. اما متاسفانه این احکام به درستی اجرا نشده است. در بررسی هایی که انجام دادیم، واقعا به این صورت نبود که
اجراي آن به هیچ وجه امکان پذیر نباشد. البته قطعا سختی هایی دارد و زیرساخت هاي اطلاعاتی، داده ها و داده کاوي ها معمولا
دچار مشکل هستند. همچنین دستگاه هاي مختلفی متولی هستند که بعضا موازي کاري می کنند. بانک هاي اطلاعاتی زیادي داریم
که به هم متصل نیستند؛ با وجود اینکه حکم قانونی داده شده مبنی بر به هم پیوستن همین بانک هاي اطلاعاتی؛ لذا کار، کار سختی

 
است. 

 
صرفا قانونگذاري کافی نیست، عزم دولت ها باید بر اجراي قوانین باشد 

این مقام مسئول اظهار کرد:، اما بنده معتقدم در جا هایی که قانون به درستی انجام نشده، عزم بر انجام آن نبوده است. امیدي که
داریم این است که دولت آینده با انگیزه و مقتدر باشد. اگر عزم دولت بر اجراي این قوانین باشد، قطعا قانون مالیات بر عایدي سرمایه
پیش بینی می کنم که حداقل طی یکسال کاملا اجرایی شود و این امر بستگی به دولت ها دارد. اگر دولتی عزم بر این کار نداشته

 
باشد، قطعا قانون خوب نیز نمی تواند اتفاقی را در کشور رقم بزند. 



زنگنه افزود: یکی از برکات این قانون CGT این است که وابستگی ما در بودجه به نفت به شدت کاهش پیدا می کند. یعنی هر چقدر
بتوانیم پایه هاي مالیاتی را افزیش دهیم و این امکان کاملا وجود دارد، می توان وابستگی خود را به نفت کاهش داد. کاهش وابستگی
بودجه به نفت، به معناي عدم تاثیر تکانه هاي ارزي در اقتصاد کشور است. بسیاري از مشکلاتی که امروز به جهت بالا و پایین رفتن

 
قیمت ارز در اقتصاد کشور داریم نیز برطرف می شود. 

 
کسر تورم از ارزش دارایی، هدف گرفتن ماهیت مالیات بر عایدي سرمایه 

وحید عزیزي، پژوهشگر حوزه مالیات با اشاره به هدف قرار گرفتن اصلی ترین بند قانون مالیات بر عایدي سرمایه گفت: ایراد اساسی
که بر این طرح وارد است. مشخص نبودن ماخذ مالیات بوده چرا که مجلس قصد دارد با کسر تورم از ارزش دارایی به اخذ مالیات

 
اقدام کند که به نظر ما این موضوع ایراد بزرگی براي اجراي این قانون است. 

محمد هادي سبحانیان معاون سابق اقتصادي مرکز پژوهش هاي مجلس در توضیح تصویب این طرح اظهار کرد: من این طرح را
مثبت ارزیابی می کنم. یکی از چالش هایی که در مسائلی غیر از حوزه اقتصادي با آن مواجه هستیم، نوساناتی است که به واسطه
حجم انبوه نقدینگی هر روز در بازار هاي مختلف شاهد آن هستیم. این نوسانات و بی ثباتی سبب ایجاد نا اطمینانی در بازار ها شده و

 
برخی از بازار ها که تامین کننده نیاز هاي اساسی هستند، با مشکل مواجه می کند. 

او در ادامه بیان کرد: بنابراین براي اینکه در جهت ثبات بیشتر اقتصادي و کمک به هدایت منابع و نقدینگی به سمت فعالیت هاي
تولیدي اقدام کنیم، چاره اي نداریم که جذابیت فعالیت هاي سفته بازي و سوداگرانه را کمتر کنیم. این اتفاق نمی افتد مگر با استفاده
از پایه مالیاتی مالیات بر عایدي سرمایه. کما اینکه در همه جاي دنیا یکی از روش هاي کاهش انگیزه سوداگري را همین مالیات بر

 
عایدي سرمایه دانستند. 

سبحانیان با اشاره به مشکلات احتمالی این طرح در خصوص اجرایی شدن آن، تصریح کرد: یکسري دغدغه ها و نگرانی هایی براي
اجراي این پایه مالیاتی وجود دارد که البته اعتقاد دارم بخش قابل توجه آن به دلیل اطلاع کم و ناقص منتقدان نسبت به مفاد این
طرح است. در این طرح معافیت هاي خوبی براي افراد در نظر گرفته شده است. خانه یا خودرویی که از آن استفاده می کنند، مشمول

 
مالیات بر عایدي سرمایه نمی شود. 

 
در کلیات این طرح موارد زیر مشمول پرداخت مالیات نخواهند شد: 

1. اولین نقل و انتقال املاك و حق واگذاري محل کسب که پیش از اجراي این قانون تحصیل شده اند؛ به مدت دو سال پس از لازم

 
الاجرا شدن این قانون 

 
2. انتقال آخرین واحد مسکونی تحت تملک اشخاص حقیقی بالاي 18 سال 

 
3. انتقال املاك نوساز موضوع ماده 77 قانون مالیات هاي مستقیم اعم از ساخته شده و ناتمام 

 
4. انتقال بلاعوض به والدین، همسر دائم و فرزندان و اعطاي وکالت به آن ها 

 
5. انتقال به صورت ارث یا وصیت 



 
6. املاك مشمول مقررات ماده (68) و (70) قانون مالیات هاي مستقیم 

 
7. اولین خودرو و اولین موتورسیکلت توسط اشخاص حقیقی بالاي 18 سال در هر دو سال شمسی 

 
8. اموال و دارایی هاي مربوط به اشخاص موضوع ماده (2) قانون مالیات هاي مستقیم 

 
9. اموال و دارایی ها اعم از منقول و غیر منقول که به عنوان جهیزیه با مهریه واگذار می شوند. 

 
طرح اجرایی این قانون در مجلس در دست بررسی است 

او ادامه داد: از طرفی هم باید بستر هاي اجرایی شدن این پایه مالیاتی را در کنار همین مالیات بر عایدي سرمایه ببینند. در طرحی که
در مجلس در دست بررسی است، یک مکمله اي به عنوان بستر اجرایی مالیات بر عایدي سرمایه در نظر گرفته شده است. اگر این
بخش را به احکام مالیات بر عایدي سرمایه ملحق کنیم، بسیاري از دغدغه ها و نگرانی هایی که نسبت به عدم امکان اجرایی شدن این
پایه مالیاتی در کشور با توجه به فقدان اطلاعاتی که بعضا ادعا می شود، وجود دارد (البته این درست است و اطلاعات ما، اطلاعات
کافی نیست)، اما این طرح به گونه اي طراحی شده که می تواند در همین شرایط موجود اجرایی شود و از ضمانت اجرایی بالایی

 
برخوردار باشد. 

او گفت: در هر شرایطی عزم و اراده دولت براي اجراي خوب قانون نیز باید وجود داشته باشد. بهترین قوانین هم اگر اجرا شوند و

 
دولت ها نخواهند آن را اجرا کنند، متاسفانه این اتفاق نخواهد افتاد. 

این کارشناس اقتصاد در رابطه با علت مخالفت هاي بخش خصوصی با این طرح اظهار کرد: بخشی از مخالفت ها ناشی از ندانستن
مفاد این طرح، با توجه به تغییرات مکرري که احکام این طرح در مجلس ایجاد شد. تقریبا بیش از 5، 6 سال است که این طرح در
مجلس در حال بررسی است. در مجلس قبل به دفعات این موضوع در دستور کار کمیسیون قرار گرفت، اما نهایی نشد. اما بالاخره

 
کلیات آن در این مجلس به تصویب رسید. 

سبحانیان در ادامه تصریح کرد: علت دیگر این است که بخشی از نقدینگی در این بازار ها گردش پیدا می کند و سود هاي کلانی را
ایجاد می کند. افرادي که اکنون میلیارد ها تومان در بازار مسکن، خودرو، بازار سهام به ویژه زمانی که بازار در اوج خودش بود؛ عایدي
را که در ازاي خرید و فروش بدست می آورند، مشمول هیچ مالیاتی نیست. به تبع اگر قرار باشد هر معافیت یا شایعه اي را که وجود
نداشته، وضع کنی و یا هر معافیتی را که وجود داشته کنار بگذاري، در کل این اصلاحات ملتفئینی دارد و ممکن است که معترض

 
شوند. 

 
پایگاه هاي مالیاتی باید شناسایی شوند 

حسین صمصامی عضو هیئت علمی دانشگاه شهید بهشتی اظهار کرد: بانک مرکزي اعلام کرده که بانک ها سال گذشته 1900 همت
وام داده اند. سال گذشته سرمایه گذاري منفی بوده و همچنین رشد اقتصادي نیز منفی بوده است، پس این پول کجا رفته است. غیر

 
از اینکه بخش قابل توجهی از آن دلالی شده و صرف خرید و فروش مسکن شده است. 

او ادامه داد: اکنون یکی از معضلات اصلی کسب و کار و یکی از موانع اصلی تولید، سفته بازي و دلالی است. آنچه که مسلم است این
است که این قانون درصدد گرفتن مالیات بر منافع کوتاه مدتی است که در بازار سکه، ارز، مسکن و خودرو است. اگر این اتفاق بیفتد و

 
منافع کوتاه مدتی که در این بازار ها وجود دارد، جمع شود بزرگترین تحول در اقتصاد اتفاق می افتد. 



این استاد دانشگاه افزود: مالیات بر نفع سرمایه یکی از الزامات و ضروریات امروز اقتصاد ماست. البته اجرا شدن درست این قانون
بستري نیاز دارد و آن نیز، پایگاه هاي اطلاعاتی است. پایگاه هاي مالیاتی باید شناسایی شوند. اگر ماده 169 اصلاح مالیات هاي
مستقیم کامل اتفاق بیفتد و پایانه هاي مالیاتی شناسایی شوند، منافع کوتاه مدتی که در بازار ارز، سکه و حتی بازار سهام و مسکن و

 
خودرو وجود دارد، باید از طریق تراکنش هاي مالی دقیقا روشن شود. 

 
وعده هاي اقتصادي کاندیدها، شعار است؛ واقعیت چیز دیگري ست 

صمصامی بیان کرد: با شناسایی دقیق منافع کوتاه مدت و باد آورده، باید تا 80، 90 درصد این منافع از اقتصاد کم شود؛ بنابراین
کاندید هایی که بحث می کنند و در مورد تغییرات اقتصادي وعده می دهند مبنی بر مهار تورم و یارانه و ...، این ها همه شعار است.
در حال حاضر اولویت اول و کوتاه مدت در اقتصاد ما، حذف منافع کوتاه مدت و بادآورده اي است که غیر مولد است و باعث شده که

 
نقدینگی از مسیر اصلی منحرف شود و راهکار آن نیز همین CGT است. 

او ادامه داد: باید از طریق رصد فعالیت هاي اقتصادي و فعالان اقتصادي، منافع بازار هاي غیر مولد شناسایی و مالیات اخذ شود. تنها
راه نجات اقتصاد ایران نیز در کوتاه مدت، همین است. اگر این مالیات درست و دقیق گرفته شود، نه تنها باعث تورم نمی شود، بلکه
باعث کاهش تورم نیز می شود. اگر این قانون درست اجرا شود و مالیات در جایی آن منافع را ایجاد می کند، وارد شود نه تنها منجر

 
به افزایش تورم نخواهد شد، بلکه ضد تورم است و سبب هدایت نقدینگی به مسیر اصلی می شود. 

این استاد دانشگاه تصریح کرد: چندین سال است که می گوئیم اگر می خواهید رونق تولید، کنترل ارز و ... داشته باشید، راه اصلی
این است که منافع غیر مولد از بازار هاي مسکن، ارز و ... از طریق CGT جمع شود. ما چندین سال است که می گوئیم اگر می
خواهید کنترل ارز داشته باشید، رونق تولید ایجاد کنی، راهش این است که منافع کوتاه مدت و بادآورده در بازار هاي غیر مولد

 
مسکن، ارز، سهام و ... از طریق cgt باید این ها را جمع کنید. 

 
اصلی ترین اولویت باید مهار تورم باشد 

پیمان مولوي کارشناس اقتصادي در خصوص CGT اظهار کرد: یکی از پایه هاي مالیاتی است که در خیلی از کشور هاي دنیا در حال
استفاده است. سعی این پایه مالیاتی این است که عدالت مالیاتی را براي کلیت جامعه به ارمغان آورد و از محل درآمدهایش شاهد

 
تامین منابع دولت، توسعه زیرساخت ها و. باشیم. 

او در ادامه بیان کرد: در واقع یک درآمد پایداري براي دولت هاست. تمامی تقریبا املاك با انواع کاربري ها و حق واگذاري ها، انواع
وسایل نقلیه، طلا و ارز هاي خارجی شامل پرداخت مالیات بر عایدي سرمایه هستند. اما نکته اساسی این است که اقتصاد ایران در هر
سال، 50 درصد نرخ تورم ایجاد می کند. اگر وضعیت موتور چاپ پول بخواهد همینطور ادامه پیدا کند، شاهد تورم هاي بزرگتري نیز
هستیم. به نظر می رسد اگر که این طرح با سیاستگذاري هاي کلان در حوزه تورم هماهنگ نشود، منجر به یکسري اتفاقات دیگري

 
می شود. 

این کارشناس اقتصادي تصریح کرد: به عنوان مثال من سال 98 یک ماشین به قیمت 300 میلیون تومان خریده ام. اکنون این ماشین
حدود 1 میلیارد و 800 تومان است. اکنون می خواهند از من مالیات بگیرند. آیا من باعث بالا رفتن قیمت ماشین شده ام؟ اگر اقتصاد
تورمی بماند و در عین حال اخذ مالیات نیز بیشتر شود، به هر میزان که مالیات گرفته شود، منجر به کنترل بازار نخواهد شد. در قدم

 
اول باید این تورم کنترل شود، سپس این طرح را موفق جلو ببرید. 



البته، اینکه این درآمد هاي مالیاتی در کجا و به چه نحوي خرج شود نیز بسیار مهم است. زیرا یکی از دلایل اصلی اقتصاد بیمار کشور،
شکاف هزینه و درآمد هاي دولت است. قوانینی از این دست همچون پایانه هاي فروشگاهی و مودیان مالیاتی نیز می توانند در از بین
بردن این شکاف بسیار موثر باشند. به شرط اینکه که عزم دولت بر اصلاح اقتصاد کشور باشد نه اینکه بعد از گذشت چند سال از
مسئولیت خود، شانه خالی کنند و مشکلات پیش آمده را به گردن دیگران بیندازند. بحثی که هم اکنون در بین کاندید هاي انتخاباتی
بسیار دیده می شود. چنین افرادي بهتر است به سابقه درخشان خود در مقام هاي قبلی نگاهی بیندازند و سپس انتظار حمایت از

طرف مردم را داشته باشند.



دولت من، دولت رانت و پارتی بازي نیست/ نباید دست در جیب مردم کنیم

منبع: ملیتشماره خبر:  62  |  تاریخ: 1400/03/12

نامزد انتخابات ریاست جمهوري گفت: دولت من، دولت دلالی، رانت و پارتی بازي نخواهد بود بلکه دولت تولید است.

به گزارش ملیت به نقل از مهر، سید ابراهیم رئیسی در برنامه با دوربین شبکه یک اظهار کرد: انگیزه بنده حقیر براي حضور در
انتخابات را شما مردم خوب می دانید، انگیزه من دیدن مشکلات مردم عزیز، رنج ها، ناامیدي ها و کاستی هایی است که نباید در

 
زندگی عزیزان نسبت به مسائل معیشتی و اقتصادي وجود داشته باشد. 

رئیسی گفت: ما در دستگاه قضائی مسئول رسیدگی به مفاسد را داریم و رسیدگی ها به اطلاع شما مردم می رسد و کسی که فساد
می کند باید با او برخورد شود اما ریشه فساد کجاست؟ آیا می توان ریشه این فسادها خشکانده شود؟ آنجایی که ریشه فساد خشکانده

 
می شود در مجموعه دستگاه هاي اجرایی کشور است. 

وي گفت: انگیزه بنده براي حضور در این عرصه خواست شما مردم بود. من سرباز نظام، کشور و خدمتگزار هستم. من نمی توانم
دردها و رنج شما را ببینم، اگر نمی شد کاري کرد هرگز من وارد میدان نمی شدم اما از آنجایی که نظام مسائل کشور و راهکارها را

 
می دانم، به نظرم می رسد که بسیاري از این مسائل می تواند نباشد. 

نامزد انتخابات ریاست جمهوري گفت: ما امروز مبارزه با فقر، فساد و تبعیض را به عنوان یکی از وظایف مهم می دانیم، حتماً می توان
این کار را در قوه مجریه انجام داد. در قوه مجریه برخورد با فساد، تبعیض، بی عدالتی ها، ریشه کن کردن فقر با امکاناتی که در این

 
کشور وجود دارد، امکانپذیر است. 

رئیسی گفت: می توانیم با کمک یکدیگر وضعیت کشور را متفاوت کنیم، می توانیم تغییر را بوجود بیاوریم. وضع فعلی براي هیچ کس
قابل قبول نیست. راه تغییر و تحول، نیازمند همکاري و مساعدت همه قشرها با یکدیگر است. اینجا سخن از یک جناح و حزب و بگو
مگوهاي سیاسی نیست، بلکه سخن از یک عزم و اراده ملی است. شما مردم نشان دادید که هرگاه اراده ملی داشتید، خدمتگزاري مثل

 
بنده توانستیم بسیاري از گره ها را باز کنیم. 

وي افزود: ما اصحاب «ما می توانیم» هستیم و هرگز ناامیدي، یأس، نمی شود و نشد نداریم. وقتی به مسائل اجتماعی و فرهنگی نگاه

 
می کنیم، همه این مسائل به کمک شما مردم قابل حل است. 

نامزد انتخابات ریاست جمهوري تاکید کرد: ما نزدیک ایام رحلت امام خمینی (ره) هستیم. قرار بود در جامعه اي که ما زندگی می
کنیم، سنگ زیربناي آن عقلانیت، معنویت، اخلاق و اجراي عدالت باشد. اجراي عدالت خواست همه مردم است. اجراي عدالت تاکید
قانون اساسی است. ما هر گونه بی عدالتی را در هر کجا و توسط هر شخصی و به هر شکلی در لایه هاي مختلف اجتماعی، امري بسیار

 
مذموم می دانیم. 

رئیسی با بیان اینکه تحول در بستر گام دوم می تواند ایجاد شود، افزود: این تحول به دست تواناي شما مردم و خدمتگزاران و افرادي



 
که کارنامه آنها براي شما روشن است، محقق خواهد شد. 

وي گفت: ارزش پول ملی باید بالا برود و قدرت و توان ملی در تولید، باید براي مردم ایجاد شعف و نشاط کند. دولت، دولت دلالی و
رانت خواري و پارتی بازي نخواهد بود. دولت، دولت تولید و فعالیت براي گره گشایی از زندگی مردم خواهد بود و در یک کلمه دولت

 
مردمی براي ایجاد ایرانی قوي خواهد بود. 

 
نامزد انتخابات ریاست جمهوري تاکید کرد: در عرصه هایی که با اراده حضور پیدا کردیم، امتحان خوبی پس دادیم. 

وي گفت: چرا مشکلات اقتصادي باید این گونه مردم را رنج بدهد؟ چرا وضعیت دولت اینگونه مردم را آزرده خاطر کرده است؟ به

 
نظرم در این عرصه می توانیم در کنار یکدیگر به گام هاي ماندگاري برسیم که بتواند وضع مردم را بهبود ببخشد. 

رئیسی گفت: ما می توانیم خیلی بهتر از این پیش برویم. من وقتی به استان ها سفر می کنم به کارخانه سر می زنم و با جوانان

 
صحبت می کنم. من به اولین استانی که می روم، بعد از دادگستري به کارخانه ها و کارگاه ها می روم. 

نامزد انتخابات ریاست جمهوري افزود: واقعاً باید این میزان از ظرفیت کارگاه هاي تولیدي ما تعطیل باشد؟ آیا باید 40 درصد از
ظرفیت تولیدي ما معطل بماند؟ 70 درصد ظرفیت اقتصادي کشور در حوزه هاي مختلف می تواند اشتغال ایجاد کند. کارخانه هایی
که 5 یا 6 سال تعطیل بوده است با یک اقدام خیلی ابتدایی و با دو نشست اداري، کارش راه افتاده است. کارگرانی که از آن کارخانه

 
اخراج شده بودند دوباره برگشتند و چرخه تولید آن راه افتاده است. 

رئیسی گفت: اما چرا این کار را صورت نگرفته است؟ من خود را در این میدان مسئول می دانم. من اگر آبرویی دارم براي این کشور
است، هویت من هویتی است که با مردم شکل گرفته است، هویتی است که با رزمندگان و با حرکت جهادي در این کشور شکل گرفته

 
است. من چگونه از درد مردم دردم نیاید؟ اگر کسی از درد مردم دردش نیاید معلوم است که باید در خودش تردید ایجاد کند. 

 
وي افزود: مسئولین، باید احساس مسئولیت کنند و با درد مردم دردش بگیرد. 

نامزد انتخابات ریاست جمهوري تاکید کرد: آنهایی که عدد و رقم خوب می فهمند، می دانند این کشور امکان بالندگی و پیشرفت
دارد، این یک شعار نیست بلکه عزم و اراده جدي و مدیریت جهادي می خواهد. این مساله همکاري جریان ها را می طلبد. همه گروه

 
ها باید سیاسی کاري را کنار بگذارند و به میدان بیایند و کمک کنند. 

رئیسی گفت: دولت جهادي و با اقتدار و مردمی می تواند مشکل کسب و کار و معیشت را حل کند. شما را چه چیزي رنج می دهد؟
شما می گوئید رنج ما از افزایش هزینه ها است؟ درست است. شما می گوئید رنج ما از کاهش درآمدها است؟ درست است. همه اینها

 
درست است. باید برنامه ریزي کرد. هزینه ها باید کاهش پیدا کند. 

وي گفت: نخبگان درباره برنامه بنده نظر بدهند و مشارکت کنند. من با برنامه وارد قوه قضائیه شدم و این برنامه را در مدت کوتاهی
غنی سازي کردم و این برنامه تبدیل به یک برنامه گسترده شد. امروز نگاه مردم نسبت به دستگاه قضائی متفاوت شده است، بنابراین
می توان تحول ایجاد کرد. این سند تحولی که در قوه قضائیه نوشتیم، در دولت هم می توان مبتنی بر سیاست هاي نظام و قانون

 
نوشت. 



نامزد انتخابات ریاست جمهوري گفت: من با نخبگانی که توانستند مسائل را حل کنند و در میدان اجرایی حضور پیدا کردند مشورت

 
کردم. این برنامه می تواند بسیاري از مشکلات کشور را حل کند. 

رئیسی گفت: معیشت مردم یعنی افزایش قدرت خرید. این مسئله چگونه قابل حل است؟ موضوع گرانی همه را اذیت کرده است و

 
باید کنترل شود. مسئله هزینه مسکن خانواده یکی از مشکلات است. باید راهکارهایی در حوزه درمانی پیدا شود. 

وي تاکید کرد: وضعیت گرانی وضعیتی است که باید بگویم هر روز تکرار می شود. قیمت بسیاري از کالاهاي اساسی چندین برابر شده

 
است. ما شاهد یک تورم 320 درصدي در 8 سال گذشته بودیم. ما باید به سمت تورم یک رقمی برویم. 

نامزد انتخابات ریاست جمهوري کسر بودجه دولت را ام المصائب کشور دانست و گفت: استقراض دولت از بانک مرکزي باید کاهش
پیدا کند و کنترل شود. نقدینگی که امروز در کشور خلق می شود، به طرف جایی که باید برود، نمی رود و مشکلات فزاینده اي ایجاد
کرده است. نقدینگی به سمت دلار، طلا، زمین و مسکن می رود و تبدیل به یک سیل ویرانگر می شود. نقدینگی باید مدیریت شود و
همچنین باید به سمت تولید حرکت کند. اگر نقدینگی به سمت تولید برود دیگر نمی توان نگران بود. کسانی در بورس سهام دارند،

 
سهام شان باید به تأمین تولید کمک کند. 

رئیسی گفت: مدیریت بازار به معناي دخالت در بازار نیست، ما دخالت دولت در بازار را نمی پسندیم اما زنجیره تأمین و تولید تا

 
مصرف را باید نظارت کنیم. دولت عبارت است از، هدایت، حمایت و نظارت. بازار را نمی توان دستوري اداره کرد. 

وي گفت: اگر کالاي اساسی را به ارز وابسته کنیم، گرفتار می شویم. باید رابطه کالاي اساسی را با ارز قطع کنیم و به سمت

 
خودکفایی این کالاها برویم. سفره مردم نباید به ارز وابسته شود. 

نامزد انتخابات ریاست جمهوري افزود: ما به هیچ عنوان نمی پسندیم که دست دولت در جیب مردم برود. اینکه دست دولت در جیب
مردم برود و بخواهد کسري بودجه را از بخش هاي مختلفی که مشکل ایجاد کرده است یعنی از بورس و استقراض از بانک مرکزي
حل کند، باعث بروز مشکل می شود. ما باید به سمتی برویم که واقعاً ارزش پول ملی افزایش پیدا کند و مردم باید احساس کنند که

 
ارزش پول ملی شأن افزایش یافته است. 

رئیسی گفت: هزینه مردم در حوزه مسکن را باید حل کرد. 50 درصد هزینه خانواده ها مساله مسکن است، یک سوم خانواده هاي ما
مسئله اجاره نشینی دارند و از آن طرف مسئله خانه دار شدن است. برخی می گفتند ما می خواهیم در شهر خانه دار بشویم اما امروز

 
حتی مستأجر شدن در شهر آرزو شده است. 

وي تاکید کرد: من بررسی کردم که امکان تولید مسکن یعنی راه انداختن اقتصاد پیشران. ساخت 4 میلیون مسکن در چهار سال
کاملاً امکان پذیر است. قانون صراحت دارد که 200 هزار مسکن در سال در روستاها باید بهسازي شود. در رابطه با بافت فرسوده نیز
دولت وظیفه دارد. این کار کاملاً امکان پذیر است و هزینه هاي خانوار را کاهش می دهد؛ اجراي این برنامه یعنی کاهش هزینه

 
مسکن. 

نامزد انتخابات ریاست جمهوري تاکید کرد: مسئله زمین در تولید مسکن را می توان حل کرد و به عنوان یکی از هزینه ها کاهش داد،
یعنی زمین و تسهیلات بدهیم و به سوداگري مسکن هم خاتمه بدهیم. وقتی مسکن سازي شروع شود، مشاغل زیادي ایجاد خواهد

 
شد. 



رئیسی گفت: من در آستان قدس رضوي و در سال اول مسئولیتم، یک شهر زائر ساختم. شأن زائر امام رضا (ع) این نبود که در پارك

 
زندگی کند. استاندار وقت خراسان رضوي به من گفت شما وقتی کار را شروع کردید، اشتغال فعال شد. 

 
وي همچنین تاکید کرد: براي آنهایی که انبوه ساز مسکن هستند می توان تسهیلات قائل شد. 

نامزد انتخابات ریاست جمهوري با اشاره به تأمین هزینه هاي درمان، گفت: امروز 43 درصد از هزینه هاي درمان را مردم می دهند. ما
باید بیمه هاي تکمیلی را فعال کنیم. ما می گوئیم باید هزینه هاي درمان براي مردم را به 20 درصد کاهش دهیم. کارشناسان

 
اقتصادي می گویند این کاهش هزینه ها قابل انجام است. 

رئیسی با بیان اینکه دسترسی به مراکز تخصصی درمانی باید گسترش پیدا کند، گفت: باید بیمه تکمیلی را تقویت کنیم. دوم اسنکه
هزینه هاي سلامت را کاهش دهیم و اگر این کارها صورت بگیرد، کارت هاي سلامت براي 70 درصد مردم صادر خواهد شد و مساله
پیش پرداختی که باید در بیمارستان ها صورت بگیرد، حل می شود. کسی که درد دارد همان دردش کافی است که به بیمارستان می

 
رود اما دیگر نباید دردي به دردهاي او بیفزاییم. 

وي در ادامه با بیان اینکه راهکار کسب درآمد مسئله اشتغال است، گفت: 40 درصد ظرفیت تولید کشور معطل مانده است. ما در

 
دستگاه قضائی شرکت هاي تعطیل شده زیادي را فعال کردیم. 

وي در رابطه با رونق کسب و کار گفت: از کارخانه ها پرسیدیم که شما چه مشکلی دارید؟ گفتند نقدینگی. از طرفی شاهد رشد
نقدینگی هستیم اما از طرفی می بینیم که تولید کننده نقدینگی ندارد. این رشد نقدینگی باید به تولید تبدیل شود. براي تأمین مالی

 
تولید ما باید اقدام کنیم. 

نامزد انتخابات ریاست جمهوري گفت: اگر گفتیم تولید مساله کشور است، باید قوه قضائیه، وزارت امور خارجه و همه دستگاه ها ما
احساس تولید پیدا کنند. دیپلماسی اقتصادي باید سهم ما در تجارت منطقه را بگیرد. تجارت منطقه هزار میلیارد دلار است اما سهم
ما کمی بیشتر از دو درصد است. ما کاملاً می توانیم در ظرف مدت کوتاهی میزان سهم خود را در تجارت منطقه و صادرات کشورهاي

 
همسایه دو برابر کنیم، یعنی از 20 میلیارد دلار به 40 و 50 میلیارد دلار برسانیم. 

 
رئیسی گفت: مسائل دیپلماسی ما نباید فقط به مناسبات سیاسی خلاصه شود، مناسبات اقتصادي باید در متن کار ما انجام شود. 

وي با اشاره به قاچاق کالا گفت: چگونه باید با قاچاق کالا برخورد شود؟ من در دستگاه قضائی پرونده هاي قاچاق را مورد بررسی قرار
داده ام. باید کارهاي برخوردي به ویژه با قاچاق سازمان یافته، ادامه پیدا کند اما مساله با این برخوردها حل نمی شود. پول قاچاق از

 
کجا می آید؟ پول آن حاصل صادراتی است که به خارج از کشور انجام می شود و باید وارد تولید شود. 

نامزد انتخابات ریاست جمهوري با اشاره به مسئله هدایت تسهیلات به تولید گفت: منابع منجمد بانک ها باید به سمت تولید بیاید.

 
بانک ها ثروت خود را تبدیل به یک برج و ساختمان کردند که اگر وارد تولید شود، مسئله تولید متفاوت خواهد شد. 

رئیسی تاکید کرد: ما باید موضوع معوقات بانکی را تمام کنیم. البته یک مقدار از معوقات طبیعی است و شاید کسی نتواند وام را به
موقع پرداخت کند. ما تا ایجاد جذابیت براي تولید حقیقی و واقعی نکنیم و اقتصاد غیر مولد را بدون جاذبه نکنیم، مسئله حل نمی



شود. امروز پول ها به سمت طلا، دلار، سوداگري و زمین خریدن می رود. ما باید اقدامات اقتصادي غیر مولد را به نحوي حل کنیم که

 
جاذبه آن را از بین ببریم؛ این کارها با شعار و با سخنرانی حل نمی شود. 

وي ادامه داد: ما باید مجموعه بخش هاي کشور را در حوزه مسئله کسب و کار و بهبود این فضا فعال کنیم. بخش بازرگانی، تعاون،
بخش خصوصی، کارآفرینان و تولید کنندگان در این رابطه باید بخش ها را فعال کنند. آنهایی که در حوزه تعاونی کار می کنند

 
مشکل عدم اجراي قانون دارند. 

نامزد انتخابات ریاست جمهوري گفت: مسئله اصلی ما در دولت شایسته سالاري است. هرکسی که دنبال رانت و بازي هاي سیاسی و
معطل کردن مردم است، جایگاهی در دولت ندارد. بحث جناح و گروه بحث من نیست، بحث من استفاده از همه ظرفیت هاي کشور
است. شفافیت و مبارزه با فساد از موضوعات بسیار مهمی در دولت است. شفافیت یعنی بسیاري از اقدامات دولت باید پشت ویترین

 
بیاید و مردم، دانشگاه ها و دانشگاهیان آن را نقد کنند. 

 
رئیسی گفت: ما کسري بودجه را باید حل کنیم. این مسئله را به عنوان دومین اصل اساسی دنبال می کنیم تا حل شود. 

وي در ادامه به مساله مشارکت در انتخابات اشاره کرد و گفت: مشارکت مردم بسیار اثربخش است و می تواند دولتی قوي را رقم بزند.
اینکه شما ناراحت شدید که وضعیت سفره و کسب و کار شما بهم خورده است، راه حل آن حضور فعال در میدان و همراهی دولت با

 
مردم و مردم با دولت است. ما در جهت شکل دادن دولت مردمی براي شکل یافتن ایرانی قوي است. 

نامزد انتخابات ریاست جمهوري گفت: مسئله عدالت، فقط نباید عدالت قضائی باشد. همه حوزه هاي اجرایی کشور باید از عدالت بهره
مند باشند. محوریت تحول در دولت مردمی بر مبناي عدالت خواهد بود. ممکن است دیگران این مهم را دیر و دور بدانند اما ما آن را
بسیار نزدیک می بینیم. من با یک دنیا امید به شما عرض می کنم که اگر به هر دلیلی سرخورده شده اید و حالتان گرفته شده است،

 
بدانید که با حضور فعال در این عرصه می توان یک دولت مردمی که از قدرت و قوت لازم برخوردار است رقم زد. 

رئیسی گفت: حوزه هاي فرهنگی و رفع آسیب هاي اجتماعی و مسئله طلاق، اعتیاد، حاشیه نشینی ها و موضوعاتی که مردم را رنج
می دهد با حضور و همکاري شما مردم قابل رفع است.



کرونا در ایران

بیشترین رعایت پروتکل هاي بهداشتی مربوط به این 10 استان است | آمار

افراد واکسینه شده از 5 میلیون نفر گذشت

منبع: همشهريشماره خبر:  63  |  تاریخ: 1400/03/12

معاون کل وزیر بهداشت گفت: مهم ترین راه مقابله با بیماري کرونا تا یک سال آینده تنها واکسیناسیون خواهد بود.

به گزارش همشهري آنلاین به نقل از ایرنا، ایرج حریرچی معاون کل وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی
در یک برنامه تلویزیونی گفت: رعایت پروتکل هاي بهداشتی کرونا از 58 به 71 درصد رسیده است، اما انتظار

 
ما این است حداقل بتوانیم به 90 درصد برسیم. 

وي اظهار داشت: هم اکنون رعایت بهداشت فردي در اماکن عمومی به حدود 73 درصد افزایش یافته است و استان هاي سمنان،

 
زنجان، قزوین، اردبیل جزو بالاترین استان ها در این زمینه هستند. 

حریرچی بیان کرد: در حال حاضر رعایت پروتکل هاي بهداشتی در استان هاي اردبیل، زنجان، قزوین، کرمانشاه، تهران، سمنان، یزد،
خراسان جنوبی، کرمان و فارس به حدود 84 درصد رسیده است و این نشان می دهد که مردم این استان ها به این مسئله توجه

 
جدي دارند. 

معاون کل وزیر بهداشت و درمان گفت: آمارهاي ما نشان می دهد که درصد موارد استفاده از ماسک نیز در اماکن عمومی به 71.86

 
درصد رسیده است. 

حریرچی با بیان اینکه با توجه به تعطیلات پیش رو هرگونه تجمع و هم نفس شدن افراد به هر دلیلی که باشد موجب افزایش ابتلا به
کرونا و میزان مرگ و میر خواهد شد، تاکید کرد: با رعایت دستورالعمل ها باید به دوره طلایی واکسیناسیون برسیم که این باعث

 
بازگشت به کار، زندگی و اشتغال در چند ماه آینده و در نهایت تا آخر سال جاري خواهد بود. 

معاون کل وزیر بهداشت و درمان اظهار داشت: با واکسیناسیون افراد بالاي 60 سال شاهد کاهش مرگ و میر زیادي در کشور خواهیم

 
بود و کاهش چرخه شیوع ویروس کرونا با واکسیناسیون بیش از 70 درصد جمعیت کشور عملی خواهد بود. 

وي افزود: هم اکنون 12 هزار بیمار بستري به 10 هزار نفر کاهش یافته اما در هفته جاري تعداد بیماران سرپایی 13 درصد، بسترهاي

 
18 درصد و مرگ و میر ناشی از ابتلا به کرونا نیز 22 درصد کاهش پیدا کرده است. 

معاون کل وزیر بهداشت و درمان یادآور شد: در حال حاضر بیش 3 میلیون و 786 هزار و 268 نفر دٌز اول واکسن را دریافت کرده اند

 
و 5 میلیون و 263 هزار و 26 نفر نیز به صورت کامل واکسینه شده اند. (یعنی هر دو دور را دریافت کرده اند.) 

وي تاکید کرد: تا زمانی که واکسیناسیون جمعیت ما به 70 درصد برسد باید دستورالعمل ها را به دقت رعایت کنیم و مهم ترین راه

 
مقابله با بیماري کرونا تا یک سال آینده تنها با واکسیناسیون عملی خواهد بود. 



او تاکید کرد: مهم ترین قصور دینی، ملی و اجتماعی ایجاد تردید درباره واکسیناسیون است.



دولت حدود 33 هزار فرصت شغلی روستایی در کرمانشاه ایجاد کرد

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  64  |  تاریخ: 1400/03/12

فصل اقتصاد - کرمانشاه - مدیر کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی کرمانشاه گفت: دولت با پرداخت بیش از 10 هزار میلیارد
ریال تسهیلات از محل اعتبارات اشتغال پایدار در مناطق روستایی و عشایري 32 هزار و 948 فرصت شغلی ایجاد کرده است.

فصل اقتصاد - کرمانشاه - مدیر کل تعاون، کار و رفاه
اجتماعی کرمانشاه گفت: دولت با پرداخت بیش از 10 هزار
میلیارد ریال تسهیلات از محل اعتبارات اشتغال پایدار در
مناطق روستایی و عشایري 32 هزار و 948 فرصت شغلی

 
ایجاد کرده است. 

«حسن عزیزي» روز چهارشنبه ، اظهار داشت: این میزان
اعتبار به منظور اجراي 23 هزار و 517 طرح اشتغالزایی در

 
یک هزار و 400 روستاي استان کرمانشاه صرف شده است. 

وي تاکید کرد: نرخ بیکاري استان از 21.6 درصد در ابتداي سال 1399 با وجود بحران هاي مانند زلزله، سیل، کرونا و تشدید تحریم

 
هاي ظالمانه به 14.9 درصد در پایان سال 1399 رسید. 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی با اشاره به برنامه ریزي هاي صورت گرفته براي توسعه اشتغال و کاهش نرخ بیکاري با تدوین سند
اجرایی سه ساله استان براي سال 98، 99 و 1400، افزود: براي کاهش نرخ بیکاري 3 درصدي نرخ بیکاري براي سال 98 تعداد 59
هزار و 688 فرصت شغلی ناخالص پیش بینی شد که با تحقق برنامه، نرخ بیکاري در پایان سال 98 با کاهش 3.1 درصدي به 15.7

 
درصد رسید. 

عزیزي یادآور شد: براي سال 99 نیز پیش بینی کاهش 2 و نیم درصدي نرخ بیکاري با ایجاد 47 هزار و 308 فرصت شغلی به طور
ناخالص و 17 هزار و 643 فرصت شغلی ناخالص را داشتیم که توانستیم بیشتر از برنامه یعنی معادل 59 هزار و 713 فرصت شغلی به

 
طور ناخالص ایجاد کنیم. 

وي با اشاره به اینکه میزان اشتغال ایجاد شده 26 درصد بیشتر از میزان پیش بینی شده در سال 99 بود، اضافه کرد: پیش بینی هاي
سند اشتغال براي سال 99 به دلیل مسائل و تبعات ویروس کرونا و از دست دادن 27 هزار و 341 فرصت شغلی در هفت هزار و 437

 
بنگاه اقتصادي محقق نشد. 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی با اشاره به اینکه سال 99 نرخ بیکاري به کمترین میزان در 10 سال گذشته معادل 14.9درصد
رسید، گفت: براساس مفاد سند اشتغال براي تحقق کاهش 2.5 درصدي میزان بیکاري در سال 1400 باید 50 هزار و 854 فرصت

 
شغلی به طور ناخالص در استان ایجاد شود. 

عزیزي در ادامه به برخی اقدامات دولت براي جبران و کاهش اثرات ویروس کرونا بر اشتغال و فرصت هاي شغلی موجود اشاره کرد و
افزود: با شروع شیوع ویروس کرونا در فروردین 1399 تعداد 14 هزار و 140 نفر از کسانی که در اثر بیماري کرونا کسب و کار خود را
از دست داده بودند در سامانه بیمه بیکاري ثبت نام کردند در حالی که در مدت مشابه در سال 98 فقط 2 هزار و 300 نفر متقاضی

 
استفاده از مقرري بیمه بیکاري در استان شده بودند. 

وي اظهار داشت: دولت براي هشت هزار و 609 نفر از مشمولین مقرري بیمه بیکاري به علت محدود بوده منابع صندوق بیمه بیکاري



به شرط داشتن حداقل یک ماه سابقه تامین اجتماعی، مقرري بیمه بیکاري را پرداخت و براي سایرین نیز با کمک هاي مواسانه و

 
یارانه معیشتی به صورت فوق العاده قسمتی از آسیب هاي وارده بر مشاغل را جبران کرد. 

استان کرمانشاه با 2 میلیون نفر جمعیت بیش از یک هزار واحد تولیدي و صنعتی دارد که بیش از 30 هزار نفر در این واحدها مشغول
به کار هستند.



طلبه باید سعی کند اسیر مدرك گرایی نشود / اولویت فراگیري تبلیغ مجازي

نسبت به تبلیغ سنتی

منبع: حوزه نیوزشماره خبر:  65  |  تاریخ: 1400/03/12

حوزه/ اگر حوزه توان این را داشته باشد که محتواي مجازي ایجاد کند، اولویت بر فراگیري تبلیغ مجازي نسبت به تبلیغ
سنتی است به خاطر اینکه امروزه هر جوانی یک گوشی در دست دارد و همه با فضاي مجازي مانوس شده اند، همان گونه که

کشورهاي غربی و دشمنان اسلام و انقلاب محتواي فاسد درست می کنند ما هم باید محتواي ...

دانش آموخته حوزه علمیه قم تبیین کرد: طلبه باید سعی کند اسیر مدرك گرایی نشود / اولویت فراگیري تبلیغ مجازي نسبت

 
به تبلیغ سنتی 

حوزه/ اگر حوزه توان این را داشته باشد که محتواي مجازي
ایجاد کند، اولویت بر فراگیري تبلیغ مجازي نسبت به تبلیغ
سنتی است به خاطر اینکه امروزه هر جوانی یک گوشی در دست
دارد و همه با فضاي مجازي مانوس شده اند، همان گونه که
کشورهاي غربی و دشمنان اسلام و انقلاب محتواي فاسد درست
می کنند ما هم باید محتواي دینی تولید کنیم و در فضاي

 
مجازي بگذاریم که جوان فقط سرگرم محتواي فاسد نباشد. 

به گزارش خبرگزاري حوزه، حجت الاسلام سید محمد هادي
شریعتمدار دانش آموخته حوزه علمیه قم به بیان تجریبات
تبلیغی و تحصیلی خود پرداخته است که متن این گفت و گو

 
تقدیم می شود. 

سید محمد هادي شریعتمدار هستم سال 83 ـ 84 وارد حوزه علمیه قم شدم. خانواده ما کاملا طلبه هستند یعنی خانواده اي که
بزرگ شدم کاملا مذهبی و طلبه هستند، چهار تا عمو دارم که فقط یکیشان طلبه نیست به همین دلیل با فضاي حوزه از همان بچگی

 
آشنا بودم که چگونه هست، غیر از درس و بحث طلبگی اشتغال دیگري ندارم و فقط درس می خوانم. 

از سیکل وارد حوزه شدم و اینکه پرسیدید انگیزه بنده براي ورود به حوزه چه بوده است باید بگویم بنده از سوم راهنمایی اصلاً براي
خودم نمی دیدم که وارد دبیرستان بشوم، از همان اول فقط حوزه را براي خودم انتخاب کرده بودم به خاطر اینکه با فضاي حوزه

 
آشنایی داشتم. 

سال اولی که من و برادرم وارد حوزه شدیم پدر ما براي سنجش انگیزه ما مقداري سخت گرفت که ببیند چطور آدمی هستیم و آیا
می خواهیم در حوزه بمانیم یا نه؟ اگر قصد داریم از حوزه بیرون بیاییم همان سال اول بیرون بیایم تا ضرري به حوزه نزنیم، ولی
الحمدالله ما در حوزه ماندگار شدیم. سال 83 ـ 84 وارد حوزه علمیه قم شدم، شش سال اول را در مدرسه امام حسن مجتبی(ع) تحت
اشراف آیت االله العظمی مکارم شیرازي درس خواندم، چهار سال بعد را در مؤسسه امام رضا(ع) (فقه و اصول) که مؤسسه اي براي



طلاب خوزستانی است سطح را خواندم، دو سال هم درس خارج در همان مؤسسه بودم ولی براي سه سال خارج بعد وارد مرکز فقهی

 
ائمه اطهار(ع) شدم و درس خارج فقه و اصول را در مرکز فقهی به صورت جدي ادامه دادم. 

 
آیا از ورود خود به حوزه راضی هستید و اینکه ورود به حوزه از حیث معنوي چه فایده اي براي شما داشت؟ 

براي من ورود به حوزه اول از همه به درد خودم خورد، طریقه زندگی کردن را فهمیدیم، طریقه اي که ائمه اطهار(ع) داشتند در
زندگی کردن، تعامل با مردم چرا که به نظر من اولین فایده خب براي خود انسان است. انسان باید اول خودش را ببیند تا طلبه بشود.
دومین نکته این است که هدف هرکسی از ورود به حوزه باید مشخص باشد که براي چه چیزي وارد حوزه می شود، اگر هدف از ورود
به حوزه مال دنیا و این چیزها باشد که در حوزه خیلی ممکن است این چیزها نباشد ولی اگر انسان هدف را کمک به خلق، کمک به
اسلام، بتواند قدمی در راه اسلام بردارد، اگر هدفش را این قرار بدهد می تواند در حوزه موفق باشد حالا به هر جایی هم که برسد
درجه اجتهاد، درجات پائین تر، تبلیغ باشد، اگر هدفش خدمت به اسلام و خدمت به مردم باشد می تواند به این هدف برسد ولی لازم

 
نیست حتماً به درجه اجتهاد رسید تا بتوانید به این هدف برسید و خدمت به اسلام کنید. 

در خانواده ما چون همه طلبه بودند از طرف خانواده و دوستان و آشنایان مانعی نداشتم که من را از این هدف بازدارند و بگویند حوزه
نرو، ولی دوستانی داشتم که خانواده شان موافق با طلبگی نبودند، به خاطر اینکه فقط مادیات را می دیدند و می گفتند حوزه بار
مادي براي شما ندارد، تبلیغاتی که دشمن می کند همان طوري که اساتید ما بارها گفته اند که اگر چند تا طلبه هستند که وضع
مالی شان خوب است و یا یک جایی مشغول به کار هستند، عموم طلاب آن گونه نیستند و وضعیت معیشتی اشان خیلی پائین تر از

 
سطح جامعه است. 

 
از چه زمانی فعالیت هاي تبلیغی خود را آغاز کردید و از فواید تبلیغ چهره به چهره برایمان بگویید 

از پایه سه که در حوزه بودیم، دفتر تبلیغات اسلامی برنامه اي داشت به عنوان "تبلیغ چهره به چهره" که از آنجا مشغول به تبلیغ
شدیم، تبلیغ چهره به چهره در آن زمان اینگونه نبود که طلبه حتما باید ملبس باشد، من از پایه سه تا پایه ششم به تبلیغ چهره به
چهره مشغول بودم و با همکاري پدرم که خودشان حوزوي بودند و تبلیغ می رفتند با جوان ها گرم می گرفتیم و صحبت می کردیم و
اگر مشکلی داشتند صحبت می کردیم و به شبهات و سوالات آنان تا جایی که بلد بودیم پاسخ می دادیم، بعد از اینکه پایه شش را
تمام کردیم و پرونده تبلیغی رسمی شروع شد، فهمیدیم که اگر چه منبر تأثیرات زیادي دارد ولی تأثیر اصلی همان تبلیغ چهره به

 
چهره است. 

ویژگی خوب و مهم تبلیغ چهره به چهره این است که وقتی مبلّغ داخل مردم می شود و با ایشان صحبت می کند، مشکلاتشان را می
فهمد که چه دغدغه هایی دارند، چه شبهه هایی برایشان پیش آمده است تا متناسب به آن برایشان پاسخ آماده کند و بگوید، جوان
هایی که سؤال دارند سوالات خود را مطرح می کنند و مبلغ به راحتی و از نزدیک به آن سوالات پاسخ می دهد، ولی اگر فقط منبر
باشد و روي منبر یک متنی را بخوانی و بعد همان را ارائه بدهی این کار تاثیرگذاري زیادي ندارد. تبلیغاتی که ما می رویم معمولا
منبر هست، نماز هست، ولی بعد از آن داخل مسجد هستیم سؤال می پرسند جواب می دهیم، حتی مشکلاتی که دارند را بیان می

 
کنند تعامل که می شود تأثیرش خیلی بیشتر از تبلیغ سنتی است. 

 
ضرورت ورود طلاب و مبلغین به فضاي مجازي چیست و چه فواید و برکاتی دارد؟ 

اگر حوزه توان این را داشته باشد که محتواي مجازي ایجاد کند، اولویت بر فراگیري تبلیغ مجازي نسبت به تبلیغ سنتی است به



خاطر اینکه امروزه هر جوانی یک گوشی در دست دارد و همه با فضاي مجازي مانوس شده اند، همان گونه که کشورهاي غربی و
دشمنان اسلام و انقلاب محتواي فاسد درست می کنند ما هم باید محتواي دینی تولید کنیم و در فضاي مجازي بگذاریم که جوان

 
فقط سرگرم محتواي فاسد نباشد. 

الحمدالله حوزه این مراکز تخصصی که تاسیس کرده است می تواند تا حد زیادي پاسخگوي مشکلات جامعه باشد، منتهی جامعه باید
بخواهد و درخواست کند، اگر درخواست از جامعه باشد قطعاً حوزه براي تمام مشکلات پاسخ دارد مهم این است که حوزه زمینه را
فراهم کرده و راهکار قرار داده است ولی جامعه هم باید بخواهد و استقبال کند، همان گونه که اگر جامعه نخواهد درست نمی شود،

 
باید جامعه بخواهد تا انسان بتواند چیزهایی که به طور تئوري در مراکز حوزوي یاد گرفته را به صورت عملی به جامعه نشان بدهد. 

 
از نظر شما ویژگی هاي یک استاد خوب در حوزه چیست و چه ویژگی هایی از یک استاد براي طلبه انگیزه ایجاد می کند؟ 

اولین ویژگی هاي یک استاد خوب اخلاق خوب است، اگر استاد بااخلاق باشد و آن درسی را که می دهد خوب مطالعه کرده باشد و
براي خودش هضم شده باشد این می تواند براي طلاب انگیزه ایجاد کند، دومین چیزي که خیلی مهم است پاسخگویی است، بعضی از
اساتید هستند که درس خارج هم می دهند و می روند دیگر زمانی براي پرسش و پاسخ و سؤال پرسیدن قرار نمی دهند، چیزي که
خیلی مهم است پرسش و پاسخ است، چون ممکن است یک سؤالی براي طلبه مطرح شود که جوابش را باید از استاد بشنود، اگر
پرسش و پاسخ نباشد فایده اي ندارد. الحمدالله درس آیت االله محمدجواد فاضل لنکرانی یکی از خصوصیاتی دارد اینست که پرسش و

 
پاسخ در کلاس هست، یعنی استاد وقتی مطالب را بیان کردند اگر سؤالی براي طلبه ایجاد شده باشد جواب می دهد. 

 
سنت هاي خوب حوزه در باب درس خواندن چه چیزهایی است؟ 

یکی از ضروریات مهم و سنت هاي قدیمی در مقوله درس خواندن در حوزه پیش مطالعه است، اگر کسی پیش مطالعه کرد یعنی قبل
از اینکه استاد درس را بیان کند خودش یک مطالعه اي کند و سر کلاس درس خوب به بیانات استاد گوش بدهد و بعد از آن دوباره
یک مطالعه اي داشته باشد و بحث کند محال است که درس را نفهمد. تقریرنویسی هم مهم است، تقریر نویسی اینست که ما درس
اساتیدي را که شرکت می کنیم نکته برداري می کنیم و بعد آن نکات را که برداشتیم چیزهایی که به ذهن خودمان آمد را تکمیل

 
می کنیم و طرح می کنیم. 

تقریرنویسی باعث می شود مطالبی که استاد سر کلاس درس داده در ذهن طلبه حک شود، با دست که می نویسی هم مرور می شود

 
و هم پخته تر می شود و در ذهن حک می شود و باعث می شود که مطلب و نکات استاد را انسان به زودي فراموش نکند. 

 
از آفات هایی که ممکن است در حوزه وجود داشته باشد، طلبه چگونه باید اسیر آنها نشود؟ 

مدرك گرایی یک آفت است که الآن به وجود آمده و این مشکل و آفت هم به خاطر مشکلی است که در بیرون حوزه وجود دارد،
یعنی فرض کنید طلبه اي می خواهد در دانشگاه تدریس کند، اول می گویند مدرك تو چیست؟ همه چیز را روي کاغذ می بینند،
کاري ندارند که این طلبه اگر مدرك نداشته در مقابل سواد بالایی دارد، ولی چون که جامعه الآن به سمت مدرك گرایی رفته است
طلبه هم که بخواهد علم خودش را ارائه دهد از او مدرك می خواهند که تو چه خوانده اي و چه مدرکی داري؟ تا مدرك کاغذي
نباشد از انسان چیزي قبول نمی کنند به همین دلیل است که مدرك گرایی پیش آمده، فرض کنید حتی اگر طلبه هم نباشد یک
فوق لیسانسه باشد و درس خوانده باشد، ولی مدرك نداشته باشد هیچ جا قبولش نمی کنند، جامعه انسان را به این سمت سوق داده

 
است، متاسفانه ولی یک طلبه باید سعی کند اسیر این مدرك گرایی نشود و درس را واقعا براي درس و فهمیدن بخواند. 



در پایان باید بگویم که طلبه اگر بخواهد در جامعه موفق باشد اول باید خودش را کنترل کند یعنی بتواند آن ملاکی که دین از انسان
خواسته را داشته باشد و بعد خانواده ي خودش، بعد جامعه. فرض کنید من به جامعه و به مردم بخواهم نصیحت کنم که دین این را

می گوید و بعد خودم انجام ندهم و آن الگو در خانواده خودم نباشد چنان تأثیر ندارد.



پرداخت بیش از 94 هزار میلیارد ریال تسهیلات تولید و اشتغال

منبع: دیوان اقتصادشماره خبر:  66  |  تاریخ: 1400/03/12

بررسی آمارهاي منتشره وزارت صنعت، معدن و تجارت حاکی است از ابتداي اجراي برنامه تولید و اشتغال (تبصره 18) تا
پایان فروردین ماه امسال بیش از 94 هزار و 671 میلیارد ریال تسهیلات به بنگاه ها و واحدهاي تولیدي پرداخت شده است.

بررسی آمارهاي منتشره وزارت صنعت، معدن و تجارت
حاکی است از ابتداي اجراي برنامه تولید و اشتغال (تبصره
18) تا پایان فروردین ماه امسال بیش از 94 هزار و 671
میلیارد ریال تسهیلات به بنگاه ها و واحدهاي تولیدي

 
پرداخت شده است. 

به گزارش دیوان اقتصاد به نقل از ایرنا، منابع تخصیصی
تسهیلات تولید و اشتغال (تبصره 18) در سه بخش تامین

سرمایه در گردش مورد نیاز فعالان اقتصادي و کمک به نوسازي و جایگزینی ماشین آلات و طرح هاي که بیش از 60 درصد پیشرفت

 
فیزیکی دارند، پرداخت می شود. 

 
به گزارش وزارت صنعت، معدن و تجارت، این میزان تسهیلات تاکنون به یک هزار و 481 بنگاه و واحد تولیدي پرداخت شده است. 

از آغاز اجراي این طرح (ابتداي اسفندماه سال 97) تا پایان فروردین ماه هفت هزار و 558 واحد تولیدي براي دریافت تسهیلات

 
مربوطه ثبت نام کردند. 

در این بازه زمانی همچنین 2 هزار و 860 فقره معرفی به بانک براي دریافت بیش از 214 هزار و 796 میلیارد ریال تسهیلات انجام که

 
در نهایت منجر به پرداخت 94 هزار و 671 میلیارد ریال تسهیلات شد. 

برپایه این آمارها، در فروردین ماه امسال نیز 84 فقره پرداختی به میزان 6 هزار و 439 میلیارد ریال به بنگاه هاي متقاضی در قالب

 
همین تسهیلات انجام شد. 

برنامه تولید و اشتغال (موضوع بند الف تبصره 18 قانون بودجه کشور) از اسفند ماه 97 پس از انعقاد تفاهم نامه و موافقت نامه
مشترك وزارت صنعت، معدن و تجارت با سازمان برنامه و بودجه کل کشور، ابلاغ دستورالعمل هاي اجرایی مربوطه، انعقاد قرارداد

 
عاملیت با بانک ها و پیاده کردن فرآیند اعطاي تسهیلات از طریق سامانه بهین یاب وزارت صنعت وارد فاز اجرایی شد. 

 
سقف منابع مورد نیاز این برنامه 201 هزار و 299 میلیارد ریال تعیین شده است. 

صندوق توسعه ملی به همین منظور تاکنون طی سال هاي 97 و 98 به میزان 55 هزار و 200 میلیون ریال نزد بانک هاي عامل طرف
قرارداد سپرده گذاري کرده که در تلفیق با منابع داخلی بانک ها (50 درصد منابع صندوق و 50 درصد منابع بانک ها)، منابع ایجاد

 
شده براي پرداخت تسهیلات سرمایه در گردش و سرمایه ثابت به مبلغ 110 هزار و 400 میلیارد ریال رسیده است. 

پس از ابلاغ دستورالعمل اجرایی برنامه ذکر شده توسط وزارت صنعت، کمیته هاي بررسی و کارگروه هاي استانی تشکیل و اقدام هاي
لازم به منظور ثبت درخواست متقاضیان تسهیلات و بررسی و معرفی واجدان شرایط به بانک هاي عامل در دستور کار قرار گرفت.



قطع زنجیره خام فروشی گوگرد سرخس

منبع: روزنامه قدسشماره خبر:  67  |  تاریخ: 1400/03/12

خام فروشی بیش از چند صد تن گوگرد در سرخس به دلیل نبود صنایع جانبی یکی از مهمترین چالشها یا نقیصه هاي
صنعتی خراسان رضوي در چند سال گذشته به شمار می رفت اما اقدامات صنعتی دولت این خام فروشی در محل ذخایر

گازي کشور را به خط پایان خود نزدیک کرد.

خام فروشی بیش از چند صد تن گوگرد در سرخس به
دلیل نبود صنایع جانبی یکی از مهمترین چالشها یا نقیصه
هاي صنعتی خراسان رضوي در چند سال گذشته به شمار
می رفت اما اقدامات صنعتی دولت این خام فروشی در

 
محل ذخایر گازي کشور را به خط پایان خود نزدیک کرد. 

به گزارش قدس آنلاین، فرآوري گوگرد یکی از مزیتهاي
اقتصادي در بسیاري از کشورهاي داراي فرآورده هاي نفتی
به ویژه کشورهاي توسعه یافته به شمار می رود اما چند
سال قبل در ایران با وجود این مزیت اقتصادي، گوگرد از

 
سرخس به خلیج فارس منتقل می شد و بدون هیچ ارزش افزوده به صورت خام صادر می گردید. 

گوگرد در موارد بسیار کاربرد دارد، یکی از مهمترین مصارف آن در تولید اسید سولفوریک است، گوگرد همچنین در تولید کودهاي
کشاورزي، نرم کننده هاي رنگ، لاستیک، کودهاي فسفانه، کود سولفات آمونیوم، آسفالت و بتن و بسیاري مواد شیمیایی و معدنی و

 
حتی در تولید برخی داروها به کار می رود. 

در این راستا نخستین گامها براي فرآوري گوگرد در مصارف صنعتی و کشاورزي و قطع خام فروشی آن در پالایشگاه شهید هاشمی

 
نژاد سرخس برداشته شد و اجراي طرحهاي صنعتی جدید در کنار این پالایشگاه کلید خورد. 

پالایشگاه شهید هاشمی نژاد سرخس یا خانگیران در 180 کیلومتري شمال شرق مشهد تولیدکننده گاز طبیعی، گوگرد، مایعات گازي
و محصولات واحد تقطیر از مخازن گازي منطقه خانگیران شامل سه مخزن گاز شیرین و یک مخزن گاز ترش و تامین کننده گاز مورد
نیاز مردم و بخشهاي صنعتی و خدماتی در استانهاي خراسان شمالی، خراسان رضوي، خراسان جنوبی، گلستان، مازندران و بخشی از

 
استان سمنان است. 

مجموعه استخراج و پالایش خانگیران که سابقه اکتشاف گاز در آن به سال 1331 و فعالیت نخستین چاه گاز شیرین به سال 1341
باز می گردد، هم اینک روزانه فراوري 49، 5 میلیون مترمکعب گاز ترش و تولید 11 میلیون مترمکعب گاز شیرین را انجام می دهد،
همچنین از محل فرآوري گاز ترش در خانگیران روزانه دو هزار تن گوگرد و هزار و 884 بشکه میعانات گازي تقطیرشده تولید می

 
شود زیرا در داخل پالایشگاه گاز سرخس، یک پالایشگاه کوچک نفتی هم براي این امر فعال است. 



تولید هر تن گوگرد به طور میانگین یک میلیون و 500 هزار دلار ارزش افزوده به همراه دارد و در حال حاضر مصارف گوگرد تولید
شده در پالایشگاه شهید هاشمی نژاد سرخس در صنایع کشاورزي، اسیدسازي و محصولات شیمیایی داخلی است و به خارج از کشور

 
صادر نمی شود. 

 
فرآوري گوگرد و ارزش افزوده بسیار براي سرخس 

فرماندار سرخس سال گذشته و پیش از اتمام اجراي طرحهاي مربوط به فرآوري گوگرد با اشاره به خام فروشی گوگرد گفته بود: روزانه
2 تا 4 هزار تن از گوگرد تولیدي پالایشگاه شهید هاشمی نژاد در این شهرستان به صورت خام با واگن و قطار باري از سرخس به

 
بندرعباس منتقل شده و به صورت خام صادر می شود. 

محمدرضا رجبی مقدم افزود: با راه اندازي واحدهاي فرآوري گوگرد در منطقه ارزش افزوده قابل توجهی بابت صادرات این محصولات
عاید کشور خواهد شد به طوري که در حال حاضر هر کیلو گوگرد خام به قیمت سه هزار ریال صادر می شود حال آنکه با انجام تنها

 
یک مرحله فرآوري ارزش این محصول به کیلویی هشت هزار ریال افزایش می یابد. 

وي با تاکید بر بومی شدن ساخت واحدهاي فرآوري در سرخس ادامه داد: می توان با راه اندازي واحدهاي یاد شده چندین فرایند

 
فرآوري در محصولات نهایی گوگرد انجام داد و درآمد سرشاري براي کشور به دست آورد. 

فرماندار سرخس به تولید گوگرد خام در کشورهاي همسایه از جمله کشورهاي منطقه آسیاي مرکزي اشاره کرد و گفت: در ادامه روند
فرآوري گوگرد می توان گوگرد کشورهاي همسایه را نیز وارد کرد و پس از فرآوري با ارزش افزوده مناسب به دیگر مقاصد صادر نمود

 
تا سرخس به قطب فرآوري گوگرد تبدیل شود. 

 
اجراي چهار طرح گوگردي در سرخس 

اجراي چهار طرح گوگردي در سرخس طی دولت دوازدهم همه دغدغه هاي مسوولان و فعالان اقتصادي براي خام فروشی گوگرد از

 
این منطقه را به امید به توسعه و اشتغالزایی مبدل کرد. 

مشاور مدیرعامل پالایشگاه شهید هاشمی نژاد در این باره گفت: پالایشگاه شهید هاشمی نژاد در شهرستان سرخس بزرگترین

 
تولیدکننده گوگرد در کشور است به طوري که سالانه 550 هزار تن گوگرد تولید می کند. 

مجید جعفرزاده افزود: چهار طرح گوگردي با هدف پرهیز از خام فروشی و ایجاد ارزش افزوده حاصل از صادرات محصولات گوگردي
در جوار پالایشگاه شهید هاشمی نژاد مشهد اجرا و بهره برداري شد که با تکمیل آنها زمینه تبدیل این منطقه به قطب گوگردي کشور

 
فراهم می شود. 

وي این طرحها را شامل تولید گرانول و اوره با پوشش گوگردي، گوگرد بنتونیت، میکرونیزه و گوگرد مایع برشمرد که براي اجراي آنها

 
2 هزار و 450 میلیارد ریال و 5.2 میلیون یورو سرمایه گذاري شده است و براي حدود 150 نفر اشتغال مستقیم ایجاد می کند. 

یکی از نخستین طرحهاي گوگردي مربوط به فاز نخست پارك گوگردي گنبدلی، یادمان سردار شهید سلیمانی بود که زمستان سال

 
گذشته با حضور مسوولان محلی و استانی در منطقه خانگیران به بهره برداري رسید. 



مدیرعامل پالایشگاه شهید هاشمی نژاد سرخس در باره این طرح گفت: ساخت این پارك از سال 96 در زمینی به مساحت 9 هکتار
آغاز شد، در فاز نخست، حدود سه هزار میلیارد ریال توسط بخش خصوصی هزینه شده که براي 150 نفر بطور ثابت اشتغال ایجاد می

 
کند. 

سید مجید منبتی با بیان اینکه سیزدهمین تولید کننده گوگرد دنیا هستیم افزود: 72 میلیون تن تولید گوگرد در سال داریم که 68
میلیون تن آن مصرف می شود. نصف این میزان در کودهاي کشاورزي و 30 درصد هم در صنایع و بقیه در تولیدات بهداشتی، آرایشی

 
و دارویی مصرف می شود. 

وي ادامه داد: براي رفع معضلات زیست محیطی گوگردهاي تولیدي، پارك گوگردي را در منطقه سرخس ایجاد کردیم که در این
زمینه با چهار شرکت تجاري توانمند وارد مذاکره شدیم و براي فروش روزانه هزار تن محصول قرارداد امضا کردیم که تا سه هزار و

 
600 تن قابل افزایش است. 

پس از اجراي فاز نخست پارك گوگردي گنبدلی، نخستین کارخانه تولید محصولات گوگردي گرانول نیز در این پارك اواخر سال
گذشته بهره برداري شد که معاون اقتصادي پالایشگاه شهید هاشمی نژاد درباره آن گفت: با بهره برداري از فاز نخست این کارخانه 30

 
نفر از جوانان بومی منطقه به طور مستقیم مشغول کار شدند. 

سعید ضرابی افزود: این کارخانه با هزینه 500 میلیارد ریال و توسط بخش خصوصی راه اندازي شده و توان تولید روزانه 400 تن
گوگرد گرانول را دارد، همچنین پالایشگاه شهید هاشمی نژاد براي پیشرفت در تمامی حوزه ها داراي استراتژي است و ما براي
محصول گوگرد با خلوص زیاد نقشه استراتژیک داریم، این فرآورده می تواند ارزش افزوده فراوان ایجاد کند. بخشی از مصرف این

 
محصول در بخش کشاورزي است و براي اصلاح ساختار خاك، ظرفیت جذب آب وکاهش شوري و PH خاك نیز مناسب است. 

هنوز امکان صادرات محصولات گوگردي پالایشگاه شهید هاشمی نژاد به خارج از کشور فراهم نشده است و مرحله دوم پروژه هاي
گوگردي در سرخس با ظرفیت تولید سه میلیون تن در سال با محوریت فرآوري گوگرد کشورهاي حوزه سی. آي. اس نیز به اجرا

 
درمی آید که خود گامی دیگر در جهت توسعه گوگردي خراسان رضوي خواهد بود. 

 
منبع: ایرنا 

انتهاي خبر/



سندي که پرسپولیس رو کرد

منبع: فرتاك نیوزشماره خبر:  68  |  تاریخ: 1400/03/12

 
شناسه خبر 312517 

 
 08:22:20 1400/03/12

 
 A

 
نگاهی به صفحه نخست روزنامه پرسپولیس،چهارشنبه 12 خرداد ماه 1400 

 
براي ورود به کانال تلگرام فرتاك نیوز کلیک کنید. 

آنچه دیگران میخوانند زنده ماندن 2 جوان تهرانی در پژوي له

 
شده/ معجزه اي که رخ داد+عکس ها 

 
خرس وحشی دست مرد خوزستانی را درید + عکس 

 
حضور حسن روحانی در ستاد مردمی ثمر/فیلم 

اختصاصی/ گزارش تصویري از نشست باشکوه ورزش و جوانان

 
ستاد مردمی ثمر 

 
سانسور جنجالی از برجستگی بدن ساره بیات + فیلم 

 
«نادر دارستانی» مدیر حوزه رسانه و عضو شوراي راهبردي ستاد مردمی ثمر (سمر) شد 

 
نجات قاتل کرجی از اعدام بدون قید و شرط / مادر مقتول مهربانانه بخشید 

 
جلیلی: براي چهار موضوع مهم، اشتغال، گرانی، مسکن و مبارزه با تحریم ها برنامه دارم 

 
حتما بخوانید زنده ماندن 2 جوان تهرانی در پژوي له شده/ معجزه اي که رخ داد+عکس ها 

 
لیلا اوتادي از تجاوز کثیف پدر بابک خرمدین پرده برداشت! / او به دختران دانشجوي بابک تجاوز کرده است + سند 

 
دومین محموله واکسن کروناي کوواکس وارد ایران شد 

 
قتل بابک خرمدین کارگردان سینما در اکباتان / جسد را پدر و مادرش به سطل زباله انداختند + عکس 

 
همخوابی شیطانی دختر تهرانی با مرد متاهل / آرمیتا سقط جنین کرد+ عکس 

 
لینک کوتاه 

روزنامه پرسپولیس



محرومیت زدایی از استان ها با تسهیلات پرداختی بانک توسعه تعاون

منبع: آناشماره خبر:  69  |  تاریخ: 1400/03/12

مجموع تسهیلات پرداختی بانک توسعه تعاون به اشخاص حقیقی و حقوقی و معرفی شدگان نهاد هاي حمایتی در قالب طرح
اشتغال پایدار روستایی وعشایري از 25 هزار میلیارد ریال عبور کرد که این میزان تسهیلات حدود 51 هزار فرصت شغلی

جدید ایجاد شده است.

مجموع تسهیلات پرداختی بانک توسعه تعاون به اشخاص حقیقی و حقوقی و معرفی شدگان نهاد هاي حمایتی در قالب طرح
اشتغال پایدار روستایی وعشایري از 25 هزار میلیارد ریال عبور کرد که این میزان تسهیلات حدود 51 هزار فرصت شغلی جدید ایجاد

 
شده است. 

به گزارش گروه بازار خبرگزاري آنا، روابط عمومی بانک توسعه
تعاون ، بر اساس اطلاعات دریافت شده از سامانه «کارا» از ابتداي
اجراي طرح اشتغال پایدار روستایی بانک توسعه تعاون به عنوان
یک بانک توسعه اي از مجموع 28 هزار و 339 طرح معرفی شده
به 26 هزار و 220 طرح در 31 استان کشور بیش از 25 هزار

 
میلیارد ریال تسهیلات پرداخت کرده است. 

جزئیات تسهیلات پرداختی نشان می دهد که استان هاي
کرمانشاه، سیستان و بلوچستان، گلستان، گیلان، فارس خراسان
رضوي و خراسان شمالی بالاترین طرح هاي منعقد شده با بانک

 
توسعه تعاون را داشته اند. 

بر اساس این گزارش، مجموع طرح هاي تامین مالی شده در پروژه اشتغال پایدار روستایی در سه استان کرمانشاه، سیستان و
بلوچستان و گلستان به 8 هزار و 146 طرح رسیده است که حدود یک سوم تسهیلات پرداختی بانک توسعه تعاون به این سه استان

 
اختصاص دارد. 

 
از سوي دیگر، از مجموع تسهیلات اعطایی بانک توسعه تعاون در سراسر ایران حدود 51 هزار فرصت شغلی جدید ایجاد شده است. 

گزارش تسهیلات پرداختی بانک توسعه تعاون در قالب پروژه اشتغال پایدار روستایی نشان می دهد که 12 هزار و 227 طرح نهادهاي

 
حمایتی کشور از این تسهیلات به ارزش بیش از 5 هزار میلیارد ریال منتفع شده اند. 

مجموع تسهیلات پرداختی بانک توسعه تعاون به اشخاص حقیقی و حقوقی و معرفی شدگان نهاد هاي حمایتی از 25 هزار میلیارد

 
ریال عبور کرده است. 

انتهاي پیام/4129/ر



توجه به ارزش هاي فرهنگی و اخلاقی از الزامات جهش تولید است

منبع: ایرناشماره خبر:  70  |  تاریخ: 1400/03/12

تهران- ایرنا- نویسنده کتاب «جستاري بر مبانی و الزامات جهش تولید» معتقد است تا زمانی که مقوله جهش تولید به یک
ارزش فرهنگی و اخلاقی مهم در زندگی روزمره افراد تبدیل نشود، نمی توان انتظار موفقیتی شگرف و تحولی عظیم در این

حوزه داشت.

تهران- ایرنا- نویسنده کتاب «جستاري بر مبانی و الزامات
جهش تولید» معتقد است تا زمانی که مقوله جهش تولید
به یک ارزش فرهنگی و اخلاقی مهم در زندگی روزمره
افراد تبدیل نشود، نمی توان انتظار موفقیتی شگرف و

 
تحولی عظیم در این حوزه داشت. 

کتاب جستاري بر مبانی و الزامات جهش تولید به قلم رضا

 
طالعی فر به تازگی وارد بازار کتاب شده است. 

طالعی فر روز چهارشنبه به خبرنگار فرهنگی ایرنا با اشاره
به محورهاي مطرح شده در این اثر، گفت: موضوع جهش
تولید داراي الزاماتی است که یکی از آنها الزامات فرهنگی
است. یعنی نظام فرهنگی کشور همچون سایر بخش ها
داراي نقش مهم و کلیدي در این زمینه است و بی توجهی

به آن باعث ضرر قابل توجهی خواهد شد. چون تجربه نشان داده هر کشوري که از نظر مسائل تولیدي رشد کرده، قطعا همسو و همراه

 
با آن بخش هاي فرهنگی اش نیز تغییرات مهم و متناسبی را به خود دیده است. 

در واقع نمی توان جهش تولید را فقط با نگاه اقتصادي مورد بررسی قرار داد. زیرا رونق و جهش تولید در بستر جامعه و به دست افراد
جامعه باید اتفاق بیافتد. بر همین اساس عوامل اجتماعی و فرهنگی نیز نقشی تعیین کننده در این زمینه دارد و همگان موافقند که تا

 
یک موضوع یا مسئله اي به دغدغه و نیاز جدي تبدیل نشود، توجه و رویکرد جامعه را به خود جلب نمی کند. 

طالعی فر اضافه کرد: بر همین اساس ترویج فرهنگ کار و تلاش در سطح کشور، توجه به کارکردها و تاثیرات در فضاي مجازي،
الگوسازي، نظام ارتباطی و تعاملاتی سازمان هاي فرهنگی کشور، توجه به کارکرد رسانه در توزیع افکار، توجه به توسعه ارزش هاي
اخلاقی، باور به تغییر در میان مسئولان کشور، حل معضل مصرف گرایی و اسراف گرایی، ارج نهی و تقدس بخشی به محصولات
داخلی، ترویج فرهنگ به صحنه آوردن خانواده ها در امر تولید و توجه به کارآفرینی در عرصه فرهنگ و هنر از مهمترین راهکارها در

 
این زمینه است. 

وي ادامه داد: از دیگر الزامات جهش تولید می توان به الزامات اقتصادي، سیاسی، دانشی و سرمایه انسانی اشاره کرد و باید توجه کنیم



که مقوله تولید یکی از اساسی ترین موضوعات در راستاي شکل گیري و توسعه اقتصادي هر کشوري است. فقر و غناي هر کشوري به
توان تولید سرانه نظام هاي اقتصادي در بخش هاي مختلف آن وابسته است. به همین دلیل تولید بیشتر، امکان سرمایه گذاري و
ظرفیت سازي اقتصادي را در آینده فراهم می کند و در نهایت زندگی مادي، اجتماعی و فرهنگی بهتر را براي نسل آینده فراهم می

 
آورد. 

 
کتاب جستاري بر مبانی و الزامات جهش تولید از سوي انتشارات تفکر طلایی در هزار نسخه منتشر شده است. 

نویسنده در فصل اول به بازخوانی و واکاوي مبانی جهش تولید پرداخته و در فصل دوم در بررسی الزامات اقتصادي جهش تولید به
موضوعاتی همچون توسعه فعالیت هاي بخش خصوصی کشور، بازنگري در سیاست گذاري هاي تولیدي کشور، نظام بودجه ریزي
کشور، نظام صادارت و واردات، نظام بانکداري، نظام برنامه ریزي اقتصادي کشور، نظام مدیریت هزینه در اقتصاد کشور، توجه به نقش
آفرینی شرکت هاي کوچک و متوسط و بخش تعاون، انحصارشکنی، توجه به نظام عدالت اقتصادي مبتنی بر آموزه هاي اسلامی و

 
توجه به چابکی اقتصادي اشاره کرده است. 

فصل سوم به الزامات فرهنگی جهش تولید اختصاص دارد و در فصل چهارم الزامات سرمایه انسانی مورد بررسی قرار گرفته و مسائلی
همچون استقرار نظام شایسته سالاري، طراحی راهبرد جذب و تربیت نیروي انسانی متخصص، نظام تبادل تجارب مدیران بخش هاي
خصوصی و دولتی، حل مشکل بی انگیزگی و بی تفاوتی شغلی، توجه به جایگاه کلیدي کارگران، توانمندسازي منابع انسانی و توجه به

 
نظام جامع ارزیابی عملکرد مورد توجه قرار گرفته است. 

در فصل پنجم الزامات سیاسی و جهش تولید موضوعاتی همچون جایگاه و کارکرد دیپلماسی در رونق بخشی به تولید، اتخاذ سیاست
تنش زدایی، حل معضل موازي کاري در کارکرد نظام سیاست خارجی و دیپلماسی کشور، توجه به کارکرد گسترش نفوذ و تشکیل
بلوك و ائتلاف هاي راهبردي، بهره گیري از ظرفیت رسانه هاي برون مرزي و توجه به گسترش ظرفیت هاي دیپلماسی در عرصه بین
الملل بررسی شده و در فصل ششم به الزامات دانشی مانند حمایت از توسعه خلاقیت و نوآوري با تمرکز بر پارك هاي علم و فناوري و
شرکت هاي دانش بنیان، گسترش فضاي تعاملی و ارتباطی دانشگاه و صنعت، گسترش همکاري هاي بین المللی علمی و فناوري،
توجه به تحول در نظام آموزش عالی کشور، حمایت از نظام کارآفرینی، ایجاد نهضت تکریم نخبگان و دانشمندان و همچنین توجه به

 
طراحی و توسعه نظام هاي اطلاعاتی پرداخته شده است. 

 
برچسب ها 

 
- دیپلماسی 

 
- کارگر 

 
- مقام معظم رهبري 

 
- جهش تولید 

 
- کتاب 

- دانش بنیان ها



جدول شماره 263 مدرسه تلویزیونی ایران اعلام شد

منبع: میزانشماره خبر:  71  |  تاریخ: 1400/03/12

جدول شماره 263 مدرسه تلویزیونی ایران براي چهارشنبه 12خرداد اعلام شد.

 
خبرگزاري میزان - طبق اعلام معاونت سیما، جدول شماره 263 مدرسه تلویزیونی ایران براي چهارشنبه 12خرداد اعلام شد. 

 
شبکه آموزش: 

 
فنی و حرفه اي و کاردانش: 

 
ساعت 11:00 تا 11:25 

 
لباس شب و عروس -رشته خیاطی - پایه 11 شاخه کاردانش 

 
ساعت 11:25 تا 11:50 

 
کارگاه نوآوري و کارآفرینی- رشته شایستگی هاي غیر فنی- پایه 11 شاخه فنی و حرفه اي و کاردانش 

 
ساعت 11:50 تا 12:15 

 
دانش فنی تخصصی-رشته ماشین ابزار -پایه 10 شاخه فنی و حرفه اي 

 
ساعت 12:15 تا 12:40 

 
الگو سازي - رشته طراحی و دوخت - پایه 10 شاخه فنی و حرفه اي 

 
ساعت 12:40 تا 13:00 

 
چهل تیکه دوزي - رشته طراحی و دوخت- پایه 10 شاخه فنی و حرفه اي 

 
- بیشتر بخوانید: 

 
- براي مشاهده آخرین خبرها از معاونت سیما اینجا کلیک کنید متوسطه اول: 

 
ساعت 14:30 تا 15:00 

 
ادبیات فارسیایه هفتم 

 
ساعت 15:00 تا 15:30 

 
ادبیات فارسی پایه هشتم 



 
ساعت 15:30 تا 16:00 

 
ادبیات فارسی پایه نهم 

 
دوره آموزش مجازي متوسطه: 

 
ساعت 16:00 تا 16:30 

 
آموزش معلمان 

 
تولید محتواي الکترونیکی 

 
متوسطه دوم: 

 
ساعت 16:30 تا 17:00 

 
زبان انگلیسی سه - پایه 12- مشترك تمام رشته ها 

 
ساعت 17:00 تا 17:30 

 
زیست شناسی سه - پایه 12 - رشته علوم تجربی 

 
ساعت 20:40 تا 21:10 

 
ادبیات فارسی- پایه 12- مشترك تمام رشته ها 

 
ساعت 21:10 تا 21:40 مشاور تحصیلی 

 
شبکه 4: 

 
ساعت 8 جغرافیا 3 

 
ساعت 8:30 جغرافیا 3 

 
ساعت9جغرافیا 3 

 
ساعت 9 جغرافیا 3 

 
ساعت 9:30 سئوالات علوم و فنون ادبی 

 
ساعت 10 سوالات علوم وفنون ادبی 

 
شبکه قرآن و معارف سیما: 

 
متوسطه دوم: 



 
ساعت 8 تا 8:30 صبح - علوم و معارف قرآنی 1 - پایه 10 رشته علوم و معارف اسلامی 

 
ساعت 8:30 تا 9 صبح - احکام 1 - پایه 10 رشته علوم و معارف اسلامی 

 
متوسطه اول: 

 
ساعت 15 تا 15:30 - آموزش قرآن پایه 9 

 
متوسطه دوم: 

 
ساعت 15:30 تا 16 - دین و زندگی 1 - پایه 10 - رشته ریاضی فیزیک و علوم تجربی 

انتهاي پیام/



وبینار هنر جذب سرمایه در پارك علم و فناوري البرز برگزار شد

منبع: روزنامه پیام سپیدارشماره خبر:  72  |  تاریخ: 1400/03/12

وبینار هنر جذب سرمایه با حمایت صندوق نوآوري و شکوفایی با ارائه
دکتر علیرضا باباخان مدیرعامل صندوق پژوهش و فناوري استان

 
البرزدر پارك علم و فناوري البرز برگزار شد. 

در این وبینار که توسط دکتر علیرضا باباخان ارائه شد، موضوعات
مختلف در زمینه سرمایه گذاري، نحوه تدوین برنامه زمان بندي و
نقشه راه براي نحوه هزینه کرد منابع، انتظارات سرمایه گذار در
جلسات مذاکره حضوري، توانمندي هاي تیم اجرایی شرکت هاي

فناور، روش تحلیل رقبا و برنامه بازاریابی مورد بحث و بررسی قرارگرفت.همچنین در این وبینار تخصصی جایگاه تیم مشاوران و تیم
تخصصی مورد توجه قرار گرفت و درباره موضوعاتی مثل داشتن شم اقتصادي، چشم انداز کسب و کارها، سناریو هاي جذب سرمایه،
منافع و محورهاي مذاکرات با سرمایه گذار، نحوه تصمیم گیري اقتصادي در مذاکرات و نحوه ارتباط با سرمایه گذاران بحث و تبادل
نظر شد.مدرس این وبینار از سرمایه گذار به عنوان نوك حمله در تیم فوتبال یاد کرد و گفت: کنترل احساسات در بابر سرمایه گذار
اهمیت دارد و از نه یا بله گفتن سرمایه گذار دچار احساسات نشوید چرا که گاهی اوقات سرمایه گذار به فرصت بیشتري براي شناخت
کسب و کار نیاز دارد و باید به تدریج او را در جریان محصولات و و پیشرفت هاي خود قرار دهید و باید این امکان براي سرمایه گذار
هم فراهم شود تا بتواند به طور منطقی در جریان محصولات و تولیدات شما قرار بگیرد.وي افزود: مزیت مهم ارتباط با سرمایه گذار
توسعه شبکه همکاران است، بنابراین باید کاري کنیم تا در گوشه ذهن سرمایه گذار حضور داشته بتاشیم.گفتنی است صندوق پژوهش
و فناوري استان البرز با حمایت پارك علم و فناوري البرز با هدف حمایت از اکوسیستم نواوري و کارآفرینی و براي جلب وجذب ایده

ها و طرح هاي نوآورانه با سرمایه گذاري 95 درصدي بخش خصوصی در استان البرز تشکیل و راه اندازي شده است.



ایده هاي برتر براي سنجش سریع کووید 19 جذب می شوند

منبع: ایسناشماره خبر:  73  |  تاریخ: 1400/03/12

با انتشار فراخوانی براي حمایت از روش هاي سنجش سریع کووید 19، علاقه مندان می توانند ایده هاي خود را تا 20 خرداد
ماه ارسال کنند.

به گزارش ایسنا، با توجه به شیوع ویروس کرونا و نیاز به
تشخیص و مراقبت بیماران در منزل، فراخوانی از سوي
یکی از مرکز نوآوري و با همکاري یکی از شرکت هاي
دانش بنیان با هدف جذب تیم هاي خلاق، نوآور و فناور در
مسیر حمایت از روش هاي نوآور تشخیص و سنجش سریع
بیماري کووید 19 منتشر شد تا ایده هاي خلاقانه در مسیر

 
مراقبت از بیماران کووید 19 در منزل تجاري سازي شود. 

از مهم ترین اولویت ها براي جذب و حمایت از ایده هاي
نوآورانه می توان به طراحی و ارائه روش نمونه گیري از

دهان یا بینی توسط فرد در منزل براي تشخیص ویروس کووید 19 اشاره کرد. همچنین روشی نوآورانه در طراحی و ساخت آنتی ژن

 
ویروس کووید 19 براي استفاده در منزل، دیگر اولویت این فراخوان نوآورانه است. 

طراحی و ساخت کیت سنجش سریع آنتی بادي خنثی کننده موجود در خون، یکی دیگر از اولویت هایی است که در این فراخوان،

 
اعلام شده و ایده پردازان توانمند را براي ارائه راهکاري نوآورانه فرامی خواند. 

چالش نوآورانه تجهیزات خودمراقبتی کووید 19، با حمایت شرکت دانش بنیان پیشتاز طب زمان بزرگ ترین واحد طراحی، تولید و
صادرات کیت هاي تشخیصی در کشور، شرکت شتابدهنده نوآوري تشخیصی سیناپس نخستین شتابدهنده تخصصی حوزه تشخیص
طبی و شرکت کارخانه نوآوري به عنوان بستري براي توسعه زیست بوم و فرهنگ کارآفرینی نوآورانه و رشد کسب و کارهاي نوپا

 
میزبان تیم هاي فناور و خلاق خواهد بود. 

به نقل از ستاد نانو، علاقمندان به شرکت در این چالش نوآورانه تا 20 خردادماه جاري فرصت دارند طرح هاي خود را از طریق وب

 
سایت مرکز نوآوري سیناوا ارسال و آمادگی خود را براي حضور اعلام کنند. 

انتهاي پیام



جدول پخش مدرسه تلویزیونی چهارشنبه 12خرداد

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  74  |  تاریخ: 1400/03/12

جدول پخش برنامه "مدرسه تلویزیونی ایران" چهارشنبه 12خرداد از شبکه هاي آموزش، چهار و قرآن سیما اعلام شد.

به گزارش خبرگزاري صداوسیما مرکز کیش، جدول برنامه مدرسه

 
تلویزیونی ایران در چهارشنبه 12خرداد 1400 از این قرار است. 

 
شبکه آموزش: 

 
فنی و حرفه اي و کاردانش: 

 
ساعت11:00 تا 11:25 لباس شب و عروس -رشته خیاطی - پایه 11- شاخه کاردانش 

 
ساعت11:25 تا 11:50 کارگاه نوآوري و کارآفرینی- رشته شایستگی هاي غیر فنی- پایه 11-شاخه فنی و حرفه اي و کاردانش 

 
ساعت 11:50 تا 12:15 دانش فنی تخصصی-رشته ماشین ابزار -پایه 10-شاخه فنی و حرفه اي 

 
ساعت 12:15 تا 12:40 الگو سازي - رشته طراحی و دوخت - پایه 10-شاخه فنی و حرفه اي 

 
ساعت12:40 تا 13:00 چهل تیکه دوزي - رشته طراحی و دوخت- پایه 10-شاخه فنی و حرفه اي 

 
متوسطه اول: 

 
ساعت14:30 تا 15:00 ادبیات فارسی پایه هفتم 

 
ساعت15:00 تا 15:30 ادبیات فارسی پایه هشتم 

 
ساعت 15:30 تا 16:00 ادبیات فارسی پایه نهم 

 
دوره آموزش مجازي متوسطه 

 
ساعت 16:00 تا 16:30 آموزش معلمان تولید محتواي الکترونیکی 

 
متوسطه دوم: 

 
ساعت 16:30 تا 17:00 زبان انگلیسی سه - پایه 12- مشترك تمام رشته ها 

 
ساعت 17:00 تا 17:30 زیست شناسی سه - پایه 12 - رشته علوم تجربی 

 
ساعت 20:40 تا 21:10 ادبیات فارسی- پایه 12- مشترك تمام رشته ها 

 
ساعت 21:10 تا 21:40 مشاور تحصیلی 



 
شبکه 4: 

 
ساعت8 جغرافیا3 

 
ساعت8:30 جغرافیا3 

 
ساعت9 جغرافیا3 

 
ساعت9 جغرافیا3 

 
ساعت9:30 سوالات علوم و فنون ادبی 

 
ساعت10 سوالات علوم و فنون ادبی 

 
شبکه قرآن و معارف سیما: 

 
متوسطه دوم 

 
ساعت 8 تا 8:30 صبح - علوم و معارف قرآنی 1 - پایه 10 - رشته علوم و معارف اسلامی 

 
ساعت 8:30 تا 9 صبح - احکام 1 - پایه 10 - رشته علوم و معارف اسلامی 

 
متوسطه اول 

 
ساعت 15 تا 15:30 - آموزش قرآن پایه 9 

 
متوسطه دوم 

ساعت 15:30 تا 16 - دین و زندگی 1 - پایه 10 - رشته ریاضی فیزیک و علوم تجربی



امسال 80 واحد تولیدي در چهارمحال و بختیاري بهره برداري می شود

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  75  |  تاریخ: 1400/03/12

امسال 80 واحد تولیدي با پیشرفت فیزیکی بالاي 60 درصد در استان چهارمحال و بختیاري بهره برداري می شود.

به گزارش گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران جوان از
شهرکرد، سجاد رستمی رئیس سازمان صنعت، معدن و
تجارت چهارمحال و بختیاري در نشست ستاد تسهیل و
رفع موانع تولید این استان، تعداد واحد هاي صنعتی با
بالاي 60 درصد پیشرفت فیزیکی این استان را 300 مورد
اعلام کرد و گفت: از این تعداد امسال 80 واحد به بهره

 
برداري می رسد. 

او افزود: هزار و 755 واحد صنعتی در استان جواز تاسیس دریافت کرده اند و در حال احداث است که 2.32 درصد طرح هاي در حال

 
اجراي کشور را شامل می شود. 

 
بیشتر بخوانید 

- 5 برابر شدن تولید قطعات پلی پروپیلن در چهارمحال و بختیاري رستمی با اشاره به فعالیت 831 واحد صنعتی در این استان، اضافه
کرد: این تعداد واحد 1.34 درصد کل واحد هاي صنعتی کشور را به خود اختصاص داده و با اشتغال 21 هزار نفر، 98 صدم درصد

 
اشتغال واحد هاي صنعتی کشور را دارد. 

 
او ادامه داد: سرمایه گذاري انجام شده در بخش صنعت استان 1.2 درصد کل سرمایه گذاري صنعتی کشور است. 

رستمی به وضعیت معادن این استان نیز اشاره کرد و گفت: 112 معدن در این استان فعال است که براي یک هزار و 14 نفر

 
اشتغالزایی کرده است. 

او از ارتقاي 19 رتبه اي عملکرد این سازمان در پایان سال گذشته خبر داد و افزود: این سازمان در رتبه 11 در بین 30 استان قرار

 
دارد. 

رستمی در ادامه تشریح عملکرد این سازمان در سال 99، اظهار داشت: راه اندازي مجدد 20 واحد تولیدي راکد، تشکیل هفت انجمن
تخصصی همگن و غیرهمگن، افتتاح خانه صنعت، افتتاح پتروشیمی لردگان و بهره برداري از شرکت آرد پس از 15 سال از جمله این

فعالیت ها بوده است.



قطع زنجیره خام فروشی گوگرد سرخس

منبع: ایرناشماره خبر:  76  |  تاریخ: 1400/03/12

مشهد- ایرنا- خام فروشی بیش از چند صد تن گوگرد در سرخس به دلیل نبود صنایع جانبی یکی از مهمترین چالشها یا
نقیصه هاي صنعتی خراسان رضوي در چند سال گذشته به شمار می رفت اما اقدامات صنعتی دولت این خام فروشی در

محل ذخایر گازي کشور را به خط پایان خود نزدیک کرد.

مشهد- ایرنا- خام فروشی بیش از چند صد تن گوگرد در
سرخس به دلیل نبود صنایع جانبی یکی از مهمترین
چالشها یا نقیصه هاي صنعتی خراسان رضوي در چند سال
گذشته به شمار می رفت اما اقدامات صنعتی دولت این
خام فروشی در محل ذخایر گازي کشور را به خط پایان

 
خود نزدیک کرد. 

فرآوري گوگرد یکی از مزیتهاي اقتصادي در بسیاري از
کشورهاي داراي فرآورده هاي نفتی به ویژه کشورهاي
توسعه یافته به شمار می رود اما چند سال قبل در ایران با

 
وجود این مزیت اقتصادي، گوگرد از سرخس به خلیج فارس منتقل می شد و بدون هیچ ارزش افزوده به صورت خام صادر می گردید. 

گوگرد در موارد بسیار کاربرد دارد، یکی از مهمترین مصارف آن در تولید اسید سولفوریک است، گوگرد همچنین در تولید کودهاي
کشاورزي، نرم کننده هاي رنگ، لاستیک، کودهاي فسفانه، کود سولفات آمونیوم، آسفالت و بتن و بسیاري مواد شیمیایی و معدنی و

 
حتی در تولید برخی داروها به کار می رود. 

در این راستا نخستین گامها براي فرآوري گوگرد در مصارف صنعتی و کشاورزي و قطع خام فروشی آن در پالایشگاه شهید هاشمی

 
نژاد سرخس برداشته شد و اجراي طرحهاي صنعتی جدید در کنار این پالایشگاه کلید خورد. 

پالایشگاه شهید هاشمی نژاد سرخس یا خانگیران در 180 کیلومتري شمال شرق مشهد تولیدکننده گاز طبیعی، گوگرد، مایعات گازي
و محصولات واحد تقطیر از مخازن گازي منطقه خانگیران شامل سه مخزن گاز شیرین و یک مخزن گاز ترش و تامین کننده گاز مورد
نیاز مردم و بخشهاي صنعتی و خدماتی در استانهاي خراسان شمالی، خراسان رضوي، خراسان جنوبی، گلستان، مازندران و بخشی از

 
استان سمنان است. 

مجموعه استخراج و پالایش خانگیران که سابقه اکتشاف گاز در آن به سال 1331 و فعالیت نخستین چاه گاز شیرین به سال 1341
باز می گردد، هم اینک روزانه فراوري 49،5 میلیون مترمکعب گاز ترش و تولید 11 میلیون مترمکعب گاز شیرین را انجام می دهد،
همچنین از محل فرآوري گاز ترش در خانگیران روزانه دو هزار تن گوگرد و هزار و 884 بشکه میعانات گازي تقطیرشده تولید می

شود زیرا در داخل پالایشگاه گاز سرخس، یک پالایشگاه کوچک نفتی هم براي این امر فعال است. 



تولید هر تن گوگرد به طور میانگین یک میلیون و 500 هزار دلار ارزش افزوده به همراه دارد و در حال حاضر مصارف گوگرد تولید
شده در پالایشگاه شهید هاشمی نژاد سرخس در صنایع کشاورزي، اسیدسازي و محصولات شیمیایی داخلی است و به خارج از کشور

 
صادر نمی شود. 

 
فرآوري گوگرد و ارزش افزوده بسیار براي سرخس 

فرماندار سرخس سال گذشته و پیش از اتمام اجراي طرحهاي مربوط به فرآوري گوگرد با اشاره به خام فروشی گوگرد گفته بود: روزانه
2 تا 4 هزار تن از گوگرد تولیدي پالایشگاه شهید هاشمی نژاد در این شهرستان به صورت خام با واگن و قطار باري از سرخس به

 
بندرعباس منتقل شده و به صورت خام صادر می شود. 

محمدرضا رجبی مقدم افزود: با راه اندازي واحدهاي فرآوري گوگرد در منطقه ارزش افزوده قابل توجهی بابت صادرات این محصولات
عاید کشور خواهد شد به طوري که در حال حاضر هر کیلو گوگرد خام به قیمت سه هزار ریال صادر می شود حال آنکه با انجام تنها

 
یک مرحله فرآوري ارزش این محصول به کیلویی هشت هزار ریال افزایش می یابد. 

وي با تاکید بر بومی شدن ساخت واحدهاي فرآوري در سرخس ادامه داد: می توان با راه اندازي واحدهاي یاد شده چندین فرایند

 
فرآوري در محصولات نهایی گوگرد انجام داد و درآمد سرشاري براي کشور به دست آورد. 

فرماندار سرخس به تولید گوگرد خام در کشورهاي همسایه از جمله کشورهاي منطقه آسیاي مرکزي اشاره کرد و گفت: در ادامه روند
فرآوري گوگرد می توان گوگرد کشورهاي همسایه را نیز وارد کرد و پس از فرآوري با ارزش افزوده مناسب به دیگر مقاصد صادر نمود

 
تا سرخس به قطب فرآوري گوگرد تبدیل شود. 

 
اجراي چهار طرح گوگردي در سرخس 

اجراي چهار طرح گوگردي در سرخس طی دولت دوازدهم همه دغدغه هاي مسوولان و فعالان اقتصادي براي خام فروشی گوگرد از

 
این منطقه را به امید به توسعه و اشتغالزایی مبدل کرد. 

مشاور مدیرعامل پالایشگاه شهید هاشمی نژاد در این باره گفت: پالایشگاه شهید هاشمی نژاد در شهرستان سرخس بزرگترین

 
تولیدکننده گوگرد در کشور است به طوري که سالانه 550 هزار تن گوگرد تولید می کند. 

مجید جعفرزاده افزود: چهار طرح گوگردي با هدف پرهیز از خام فروشی و ایجاد ارزش افزوده حاصل از صادرات محصولات گوگردي
در جوار پالایشگاه شهید هاشمی نژاد مشهد اجرا و بهره برداري شد که با تکمیل آنها زمینه تبدیل این منطقه به قطب گوگردي کشور

 
فراهم می شود. 

وي این طرحها را شامل تولید گرانول و اوره با پوشش گوگردي، گوگرد بنتونیت، میکرونیزه و گوگرد مایع برشمرد که براي اجراي آنها

 
2 هزار و 450 میلیارد ریال و 5.2 میلیون یورو سرمایه گذاري شده است و براي حدود 150 نفر اشتغال مستقیم ایجاد می کند. 

یکی از نخستین طرحهاي گوگردي مربوط به فاز نخست پارك گوگردي گنبدلی، یادمان سردار شهید سلیمانی بود که زمستان سال



 
گذشته با حضور مسوولان محلی و استانی در منطقه خانگیران به بهره برداري رسید. 

مدیرعامل پالایشگاه شهید هاشمی نژاد سرخس در باره این طرح گفت: ساخت این پارك از سال 96 در زمینی به مساحت 9 هکتار
آغاز شد، در فاز نخست، حدود سه هزار میلیارد ریال توسط بخش خصوصی هزینه شده که براي 150 نفر بطور ثابت اشتغال ایجاد می

 
کند. 

سید مجید منبتی با بیان اینکه سیزدهمین تولید کننده گوگرد دنیا هستیم افزود: 72 میلیون تن تولید گوگرد در سال داریم که 68
میلیون تن آن مصرف می شود. نصف این میزان در کودهاي کشاورزي و 30 درصد هم در صنایع و بقیه در تولیدات بهداشتی، آرایشی

 
و دارویی مصرف می شود. 

وي ادامه داد: براي رفع معضلات زیست محیطی گوگردهاي تولیدي، پارك گوگردي را در منطقه سرخس ایجاد کردیم که در این
زمینه با چهار شرکت تجاري توانمند وارد مذاکره شدیم و براي فروش روزانه هزار تن محصول قرارداد امضا کردیم که تا سه هزار و

 
600 تن قابل افزایش است. 

پس از اجراي فاز نخست پارك گوگردي گنبدلی، نخستین کارخانه تولید محصولات گوگردي گرانول نیز در این پارك اواخر سال
گذشته بهره برداري شد که معاون اقتصادي پالایشگاه شهید هاشمی نژاد درباره آن گفت: با بهره برداري از فاز نخست این کارخانه 30

 
نفر از جوانان بومی منطقه به طور مستقیم مشغول کار شدند. 

سعید ضرابی افزود: این کارخانه با هزینه 500 میلیارد ریال و توسط بخش خصوصی راه اندازي شده و توان تولید روزانه 400 تن
گوگرد گرانول را دارد، همچنین پالایشگاه شهید هاشمی نژاد براي پیشرفت در تمامی حوزه ها داراي استراتژي است و ما براي
محصول گوگرد با خلوص زیاد نقشه استراتژیک داریم، این فرآورده می تواند ارزش افزوده فراوان ایجاد کند. بخشی از مصرف این

 
محصول در بخش کشاورزي است و براي اصلاح ساختار خاك، ظرفیت جذب آب وکاهش شوري و PH خاك نیز مناسب است. 

هنوز امکان صادرات محصولات گوگردي پالایشگاه شهید هاشمی نژاد به خارج از کشور فراهم نشده است و مرحله دوم پروژه هاي
گوگردي در سرخس با ظرفیت تولید سه میلیون تن در سال با محوریت فرآوري گوگرد کشورهاي حوزه سی.آي.اس نیز به اجرا درمی

 
آید که خود گامی دیگر در جهت توسعه گوگردي خراسان رضوي خواهد بود. 

 
برچسب ها 

 
- مشهد 

 
- پالایشگاه گاز سرخس 

- صادرات غیر نفتی



سرنوشت نقدینگی سرگردان

منبع: اقتصاد بازارشماره خبر:  77  |  تاریخ: 1400/03/12

نمایندگان مجلس کلیات طرح مالیات بر عایدي سرمایه را
تصویب کردند که از این پس طبق مدت تملک، اگر فردي
طلا، ارز، مسکن و خودرو خریداري و سپس اقدام به فروش
آن کند، باید از محل سود این معامله، بخشی را به عنوان
مالیات پرداخت کند. طرحی که کش وقوس هاي فراوانی را
پشت سر گذاشته است و به نظر می رسد این طرح هنوز از
ضمانت اجرایی کارآمدي برخوردار نیست و ممکن است در

نهایت، سفته بازان بازارهاي موازي را به سمت بازار سایه سوق دهد و منجر به افزایش ریسک هاي اقتصادي و قانونی شود. از سوي
دیگر اما گفته می شود این طرح در صورت اجراي کامل خواهد توانست نقدینگی سرگردان را به سمت بازار سرمایه و افزایش سرمایه

 
گذاري در فعالیت هاي مولد اقتصادي هدایت کند. 

نگاهی به آمار سري زمانی بخش ساختمان و مسکن نشان می دهد در کشورهایی که در بی ثباتی اقتصادي بسر می برند، مسکن
ماواي سرمایه هاي سرگردانی است که به قصد بورس بازي به آن روي می آورند و باعث ایجاد تقاضاي سوداگرانه در این بازار می
شوند. مالیات عایدي سرمایه حاصل از تملک مسکن، بر رشد قیمت مسکن در هنگام فروش آن وضع می شود و از این طریق بخشی از
عایدي سرمایه حاصل از فروش مسکن را از صاحب آن سلب می کند. همچنین اخذ مالیات از خرید ملک و فروش مجدد آن در
فواصل کوتاه مدت با هدف کسب سود نامتعارف ناشی از انجام معاملات مکرر مالیات سوداگري است. در واقع تفاوت این دو مالیات در

 
مدت زمان تملیک دارایی است. 

 
گام اساسی براي رونق تولید 

سید احسان خاندوزي نایب رییس کمیسیون اقتصادي مجلس در موافقت با کلیات طرح مذکور در جلسه تصویب این قانون گفته بود:
«با این اقدام، گام اساسی براي رونق تولید برداشته می شود و از سوي دیگر، جذابیت فعالیت هاي دلالی و غیرمولد کاهش می یابد و
نقدینگی در حوزه فعالیت هاي مولد به کار گرفته می شود و رشد و اشتغال را در کشور به دنبال دارد. بسیاري از کشورها یک قرن
است که چنین قوانینی را دارند و این کار عامل موثري براي تشویق فعالیت هاي تولیدي و همچنین کاهش فاصله طبقاتی در کشور
است. در حال حاضر می بینیم که میزان نوسان و شوك قیمتی در مسکن به شکل متناوب و حتی بالاتر از تورم کشور است و این
نشان دهنده آن است که جذابیت بازار مسکن براي فعالیت هاي دلالی و غیرمولد بسیار زیاد است و تقاضاهاي کاذب باعث افزایش
قیمت ها شده است. از سوي دیگر، این طرح به تولیدکنندگان مسکن و خودرو و همچنین به اکثریت جامعه که به اندازه نیاز خود از
کالاهاي سرمایه اي بهره مند هستند، ضرري را وارد نمی کند و صرفا این مالیات از سودگران و واسطه گران اخذ می شود.» اما بر
اساس طرح مجلس قرار است فعالیت اقتصادي بازارهاي موازي چگونه کنترل شود؟ طبق این طرح، مازاد ارزش دارایی در زمان انتقال
آن نسبت ارزش تملکش، عایدي سرمایه محسوب و هر نوع نقل و انتقال دارایی ها زیر در زمان انتقال در همه مناطق کشور از جمله
مناطق آزاد تجاري اقتصادي و ویژه اقتصادي مشمول مالیات می شود. طبق این طرح، املاك با انواع کاربري و حق واگذاري محل،



انواع وسایل نقلیه موتوري زمین، طلا، شمش طلا، طلاي آب شده، زیورآلات از جنس طلا، پلاتین، جواهر آلات و انواع ارز خارجی
مشمول قانون مالیات بر عایدي سرمایه خواهند بود. بر این اساس املاك در صورت نگهداري کمتر از یک سال مشمول 40 درصد
مالیات بر عایدي سرمایه می شوند و با نگهداري املاك بیش از یک سال، سالانه سه واحد درصد از نرخ مالیات بر عایدي سرمایه کم
می شود و از سال دوازدهم به بعد با نرخ ثابت چهار درصد مشمول مالیات می شوند. در این قانون همچنین اراضی بایر نیز باید معادل
40 درصد مالیات بر عایدي سرمایه بپردازند. در همین حال، نگهداري انواع خودرو در کمتر از یک سال معادل 30 درصد مشمول
مالیات می شود و در صورت نگهداري بیش از یک سال، سالانه 10 واحد درصد از نرخ کم و مالیات مربوطه از سال چهارم به بعد با
نرخ ثابت صفر درصد محاسبه می شود. از سوي دیگر، نگهداري سایر دارایی ها نظیر طلا، ارز، جواهرآلات با نگهداري کمتر از یک سال
معادل 30 درصد، با نگهداري بیش از یک تا دو سال سالانه 20 درصد و با نگهداري بیش از دو سال معادل 10 درصد مالیات خواهند

 
پرداخت. 

 
مقابله با سوداگري 

سخنگوي کمیسیون اقتصادي مجلس شوراي اسلامی معتقد است: هدف نمایندگان از تصویب این طرح استفاده از سرمایه ها در حوزه
تولید و اشتغال است. مهدي طغیانی در تشریح جزییات این طرح افزود: با اجرایی شدن این مالیات سرمایه ها به جاي اینکه از مسیر
واقعی تولید خارج شوند در زمینه تولید مورد استفاده قرار می گیرد. وي گفت: کسی که براي انجام کاري سرمایه گذاري کرده است
باید 25 درصد مالیات پرداخت کند اما کسی که سرمایه خود را از مسیر تولید خارج کرده و هیچ گونه سرمایه گذاري نکرده و با خرید
ملکی قیمت آن افزایش پیدا کرده و سود زیادي برده باید مالیات بر عایدي سرمایه خود را پرداخت کند. به گفته طغیانی، نیت ما از
اجرایی شدن این مالیات افزایش درآمد دولت نیست؛ بلکه نیت اصلی مقابله با سوداگري در بخش هاي مختلف اقتصادي است تا منابع
مالی که در سوداگري می چرخد به طرف تولید بیاید. سخنگوي کمیسیون اقتصادي مجلس شوراي اسلامی بیان کرد: در این طرح 4
کالا مشمول مالیات بر عایدي سرمایه شده است که مالیات بر املاك با انواع کاربري، وسایل نقلیه موتوري زمینی ، طلا و شمش و
ارزهاي خارجی است که ضرایب آن نیز با توجه به خرید آن متفاوت خواهد شود. نماینده مردم اصفهان در مجلس شوراي اسلامی
گفت: مالیات بر درآمد مکمل مالیات بر عایدي سرمایه است که با ایجاد زیر ساخت هاي مورد نیاز، مالیات بر درآمد اشخاص نیز به
خوبی در کشور اجرایی خواهد شد و اگر زیر ساخت هاي پایانه هاي فروشگاهی به خوبی در کشور اجرا شود، هیچ مشکلی در دریافت
مالیات از خانه هاي خالی، سکه و ارز نخواهیم داشت و براي اجراي کامل این قانون و بخشهاي آن بین 6 ماه تا 2 سال مهلت تعیین

 
شده است. 

 
خروج نقدینگی از بازارهاي موازي 

مصطفی صفاري کارشناس بازار سرمایه در گفت و گو با «جهان صنعت» تاکید می کند: «کلیت این طرح براي جلوگیري از دلالی و
سفته بازي در بازارهاي موازي بورس مانند بازارهاي طلا، مسکن، خودرو و ارز به تصویب رسیده است.» او می افزاید: «طبیعی است
که مالیات بر عایدي سرمایه، سرمایه گذاري براي دلالان و سفته بازان را پرریسک و گران خواهد کرد.» صفاري تصریح می کند: «این
نکته قابل توجه است که بیش از 70 درصد خریداران خودرو و بیش از 60 درصد مشتریان مسکن را واسطه گران تشکیل می دهند.
این طرح در واقع سبب می شود که هزینه هاي سفته بازي به شدت افزایش یابد. در نتیجه این بازارها شاهد خروج پول زیادي
خواهند بود.» این کارشناس بازار سرمایه طرح مالیات بر عایدي سرمایه را از لحاظ کلی براي اقتصاد و با نگاه ویژه تري براي بازار
سرمایه مثبت ارزیابی می کند. صفاري اضافه می کند: «قانون مالیات بر عایدي سرمایه در اغلب کشورهاي جهان معاملات بازار سهام
را نیز شامل می شود اما در ایران، مجلس این همکاري را با بازار سرمایه داشت که معاملات سهام از این پایه مالیاتی معاف شود و تنها
در بازارهاي موازي اعمال شود.» او در ادامه با بیان اینکه این طرح از شفافیت کافی برخوردار است و فضا را براي دلالی پرهزینه می
کند، می گوید: «در دو بازار مسکن و خودرو معامله گران موظفند جزئیات معاملات خود را در دفترخانه ثبت کنند و بر این اساس
تفاوت نرخ خرید و فروش دارایی مشخص خواهد شد که در این صورت سازمان امور مالیاتی نیز توانایی ردگیري و محاسبه میزان



 
مالیات آن را خواهد داشت. 

در بازار طلا هم هر فردي که بیش از 10 میلیون تومان طلا خریداري کند، فروشنده موظف به اعلام کدملی وي است.» صفاري در
پاسخ به این سوال که در بازار ارز که همواره رقیب جدي بازار سرمایه بوده است، این روند چگونه قابل پیگیري خواهد بود، عنوان می
کند: «بازار ارز مانند دیگر بازارهاي رقیب بازار سرمایه شفاف نیست. به نظر می رسد مجلس نام بازار ارز را نیز در طرح ذکر کرده تا به
صورت هشدارگونه نام این بازار نیز مورد توجه قرار گیرد. اما از آنجا که معاملات بازار ارز معمولا غیرشفاف و زیرزمینی صورت می

گیرد، ردگیري آن براي سازمان امور مالیاتی قابل انجام نیست.»



گُل محمدي در شهرستان سمیرم جایگزین کشت هاي پر آب در سال هاي بی

آبی

منبع: ایرناشماره خبر:  78  |  تاریخ: 1400/03/12

اصفهان- ایرنا- شماري از کشاورزان خطه سردسیر سمیرم در جنوب اصفهان در سال هاي گرم خشکسالی و کم آبی با کشت
گل محمدي در صدد جایگزین کردن کشت هاي کم آب به جاي محصولات پرآب بر آمده اند.

اصفهان- ایرنا- شماري از کشاورزان خطه سردسیر سمیرم
در جنوب اصفهان در سال هاي گرم خشکسالی و کم آبی
با کشت گل محمدي در صدد جایگزین کردن کشت هاي

 
کم آب به جاي محصولات پرآب بر آمده اند. 

به گزارش ایرنا،برداشت گُل محمدي هفته جاري از مزارع
شهرستان سردسیر سمیرم در جنوب اصفهان با برآورد

 
تولید 80 تن گل مرغوب آغاز شده است. 

گل محمدي گیاهی مقاوم برابر آفات، امراض و کم آبی

 
است که علاوه بر خواص درمانی داراي مزیت هاي اقتصادي مانند ارزش صادراتی، جذب گردشگر و اشتغال زایی است. 

استان اصفهان به عنوان یکی از قطب هاي تولید این گیاه معطر و پرخاصیت در کشور شناخته می شود. با توجه به ادامه خشکسالی،
کم آبی و آب و هواي این استان و شهرها و روستاهاي مختلف آن فرصت مناسبی فراهم است که حداکثر استفاده از مزیت هاي متعدد

 
این گل با افزایش سطح زیر کشت و تولیدات آن ایجاد شود. 

سیاست وزارت جهاد کشاورزي با توجه به ادامه سال هاي کم بارش، روي آوردن به کشت هاي دیم و کم آب است که کشت گل

 
محمدي، جایگزین خوبی براي خروج سمیرم از تک محصولی بودن سیب درختی خواهد بود. 

حسین طایی از جمله کشاورزان سمیرمی است که به کاشت گل محمدي اقدام کرده است به خبرنگار ایرنا گفت: آب و هوا، اقلیم و

 
خاك مرغوب و غنی سمیرم بسیار براي کاشت این نوع گل مناسب و پربازده است. 

طایی خاطر نشان کرد: سردسیر بودن منطقه سمیرم و خنکی و اعتدال هوا عواملی هستند که باعث ماندگاري و رطوبت بیشتر گل

 
هاي تولیدي این خطه می شود. 

این کشاورز با اشاره به تقاضا از سایر استان ها و شهرها براي گل محمدي سمیرم افزود: گل ها پس از چیده شدن در بسته هاي بزرگ

 
فشرده شده و به مناطقی همچون میمه، کاشان، قم و شیراز ارسال می شود. 

وي اظهار داشت: این شهرستان سال هاست دچار تک محصولی(سیب) است اما با وجود ادامه شرایط خشکسالی، کاشت و توسعه



 
سیب درختی توجیهی ندارد. 

به گفته طایی، سیب درختی درختی آب بر، آفت گیر و هزینه بر است که در سال هاي گذشته و با وجود واسطه گري و دلال بازي ها

 
قیمت آن نیز سود چندانی عاید باغدار نمی کند. 

یکی دیگر از تولیدکنندگان گل محمدي در سمیرم نیز افزایش قیمت نهاده ها و دیگر خدمات زراعی را از جمله مشکلات تولید این
محصول بیان کرد و افزود: هر چند گل محمدي نیاز کمتري از سیب به آب دارد اما کم شدن بارندگی ها می تواند روي کیفیت و

 
سطح زیرکشت آن اثر منفی داشته باشد. 

علی پیرمرادیان تصریح کرد: اگر تبلیغات خوبی بر روي گل هاي محمدي تولید و برداشت شده در سمیرم انجام شود سایر باغداران و

 
زمین داران نیز به سمت این کشت جایگزین روي می آورند. 

کارشناس مسوول باغبانی و زراعت جهاد کشاورزي سمیرم در همین پیوند، گفت: کاشت و برچیدن گل محمدي الگوي کشت

 
جایگزین بسیار مناسبی در شرایط کم آبی است. 

کیارش سامی افزود: اگر شرایط گلاب گیري و استحصال اسانس این گل در شهرستان فراهم شوند، علاوه بر اشتغال زایی پایدار باعث

 
روي آوردن سایر کشاورزان و افراد جویاي کار به این سمت و سو خواهد شد. 

وي یادآور شد: یک کشاورز سمیرمی براي حذف مصرف آب در چرخه گلابگیري نوآوري خوبی داشته است به گونه اي که اگر در
روش متداول براي گلابگیري از 33 کیلوگرم گل محمدي، حدود پنج هزار لیتر آب مصرف می شد اما در روش «رادیاتور فن» حتی

 
یک لیتر آب هم مصرف نمی شود. 

کارشناس مسوول باغبانی و زراعت جهاد کشاورزي سمیرم ابراز امیدواري کرد: با افزایش سطح زیرکشت و برداشت گل محمدي،

 
سرمایه گذاري در بخش فرآوردهاي این محصول بویژه تولید گلاب مرغوب توسط بهره برداران و سرمایه گذاران دنبال دنبال شود. 

سامی تاکید کرد: سازمان جهاد کشاورزي نیز ضمن استقبال از این امر، در موضوع آموزش و تسهیلات به متقاضیان یاري گر آنان

 
خواهد بود. 

مدیر جهاد کشاورزي سمیرم نیز به خبرنگار ایرنا گفت: سیاست دولت و وزارت جهاد کشاورزي اصلاح الگوي کشت با تاکید بر کشت

 
هاي جایگزین مناسب شرایط جدید اقلیمی است. 

اشکبوس رضایی تصریح کرد: شرایط بسیار مساعد آب و هوایی سمیرم باعث شده است تا کیفیت گل هاي تولیدي این خطه بسیار

 
مرغوب تر از سایر نقاط استان باشد. 

وي افزود: گل محمدي سازش خوبی با اقلیم و شرایط دمایی سمیرم دارد و کشاورزان در چند سال اخیر استقبال خوبی از این

 
محصول پر مزیت داشته اند. 

بر همین اساس، از ابتداي خرداد ماه به مدت حدود 40 روز حدود 80 تن گل محمدي از 100 هکتار زمین زراعی در این شهرستان



 
سردسیر برداشت می شود. 

در 18 شهرستان از 24 شهرستان استان اصفهان، کشت گل محمدي انجام می شود که بیشترین سطح زیر کشت این محصول به

 
ترتیب مربوط به شهرستان کاشان و میمه است. 

گل سرخُ رز یا محمدي خاستگاه و موطن اصلی آن ایران است و تا 350 سال پیش غیراز ایران جایی دیگررویش نداشته است در زمان
صفویه و زمانی که حکومت عثمانی همسایه ایران بود، این گل وکلیه دستگاه هاي گلابگیري ازایران به ترکیه وسپس به سوریه و

 
بلغارستان برده شد. 

ایرانیان از نخستین کسانی بودند که از گذشته هاي دور به ویژگی هاي خوراکی و درمانی گل سرخ (محمدي) پی بردند و گلاب گل

 
محمدي با نام علمی ( Rosa damascena ) همواره و به مناسبت هاي مختلف مورد استفاده ایرانیان بوده است. 

گلاب از تقطیر گل هاي گل سرخ تازه چیده شده با آب به دست می آید ؛ از تقطیر مجدد گلاب، فرآورده اي به دست می آید که به
آن گلاب 2 آتشه می گویند؛ اگر دوباره گلاب 2 آتشه را تقطیر کنند گلاب غلیظی از نظر اسانس به دست می آید که ف معطر و در

 
حقیقت گلاب ناب و خالص است. 

شهرستان سمیرم در 160 کیلومتري جنوب استان اصفهان همجوار با کوه دنا و زاگرس میانی، داراي 20 هزار هکتار باغ، 17 هزار

 
هکتار زمین زراعی، 455 هزار هکتار عرصه ملی و 330 هزار هکتار مرتع و جنگل هاي طبیعی است. 

 
برچسب ها 

 
- وزارت جهاد کشاورزي 

 
- اصفهان 
- سمیرم



ضرورت رهایی از خام فروشی نفت

منبع: روزنامه اسکناسشماره خبر:  79  |  تاریخ: 1400/03/12

ضرورت رهایی از خام فروشی نفت

 
ادامه از همین صفحه 

...اما شاهدیم که اقدامات جدي براي آن صورت نگرفته است و مصرف به شدت افزایش یافته و تولید نتوانسته متناسب با آن پیش
برود.در بخش آب، برق و گاز شاهد کمبود تولید هستیم، بنابراین دولت بعد باید با پرداختن به تولید انرژي چه در زمینه انرژي هاي
فسیلی و چه در حوزه انرژي هاي تجدیدشونده، اقدامات گسترده اي انجام دهد تا عقب افتادگی گذشته جبران شود و تولید بتواند
میزان مصرف را پاسخگو باشد.در بخش نفت باید تلاش شود تا صادرات نفت افزایش یابد و این موضوع یکی از مهمترین برنامه هاي
دولت بعدي باشد و به گونه اي برنامه ریزي شود که میزان صادرات افزایش جدي یابد.افزایش صادرات نفت منجر به افزایش درآمد
خواهد شد و می تواند به اقتصاد کشور کمک کند،یکی از بحث هاي مهم در مورد نفت و گاز موضوع خام فروشی است، علی رغم
تاکیداتی که در اسناد بالادستی و برنامه هاي مختلف بر این موضوع صورت گرفته تا به جاي خام فروشی محصول با ارزش افزوده بالا
تولید و صادر شود اما متاسفانه توفیقات زیادي در این راستا بدست نیاوردیم.کماکان خام فروشی محور اصلی صادرات است،باید با
ایجاد واحدهاي مختلف در بخش هاي پتروپالایشی و پالایشگاه ها و ایجاد صنایعی لازم است سعی کنیم خام فروشی را تا جاي ممکن
کاهش دهیم.رفتن به سمت تولیدات محصولات با ارزش افزوده بالا در بخش نفت و گاز این حسن را دارد که علی رغم ایجاد ثروت
تحریم پذیري آن کاهش می یابد، مواد خام به راحتی قابل تحریم و ردیابی هستند اما در مورد محصولات نفتی این کار به سادگی
بخش اول نیست لذا زمانی که محصولات باارزش تولید و از خام فروشی جلوگیري کنیم می توانیم تا حدودي موجب نا امیدي تحریم
کنندگان شویم.اگر بتوانیم به سمت تولیدات محصولات با ارزش افزوده نفتی برویم، می توانیم اشتغال را به ویژه براي افراد تحصیل
کرده ایجاد کنیم،یکی از مشکلات دولت ها وجود قشر بیکار تحصیل کرده است که حاضر نیستند در هر شغلی ورود پیدا کنند که با
انجام این کار می توان این معضل را تا حد زیادي برطرف کرد.دولت بعدي باید یک برنامه مشخصی براي این مساله داشته باشد،دولت
ها معمولا در هنگام ورود صحبت هایی در خصوص عدم خام فروشی مطرح می کنند اما هنگام اتمام فعالیت آن دولت عملا اتفاق

خاصی نیفتاده است، لذا باید برنامه دقیق همراه با زمان بندي مشخص براي این موضوع وجود داشته باشد.



تشکیل قرارگاه مرغ در دولت وهن جمهوري اسلامی بود

منبع: ایلام بیدارشماره خبر:  80  |  تاریخ: 1400/03/12

به گزارش ایلام بیدار "علی نیکزاد"، نایب رئیس اول مجلس شوراي اسلامی در
برنامه وقت انتخابات خبرگزاري فارس درباره احتمال ائتلاف برخی نامزدها در
آستانه انتخابات ریاست جمهوري اظهار داشت: افرادي که در عرصه انتخابات
از جبهه انقلاب حضور دارند قطعاً مصالح انقلاب را به مصالح و منافع شخصی

 
خود ترجیح خواهند داد. 

وي درباره احتمال سهم خواهی برخی افرادي که در ستاد آیت االله رئیسی فعالیت دارند، گفت: تا به امروز درباره کابینه آقاي رئیسی نه
کسی اجازه داشته و نه صحبتی درباره سهم خواهی داشته است؛ اصلاح طلبان و اصولگرایانی که براي کمک به آیت االله رئیسی در

 
میدان هستند در حقیقت براي کمک به جبهه انقلاب آمده اند و تنها چیزي که در ذهن شان نیست بده  بستان با ایشان است. 

نایب رئیس مجلس تصریح کرد: شخص رئیس قوه مجریه تصمیم گیر نهایی براي چینش و تعیین کابینه است و هیچ بحثی تاکنون

 
درباره چیدمان کابینه آیت االله رئیسی نشده است ولی ما همه توان و علاقه مندي مان رئیس جمهور شدن آیت االله رئیسی است. 

نیکزاد گفت: هیچ بحثی درباره تقسیم کابینه و سهم خواهی نبوده و تشکل هاي سیاسی و اشخاص حقیقی و حقوقی تنها دغدغه

 
تقویت اردوگاه انقلاب را دارند. 

وي در پاسخ به این سؤال که آیا براي حضور در ستاد آیت االله رئیسی از مجلس مرخصی گرفته است گفت: مجلس یک زمان موظفی
حضور در صحن علنی و کمیسیون ها را دارند و نمایندگان می توانند در زمان هاي دیگر به دنبال پیگیري مشکلات حوزه  انتخابیه
خود باشند. این در حالی است که مجلس طوري زمان را تنظیم کرده است که بین 10 تا 12 روز جلسه ندارد. اما با  این حال مجلس
تعطیل نیست زیرا نمایندگان به حوزه هاي انتخابیه خود می روند و آنها از ساعت 7 صبح تا 12 شب و حتی نیمه شب براي پیگیري

 
مشکلات مردم جلسات مستمري را دارند. 

نایب رئیس مجلس درباره هر خانه یک ستاد که از سوي آیت االله رئیسی بیان شده است، عنوان کرد: نظر آقاي رئیسی آن است که در
کشور فراتر از جناح و گروه محبت ایشان در دل ها باشد و به همین دلیل ما در ستادهاي استانی آیت االله رئیسی گفته ایم که نمی
خواهند کاري کنند بلکه باید ساماندهی فعالیت هاي مردمی را دنبال کنند و ان شاءاالله خداوند محبت آقاي رئیسی را در دل مردم

 
بیشتر خواهد کرد. 

وي افزود: عده اي شعار دادند که کاري می کنیم ارزش پاسپورت ایرانی بالا رفته و نیازي به یارانه 45 هزار تومانی نداشته باشید اما
این کار را نکردند در حالیکه ویژگی مدیر اسلامی آن است که پاکدست بوده و خدمت گزار باشد ضمن اینکه خدامحور، خداباور و



 
مجاهدت داشته باشد که آن کار را هم انجام ندادند و همین کارها باعث شده که سرمایه اجتماعی کشور تحت تأثیر قرار بگیرد. 

نایب رئیس مجلس گفت: دولت فعلی مباحث ارزي و پشتیبانی هاي طلا در اقتصاد کشور را تباه کرد این در حالی است  که حتی

 
هیچگونه هماهنگی بین مدیران دولتی وجود ندارد. 

وي با اشاره به بحران مرغ و  ایجاد صف هاي طولانی در کشور گفت: تشکیل قرارگاه مرغ از سوي دولت وهن جمهوري اسلامی بود
این در حالی است که رشد اقتصادي کشور صرف شده و قرار بود که مسکن را بسازیم و عدالت را اجرایی کنیم و اصلاح ساختار بودجه

 
را انجام دهیم که این کارها را نکردند. 

 
نیکزاد گفت: رانت، فساد و امضاهاي طلایی و حضور افراد غیرمتخصص در جایگاه هاي تخصصی منجر به نارضایتی مردم شده است. 

وي افزود: آقاي رئیسی در قوه قضاییه تحول ایجاد کرد و مردم تحول در قوه قضاییه را قبول داشته و محبوبیت آقاي رئیسی بین مردم

 
افزایش یافت. 

وي گفت: استان همدان و استان اردبیل عمده 5.5 میلیون تن سیب زمینی کشور را تأمین می کنند اما هر سال ما بحران سیب

 
زمینی داریم و دولت سیب زمینی که 500 تا 550 تومان براي کشاورز تمام می شود را به همین رقم خریداري می کند. 

نایب رئیس مجلس افزود: دولت آیا نمی تواند هم اکنون سیب زمینی و سیب درختی را خریداري و نگهداري کند؛ دولت می تواند

 
محصولات کشاورزي را خریداري کرده و حتی بین محرومین جامعه توزیع کند. 

نیکزاد اظهار داشت: اگر دولت فعلی نسبت به برخی شرایط انتقاد دارد چرا براي دومین بار خود را کاندیدا کردند و دولت دوم شان را

 
شکل دادند.  

وي خاطرنشان کرد: موانع براي تولید در کشور زیاد است این در حالی است که خانه کشاورز، خانه صنعت و انبوه سازان بارها براي

 
بهبود تولید و اشتغال بیشتر برنامه ارائه کردند اما بستري براي این کار فراهم نیست.  

نایب رئیس مجلس عنوان کرد: من در حوزه انتخابیه خود 70 هزار بیکار دارم و جوان تحصیلکرده و متعهد و انقلابی به من مراجعه
کرده و از من شغل می خواهد؛ اکثر کسانی که به ما مراجعه می کنند دنبال خلاقیت بوده و به دنبال باز کردن گره ها و مشکلات

 
کشور هستند.  

نیکزاد گفت: یک تولیدکننده ماسک باید از 27 دستگاه و سازمان مجوز تولید می گرفت اما نیاز کشور به این موضوع باعث شد که یک
فرد به من مراجعه کرده و بگوید ظرف 2 ماه بعد از تولید به صادرات رسیده است که نشان می دهد اگر بخواهیم بستر را براي رفع

 
مشکلات تولید ایجاد کنیم امکانپذیر است. 

وي افزود: بایستی اقتصاد دلالی و رانتی را جمع کنیم و آیت االله رئیسی براي همین کار خود را نامزد انتخابات ریاست جمهوري کرده

 
است. 

نایب رئیس مجلس اظهار داشت: دولتمردان می گویند که ما 100 هزار میلیارد تومان وام قرض الحسنه داده ایم که اگر به هر فرد 5



 
میلیون تومان وام داده باشند بایستی 20 میلیون ایرانی تسهیلات می گرفت. 

نیکزاد درباره ساخت یک میلیون مسکن در هر سال عنوان کرد: ما در دولت دهم 6 میلیون مسکن ساختیم که بیش از 4 میلیون
واحد آن تحویل شد؛ برنامه آیت االله رئیسی آن است که از روز اول استقرار به سمت ساخت یک میلیون مسکن در هر سال برود البته

 
تأمین زمین بسیار مهم  است. 

وي خاطرنشان کرد: زمانی که من خانه می ساختم متري 300 هزار تومان بود اما اکنون این رقم به 3 میلیون تومان رسیده که فقط

 
براي ساخت 100 متر خانه 300 میلیون تومان بایستی پول بدهد. من شرم دارم که رؤیاي یک جوان ایرانی خانه دار شدن باشد. 

نایب رئیس مجلس گفت: 6 هزار انبوه ساز در کشور داریم که اگر 50درصد آنها کار کنند به شرطی که تسهیلات به آنها داده شود می

 
توانیم سالی یک میلیون خانه بسازیم. 

وي خاطرنشان کرد: 41 هزار واحد در پردیسان قم ساخته شد این در حالی است که حجم زیادي هم خانه در پرند، پردیس و

 
هشتگرد ساخته ایم اما خدا نگذرد از کسی که این خانه ها را سیاسی کردند.  

نایب رئیس مجلس افزود: تأثیر تحریم ها نهایتاً 20 درصد است این در حالی است که اختیار ویژه اي به دولت براي رفع تحریم داده
است و مقام معظم رهبري چنین اختیار ویژه اي را دادند. این در حالی است که ا گر دولت می خواست مشکلات مسکن و صنعت و

 
معیشت را حل کند چنین اختیاري را داشت. 

 
نیکزاد گفت: استفاده از 3400  هزار میلیارد تومان نقدینگی در کشور براي رفع مشکلات کشور امکانپذیر است.  

وي افزود: تحریم واقعیتی غیرقابل انکار است و ما در کدام اداره تأثیر تحریم ها را می بینیم در آب و برق است یا لوستر و ... این در
حالی است که متأسفانه گاهی اوقات می بینیم دولت به جاي آنکه از اختیار رفع تحریم براي رفع مشکلات مردم استفاده کند از آن

 
سواستفاده کرده و کارهاي عادي شان را براي دور زدن قانون انجام می دهند.  

نایب رئیس مجلس خاطرنشان کرد: اگر دولت امکان، توان و اختیار را نداشت چرا در دولت دوم حضور پیدا کردند. این در حالی است

 
که مردم صداقت و تلاش مسئولین را می بینند. 

نیکزاد گفت: مردم حداقل هاي زندگی شان را می خواهند و مردم ازدواج، مسکن و اشتغال را می خواهند این در حالی است که
بایستی با استفاده از امکانات و اختیارات دستگاه هایی وابسته به مقام معظم رهبري مانند ستاد اجرایی فرمان امام، بنیاد برکت، بنیاد

 
15 خرداد، بنیاد مستضعفان، آستان قدس رضوي و سرمایه هاي آنها می توانیم مشکلات و دغدغه جوانان را رفع کنیم. 

وي افزود: بانک مرکزي در تیرماه سال 99 ابلاغیه اي را داشت که 20 درصد از تسهیلات بانکی به بخش مسکن داده شود این در

 
حالی است که حتی 7درصد هم داده نشد اما اگر دولت بخواهد می تواند کارها را انجام دهد.  

نایب رئیس مجلس گفت: متأسفانه حجم زیادي کالاهاي اساسی در گمرك باقی مانده است؛ متأسفانه مقادیر زیادي برنج در گمرك
کپک زده بود و در حال از بین رفتن بود که من به آقاي امیري معاون پارلمانی رئیس جمهور اعلام کردم هرچه زودتر تعیین تکلیف

 
کنید اما دولت اهمال کرد و 10 روز بعد کارشناسان به من گزارش دادن آن برنج از بین رفته است. 



نیکزاد ادامه داد: دولت که می خواهد گندم وارداتی را از خارج به قیمت هر کیلو 16 هزار تومان خریداري کند چرا از کشاورز ایران

 
گندم را بالاتر از 5 تا 6 هزار تومان خریداري نمی کند.  

وي اظهار داشت: سفارتخانه هایمان در خارج از کشور بایستی به سمت بهبود اقتصاد و تجارت ایران بروند؛ بایستی بکوشیم در عرصه

 
بین المللی با تقویت تولید داخل حرف هایی را براي گفتن داشته باشیم.  

نایب رئیس مجلس درباره برجام و مذاکرات وین گفت: دولت بنا داشت مجلس را در موضوع مذاکرات وین پیچانده و قانون اقدام
راهبردي را  اجرا نکند؛ اگر قرار است تحریم ها لغو شود بایستی همه 1600 تحریم لغو شود و نمی پذیریم که این تحریم ها در حوزه

 
هاي مختلف، موشکی، هسته اي، حقوق بشر و تروریسم تکرار شود. 

نیکزاد گفت: وقتی در جمهوري اسلامی ایران دانشجویان عدالتخواه مقابل مقام معظم رهبري نشسته و انتقاد می کنند نشان می دهد
که کاملاً انتقادپذیر هستیم؛ انتقاد سازنده باید داشته باشیم اما تخریب هرگز. اگر دولتی بگوید که از من انتقاد نکنید آن دولت نمی

 
تواند کارهایش را پیش ببرد. 

انتهاي پیام/ك



رئیسی: گرفتار حاشیه ها نخواهم شد

منبع: اقتصاد آنلاینشماره خبر:  81  |  تاریخ: 1400/03/12

حجت الاسلام رئیسی گفت: در دستگاه قضائی در همین مدتی که بودم بسیاري تلاش کردند بنده را از متن به سمت حاشیه
ببرند، امااعلام کردم که من گرفتارحاشیه ها نخواهم شد دردولت هم همین کار را خواهم کرد.

حجت الاسلام رئیسی گفت: در دستگاه قضائی در همین
مدتی که بودم بسیاري تلاش کردند بنده را از متن به
سمت حاشیه ببرند، امااعلام کردم که من گرفتارحاشیه ها

 
نخواهم شد دردولت هم همین کار را خواهم کرد. 

به گزارش اقتصادآنلاین به نقل از مهر، حجت الاسلام
والمسلمین سید ابراهیم رییسی در حاشیه ضبط برنامه
تلویزیونی در استودیو جام جم افزود: یکی از مشکلاتی که

 
کشور و مردم نسبت به آن گله مند هستند و دغدغه دارند حاشیه سازي شدن هاست. 

وي گفت: حاشیه سازي، رفع دغدغه هاي مردم، رفع گرانی، رفع بیکاري، مسئله ایجاد اشتغال براي مردم و رفع بسیاري از ناهنجاري

 
ها و آسیب هاي اجتماعی مسئولین را باز می دارد. 

حجت الاسلام رییسی افزود: مسائل حاشیه و حاشیه سازي هاي سیاسی فقط کارها را دچار مشکل می کند، بنده اعلام کردم به دور از
جریان جناح بازي سیاسی و سیاسی بازي و روابط سیاسی که بعضاً بین جناح ها و گروه ها هست در خدمت مردم خواهم بود و مردم

 
در این قضیه حتماً مساعدت خواهند کرد. 

وي گفت: در دستگاه قضائی در همین مدتی که بودم بسیاري تلاش کردند بنده را از متن به سمت حاشیه ببرند، اما بنده اعلام کردم

 
که من گرفتار حاشیه ها نخواهم شد در دولت هم همین کار را خواهم کرد. 

نامزد سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري در خصوص استفاده از ظرفیت هاي کشور گفت: از همه ظرفیت ها در کشور استفاده
خواهیم کرد چرا که کشورمان ظرفیت بسیاري دارد و به خاطر بعضی جناح بازي ها؛ کشور گرفتار جناح بازي شده و از بسیاري

 
ظرفیت هاي موجود غفلت شده است. 

 
حجت الاسلام رییسی افزود: من معتقدم در دولت عدالت ایجاد خواهیم کرد، چون دولت ما قرار است عدالت را اجرا کند. 

وي گفت: یکی از جلوه هاي عدالت؛ استفاده از همه ظرفیت هاي کشور است و هر کس که قابلیت داشته باشد از آن استفاده خواهیم

 
کرد و ما نگاه نکنیم که این براي این قبیله است یا آن دسته است یا اهل این شهر است یا آن منطقه. 



حجت الاسلام رییسی افزود: در مجموعه قضائی همین را پیش بینی کردیم و بنده از ابتدایی که وارد قوه قضائیه شدم جلسه با رسانه
ها داشتم و رسانه ها گفتند که 40 پرونده در دادگستري مطرح است که قوه قضائیه شاکی آن است و من همان جا گفتم اگر شاکی

 
قرار است من باشم من از همه رسانه ها گذشت می کنم و گذشت کردم و دستور دادم تا از هر 40 پرونده بگذرند. 

این نامزد ریاست جمهوري افزود: باید رسانه ها در سخن گفتن و انتقاد کردنشان آزاد باشند، خودمان هم همیشه در معرض نقد قرار

 
داریم و دولتی که در معرض نقد پذیري خودش را نگذارد حتماً دچار آفت و فساد خواهد شد. 

حجت الاسلام رییسی گفت: رسانه ها هستند که به اشکالات توجه دارند و توجه می دهند و ممکن است زبان آن ها در نقدپذیري

 
مقداري تند هم باشد. 

 
وي افزود: اگر بخواهیم به متن توجه کنیم باید به نقدها توجه و امور را اصلاح کنیم. 

 
دولت باید در اداره امور به شهرداري ها کمک کند 

نامزد سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري گفت: معتقدیم دولت باید به شهرداري ها در اداره امور کمک کند، چرا که در خیلی

 
از شهرها مردم توان مالی براي کمک به شهرداري ها را ندارند. 

حجت الاسلام والمسلمین سید ابراهیم رییسی در حاشیه ضبط برنامه تلویزیونی در استودیو جام جم در جمع خبرنگاران افزود: شهر
تهران توسط شوراي منتخب مردم اداره می شود و شهردار هم در واقع منتخب شوراي شهر است نه فقط تهران بلکه همه شهرها

 
توسط شوراي شهر، شهردارانشان منصوب می شوند و این یک موهبتی است که از اعتبار قانون اساسی داریم. 

حجت الاسلام رییسی افزود: رأي و انتخاب مردم براي اداره کردن امور شهري و خدمات شهري؛ فرصت خوبی است، اما دو نکته اینجا
مد نظر است؛ نکته اول اینکه باید ساز و کارهاي اجرایی براي همه شوراها و شهرها به صورتی باشد که ما هر روز شاهد یک آسیب در

 
شوراهاي شهر و کشور نباشیم. 

وي گفت: شهرداري ها از جاهاي مهمی هستند و ارتباط با مردم و بسیاري از خدمت رسانی ها به مردم در آنجاست که اگر دچار

 
آسیب شود و اگر منافع شخصی؛ جايِ منافع ملی و منافع شهري را بگیرد کار بسیار سخت خواهد بود. 

این نامزد ریاست جمهوري افزود: برخوردهایی که قوه قضائیه با بعضی از اعضاي شوراي شهرها درخصوص تخلفات کرده است در

 
اشکالات ساختاري بود که این اشکالات موجب یک مشکلات رفتاري شده و حتماً ساختارها باید اصلاح شود. 

حجت الاسلام رییسی گفت: افرادي که به عنوان نماینده مردم می آیند باید بدانند که شورا جایگاه خدمت است؛ جایگاه رانت خواري
و فساد نیست و حقیقتاً شوراهاي شهري که خوب عمل کردند؛ بسیار خوش درخشیدند و آن جاهایی که دچار آسیب شدند توجه

 
نکردند به ماموریت اصلی شان و تا وارد شوراي شهر شدند دچار آسیب شدند. 

وي افزود: شوراي شهر و شهرداري ها باید از ناحیه دولت حمایت شوند، درآمد شهرداري ها براي اداره شهرها کافی نیست و در
بسیاري از شهرها آنقدر مردم درآمد ندارند تا در اختیار شهرداري ها بگذارند حمایت دولت از شهر و شهرداري ها و خدمات شهري



 
ضرورت دارد. 

حجت الاسلام رییسی گفت: یکی از مسائل؛ حاشیه نشینی در شهرهاست که عزیزان ما به دلیل مشکلات اقتصادي در داخل روستاها و

 
شهر خودشان آمدند در حاشیه شهرها ساکن شدند که اگر زمینه تولید و کشاورزي باشد براي چه باید وارد حاشیه شهرها بشوند. 

وي افزود: این گرفتاري به خاطر این است که درست عمل نشده، نارضایتی ایجاد شده و افراد آمده اند در حاشیه شهرها؛ و در واقع با

 
مشکلات در حال زندگی هستند. 

این نامزد ریاست جمهوري گفت: مشکلات عزیزان حاشیه نشین؛ حتماً از موارد اصلی ما و جزو محورهایی است که حتماً دنبال

 
خواهیم کرد؛ که مشکل حاشیه نشینان حل شود. 

حجت الاسلام رییسی افزود: حاشیه نشین ها؛ خانواده هاي محترمی هستند که اهل تولید، اشتغال و کار هستند و گرفتاري موجب

 
شده تا بیایند در حاشیه شهرها ساکن شوند. 

 
وي گفت: امروز از هر کدام سؤال کنید؛ این ها گرفتاري شان این است که دیگر کشاورزي صرف نمی کند. 

حجت الاسلام رییسی افزود: باید مسئله حاشیه نشینی را حل کنیم و با دادن خدمات به این عزیزان و دیدن مشکلات اینها؛ بسیاري

 
از این آسیب هاي اجتماعی را حل می کنیم. 

وي گفت: آسیب هاي اجتماعی براي حاشیه و متن شهر و آسیب هاي اجتماعی زیبنده شهر نیست؛ به ویژه شهر تهران، این آسیب
هاي اجتماعی که مردم را رنج می دهد و پدر، مادر، کاسب و جوانان عزیز ما را رنج می دهد زیبنده شهر تهران به عنوان پایتخت

 
کشور نیست. 

این نامزد ریاست جمهوري افزود: رفع این آسیب هاي اجتماعی یک همکاري بسیار جدي از ناحیه مردم می خواهد و یک اقدام بسیار

 
فوري از ناحیه دولت. 

حجت الاسلام رییسی گفت: موضوع رفع آسیب هاي اجتماعی جزو دستورات جدي کار ما خواهد بود و در این قضیه، چون در بخش

 
پیشگیري از وقوع جرم در قوه قضاییه کار کرده ام؛ با این موضوع آشنا هستم. 

وي افزود: حوزه پیشگیري از وقوع جرم قوه قضائیه؛ کارش همین بوده، این ها از مسائلی است که باید دنبال شود و مسئله آسیب هاي

 
اجتماعی از مسائلی است که ما در آن عقب هستیم. 

حجت الاسلام رییسی گفت: مسأله رفع آسیب هاي اجتماعی به دست دولت جزو محوري ترین کارها خواهد بود؛ هم ساز و کار را
ایجاد خواهیم کرد و هم مأموریت دقیق را از طریق وزارتخانه هاي مربوطه و یا سازمانی که براي این کار ایجاد شده دنبال خواهیم

 
کرد. 

پربیننده ترین همتی به رییسی نزدیک شد فوري / خبر جدید ربیعی از مذاکرات وین وعده یارانه یک میلیونی همتی به 3 دهک



پایین +فیلم یکی از مشکلات ما این است که واردات خودرو نداریم / بر سه دهک پایین جامعه بیشتر تمرکز خواهم کرد عکسی که در
امارات جنجال به پا کرد



وعده هاي دست نیافتنی

منبع: بهار نیوزشماره خبر:  82  |  تاریخ: 1400/03/12

 
رضا صادقیان 

آغاز فصل انتخابات ریاست جمهوري در ایران با حاشیه
هایی همراه بوده و هست. از ثبت نام چهره هاي ناشناخته
و پرحاشیه در روزهاي نخست تا ارایه برنامه هاي بسیار
غیرقابل باور و همچنین تغییر نظر برخی از کاندیدا که در
گذشته چیزهایی دیگر می گفتند و حال حرف هاي دیگري

 
می زنند. 

در این دوره ابتدا شاهد ثبت نام شمار قابل توجهی از کاندیدا بودیم، نظاره گر رفتار برخی از چهره هاي جدي که در روز نخست قرار
بود براي همیشه در صحنه بمانند و جان خودشان را در راه ایران بدهند ولی مدتی بعد روغن ریخته را نذر امام زاده کردند. رد
صلاحیت ها، اعتراض برخی چهره هاي سیاسی نسبت به شوراي نگهبان، از رییس جمهور سابق گرفته تا نایب رییس مجلس دهم و
وزیر سابق مسکن و شهرسازي و.. توییت هاي بسیار حاشیه ساز رییس مجمع تشخیص مصلحت نظام و عضو فقهاي شوراي نگهبان

 
درباره نحوه تصمیم گیري تا نزول میزان مشارکت شهروندان در کمتر از سه روز را در همین مدت کوتاه دیده ایم. 

طی روزهاي گذشته و با آغاز تبلیغات کاندیداي تایید صلاحیت شده، رویه ایی دیگر را نظاره گر هستیم. به یکباره برخی از کاندیدایی
که در گذشته نه چندان دور مخالف مذاکرات بودند، مدافع آن شدند، همچنین یکی از ارزش پول ملی در منطقه خاورمیانه سخن می
گوید که در مدت زمانی کم می توان به چنین جایگاهی رسید. وعده اي که تحقق خواهد یافت ولی براساس نظرات کارشناسان عمر
این وعده حداقل نیاز به بیست سال کار تخصصی و برنامه ریزي بلند مدت در حوزه پولی، مالی، تجاري و روابط بین المللی دارد.
شنیدن چنین سخنی، ارتقاء ارزش پولی ملی کشورمان بسیار شیرین و دلچسب است، اما رسیدن به چنین مرتبه اي با تکیه بر ادبیات
بسیار ساده سازي شده بیش از آنکه نشانه هاي روشن برنامه داشتن را بدهد، گرفتار شدن در زمان محدود روزهاي تبلیغات را بیان
می کند. یکی از نامزد سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري در جدیدترین مواضع اقتصادي خود وعده پرداخت یک میلیون

 
تومان یارانه به «هر خانوار» در «سه دهک پایین جامعه» را داد. 

یکی دیگر از کاندیداها، از وام پانصد میلیونی به جوانان می گوید؛ در واقع مشخص نیست بیان این حرف ها براساس کدام تحقیقات و
منابع مالی کشور است. البته می توان با چاپ پول و پرداخت وام هاي بدون محاسبه شمارگان زیادي از جوانان را به تشکیل زندگی و
خانواده تشویق کرد، اما سوال اینجاست: در شرایطی که یک فرد بیکار، یا داراي شغل ناپایدار با درآمدي بسیار ناچیز و پس از دریافت

 
وام موفق به تشکیل خانواده شود، باز پرداخت وام دریافت شده با کدامین درآمد امکان پذیر است؟ 

مهمتر آنکه براساس نظرات اقتصاددانان، تزریق نقدینگی و به دنبال آن افزایش تورم با چنین رویکردي چیزي به غیر افزوده کردن
بحران دیگري به وضعیت کشور را به دنبال نخواهد داشت. گویا برخی از کاندیداي به جاي دقت و حل مسئله تورم، گرانی، افزایش بی
رویه قیمت زمین و مسکن، کنترل بازار خودرو، افزایش بی مهار قیمت دلار و طلا و گشایش در بحران بیکاري، آب، ایجاد اشتغال



پایدار براي جوانان و... به فکر بالا بردن توقعات شهروندان بدون در نظر داشتن تاثیرات مخرب و هزینه ساز آن در جامعه هستند. شاید
این همه اندکی در بهبود صندوق آراي کاندیدا تاثیر داشته باشد، ولی نباید امیدهاي واهی را به جامعه انتقال داد و از نشدن هاي

بسیار در راستاي شدن سخن گفت.



مالیات بر عایدي سرمایه به پله آخر رسید

منبع: حلقه وصلشماره خبر:  83  |  تاریخ: 1400/03/12

مالیات بر عایدي سرمایه به پله آخر رسید قانون مالیات بر عایدي سرمایه در نهایت بعد از سال ها توسط نمایندگان مجلس

 
شوراي اسلامی به تصویب رسید. 

به گزارش حلقه وصل، نمایندگان مجلس شوراي اسلامی در
تاریخ 5 خرداد کلیات مربوط به طرح مالیات بر عایدي سرمایه را
به تصویب رساندند. به گفته سخنگوي کمیسیون اقتصادي
مجلس، در این طرح قرار است که سرمایه ها به جاي خروج از
مسیر تولید وارد عرصه تولید و اشتغال شود و اکنون 187 کشور
این قانون را اجرا می کنند و براساس تجربیات جهانی، قانون

 
مفیدي بوده است. 

مالیات بر عایدي سرمایه یا همان Capital Gains Tax (CGT)، گونه اي از مالیات بر عواید سرمایه اي است که با هدف کاهش

 
سود سرمایه گذاري در بازارهاي غیر مولد و موازي با بخش تولید، اخذ می شود. 

 
CGT؛ وسیله اي براي مقابله با سفته بازي 

محسن زنگنه عضو کمیسیون برنامه، بودجه و محاسبات مجلس شوراي اسلامی در توضیح این قانون جدید اظهار کرد: مالیات بر
عایدي سرمایه جزء مالیات هایی است که در بیش از 130 کشور در دنیا مورد استفاده قرار می گیرد. در حقیقت وسیله اي است براي

 
مقابله با سوداگري و براي جلوگیري از ورود نقدینگی به بازارهاي غیر واقعی مانند ارز، سکه، مسکن و خودرو. 

او افزود: مکانیزم آن نیز به این ترتیب است؛ کسانی که خارج از عرف نسبت به خرید و فروش مسکن، سکه و یا ارز اقدام می کنند، در
یک مکانیزمی ملزم به پرداخت مالیات می شوند. به گونه اي که فعالیت در این بازارها را براي این افراد جذاب نکند و سودش را
کاهش می دهد. علاوه بر اینکه درآمدهاي مالیاتی کشور بالا می رود، عملا جلوي سفته بازي را می گیرد و همچنین از افزایش بی

 
رویه قیمت خودرو، مسکن یا حتی ارز و سکه نیز جلوگیري می کند. 

این مقام مسئول در پاسخ به علت هاي مخالفت نمایندگان با این طرح بیان کرد: نمایندگانی که مخالف بودند اکثرا درباره جزئیات این
طرح مخالفت می کردند و استثناهایی را در این طرح دیدند. به عنوان مثال زمین هاي خارج از حریم شهر یا زمین هاي زراعی و
کشاورزي مشمول مالیات بر عایدي نمی شوند و در کل این موارد، بیشتر ایرادات ناظر به این قضیه بود. عده اي از دوستان نیز معتقد
بودند که اگر خرید و فروش مسکن یا خودرو را سخت کنید، عملا قیمت آن ها افزایش پیدا می کند و ممکن است که باعث ایجاد

 
تورم شود. 

او ادامه داد: اما واقعیت قضیه این است که این برداشت، برداشت درستی نیست. زمانی که مالیات بر عایدي وضع می شود تقاضاي
مسکن یا خودرو که ناشی از سفته بازي است، کاهش پیدا می کند. زمانی که شما تقاضاي مسکن دارید دو حالت ایجاد می شود؛ یا



می خواهید مسکن را استفاده کنید و یا می خواهید این مسکن را نگه دارید و در آینده با قیمت بالاتر بفروشید. حالت دوم که سفته
بازي نامیده می شود؛ آمارها نشان می دهد اکنون بخش زیادي از ساخت و سازهاي مسکن و تقاضایی که در مسکن وجود دارد،

 
همچنین در حوزه خودرو، ناشی از تقاضاهاي سفته بازي است. 

زنگنه تاکید کرد: زمانی که جلوي سفته بازي را سد کنید، به تبع تقاضا کاهش پیدا می کند و اگر عرضه نیز تغییر نکند، قیمت
کاهش پایین می آید؛ لذا پیش بینی بنده این است که ممکن است در زمان بررسی طرح و یا در اوایل اجراي آن شاهد بالا رفتن
قیمت مسکن، خودرو، حتی طلا و دلار نیز باشیم. اما قطعا این افزایش، افزایشی است که ناشی از بار روانی قضیه است. بعد از مدت
بسیار کوتاهی حالت عکس پیدا می کند و اگر نگوییم شاهد کاهش قیمت بازارهایی که عرض کردم باشیم، حداقل این است که شاهد

 
افزایش هاي بی رویه نخواهیم بود. 

در سال 91 وزرات اقتصاد لایحه اصلاح قانون مالیات هاي مستقیم را ارائه کرد. پس از ارائه این لایحه در کمیسیون اقتصادي مجلس و
اعمال تغییراتی در محتواي آن، لایحه اصلاحی آن در دي ماه 92 براي راي گیري به مجلس تقدیم شد. در شهریور ماه سال 93 پس

 
از بررسی این لایحه، بند 17 آن حذف شد و نمایندگان به مالیات بر عایدي سرمایه راي منفی دادند. 

طرح مالیات بر عایدي سرمایه در ابتداي سال 97 در بخش مسکن تهیه و تقدیم مجلس شد و بعد از 2 ماه پور ابراهیمی رئیس
کمیسیون اقتصادي از تصویب طرح مالیات بر عایدي سرمایه مسکن در کمیسیون خبر داد. دولت نیز در بهمن 97 وعده ارائه لایحه

 
جامع مالیاتی مشتمل بر مالیات بر عایدي سرمایه را تا پایان اردیبهشت 98 مطرح کرد. 

در آمریکا این قانون 108 سال است که اجرایی شده است. همچنین بسیاري دیگر از کشورها همچون انگلیس، فرانسه، کانادا، ترکیه،
مالزي و ... بعد از جنگ جهانی دوم به اجراي این قانون اقدام کردند. اما چرا این طرح خوب که می توانست سال ها قبل تصویب و

 
اجرایی شود، تا کنون معلق مانده بود؟ 

 
کشور در تهدید برخی نهادهاي قدرتمند است 

این مقام مسئول در پاسخ به این سوال که تصویب این قانون چرا تا اکنون طول کشیده است و علت مخالفت ها با این طرح چه بود؟
بیان کرد: واقعیتی در کشور ما وجود دارد و آن نیز قدرتمند شدن برخی از نهادهاي اقتصادي در کشور است. این نهادها می توانند
بخش هاي خصوصی باشند و بعضا بخش هاي خصولتی. این نهادهاي قدرتمند به علت منافع غیر قابل احصائی که معمولا در برخی

 
حوزه ها دارند و تعارض منافعی که ایجاد می شود، به شدت مقابله می کنند. 

او ادامه داد: به عنوان مثال همین طرح مالیات بر عایدي سرمایه، بازار بسیار سودآوري را در حوزه سفته بازي مسکن را از بین می برد.
ما بیش از دو میلیون مسکن خالی در کشور داریم. بخش عمده اي از این مسکن هاي خالی اتفاقا در شهرهایی است که با تراکم
جمعیت مواجه هستند. برخلاف تصور خیلی ها که این منازل ممکن است در مناطق پایین شهر یا مناطق مستضعف نشین بیشتر
باشد، اتفاقا اینطور نیست. این نشان می دهد که مسکن کاملا به عنوان یک کالاي سرمایه اي مورد استفاده قرار می گیرد و به تبع

 
منافع جمع زیادي با این طرح به خطر می افتد. 

او افزود: این ها افراد نیز بالاخره فعال می شوند و در همه جا نیز افرادي را دارند. در دولت، در فضاهاي علمی، مجالس قبل و ممکن
است حتی در مجلس فعلی نیز افرادي را داشته باشند؛ از این جهت تلاش می کنند و نتیجه این می شود که قوانین خوبی که باید

 
چند دهه قبل به تصویب می رسید، متاسفانه به تعویق می افتد. 



این مقام مسئول تصریح کرد: نکته دومی نیز وجود دارد که این نهادهاي قدرتمند بعضا حتی کشور را نیز تهدید می کنند. به عنوان
مثال در یک صنعت کلان کشور می بینید که کلا این صنعت در انحصار 10 یا 20 نفر است و آن ها اقتصاد کشور را در آن حوزه
تهدید می کنند. خیلی اوقات نگرانی از بحران هاي اجتماعی یا بحران هاي سیاسی و ... باعث می شود که معمولا قانون گذاران یا

 
مجریان در انجام این قوانین تا حدودي تعلل کنند. اکنون نیز مجلس براي تصویب این قانون تحت فشارهاي بسیار زیادي است. 

او افزود: یعنی جداي از نظر مخالفان و موافقان که در مجلس بیان می شود و کاملا بحث هاي کارشناسی است، اما بعضا می بینیم
مجموعه هایی مانند بانک هاي خصوصی و هلدینگ هایی که بخش عمده اي از منابع شان را از سفته بازي در همین بازارها کسب می

 
کنند، به شکل هاي مختلف تلاش می کنند که این قانون را ناکارآمد نشان دهند و جلوي تصویب آن را بگیرند. 

طبق آمار، سهم معاملات سفته بازانه از کل معاملات مسکن در شهرهاي کشور، 61 درصد و در تهران و کلان شهرها، 77 درصد است.

به گفته کارشناسان فردي در سال 98 مالک بیش از 10 هزار خانه خالی در بخش تهران بود. این فرد می توانست به راحتی به علت

 
تعداد ملک زیادي که در اختیار دارد، قیمت هر متر مسکن را تغییر دهد. 

همچنین در بازار سکه نیز اوضاع به همین منوال است. وحید مظلومین معروف به سلطان سکه، ادعا می شود که معادل دو تن سکه را
از طریق دلالی از سطح بازار جمع آوري کرده بود. مقامات قضایی معتقدند او و شرکایش با جمع کردن گسترده سکه از بازار و کاهش

 
عرضه، به گرانی قیمت سکه دامن زده اند. 

همینطور صرافی هاي مختلف و اخلالگران نظام ارزي کشور از این قاعده مستثنی نیستند و امید است که این قانون از تخلفات بازار
ارز جلوگیري و به کشف نرخ واقعی آن بینجامد. اگر این قانون از سال 91 اجرایی می شد، البته به درستی اجرایی می شد، شاهد این

 
تخلفات و آسیب هایی که به اقتصاد و در نهایت معیشت مردم وارد شد، نبودیم. 

 
قانون هاي خوب؛ اما اجراي ناکارآمد 

این نماینده مجلس در پاسخ به تضمین اجرایی این طرح تصریح کرد: هر طرح خوب معمولا دو بال دارد. یک بال قانونگذاري خوب و
با کیفیت و بخش دیگر اجراست. یعنی مجلس باید در قانونگذاري دقت کند و این هنر مجلس است. اما قانون به هر میزان که خوب
باشد، 50 درصد قضیه است. 50 درصد بقیه، اجراي خوب است. در حال حاضر قوانین خوبی در کشور داریم که زحمت مجالس قبل و

 
دوستانی بوده که در این 30 تا 40 سال زحمت کشیدند. 

زنگنه بیان کرد: به عنوان مثال در حوزه تولید 5، 6 قانون خوب داریم. در حوزه بحث هاي مالیاتی و همچنین در برنامه ششم بسیار
احکام خوبی داریم. اما متاسفانه این احکام به درستی اجرا نشده است. در بررسی هایی که انجام دادیم، واقعا به این صورت نبود که
اجراي آن به هیچ وجه امکان پذیر نباشد. البته قطعا سختی هایی دارد و زیرساخت هاي اطلاعاتی، داده ها و داده کاوي ها معمولا
دچار مشکل هستند. همچنین دستگاه هاي مختلفی متولی هستند که بعضا موازي کاري می کنند. بانک هاي اطلاعاتی زیادي داریم
که به هم متصل نیستند؛ با وجود اینکه حکم قانونی داده شده مبنی بر به هم پیوستن همین بانک هاي اطلاعاتی؛ لذا کار، کار سختی

 
است. 

 
صرفا قانونگذاري کافی نیست، عزم دولت ها باید بر اجراي قوانین باشد 



این مقام مسئول اظهار کرد:، اما بنده معتقدم در جاهایی که قانون به درستی انجام نشده، عزم بر انجام آن نبوده است. امیدي که
داریم این است که دولت آینده با انگیزه و مقتدر باشد. اگر عزم دولت بر اجراي این قوانین باشد، قطعا قانون مالیات بر عایدي سرمایه
پیش بینی می کنم که حداقل طی یکسال کاملا اجرایی شود و این امر بستگی به دولت ها دارد. اگر دولتی عزم بر این کار نداشته

 
باشد، قطعا قانون خوب نیز نمی تواند اتفاقی را در کشور رقم بزند. 

زنگنه افزود: یکی از برکات این قانون CGT این است که وابستگی ما در بودجه به نفت به شدت کاهش پیدا می کند. یعنی هر چقدر
بتوانیم پایه هاي مالیاتی را افزیش دهیم و این امکان کاملا وجود دارد، می توان وابستگی خود را به نفت کاهش داد. کاهش وابستگی
بودجه به نفت، به معناي عدم تاثیر تکانه هاي ارزي در اقتصاد کشور است. بسیاري از مشکلاتی که امروز به جهت بالا و پایین رفتن

 
قیمت ارز در اقتصاد کشور داریم نیز برطرف می شود. 

 
کسر تورم از ارزش دارایی، هدف گرفتن ماهیت مالیات بر عایدي سرمایه 

وحید عزیزي، پژوهشگر حوزه مالیات با اشاره به هدف قرار گرفتن اصلی ترین بند قانون مالیات بر عایدي سرمایه گفت: ایراد اساسی
که بر این طرح وارد است. مشخص نبودن ماخذ مالیات بوده چرا که مجلس قصد دارد با کسر تورم از ارزش دارایی به اخذ مالیات

 
اقدام کند که به نظر ما این موضوع ایراد بزرگی براي اجراي این قانون است. 

محمد هادي سبحانیان معاون سابق اقتصادي مرکز پژوهش هاي مجلس در توضیح تصویب این طرح اظهار کرد: من این طرح را
مثبت ارزیابی می کنم. یکی از چالش هایی که در مسائلی غیر از حوزه اقتصادي با آن مواجه هستیم، نوساناتی است که به واسطه
حجم انبوه نقدینگی هر روز در بازارهاي مختلف شاهد آن هستیم. این نوسانات و بی ثباتی سبب ایجاد نا اطمینانی در بازارها شده و

 
برخی از بازارها که تامین کننده نیازهاي اساسی هستند، با مشکل مواجه می کند. 

او در ادامه بیان کرد: بنابراین براي اینکه در جهت ثبات بیشتر اقتصادي و کمک به هدایت منابع و نقدینگی به سمت فعالیت هاي
تولیدي اقدام کنیم، چاره اي نداریم که جذابیت فعالیت هاي سفته بازي و سوداگرانه را کمتر کنیم. این اتفاق نمی افتد مگر با استفاده
از پایه مالیاتی مالیات بر عایدي سرمایه. کما اینکه در همه جاي دنیا یکی از روش هاي کاهش انگیزه سوداگري را همین مالیات بر

 
عایدي سرمایه دانستند. 

سبحانیان با اشاره به مشکلات احتمالی این طرح در خصوص اجرایی شدن آن، تصریح کرد: یکسري دغدغه ها و نگرانی هایی براي
اجراي این پایه مالیاتی وجود دارد که البته اعتقاد دارم بخش قابل توجه آن به دلیل اطلاع کم و ناقص منتقدان نسبت به مفاد این
طرح است. در این طرح معافیت هاي خوبی براي افراد در نظر گرفته شده است. خانه یا خودرویی که از آن استفاده می کنند، مشمول

 
مالیات بر عایدي سرمایه نمی شود. 

 
در کلیات این طرح موارد زیر مشمول پرداخت مالیات نخواهند شد: 

1. اولین نقل و انتقال املاك و حق واگذاري محل کسب که پیش از اجراي این قانون تحصیل شده اند؛ به مدت دو سال پس از لازم

 
الاجرا شدن این قانون 

 
2. انتقال آخرین واحد مسکونی تحت تملک اشخاص حقیقی بالاي 18 سال 



 
3. انتقال املاك نوساز موضوع ماده 77 قانون مالیات هاي مستقیم اعم از ساخته شده و ناتمام 

 
4. انتقال بلاعوض به والدین، همسر دائم و فرزندان و اعطاي وکالت به آن ها 

 
5. انتقال به صورت ارث یا وصیت 

 
6. املاك مشمول مقررات ماده (68) و (70) قانون مالیات هاي مستقیم 

 
7. اولین خودرو و اولین موتورسیکلت توسط اشخاص حقیقی بالاي 18 سال در هر دو سال شمسی 

 
8. اموال و دارایی هاي مربوط به اشخاص موضوع ماده (2) قانون مالیات هاي مستقیم 

 
9. اموال و دارایی ها اعم از منقول و غیر منقول که به عنوان جهیزیه با مهریه واگذار می شوند. 

 
طرح اجرایی این قانون در مجلس در دست بررسی است 

او ادامه داد: از طرفی هم باید بسترهاي اجرایی شدن این پایه مالیاتی را در کنار همین مالیات بر عایدي سرمایه ببینند. در طرحی که
در مجلس در دست بررسی است، یک مکمله اي به عنوان بستر اجرایی مالیات بر عایدي سرمایه در نظر گرفته شده است. اگر این
بخش را به احکام مالیات بر عایدي سرمایه ملحق کنیم، بسیاري از دغدغه ها و نگرانی هایی که نسبت به عدم امکان اجرایی شدن این
پایه مالیاتی در کشور با توجه به فقدان اطلاعاتی که بعضا ادعا می شود، وجود دارد (البته این درست است و اطلاعات ما، اطلاعات
کافی نیست)، اما این طرح به گونه اي طراحی شده که می تواند در همین شرایط موجود اجرایی شود و از ضمانت اجرایی بالایی

 
برخوردار باشد. 

او گفت: در هر شرایطی عزم و اراده دولت براي اجراي خوب قانون نیز باید وجود داشته باشد. بهترین قوانین هم اگر اجرا شوند و

 
دولت ها نخواهند آن را اجرا کنند، متاسفانه این اتفاق نخواهد افتاد. 

این کارشناس اقتصاد در رابطه با علت مخالفت هاي بخش خصوصی با این طرح اظهار کرد: بخشی از مخالفت ها ناشی از ندانستن
مفاد این طرح، با توجه به تغییرات مکرري که احکام این طرح در مجلس ایجاد شد. تقریبا بیش از 5، 6 سال است که این طرح در
مجلس در حال بررسی است. در مجلس قبل به دفعات این موضوع در دستور کار کمیسیون قرار گرفت، اما نهایی نشد. اما بالاخره

 
کلیات آن در این مجلس به تصویب رسید. 

سبحانیان در ادامه تصریح کرد: علت دیگر این است که بخشی از نقدینگی در این بازارها گردش پیدا می کند و سودهاي کلانی را
ایجاد می کند. افرادي که اکنون میلیاردها تومان در بازار مسکن، خودرو، بازار سهام به ویژه زمانی که بازار در اوج خودش بود؛ عایدي
را که در ازاي خرید و فروش بدست می آورند، مشمول هیچ مالیاتی نیست. به تبع اگر قرار باشد هر معافیت یا شایعه اي را که وجود
نداشته، وضع کنی و یا هر معافیتی را که وجود داشته کنار بگذاري، در کل این اصلاحات ملتفئینی دارد و ممکن است که معترض

 
شوند. 



 
پایگاه هاي مالیاتی باید شناسایی شوند 

حسین صمصامی عضو هیئت علمی دانشگاه شهید بهشتی اظهار کرد: بانک مرکزي اعلام کرده که بانک ها سال گذشته 1900 همت
وام داده اند. سال گذشته سرمایه گذاري منفی بوده و همچنین رشد اقتصادي نیز منفی بوده است، پس این پول کجا رفته است. غیر

 
از اینکه بخش قابل توجهی از آن دلالی شده و صرف خرید و فروش مسکن شده است. 

او ادامه داد: اکنون یکی از معضلات اصلی کسب و کار و یکی از موانع اصلی تولید، سفته بازي و دلالی است. آنچه که مسلم است این
است که این قانون درصدد گرفتن مالیات بر منافع کوتاه مدتی است که در بازار سکه، ارز، مسکن و خودرو است. اگر این اتفاق بیفتد و

 
منافع کوتاه مدتی که در این بازارها وجود دارد، جمع شود بزرگترین تحول در اقتصاد اتفاق می افتد. 

این استاد دانشگاه افزود: مالیات بر نفع سرمایه یکی از الزامات و ضروریات امروز اقتصاد ماست. البته اجرا شدن درست این قانون
بستري نیاز دارد و آن نیز، پایگاه هاي اطلاعاتی است. پایگاه هاي مالیاتی باید شناسایی شوند. اگر ماده 169 اصلاح مالیات هاي
مستقیم کامل اتفاق بیفتد و پایانه هاي مالیاتی شناسایی شوند، منافع کوتاه مدتی که در بازار ارز، سکه و حتی بازار سهام و مسکن و

 
خودرو وجود دارد، باید از طریق تراکنش هاي مالی دقیقا روشن شود. 

 
وعده هاي اقتصادي کاندیدها، شعار است؛ واقعیت چیز دیگري ست 

صمصامی بیان کرد: با شناسایی دقیق منافع کوتاه مدت و باد آورده، باید تا 80، 90 درصد این منافع از اقتصاد کم شود؛ بنابراین
کاندیدهایی که بحث می کنند و در مورد تغییرات اقتصادي وعده می دهند مبنی بر مهار تورم و یارانه و ...، این ها همه شعار است. در
حال حاضر اولویت اول و کوتاه مدت در اقتصاد ما، حذف منافع کوتاه مدت و بادآورده اي است که غیر مولد است و باعث شده که

 
نقدینگی از مسیر اصلی منحرف شود و راهکار آن نیز همین CGT است. 

او ادامه داد: باید از طریق رصد فعالیت هاي اقتصادي و فعالان اقتصادي، منافع بازارهاي غیر مولد شناسایی و مالیات اخذ شود. تنها
راه نجات اقتصاد ایران نیز در کوتاه مدت، همین است. اگر این مالیات درست و دقیق گرفته شود، نه تنها باعث تورم نمی شود، بلکه
باعث کاهش تورم نیز می شود. اگر این قانون درست اجرا شود و مالیات در جایی آن منافع را ایجاد می کند، وارد شود نه تنها منجر

 
به افزایش تورم نخواهد شد، بلکه ضد تورم است و سبب هدایت نقدینگی به مسیر اصلی می شود. 

این استاد دانشگاه تصریح کرد: چندین سال است که می گوئیم اگر می خواهید رونق تولید، کنترل ارز و ... داشته باشید، راه اصلی
این است که منافع غیر مولد از بازارهاي مسکن، ارز و ... از طریق CGT جمع شود. ما چندین سال است که می گوئیم اگر می
خواهید کنترل ارز داشته باشید، رونق تولید ایجاد کنی، راهش این است که منافع کوتاه مدت و بادآورده در بازارهاي غیر مولد مسکن،

 
ارز، سهام و ... از طریق cgt باید این ها را جمع کنید. 

 
اصلی ترین اولویت باید مهار تورم باشد 

پیمان مولوي کارشناس اقتصادي در خصوص CGT اظهار کرد: یکی از پایه هاي مالیاتی است که در خیلی از کشورهاي دنیا در حال
استفاده است. سعی این پایه مالیاتی این است که عدالت مالیاتی را براي کلیت جامعه به ارمغان آورد و از محل درآمدهایش شاهد

 
تامین منابع دولت، توسعه زیرساخت ها و. باشیم. 



او در ادامه بیان کرد: در واقع یک درآمد پایداري براي دولت هاست. تمامی تقریبا املاك با انواع کاربري ها و حق واگذاري ها، انواع
وسایل نقلیه، طلا و ارزهاي خارجی شامل پرداخت مالیات بر عایدي سرمایه هستند. اما نکته اساسی این است که اقتصاد ایران در هر
سال، 50 درصد نرخ تورم ایجاد می کند. اگر وضعیت موتور چاپ پول بخواهد همینطور ادامه پیدا کند، شاهد تورم هاي بزرگتري نیز
هستیم. به نظر می رسد اگر که این طرح با سیاستگذاري هاي کلان در حوزه تورم هماهنگ نشود، منجر به یکسري اتفاقات دیگري

 
می شود. 

این کارشناس اقتصادي تصریح کرد: به عنوان مثال من سال 98 یک ماشین به قیمت 300 میلیون تومان خریده ام. اکنون این ماشین
حدود 1 میلیارد و 800 تومان است. اکنون می خواهند از من مالیات بگیرند. آیا من باعث بالا رفتن قیمت ماشین شده ام؟ اگر اقتصاد
تورمی بماند و در عین حال اخذ مالیات نیز بیشتر شود، به هر میزان که مالیات گرفته شود، منجر به کنترل بازار نخواهد شد. در قدم

 
اول باید این تورم کنترل شود، سپس این طرح را موفق جلو ببرید. 

البته، اینکه این درآمدهاي مالیاتی در کجا و به چه نحوي خرج شود نیز بسیار مهم است. زیرا یکی از دلایل اصلی اقتصاد بیمار کشور،
شکاف هزینه و درآمدهاي دولت است. قوانینی از این دست همچون پایانه هاي فروشگاهی و مودیان مالیاتی نیز می توانند در از بین
بردن این شکاف بسیار موثر باشند. به شرط اینکه که عزم دولت بر اصلاح اقتصاد کشور باشد نه اینکه بعد از گذشت چند سال از
مسئولیت خود، شانه خالی کنند و مشکلات پیش آمده را به گردن دیگران بیندازند. بحثی که هم اکنون در بین کاندیدهاي انتخاباتی
بسیار دیده می شود. چنین افرادي بهتر است به سابقه درخشان خود در مقام هاي قبلی نگاهی بیندازند و سپس انتظار حمایت از

 
طرف مردم را داشته باشند. 

منبع: باشگاه خبرنگاران



بازچرخانی «طلاي خاکستري» مرهمی براي صنعت تشنه سمنان

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  84  |  تاریخ: 1400/03/12

فصل اقتصاد - بازچرخانی آب و استفاده از «طلاي خاکستري» یا همان پساب تصفیه شده فرصت رونق صنعت تشنه شهر
سمنان در سال «تولید، پشتیبانی ها، مانع زدایی ها»، کمک به مدیریت بحران کم آبی، و امکانی براي فعالیت صنایع اشتغال

آفرین این شهر است که تامین سرمایه اجراي طرح و روند اداري آن باید تسریع شود.

 
 

فصل اقتصاد - بازچرخانی آب و استفاده از «طلاي خاکستري» یا همان پساب تصفیه شده فرصت رونق صنعت تشنه شهر سمنان در
سال «تولید، پشتیبانی ها، مانع زدایی ها»، کمک به مدیریت بحران کم آبی، و امکانی براي فعالیت صنایع اشتغال آفرین این شهر

 
است که تامین سرمایه اجراي طرح و روند اداري آن باید تسریع شود. 

به گزارش فصل اقتصاد، شهر سمنان با جمعیت حدود 200 هزار نفر در جنوب رشته کوه البرز و شمال دشت کویر، در فاصله 216

 
کیلومتري تهران و در مسیر اصلی تهران به مشهد قرار دارد و محدوده شهري آن 2 هزار و 950 هکتار است. 

براساس آمار شهر سمنان در سال گذشته به طور میانگین 131 میلیمتر بارندگی داشت و این میزان بارندگی در طول یکسال ناچیز و
نشان از نیاز مبرم این شهر به آب است، در چنین شرایطی بازچرخانی آب و استفاده از پساب تصفیه شده در برخی مصارف مانند
آبیاري درختان غیرمثمر و استفاده در صنایعی مانند صنایع فولاد می تواند تا حدي ضعف مشکل کم آبی را در سمنان پوشش دهد،

 
اما متاسفانه سال ها است که این پساب، به عنوان طلاي خاکستري شهر سمنان به هرز می رود. 

به گفته کارشناس با تکمیل و بهره برداري از تصفیه خانه فاضلاب شهر سمنان می توان بیش از 350 لیتر بر ثانیه آب را به چرخه

 
وارد کرد که در بخش هایی مانند صنایع و آبیاري فضاي سبز قابل استفاده است. 

استخراج این میزان آب از فاضلاب چشمگیر است و ضرورت دارد با توجه به اعلام آمادگی سرمایه گذار براي اجراي طرح تصفیه خانه
فاضلاب، نامه نگاري هاي وقت گیر اداري حذف و با تکیه بر قوانین و ضوابط، حمایت از سرمایه گذار براي تسریع در اجراي طرح

 
تصفیه خانه فاضلاب و استفاده از پساب تصفیه شده مورد توجه قرار بگیرد. 



 
 

 
اجراي طرح تصفیه خانه فاضلاب محرك توسعه صنعت سمنان 

معاون هماهنگی امور اقتصادي استاندار سمنان گفت: اجراي طرح تصفیه خانه فاضلاب و استفاده از پساب موجب تامین منابع آبی

 
براي توسعه صنعت در سمنان می شود. 

علیرضا شریفی نژاد اظهار داشت: جامع نگري در اجراي طرح تصفیه خانه فاضلاب سمنان با هدف جذب سرمایه گذار و تقویت رونق

 
کسب و کار مورد توجه دستگاه هاي اجرایی و خدماتی استان سمنان باشد. 

وي بیان کرد: تکمیل طرح تصفیه خانه فاضلاب و استفاده از پساب با توجه به رغبت یکی از فعالان اقتصادي براي سرمایه گذاري در

 
بخش فولاد، زمینه سازي رونق روزافزون کسب و کار در استان سمنان خواهد بود. 

وي خاطر نشان کرد: کلان نگري در اجراي طرح هاي عمرانی و اقتصادي ضروري است و مصلحت استان براي توسعه و ایجاد اشتغال

 
پایدار در بررسی طرح ها، مورد توجه باشد. 

معاون هماهنگی امور اقتصادي استاندار سمنان تصریح کرد: تکمیل طرح ساخت تصفیه خانه فاضلاب و استفاده از پساب تصفیه شده

 
علاوه بر آبادانی شهر سمنان، زمینه ساز اشتغال پایدار براي جوانان منطقه می شود. 

 
 

 
 آمادگی سرمایه گذار براي مشارکت 15 هزار میلیارد ریالی در طرح استفاده از پساب 

مدیرکل امور اقتصادي و دارائی استان سمنان گفت: با در نظر گرفتن تکمیل طرح تصفیه خانه فاضلاب و استفاده از پساب سمنان،
یک فعال اقتصادي براي سرمایه گذاري 15 هزار میلیارد ریالی براي راه اندازي واحد صنعتی بزرگ فولاد در شهرستان سمنان اعلام

 
آمادگی کرده است. 

امیرخلیلی خواه بیان کرد: سال 1395 تفاهم نامه اي بین شرکت آب و فاضلاب شهري وقت استان سمنان با یک شرکت سرمایه گذار
خارجی براي تکمیل طرح تصفیه خانه فاضلاب و استفاده از پساب سمنان امضا شدکه به دلیل روند کُند سرمایه گذاري و پیش نرفتن

 
طرح، عملیات تکمیل پساب سمنان به سرمایه گذار جدید واگذار شد. 

وي ادامه داد: شهرداري سمنان به عنوان سرمایه گذار جدید طرح موظف است 37 هزار انشعاب و 80 کیلومتر لوله انتقال پساب و



 
همچنین بازسازي و ساخت تصفیه خانه هاي جدید را در دستور کار خود قرار دهد. 

وي اظهار داشت: مجموع ظرفیت آب قابل تخصیص پساب سمنان 350 لیتر بر ثانیه است که براساس برنامه ریزي هایی که تاکنون به
نتیجه نرسیده، قرار است 200 لیتر بر ثانیه به شهرك صنعتی سمنان، 50 لیتر بر ثانیه به شهرداري سمنان و 100 لیتر بر ثانیه به

 
سرمایه گذار راه اندازي واحد صنعتی بزرگ فولاد واگذار شود. 

مدیرکل امور اقتصادي و دارائی استان سمنان گفت: سرمایه گذار راه اندازي واحد صنعتی بزرگ فولاد اعلام آمادگی کرده است در

 
روند تکمیل طرح تصفیه خانه پساب سمنان با شهرداري سمنان همکاري داشته باشد. 

 
 

 
اعلام آمادگی بخش خصوصی براي تکمیل تصفیه خانه فاضلاب سمنان 

معاون هماهنگی امور عمرانی استاندار سمنان اظهار داشت: یکی از فعالان اقتصادي براي مشارکت در تکمیل تصفیه خانه فاضلاب
سمنان و بهره مندي از 100 لیتر بر ثانیه از آب خاکستري پساب سمنان براي راه اندازي کارخانه فولاد اعلام آمادگی کرده که با

 
هماهنگی دستگاه هاي اجرایی مربوطه پیگیري هاي لازم در این ارتباط انجام خواهد شد. 

منوچهر فخري بیان کرد: شهرداري سمنان به عنوان سرمایه گذار تکمیل طرح پساب سمنان ورود کرده است و باتوجه به اینکه
تصمیمات در ارتباط با مسئله آب در استان سمنان حاکمیتی است اهلیت فعالان اقتصادي براي همکاري با شهرداري سمنان در

 
تکمیل طرح پساب سمنان مشخص خواهد شد. 

معاون هماهنگی امور عمرانی استاندار سمنان تصریح کرد: اجازه مشارکت فعال اقتصادي خواهان سرمایه گذاري و راه اندازي کارخانه
فولاد در طرح تکمیل پساب سمنان با انعقاد تفاهم نامه سه جانبه سرمایه گذار، شهرداري سمنان و شرکت آب و فاضلاب استان

 
سمنان در دست اجرا قرار خواهد گرفت. 

فخري تصریح کرد: تا حداکثر 20 روز آینده سرمایه گذار طرح راه اندازي کارخانه فولاد در شهرستان سمنان طرح خود را به سازمان
صنعت، معدن و تجارت استان سمنان تحویل می دهد، و بعد از تشخیص اهلیت سرمایه گذار، گزارش هاي لازم براي پیگیري امور به

 
اداره کل امور اقتصادي و دارائی استان سمنان ارایه شود. 

وي یادآور شد: شرکت شهرك هاي صنعتی استان سمنان با ترك تشریفات و اخذ مجوزهاي لازم می تواند با فراهم کردن مقدمات کار

 
در تکمیل طرح تصفیه خانه فاضلاب سمنان همکاري کند. 

وي اضافه کرد: ضرورت دارد شرکت آب منطقه اي سمنان هم نسبت به تخصیص و نوع مصرف پساب سمنان با شرکت آب و فاضلاب

 
استان سمنان نشستی تا 2 هفته آینده را برگزار کند. 

معاون هماهنگی امور عمرانی استاندار سمنان تاکید کرد: مقدمات تکمیل طرح تصفیه خانه فاضلاب و تخصیص پساب سمنان هرچه

 
سریع تر از سوي دستگاه هاي اجرایی و خدماتی استان سمنان انجام شود. 



 
 

 
تخصیص 400 میلیارد ریال از سوي شهرداري براي تکمیل تصفیه خانه فاضلاب سمنان 

شهردار سمنان گفت: شوراي اسلامی شهر سمنان موافقت خود را با تخصیص نقدي 400 میلیارد ریال اعتبار براي تکمیل طرح تصفیه

 
خانه فاضلاب سمنان اعلام کرده است. 

سید محمد ناظم رضوي اظهار داشت: اجراي طرح تصفیه خانه فاضلاب و استفاده از پساب سمنان با جدیت از سوي شهرداري سمنان

 
به عنوان سرمایه گذار این طرح پیش خواهد رفت. 

وي ادامه داد: با تکمیل طرح پساب سمنان علاوه بر جلوگیري از هدررفت منابع و اشتغال زایی، درآمد خوبی نصیب شهرداري سمنان

 
می شود که از منابع مالی پایدار جدید براي توسعه و عمران مرکز استان استفاده خواهد شد. 

به گزارش فصل اقتصاد، پساب یا طلاي خاکستري سرمایه مغفول مانده است که تصفیه و استفاده دوباره از آن می تواند ناجی منبع
حیات و محیط زیست و ارتقا دهنده سلامت انسان ها شود و با توجه به بحران کم آبی در سمنان ضرورت دارد فرآیند اجراي پروژه

بازچرخانی جدي تر از سوي مسوولان پیگیري شود.



جدول مدرسه تلویزیونی ایران اعلام شد

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  85  |  تاریخ: 1400/03/12

جدول دروس مدرسه تلویزیونی چهارشنبه 12 خرداد براي دانش آموزان تمام مقاطع تحصیلی از شبکه هاي آموزش، چهار و
معارف اعلام شد.

جدول مدرسه تلویزیونی ایران اعلام شد جدول دروس
مدرسه تلویزیونی چهارشنبه 12 خرداد براي دانش آموزان
تمام مقاطع تحصیلی از شبکه هاي آموزش، چهار و معارف

 
اعلام شد. 

به گزارش برنا؛ جدول دروس مدرسه تلویزیونی چهارشنبه

 
12 خرداد به شرح زیر است: 

 
شبکه آموزش: 

 
فنی و حرفه اي و کاردانش : 

 
ساعت11:00 تا 11:25 

 
لباس شب و عروس -رشته خیاطی - پایه 11- شاخه کاردانش 

 
ساعت11:25تا 11:50 

 
کارگاه نوآوري و کارآفرینی- رشته شایستگی هاي غیر فنی- پایه 11-شاخه فنی و حرفه اي و کاردانش 

 
ساعت 11:50تا12:15 

 
دانش فنی تخصصی-رشته ماشین ابزار -پایه 10-شاخه فنی و حرفه اي 

 
ساعت 12:15تا12:40 

 
الگو سازي - رشته طراحی و دوخت - پایه 10-شاخه فنی و حرفه اي 

ساعت12:40 تا 13:00 



 
چهل تیکه دوزي - رشته طراحی و دوخت- پایه 10-شاخه فنی و حرفه اي 

 
متوسطه اول: 

 
ساعت14:30تا15:00 

 
ادبیات فارسی 

 
پایه هفتم 

 
ساعت15:00تا15:30 

 
ادبیات فارسی 

 
پایه هشتم 

 
ساعت 15:30 تا 16:00 

 
ادبیات فارسی 

 
پایه نهم 

 
دوره آموزش مجازي متوسطه 

 
ساعت 16:00تا 16:30 

 
آموزش معلمان 

 
تولید محتواي الکترونیکی 

 
متوسطه دوم : 

 
ساعت 16:30تا17:00 

 
زبان انگلیسی سه - پایه 12- مشترك تمام رشته ها 

 
ساعت 17:00تا 17:30 



 
زیست شناسی سه - پایه 12 - رشته علوم تجربی 

 
ساعت 20:40 تا 21:10 

 
ادبیات فارسی- پایه 12- مشترك تمام رشته ها 

 
ساعت 21:10 تا 21:40 

 
مشاور تحصیلی 

 
شبکه 4 

 
ساعت8جغرافیا3 

 
ساعت8:30جغرافیا3 

 
ساعت9جغرافیا3 

 
ساعت9جغرافیا3 

 
ساعت9:30سوالات علوم وفنون ادبی 

 
ساعت10سوالات علوم وفنون ادبی 

 
شبکه قرآن و معارف سیما 

 
.............متوسطه دوم............... 

 
ساعت 8 تا 8:30 صبح - علوم و معارف قرآنی 1 - پایه 10 - رشته علوم و معارف اسلامی 

 
ساعت 8:30 تا 9 صبح - احکام 1 - پایه 10 - رشته علوم و معارف اسلامی 

 
.............متوسطه اول................. 

 
ساعت 15 تا 15:30 - آموزش قرآن پایه 9 

 
..............متوسطه دوم.............. 



ساعت 15:30 تا 16 - دین و زندگی 1 - پایه 10 - رشته ریاضی فیزیک و علوم تجربی



ویژه دانش آموزان؛ جدول دروس مدرسه تلویزیونی 12 خرداد

منبع: پاناشماره خبر:  86  |  تاریخ: 1400/03/12

تهران (پانا) - جدول دروس مدرسه تلویزیونی چهارشنبه 12 خرداد براي دانش آموزان تمام مقاطع تحصیلی از شبکه هاي
آموزش، چهار و معارف اعلام شد.

تهران (پانا) - جدول دروس مدرسه تلویزیونی چهارشنبه
12 خرداد براي دانش آموزان تمام مقاطع تحصیلی از

 
شبکه هاي آموزش، چهار و معارف اعلام شد. 

جدول دروس مدرسه تلویزیونی چهارشنبه 12 خرداد به

 
شرح زیر است: 

 
شبکه آموزش: 

 
فنی و حرفه اي و کاردانش : 

 
ساعت11:00 تا 11:25 

 
لباس شب و عروس -رشته خیاطی - پایه 11- شاخه کاردانش 

 
ساعت11:25تا 11:50 

 
کارگاه نوآوري و کارآفرینی- رشته شایستگی هاي غیر فنی- پایه 11-شاخه فنی و حرفه اي و کاردانش 

 
ساعت 11:50تا12:15 

 
دانش فنی تخصصی-رشته ماشین ابزار -پایه 10-شاخه فنی و حرفه اي 

 
ساعت 12:15تا12:40 

 
الگو سازي - رشته طراحی و دوخت - پایه 10-شاخه فنی و حرفه اي 

 
ساعت12:40 تا 13:00 

 
چهل تیکه دوزي - رشته طراحی و دوخت- پایه 10-شاخه فنی و حرفه اي 

 
متوسطه اول: 

ساعت14:30تا15:00 



 
ادبیات فارسی 

 
پایه هفتم 

 
ساعت15:00تا15:30 

 
ادبیات فارسی 

 
پایه هشتم 

 
ساعت 15:30 تا 16:00 

 
ادبیات فارسی 

 
پایه نهم 

 
دوره آموزش مجازي متوسطه 

 
ساعت 16:00تا 16:30 

 
آموزش معلمان 

 
تولید محتواي الکترونیکی 

 
متوسطه دوم : 

 
ساعت 16:30تا17:00 

 
زبان انگلیسی سه - پایه 12- مشترك تمام رشته ها 

 
ساعت 17:00تا 17:30 

 
زیست شناسی سه - پایه 12 - رشته علوم تجربی 

 
ساعت 20:40 تا 21:10 

 
ادبیات فارسی- پایه 12- مشترك تمام رشته ها 

 
ساعت 21:10 تا 21:40 

 
مشاور تحصیلی 

 
شبکه 4 

 
ساعت8جغرافیا3 

 
ساعت8:30جغرافیا3 

 
ساعت9جغرافیا3 

 
ساعت9جغرافیا3 

 
ساعت9:30سوالات علوم وفنون ادبی 



 
ساعت10سوالات علوم وفنون ادبی 

 
شبکه قرآن و معارف سیما 

 
.............متوسطه دوم............... 

 
ساعت 8 تا 8:30 صبح - علوم و معارف قرآنی 1 - پایه 10 - رشته علوم و معارف اسلامی 

 
ساعت 8:30 تا 9 صبح - احکام 1 - پایه 10 - رشته علوم و معارف اسلامی 

 
.............متوسطه اول................. 

 
ساعت 15 تا 15:30 - آموزش قرآن پایه 9 

 
..............متوسطه دوم.............. 

 
ساعت 15:30 تا 16 - دین و زندگی 1 - پایه 10 - رشته ریاضی فیزیک و علوم تجربی 

چهارشنبه 12 خرداد شبکه آموزش جدول دروس



فرصت هاي جدید سرمایه گذاري در حوزه معدن

منبع: معدن نیوزشماره خبر:  87  |  تاریخ: 1400/03/12

پایگاه خبري معدن نیوز -وزیر صنعت، معدن و تجارت با اشاره به برخی از اقدامات وزارت صمت در راستاي حمایت و رفع
موانع از بخش تولید، از احداث نیروگاه برق 5هزار مگاواتی به منظور تامین برق واحد هاي صنعتی و معدنی بزرگ کشور خبر

داد.

نوشته شده توسط: چهارشنبه 12 خرداد 1400 - 07:44:42 6 بازدید چاپ پایگاه خبري معدن نیوز -وزیر صنعت، معدن و
تجارت با اشاره به برخی از اقدامات وزارت صمت در راستاي
حمایت و رفع موانع از بخش تولید، از احداث نیروگاه برق 5هزار
مگاواتی به منظور تامین برق واحد هاي صنعتی و معدنی بزرگ

 
کشور خبر داد. 

 
بزرگنمایی: 

به گزارش معدن نیوز -وزیر صنعت، معدن و تجارت با اشاره به
برخی از اقدامات وزارت صمت در راستاي حمایت و رفع موانع از
بخش تولید، از احداث نیروگاه برق 5هزار مگاواتی به منظور

 
تامین برق واحد هاي صنعتی و معدنی بزرگ کشور خبر داد. 

علیرضا رزم حسینی در سفر یکروزه خود به استان البرز با حضور در جلسه ستاد تسهیل و رفع موانع تولید این استان ضمن تشکر از
حضور فعالان و کارآفرینان استان، آنان را منشاء اشتغال و توسعه یافتگی دانست و گفت: امیدوارم با همت جهادگران عرصه اقتصادي،

 
کشور در جهت پیشرفت و آبادانی و سربلندي در منطقه پیشگام باشد. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت نتیجه اقدامات کارآفرینان در کشور را موثر در کاهش آسیب هاي اجتماعی و افزایش امنیت در کشور
عنوان کرد و افزود: وزارت صمت بر اساس وظایف قانونی خود مسئولیت تجارت بین المللی و نیز تامین برخی از کالاهاي اساسی را بر
عهده دارد؛ در سه سال اخیر علی رغم فشارهاي ناشی از تحریم و تاثیرات شیوع کرونا تراز تجارت بین المللی کشور در سال گذشته،

 
74 میلیارد دلار و نتیجه آن رشد 8 درصدي در صنعت بود. 

رزم حسینی رشد قابل قبول صادرات در چند ماه اخیر را نتیجه سیاست هاي وزارت صمت در خصوص تامین ارز و رفع تعهد ارزي
تجار بین المللی عنوان کرد و با تاکید بر رشد بالغ بر 50 درصدي 27 رشته صنعتی در کشور اظهار داشت: علاوه بر بخش صنایع در

 
حوزه معادن نیز شاهد اقدامات خوب و نتایج قابل قبولی بودیم. 

وي با اشاره به ارزش 500 میلیارد دلاري معادن کشف شده در ایران، طرح واگذاري 6 هزار معدن در 31 استان کشور از طریق مزایده

 
را به فهرست جدیدي براي اشتغال و سرمایه گذاري عنوان کرد. 



رزم حسینی در بخش دیگري از صحبت هاي خود وزارت صمت را به عنوان یکی از متولیان حوزه تولید، مکلف به تسهیل مسیر تولید
دانست و با تاکید بر اینکه وزارت صمت در رفع موانع پیشگام بوده است گفت: ما در وزارتخانه با توجه به چارچوب هاي قانونی و در
حوزه اختیارات خود، اقدامات موثري در راستاي تسهیل و رفع موانع حوزه تولید داشتیم و تسهیل صدور مجوز ها و تفویض اختیارات

 
از جمله این اقدامات است. 

رزم حسینی ایجاد امنیت و تقویت فرهنگ در کشور را منوط به ایجاد یک اقتصاد قوي و فضاي کسب و کار مناسب عنوان کرد و ادامه
داد: یکی دیگر از کارهاي بزرگی که براي حمایت از صنایع در سال گذشته و بعد از هفت سال به بهره برداري رسید، تامین آب صنایع
بزرگ از طریق انتقال آب خلیج فارس به فلات مرکزي بود که به طول 820 کیلومتر تا شهرستان اردکان انجام شد و در آینده تا

 
خراسان رضوي و اصفهان ادامه می باید. 

 
احداث نیروگاه 5 هزار مگابایتی براي تامین برق صنایع و معادن بزرگ کشور 

وي در بخش دیگر صحبت هاي خود به اجراي پروژه تامین برق مورد نیاز صنایع و معادن کشور با احداث نیروگاه برق 5هزار مگاواتی

 
اشاره و آن را گامی دیگر در حوزه حمایت از تولید کشور عنوان کرد. 

رزم حسینی با بیان اینکه ایجاد ستاد تسهیل یکی از اقدامات ارزشمند مجلس شوراي اسلامی است، از اجراي 70 درصدي مصوبات
ستاد ملی و 95 درصدي کارگروه استان البرز خبر داد و مابقی مصوبات را جزء تکالیف دستگاه هاي مربوطه دانست که باید نسبت به

 
اجراي آن پاسخگو باشند. 

 
توسعه اقتصادي و اشتغالزایی با استفاده از ظرفیت بنگاه هاي اقتصادي برتر 

وي همچنین از ایجاد 450 هزار میلیارد تومان فرصت سرمایه گذاري جدید در کشور خبر داد و با تاکید بر حرکت به سمت توانمند
سازي مردم تصریح کرد: در گذشته دلیل مهاجرت روستائیان کمبود و نبود زیرساخت در این مناطق بوده است اما امروز دلیل اصلی
مهاجرت، مشکلات بیکاري است؛ با استفاده از ظرفیت هاي شرکت ها و بنگاه هاي اقتصادي برتر که بصورت داوطلبانه اعلام آمادگی

 
کردند باید به آموزش ، احیاي مشاغل ، احصاء ظرفیت هاي منطقه و خلق ثروت بپردازیم. 

وي در پایان استفاده از ظرفیت مالی این شرکت ها در پرداخت تسهیلات به واحد هاي کوچک و متوسط و تقویت آن ها از دیگر
برنامه هاي وزارت صمت عنوان کرد و افزود: ما در وزارت صمت وظیفه خود را راستاي تحقق شعار سال، هم در قالب اقدامات درون
سازمانی و هم احصاء موانع برون سازمانی انجام دادیم و نیاز است مجلس در یک حرکت انقلابی نسبت به رفع قوانین مزاحم تولید و

تصویب قوانین حمایتی اقدام کند.



وعده هایی با سررسید نامعلوم !

منبع: آخرین خبرشماره خبر:  88  |  تاریخ: 1400/03/12

 
 

 
وعده هایی با سررسید نامعلوم ! 

ایسنا/ «یارانه 450 هزار تومانی»، «ایجاد سالانه یک میلیون شغل»، « سبد غذایی روزانه با 13 قلم کالا»، «وام 500 میلیون تومانی به
هر زوج»، « نابودي فقر تا 4 سال آینده »، «رایگان شدن اینترنت براي دهک هاي پایین جامعه» و « تبدیل محل هاي نماز جمعه به
تریبون هاي مردمی براي اعتراضات »؛ این ها تنها بخشی از وعده هاي سوال برانگیز 7 کاندیداي انتخابات ریاست جمهوري است.یکی
از توصیه هاي رهبر انقلاب اسلامی به کاندیداهاي انتخابات ریاست جمهوري «پرهیز از شعارهاي غیر واقع بینانه» است که در اولین

 
سالگرد آغاز به کار مجلس یازدهم، در دیدار تصویري با نمایندگان مجلس شوراي اسلامی مورد تاکید ایشان قرار گرفت. 

حضرت آیت االله خامنه اي در این دیدار بیان کردند: « شعارهاي غیر واقع بینانه هم داده نشود. شعارهاي غیر واقع بینانه گاهی ممکن

 
است فریب مردم تلقی بشود. با توجه به امکانات کشور و واقعیات کشور بایستی شعار داد و وعده داد؛ این جوري بایستی عمل کرد.» 

اما چقدر وعده ها و برنامه هاي انتخاباتی کاندیداها مبتنی بر واقعیات روز جامعه است؟ در این گزارش مروري بر وعده ها و شعارهاي

 
انتخاباتی 7 نامزد سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري بر اساس نظرات و دیدگاه هاي آنان شده است. 

البته بدیهی است پرداختن به این موارد و بررسی امکان عملی شدن آنها یک سوي ماجراست و طرف مهم تر آن، قضاوت مردم ایران

 
است که چقدر این وعده ها را واقعی و متناسب با نیازهاي کشور ارزیابی کرده و به مطرح کنندگانش اعتماد می کنند. 



 
 

 
سعید جلیلی 

 
1- جهاد بزرگ براي جهش ایران 

 
2-برخورد با خطاها و جلوگیري از تکرار آن 

 
3- نداشتن توجیهی براي فیلترینگ توییتر 

 
4- نداشتن مخالفتی براي مذاکره 

 
5- تبدیل سیستان و بلوچستان به نوار و قطب اقتصادي در جنوب شرق ایران 

 
6-برنامه جامع نظام سلامت 

 
7- دولت الکترونیک بجاي صف 

 
8-پشیمان کردن دشمن از تحریم 

 
9-ارتباط با کشورهاي داراي نقاط مشترك 

 
10-شفافیت اقتصادي و ایجاد بانک هاي اطلاعاتی براي شفافیت مالی 

 
11-حل مشکل گرانی با استفاده از ظرفیت استانها 

 
12-اولویت به ورزش هاي ایرانی و بومی نظیر کشتی و تلاش براي جهانی کردن آن 

 
13-تعریف سرانه ورزشی 



 
14-خانه دار کردن مردم با واگذاري زمین هاي دولتی به تعاونی هاي مسکن 

 
15-سبد غذایی با 13 قلم کالا جهت تامین حدود 2500 کیلو کالري انرژي در روز 

 
16-طرح سفر براي همه شهروندان ایرانی 

 
17- تبدیل 7 میلیون مرزنشین به صادرکننده 

 
18-طرح انرژي براي مدیریت مردم از سهم خودشان از انرژي نفت، بنزین و گاز 

 
 

 
محسن رضایی میرقائد 

 
1- پرداخت ماهانه یارانه 450 هزار تومانی به 40 میلیون ایرانی 

 
2- مقابله با شرکت هاي جعلی براي فرار مالیاتی 

 
3- ایجاد صندوق جبران مالباختگان در بورس 

 
4- بیمه سهام داران بورس 

 
5- ایجاد بانک طلا به عنوان پشتوانه پول ملی 

 
6- ایجاد جاذبه در تولید ملی 

 
7- برنامه براي استان هاي مرزي براي ارتباط با همسایگان جهت صادرات 

 
8- تغییر در مدیریت خودرو سازي و برداشتن تعرفه خودرو براي ایجاد رقابت 



 
9- تحول اساسی در سیستم بانکی 

 
10- انجام هیچ کاري بدون پژوهش و کار تحقیقاتی 

 
11- فروش بنزین و گازوئیل به قیمت واقعی به دهک هاي ثروتمند 

 
12- برطرف کردن ابهامات پرونده FATF در داخل و خارج از کشور و در دبیرخانه آن 

 
13- افزایش و تثبیت ارزش پول ملی 

 
14- تبدیل پول ملی ایران در کنار دلار و یورو به قویترین پول منطقه 

 
15- ایجاد زمینه سرمایه گذاري براي ایرانیان خارج از کشور 

 
16- سن بازنشستگی از 50 تا 70 سال 

 
17- برنامه هاي ترویجی و تشویقی براي ازدواج جوانان 

 
18- تبدیل نظام آموزشی کشور به یک سبد ذهنی حرفه اي و افزایش درصد آموزش هاي حرفه اي 

 
19- تعیین یارانه فرهنگی از خرید کتاب تا تشویق نقد و مناظره درباره کتب 

 
20- جوایز بین المللی و ملی براي کتاب خوانی 

 
21- استفاده از زنان در هیات دولت 

 
22- تربیت مدارس کادرسازي و تربیت زمامداران 

 
23- تشکیل صندوق ملی صنعت نفت ایران و اختصاص 30 درصد از سهام نفتی به مردم 

 
24-پرداخت حقوق به زنان خانه دار 

 
25-استفاده از زبان مادري اقوام ایرانی در مدارس 



 
 

 
سید ابراهیم رییسی 

 
1- پایان روابط فسادانگیز و جریان رانت خواري 

 
2-ساخت 4 میلیون مسکن در 4 سال 

 
3-برخورد با مظاهر فساد 

 
4-تغییر وضع موجود به نفع مردم 

 
5- تحول در نظام اجرایی و شیوه اداره کشور 

 
6-سامان دادن اقتصاد، معیشت و فرهنگ و مسائل اجتماعی و حقوق مردم در عرصه سیاست خارجی 

 
7- اصلاح نظام بانکی کشور 

 
8-سوق دادن نقدینگی به سمت تولید 

 
9- تک رقمی شدن تورم 

 
10- واکسیناسیون براي همه احاد مردم در اسرع وقت 

 
11- پرداخت هزینه درمان از طریق ارائه کارت سلامت براي برخی از اقشار جامعه 

 
12- توسعه خدمات درمان ناباوري 

 
13- توجه به معیشت و حقوق پزشکان و پرستاران 



 
14- ایجاد سالی یک میلیون شغل 

 
15- رایگان شدن اینترنت براي دهک هاي پایین جامعه 

 
16-کاهش 50 درصد از هزینه هاي درمان 

 
17- رونق اقتصاد فضاي مجازي 

 
 

 
علیرضا زاکانی 

 
1- فوریت، اولویت، ضرورت و فرصت ها، چهار محور تحولی به عنوان برنامه 

 
2- برداشتن موانع تولید و جهش آن 

 
3-حرکت بانک ها به سمت کارفرمایی 

 
4-تبدیل محل هاي نماز جمعه به تریبون هاي مردمی براي اعتراضات 

 
5-اصلاح نظام بانکی 

 
6-التماس آمریکایی ها براي برداشتن تمام تحریم ها 

 
7-ایجاد زمینه اي براي سوق دادن نقدینگی مردم به سمت بازار سرمایه 

 
8-توجه به بخش تولید و بهره مندي از ظرفیت هاي داخلی 

 
9-شفافیت در بازار ارز و اجراي نظام ارزي شناور 



 
10-بازبینی جدي در ماموریت هاي وزارت خارجه 

 
11-فعال کردن شوراي ایرانیان خارج از کشور 

 
12-فعال کردن ظرفیت هاي تولید براي بهبود اقتصاد و افزایش اشتغال 

 
13-تشکیل دولت جوانان فرهیخته 

 
14-مقابله با مفاسد اقتصادي و بروکراسی افراطی 

 
15-پایان دوره بخور و دررو مفسدین 

 
16-نداشتن مخالفتی با مذاکره 

 
 

 
سیدامیرحسین قاضی زاده هاشمی 

 
1-تشکیل صندوق رفاه جوانان 

 
2-پرداخت 500 میلیون تومان براي اشتغال، ازدواج و مسکن به هر زوج 

 
3- حل مشکل بورس در سه روز 

 
4-حاکم شدن دولت مردم 

 
5-برقراري نظام جامع شفافیت 

 
6- گفت وگوي دولت، مردم و نخبگان براي رسیدن به تصمیمات اجماعی 



 
7- رقابت و عدم انحصار و رانت 

 
8- عدالت در رشد 

 
9- پاسخگویی دولت نسبت به تصمیماتش 

 
10-ایجاد 485 پایتخت در کشور 

 
11-حل مشکل مسکن 

 
12-برنامه ضربتی کوتاه مدت، بلند مدت و میان مدت براي ایجاد اشتغال 

 
13-تهیه یک بسته غذایی ماهانه به میزان 300 هزار تومان 

 
14-عرضه محصولات کشاورزي در بورس 

 
15-تبدیل شدن به صادرکننده مواد غذایی تا سال 1404 

 
16-نوسازي نظام مدیریت و ناوگان اداري کشور 

 
17-از بین بردن مافیاي کنکور 

 
18-کاهش نرخ تورم به کمتر از 5 درصد 

 
 

 
محسن مهرعلیزاده 

 
1-مدرنیزاسیون کشاورزي براي حل مشکل کمبود آب 



 
2- برنامه اي تحت حکمرانی اقتصاد اجتماعی 

 
3-لغو تمام بخشنامه هاي مانع تولید 

 
4-ایجاد سالانه یک میلیون شغل 

 
5-ساختن شهرك هاي استاندارد براي تامین مسکن 

 
6-تشکیل دولت شفاف و شیشه اي 

 
7-حضور ماهانه یک بار میان مردم 

 
8-تسهیل در صدور مجوز ایجاد واحدهاي تولیدي 

 
9-یکسان سازي نرخ ارز 

 
10-رشد اقتصادي 9 درصدي 

 
11-حاکم کردن اقتصاد رقابتی و اجتماعی 

 
12-خشک کردن ریشه هاي اصلی تورم و توقف تورم 

 
13-استفاده حداکثري از اقوام مختلف 

 
14-راهکارهایی براي جلوگیري از کسري بودجه 

 
15-رفع نابسامانی هاي اقتصادي و فشارها و کاستی ها 

 
16- افزایش پنج برابري یارانه پنج دهک پایین درآمدي جامعه 

 
17-به صفر رساندن وابستگی بودجه به نفت 

 
18-ایجاد مشوق هاي صادراتی 



 
 

 
عبدالناصر همتی 

 
1-رونق اقتصاد سینما در دوره ي بعد از واکسیناسیون عمومی 

 
2-استفاده از زنان در کابینه و پست هاي مدیریتی 

 
3-برنامه خاص براي پرداخت یارانه ها 

 
4-پرداخت اعتباري به مردم براي خرید کالا و افزایش تولید 

 
5-کوچک کردن دولت 

 
6-تقویت ارزش پول ملی 

 
7-اصلاح قدرت خرید مردم با کارت هاي اعتباري 

 
8-توجه جدي به کارگران 

 
9-استفاده از جوانان فارغ التحصیل 

 
10-به رسمیت شناختن استقلال بانک مرکزي 

 
11-رفع مشکلات اقتصادي 

 
12-رشد تولید 

 
13-دیپلماسی فعال با شرق و غرب دنیا با تمرکز بر کارهاي اقتصادي 



 
14-نابودي فقر تا 4 سال آینده 

 
15-تک رقمی شدن نرخ تورم 

 
16-تعامل، از خانه تا جهان 

با توجه به اینکه زمان تبلیغات انتخابات ریاست جمهوري به پایان نرسیده و پخش برنامه هاي تبلیغاتی کاندیداها از صدا وسیما ادامه
دارد، افزایش وعده هاي انتخاباتی عجیب و خاص از طرف آنان، دور از ذهن نیست؛ انتظار می رود مردم با قضاوت درستی از وعده

 
هاي نامزدهاي انتخابات ریاست جمهوري و محک آن ها بر اساس نیازها و واقعیات روز جامعه ، بهترین گزینه را راهی پاستور کنند. 

 
به پیج اینستاگرامی «آخرین خبر» بپیوندید 

instagram.com/akharinkhabar



از یارانه 450 هزار تومانی تا حل مشکلات بورس در سه روز! / چرا «پوپولیسم

ایرانی» تا این اندازه گسترده شده است؟

منبع: ایلناشماره خبر:  89  |  تاریخ: 1400/03/12

این چه نوع سیاست انتخاباتی است که گداپروري را تشویق کرده و مردم را به اعانه بگیري عادت می دهد؟! پرداخت یارانه
امر مطلوبی نیست، حالا اینها سر مبلغش و میزانش، با هم مسابقه می دهند!

این چه نوع سیاست انتخاباتی است که گداپروري را تشویق
کرده و مردم را به اعانه بگیري عادت می دهد؟! پرداخت
یارانه امر مطلوبی نیست، حالا اینها سر مبلغش و میزانش،

 
با هم مسابقه می دهند! 

به گزارش خبرنگار ایلنا، بیش از یک دهه است که
«پوپولیسم» به پارادایم مسلط در عرصه ي سیاست ایران
بدل شده است؛ در چند انتخابات اخیر ریاست جمهوري،
همواره کاندیداها با برجسته کردن شعارهاي پوپولیستی،

سعی در جذب آراي مردم به خصوص طبقات فرودست داشته اند. شاید سردمدار سیاست هاي پوپولیستی را بتوان محمود احمدي
نژاد دانست؛ او بود که با شعارهاي بسیار پوپولیستی، ادبیات سیاسی ایران را دچار استحاله کرد و به سمت وعده هاي مردم پسند اما
غیرقابل اجرا کشاند. با چرخش به این سمت، جملاتی مانندِ «پول نفت را سر سفره هاي مردم می آوریم» یا «آن قدر یارانه می دهیم

 
تا همه بی نیاز شوند» فضاي رسانه ها را در دهه ي 80 شمسی پر کرد. 

 
تاریخِ «پوپولیسم ایرانی»/ استحاله در گذر زمان! 

کتابِ «پوپولیسم ایرانی» نوشته ي علی سرزعیم در قالب پاسخ به چهار سوال کلیدي (چرایی اتخاذ سیاست هاي پوپولیستی، عواقب
آن ها، حامیان این نوع نگاه و توجیه پشت این شعارها و وعده ها) چکیده ي این نگاه پوپولیستی را تشریح می کند. به نظر می رسد
آنچه در این کتاب به عنوان تاثیرگذاري بر آراي مردم از طریق دادن وعده هاي پوپولیستی عنوان شده، هنوز هم با شدت بسیار ادامه

 
دارد و حتی می توان گفت، در فضاي سیاسی انتخابات 1400 شدیدتر هم شده است. 

تا پیش از این، وعده هاي پوپولیستی بیشتر یک محور اساسی داشته است: یارانه. از چند برابر کردن یارانه هاي نقدي گرفته تا
پرداخت پول نفت به همه ي مردم، اساس وعده هاي پوپولیستی پیشین بوده است. اما با ورودِ «بورس» به فضاي اقتصاد معیوب ایران،

 
در انتخابات پیش رو، حل مشکلات بورس در کوتاه مدت نیز به یک وعده ي عوام پسندانه ي رایج بدل شده است. 

بنابراین، وعده هاي مردم فریبانه ي جدید را به دو دسته می توان تقسیم کرد: چند برابر کردن یارانه ها و حل مشکلات بورس. این در
حالیست که به دلیل مشکلات اساسی فضاي اقتصاد، دهک هاي کم درآمد و طبقه ي مزدبگیر در دل بحران هاي شدید قرار دارند؛
تورم به شدت بیداد می کند (فقط 600 درصد تورم بخش مسکن است و همچنان نرخ تورم ماهانه بالاي 40 درصد است) و دستمزد



به پایین ترین حد از قدرت در دهه هاي گذشته رسیده است؛ قراردادهاي موقت و بی ثبات کاري، خیل عظیمی از نیروي کار ماهر و
متخصص را یا به بیکاري کشانده یا مجبور ساخته با حداقل هاي بسیار ناچیز تن به بیگاري بدهند؛ خصوصی سازي و بی توجهی به
صنایع مادر، نفسِ تولید را به شماره انداخته و بنگاه هاي صنعتی بسیاري یا کاملاً تعطیل اند یا با نصف ظرفیت یا حتی کمتر کار می

 
کنند و کاندیداها براي هیچیک از این مشکلات ساختاري، راهکار مدونی ندارند! 

در چنین شرایطی، به گفته ي آیت اسدي (عضو کارگري شورایعالی کار) کاندیداهاي ریاست جمهوري به جاي اینکه برنامه ي
مشخصی براي حل مشکلات کارگران و رفع معضلات تولید ملی ارائه دهند، به سمت وعده هاي پوپولیستی رفته اند؛ یارانه را چند

 
برابر می کنیم، مشکل بورس را سه روزه حل می کنیم، اقتصاد را گل و بلبل می کنیم و .... 

 
نمودهاي عینی پوپولیسم: 

 
از حل مشکلات بورس در سه روز تا یارانه 450 هزار تومانی 

کافیست نگاهی اجمالی بر چند نمود عینی پوپولیسم در شعارهاي کاندیداهاي انتخابات 1400 بیندازیم تا میزان شعارزدگی فقط با

 
هدف جلب آرا مشخص شود: 

 
یارانه نقدي سه دهک نخست جامعه را 5 برابر و دو دهک چهارم و پنجم را سه برابر خواهم کرد. 

 
یارانه نقدي را به 450 هزار تومان در ماه می رسانیم. 

دهک 9 و 10 نباید یارانه بگیرد؛ ما باید یارانه را به دهک هاي پایین به خصوص دهک هاي یک تا پنج جامعه که تحت فشارند،

 
متمرکز کنیم. 

 
سه روزه می توان مشکل بازار سرمایه و بورس را حل کرد و امیدوارم در روزهاي اول «دولت سلام» این بحران حاد برطرف شود. 

 
«صندوق جبران ضرر مالباختگان بورس» را تاسیس می کنیم. 

اینها چند نمونه از وعده هایی است که بر محور جلب آراي مردم و بدون پشتوانه واقعی و اجرایی داده شده است؛ هیچ کدام برنامه ي

 
اجرایی ندارند و براي هیچ یک، جزئیات و نقشه راه بیان نشده است! 

 
راهکارهاي غیرقابل اجرا: 

 
خلاءها و چالش ها 

مشکل بورس جدي تر و عمیق تر از آن است که سه روزه یا با تشکیل صندوق خاص حل شود، تا زمانی که مشکلات تولید حل نشود
و بنگاه هاي اقتصادي سر پا نشوند، مشخص است که رکود سهام آن ها در بورس و زمین خوردن سرمایه هاي مردم تداوم خواهد

 
داشت، با دستکاري هاي دولت هم مشکلی حل نمی شود. 



اما در مورد یارانه؛ اولاً وقتی پایگاه داده هاي مدون و به روزشونده نداریم، چطور می خواهند دهک هاي پردرآمد را عادلانه و بدون
خطا شناسایی و سپس حذف کنند؛ در ثانی، چگونه می خواهند سه تا پنج دهک را از دریافت یارانه محروم کنند وقتی حتی
خانوارهاي متعلق به دهک پنج نیز که علی الاصول باید جزو طبقه متوسط و قادر به تامین حداقل ها باشد، با سیاست هاي تعدیلیِ
اخیر به زیر خط فقر سقوط کرده اند و نمی توانند حتی نیازهاي اصلی را تامین کنند. مثلاً تامین سرپناه شایسته به جز یک یا دو
دهک اول، براي باقی دهک ها به امري دشوار و حتی «صعب» بدل شده است. مساله بعدي این است که چطور می خواهند منابع
پایدار براي یارانه پردازي پیدا کنند؛ سه برابر کردن یارانه یا پرداخت یارانه 450 هزار تومانی در این اوضاع اقتصادي نیاز به منابع
پایدار دارد؛ وقتی منابع نیست، این حرف ها فقط شعار توخالی است و با این هدف پیش برده می شود که دهک هاي فرودست را با

 
وعده ي یارانه ي چند برابر به سمت خود جذب کنند! 

اما از همه ي این ها مهم تر، روي آوردنِ مدام و همیشگی به اقتصاد صدقه اي است؛ به راستی اگر مشکلات اساسی مردم و فرودستان
حل شود، دیگر چه نیازي به یارانه؟! همانطور که یک کارگر پیمانکاري عسلویه می گوید: «اگر صداقت دارند بگویند چه برنامه اي
براي قطع ید سودجویان و پیمانکاران و واسطه ها از کلیدي ترین و حیاتی ترین صنعت کشور یعنی نفت و گاز دارند! بگویند چطور
می خواهند هزاران کارگر متخصص و فنی جنوب را از این بحران معیشت و ناامنی نجات دهند؛ با سه برابر شدن یارانه یا وعده هاي

 
این چنینی مشکلات ما حل نمی شود!» 

اما چرا «پوپولیسم ایرانی» تا این اندازه رایج شده و گسترش یافته است و چرا به جاي ارائه برنامه براي حل مشکلات اساسی اقتصاد،

 
همه ي کاندیداها به سراغ طرح هاي محیرالعقولِ مردم پسندانه می روند؟! 

 
چرا اقتصاد صدقه اي؟! 

مرتضی افقه (اقتصاددان و استاد دانشگاه شهید چمران اهواز) در ارتباط با این وعده ها به ایلنا می گوید: اصل وعده ها قابل انجام
نیست، حداقل توسط این آدم ها و در کوتاه مدت؛ اینها یا نمی دانند و دچار توهم هستند یا به خاطر راي، مردم را فریب می دهند و
دروغ می گویند. باید در نظر داشته باشیم که همه ي این کاندیداهايِ تایید شده، دهه ها در سطوح بالاي کشور مسئولیت داشته اند؛
اگر این وعده ها و راهکارهاي پیشنهادي، به اندازه ي «یک اپسیلون» قابل انجام بود، این آقایان خیلی پیشتر به دولتِ وقت پیشنهاد
می دادند و بساط اجرایی شدن آن ها را می چیدند! فقط یک سوال ساده براي راستی آزمایی این وعده ها: آیا می تو انند همین امروز

 
بگویند چند سال قرار است یارانه هاي چند برابر شده پرداخت شود؟! 

او در ادامه به اساسِ وعده هاي یارانه اي انتقاد می کند: این چه نوع سیاست انتخاباتی است که گداپروري را تشویق کرده و مردم را به
اعانه بگیري عادت می دهد؟! پرداخت یارانه امر مطلوبی نیست، حالا اینها سر مبلغش و میزانش، با هم مسابقه می دهند! در یک
اقتصاد سالم، یارانه فقط براي کسانی است که به هیچ وجه توان کار کردن ندارند. به جاي تمرکز بر یارانه، بیایند بگویند قرار است چه
اقداماتی انجام دهند تا اشتغال ایجاد شود و مردم خودشان کار کنند و پول دربیاورند؛ جاي تاسف است که بعد از چهل سال، باز هم

 
می خواهند به مردم صدقه بدهند! 

افقه تاکید می کند: این نوع تبلیغات در شان مردم ایران نیست؛ در کشوري با اینهمه ثروت و امکانات و با این اندازه ظرفیت براي
اشتغال زایی، اصلاً شایسته نیست که مردم را مشتی محتاج و گداي یارانه بار بیاورند؛ آقایان بروند ببینند در کدام نظام مترقی جهان،
کاندیداهاي ریاست جمهوري، شعارها را بر مبناي یارانه و صدقه دادن، تنظیم می کنند؟! باید به اینها گفت، در شان مردم ما نیست

 
که «صدقه بگیر» باشند، پس تمام کنید! 



به گفته ي این استاد دانشگاه، کاندیداها بیایند به مشکلات اساسی کشور برسند، برنامه هاي مدون و کارشناسی شده براي حل

 
معضلاتِ اقتصاد و تولید ارائه دهند نه اینکه با صدقه پردازي راي جمع کنند! 

«هدفمندسازي یارانه ها» در زمان خودش راهکاري اقتصادي بود که به زعم مجریان آن قرار بود مشکلات ساختاري اقتصاد را با واقعی
سازي قیمت ها و سوق دادن یارانه ها به بخش هاي اساسی تولید و سازندگی حل کند حالا اما بعد از گذشت بیش از یک دهه،
«یارانه» تبدیل به شعاري مردم پسند براي جلب آراي مردم شده است و در این بیش از یک دهه، نه یارانه ي تولید به میزان واقعی
پرداخت شده، نه از فاصله ي فقیر و غنی با اجراي هدفمندسازي کاسته شده و نه پول ها به دست نیازمندان واقعی رسیده است! هیچ
یک از هدف هاي طرح هدفمندسازي که منجر به حذف سوبسید کالاها و خدمات اساسی شد، محقق نشده است. یک کارگر
پیمانکاري عسلویه وقتی از او می پرسیم در مورد چند برابر شدن یارانه هاي نقدي چه نظري داري، می گوید: «واقعاً خسته شده ایم؛

 
چقدر در باغ سبز نشان دادن اما به بیراهه رفتن!...» 

گزارش: نسرین هزاره مقدم



حضور حداکثري در انتخابات؛ خنثی کننده توطئه دشمن/انتخاب فرد اصلح

کشور را بیمه می کند

منبع: تسنیمشماره خبر:  90  |  تاریخ: 1400/03/12

گروه استان ها - مردم اردستان با حضورشان در انتخابات موجب تقویت و اقتدار نظام اسلامی شده و این بار هم که دشمنان
مردم را از رأي دادن منع می کنند دست رد بر سینه استکبار جهانی می زنند.

گروه استان ها - مردم اردستان با حضورشان در انتخابات
موجب تقویت و اقتدار نظام اسلامی شده و این بار هم که
دشمنان مردم را از رأي دادن منع می کنند دست رد بر

 
سینه استکبار جهانی می زنند. - اخبار استانها - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم از اردستان، مردم ایران در 28
خرداد با رویداد مهمی بنام انتخابات ریاست جمهوري نشان
خواهند داد که همچنان پاي نظام، انقلاب و ولایت فقیه
می مانند و به دشمنان قسم خورده این انقلاب اجازه
خودنمایی نمی دهند و بر این باور هستند که هر برگ

 
رأیی که به صندوق اخذ رأي می اندازند چنان تیري است که بر سینه دشمنان این نظام می نشیند. 

مردم شهرستان اردستان هم همچون گذشته ثابت می کنند که به انقلاب و نظام خود پایبند بوده و اجازه خودنمایی به دشمنان نداده
و این مهم را در برهه هاي گذشته از خود نشان داده و مشارکت حداکثري را همیشه داشته اند و می دانند که حضورشان در انتخابات
موجب تقویت و اقتدار نظام اسلامی است و این بار هم که دشمنان مردم را از رأي دادن منع می کنند دست رد بر سینه استکبار

 
جهانی می زنند تا بگویند پاي کار انقلاب خود ایستاده و به بوق هاي مسموم گوش نمی دهند. 

حجت الاسلام حسن دهشیري در گفت وگو با خبرنگار تسنیم در اردستان، اظهار داشت: یکی از امتیازات دین ما این است که انسان
براي اختیار است و بر خلاف دیگر موجودات که غریزي عمل می کنند انسان علاوه برداشتن غریزه، فطرت هم دارد و بخشی از فطرت

 
او را اختیار او تشکیل می دهد. 

وي افزود: این اختیار به انسان قدرت انتخاب می دهد که طبق آیات قرآن کریم می تواند یا شر را انتخاب کند یا جانب خیر را و قرآن
صراحتا راه را براي ما مشخص کرده است و اختیار در دست خود انسان است که یا کفر را برگزیند یا شکرگزاري را انتخاب کند که

 
یکی از ویژگی هاي انسان داشتن اختیار بوده که اختیار، قدرت انتخاب می دهد. 

 
مردم سالاري دینی یکی از مولفه هاي کشور ایران است 

امام جمعه اردستان گفت: در قانون اساسی ما بر روي این انتخاب و اختیار انسان تکیه فراوانی شده است و خوشبختانه این اصل
انتخاب و گزینش در تمام مراحل زندگی ما جریان دارد و از روستایی که دو یا سه خانوار زندگی می کنند شروع می شود که شوراي



 
روستا انتخاب کنند. 

وي افزود: هرچه بالاتر می آییم شوراي شهر و شهرستان و نهایتا کشور داریم و سلسله مراتب وجود دارد و احترام گذاشته اند به قدرت
انتخاب افراد و انسان ها و اگر در غرب روي آن مانور می دهند ما مفتخریم که به فرمایش رهبر انقلاب اسلامی ما مردم سالاري دینی

 
داریم. 

 
انتخابات 1400|معیارهاي انتخاب اصلح از نگاه آیت االله طباطبایی نژاد / مردم یقین بدانند این انتخابات یک امتحان الهی است 

 
انتخابات 1400| رئیس ستاد انتخاباتی رئیسی در استان گلستان: " رئیسی" براي رونق تولید و اشتغال برنامه دارد 

انتخابات 1400|عضو کمیسیون امنیت ملی: مردم 8 سال تاوان دوگانه «اقتصاد-سیاست» را داده اند/مردم دیگر گوش به زنگ

 
مذاکرات وین نیستند 

وي ابراز داشت: حضور مردم در انتخابات تعیین کننده و آن هم بر مبنی دین است و یکی از انتخاب هاي مهم که براي کل کشور
است انتخاب رئیس جمهور خواهد بود که با توجه به اینکه اختیارات و گستره رئیس جمهور بسیار می تواند در سرنوشت کشور موثر
باشد هم می تواند کشور را ببرد به سمت استقلال و روي پاي خود ایستادن و مقاومت کردن در برابر خواست دشمن و اگر یک رئیس

 
جمهور واداده باشد می تواند او را رها کند و وابسته کند و آن قدرت و ابهت را از او بگیرد. 

 
کسی که عاقل و علاقه مند به کشور است در انتخابات شرکت می کند 

حجت الاسلام دهشیري بیان کرد: همانطور که رهبر معظم انقلاب اسلامی فرمودند انتخابات در یک روز انجام می شود اما ثمراتش
می تواند سال ها براي کشور مفید باشد و بسیار مفید است که افراد براي سرنوشت خودشان حساس بوده و بعضا از روي دشمنی می
گویند انتخابات را تحریم می کنیم که آن ها حسابشان جداست و آن ها به هیچ راهی صراطشان مستقیم نمی شود و همواره طبل
مخالفت را به صدا در می آورند و یک سري هم با توجه به تبلیغات دشمن می گویند در انتخابات شرکت نمی کنیم و افرادي هم
غرض هاي خاصی دارند اما آنکس که عاقل و علاقه مند به کشور است در انتخابات شرکت می کند و حق انتخاب را از دست نمی

 
دهد. 

امام جمعه اردستان تاکید کرد: رهبر معظم انقلاب اسلامی به حضور حداکثري مردم در پاي صندوق هاي رأي تاکید دارند که می
تواند تضمین کننده امنیت و آینده و اقتدار کشور باشد و حضور حداکثري اولا و گزینش اصلح ثانیا مهم است و فردي که صالح است
با معیارهاي حضرت امام خمینی و رهبر معظم انقلاب اسلامی رئیس جمهوري برگزینیم که همچون شهید رجایی و مقام معظم

 
رهبري کشور را به سمت و سوي درست و صلاح پیش می برد. 

 
خون شهداي انقلاب اسلامی به کشور عزت داده است 

حجت الاسلام سید جواد حیدري در گفت وگو با خبرنگار تسنیم در اردستان، اظهار داشت: انقلاب اسلامی اگر امروز به عزت رسیده و

 
اسوه شده است براي آزادیخواهان دنیا و الگو شده است براي قدس عزیز به واسطه خون شهداي نظام جمهوري اسلامی است. 

وي افزود: در آستانه انتخابات ریاست جمهوري اسلامی هستیم و سیزدهمین رئیس جمهور قرار است انتخاب شود و اصل انتخابات از
ارمغان ها و مواهب الهی است که خدا به برکت انقلاب اسلامی ارزانی شد و اولین انتخاب هم نوع حکومت بود که مردم حکومت

 
اسلامی را انتخاب کردند و به حکومت هاي مادي نه گفتند. 



رئیس اداره تبلیغات اسلامی شهرستان اردستان گفت: مردم در واقع به مبانی اسلام رأي دادند و به شریعتی رأي دادند که حاصل
خون شهیدان بود و انتخا بی بود که نظام اسلامی را در این 43 سال بیمه کرده است و به آن تفکرات پوسیده مادي و ملی گرایی نه
گفتند و در این مدت انتخابات گوناگونی برگزار شده و در هیچ شرایطی انتخابات به تعویق نیافتاد و حتی در زیر موشک باران شهرها

 
در دفاع مقدس انتخابات ها برگزار شده است. 

وي ابراز داشت: در تمام حوادث انقلاب همچون جبهه ها، موشک باران ها و بحران هاي غیر مترقبه که مردم گرفتار می شدند
انتخابات برگزار می شد و بالغ بر بیش از 70 درصد میانگین حضور مردم در پاي صندوق هاي رأي بوده است و این یک محاسبه 43

 
ساله است و در انتخاب نوع حکومت مردم بیش از 98 درصد رأي دادند. 

حجت الاسلام حیدري بیان کرد: بعضی از انتخابات بیش از 80 درصد مردم شرکت کردند و اصل انتخابات هم همین حضور حداکثري
مردم است که باید همیشه پرشور باشد تا انقلاب بتواند به راه پر صلابت خود ادامه دهد و با انتخاب فرد صالح بتوانیم براي سال هاي

 
آینده کشور را بیمه کنیم. 

 
بوق هاي مسموم و زهرآلود می خواهند این حماسه را از مردم ایران بگیرند 

رئیس اداره تبلیغات اسلامی شهرستان اردستان تاکید کرد: عده اي به مواردي دامن می زنند تا حضور مردم در انتخابات کمرنگ شود
و تمام بوق هاي تبلیغاتی و زهرآلود و همه قلم هاي آنان دست به دست هم دادند به فرماندهی شیطان بزرگ آمریکا تا بتوانند این

 
حماسه را از ملت ایران گیرند اما اینبار هم مردم ایران در دهان آنان خواهند زد. 

وي تصریح کرد: رقابت در انتخابات این است که مردم مدیر توانمند و متعهد و انقلاي و ولایی را انتخاب کنند و شور مردم بیشتر می
شود؛ مردم روحیه انقلابی را قبول دارند و به جهاد و انقلابی بودن رأي می دهند و اگر در غیر این بود تشییع جنازه شهید سلیمانی

 
قطعا خلوت بود. 

حجت الاسلام حیدري بیان کرد: مردم در اعتقاد به جهاد و انقلابی گري باورشان قوي است و اگر از کاندیداها همین خصلت را داشته
باشند مردم به او رأي خواهند داد و آن هایی که می گویند رقابتی نیست آب در هاون می کوبند و رقابت این بار چشمگیرتر است به
خاطر اینکه افرادي که کاندید شده اند احراز صلاحیت شده و برنامه هایشان را به مناظره گذاشته اند و مردم به شخص رأي نمی

دهند بلکه به برنامه رأي می دهند.



بحران جمعیت چه مشکلاتی ایجاد می کند/نرخ باروري در استان هرمزگان

2.2 است

منبع: تسنیمشماره خبر:  91  |  تاریخ: 1400/03/12

گروه استان ها-یکی از چالش هایی که کشور در صورت تداوم وضع موجود با آن روبرو خواهد بود بحران جمعیت و پیرشدن
جمعیت کشور است که لازم است تمهیداتی براي جلوگیري از آن اندیشیده شود.

گروه استان ها-یکی از چالش هایی که کشور در صورت
تداوم وضع موجود با آن روبرو خواهد بود بحران جمعیت و
پیرشدن جمعیت کشور است که لازم است تمهیداتی براي

 
جلوگیري از آن اندیشیده شود. - اخبار استانها - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم از بندرعباس ، یکی از مسائلی
که در هیاهوي اپیدمی انتشار ویروس کرونا کمتر مورد
توجه قرار گرفت مسئله سوق کشور به سوي بحرانی سخت
و نفس گیر به نام پیري جمعیت است؛ شاید برایتان جاي
سوال باشد که چرا از واژه هاي سخت و نفس گیر استفاده

کردم؛ علت واضح است حیات یک جامعه به درصد کنشگري نیروهاي فعال در جامعه بستگی دارد و یکی از محل هاي تجمیع این
نیروهاي فعال دانشگاه ها و دانشجویان هستند لذا شاهد هستیم تعبیر زیباي موذن جامعه به قشر جوان، کنشگر و مطالبه گر

 
اختصاص یافته است که اگر خواب بماند نماز جامعه قضا می شود. 

حال ببینید چنانچه این قشر از بین برود و اکثر جمعیت جامعه را افراد کهن سال تشکیل دهد موجودیت جامعه با خطر روبرو خواهد
شد چرا که قشر پا به سن گذاشته عملاً در برابر تجدد و نوآوري مقاومت نشان می دهد و معتقد به دنبال کردن روال لاك پشتی در

 
جامعه است، کنش گر و مطالبه گر نیست و بیشتر به سوي حرکت هاي محافظه کارانه و مصلحت اندیشانه حرکت می کند . 

در این صورت ما چطور می توانیم از چنین جامعه اي که اکثر نیروهاي آن توانشان بر اثر ملایمات و ناملایمات دوران تحلیل رفته

 
است و بیشتر به دنبال عافیت هستند انتظار حرکت رو به قله داشته باشیم که پر از گردنه هاي تاریخی و صعب العبور است. 

مشکل بعدي که در اثر بی توجهی به مسائل جمعیتی ممکن است شاهد رویارویی آن با جامعه باشیم وارد شدن به مرحله جدیدي به
نام کمبود نیروي کار است؛ شاید سیاستگذاران تکنوکرات کشور که چندین سال است مناصب حیاتی کشور را در دست گرفته اند و
گوششان بدهکار سیاست هاي کلی نظام جمهوري اسلامی ایران و فرامین مقام معظم رهبري نیست می خواهند با این صبر
استراتژیک خودشان با صبر براي بازنشست شدن نیروهاي فعلی در حال کار و جایگزینی آنها با نیروهاي جدید مشکل اشتغال را حل
کنند؛ موضوع کمبود نیروي کار مخصوصاً از نوع متخصص آن قدر مسئله مهمی است که می تواند یک کشور فوق پیشرفته را تبدیل
به یک مستعمره کند مسئله اي که غرب به اصطلاح پیشرفته در سال هاي بعد انقلاب به وضوح دنبال آن بود، آنها با خارج کردن
نیروهاي کار متخصص خارجی اي که در کشور وجود داشت به دنبال برهم زدن نبض امور جامعه و به تعطیلی کشاندن بسیاري از

 
پروژه ها در کشور بودند اما با همت جوانان و اتکا مسئولین به نیروي جوان شاهد فائق آمدن کشور بر مشکلات و توسعه بودیم. 



مشکل سوم و اساسی که می تواند جامعه را در صورت عدم توجه به مسئله جمعیت با چالش جدي روبرو کند مشکل تامین امنیت
کشور است کشور سالیانه تعداد قابل توجهی سرباز براي تامین امنیت مرزها و همچنین امنیت عمومی شهرها و روستاها به خدمت می
گیرد با توجه پهناور بودن کشور عزیزمان ایران و دندان هاي تیزي که از گوشه و کنار براي ناامن کردن کشور بیرون کشیده شده

 
است می تواند مشکل ساز شود. 

بررسی ها نشان می دهد که کشورمان طی سالیان گذشته با کاهش چشمگیر جمعیت روبرو بوده است و با وجود تذکرات صریحی که
مقام معظم رهبري در این مسئله به مسئولین وزارت بهداشت مخصوصاً شخص وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی داده است

 
مشخص است که عزم راسخی براي از بین بردن این مشکل و کنترل آن بین مسئولین وجود ندارد. 

 
خوشبختانه با وجود شیب نزولی جمعیت در کشور استان هرمزگان از وضعیت بهتري برخوردار است. 

دکتر حسین فرشیدي رئیس دانشگاه علوم پزشکی استان هرمزگان در گفت وگو با خبرنگار تسنیم در بندرعباس اظهار داشت: مطابق

 
با گزارش سازمان ملل متحد که در سال 2018 منتشر شده است نرخ باروري کلی در دنیا رو به کاهش است. 

وي افزود: کاهش مشاهده شده این نگرانی را طرح کرده است که به دلیل کاهش سرمایه انسانی و همچنین جمعیت مولد در سال
هاي نه چندان دور دنیا با چالش هاي جدي اجتماعی و اقتصادي رو به خواهد شد و این موضوع می تواند مشکلات فراوانی براي

 
کشور ما ایجاد کند. 

رئیس دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان بیان کرد: در 40 ساله اخیر آمار باروري کشور به شدت با کاهش روبرو بوده است و امروز طبق

 
آمارهاي ارائه شده باروري کشور به 1.7 رسیده است. 

فرشیدي عنوان کرد: گزارش هاي رسمی و بین المللی در مورد تحولات باروري نشان دهنده این است که تا سال 1420 سطح باروري
کشور به سطح جانشینی افزایش نخواهد یافت و نرخ جمعیت کاهشی خواهد بود که باید از هم اکنون به دنبال پیشگیري از به

 
استقبال رفتن این بحران باشیم. 

وي خاطرنشان کرد: طبق آخرین آمار که مربوط به سال 99 است 31 هزار و 436 تولد در استان هرمزگان داشتیم که درصد باروري

 
2.2 می باشد. 

 
روزي به افتخار یزد؛ 8 دي ماه به عنوان «روز ملی درمان نوین ناباروري» نام گذاري می شود 

 
ارتباط مستقیم "ناباروري" با افزایش سن ازدواج و اقدام دیرهنگام براي فرزندآوري 

هزینه درمان ناباروري، حداقل 50 میلیون تومان



بازچرخانی «طلاي خاکستري» مرهمی براي صنعت تشنه سمنان

منبع: ایرناشماره خبر:  92  |  تاریخ: 1400/03/12

سمنان- ایرنا- بازچرخانی آب و استفاده از «طلاي خاکستري» یا همان پساب تصفیه شده فرصت رونق صنعت تشنه شهر
سمنان در سال «تولید، پشتیبانی ها، مانع زدایی ها»، کمک به مدیریت بحران کم آبی، و امکانی براي فعالیت صنایع اشتغال

آفرین این شهر است که تامین سرمایه اجراي طرح و روند اداري آن باید تسریع شود.

 سمنان- ایرنا- بازچرخانی آب و استفاده از «طلاي
خاکستري» یا همان پساب تصفیه شده فرصت رونق صنعت تشنه شهر سمنان در سال «تولید، پشتیبانی ها، مانع زدایی ها»، کمک به
مدیریت بحران کم آبی، و امکانی براي فعالیت صنایع اشتغال آفرین این شهر است که تامین سرمایه اجراي طرح و روند اداري آن باید

 
تسریع شود. 

به گزارش ایرنا، شهر سمنان با جمعیت حدود 200 هزار نفر در جنوب رشته کوه البرز و شمال دشت کویر، در فاصله 216 کیلومتري

 
تهران و در مسیر اصلی تهران به مشهد قرار دارد و محدوده شهري آن 2 هزار و 950 هکتار است. 

براساس آمار شهر سمنان در سال گذشته به طور میانگین 131 میلیمتر بارندگی داشت و این میزان بارندگی در طول یکسال ناچیز و
نشان از نیاز مبرم این شهر به آب است، در چنین شرایطی بازچرخانی آب و استفاده از پساب تصفیه شده در برخی مصارف مانند
آبیاري درختان غیرمثمر و استفاده در صنایعی مانند صنایع فولاد می تواند تا حدي ضعف مشکل کم آبی را در سمنان پوشش دهد،

 
اما متاسفانه سال ها است که این پساب، به عنوان طلاي خاکستري شهر سمنان به هرز می رود. 

به گفته کارشناس با تکمیل و بهره برداري از تصفیه خانه فاضلاب شهر سمنان می توان بیش از 350 لیتر بر ثانیه آب را به چرخه

 
وارد کرد که در بخش هایی مانند صنایع و آبیاري فضاي سبز قابل استفاده است. 

استخراج این میزان آب از فاضلاب چشمگیر است و ضرورت دارد با توجه به اعلام آمادگی سرمایه گذار براي اجراي طرح تصفیه خانه
فاضلاب، نامه نگاري هاي وقت گیر اداري حذف و با تکیه بر قوانین و ضوابط، حمایت از سرمایه گذار براي تسریع در اجراي طرح

 
تصفیه خانه فاضلاب و استفاده از پساب تصفیه شده مورد توجه قرار بگیرد. 



 
 

 
اجراي طرح تصفیه خانه فاضلاب محرك توسعه صنعت سمنان 

معاون هماهنگی امور اقتصادي استاندار سمنان گفت: اجراي طرح تصفیه خانه فاضلاب و استفاده از پساب موجب تامین منابع آبی

 
براي توسعه صنعت در سمنان می شود. 

علیرضا شریفی نژاد اظهار داشت: جامع نگري در اجراي طرح تصفیه خانه فاضلاب سمنان با هدف جذب سرمایه گذار و تقویت رونق

 
کسب و کار مورد توجه دستگاه هاي اجرایی و خدماتی استان سمنان باشد. 

وي بیان کرد: تکمیل طرح تصفیه خانه فاضلاب و استفاده از پساب با توجه به رغبت یکی از فعالان اقتصادي براي سرمایه گذاري در

 
بخش فولاد، زمینه سازي رونق روزافزون کسب و کار در استان سمنان خواهد بود. 

وي خاطر نشان کرد: کلان نگري در اجراي طرح هاي عمرانی و اقتصادي ضروري است و مصلحت استان براي توسعه و ایجاد اشتغال

 
پایدار در بررسی طرح ها، مورد توجه باشد. 

معاون هماهنگی امور اقتصادي استاندار سمنان تصریح کرد: تکمیل طرح ساخت تصفیه خانه فاضلاب و استفاده از پساب تصفیه شده

 
علاوه بر آبادانی شهر سمنان، زمینه ساز اشتغال پایدار براي جوانان منطقه می شود. 

 
 

 
 آمادگی سرمایه گذار براي مشارکت 15 هزار میلیارد ریالی در طرح استفاده از پساب 

مدیرکل امور اقتصادي و دارائی استان سمنان گفت: با در نظر گرفتن تکمیل طرح تصفیه خانه فاضلاب و استفاده از پساب سمنان،
یک فعال اقتصادي براي سرمایه گذاري 15 هزار میلیارد ریالی براي راه اندازي واحد صنعتی بزرگ فولاد در شهرستان سمنان اعلام

 
آمادگی کرده است. 

امیرخلیلی خواه بیان کرد: سال 1395 تفاهم نامه اي بین شرکت آب و فاضلاب شهري وقت استان سمنان با یک شرکت سرمایه گذار
خارجی براي تکمیل طرح تصفیه خانه فاضلاب و استفاده از پساب سمنان امضا شدکه به دلیل روند کُند سرمایه گذاري و پیش نرفتن

 
طرح، عملیات تکمیل پساب سمنان به سرمایه گذار جدید واگذار شد. 



وي ادامه داد: شهرداري سمنان به عنوان سرمایه گذار جدید طرح موظف است 37 هزار انشعاب و 80 کیلومتر لوله انتقال پساب و

 
همچنین بازسازي و ساخت تصفیه خانه هاي جدید را در دستور کار خود قرار دهد. 

وي اظهار داشت: مجموع ظرفیت آب قابل تخصیص پساب سمنان 350 لیتر بر ثانیه است که براساس برنامه ریزي هایی که تاکنون به
نتیجه نرسیده، قرار است 200 لیتر بر ثانیه به شهرك صنعتی سمنان، 50 لیتر بر ثانیه به شهرداري سمنان و 100 لیتر بر ثانیه به

 
سرمایه گذار راه اندازي واحد صنعتی بزرگ فولاد واگذار شود. 

مدیرکل امور اقتصادي و دارائی استان سمنان گفت: سرمایه گذار راه اندازي واحد صنعتی بزرگ فولاد اعلام آمادگی کرده است در

 
روند تکمیل طرح تصفیه خانه پساب سمنان با شهرداري سمنان همکاري داشته باشد. 

 
 

 
اعلام آمادگی بخش خصوصی براي تکمیل تصفیه خانه فاضلاب سمنان 

معاون هماهنگی امور عمرانی استاندار سمنان اظهار داشت: یکی از فعالان اقتصادي براي مشارکت در تکمیل تصفیه خانه فاضلاب
سمنان و بهره مندي از 100 لیتر بر ثانیه از آب خاکستري پساب سمنان براي راه اندازي کارخانه فولاد اعلام آمادگی کرده که با

 
هماهنگی دستگاه هاي اجرایی مربوطه پیگیري هاي لازم در این ارتباط انجام خواهد شد. 

منوچهر فخري بیان کرد: شهرداري سمنان به عنوان سرمایه گذار تکمیل طرح پساب سمنان ورود کرده است و باتوجه به اینکه
تصمیمات در ارتباط با مسئله آب در استان سمنان حاکمیتی است اهلیت فعالان اقتصادي براي همکاري با شهرداري سمنان در

 
تکمیل طرح پساب سمنان مشخص خواهد شد. 

معاون هماهنگی امور عمرانی استاندار سمنان تصریح کرد: اجازه مشارکت فعال اقتصادي خواهان سرمایه گذاري و راه اندازي کارخانه
فولاد در طرح تکمیل پساب سمنان با انعقاد تفاهم نامه سه جانبه سرمایه گذار، شهرداري سمنان و شرکت آب و فاضلاب استان

 
سمنان در دست اجرا قرار خواهد گرفت. 

فخري تصریح کرد: تا حداکثر 20 روز آینده سرمایه گذار طرح راه اندازي کارخانه فولاد در شهرستان سمنان طرح خود را به سازمان
صنعت، معدن و تجارت استان سمنان تحویل می دهد، و بعد از تشخیص اهلیت سرمایه گذار، گزارش هاي لازم براي پیگیري امور به

 
اداره کل امور اقتصادي و دارائی استان سمنان ارایه شود. 

وي یادآور شد: شرکت شهرك هاي صنعتی استان سمنان با ترك تشریفات و اخذ مجوزهاي لازم می تواند با فراهم کردن مقدمات کار

 
در تکمیل طرح تصفیه خانه فاضلاب سمنان همکاري کند. 

وي اضافه کرد: ضرورت دارد شرکت آب منطقه اي سمنان هم نسبت به تخصیص و نوع مصرف پساب سمنان با شرکت آب و فاضلاب

 
استان سمنان نشستی تا 2 هفته آینده را برگزار کند. 

معاون هماهنگی امور عمرانی استاندار سمنان تاکید کرد: مقدمات تکمیل طرح تصفیه خانه فاضلاب و تخصیص پساب سمنان هرچه

 
سریع تر از سوي دستگاه هاي اجرایی و خدماتی استان سمنان انجام شود. 



 
 

 
تخصیص 400 میلیارد ریال از سوي شهرداري براي تکمیل تصفیه خانه فاضلاب سمنان 

شهردار سمنان گفت: شوراي اسلامی شهر سمنان موافقت خود را با تخصیص نقدي 400 میلیارد ریال اعتبار براي تکمیل طرح تصفیه

 
خانه فاضلاب سمنان اعلام کرده است. 

سید محمد ناظم رضوي اظهار داشت: اجراي طرح تصفیه خانه فاضلاب و استفاده از پساب سمنان با جدیت از سوي شهرداري سمنان

 
به عنوان سرمایه گذار این طرح پیش خواهد رفت. 

وي ادامه داد: با تکمیل طرح پساب سمنان علاوه بر جلوگیري از هدررفت منابع و اشتغال زایی، درآمد خوبی نصیب شهرداري سمنان

 
می شود که از منابع مالی پایدار جدید براي توسعه و عمران مرکز استان استفاده خواهد شد. 

به گزارش ایرنا، پساب یا طلاي خاکستري سرمایه مغفول مانده است که تصفیه و استفاده دوباره از آن می تواند ناجی منبع حیات و
محیط زیست و ارتقا دهنده سلامت انسان ها شود و با توجه به بحران کم آبی در سمنان ضرورت دارد فرآیند اجراي پروژه بازچرخانی

 
جدي تر از سوي مسوولان پیگیري شود. 

 
برچسب ها 

 
- سال تولید، پشتیبانی ها و مانع زدایی ها 

 
- سمنان 

 
- تصفیه خانه 

 
- وزارت صنعت معدن و تجارت 

 
- توسعه ایران 

 
- توسعه اقتصادي 

 
- آب و فاضلاب 

 
- اشتغال زایی 

 
- سرمایه گذاري 

 
پروندهٔ خبري 

- 1400؛ سال تولید، پشتیبانی ها، مانع زدایی ها



پیش بینی قیمت طلا در روزهاي آینده

شماره خبر:  93  |  تاریخ: 1400/03/12
منبع: گسترش صنعت معدن

تجارت

در هفته گذشته طلا توانست رشد هاي بسیاري به دست آورده و به سطوح بالاتري دست پیدا کند اما در همین زمان بسیاري
از کارشناسان پیش بینی می کردند که قیمت طلا وارد یک روند اصلاحی شود.

در هفته گذشته طلا توانست رشد هاي بسیاري به دست آورده و به سطوح بالاتري دست پیدا کند اما در همین زمان بسیاري از

 
کارشناسان پیش بینی می کردند که قیمت طلا وارد یک روند اصلاحی شود. 

 
بانک و بیمه  

با این حال به دلیل عدم علاقه فدرال رزرو به تغییر سیاست هاي مالی می توان این انتظار را داشت که قیمت طلا در بالاي 1900

 
دلار باقی مانده و به زیر این سطح بازنگردد. 

داده هاي کلان اقتصادي نشان دهنده افزایش چشمگیر تورم هستند اما با این وجود بانک فدال بر این باور است که تورم ایجاد شده

 
گذرا بوده و قصدي براي تغییر در سیاست هاي مالی سازگار خود نشان نمی دهد. 

این شرایط براي فلز زرد بسیار مثبت بوده و می تواند آن را به سمت بالا ترین قیمت خود از ابتداي سال جاري میلادي در 1918 دلار

 
برساند که یک سطح کلیدي براي طلا به شمار می رود. 

کارستن فریتش کارشناس بازار در صحبت هاي خود گفت که با توجه به عدم تغییر سیاست هاي مالی فدرال رزرو نرخ بهره واقعی

 
همچنان در قلمرو منفی پیش رفته و این موضوع می تواند براي طلا بسیار مثبت باشد. 

وي در ادامه اظهار داشت که بازده اوراق قرضه به روشنی بیان می کند که فدرال رزرو هیچ تغییر سریعی در سیاست هاي خود ایجاد

 
نخواهد کرد و از این جهت طلا در بلند مدت مثبت است. 

ریچ دووراك، تحلیلگر بازار در DailyFX.com، گفت که فدرال رزرو همچنان به دیدگاه خود مبنی بر موقت بودن تورم پایبند بوده و
از این جهت دلار روز به روز تضعیف شده و قیمت طلا افزایش خواهد یافت. 



مهم ترین رویدادي که در روز هاي آینده می تواند بر روي قیمت طلا تاثیر بگذارد گزارش مربوط به مشاغل غیر کشاورزي ایالات

 
متحده است که در روز جمعه منتشر خواهد شد. 

ماه گذشته گزارش اشتغال امار بسیار ضعیفی را نشان داده و باعث شد که قیمت طلا به شکل قابل توجهی افزایش پیدا کند اما

 
بسیاري از کارشناسان پیش بینی می کنند که این ماه آمار مشاغل نسبت به ماه پیش بهتر باشد. 

با این وجود کارشناسان بر این باورند که هر گونه ریزش در قیمت طلا یک فرصت خرید بوده و در ادامه قیمت فلز زرد براي بار دیگر

 
افزایش هاي قابل توجهی پیدا خواهد کرد. 



امید روانخواه: داوري ایرادي نداشت

منبع: فرتاك نیوزشماره خبر:  94  |  تاریخ: 1400/03/12

 
شناسه خبر 312510 

 
 07:38:55 1400/03/12

 
 A

سرمربی بادران گفت: در زمان 10 نفره شدن به خوشه موقعیت

 
دادیم. 

به گزارش فرتاك نیوز، امید رضا روانخواه در پایان این بازي
خطاب به خبرنگاران حاضر در استادیوم گفت: بازي دو بخش
داشت. یک بخش پیش از ده نفره شدن ما بود و بخش دوم براي
زمانی که ما ده نفره شدیم. خب در دقایق زیادي از نیمه ي دوم
به دلیل اخراج یکی از بازیکنان مجبور شدیم ده نفره بازي کنیم.
پیش از اینکه داور بازیکن ما را اخراج کند شرایط بازي به سود ما

بود و به سمتی پیش می رفت که می توانستیم به گل برسیم. بچه ها به آنچه که تمرین کرده و توصیه کرده بودیم توجه داشتند و هر
چهار - پنج دقیقه به خلق موقعیت نزدیک می شدیم اما به یکباره از جایی ضربه خوردیم که تصور آن براي ما سخت بود. مدافع میانی
ما از سوي داور اخراج شد. خب سعی کردیم با جابجایی نظم را به خط دفاعی تیم برگردانیم. جز دو صحنه اي که تیم خوشه طلایی
به گل رسید موقعیت دیگري به تیم حریف ندادیم. ضمن اینکه بعد از گل اول جلو کشیدم تا گل مساوي را به ثمربرسانیم که روي

 
ضد حمله گل دوم را خوردیم. 

سرمربی تیم بادران در خصوص داوري هم گفت: داوري ایرادي نداشت. به داوري احترام می گذارم و بازیکن ما در خطایی که مرتکب
شد بی احتیاطی کرد. هر چند روي کارت زرد دوم به مدافع ما که منجر به اخراجش شد می توانست به او کارت ندهد چرا که مدافع
ما از روي عمد مهاجم حریف را نزده بود و پاي مهاجم به مدافع ما گیر کرد. با این حال امیدوار هستیم داوري ها در هفته هاي پایانی
به همین شکل باشد. این درست که ما سه امتیاز این بازي و صدر را از دست دادیم منتهی 7 هفته به پایان بازي ها باقی مانده است و

 
در دیدار آتی می توانیم با نمایش خوب در برابر حریف و کسب سه امتیاز دوباره به کورس قهرمانی باز گردیم. 

 
براي ورود به کانال تلگرام فرتاك نیوز کلیک کنید. 

 
آنچه دیگران میخوانند زنده ماندن 2 جوان تهرانی در پژوي له شده/ معجزه اي که رخ داد+عکس ها 

 
خرس وحشی دست مرد خوزستانی را درید + عکس 

 
حضور حسن روحانی در ستاد مردمی ثمر/فیلم 



 
اختصاصی/ گزارش تصویري از نشست باشکوه ورزش و جوانان ستاد مردمی ثمر 

 
سانسور جنجالی از برجستگی بدن ساره بیات + فیلم 

 
«نادر دارستانی» مدیر حوزه رسانه و عضو شوراي راهبردي ستاد مردمی ثمر (سمر) شد 

 
نجات قاتل کرجی از اعدام بدون قید و شرط / مادر مقتول مهربانانه بخشید 

 
جلیلی: براي چهار موضوع مهم، اشتغال، گرانی، مسکن و مبارزه با تحریم ها برنامه دارم 

 
حتما بخوانید زنده ماندن 2 جوان تهرانی در پژوي له شده/ معجزه اي که رخ داد+عکس ها 

 
لیلا اوتادي از تجاوز کثیف پدر بابک خرمدین پرده برداشت! / او به دختران دانشجوي بابک تجاوز کرده است + سند 

 
دومین محموله واکسن کروناي کوواکس وارد ایران شد 

 
قتل بابک خرمدین کارگردان سینما در اکباتان / جسد را پدر و مادرش به سطل زباله انداختند + عکس 

 
همخوابی شیطانی دختر تهرانی با مرد متاهل / آرمیتا سقط جنین کرد+ عکس 

 
لینک کوتاه 

بادران تهران لیگ یک امید رضا روانخواه فرتاك



سازمان لیگ و فدراسیون فوتبال تدبیري بیاندیشند

منبع: فرتاك نیوزشماره خبر:  95  |  تاریخ: 1400/03/12
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 A

 
نگاهی به صفحه نخست روزنامه شوت،چهارشنبه 12 خرداد ماه 1400 

 
براي ورود به کانال تلگرام فرتاك نیوز کلیک کنید. 

آنچه دیگران میخوانند زنده ماندن 2 جوان تهرانی در پژوي له

 
شده/ معجزه اي که رخ داد+عکس ها 

 
خرس وحشی دست مرد خوزستانی را درید + عکس 

 
حضور حسن روحانی در ستاد مردمی ثمر/فیلم 

اختصاصی/ گزارش تصویري از نشست باشکوه ورزش و جوانان

 
ستاد مردمی ثمر 

 
سانسور جنجالی از برجستگی بدن ساره بیات + فیلم 

 
«نادر دارستانی» مدیر حوزه رسانه و عضو شوراي راهبردي ستاد مردمی ثمر (سمر) شد 

 
نجات قاتل کرجی از اعدام بدون قید و شرط / مادر مقتول مهربانانه بخشید 

 
جلیلی: براي چهار موضوع مهم، اشتغال، گرانی، مسکن و مبارزه با تحریم ها برنامه دارم 

 
حتما بخوانید زنده ماندن 2 جوان تهرانی در پژوي له شده/ معجزه اي که رخ داد+عکس ها 

 
لیلا اوتادي از تجاوز کثیف پدر بابک خرمدین پرده برداشت! / او به دختران دانشجوي بابک تجاوز کرده است + سند 

 
دومین محموله واکسن کروناي کوواکس وارد ایران شد 

 
قتل بابک خرمدین کارگردان سینما در اکباتان / جسد را پدر و مادرش به سطل زباله انداختند + عکس 

 
همخوابی شیطانی دختر تهرانی با مرد متاهل / آرمیتا سقط جنین کرد+ عکس 

 
لینک کوتاه 

روزنامه شوت



سرمربی جدید الهلال معرفی شد

منبع: فرتاك نیوزشماره خبر:  96  |  تاریخ: 1400/03/12
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سرمربی سابق پرتغالی موناکو به عنوان سرمربی جدید الهلال

 
انتخاب شد. 

به گزارش فرتاك نیوز، و به نقل از اسپورت، الهلال عربستان
سرانجام سرمربی جدید خود را انتخاب کرد.لئوناردو ژاردیم که
سابقه قهرمان کردن موناکو در لیگ فرانسه را دارد به عنوان

 
سرمربی جدید الهلال انتخاب شد. 

رسانه هاي سعودي اعلام کردند که باشگاه الهلال براي یک فصل

 
حضور ژاردیم در این تیم 8 میلیون یورو پرداخت خواهد کرد. 

الهلال حریف استقلال در مرحله حذفی لیگ قهرمانان آسیا است و به نظر می رسد که قبل از دیدار برابر نماینده ایران تغییرات زیادي

 
به خود خواهد دید. 

 
براي ورود به کانال تلگرام فرتاك نیوز کلیک کنید. 

 
آنچه دیگران میخوانند زنده ماندن 2 جوان تهرانی در پژوي له شده/ معجزه اي که رخ داد+عکس ها 

 
خرس وحشی دست مرد خوزستانی را درید + عکس 

 
حضور حسن روحانی در ستاد مردمی ثمر/فیلم 

 
اختصاصی/ گزارش تصویري از نشست باشکوه ورزش و جوانان ستاد مردمی ثمر 

 
سانسور جنجالی از برجستگی بدن ساره بیات + فیلم 

 
«نادر دارستانی» مدیر حوزه رسانه و عضو شوراي راهبردي ستاد مردمی ثمر (سمر) شد 

 
نجات قاتل کرجی از اعدام بدون قید و شرط / مادر مقتول مهربانانه بخشید 

 
جلیلی: براي چهار موضوع مهم، اشتغال، گرانی، مسکن و مبارزه با تحریم ها برنامه دارم 

 
حتما بخوانید زنده ماندن 2 جوان تهرانی در پژوي له شده/ معجزه اي که رخ داد+عکس ها 



 
لیلا اوتادي از تجاوز کثیف پدر بابک خرمدین پرده برداشت! / او به دختران دانشجوي بابک تجاوز کرده است + سند 

 
دومین محموله واکسن کروناي کوواکس وارد ایران شد 

 
قتل بابک خرمدین کارگردان سینما در اکباتان / جسد را پدر و مادرش به سطل زباله انداختند + عکس 

 
همخوابی شیطانی دختر تهرانی با مرد متاهل / آرمیتا سقط جنین کرد+ عکس 

 
لینک کوتاه 

الهلال عربستان فرتاك



جدول آموزش تلویزیونی 12 خرداد ماه و اخبار کوتاه سیستان و بلوچستان

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  97  |  تاریخ: 1400/03/12

در بسته اخبار کوتاه امروز، خلاصه اي از رویداد هاي خبري سیستان و بلوچستان و جدول زمانی آموزش تلویزیونی 12 خرداد
ماه دانش آموزان را بخوانید.

به گزارش خبرگزاري صداوسیما مرکز سیستان و بلوچستان؛ حجت الاسلام احمد واعظی، رئیس دفتر تبلیغات اسلامی حوزه
علمیه قم در جمع علماي شهرستان ایرانشهر گسترش فعالیت هاي تبلیغی، دینی و فرهنگی را از اولویت هاي دفتر تبلیغات اسلامی

 
بیان کرد. 

 
 ....................................

مدیر صندوق کارآفرینی امید سیستان و بلوچستان گفت: این صندوق 25 میلیارد تومان تسهیلات با کارمزد چهار درصد از سال 97 تا

 
99 به بانوان سوزن دوز استان پرداخت کرده است. 

ادریس دینارزهی گفت: هر یک از این کارآفرینان بین 10 تا 20 کارآموز سوزن دوز هم دارند که می توانند پس از فراگیري کامل این

 
هنر ارزشمند، کار خود را به صورت جداگانه آغاز کنند. 

 
 ....................................................

 
جدول پخش مدرسه تلویزیونی چهارشنبه 12 خرداد 1400 

 
شبکه آموزش: 

 
فنی و حرفه اي و کاردانش: 

ساعت11:00 تا 11:25 لباس شب و عروس -رشته خیاطی -

 
پایه 11- شاخه کاردانش 

 
ساعت11:25 تا 11:50 کارگاه نوآوري و کارآفرینی- رشته شایستگی هاي غیر فنی- پایه 11-شاخه فنی و حرفه اي و کاردانش 

 
ساعت 11:50 تا 12:15 دانش فنی تخصصی-رشته ماشین ابزار -پایه 10-شاخه فنی و حرفه اي 

ساعت 12:15 تا 12:40 الگو سازي - رشته طراحی و دوخت - پایه 10-شاخه فنی و حرفه اي 



 
ساعت12:40 تا 13:00 چهل تیکه دوزي - رشته طراحی و دوخت- پایه 10-شاخه فنی و حرفه اي 

 
متوسطه اول: 

 
ساعت14:30 تا 15:00 ادبیات فارسی پایه هفتم 

 
ساعت15:00 تا 15:30 ادبیات فارسی پایه هشتم 

 
ساعت 15:30 تا 16:00 ادبیات فارسی پایه نهم 

 
دوره آموزش مجازي متوسطه 

 
ساعت 16:00 تا 16:30 آموزش معلمان تولید محتواي الکترونیکی 

 
متوسطه دوم: 

 
ساعت 16:30 تا 17:00 زبان انگلیسی سه - پایه 12- مشترك تمام رشته ها 

 
ساعت 17:00 تا 17:30 زیست شناسی سه - پایه 12 - رشته علوم تجربی 

 
ساعت 20:40 تا 21:10 ادبیات فارسی- پایه 12- مشترك تمام رشته ها 

 
ساعت 21:10 تا 21:40 مشاور تحصیلی 

 
شبکه 4: 

 
ساعت8 جغرافیا3 

 
ساعت8:30 جغرافیا3 

 
ساعت9 جغرافیا3 

 
ساعت9 جغرافیا3 

 
ساعت9:30 سوالات علوم و فنون ادبی 

 
ساعت10 سوالات علوم و فنون ادبی 



 
شبکه قرآن و معارف سیما: 

 
متوسطه دوم 

 
ساعت 8 تا 8:30 صبح - علوم و معارف قرآنی 1 - پایه 10 - رشته علوم و معارف اسلامی 

 
ساعت 8:30 تا 9 صبح - احکام 1 - پایه 10 - رشته علوم و معارف اسلامی 

 
متوسطه اول 

 
ساعت 15 تا 15:30 - آموزش قرآن پایه 9 

 
متوسطه دوم 

ساعت 15:30 تا 16 - دین و زندگی 1 - پایه 10 - رشته ریاضی فیزیک و علوم تجربی



تمایل جریان اصلاحات به همتی/جلیلی میان ماندن یا نماندن

منبع: فردا نیوزشماره خبر:  98  |  تاریخ: 1400/03/12

اظهارات وتعریض هاي رضایی، تاکید ستاد جلیلی بر ماندن و تمایل روز افزون جریان اصلاحات به همتی تا حدي فضاي
انتخاباتی را روشن تر کرد

اظهارات وتعریض هاي رضایی، تاکید ستاد جلیلی بر ماندن و تمایل روز افزون جریان اصلاحات به همتی تا حدي فضاي

 
انتخاباتی را روشن تر کرد 

خراسان: کمتر از 20روز دیگر یکی از مهم ترین انتخابات
کشورمان رقم خواهد خورد و این که کدام کاندیدا تا آخر این
مسیر می ماند و کدام کاندیدا به نفع دیگري انصراف خواهدداد؛
همچنان در هاله اي از ابهام است. در این بین، اظهارات وتعریض
هاي محسن رضایی علیه سید ابراهیم رئیسی و همتی و تمایل

روز افزون جریان اصلاحات به همتی تا حدي فضاي انتخاباتی را روشن تر و خط بندي ها را جدي تر کرده است. دبیر کنونی مجمع
تشخیص مصلحت نظام با سخنان اخیر خود نشان داد که بناي انصراف به نفع دیگر کاندیداها را ندارد.گویا جلیلی نیز قصد دارد تا

 
پایان رقابت ها حضور داشته باشد. 

 
مرزبندي رضایی با رئیسی 

رضایی در گفت و گوي ویژه خبري، در ابتداي سخنان خود به سراغ رد صلاحیت هاي شوراي نگهبان رفت: «من انتظار داشتم
بسیاري از کسانی که ثبت نام کرده بودند، حضور داشته باشند و انتخابات پرشوري داشته باشیم مانند لاریجانی، پزشکیان، محمد،
قاسمی و ضرغامی. من با همه این ها تماس گرفتم. من از نیروهاي انقلابی تقاضا می کنم متانت کنند. پزشکیان و دیگران نیروهاي
باسابقه اي هستند.» این کاندیداي انتخاباتی در بخش دیگري از سخنان خود با انتقاد از عملکرد رقیب انتخاباتی خود عبدالناصر همتی
در پاسخ به سوالی در خصوص نقدینگی در کشور گفت: «این سوال را باید از همتی می پرسیدید که آمد این جا شعبده بازي کرد.
آقاي همتی در کانون مشکلات اقتصادي سه سال اخیر بوده است. در بانک مرکزي کنترل نقدینگی رها شده است. اگر این آقایان
دوباره سر کار بیایند، تا پایان سال دوباره به تورم 50 درصد خواهیم رسید. حیثیت ما در پول ملی از بین رفت.» سخنان این نامزد به
همین جا ختم نشد و رضایی گریزي به سخنان اخیر دادستان کشور زد و پاي سید ابراهیم رئیسی کاندیداي پرچمدار اصولگرایی را به
گفت وگوي ویژه خبري باز کرد: «بحث جدي با قوه قضاییه دارم. دادستان تهران به تازگی نامزدها را تهدید کرده است. نباید کاري
کنیم تا مسائلی در ذهن مردم ایجاد شود. آن ها می توانند با ستاد آقاي رئیسی برخورد کنند؟ ما نباید انقلابی تر از رهبري باشیم.
انتخابات پیش می رود. مردم آگاه هستند. نباید انقلابی تر از رهبري حرکت کنیم. همه کمک کنیم تا انتخابات خوبی داشته باشیم.»
مرزبندي محسن رضایی با سید ابراهیم رئیسی زمانی بیشتر روشن می شود که او در توئیت اخیر خود نوشت: «در آزمون هاي تستی
وقتی تشخیص گزینه درست سخت است، از روش حذف گزینه استفاده می شود.» وي با لحنی غیر مستقیم موضوع خروج سید
ابراهیم رئیسی از قوه قضاییه و ورود این کاندیدا به انتخابات را مطرح می کند و ادامه می دهد: «مردم ما با حذف گزینه هایی که
«براي رئیس جمهور شدن نیامده اند» یا ممکن است این مسئولیت را «نیمه کاره رها کنند»، می توانند گزینه درست را پیدا کنند.»
سخنانی که به صراحت حاکی از آن است که محسن رضایی بنا ندارد به نفع کاندیداي اصلی اردوگاه اصولگرایی کنار بکشد. باید گفت



رضایی در این چند وقت اخیر فعال تر هم شده است. او در جدیدترین وعده اقتصادي خود اعلام کرد که« ایران را به هاب تامین مواد
غذایی براي 500 میلیون جمعیت اتحادیه جنوب غرب آسیا بدل می کنیم.» او همچنین در پاسخ به سوال توئیتري المیرا شریفی
مقدم مجري شبکه خبر که پرسیده بود: «کسی شنیده این پول هایی که می گن پرداخت می کنیم از کجا قراره تامین کنند؟» در
دفاع از وعده یارانه 450 هزارتومانی اش، پاسخ داد: «سالانه ده ها میلیارد دلار رانت سلطان پرور، توسط دولت ها ریخت و پاش می
شود که تاثیري هم بر قیمت تمام شده کالاها ندارد. با برگرداندن فقط 18 میلیارد دلار از رانت ها به مسیر منافع ملی، می توانیم هم

 
کسري بودجه (10میلیارد دلار)را تراز کنیم، هم یارانه 450 هزار تومانی (8 میلیارد دلار) را پرداخت کنیم.» 

 
جلیلی؛ماندن یا نماندن 

سعید جلیلی دیگر کاندیداي اصولگرایی است که حرف و حدیث هایی مبنی بر احتمال کناره گیري اش به نفع کاندیداي اصلی این
جریان مطرح شده بود. از سویی سخنگوي علیرضا زاکانی پس از انتشار اسامی تایید صلاحیت شدگان اعلام می کند که در نهایت یک
کاندیدا از جبهه انقلاب به انتخابات ورود خواهد کرد و از سوي دیگر بیژن نوباوه مشاور جلیلی پیشتر تصریح کرده بود اصلا موضوع
کنار رفتن این کاندیداي انتخابات به نفع سید ابراهیم رئیسی مطرح نیست.همچنین یکی از اعضاي ستاد جلیلی در گفت وگو با ما
تاکید کرد که سناریوي باقی ماندن سعید جلیلی تاآخر رقابت ها همچنان به قوت خود باقی است . وزنه کناره گیري نکردن جلیلی به
نفع رئیسی آن زمان سنگین تر می شود که بدانیم سنخ هواداران این نامزد انتخاباتی با سایر هواداران متفاوت است. در تبیین این
مسئله، رسول قهرمان پور، صاحب نظر در حوزه کمپین هاي انتخاباتی در توئیتی می نویسد: «چالش بزرگ اصولگرایان قانع کردن
بدنه هوادار آقاي جلیلی براي راي دادن به آقاي رئیسی است زیرا با مبانی اعتقادي آن ها همخوانی ندارد. از نظر آن ها حقانیت اصلح
را نمی توان به نام مصلحت پاي وحدت سیاسی قربانی کرد.» گفتنی است جلیلی در کنار دیگر وعده هاي انتخاباتی خود بر «دولت
سایه» بسیار تاکید دارد و آن را یک تفاوت جدي بین خود و سایر نامزدها می داند: «تفاوت اصلی ما با سایر نامزدها در تشکیل دولت
سایه است و کار دولت را به موازات دولت تمرین کردیم.» جلیلی که از نظر تعدادي از تحلیل گران گفتمان نخبگانی دارد، سعی کرده
در سخنان اخیر انتخاباتی خود رویکردي عامه پسند داشته باشد. او در توئیتی می نویسد: «اگر می خواهیم به اشتغال برسیم باید
بوروکراسی ظالمانه و امضاهاي طلایی را که وجود دارد و مانع کارآفرینی می شود، برداریم.» عضوشوراي عالی امنیت ملی همچنین در
سخنان اخیر خود ضمن تشریح برنامه هایش در حوزه نظام سلامت، گریزي به سال 92 زد و در کنایه به روحانی گفت: «سال 92
وعده صد روز ندادم؛ برنامه دادم. نباید کشور علاف و معطل این باشد که قاتلان سردار سلیمانی به ما عنایتی می کنند یا نه؟ گفتند

 
می توان به دنیا لبخند زد و کشور را اداره کرد و هشت سال کشور با این کلید قفل شد.» 

 
مستند جنجالی قاضی زاده 

«تا پایان انتخابات در عرصه می مانم»؛ این جمله سید امیر حسین قاضی زاده هاشمی دیگر کاندیداي اردوگاه اصولگرایی است که با
بیان آن، همان اول آب پاکی را روي دست اردوگاه اصولگرایی ریخت و نشان داد حداقل شاید تا روزهاي آخر بناي کنار رفتن به نفع
کاندیداي پرچمدار این جریان را ندارد. در این بین اما مستند انتخاباتی این کاندیداي انتخابات ریاست جمهوري بسیار جنجالی شد به
طوري که واکنش بسیاري از کاربران فضاي مجازي حاکی از آن است که مستند اول انتخاباتی قاضی زاده نه تنها نگاه ها را به خود
جلب نکرد بلکه زمینه انتقادات بسیاري را نیز فراهم کرد. کاربري با اشاره به قسمتی از این مستند که قاضی زاده برخلاف رویه معمول
در سفره پاك کردن، آن را تکان می دهد، گفت: «هر آن منتظر بودم یه مشت مرغ و جوجه بیان وسط فرش و شروع کنن به خوردن
خرده نون ها. وسط فرش آخه؟ واقعاً؟» در عین حال اما تعدادي از کاربران علت اصلی ضعیف بودن ویدئوي تبلیغاتی این نامزد را

 
محدودیت و فرصت کم عوامل این مستند براي ساخت آن بیان کردند. 

 
سردرگمی ناسا 

اما موضوع خط بندي ها تنها معضل جریان اصولگرایی نیست و جریان اصلاح طلبی به شکلی دیگر با این مسئله دست و پنجه نرم می
کند. اردوگاه اصلاح طلبی بین سه گزینه، مشارکت غیر فعال، حمایت از همتی یا حمایت از مهر علیزاده قرار دارد که هنوز در این باره
تصمیمی نگرفته است. در این بین اما کارگزاران به جمع بندي خود در خصوص حمایت از همتی رسیده اند و پیش از این گفته شد
که درصدد اقناع نهاد اجماع اصلاح طلبی هستند. در عین حال اما آن طور که به نظر می رسد ناسا در این خصوص به جمع بندي
لازم نرسیده و همین باعث شده که شایعاتی درخصوص حمایت یک جانبه این حزب به رهبري اسحاق جهانگیري از همتی مطرح



شود. مسئله اي که روزنامه اصلاح طلب شرق نیز در گزارش روز گذشته خود به آن اشاره کرد و با بیان این که اصلاح طلبان هرچه
سریع تر باید تکلیف خود را با انتخابات روشن کنند، نوشت: «ممکن است در این مسیر بخشی از احزاب اصلاح طلب مسیر مستقل
خود را طی کنند و در صورتی که جبهه اصلاحات بر موضع ارائه نکردن نامزد بایستد، تعدادي از احزاب نامزد خود را معرفی می کنند؛
چنان که به تازگی یکی از اعضاي کارگزاران این موضوع را تأیید کرد و گفت در صورتی که جبهه اصلاحات فعالیتی نداشته باشد،
کارگزاران به طور مستقل در انتخابات نقش آفرینی می کند.» جبهه اصلاحات تا حدي موضعش نامشخص است که هنوز در برابر
درخواست چندي قبل محسن مهر علیزاده مبنی بر حضور در ناسا و ارائه برنامه هایش تصمیمی از سوي این نهاد گرفته نشده است. با
این حال، عطاءا... مهاجرانی با انتشار توئیتی حمایتش را از عبدالناصر همتی در انتخابات ریاست جمهوري اعلام کرد. وزیر ارشاد دولت
اصلاحات در توئیتی نوشت: تحلیلم را درباره رهیافت و رویکرد جدید در نظام جمهوري اسلامی به اشاره در همین صفحه نوشتم. به
نقد این گرایش و مبانی آن خواهم پرداخت اما در انتخابات شرکت می کنم. به دکتر همتی راي می دهم. امیدوارم شاهد 2 خرداد

 
دیگري باشیم و صداي ما که در سخنان و مواضع همتی ظهور دارد، شنیده شود.» 

 
انتقاد همتی از پخش نشدن مستندش 

در این بین، مستند انتخاباتی همتی که قرار بود ساعت 20 دیشب روي آنتن برود پخش نشد. در این زمینه کمیسیون بررسی تبلیغات
انتخابات ریاست جمهوري اطلاعیه اي بدین شرح صادر کرد:هم اینک نوبت پخش مستند عبدالناصر همتی به مدت 30 دقیقه است
که این نوبت بر اساس قرعه کشی و به نماینده قانونی ایشان ابلاغ شده بود.از آن جا که ستاد ایشان در فرصت قانونی قادر به ارائه
مستند نشده لذا این برنامه پخش نشده است.با این حال،همتی در توییتی نوشت: صداوسیما مستند انتخاباتی بنده را پخش نکرد؛ در
این مستند گفته بودم اگر عده اي بنده را بانی وضع موجود می دانند، آن ها خود وضع موجودند. ضرورت تصویب FATF و ضررهاي
ناشی از اجرا نشدن آن. برخی از دختران ایران بی واسطه حرف هایشان را زده بودند. گفتند حذف کنید، گفتم من مخالف
سانسورم.همتی همچنین در دیدار با کنشگران سیاسی، فرهنگی و رسانه اي گفت:برخی گفته اند «چرا همتی در باره پیامک حجاب
دختران اعتراض کرده و ممکن است صلاحیتش را رد کنیم» خب بکنید، فکر می کنید من در دفاع از حقوق مردم عقب می نشینم
که شما مرا تایید کنید؟ در همین حال کرباسچی دبیر کل کارگزاران سازندگی با اشاره به این که همتی در شرایط فعلی گزینه

 
مناسبی است افزود: آقاي کروبی شب گذشته بر حضور در پاي صندوق هاي راي تاکید کردند. 

در این بین اما کاندیدا هاي اصلاح طلب به مسیر تبلیغات انتخاباتی خود ادامه داده و عبدالناصر همتی در آخرین وعده انتخاباتی خود
از پرداخت یارانه یک میلیون تومانی به سه دهک پایین جامعه خبرداده و مهر علیزاده استاندار سابق اصفهان هم وعده داده است که

 
پس از دوماه اول یارانه پنج دهک پایین کشور را پنج برابر می کند. 

 
طرح ویژه مسکن رئیسی 

رئیسی که پیشتر از رایگان شدن اینترنت براي دهک هاي پایین جامعه سخن گفته بود، در آخرین وعده انتخاباتی خود از طرح ویژه
مسکن رونمایی کرد. طرحی که به گفته افشین پروین پور عضو سابق شوراي عالی مسکن، قرار است در آن چهار میلیون مسکن با
آورده اولیه صفر، زمین رایگان و وام ارزان بدون یک ریال بودجه دولتی ساخته شود: «یک تیم تخصصی و پژوهشی در حوزه اقتصاد و
مسکن حدود هفت ماه است روي طرحی کار می کند که ارتقا یافته و تقویت شده طرح مسکن مهر است و هم اکنون به عنوان یکی از
برنامه هاي اصلی دولت مردمی آیت ا... رئیسی در دستور کار ایشان قرار دارد.» افشین پور ادامه داد: «در طرح جدید قرار است طی
چهار سال آینده چهار میلیون واحد مسکونی ساخته شود؛ براي تامین مالی این طرح از منابع بانکی با طراحی یک تیم مالی خیلی

 
قوي اقدام خواهد شد. یکی از مزیت هاي این طرح، آن است که متقاضی هیچ آورده اولیه اي ندارد.» 

 
عزم زاکانی براي تک رقمی کردن تورم 

علیرضا زاکانی دیگر کاندیداي این دوره انتخابات نیز در توئیت اخیر خود با انتقاد از عملکرد دولت نوشت: «دولت روحانی با بیلِ تورم
کمرملت را شکسته و ایران جزو پنج تورم بالاي دنیاست. ریشه اصلی تورم در کسري بودجه، ناترازي شبکه بانکی و فقدان بانک
مرکزي مستقل و ساختار نظارتی نامناسب است. با اصلاحات ساختاري بودجه و اصلاح سیاست گذاري پولی توسط بانک مرکزي،

ظرف چهار سال می توان تورم را تک رقمی کرد.»



اشتغال زایی و رونق اقتصادي با توسعه صنعت گلاب گیري در روستاي ''گیلده

شفت'' ایجاد می شود + فیلم

منبع: تسنیمشماره خبر:  99  |  تاریخ: 1400/03/12

گروه استان ها- گیلان یکی از استان هاي فعال در زمینه پرورش گل محمدي است و مجموعه هاي گلاب گیري در روستاي
گیلده شفت امروز توسعه یافته است.

 
 

گروه استان ها- گیلان یکی از استان هاي فعال در زمینه پرورش گل محمدي است و مجموعه هاي گلاب گیري در روستاي گیلده

 
شفت امروز توسعه یافته است. - اخبار استانها - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم از رشت، گلاب گیري در روستاي گیلده شفت به صورت سنتی از اواخر قاجار رواج داشت و با ایجاد
نخستین سایت گلاب گیري جدید در سال 89، باغ ها و سایت هاي گلاب گیري در این روستا توسعه یافت و امروزه گلاب گیري

 
روستاي گیلده به عنوان یک میراث ارزشمند به ثبت ملی رسید. 

یکی از ساکنان این روستا به نام «مرتضی محمدي» در اوایل دهه 90 با راه اندازي نخستین سایت گلاب گیري، گلاب گیري به شکل
جدید با دستگاه لازم را ترویج کرد و یک سال بعد، با برگزاري جشنواره سنتی گلاب گیري در گیلده، اقبال مردمی به توسعه باغ هاي

 
گل و گلاب گیري در این روستا افزایش یافت. 

این تولیدکننده گلاب در گیلده شفت در گفت وگو با خبرنگار تسنیم اظهار داشت: بنده حدود 10 سال است که به همراه خانواده ام
در زمینه پرورش گل محمدي، صنایع تکمیلی و گلاب گیري مشغول به کار هستم و سالانه، گل هاي محمدي تولیدي خود و سایر

 
کشاورزان روستا و روستاهاي مجاور را تبدیل به گلاب کرده و روانه بازار می کنم. 

مرتضی محمدي با بیان اینکه گلاب روستاي گیلده با توجه به عصاره گیري آن در سطح گلاب ممتاز دنیا و قابل رقابت با گلاب

 
کاشان و سایر مناطق ایران است ابراز داشت: هر گیاهی با توجه به ویژگی هاي آب و هوایی آن منطقه مورد سنجش قرار می گیرد. 

وي افزود: با توجه به اینکه در استان گیلان با میزان رطوبت بالا و خشکی کمتر هوا مواجه هستیم لذا عطر و بوي گلاب گیلده نسبت
به گلاب کاشان کمتر است اما از لحاظ کیفیت محصول و خاصیت دارویی می تواند از گلاب کاشان بهتر باشد بنابراین عطر و بو براي



 
ما ملاك نیست بلکه مهم کیفیت محصول است. 

تولیدکننده گلاب در گیلده شفت با اشاره به فواید دارویی این محصول گفت: این محصول دارویی بر روي بیماري پوستی دارکولا و
همچنین در زمینه تپش قلب و درمان افسردگی موثر است و یک گیاه بسیار دارویی و طبیعی مختص استان گیلان است که از آن

 
گلاب تهیه می شود. 

محمدي بیان کرد: امروز در سطح بسیار وسیعی در استان گیلان مشغول به کار هستیم و سطح زیر کشت خود را افزایش دادیم و
فرهنگ سازي هاي لازم در زمینه گلاب گل محمدي انجام شده و مردم نیز به ما اعتماد کردند و امروز مشتریان ِ ما از شهرستان هاي

 
مختلف گیلان هستند. 

وي با بیان اینکه در راستاي صادرات این محصول می بایست کیفیت محصول خود را حفظ کنیم خاطرنشان کرد: براي صادرات این
محصول در پنج سال آینده برنامه داریم و به آن خواهیم رسید اما فعلاً هدف، ارتقاء سطح زیر کشت، جذب گردشگر و همچنین عرضه

 
محصولات به سایر کشورها است. 

تولیدکننده گل محمدي در گیلده شفت گفت: بنده افتخار می کنم که یک فرهنگی هستم و معتقدم مدرسه جنت لاکان می تواند
فضاي مناسبی براي تکثیر و پرورش گل محمدي و گیاهان دارویی و همچنین ارائه آموزش هاي لازم به دانش آموزان باشد و آموزش

 
هاي لازم را در بخش گیاهان دارویی ارائه دهیم. 

محمدي با اشاره به بسترهاي لازم براي پرورش گل محمدي و گلاب گیري از آن خاطرنشان کرد: این کار نیاز به سرمایه آنچنانی
ندارد و شخص می تواند در قطعه زمینی مشخص اقدام به پرورش گل محمدي کند و در عین حال محصولات خود را در اختیار

 
مصرف کننده قرار دهد. 

وي با بیان اینکه بسیاري از جوانان روستاي گیلده آموزش هاي لازم را براي نحوه کشت گل محمدي دریافت و از تسهیلات بلندمدت
با سود کم بهره مند شدند افزود: تا امروز میزان استقبال خوب بوده و حتی یک یا دو نفر اقدام به راه اندازي کارگاه کردند و در تلاش

 
هستند که محصول خود را با قیمت بهتر عرضه کنند. 

تولیدکننده گل محمدي در گیلده شفت گفت: به کشاورزان و جوانان توصیه می کنم که در کنار صیفی کاري به تولید و گسترش گل
محمدي هم بپردازند؛ سالانه یک ماه از سال گُل داریم اما اگر از این فرصت به خوبی استفاده شود می توانیم به یک سال فرصتِ

 
اشتغال تبدیل کنیم. 

محمدي با بیان اینکه تحقیقات ژنتیکی روي گُل محمدي به طور کامل انجام نشده است تصریح کرد: این گل جزو اصالت گیلان و
متعلق به این استان است و بیش از 150 سال قدمت براي آن تعریف شده است لذا از محققان انتظار داریم که تحقیقات لازم را در

 
این زمینه انجام دهند و تفاوت آن با دیگر گل ها را بسنجند. 

وي با اشاره به ثبت ملی گلاب گیري روستاي گیلده شفت در سال گذشته عنوان کرد: گل ها معمولاً وقتی در معرض آفتاب قرار می

 
گیرند عطر و بوي آنها کم می شود اما این گل در استان گیلان داراي اصالت و از ماندگاري عطر و بوي بسیار خوبی برخوردار است. 

تولیدکننده گل محمدي در گیلده شفت گفت: حمایت ها سبب می شود که ما به آن هدفگذاري 20 ساله که در نظر گرفته ایم برسیم



و در مدت 10 سال اخیر از لحاظ کیفیت و کمیت رشد کرده ایم اما براي تداوم این برنامه در تلاش هستیم و از صندوق کارآفرینی

 
امید که به ما در این عرصه کمک کردند تشکر می کنم. 

 
گلاب گیري در روستاي گیلده شفت استان گیلان به روایت تصویر 

 
75 تن کود رایگان توسط بسیج مهندسین کشاورزي بین شالیکاران گیلانی توزیع شد 

 
ورود به اماکن گردشگري استان گیلان ممنوع شد 

محمد با اشاره به برگزاري نخستین جشنواره نمادین گلاب گیري و عرقیات روستاي گیلده در سال 1390 خاطرنشان کرد: دومین
جشنواره در سال 91 برگزار شد و پس از آن، اطلاع رسانی هاي گسترده از طریق رسانه، رادیو و تلویزیون انجام شد و توانستیم

 
گردشگران بسیار خوبی را به روستا بیاوریم. 

وي با بیان اینکه روستاي گیلده امروز بین 6 تا 7 هزار گردشگر دارد تصریح کرد: امروز اسکان گردشگران در روستا براي ما بسیار

 
اهمیت دارد و می خواهیم این اتفاق بیفتد و جزو اهدافمان است. 

همچنین همسرِ این تولیدکننده گلاب در مقابل دوربین تسنیم گفت: من همسرِ مرتضی محمدي هستم و در کارگاه گلاب گیري
محمدي گیلده مشغول به کار هستیم؛ در ابتدا گُل را با آب داخل دیگ مخلوط می کنیم و حدود 3 تا 5 ساعت روي حرارت می

 
گذاریم سپس از صافی رد کرده و داخل بطري هاي 20 لیتري ریخته و پس از آن براي بسته بندي آماده می کنیم. 

اعظم زارع افزود: از گل محمدي در روستاي گیلده براي تهیه گلاب، مربا و دسرهاي محلی استفاده می شود و باغداران روزانه گل
هاي خود را به کارگاه ما می آورند و ما از آنها خریداري می کنیم و امروز تولید گل براي زنان این روستا، اشتغال و درآمدزایی خوبی

 
ایجاد کرده است. 



جلیلی: دولت باید ارزآوري داشته باشد / براي تفریح و شادکامی مردم هم

برنامه داریم

منبع: رویداد 24شماره خبر:  100  |  تاریخ: 1400/03/12

نامزد انتخابات ریاست جمهوري با بیان اینکه اگر به بخش مسکن نپردازید در اشتغال، کسب و کار و ازدواج تاثیر دارد، گفت:
حداقل باید سالی یک میلیون مسکن در کشور ساخته شود.

رویداد24 سعید جلیلی نامزد انتخابات ریاست جمهوري در
برنامه گفتگوي ویژه خبري اظهار کرد: یکی از برنامه هاي

 
مهمی که دولت باید داشته باشد ارزآوري است. 

او ادامه داد: یکی از چیز هایی که کشور را متأثر کرده این
است که سال هاي گوناگون دولت ها یک موضوعی را

مطرح می کنند مثلاً اینکه درآمد ارزي دولت کم است و در پی آن همه برنامه ها تحت تأثیر قرار می گیرد.بیشتر بخوانید: تک فرزند
سعید جلیلی چه کاره است؟نامزد سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري افزود: در اینجا یک نگاه حداقلی وجود دارد که بازار ارز
را کنترل کنیم و نوسانات بازار ارز را کم کنیم و در سایر موضوعات کشور هم سعی کنیم اگر مشکلی پیش می آید، آن را حل کنیم. از

 
نظر من این یک نگاه حداقلی است که البته این نگاه نمی تواند در اقتصاد کشور به موفقیت برسد. 

جلیلی گفت: آنچه روي آن تاکید دارم این است که در موضوعات مختلف بتوانیم از توانمندي هاي کشور در بخش هاي مختلف
استفاده کنیم من قصد ندارم شعار بدهم، اما در هشت سال گذشته در بررسی هاي مفصل در مسائل اقتصادي به جمع بندي هاي

 
مهمی رسیدیم و طبق آن جمع بندي ها دریافتیم که کشور را نباید فقط اداره کرد بلکه باید جهش داد. 

وي افزود: امروز کشور ما فرصت هاي بالا و ارزشمندي دارد که اگر با مدیریت صحیح این فرصت ها را دنبال کنیم کشورمان جهش

 
پیدا می کند. 

نامزد سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري گفت: دولت در مورد ارز آوري هم باید برنامه اي داشته باشد یک وقت می گوئیم
نفت خام را می فروشیم و ارز آوري می کنیم، اما به هر دلیلی امسال نتوانستیم این کار را انجام دهیم یا به دلیل تحریم ها یا هر دلیل
دیگري، ممکن است یکباره قیمت نفت کاهش یافته و ما را از ارز آوري محروم کرده است پس دچار کاهش درآمد ارزي می شویم،
این یک نوع اداره کشور است، اما گاهی می بینیم براي ارز آوري برنامه داریم و ارز آوري را فقط منوط به درآمد وزارت نفت نمی

 
کنیم. 

نامزد سیزدهمین انتخابات ریاست جمهوري گفت: سه طرح مشخص را می خواهم توضیح دهم؛ یک طرح این است که به اصطلاح
سبد غذایی است ببینید اگر شما می گوئید معیشت شما مسئولید و باید طبق قانون اساسی و اصول اخلاقی و دینی که شما نسبت به
مردم مسئولیت دارید فقط این نیست که یک نان بخور و نمیر و یک یارانه به مردم بدهید، اگر تغذیه مردم دچار مشکل بشود آثار سو



 
تغذیه در نظام سلامت هزینه ها را افزایش می دهد. 

جلیلی افزود: ما در 13 قلم کالا که این 13 قلم باید حتماً به مردم برسد تا یک تغذیه مناسب و متعادل داشته باشند یعنی طبق
استاندارد ها روزي باید دو هزار و 500 کیلوکالري طیفی از موادمغذي را مردم دریافت کنند تا یک جامعه سالم داشته باشیم، ما باید
این مساله را مدیریت کنیم و برایش برنامه داشته باشیم اگر این را انجام بدهیم آن موقع در چند عرصه موفق خواهیم بود اولاً با
همین موضوع تولیدمان افزایش و تأمین کالا بیشتر خواهد شد و بعد بر همین مبنا اشتغال ایجاد می شود و بعد شما می توانید نیاز

 
هاي مردم را تأمین کنید. 

جلیلی افزود: دو طرح دیگر هم هست یک طرح این است که ما به مردممان سهمشان را از مصرف انرژي به خودشان واگذار کنیم تا
خودشان مدیریت کنند این بحث بسیار مهم است که ما این را براساس یک طرحی به نام وان بر رویش تحقیقات جدي انجام دادیم
که سهم مردم از مصرف انرژي را مدیریتش را به خود مردم بدهیم در این طرح بنزین، برق، گاز، مردم سهمشان مشخص می شود و
خودشان آن را مدیریت می کنند، این موضوع باعث اصلاح الگوي مصرف هم می شود و هر میزان که بخواهند مردم مصرف می کنند

 
و مازاد آن را می توانند واگذار کنند و از درآمد آن استفاده کنند. 

وي ادامه داد: وقتی که این بازار شکل می گیرد، این بازار خودش، خودش را مدیریت می کند و اصلاً نیازي ندارد که دولت بخواهد در
آن ورود کند. در این بازار چیزي گران نمی شود و وقتی که در اختیار مردم قرار داده شود به عدالت نزدیک می شود، مدل کنونی که
سهم مردم از مصرف انرژي است اگر کسی پنج ماشین داشته باشد پنج برابر استفاده می کند و اگر کسی ماشین نداشته باشد اصلاً

 
استفاده نمی کند. 

این نامزد سیزدهمین انتخابات ریاست جمهوري گفت: کسی که مثلاً در استخر هاي خودش می خواهد آبگرم داشته باشد چقدر
استفاده می کند و کسی که نداشته باشد هیچ استفاده نمی کند، این توزیع عادلانه است که ما متأسفانه در بحث ضریب جینی شما

 
این را ملاحظه بفرمائید که چقدر ضریب جینی از ابتداي دولت یازدهم تاکنون افزایش پیدا کرده است. 

جلیلی افزود: ضریب جینی یعنی که کاهش بین دهک هاي جامعه، دهک هاي درآمدي شما و این ها چقدر فاصله طبقاتی در سال

 
91 به پایین حد رسید و متأسفانه اکنون دوباره بالا رفته است. 

 
نامزد سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري گفت: متأسفانه خصوصی سازي به انحراف رفت و بسیاري از افراد متضرر شدند. 

جلیلی افزود: ما جلسات بسیار زیادي با افرادي که متضرر شده بودند برگزار کرده بودیم از جمله پروژه دشت مغان، هپکو، ماشین
سازي تبریز و هفت تپه که مواردي بود که به شکل واضحی نشان می داد که این سو مدیریت بوده که باعث چنین اتفاقاتی شده است.

وي گفت: علت این اتفاقات اول آن است وقتی دولت از خصوصی سازي نگاهی صرفاً درآمدي داشته باشد این کار بسیار غلط است، در
حالی که ما براي چه چیزي خصوصی سازي را انجام دادیم براي اینکه دولت ناتوان بود در اداره آن ها قرار بود مردم آن ها ارتقاي

 
کاري بدهند، مثلاً موضوع هپکو هزار میلیارد تومان سرمایه اش بود که کار هاي اساسی و راهبردي آن یک دفعه تولید آن صفر شد. 

جلیلی افزود: یکی از اشکالات این بود واگذاري ها بدون توجه به ماهیت شرکت ها رخ داد که بعضی از شرکت ها اهمیت راهبردي
دارد مثلاً ماشین سازي تبریز در خاورمیانه براي خودش جایگاهی داشت، اما متأسفانه آن را به کسی واگذار کردند که سوادش در حد
دیپلم بود و فقط پول داشت، جالب است وقتی سند هپکو را دیدم، جالب بود که با 10 میلیون تومان واگذار شده بود حتی بعضی وقت



ها دولت آن ها را به عنوان رد دیون داده است مثلاً طلبی از کسی داشته و گفته اند آن شرکت به جاي آن، در حالی که ما باید این

 
شرکت را با نگاه تولید و مسئولانه واگذار کنیم. 

وي گفت: سوال اینجاست اصلاً براي چه چیزي آن را واگذار کرده اند و اصل 44 براي چه بود؟ براي این بود که ما بیاییم از ظرفیت

 
هاي مردم استفاده کنیم براي ارتقاي اقتصاد کشور و براي جهش. اما راه حل چیست؟ 

نامزد سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري افزود: باید واگذاري را مشروط کرد آن هم به ارتقاي کارآیی و آن بنگاه باید ارتقایش
افزایش پیدا کند و راه حل آن این است که شفاف سازي وجود داشته باشد و اگر شما روز اول شفاف به مردم بگویید که من هپکو را
به این میزان داده ام حتماً افکار عمومی به شما این اجازه را نخواهد داد و بر همین اساس اهلیت آن هایی که این واگذاري ها برایشان

 
انجام می شود باید ثابت بشود که آیا او اهلیت این کار را دارد یا خیر؟ 

نامزد سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري گفت: سالانه حداقل به یک میلیون واحد مسکونی نیاز است و این طرح باید با

 
تصحیح طرح مسکن مهر اجرایی شود. 

جلیلی در ادامه گفت: در سال باید حدود 800 هزار ازدواج داشته باشیم بدلیل ضعف در ساخت مسکن این رقم کاهش پیدا کرده و به
500 هزار ازدواج رسیده است بنابراین بین ساخت مسکن و ازدواج رابطه مستقیمی وجود دارد همین طور این موضوع بر اشتغال و

 
صنعت تأثیرگذار است. 

وي افزود: براي داشتن سالی 800 هزار ازدواج و 200 هزار مسکن روستایی و اینکه 200 هزار بافت فرسوده را ترمیم کنیم کاري جز
داشتن یک برنامه جدي و اجرایی نمی توان انجام داد در دوره اي طرحی بنام مسکن مهر وجود داشت که سنگ بناي ساخت 4
میلیون واحد مسکونی زده که 2 میلیون آن ساخته شد و 2 میلیون آن تا 70 درصد پیش رفت و در این هشت سال روند کُندي را
پیدا کرد طرح ما این است که سالانه حداقل یک میلیون واحد مسکونی ساخته شود بنابراین ما اینگونه فکر می کنیم که طرح مسکن

 
مهر طرح کاملی نبود هدف تکمیل و تصحیح این طرح است. 

نامزد سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري گفت: باید اقتضائاتی که براي مسکن لازم است رعایت شود و براي معماري باید با

 
توجه به فرهنگ اسلامی عمل کرد. 

جلیلی ادامه داد: اگر براي مسکن برنامه اي داشته باشیم فقط ساخت و ساز نیست باید به اقتضائات مختلف آن هم توجه کرد باید به
سیاست هاي اقتصادي هم توجه داشته باشیم تا بتوانیم بر بازار مسکن تسلط داشته باشیم یعنی اینکه مسکن را از حالت کالاي
سرمایه اي به کالاي مصرفی تبدیل کرد که این موضوع از مسیر اعطاي تسهیلات با توجه به شرایط فعلی مردم ممکن می شود چرا

 
که ممکن است مردم آورده اي براي آغاز طرح نداشته باشند بنابراین دولت باید تسهیلاتی اختصاص دهد. 

وي افزود: یکی از راه ها براي بازگشت همین تسهیلات طرح هاي مسکن است در همین مسکن مهر گفتند 37 هزار میلیارد تومان
تسهیلات داده شد و موجب تورم شد اتفاقاً گفته می شود این 37 هزار میلیارد تومان عمده آن در حال بازگشت است و تا کنون 27
هزار میلیارد تومان آن بازگشته است، چون مردم قسط شأن را به موقع پرداخت می کنند و جالب اینکه 90 هزار میلیارد تومان

 
معوقات بانکی ما در دست 11 نفر است. 

نامزد سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهور گفت: مسکن طبق قانون اساسی حق مردم است و وظیفه دولت اگر دولتی بگوید من



 
وظیفه اي ندارم حتماً یک خطاي اساسی انجام داده است. 

جلیلی افزود: گاهی لازم می شود یک وزارتخانه به وزارتخانه دیگر در تأمین ارز کمک کند باید براي هر وزارتخانه اي کار تعریف شود
به صورت مستقیم و یا غیر مستقیم به عنوان مثال وزارت جهادکشاورزي باید بستري را فراهم کند که کشاورزان ما به میزانی از تولید

 
برسند که بتوانند صادرات داشته باشند. 

این نامزد سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري افزود: اگر هر بخش یا وزارتخانه اي بخواهد براي خود کار کند پس معناي کار
ویژه رئیس جمهور چیست. هنر و وظیفه رئیس جمهور هماهنگی و تعیین کار مشخص براي بخش هاي مختلف است که بتواند

 
دستگاه ها را با هم هماهنگ و هم افزا بکند. 

جلیلی ادامه داد: در ارز آوري بخش هاي مختلف همه باید باهم هماهنگ باشند مثلاً در صادرات محصولات کشاورزي وزارت امور

 
خارجه هم باید نقش داشته باشد. 

وي گفت: در سفر به بوشهر کشاورزان در آذر ماه گوجه کاري داشتند و نگران این بودند که محصول شأن در کدام بازار و به کدام
قیمت به فروش می رسد در حالی که جلوي صادرات محصول شأن گرفته شده بود در همین زمان روسیه که روابط خوبی با آن داریم
یکی از بزرگترین واردکنندگان صیفی جات است به میزان سالانه 11 میلیارد دلار و حالا لهستان سالانه یک میلیارد دلار صادرات به

 
این کشور دارد ما هم می توانیم از این بازار سهمی داشته باشیم. 

این نامزد سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري افزود: اگر می گویم بازار ارز را می خواهیم تنظیم کنیم بررسی این نیست که به
چهار راه استانبول برویم و از فعالیت آن ها سر در بیاوریم بلکه باید با نگاه جهش کشور با توجه به توانمندي هاي موجود آنقدر تأمین

 
ارز کنیم که کشور جهش پیدا کند تا در صورت بروز هر مشکلی دچار نوسان نشویم. 

جلیلی گفت: مسکن طبق قانون اساسی حق مردم است و وظیفه دولت اگر دولتی بیایید بگوید من وظیفه اي ندارم حتماً یک خطاي
اساسی انجام داده است این جزو حقوق مردم است ما برخی اوقات درباره حقوق شهروند صحبت می کنیم و از منشور هایی رونمایی

 
می کنیم که در زندگی مردم و مباحث حیاتی و ضروري آن ها هیچ تأثیري ندارد یکی از این حقوق شهروندي حق مسکن است. 

وي ادامه داد: این آماري که از هشت سال گذشته وجود دارد آمار بسیار نگران کننده اي است یعنی ما در مقطعی سالانه 800

 
هزارواحد مسکونی درست می کردیم که در یک مقطع به 300 یا 400 هزار واحد رسید. 

این نامزد سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري افزود: تأمین مسکن رابطه مستقیمی با اشتغال، رونق کسب و کار و صنعت دارد.

جلیلی افزود: با همین زیرساخت هاي موجود ما حتی به صورت آزمایشی دنبال کردیم، یعنی اکنون هر یک از خانوار هاي شما یک

 
حساب بانکی دارند و همین طور همه خانواده هاي ما حداقل یک گوشی همراه دارند که نیازي هم نیست که هوشمند باشد. 

نامزد انتخابات ریاست جمهوري در ادامه برنامه گفتگوي ویژه خبري شبکه 2 سیما تصریح کرد: یکی از کار هاي خوبی که صداوسیما
انجام داده شبکه مجازي است که در اختیار نامزد ها قرار داده اند. این را ما در آنجا به شکل موشن گرافی گذاشته ایم و خیلی راحت

 
می توان دید و من از هموطنان می خواهیم کامل ببینند. 



سعید جلیلی گفت: دولت باید براي تفریح و شادکامی مردم برنامه داشته باشد و باید بر اساس همین بودجه فعلی باشد و نگوییم اگر
بودجه زیاد شد. ببینید الان دولت دارایی هایی و بودجه اي را دارد هزینه می کند و این بودجه برنامه می خواهد یعنی الان مکان هاي
اقامتی و سیاحتی و مهمانسرا هایی که در اختیار دولت است ما محاسبه کردیم که تقریباً به اندازه مکان هایی است که در اختیار
بخش خصوصی است و این ها اکنون در اختیار کارمندان دولت است و اشکالی هم ندارد و خوب است که استفاده شود، اما شش ماه
سال این ها تقریباً خالی است و ما محاسبه کردیم سالی 500 هزار ازدواج اکنون انجام می شود شما می توانید به هر زوجی 5 روز در

اختیارش قرار دهید یا به مدت 3 روز به صورت رایگان در اختیار دهک هاي پایین جامعه قرار دهید.
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آدرس غلط ممنوع!/کمال احمدي 

این روز ها خوشبختانه تنور رقابت نامزد هاي سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري با وجود شرایط کرونایی و نیز فضاسازي هاي
غیرمنصفانه علیه شوراي محترم نگهبان به تدریج در حال گرم شدن است؛ یک کاندیدا وعده کاهش تورم را می دهد دیگري از رونق

 
بورس می گوید آن یکی قول می دهد پول ملی را تقویت کند و. 

درباره وعده هاي انتخاباتی نامزد ها در سطور بعدي اندکی خواهیم نوشت، اما فعلا آنچه که از دل این وعده ها برآمده اینکه تمامی
کاندیدا ها با هر گرایشی تلاش دارند خود را به نوعی منتقد وضع موجود نشان دهند و یا لااقل ژست مرزبندي با این دولت را به جهت
عملکرد غیرقابل دفاع آن به خود بگیرند مثلا آقاي مهرعلیزاده با وجودي که کاندیداي اصلاح طلب بوده و حتی در مقطعی در دولت
روحانی مسئولیت اجرایی داشته است در انتقاد از سیاست هاي اقتصادي همین دولت می گوید: «ارز 4200 تومانی مردم را بیچاره

 
کرد» یا اینکه «دولت در بازار بورس دخالت و مردم را بی اعتماد کرد.» 

همچنین آقاي همتی که تا دو روز پیش رئیس کل بانک مرکزي دولت تدبیر بود براي حفظ همان ژست منتقدانه می گوید: «شرایط

 
اقتصادي و معیشت مردم اصلاً خوب نیست». 

اجمالا این ژست هاي انتقادي- که البته از برخی کاندیدا ها با عرض پوزش از آن ها اصلا پذیرفته نیست- نشان می دهد کارنامه
دولت یازدهم و دوازدهم آنچنان غیر قابل دفاع است که حتی مسئولان همین دولت نیز حاضر به پذیرش مسئولیت عملکرد خویش

 
نیستند و براي جمع آوري راي می کوشند زبان به انتقاد از وضع فعلی بگشایند. 

 
اما درخصوص وعده هاي انتخاباتی نکاتی مطرح است: 

1- بیان وعده و وعید در ذات رقابت هاي انتخاباتی نهفته است و نامزد ها مجبورند براي جلب آراي مردمی قول هایی را در حوزه هاي
مورد علاقه عموم بیان کنند. با این وصف شاید ایرادي به بیان وعده از سوي کاندیدا ها وارد نیست، اما از نامزد هاي محترم انتظار می
رود سقف وعده هایشان را با واقعیت هاي عینی تطبیق دهند. مثلا کاندیدي که قول افزایش 10 برابري یارانه نقدي را می دهد باید
بداند عملی شدن این وعده حداقل در سال 1400 و با وجود قانون بودجه امسال شدنی نیست، زیرا رئیس جمهور سیزدهم از 12
مردادماه که سکان اجرایی کشور را به عهده می گیرد بایستی تا پایان امسال تکالیف قانون بودجه 1400 را عمل نماید و در این
بودجه اعتباري براي افزایش 10 برابري یارانه دیده نشده است. البته کاندیداي مذکور می تواند براي سال هاي بعد در این خصوص
وعده دهد، اما بایستی منابع تهیه این یارانه را به درستی تبیین نماید. ضمن اینکه سؤال جدي بسیاري از کارشناسان این است که آیا
نظام فعلی پرداخت یارانه اساساً اقدام صحیح و هدفمندي است یا اینکه باید این شیوه به کلی تغییر کند چرا که ماحصل رویه فعلی
اعطاي یارانه اعم از آشکار و پنهان این بوده که اولا رانت بزرگی نصیب بخش کوچکی از افراد جامعه شده است همانند رانتی که ارز
4200 تومانی در اختیار قلیلی از واردکنندگان قرار داد و آن ها توانستند با دریافت این ارز ارزان ثروت هنگفتی به جیب بزنند و یک
شبه راه هزار ساله پولدار شدن را طی کنند و در مقابل آحاد مردم هم که قرار بود منافع این ارز یارانه اي را در سفره هایشان ببینند
نه تنها انتفاعی از آن نصیب شان نشد بلکه روزبه روز معیشت شان سخت تر شد. نمونه دیگري از همین تبعیض یارانه اي در مسئله



سوخت و انرژي مطرح است که قشر مرفه جامعه یا همان 4 درصدي هاي معروف با بهره مندي از سوخت ارزان به خوشگذرانی با
خودرو هاي چند میلیاردي شان در خیابان ها مشغولند در حالی که بخش مهمی از مردم حتی یک وسیله نقلیه فرسوده هم ندارند و
هیچ سهمی نیز از یارانه سوخت به آن ها تعلق نمی گیرد. همین قصه تلخ در برخورداري تبعیض آمیز قشر فقیر و غنی از یارانه آب و

 
برق هم وجود دارد. 

2- برخی کاندیدا ها علی رغم بیان انتقاد از وضع موجود در ارائه راهکار براي تغییر وضعیت فعلی آدرس غلطی می دهند و دوباره
همان نقشه شکست خورده 8 ساله اخیر را پیش روي مخاطب قرار می دهند. به طور مثال آقاي همتی با این ادعا که سهم تحریم ها
در وضعیت فعلی اقتصاد بیش از 50 درصد است راهکاررفع تحریم ها را «تعامل با جهان» - بخوانید ادامه مذاکره بی فایده هشت ساله
با آمریکا- معرفی می کند در حالی که اولا ایشان توضیح نمی دهند چگونه به عدد 50 درصدي سهم تحریم ها رسیدند، در حالی که
سال ها قبل آقاي روحانی این عدد را زیر 30 درصد بیان کرده بود، ثانیا حتی اگر فرض کنیم سهم تحریم ها در مشکلات اقتصادي
همان 50 درصد آقاي همتی است بازهم تجربه 8 سال اخیر نشان داد که راه بی اثر شدن تحریم ها از مذاکره با خارج نمی گذرد، زیرا
اگر این راه سرکاري نبود چرا دولت آقاي روحانی که به قول خودش زبان مذاکره با دنیا را بلد بود و وعده لغو بالمره تمامی تحریم ها

 
را داده بود نتوانست با وجود بیش از 2900 روز مذاکره و تعامل با دنیا مشکل را حل کند؟! 

پس حداقل تجربه همین مذاکرات طولانی و بی فایده دلیل مستندي بر غلط بودن راهکار دلبستگی به خارج براي رفع تحریم ها است
و مردم یقینا دیگر این نوع آدرس هاي غلط را باور نمی کنند. اما جالب اینکه با وجود تجربه خسارت بار برجام و مذاکرات هشت ساله
که فرصت هاي ناب فراوانی را از ملت ایران و تولیدکنندگان داخلی گرفت بازهم برخی مسئولان دولت از جمله آقاي علی ربیعی
سخنگوي دولت تلاش می کنند این فرصت سوزي و خسارت محض را به عنوان دستاوردي درخشان جا بزنند که حتی خیلی از
کاندیدا هاي ریاست جمهوري نیز امروز به دیدگاه دولت (درخصوص برجام) رسیده اند و از تعامل با جهان سخن می گویند! البته
ایشان مشخص نکرده اند کدام نامزد دقیقاً چنین نظري را بیان کرده، ولی از عبارت «تعامل با جهان» می توان حدس زد چه نامزدي

 
با چه خصوصیاتی چنین بیانی داشته است! 

اما فارغ از این نکته حاشیه اي، تجربه عینی انقلاب اسلامی نشان داده راه بی اثر شدن تحریم ها فقط و فقط در تکیه به توان داخلی
است. همین چند سال قبل با توجه به رشد بی رویه مصرف بنزین در کشور، وابستگی جدي به واردات بنزین پیدا کردیم تا جایی که
دشمنان به این مسئله به چشم فرصتی براي تهدید و فشار به جمهوري اسلامی نگاه کردند، اما جوانان با اراده و متخصص قرارگاه
سازندگی سپاه توانستند در یک حرکت جهادي با اتمام پالایشگاه ستاره خلیج فارس، نه تنها کشور را از واردات بنزین بی نیاز کنند
بلکه به صادرکننده آن هم تبدیل شدیم. نمونه دیگر خودکفایی در تولید گندم بود که در ابتداي پیروزي انقلاب سالانه مجبور بودیم
میلیون ها تن گندم از خارج وارد کنیم، اما از اواسط دهه 80 با اعمال سیاست هاي تشویقی کشاورزان موفق شدیم با وجود
خشکسالی هاي فراوان به خودکفایی در گندم برسیم و این پیروزي بزرگی در تامین امنیت غذایی کشور با وجود تحریم هاي ظالمانه
بود. هرچند متأسفانه این دستاورد بزرگ به دلیل سیاست هاي اشتباه دولت تدبیر و امید در نرخ خرید تضمینی گندم از کشاورزان در
حال از دست رفتن است. نایب رئیس کمیسیون کشاورزي مجلس در همین رابطه گفته «به دلیل نرخ پایین خرید تضمینی گندم
امسال مجبوریم بین 5 تا 7 میلیون تن گندم وارد کنیم». به بیان دیگر دولت تدبیر حاضر است به کشاورزان خارجی پول بیشتري

 
بدهد، اما به تولیدکننده داخلی نه! 

اما صرف نظر از این سوءتدبیر دولت، تجربه خودکفایی در تولید گندم نمونه دیگري از راهکار بی اثر کردن تحریم هاست که پیش

 
روي کاندیدا هاي محترم است. 

3-کاندیدا ها و حامیانشان در زمان بیان وعده ها توجه داشته باشند که حافظه افکار عمومی این وعده ها را به دقت ثبت و ضبط می
کند و در سررسیدشان تحقق آن ها را مطالبه خواهد کرد. مثلا حافظه تاریخی مردم به یاد دارد نامزدي در انتخابات ریاست جمهوري
وعده داد چنان رونقی ایجاد می کند که مردم نیازي به یارانه 45 هزار تومانی نداشته باشند، اما بعد ها نه تنها این بی نیازي رخ نداد
بلکه همان نامزد مجبور شد علاوه بر یارانه فوق چند یارانه دیگر به اسامی مختلف براي جبران سختی معیشت مردم بپردازد. یا همان
نامزد وعده داد: 100 روزه بخشی از مشکلات را حل می کند، اما در سررسید این وعده مدعی شد: من گفته ام 100 روزه گزارش کار
می دهم! یا همان شخص در مقطعی از مسئولیتش، مردم را به سرمایه گذاري در بورس دعوت کرد و از آن ها خواست همه چیز را به



 
بورس بسپارند، ولی پس از سقوط بازار سهام و زیان میلیون ها نفر این وعده را به فراموشی سپرد. 

4- نامزد هاي محترم توجه داشته باشند اولویت اصلی و فوري کشور موضوع اقتصاد و معیشت جامعه است. مطالبه عموم مردم از
نامزد ها بیان شفاف برنامه ها براي چگونگی جهش تولید، کاهش بیکاري، رفع فقر و مواردي از این دست است؛ لذا از کاندیدا ها
پذیرفته نیست به جاي بیان این برنامه ها به طرح موضوعات حاشیه اي و یا هجمه به قوانین مصرح اسلامی نظیر حجاب بپردازند.
دوره این حرف ها گذشته که فردي با حمله به ارزش هاي اسلامی و یا بیان مسائل حاشیه اي بی اهمیت همچون کنسرت و

 
خوانندگی زنان و امثالهم راي جمع کند. مردم باهوشند و فریب این ترفند هاي نخ نماشده را نخواهند خورد. 

 
روزنامه وطن امروز 

 
بابت تجربه تلخ و پرب ها از آقاي روحانی متشکریم! 

 
تلاش منفعت طلبان براي حمایت از روحانی/دکتر عباس مقتدایی 

آقاي روحانی به کشور ما خدمت کرد؛ از این جهت که مردم متوجه شدند نباید با دیدن یک کلید تصور کنند قفل ها باز می شود،
بلکه باید رشد بیشتري را در اندرون خودمان ایجاد کنیم و بدانیم بسیاري از سخنان پشتوانه عملی ندارد. اکنون بلوغ سیاسی ملت
ایران افزایش یافته است و با دیدن یک فیلم یا یک حرکت و اقدام پوپولیستی نمی توان ملت ایران را به سمت و سویی برد که نتیجه
آن منافع ملت نیست. آقاي روحانی تصور می کرد می تواند با اقداماتی به ملت خدمت کند، اما واقعیت آن است که اگرچه تلاش هاي
آنان وجود داشت، اما این تلاش ها از پشتوانه تفکري لازم برخوردار نبود. مشاوران آقاي روحانی نه تنها به روحانی، بلکه به ملت ایران
جفا کردند. البته مردم ایران در این روند تاریخی توانستند رشیدتر و با بلوغ سیاسی بیشتري به اوضاع نگاه کنند، تکیه کردن به غرب،
اتکا به بیرون از مرز ها و اسیر شدن در فریب و مکر دشمن مسائلی بود که در دوران دولت آقاي روحانی تجربه کردیم. اینکه قیمت
ارز بالا می رود، یعنی ارزش پول کشور کاهش پیدا می کند. اینکه مردم در صف مرغ می ایستند، یعنی مدیریت ها ضعیف است. اینکه

 
مردم اسیر انواع گرفتاري هاي روزمره و معیشتی می شوند، یعنی دولت نتوانسته برنامه ریزي کند. 

ما باید بابت این تجربه تلخ، پرب ها و سنگینی که دادیم و تلخی آن در حافظه ملت خواهد ماند، از آقاي روحانی متشکر باشیم که
ثابت کرد نباید به هر کسی اعتماد کنیم. ما نمی خواهیم بگوییم آقاي روحانی بنا نداشت فعالیت و کار موثر انجام دهد، اما باید باور
کنیم 8 سال فرصت ها در نتیجه یک اعتماد اولیه از دست رفت و این روزها، روز هایی است که باید با مرور آن تجربه ها که بهاي
سنگینی براي آن داده ایم، دقت کنیم تا بار دیگر اسیر ساده انگاري هاي یک دولت نشویم. ما باید در آینده از این خسارت هایی که
پرداخته ایم حداقل درس زندگی بگیریم و چه خوب بود آقاي روحانی در آخرین روز هاي کاري خود به ملت صادقانه می گفت اتکاي

 
او به بیرون از مرز ها و مشاورانی که اسیر رویکرد هاي غرب گرایانه هستند، منفعتی براي کشور نداشت. 

به نظر می رسد در کنار همه گلایه ها و ناراحتی هایی که از آقاي روحانی داریم، باید از وي متشکر باشیم که کمک کرد اعتمادمان را

 
بجا به کار بگیریم. 

به نظر می رسد کسانی که در سال هاي اخیر از همراهی با آقاي روحانی منافع مدیریتی و حتی مالی و اقتصادي کسب کردند، تلاش

 
می کنند همچنان این روند را ادامه دهند. 

واقعیت این است که بخش هایی از اموال ایران دستخوش بی مبالاتی ها و رانت ها شده است. مردم ایران نتوانستند آنگونه که باید و
شاید از منافع کشور بهره بگیرند. در برخی مقاطع منافع ملت ایران به خطر افتاد و اکنون کسانی به دنبال آن هستند که در را روي
همان پاشنه اي بگردانند که دیدیم نتیجه و ثمري براي ملت ایران نداشت. ما خوبی ها را نادیده نمی گیریم، اما واقعیت آن است که
بهایی که پرداختیم، در برابر آنچه دریافت کردیم بسیار فراتر از دستاورد هایی است که اکنون داریم و اگر نبود مجاهدت هاي کسانی
نظیر سردار شهید حاج قاسم سلیمانی ما اکنون از حالت موجود نیز عقب تر بودیم. در هر صورت حال که دوره آقاي روحانی در حال
پایان است، نباید عده اي تصور کنند مردم ایران را می توانند با هر مکري به هر سمتی که می خواهند پیش ببرند، اینک ملت چند قد
بلندتر به واقعیت هاي موجود نگاه می کند و رشیدتر شده است؛ بنابراین تلاش برخی که می خواهند آنچه را از دست داده ایم



 
دستاورد جا بزنند، نتیجه نخواهد داد. 

در پایان تأکید می کنم تاریخ انقلاب اسلامی سرشار از فراز و نشیب هایی است که براي ملت ایران وجود داشته است. حافظه تاریخی
ملت در اندرون خود گذشت ها، فداکاري ها، ایثارگري ها و رشادت ها را به ثبت رسانده و در کنار آن خیانت ها، فریبکاري ها و رخداد
هاي ناگواري که ملت براي آن گریستند. شهید بهشتی یک ملت بود، شهید رجایی یاور محرومان بود و بسیاري از کسان دیگر که
جان شان را فدا کرده اند، در ذهن ملت جاودانه شده اند. حضرت امام خمینی پیش پاي ملت راهی را باز کردند که تا تاریخ ایران و
این سرزمین جاودان حیات دارد، نام و یاد امام در این حافظه تاریخی خواهد ماند و ملت و نسل هاي آینده تشکر می کنند از اینکه

 
خودباوري، ایستادگی و استقلال را توانستند در روند تاریخی محقق کنند. 

 
نایب رئیس اول کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس 

 
روزنامه خراسان 

 
15 فرمان براي صیانت از مجلس انقلابی/سپهر خلجی 

رهبر عالی قدر انقلاب اسلامی در دیدار هفته گذشته با نمایندگان مجلس شوراي اسلامی عملکرد یک ساله مجلس یازدهم را از ابعاد
مختلف مورد واکاوي قرار دادند و با تبیین برخی ویژگی هاي برجسته و قابل قبول نمایندگان، این دور از مجلس شوراي اسلامی را
مجلسی پرتلاش، داراي همت بلند، کارآمد، برخوردار از نیرو هاي جوان و پرتوان در کنار عناصر مجرب معرفی کردند و در عین حال
برخی توصیه ها را براي رفع آسیب هاي احتمالی از مجلس انقلابی بیان فرمودند. از آن جا که فضاي غالب کشور این روز ها درگیر
مهم ترین مسئله جاري یعنی انتخابات ریاست جمهوري است بیم آن می رود که برخی تأکیدات راهبردي رهبر حکیم انقلاب در
خصوص مسائل مجلس تحت تأثیر حال و هواي انتخابات قرار بگیرد و آن چنان که شایسته است مورد اهتمام قرار نگیرد. از این رو
این یادداشت تلاشی است براي یادآوري برخی محور هایی که باید با فوریت در دستور کار نمایندگان گرامی و هیئت رئیسه محترم

 
قرار بگیرد: 

1) تأکید بر تداوم حرکت بسیار خوب حضور مردمی، درکنار مردم بودن و سفر هاي استانی رئیس مجلس و رؤساي کمیسیون ها و

 
بعضی از نمایندگان و دیدن صحنه هاي واقعی زندگی مردم. 

 
2) پرهیز از رفتار و گفتاري که به مخالفان مجلس بهانه می دهد و کمک می کند. 

 
3) ضرورت حفظ دایمی برخی ویژگی هاي خوب و ایستادگی در برابر وسوسه ها با مراقبه و رعایت تقوا. 

 
4) ضرورت نشان دادن کفایت و کارآمدي لازم براي ریل گذاري اصلاح امور کشور همراه با عقلانیت و طمأنینه. 

5) حفظ سکینه و آرامش عقلانی، پرهیز از اقدامات هیجانی، احساسی و تصمیم گیري هاي دفعی و در یک کلام رفتار سنجیده، پخته

 
و خردمندانه و نمایش چهره اي از خرد جمعی در کشور. 

 
6) حفظ روحیه انقلابی از طریق اقدام صحیح، عازم و جازم در جهت درست و دوري از رفتار و اظهار غیرمسئولانه به نام انقلابیگري. 

7) درك درست از آسیب هاي مجلس و دوري از آن از جمله پرهیز از سوء استفاده از توانایی هاي قانونی نمایندگی (شامل استیضاح،

 
سوال، تحقیق و تفحص) به نفع مسائل شخصی و گروهی و قومی و در مقابل عمل به مرّ قانون. 

 
8) پرهیز از ورود به مسائل اجرایی و عزل و نصب مدیران اجرایی. 

 
9) احتیاط در استفاده از تریبون و بلندگوي نمایندگی در نقد و بیان نظرات. 

 
10) مهم دانستن وظیفه نمایندگی و پرهیز از دویدن به دنبال پست هاي اجرایی. 

 
11) ضرورت فعال شدن هیئت نظارت بر رفتار نمایندگان. 

12) توجه به اهمیت کار کارشناسی براي بالا بردن سطح کیفی قوانین از نظر قوت، واقع بینانه، صریح و بی ابهام، تأویل ناپذیر و عملی

 
بودن. 



 
13) توجه جدي به اولویت ها و مسائل اساسی کشور از جمله اقتصاد و تولید. 

14) علاج کردن مشکل تراکم قوانین تاریخ مصرف گذشته، دست و پاگیر، تکراري و بعضاً متناقض و متعارض به منظور بستن راه هاي

 
فرار و مسیر هاي قانون شکنی. 

15) تبدیل مجلس به عصاره فضایل ملت با مجاهدت، عزت نفس، اعتماد به نفس، امید، ایثار، قدرت و توانایی ایستادگی در مقابل

 
مشکلات و زورگویی مستکبران. 

تحقق برخی از این توصیه ها که در حیطه کار فنی و تخصصی مجلس یعنی تقنین و نظارت است، نیازمند برنامه اقدام مشخص به
صورت فوریتی یا برخی برنامه هاي میان مدت است که قاعدتاً هیئت رئیسه باید با همکاري نمایندگان آن را به نحوي تهیه و عملیاتی

 
کند که در دیدار سال آینده، رئیس مجلس بتواند با افتخار و سرِ بلند گزارش انجام آن را به رهبر انقلاب و مردم ارائه کند. 

برخی دیگر از این توصیه ها ناظر به شأن حکمرانی از جایگاه مجلس و نمایندگی مردم است که با توجه به جدیدالورود بودن اکثریت
نمایندگان فعلی، مراقبت از آن ها بسیار لازم است. مثلاً اولین و مهم ترین توصیه رهبر انقلاب در این دیدار، تأکید بر تقوا و مراقبه
دایمی بود. ایشان چند سال قبل هم در دیدار با نمایندگان وقت مجلس با تعبیر «تقواي جمعی» بر این ضرورت تأکید داشتند.
شاخص تقواي جمعی که قرار است در قالب مکانیسم هیئت نظارت بر رفتار نمایندگان تنظیم شود، اما نباید به آن اکتفا شود. یکی از
مقوّم هاي لازم براي ارتقاي تقواي جمعی و پرهیز از تک روي هاي مضري که ولو با اراده چند نماینده، اما به نام مجلس تمام و
مجلس متهم به رویکرد ضدعقلانی می شود، اهتمام نمایندگان به امور مجلس است. در یک سال گذشته که سال معطوف به انتخابات
بود، برخی مشغولیت هاي سیاسی مانع از اهتمام کامل نمایندگان به امر مجلس شد که امید است با پایان انتخابات، این آسیب کاملاً

 
رفع و تمام فکر و ذکر نمایندگان به ویژه چهره هاي شاخص و جریان ساز معطوف به وظایف نمایندگی شود. 

دسته اي دیگر از توصیه ها نیز معطوف به شأن و جایگاه مجلس در ریل گذاري کلان و پیگیري دستور کار هاي اساسی نظام است که
می طلبد در صدر فهرست برنامه هاي مجلس با برنامه ریزي و قوت بیشتر دنبال شود و جهت گیري ساختار ها و نهاد هاي اجرایی را

 
مطابق با نیاز ها و ضرورت ها تنظیم کند. 

 
روزنامه ایران 

 
پیشگیري از خیز پنجم کرونا با رعایت حقوق شهروندي/اردشیر گراوند 

ماه ها از شـیوع بیماري کرونا در کشور می گذرد؛ در این مدت پیک هاي متعـدد بیماري و مشکلات و معضلات ناشی از آن را تجربه
کرده ایم. این روز ها درحال گذر از پیک چهارم بیماري هستیم، اما همچنان بیم خیز مجدد بیماري پس از تعطیلات پیش رو وجود
دارد. متأسفانه استمرار بحران در جامعه باعث شده برخی از افراد جامعه درایفاي مسئولیت شهروندي خود سهل انگاري کنند که البته

 
این موضوع طبیعی و بخشی از نتایج استمرار یک بحران در جامعه است. 

از این رو براي دعوت مردم به رعایت پروتکل هاي بهداشتی و پیشگیري از بروز پیک پنجم بیماري ناگزیریم برخی از بدیهیات را
مجدداً یادآوري کنیم. به اعتقاد من باید در نخستین گام محدودیت هاي مربوط به سفر و تردد، بیشتر و شدیدتر شود. خوشبختانه
اقتصاد کشور به آرامی در حال گردش است، بنابراین می توان محدودیت ها را با قدرت بیشتري اعمال کرد، همان طور که هریک از ما
می دانیم در پیک چهارم بیماري کرونا روزانه بیش از 300 نفر از هموطنانمان را از دست دادیم و با سختی توانستیم این آمار را به

 
کمتر از 200 برسانیم، پس به هیچ وجه نباید با سهل انگاري دوباره جان خود و اطرافیانمان را به خطر بیندازیم. 

قدم بعدي صحبت با اقشار مختلف جامعه است. حقیقت این است که مردم از تنهایی، دوري و عدم ارتباط به ستوه آمده اند از این رو
در کوچکترین فرصت پیش آمده مانند رستوران گردي، عروسی و عزا قاعدتاً دوباره در مجامع حضور می یابند یا در اولین تعطیلات
طی یک تصمیم گیري هیجانی بار سفر را بسته، راهی می شوند، بنابراین باید از طریق مطبوعات، خبرگزاري ها وهمچنین نخبگان

 
جامعه با مردم صحبت شود و آن ها را به رعایت اخلاق و حقوق شهروندان دعوت کرد. 

نکته دیگر این است که در کشور ما آمار ابتلا به بیماري بیش از چند هزار مورد است در حالی که تعداد محدودي از مبتلایان جان



خود را از دست می دهند و به عبارتی احتمال مرگ براثر بیماري شاید یک دهم درصد ابتلا به آن باشد. مردم با مشاهده این رقم
پایین گمان می کنند اگر به کرونا مبتلا شدند هم بهبود می یابند و احتمال مرگ آن ها بسیار پایین است پس بی محابا پروتکل هاي
بهداشتی را زیر پا می گذارند؛ به همین دلیل سیستم ارتباطی باید به توضیح عوارض این بیماري بپردازد. معمولاً در جامعه گاهی به
صورت سلبی و در بعضی مواقع ایجابی رفتار می کنیم. به نظرمن در این شرایط در مورد مسائل اجتماعی باید سلبی رفتار کنیم، یعنی
تذکرات و راهنمایی ها به عنوان مسائل اجتماعی باید سلبی باشد و نباید ها براي مردم توضیح داده شود، براي مثال گفته شود: بهتر

 
است در میهمانی ها و دورهمی ها شرکت نکنیم. 

 
اگر کسی کرونا گرفت در درمان او مداخله نکنیم. بهتر است به خانه او نرویم و جملات دیگري از این دست. 

در مورد جرایم و محدودیت ها هم بهتر است مواردي که بازدارنده بوده اند بیش از پیش مورد توجه قرار گرفته و تقویت شوند، براي
مثال محدودیت مربوط به تردد در شهر ها بخوبی اجرا شد و بازدارنده هم بود. از این رو حتی می توان ساعت این محدودیت را بیشتر
کرد تا به نتیجه مطلوب دست یابیم، البته بهتر است براي نقاطی که به دوربین مجهز نیست هم تدبیري اندیشیده شود تا این

 
محدودیت بدرستی اعمال شود. 

 
جامعه شناس 

 
روزنامه شرق 

 
رابطه نابرابر/حمزه نوذري 

چندي پیش وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی اعلام کرد هفت میلیون نیروي کار تحت پوشش بیمه نیستند؛ یعنی بدیهی ترین حق
میلیون ها کارگر سلب شده است. وزیر را براي دراختیار گذاشتن این آمار باید ستود، اما هم زمان او را توبیخ و سرزنش کرد که چرا
نتوانسته است در زمینه نظارت مؤثر بر رابطه بین کار و سرمایه به حکم قانون و احقاق حق موفق شود. این مسئله نشان دهنده
ناکارآمدي قانون کار و اجراي نادرست آن است. شکست سیاست گذاري و نظارت در بازار کار بیش از همه در همین آمار مشخص می
شود. سال هاست که سعی شده با انوع و اقسام ابزار ها از سرمایه داران و کارفرمایان حمایت شود، به امید اینکه رشد اقتصادي و
اشتغال ایجاد شود. دست کارفرمایان براي تخریب محیط زیست به بهانه حمایت از تولید بازگذاشته شده و سعی شده است نیروي کار
را تا جایی که می توان ارزان کرد و هزینه آن را در تولید پایین نگه داشت و گاهی این کار با نادیده گرفتن بدیهی ترین حق نیروي

 
کار صورت گرفته است؛ اما در این سال ها نه رشد اقتصادي داشته ایم و نه اشتغال ایجاد شده است. 

هزینه نیروي کار در روند تولید در کشور ما بسیار پایین است و چیزي در حدود کمتر از 10 درصد، ولی انگار همین اندك هزینه هم
براي کارفرمایان قابل تحمل نیست. هزینه بالاي تولید در ایران را باید در جایی دیگري جست وجو کرد. بازگذاشتن دست سرمایه دار
و کارفرما براي کالایی کردن بیشتر محیط زیست و انسان و هم زمان ایجاد محدودیت هاي بسیار براي تشکل یابی آزاد نیروي کار
براي احقاق حق نه تن ها هیچ گونه توجیهی ندارد بلکه به تخاصم بیشتر کارفرمایان و کارگران منجر می شود و نتیجه آن انباشت
سرمایه عده اي و رهاکردن عده اي دیگر در فقر و نابرابري است. حق بیمه که بیش از یک قرن پیش با جنبش هاي اجتماعی نیروي
کار به دست آمده است، در قرن بیست ویکم در ایران نادیده گرفته شده است. در این رابطه نابرابر فقط مزیت ناعادلانه براي سرمایه
داران و کارفرمایان نهفته است. وجود هفت میلیون نیروي کار بدون بیمه واقعیت دیگري را برملا می کند و آن آسیب پذیري نیروي
کار در مقابل سرمایه دار است که در این سال ها به اوج خود رسیده است. نام این رابطه نابرابر بین کار و سرمایه را می توان بهره
کشی امتیازجویانه نامید. به این معنا که از فعالیت یا خصیصه شخصی کارگر استفاده می شود، ولی آنچه این استفاده را ممکن می
سازد و بهره کشی را آسان می کند، این است که کارگر به نحوي در برابر سرمایه دار آسیب پذیر است. به نظر ورود مفهوم آسیب
پذیري در بهره کشی مارکس نقش اساسی دارد. زمانی که می گوییم سرمایه از کار و سرمایه داران از کارگران بهره کشی می کنند، به



این معناست که کار و کارگران به نحوي نظام مند در دنیاي سرمایه داري نسبت به سرمایه و سرمایه داران آسیب پذیر هستند. پس
می توان گفت دولت در این سال ها در زمینه رابطه میان کار و سرمایه (بازار کار) براساس منطق سرمایه داري بازار آزاد عمل کرده
است. یعنی آزادي سرمایه و در مقابل، تضعیف نیروي کار. کسانی که دغدغه حمایت از تولید و رشد اقتصادي دارند، بر این دیدگاه
هستند که سرمایه دار یا کارفرما با انواع و اقسام هزینه ها مواجه است و اقدامات متعددي باید انجام دهد؛ مانند به خدمت گرفتن نوع
ابزار تولید، نظارت کردن، تصمیم گیري، ریسک و به تعویق انداختن مصرف که ارزش آفرینی بیشتر متوجه وي است تا نیروي کار؛ اما
نیروي کار لازم نیست هیچ کدام از این اقدامات را انجام دهد. وود، یکی از شارحان نظریه مارکس، معتقد است انتظار یا به تعویق
انداختن مصرف درباره طبقه سرمایه دار درست نیست؛ چراکه سرمایه دار با مالکیت قابل ملاحظه اي از ثروت اجتماعی این بار (به
تعویق انداختن مصرف) را بر دیگران تحمیل می کند؛ درحالی که سطح زندگی آن ها به مراتب بالاتر از سطح زندگی کارگران مزدبگیر
است؛ اما ریسک کارگران هم به همان اندازه اي که سرمایه داران خطر شکست را تحمل می کنند، خطر هاي بی کاري را تحمل می
کنند. ریسک براي کارگران به مرحله گرسنگی افتادن است، اما براي سرمایه دار به این معناست که ممکن است چیز هاي کمتري
داشته باشد. علاوه بر این سرمایه دار همه نوع راهکاري را براي به حداقل رساندن ریسک می شناسد و آن ها را به کار می برد. با
وجود این واقعیت، ریسک کردن بیشتر، توجیهی براي بهره کشی و پایمال کردن حق بیمه نیروي کار نیست. پولانی معتقد است
نیروي کار را نمی توان به کناري انداخت یا کورکورانه از او استفاده کرد یا حتی بی استفاده گذاشت، بدون آنکه بر فردي که از قضا
حامل این کالاي خاص است تأثیري نیز نگذاشت. انسان هایی که از پوشش نهاد هاي حمایتی و نهاد هاي بیمه اي محروم می شوند،
از تأثیرات بی حفاظی اجتماعی تلف می شوند و در نقش قربانیان آشفتگی حاد اجتماعی از طریق تباهی و نابهنجاري، جنایت و
قحطی از پاي درمی آیند. اگر بازار کار به حال خود رها شود تا براساس اصول خودش توسعه یابد و با انسان به همان شکل برخورد
شود که کالا ها تولید می شود، مشکلات عظیم و مستمر به بار خواهد آورد. راه حل براي کاهش رابطه نابرابر میان کار و سرمایه کدام
است؟ دولت ها در این سال ها نشان داده اند که انگیزه یا توان مداخله جدي تر و منظم تر در بازار کار براساس قانون کار را ندارند و
بیشتر متمایل به حمایت از سرمایه داران بوده اند و نتوانسته اند سه جانبه گرایی در بازار کار را پیش ببرند. لازم است دولت ها این
سیاست را تغییر دهند و هم زمان قدرت انجمنی طبقه کارگر به عنوان مداخله مؤثر در ایجاد رابطه برابر بین کار و سرمایه به رسمت

 
شناخته شود. 

جامعه شناس و استاد دانشگاه



فعال سیاسی: مشارکت در انتخابات اعتبار نظام را تقویت می کند

منبع: ایرناشماره خبر:  102  |  تاریخ: 1400/03/12

کرمان - ایرنا - عضو شوراي مرکزي حزب موتلفه اسلامی گفت: جضور در انتخابات، مشارکت در تعیین سرنوشت اجتماعی،
سیاسی، اقتصادي و فرهنگی کشور است و دشمنان نظام را ناکام می کند و سبب تقویت اعتبار و عزت مندي نظام جمهوري

اسلامی می شود.

کرمان - ایرنا - عضو شوراي مرکزي حزب موتلفه اسلامی گفت: جضور در
انتخابات، مشارکت در تعیین سرنوشت اجتماعی، سیاسی، اقتصادي و فرهنگی
کشور است و دشمنان نظام را ناکام می کند و سبب تقویت اعتبار و عزت مندي

 
نظام جمهوري اسلامی می شود. 

احمد علی مقدم روز چهارشنبه در گفت وگو با خبرنگار ایرنا افزود: باید انگیزه
مشارکت بالا یک انگیزه سالم انسانی و الهی باشد تا جامعه به سعادت و به منافع

 
خود برسد و دشمنان این نظام نیز به مقاصد خود دست پیدا نکنند. 

وي بیان کرد: به فرموده رهبر معظم انقلاب؛" انتخابات یک نوسازي در کشور است و هم از نظر وجهه خارجی و هم حضور و مشارکت
مردم نشان دهنده اقتدار ملی است که باید با حضور حداکثري برگزار شود تا چشم دشمنان خصوصا امریکاي جنایتکار و اسرائیل

 
غاصب کور شود". 

دبیر حزب موتلفه استان کرمان در رابطه با مهمترین دلایل مشارکت حداکثري در انتخابات، اظهار داشت: برخی احساس می کنند
رفتن پاي صندوق هاي راي، دردي را دوا نمی کند، در حالی که تجربه ثابت کرده است که مسیر بسیاري از دگرگونی ها و پیشرفت

 
ها از انتخاب درست و صحیح در پاي صندوق هاي راي می گذرد. 

وي تصریح کرد: بنابراین طبق فرمایشات اخیر مقام معظم رهبري به حرف این کسانی که ترویج می کنند فایده اي ندارد، نرویم، نمی

 
رویم پاي صندوق رأي اعتنا نکنید، اینها دلسوز مردم نیستند. 

مقدم با تاکید بر اینکه علاج دردهاي مزمن کشور، مشارکت عمومی ملت و انتخاب اصلح است، افزود: راي دادن و مبناي مشارکت هم
یک حق عقلانی و هم تکلیف الهی است، لذا اصل مشارکت و مساله انتخابات نباید تحت تاثیر جنگ و دعواهاي فرقه هاي سیاسی

 
مخرب قرار بگیرد. 

وي با اشاره به اینکه حضور و مشارکت حداکثري مردم نشان دهنده اقتدار ملی است، گفت: آنچه که در انتخابات از اهمیت ویژه اي
برخوردار است اولا درصد مشارکت بالاي ملت است و ثانیا راي دادن بر اساس معیارهاي مشروع و واقع بینانه است تا آنکه یک دولت

 
مردمی و انقلابی با مشارکت بالاي مردم سر کار بیاید. 



دبیر حزب موتلفه اسلامی استان کرمان با برشمردن مزایاي افزایش مشارکت عمومی براي جامعه و منتخبان تاکید کرد: حضور
حداکثري و فعال مردم در عرصه انتخابات یک اصل است و اهمیت ویژه اي دارد؛ همچنین انتخابی که با مشارکت بالا و بصیرت همراه

 
باشد، سرنوشت چهار ساله کشور را در همه زمینه ها ضمانت می کند. 

 
نامزدهاي ریاست جمهوري بر اساس واقعیت هاي کشور شعار بدهند 

مقدم با اشاره به مهمترین ویژگی هاي رئیس جمهور منتخب، گفت: ریاست جمهوري با اختیارات بسیار وسیع، مهمترین و موثرترین

 
ارکان مدیریت کشور است که سیاست هاي حوزه هاي مختلف را اجرا و نظارت می کند. 

وي ادامه داد: نامزد منتخب براي ریاست جمهوري باید با توجه به امکانات کشور و واقعیات موجود شعار دهد و برنامه جامعی براي

 
محقق شدن بیانیه گام دوم، رفع بیکاري و اشتغال جوانان داشته باشد. 

این کارشناس سیاسی تصریح کرد: فردي که به سمت ریاست جمهوري انتخاب می شود به توانمندي هاي داخلی و خصوصا جوانان
نخبه توجه کافی داشته باشد و جوانان را به عنوان حرکت عمومی کشور بشناسد و به آنها اعتماد کند، نه اینکه دائم چشم به بیگانگان

 
داشته باشد و سرمایه هاي کشور را هدر دهد. 

وي با بیان اینکه در چند سال گذشته مردم از نظر اقتصادي و معیشتی بسیار آسیب دیده اند افزود: رئیس جمهور منتخب با برنامه
هاي حساب شده اقتصادي، سیاسی و فرهنگی موجبات پیشرفت و عزت مندي هر چه بیشتر کشور را فراهم کرده و عقب ماندگی هاي

 
گذشته را نیز جبران کند. 

عضو شوراي مرکزي حزب موتلفه اسلامی تاکید کرد: مردم براي ناامید کردن دشمن و نوسازي دستگاه اجرایی، در انتخاب رئیس
جمهور خصوصیاتی مانند مردمی بودن، کفایت، قدرت مدیریت، ایمان، عدالت خواهی، ضد فساد بودن، عملکرد انقلابی و جهادي،

 
اعتقاد به توانمندي هاي داخلی، امیدواري به آینده و اعتقاد به جوانان را مورد توجه قرار دهند. 

 
نامزدهاي انتخابات از هنجارشکنی و اتهام به رقیبان خودداري کنند 

وي با تاکید بر اینکه کار اصلی دشمن در بحث تبلیغات کاندیدها، به جان هم انداختن نامزدها و طرفداران آنها است افزود : آحاد
مردم، ملاحظات اخلاقی را از کاندیداهاي انتخاباتی خود یاد می گیرند و رعایت می کنند لذا نامزدهاي انتخاباتی سرمشق و الگویی

 
براي طرفداران خود هستند که باید از هنجارشکنی، نفرت پراکنی و اتهام زدن به رقیبان خودداري کنند. 

دبیر جبهه پیروان خط امام و رهبري استان کرمان ادامه داد: زیرا برنامه اصلی مخالفین نظام، به جان هم انداختن طرفداران نامزدها
خصوصا در فضاي مجازي است، بنابراین کاندیداها براي تبلیغات خود باید از روش هاي خداپسندانه و صادقانه با رعایت کامل تقواي

 
سیاسی، اخلاق و ادب اسلامی که کاندیداهاي دیگر را تخریب نکنند، استفاده کنند. 

وي تصریح کرد: نامزدهاي انتخابات حقیقت را به جامعه بگویند و از هرگونه دروغ و وعده هاي پوچ و فریبنده پرهیز کنند تا ملت

 
بتوانند آگاهانه و خردمندانه تصمیم بگیرند. 

انتخابات سیزدهمین دوره ریاست جمهوري به همراه ششمین دوره شوراهاي اسلامی شهر و روستا ، میان دوره اي مجلس شوراي



 
اسلامی و خبرگان رهبري 28 خردادماه به صورت همزمان برگزار می شود. 

 
برچسب ها 

 
- انتخابات 1400 

 
- احزاب و انتخابات 

 
- کرمان 

 
- مشارکت انتخاباتی 

 
- انتخابات ریاست جمهوري 

 
- حزب موتلفه اسلامی 

 
پروندهٔ خبري 

- انتخابات 1400



اقتصاد ما نباید اقتصاد تهران باشد/ وام مسکن را از انحصار بانک مرکزي

خارج خواهیم کرد

منبع: آناشماره خبر:  103  |  تاریخ: 1400/03/12

نامزد انتخابات ریاست جمهوري گفت: ما می گوییم اقتصاد ما نباید اقتصاد تهران باشد پایتخت اقتصادي ما نباید تهران باشد
و همه شهرها باید پایتخت ما در حوزه اقتصاد باشند.

نامزد انتخابات ریاست جمهوري گفت: ما می گوییم اقتصاد ما نباید اقتصاد تهران باشد پایتخت اقتصادي ما نباید تهران باشد و

 
همه شهرها باید پایتخت ما در حوزه اقتصاد باشند. 

به گزارش گروه سیاست خبرگزاري آنا، محسن رضایی، نامزد
انتخابات ریاست جمهوري در برنامه «شمارش معکوس» رادیو
ایران به تشریح دیدگاه ها و برنامه هاي خود در انتخابات پرداخت
و گفت: یکی از ویژگی هاي مدیریتی من پیش بینی پذیري
است، من سقوط رژیم شاه را پیش بینی می کردم. به همین
دلیل به مبارزه سیاسی پرداختم و در دهه 60 پیش بینی می
کردم که بعد از ترور شهید مطهري، این ترورها ادامه خواهد
داشت از این اطلاعات سپاه را تشکیل دادند و در دهه 60 نیز

 
پیش بینی می کردم که فشار اقتصادي افزایش خواهد یافت و به همین دلیل وارد عرصه اقتصاد شدم. 

 
وي افزود: به مردم ایران اطمینان می دهم که اگر یک بار دیگر به فرزند خودشان اعتماد کنند قطعاً بر مشکلات غلبه خواهند کرد. 

نامزد انتخابات ریاست جمهوري در خصوص اولویت هاي برنامه اقتصادي خود، گفت مشکل اصلی اقتصاد ایران عدم فهم اقتصادي
است و هیچ گاه مشاوران اقتصادي دولت مردان نتوانستند مسائل اقتصادي را بفهمند و راه حل هاي بومی اقتصاد را ارائه کنند،
اقتصادي یعنی اینکه دانش اقتصادي وجود داشته باشد و مسائل ایران را بفهمد و از سوي دیگر با خلاقیت و نوآوري راه حل براي حل

 
مشکلات داشته باشد. متأسفانه دولتمردان ما فهم درستی از مسائل اقتصادي نداشتند. 

رضایی افزود: ما از این کشورهاي حوزه خلیج فارس بسیار جلوتر بودیم اما سیاست هاي اشتباه ما را به اینجا رسانده است. سیاست
هاي دولت متأسفانه اشتباه بود و این دولت به نظر من عملکردي افتضاح داشته است؛ ما باید دست دولت را از بورس و اقتصاد قطع

 
کنیم چون دولت هر وقت کم بیاورد دست به جیب مردم می کند. 

وي با بیان اینکه راهکار برون رفت از این مشکلات این است که ما ایالت هاي اقتصادي ایجاد کنیم و نقش دولت را در اقتصاد کاهش
دهیم، گفت: استان ها نیز بر اساس شهرهاي اقتصادي و ایالت هاي اقتصادي حرکت کنند. ما می گوییم اقتصاد ما نباید اقتصاد تهران

 
باشد پایتخت اقتصادي ما نباید تهران باشد و همه شهرها باید پایتخت ما در حوزه اقتصاد باشند. 



نامزد انتخابات ریاست جمهوري تصریح کرد: وقتی ایالت هاي اقتصادي و شهرهاي اقتصادي شکل بگیرد دیگر دولت نمی تواند در

 
اقتصاد دخالت داشته باشد، از سوي دیگر پول هایی که از مردم جمع می شود در همان شهرها هزینه خواهد شد. 

رضایی گفت متأسفانه مالیات هایی که از مردم گرفته می شود تبدیل به ارز و از کشور خارج می شود یا در حوزه بیمه باید بیمه ها
استانی باشند تا ریسک سرمایه گذاري را کاهش دهند. اولین اولویت من سامان دادن به رابطه دولت و اقتصاد است و مسئله دوم

 
نهضت مسکن سازي را راه خواهم انداخت و با رونق در حوزه گردشگري و انرژي می توانیم ایجاد اشتغال کنیم. 

وي گفت: اگر صنعت خانه سازي را راه بیندازیم بیش از 300 صنعت به دنبال آن پویا خواهد شد و این اشتغال بسیاري را ایجاد

 
خواهد کرد. ما اعطاي وام مسکن را از انحصار بانک مرکزي خارج خواهیم کرد و همه بانک ها موظف به پرداخت وام می شوند. 

نامزد انتخابات ریاست جمهوري افزود: اولویت من در ساخت مسکن معلمان جوانان و کارگران هستند و هرکس 10 درصد آورده

 
بیاورد ما او را صاحب خانه خواهیم کرد. 

رضایی سرمایه گذاري در حوزه گردشگري را یکی دیگر از برنامه هاي خود در حوزه اقتصاد دانست و گفت: ملت ایران خواهند دید که

 
چگونه باسیاست هاي اقتصادي ما رونق اقتصادي ایجاد خواهد شد. 

وي در خصوص برنامه هایش براي جبران آسیب هاي وارد شده به حوزه اقتصاد بعد از شروع کرونا، گفت: ما با یک اقتصاد بیکار روبه
رو هستیم، البته این موضوع مربوط به امروز نیست و 50 سال است که این موضوع وجود دارد و طبیعی است که مشکلات زیادي براي

 
مردم به وجود بیاید. 

نامزد انتخابات ریاست جمهوري ادامه داد: در حوزه اشتغال ما بحث ایجاد اشتغال را دنبال خواهیم کرد و باید با سرمایه گذاري، ایجاد
اشتغال کنیم. متاسفانه با کاهش سرمایه گذاري، اقتصاد ایران کوچک شده، بیکاري ها افزایش یافته و مشاغل زیادي از بین رفته است.

رضایی افزایش آموزش را یکی دیگر از برنامه هاي خود دانست و گفت: متاسفانه دانش آموزان ما تنها آموزش هاي ذهنی می بینند اما
آموزش عملی فرا نمی گیرند، ما هنرکده و آموزش هاي فنی و هنري را افزایش خواهیم داد و در حوزه سربازي نیز بخشی از آن را

 
حرفه اي خواهیم کرد و بخش دیگر که به صورت داوطلبانه است را با تاکید بر آموزش هاي فنی براي جوانان غنی تر خواهیم کرد. 

وي در پاسخ به سوالی در خصوص برنامه هاي او براي ایجاد اشتغال، گفت: ما اشتغالزایی را از خانه ها شروع خواهیم کرد و به زنان
خانه دار طبق یکسري مقررات حقوق پرداخت خواهیم کرد و خانم هایی که وظیفه تربیت و بهداشت خانه را برعهده بگیرند بعد از

 
شش ماه آموزش به آنها حقوق پرداخت خواهیم کرد. 

نامزد انتخابات ریاست جمهوري گفت: آینده سازي و گسترش سلامت باید از خانه ها شروع شود، از سوي دیگر افزایش مشاغل خانگی
یکی دیگر از برنامه هاي ماست که در بسیاري از کشورها به این موضوع اهمیت داده اند، کشورهایی مانند تایوان و چین در این عرصه
بسیار خوب عمل کرده اند، همچنین ما باید هزینه تولید را پایین بیاوریم تا کالاهاي ما بتواند در عرصه رقابت با کالاهاي خارجی به

 
خوبی عمل کنند همچنین کیفیت این کالاها باید افزایش یافته و رقابت پذیر شود. 

 
رضایی تاکید کرد: متاسفانه دولت با اهمیت دادن به واردات تولید ملی را سرکوب کرده است. 



وي در خصوص برنامه هاي او براي افزایش ارزش پول ملی، گفت: فقر و معیشت حقیقتاً آزاردهنده است و من که حتی یک روز هم در
این دولت ها، مجلس ها و قوه قضائیه مسئولیت نداشتم شرمنده مردم هستم و وقتی می بینم که کوله بري و زباله گردي در کشور ما

 
وجود دارد شرمنده می شوم. 

نامزد انتخابات ریاست جمهوري ادامه داد: من در 20 سال گذشته در عرصه سیاستگذاري حضور داشتم اما سیاست هایی که با توجه
به نظر کارشناسان تهیه شد و می توانست فقر را ریشه کن کند با وجود ابلاغ مقام معظم رهبري به قواي سه گانه اجرایی نشده است.
یکی از دلایلی که من مصمم امروز به صحنه بیایم این است که با این سیاست هایی که تهیه و ابلاغ شده و مورد تأیید مقام معظم

 
رهبري است به جنگ فقر بروم. 

رضایی گفت: یک روزي کارمندان جزو طبقات میانی کشور محسوب می شدند، اما امروز با توجه به تورم و گرانی ها کارمندان و
کارگران جزو طبقه ضعیف جامعه قرار گرفتند. ما اولین کاري که خواهیم کرد این است گرانی را کلاً حذف و قیمت ها را تثبیت می

 
کنم، هیچ قیمتی در دولت من اینگونه نخواهد بود که روزانه افزایش یابد. 

وي گفت: متاسفانه کنترل قیمت ارز از دست دولت خارج شده و در زمان همین مدیریت بانک مرکزي، قیمت ارز چندین برابر شده
است بنابراین اولین کاري که خواهم کرد مهار نقدینگی است. دولت من نقدینگی را به سمت تولید و اشتغال را هدایت می کند. ما با

 
ساماندهی شرکت هاي تعاونی و قطع دست واسطه گران اشتغال را افزایش خواهیم داد. 

نامزد انتخابات ریاست جمهوري در خصوص اولویت هاي تولیدي کشور، گفت: ما در اقتصاد ایران با یک اقلیم بسیار گسترده و متنوع
مواجه هستیم و از مزیت هاي بسیاري برخوردار هستیم اما یکی از اولین و اساسی ترین اشتباهات دولت ها در سال گذشته این بوده
که براي همه اقلیم هاي یک نسخه پیچیدن، به همین دلیل ما براي هر اقلیم یک نسخه ویژه تهیه خواهیم کرد اما برخی صنایع مانند
مسکن در همه جا اهمیت دارد. ما در این زمینه سرمایه گذاري ویژه خواهیم کرد و سرمایه مورد نیاز در عرصه مسکن را از طریق

 
بورس تامین خواهیم کرد. 

 
رضایی افزود: ما تولید را به بازار سرمایه وصل می کنیم و با پشتیبانی بانک ها، وام براي خرید خانه به مردم می دهیم. 

وي گفت: در خصوص استفاده از نظر اندیشمندان اسلامی، گفت: ما مانند همه ملت ها باید راه خودمان را طی کنیم. یکی از مشکلات
ما این بوده که سعی کردیم با کپی برداري پیش برویم اما این درست نیست. ما باید از تجارب و حتی کارشناسان خارجی استفاده
کنیم اما راه و مسیر خودمان را طراحی و طی کنیم، بزرگترین اشتباه دولت ها این بوده که می خواستند ابتدا اقتصاد ملی را درست

 
کنند و بعد به زندگی مردم برسند اما این درست نیست. 

نامزد انتخابات ریاست جمهوري مسئله تولید را اولین چالش کشور دانست و گفت: در حوزه تولید نقدینگی را وارد عرصه تولید می
کنیم. ما با هدایت نقدینگی تولید را جهت دار خواهیم داد. براي این کار باید براي تولید، جاذبه ایجاد کنیم. براي این کار بهره وري در

 
تولید باید بیشتر از سود بانک و بورس باشد یارانه را به 450 هزار تومان افزایش خواهیم داد. 

رضایی گفت: ما به 40 میلیون نفر هر نفر 455 هزار تومان یارانه خواهیم داد. موضوع دیگر بحث تجارت است. ما باید این تجارت را
کانالیزه شده و همه توجهات به آمریکا اروپاست را تغییر دهیم. دنیا متحول شده است و 15 کشور در اطراف داریم که اگر با آنها

 
تجارت کنیم می توانیم میلیاردها تومان درآمد داشته باشیم. 



انتهاي پیام/4129/



وسعت دریاچه ارومیه 88 کیلومتر مربع کاهش یافت

منبع: تسنیمشماره خبر:  104  |  تاریخ: 1400/03/12

گروه استان ها-نماینده استانی ستاد احیاي دریاچه ارومیه در آذربایجان غربی به کاهش 88 کیلومترمربعی وسعت دریاچه
ارومیه گفت: هم اکنون وسعت دریاچه سه هزار و 566 کیلومتر مربع بوده در حالی که در مشابه سال گذشته سه هزار و 743

کیلومترمربع بوده است.

گروه استان ها-نماینده استانی ستاد احیاي دریاچه ارومیه
در آذربایجان غربی به کاهش 88 کیلومترمربعی وسعت
دریاچه ارومیه گفت: هم اکنون وسعت دریاچه سه هزار و
566 کیلومتر مربع بوده در حالی که در مشابه سال گذشته

 
سه هزار و 743 کیلومترمربع بوده است. - اخبار استانها - 

فرهاد سرخوش در گفت وگو با خبرنگار تسنیم در ارومیه،
با اشاره به طرح هاي ملی اجرا شده نجات دریاچه ارومیه
اظهار داشت: در این راستا ضمن اجراي پروژه هاي انتقال
سریع آب بر پیکره اصلی دریاچه ارومیه، پروژه تونل انتقال

 
آب از حوضه گلاس به دریاچه ارومیه انجام شد. 

وي تصریح کرد: همچنین پساب تصفیه خانه هاي حوضه آبریز دریاچه ارومیه و کنترل و کاهش مصرف آب کشاورزي از طریق کاهش

 
40 درصدي حقابه هاي سطحی صورت گرفت و برنامه هاي افزایش بهره وري نیز تهیه و اجرا شد. 

نماینده استانی ستاد احیاي دریاچه ارومیه در آذربایجان غربی بیان کرد: تهیه نقشه کاداستر اراضی و شناسایی کانون هاي تولید

 
ریزگرد و تثبیت آنها و تهیه برنامه جامع اشتغال و معیشت جایگزین از جمله اقدامات براي نجات دریاچه ارومیه بوده است. 

وي در ادامه با اشاره به آخرین وضعیت دریاچه ارومیه از حیث تراز، وسعت و حجم افزود: امروز تراز دریاچه ارومیه 1271.31 بوده در

 
حالی که در مشابه سال گذشته تراز آن 1271.89 متر بوده است. 

 
حجم آب دریاچه ارومیه به کمتر از پنج میلیارد مترمکعب رسید 

 
وزارت نیرو قول افتتاح تونل انتقال آب به دریاچه ارومیه را براي چند ماه آینده داد 

 
دریاچه ارومیه 164 کیلومترمربع کوچکتر شد 

سرخوش با اشاره به کاهش 88 کیلومترمربعی وسعت دریاچه ارومیه اظهار داشت: هم اکنون وسعت دریاچه سه هزار و 566 کیلومتر

 
مربع بوده در حالی که مشابه سال گذشته سه هزار و 743 کیلومترمربع بوده است. 



وي با اشاره به حجم آبی نگین آبی آذربایجان افزود: در حال حاضر دریاچه ارومیه چهار میلیارد و 88 میلیون مترمکعب آب در دل
خود دارد در حالی که با کاهش یک میلیارد و 99 میلیون مترمکعبی نسبت به مشابه سال گذشته مواجه است.



به جاي وعده یارانه، تورم را مهار کنید

منبع: فرازشماره خبر:  105  |  تاریخ: 1400/03/12

ماراتن انتخابات در سال دو صفر رنگ و بوي اقتصادي دارد. به خصوص با تاکید رهبري بر قدرت خرید مردم و لحاظ کردن
تولید، حالا بیش از دوره هاي قبلی شعار ها و مناظره هاي کاندیداها حول محور اقتصاد دوران می زند. برخی می گویند دولت

آینده، دولت ابَرَچالش ها و جراحی هاي دشوار اقتصادي است. فارغ از آن که چه ...

ماراتن انتخابات در سال دو صفر رنگ و بوي اقتصادي دارد. به خصوص با تاکید رهبري بر قدرت خرید مردم و لحاظ کردن

 
تولید، حالا بیش از دوره هاي قبلی شعار ها و مناظره هاي کاندیداها حول محور اقتصاد دوران می زند. 

برخی می گویند دولت آینده، دولت ابَرَچالش ها و جراحی هاي دشوار اقتصادي است. فارغ از آن که چه کسی به کاخ هرمی شکل

 
ریاست جمهوري پا می گذارد، دولت آینده باید دست به انتخابی فوریتی براي حل معضلات اقتصادي بزند. 

آلبرت بغزیان استاد اقتصاد دانشگاه تهران در گفتگو با فراز از میان چالش هاي اقتصادي پیش روي رییس جمهور آینده ایران، اولویت

 
را با تثبیت نرخ ارز می داند. 

 
او می گوید حل شدن باقی چالش هاي اقتصاد منوط به کاهش نرخ ارز است. 

این اقتصاددان همچنین نمره قبولی را به دولت روحانی نداد و معتقد است وزارتخانه ها از انسجام کافی برخوردار نبوده اند: «آقاي
روحانی تیم هاي قوي در تمام وزارت خانه ها داشتند. در بانک مرکزي، وزارت اقتصاد و سازمان برنامه تیم قوي بوده ولی این ارکستر
به صورت مجموع خوب نواخته نشده است و رهبر ارکستر که رییس جمهور بوده موفق نبوده چون اجزا ناهماهنگ بودند و هر کس

 
ساز خودش را نواخت. 

مثلا بانک مرکزي یک تصمیمی گرفت، وزارت کشاورزي ضرر کرد یا مثلا وزارت صمت یک تصمیمی گرفت معضل اش به وزارت
اقتصاد رسید. وزارت اقتصاد یک تصمیمی گرفت هماهنگ نبود با بانک مرکزي. حرفه اي بودند اما منسجم نبودند و صداي خوبی از

 
این ارکستر شنیده نشد. صداي خوشایند یک ارکستر اقتصادي می باید: تورم پایین، اشتغال بالا و رشد اقتصادي می بود. 

معدل آقاي روحانی نشان می دهد که مردود شده چون درست است که تحریم بود اما اختلاس و احتکار و قاچاق که دیگر بستگی به

 
نظارت داشته. دولت روحانی در نظارت ضعیف ترین دولت بوده است». 

 
در ادامه مشروح گفتگوي فراز با این استاد اقتصاد را می خوانید: 

- مهم ترین چالش فوریتی اقتصاد ایران چیست و به نظر شما رییس جمهور آینده فارغ از این که چه کسی باشد، باید ابتدا دست به
انتخاب کدام معضل اقتصادي بزند تا آن را برطرف کند؟ از نظر من تا تکلیف نرخ ارز مشخص نشود، وضعیت اقتصاد بیمار ایران تثبیت
نخواهد شد. یعنی اگر بخواهیم جراحی انجام دهیم ابتدا باید به سراغ تثبیت وضعیت بیمار برویم. به عنوان مثال اگر خونریزي دارد

 
جلوي آن را بگیریم و بعد به سراغ شکستگی دست برویم. بنابراین چالش فوریتی اقتصاد، تثبیت نرخ ارز و کاهش آن است. 



بانک مرکزي می تواند نرخ ارز را کاهش دهد و تمام افزایش ها هم اصلا از طرف بانک مرکزي است. حالا این مساله که بانک مرکزي

 
مشکل ذخیره ارزي دارد، کسري بودجه دولت و تحریم ها هم مزید علت می شود. 

 
منت ها از نظر من ذخایر کافی براي تعیین تکلیف نرخ ارز وجود دارد و باید از این حالت تعلیق بیرون بیاید. 

- برخی معتقدند مهم ترین چالش پیش پاي رییس جمهور آینده، صندوق هاي بازنشستگی است. دولت آینده چگونه می تواند این
بحران را مدیریت کند؟ این که صندوق بازنشستگی کمبود دارد و باید در ارتباط با آن از صندوق توسعه ملی کمک گرفت و یا دولت

 
به دادش برسد، مشکل همه روساي جمهور در تمام دوره ها بوده است. 

همه دولت ها اصلا در جهان روي صندوق بازنشستگی و تامین اجتماعی شان مشکل دارند، کسري را می پذیرند و بدهی دارند ولی

 
این که تبدیل به توده ي تورم بشود بحث دیگري است. 

بنابراین رییس جمهور بعدي که می تواند آقاي رئیسی باشد تا زمانی که اقتصاد را در وهله اول به ثبات نرساند، نقش ایوان را درست

 
می کند! 

- به نظر شما مشارکت پایین در انتخابات بر اقتصاد تاثیر می گذارد و آیا با نزخ مشارکت پایین سرمایه اجتماعی لازم براي اجراي
سیاست هاي اقتصادي وجود دارد؟ هر نرخ مشارکتی هم که وجود داشته باشد اگراعتماد مردم وجود داشته باشد و کاندیداها از دادن
شعارهاي غیرمعقول و وعده هاي اضافی مثل دادن پول یا درست کردن یک شبه اقتصاد ایران دست بردارند، غیرقابل حل نیست
اگرچه جزو ساختار کشور هست و ممکن است به راحتی حل نشود. از نظر من وعده ها باید معقول باشد و در جهت یک برنامه و

 
همچنان تاکید می کنم که با تثبیت نرخ ارز است که باعث می شود باقی موارد فرصت پیدا کنند براي اصلاح شدن. 

- آقاي محسن رضایی گفتند یارانه را از محل درآمد نفتی به 450 هزار تومان می رسانند، با توجه به تحریم هاي نفتی موجود این
وعده انتخاباتی قابلیت اجرایی دارد؟ یارانه از آن ادعاهایی است که همیشه انتظار داریم یک نفر انجام دهد! مردم ما اصلا احتیاج به
یارانه ندارند. بیایند بگویند تورم را نگه می داریم و عملی کنند. قدرت خرید مردم را بالا ببرند. آن 450 هزار تومان یعنی ریال پاشی.
یعنی هزینه دولت را زیاد کنند و به مردم پول بدهند ولی مثلا در مساله گوشت و مرغ، مایحتاج و معیشت، مردم بخواهند خانه عوض
کنند یا ماشین تعمیر کنند این 400 تومان باعث معضلات خیلی بیشتري می شود و صرفا جوابگو نیست. یعنی باید تورم را رها کنند،
بیکاري و اشتغال را رها کنند تا به مردم پول بدهند. این درد مردم نیست، مردم پول نمی خواهند. مردم می گویند شما قیمت ها را

 
نگه دارید و کاهش بدهید این 400 تومان خود به خود براي ما ایجاد می شود. همین حالا هم یارانه، کابوس دولت است. 

ما اصلا براي برقراري عدالت اجتماعی حرکت نمی کینم. هیچ کجاي دنیا فاکتورهاي اقتصادي را رها نمی کنند پول بدهند بلکه با

 
مالیت ها توزیع درآمد عادلانه و خدمات اجتماعی رایگان دارند. 

- برخی معتقدند هزینه اي که صرف یارانه می شود باید قطع و صرف سرمایه گذاري شود. نظر شما در این رابطه چیست؟ خوب است
اما امیدواریم این نباشد که یارانه قطع شود و سرمایه گذاري هم اتفاق نیفتد. یارانه باید به نیازمندش داده شود چون الان نظام توزیع
یارانه ما دچار مشکل است و مثلا اگر 40 میلیون نفر یارانه می گیرند یعنی ما 40 میلیون مستحق داریم پس ما تا الان چکار کردیم با

 
نظام توزیع درآمد؟ 

اگر یارانه برداشته شود باید در مقابل خدمات ارائه شود و ارزانی بیاید و جبران شود. صرف حذف یارانه نیست و این سوال بوجود می



آید که از کجا معلوم پول به سمت سرمایه گذاري برود؟ چون بحث اعتماد هم مطرح می شود بنابراین ابتدا سرمایه گذاري شود و بعد

 
یارانه قطع شود تا کم کم افراد یارانه بگیر به سمتی بروند که اصلا نیازي به یارانه نداشته باشند. 

- چالش دیگر رییس جمهور بعدي دوگانه نقدینگی و تورم است، دولت آینده چطور از پس این چالش بربیاید؟ این سوال جزو
مطالعات اقتصادي همه کشورهاست. این بحث که نقدینگی، تورم ایجاد می کند و از آن طرف تورم هم نقدینگی زیادي می طلبد
معضلی نیست که حذف شدنی باشد و درباره اش بحث می شود. حالا ممکن است در کشوري تورم 2 درصد باشد در کشور ما 35
درصد. براي آن ها نقدینگی مهم است چون آن 2 درصد تورم مهم است ولی در کشور ما مهم نیست! نمی خواهیم بگوییم قابل حل

 
نیست چون اتفاقا راه حل ساده اي دارد. نقدینگی را بانک مرکزي کنترل می کند و باید هدایت شود به سمت تولید. 

وقتی تورم وجود داشته باشد، بازار ارز متشنج باشد و بازارهاي موازي وجود داشته باشد این نقدینگی در بازارهاي زودبازده و سودآور
ولی غیرمولد می چرخد. این است که باعث می شود نقدینگی تبدیل به تورم بالا بشود و از آن طرف تورم هم نیاز به نقدینگی بالا

 
داشته باشد تا این معاملات صورت بگیرد. 

متاسفانه در این زمینه قدمی برداشته نمی شود و سیاست ها به سمت تورم زایی و افزایش نقدینگی بوده است. نه این که وزیر اقتصاد
و رییس بانک مرکزي نمی دانند این تیم ها قوي هستند ولی نمی خواهند انجام دهند و اراده اي براي انجام این کار به خرج نمی

 
دهند. 

- آقاي زاکانی گفته اند اولویت برنامه اقتصادي خود را تولید قرار داده اند، از چه محلی می توان تولید انجام داد و با چه منابعی می
خواهند وام در اختیار تولیدکننده قرار دهند؟ تولید، اشتغال و قیمت ها سه هدفی است که هر دولتی دنبال می کند و جزو کارنامه هر
دولتی است. دولتی که به سمت اشتغال زایی برود و نرخ بیکاري را کم کند، رشد اقتصادي یعنی همان تولید، مثبت باشد و قیمت ها

 
بالا نرفته باشد که می شود همان نرخ تورم یعنی درست کار کرده است. 

بنابراین اگر آقاي زاکانی به تولید اشاره می کند، آقاي رضایی به یارانه و دیگري به چیز دیگر اینها همه نکات بدیهی و مهم هستند که

 
جزو وظایف یک دولت است. 

تولید چرا مشکل دارد؟ چون نرخ ارز مشکل دارد. تولیدکننده نمی داند با چه نرخ قرار است تولید کند و با چه قیمتی بفروشد و نرخ
گذاري کند و به سمت سوداگري کشیده می شود. اقتصاد ما الان تولیدش کم است که به دلیل گران شدن نرخ ارز، تحریم و گران
شدن نهاده هاي تولید بهم خورده است وگرنه مشکل تقاضا نداریم. قیمت پایین باشد مردم می خرند ولی توان خرید به دلیل قیمت

 
ها ندارند. چین هم مشکل دارد در این زمینه منت ها چین مشکل فروش دارد که منجر به بیکاري می شود و ما مشکل تولید داریم. 

- آقاي سعید جلیلی درباره کاهش قیمت مسکن با یک دستور وزیر وعده داده اند. شما به کدام راه حل در مورد مسکن اعتقاد دارید.
مانند مسکن مهر، مسکن داده شود یا ایجاد اشتغال کنند تا به خرید مسکن منجر شود؟ کدام مسکن را می خواهند بدهند، می
خواهند مسکن وارد کنند؟! مشکل مسکن ساده تر از این حرف ها هست. مسکن به اندازه کافی وجود دارد اما توسط افراد احتکار شده
است. بنابراین تا اطلاعت مربوط به مالیات بر عایدي مسکن و بانک اطلاعاتی مسکن بررسی نشود حتی نمی دانید با چه موجودي رو
به رو هستیم. وقتی مشخص شد این مسکن ها کجاست و چقدر عرضه شده بعد با ابزار مالیات این مسکن ها وارد فایل بنگاه ها می
شود. می خواهم بگویم این مسکن ها با وجود بالا رفتن قیمت تمام شده به فروش نمی رسند چون می گویند بفروشیم باید با چه
قیمتی بسازیم؟ بنابراین باز هم برمی گردیم روي بحث نرخ ارز. مثلا می گویند میل گرد گران می شود، آسانسور گران می شود،

 
مصالح گران می شود بنابراین می رود روي قیمت نهایی مسکن براي همین احتکار می کنند. 



ولی اگر بخواهند بگویند یک شبه مشکل مسکن را به این طریق حل می کنند که هر کسی سه مسکن خالی داشت از او گرفته شود با

 
شرع اسلامی منافات دارد. 

اگر مسکن مهر را تکمیل می کردیم و مسکن ملی را جدي می گرفتیم الان به این مشکل برنمی خوردیم. هزینه ساخت مسکن در

 
کشور وجود دارد و مصالح آن را داریم. آن هایی که بازار مسکن را قبضه کرده اند نمی خواهند چنین اتفاقی بیفتد. 

- پس شما با طرح مسکن مهر موافق هستید. من با هر طرح مسکن که سراغ انبوه سازي در جاهایی که می شود مسکن ساخت و
خدمات ارائه کرد موافق هستم. این که این طرح در دولت احمدي نژاد بد اجرا شد و خدمات درست ارائه نشد سر جاي خود منت ها
ببینید همین مسکن مهر 20 میلیون تومانی الان 1 میلیارد تومان قیمت دارد. یعنی همین طرح هم اگر اجرا نمی شد آن زمین ها
حالا بایر مانده بود و خیلی ها هم صاحب خانه نمی شدند. ما که نمی توانیم منکر واقعیت شویم. هر دولتی می تواند این طرح را اجرا

 
کند یکی اسمش را می گذارد مسکن مهر یکی دیگر می گذارد مسکن ملی. 

- آقاي احمدي نژاد طرح هاي اینچنین دیگري هم مثل سهام عدالت داشتند. سهام عدالت را چطور می بینید؟ می خواسته سهم
مردم را بدهد اما بد اجرا کرده است. چنان سهام عدالت را پیچیده کردند که مردم گیج شده اند که چه بخشی را می توانند بفروشند،
چه بخشی را مدیریت کنند و چه بخشی را سرمایه گذاري کنند و این اصلا یعنی چه. سهام عدالت اصلا باید در مسیر دیگري می
رفت که فقط منافع اش به مردم می رسید نه این که آن را مستقیم دست مردم بدهند. به همین ترتیب خصوصی سازي و طرح دلار

 
آقاي جهانگیري هم بد اجرا شده است وگرنه طرح هاي خوبی هستند. 

- برخی حال و هواي سیاست این روزها را با سال 67 و 68 مقایسه می کنند. شما نسبتی میان اقتصاد این روزها با اقتصاد پس از
جنگ می بینید؟ وقتی جنگ تمام شد ما با تحریم و تورم مواجه نبودیم. مردم در زمان جنگ ریاضت کشیدند. پولی نبود که بخواهند
چیزي را احتکار کنند. از زمان جنگ تا به حالا را ببینید چند صد میلیارد تومان وارد کشور شده است. ما آن زمان اینهمه لامبورگینی
و پورش داشتیم؟! زمان جنگ زمان ریاضت مردم بود و با حالا قابل قیاس نیست. معضلات جنگ خیلی ساده تر از حال حاضر بود.
سازندگی داشتیم اما جنگ فرصت ساختن نمی داد. حالا خرابی جنگ را نداریم اما اقتصاد خرابی به بار می آورد. مدیریت غلط نرخ

ارز، مدیریت غیر اصولی بانک ها، احتکارها و اختلاس هایی که زمان جنگ نداشتیم.



خط بندي ها جدي تر شد

منبع: بولتن نیوزشماره خبر:  106  |  تاریخ: 1400/03/12

اظهارات وتعریض هاي رضایی، تاکید ستادجلیلی بر ماندن، تمایل روزافزون جریان اصلاحات به همتی و طرح ویژه مسکن
رئیسی تا حدي فضاي انتخاباتی را روشن تر کرد

به گزارش بولتن نیوز، توکلی-کمتر از 20روز دیگر یکی از مهم ترین انتخابات کشورمان رقم خواهد خورد و این که کدام کاندیدا
تا آخر این مسیر می ماند و کدام کاندیدا به نفع دیگري انصراف خواهدداد؛ همچنان در هاله اي از ابهام است. در این بین، اظهارات
وتعریض هاي محسن رضایی علیه سید ابراهیم رئیسی و همتی و تمایل روز افزون جریان اصلاحات به همتی تا حدي فضاي انتخاباتی
را روشن تر و خط بندي ها را جدي تر کرده است. دبیر کنونی مجمع تشخیص مصلحت نظام با سخنان اخیر خود نشان داد که بناي

 
انصراف به نفع دیگر کاندیداها را ندارد.گویا جلیلی نیز قصد دارد تا پایان رقابت ها حضور داشته باشد. 

مرزبندي رضایی با رئیسی رضایی در گفت و گوي ویژه خبري،
در ابتداي سخنان خود به سراغ رد صلاحیت هاي شوراي نگهبان
رفت: «من انتظار داشتم بسیاري از کسانی که ثبت نام کرده
بودند، حضور داشته باشند و انتخابات پرشوري داشته باشیم
مانند لاریجانی، پزشکیان، محمد، قاسمی و ضرغامی. من با همه

این ها تماس گرفتم. من از نیروهاي انقلابی تقاضا می کنم متانت کنند. پزشکیان و دیگران نیروهاي باسابقه اي هستند.» این
کاندیداي انتخاباتی در بخش دیگري از سخنان خود با انتقاد از عملکرد رقیب انتخاباتی خود عبدالناصر همتی در پاسخ به سوالی در
خصوص نقدینگی در کشور گفت: «این سوال را باید از همتی می پرسیدید که آمد این جا شعبده بازي کرد. آقاي همتی در کانون
مشکلات اقتصادي سه سال اخیر بوده است. در بانک مرکزي کنترل نقدینگی رها شده است. اگر این آقایان دوباره سر کار بیایند، تا
پایان سال دوباره به تورم 50 درصد خواهیم رسید. حیثیت ما در پول ملی از بین رفت.» سخنان این نامزد به همین جا ختم نشد و
رضایی گریزي به سخنان اخیر دادستان کشور زد و پاي سید ابراهیم رئیسی کاندیداي پرچمدار اصولگرایی را به گفت وگوي ویژه
خبري باز کرد: «بحث جدي با قوه قضاییه دارم. دادستان تهران به تازگی نامزدها را تهدید کرده است. نباید کاري کنیم تا مسائلی در
ذهن مردم ایجاد شود. آن ها می توانند با ستاد آقاي رئیسی برخورد کنند؟ ما نباید انقلابی تر از رهبري باشیم. انتخابات پیش می
رود. مردم آگاه هستند. نباید انقلابی تر از رهبري حرکت کنیم. همه کمک کنیم تا انتخابات خوبی داشته باشیم.» مرزبندي محسن
رضایی با سید ابراهیم رئیسی زمانی بیشتر روشن می شود که او در توئیت اخیر خود نوشت: «در آزمون هاي تستی وقتی تشخیص
گزینه درست سخت است، از روش حذف گزینه استفاده می شود.» وي با لحنی غیر مستقیم موضوع خروج سید ابراهیم رئیسی از قوه
قضاییه و ورود این کاندیدا به انتخابات را مطرح می کند و ادامه می دهد: «مردم ما با حذف گزینه هایی که «براي رئیس جمهور شدن
نیامده اند» یا ممکن است این مسئولیت را «نیمه کاره رها کنند»، می توانند گزینه درست را پیدا کنند.» سخنانی که به صراحت
حاکی از آن است که محسن رضایی بنا ندارد به نفع کاندیداي اصلی اردوگاه اصولگرایی کنار بکشد. باید گفت رضایی در این چند وقت
اخیر فعال تر هم شده است. او در جدیدترین وعده اقتصادي خود اعلام کرد که« ایران را به هاب تامین مواد غذایی براي 500 میلیون
جمعیت اتحادیه جنوب غرب آسیا بدل می کنیم.» او همچنین در پاسخ به سوال توئیتري المیرا شریفی مقدم مجري شبکه خبر که
پرسیده بود: «کسی شنیده این پول هایی که می گن پرداخت می کنیم از کجا قراره تامین کنند؟» در دفاع از وعده یارانه 450



هزارتومانی اش، پاسخ داد: «سالانه ده ها میلیارد دلار رانت سلطان پرور، توسط دولت ها ریخت و پاش می شود که تاثیري هم بر
قیمت تمام شده کالاها ندارد. با برگرداندن فقط 18 میلیارد دلار از رانت ها به مسیر منافع ملی، می توانیم هم کسري بودجه

 
(10میلیارد دلار)را تراز کنیم، هم یارانه 450 هزار تومانی (8 میلیارد دلار) را پرداخت کنیم.» 

جلیلی؛ماندن یا نماندن سعید جلیلی دیگر کاندیداي اصولگرایی است که حرف و حدیث هایی مبنی بر احتمال کناره گیري اش به نفع
کاندیداي اصلی این جریان مطرح شده بود. از سویی سخنگوي علیرضا زاکانی پس از انتشار اسامی تایید صلاحیت شدگان اعلام می
کند که در نهایت یک کاندیدا از جبهه انقلاب به انتخابات ورود خواهد کرد و از سوي دیگر بیژن نوباوه مشاور جلیلی پیشتر تصریح
کرده بود اصلا موضوع کنار رفتن این کاندیداي انتخابات به نفع سید ابراهیم رئیسی مطرح نیست.همچنین یکی از اعضاي ستاد جلیلی
در گفت وگو با ما تاکید کرد که سناریوي باقی ماندن سعید جلیلی تاآخر رقابت ها همچنان به قوت خود باقی است . وزنه کناره گیري
نکردن جلیلی به نفع رئیسی آن زمان سنگین تر می شود که بدانیم سنخ هواداران این نامزد انتخاباتی با سایر هواداران متفاوت است.
در تبیین این مسئله، رسول قهرمان پور، صاحب نظر در حوزه کمپین هاي انتخاباتی در توئیتی می نویسد: «چالش بزرگ اصولگرایان
قانع کردن بدنه هوادار آقاي جلیلی براي راي دادن به آقاي رئیسی است زیرا با مبانی اعتقادي آن ها همخوانی ندارد. از نظر آن ها
حقانیت اصلح را نمی توان به نام مصلحت پاي وحدت سیاسی قربانی کرد.» گفتنی است جلیلی در کنار دیگر وعده هاي انتخاباتی
خود بر «دولت سایه» بسیار تاکید دارد و آن را یک تفاوت جدي بین خود و سایر نامزدها می داند: «تفاوت اصلی ما با سایر نامزدها در
تشکیل دولت سایه است و کار دولت را به موازات دولت تمرین کردیم.» جلیلی که از نظر تعدادي از تحلیل گران گفتمان نخبگانی
دارد، سعی کرده در سخنان اخیر انتخاباتی خود رویکردي عامه پسند داشته باشد. او در توئیتی می نویسد: «اگر می خواهیم به
اشتغال برسیم باید بوروکراسی ظالمانه و امضاهاي طلایی را که وجود دارد و مانع کارآفرینی می شود، برداریم.» عضوشوراي عالی
امنیت ملی همچنین در سخنان اخیر خود ضمن تشریح برنامه هایش در حوزه نظام سلامت، گریزي به سال 92 زد و در کنایه به
روحانی گفت: «سال 92 وعده صد روز ندادم؛ برنامه دادم. نباید کشور علاف و معطل این باشد که قاتلان سردار سلیمانی به ما عنایتی

 
می کنند یا نه؟ گفتند می توان به دنیا لبخند زد و کشور را اداره کرد و هشت سال کشور با این کلید قفل شد.» 

مستند جنجالی قاضی زاده «تا پایان انتخابات در عرصه می مانم»؛ این جمله سید امیر حسین قاضی زاده هاشمی دیگر کاندیداي
اردوگاه اصولگرایی است که با بیان آن، همان اول آب پاکی را روي دست اردوگاه اصولگرایی ریخت و نشان داد حداقل شاید تا روزهاي
آخر بناي کنار رفتن به نفع کاندیداي پرچمدار این جریان را ندارد. در این بین اما مستند انتخاباتی این کاندیداي انتخابات ریاست
جمهوري بسیار جنجالی شد به طوري که واکنش بسیاري از کاربران فضاي مجازي حاکی از آن است که مستند اول انتخاباتی قاضی
زاده نه تنها نگاه ها را به خود جلب نکرد بلکه زمینه انتقادات بسیاري را نیز فراهم کرد. کاربري با اشاره به قسمتی از این مستند که
قاضی زاده برخلاف رویه معمول در سفره پاك کردن، آن را تکان می دهد، گفت: «هر آن منتظر بودم یه مشت مرغ و جوجه بیان
وسط فرش و شروع کنن به خوردن خرده نون ها. وسط فرش آخه؟ واقعاً؟» در عین حال اما تعدادي از کاربران علت اصلی ضعیف

 
بودن ویدئوي تبلیغاتی این نامزد را محدودیت و فرصت کم عوامل این مستند براي ساخت آن بیان کردند. 

سردرگمی ناسا اما موضوع خط بندي ها تنها معضل جریان اصولگرایی نیست و جریان اصلاح طلبی به شکلی دیگر با این مسئله دست
و پنجه نرم می کند. اردوگاه اصلاح طلبی بین سه گزینه، مشارکت غیر فعال، حمایت از همتی یا حمایت از مهر علیزاده قرار دارد که
هنوز در این باره تصمیمی نگرفته است. در این بین اما کارگزاران به جمع بندي خود در خصوص حمایت از همتی رسیده اند و پیش
از این گفته شد که درصدد اقناع نهاد اجماع اصلاح طلبی هستند. در عین حال اما آن طور که به نظر می رسد ناسا در این خصوص به
جمع بندي لازم نرسیده و همین باعث شده که شایعاتی درخصوص حمایت یک جانبه این حزب به رهبري اسحاق جهانگیري از
همتی مطرح شود. مسئله اي که روزنامه اصلاح طلب شرق نیز در گزارش روز گذشته خود به آن اشاره کرد و با بیان این که اصلاح
طلبان هرچه سریع تر باید تکلیف خود را با انتخابات روشن کنند، نوشت: «ممکن است در این مسیر بخشی از احزاب اصلاح طلب
مسیر مستقل خود را طی کنند و در صورتی که جبهه اصلاحات بر موضع ارائه نکردن نامزد بایستد، تعدادي از احزاب نامزد خود را



معرفی می کنند؛ چنان که به تازگی یکی از اعضاي کارگزاران این موضوع را تأیید کرد و گفت در صورتی که جبهه اصلاحات فعالیتی
نداشته باشد، کارگزاران به طور مستقل در انتخابات نقش آفرینی می کند.» جبهه اصلاحات تا حدي موضعش نامشخص است که
هنوز در برابر درخواست چندي قبل محسن مهر علیزاده مبنی بر حضور در ناسا و ارائه برنامه هایش تصمیمی از سوي این نهاد گرفته
نشده است. با این حال، عطاءا... مهاجرانی با انتشار توئیتی حمایتش را از عبدالناصر همتی در انتخابات ریاست جمهوري اعلام کرد.
وزیر ارشاد دولت اصلاحات در توئیتی نوشت: تحلیلم را درباره رهیافت و رویکرد جدید در نظام جمهوري اسلامی به اشاره در همین
صفحه نوشتم. به نقد این گرایش و مبانی آن خواهم پرداخت اما در انتخابات شرکت می کنم. به دکتر همتی راي می دهم. امیدوارم

 
شاهد 2 خرداد دیگري باشیم و صداي ما که در سخنان و مواضع همتی ظهور دارد، شنیده شود.» 

انتقاد همتی از پخش نشدن مستندش در این بین، مستند انتخاباتی همتی که قرار بود ساعت 20 دیشب روي آنتن برود پخش نشد.
در این زمینه کمیسیون بررسی تبلیغات انتخابات ریاست جمهوري اطلاعیه اي بدین شرح صادر کرد:هم اینک نوبت پخش مستند
عبدالناصر همتی به مدت 30 دقیقه است که این نوبت بر اساس قرعه کشی و به نماینده قانونی ایشان ابلاغ شده بود.از آن جا که
ستاد ایشان در فرصت قانونی قادر به ارائه مستند نشده لذا این برنامه پخش نشده است.با این حال،همتی در توییتی نوشت: صداوسیما
مستند انتخاباتی بنده را پخش نکرد؛ در این مستند گفته بودم اگر عده اي بنده را بانی وضع موجود می دانند، آن ها خود وضع
موجودند. ضرورت تصویب FATF و ضررهاي ناشی از اجرا نشدن آن. برخی از دختران ایران بی واسطه حرف هایشان را زده بودند.
گفتند حذف کنید، گفتم من مخالف سانسورم.همتی همچنین در دیدار با کنشگران سیاسی، فرهنگی و رسانه اي گفت:برخی گفته اند
«چرا همتی در باره پیامک حجاب دختران اعتراض کرده و ممکن است صلاحیتش را رد کنیم» خب بکنید، فکر می کنید من در دفاع
از حقوق مردم عقب می نشینم که شما مرا تایید کنید؟ در همین حال کرباسچی دبیر کل کارگزاران سازندگی با اشاره به این که

 
همتی در شرایط فعلی گزینه مناسبی است افزود: آقاي کروبی شب گذشته بر حضور در پاي صندوق هاي راي تاکید کردند. 

در این بین اما کاندیدا هاي اصلاح طلب به مسیر تبلیغات انتخاباتی خود ادامه داده و عبدالناصر همتی در آخرین وعده انتخاباتی خود
از پرداخت یارانه یک میلیون تومانی به سه دهک پایین جامعه خبرداده و مهر علیزاده استاندار سابق اصفهان هم وعده داده است که

 
پس از دوماه اول یارانه پنج دهک پایین کشور را پنج برابر می کند. 

طرح ویژه مسکن رئیسی رئیسی که پیشتر از رایگان شدن اینترنت براي دهک هاي پایین جامعه سخن گفته بود، در آخرین وعده
انتخاباتی خود از طرح ویژه مسکن رونمایی کرد. طرحی که به گفته افشین پروین پور عضو سابق شوراي عالی مسکن، قرار است در
آن چهار میلیون مسکن با آورده اولیه صفر، زمین رایگان و وام ارزان بدون یک ریال بودجه دولتی ساخته شود: «یک تیم تخصصی و
پژوهشی در حوزه اقتصاد و مسکن حدود هفت ماه است روي طرحی کار می کند که ارتقا یافته و تقویت شده طرح مسکن مهر است
و هم اکنون به عنوان یکی از برنامه هاي اصلی دولت مردمی آیت ا... رئیسی در دستور کار ایشان قرار دارد.» افشین پور ادامه داد: «در
طرح جدید قرار است طی چهار سال آینده چهار میلیون واحد مسکونی ساخته شود؛ براي تامین مالی این طرح از منابع بانکی با

 
طراحی یک تیم مالی خیلی قوي اقدام خواهد شد. یکی از مزیت هاي این طرح، آن است که متقاضی هیچ آورده اولیه اي ندارد.» 

 
عزم زاکانی براي تک رقمی کردن تورم 

علیرضا زاکانی دیگر کاندیداي این دوره انتخابات نیز در توئیت اخیر خود با انتقاد از عملکرد دولت نوشت: «دولت روحانی با بیلِ تورم
کمرملت را شکسته و ایران جزو پنج تورم بالاي دنیاست. ریشه اصلی تورم در کسري بودجه، ناترازي شبکه بانکی و فقدان بانک
مرکزي مستقل و ساختار نظارتی نامناسب است. با اصلاحات ساختاري بودجه و اصلاح سیاست گذاري پولی توسط بانک مرکزي،

 
ظرف چهار سال می توان تورم را تک رقمی کرد.» 

 
خبر مرتبط 



دعوت از قالیباف براي جلوداري اتحاد نیروهاي انقلابی همزمان،به گزارش فارس، دوهزار نفر از دانشجویان و جوانان انقلابی ضمن
تقدیر از تعهد محمدباقر قالیباف به وحدت جریانی و ثبت نام نکردن در انتخابات ریاست جمهوري، از وي خواستند جلودار اتحاد
نیروهاي انقلابی و همه دلسوزان براي حل مشکلات و رفع معضلات مردم شود. در نامه اي که به امضاي حدود دوهزار نفر از
دانشجویان و جوانان انقلابی رسیده، خطاب به محمدباقر قالیباف آمده است: یک دهه از نیت خوانی عده اي که هر چه خدمت کردید،
به پاي فعالیت تبلیغاتی و انتخاباتی گذاشتند، گذشت و گذشتید. یک سال فعال کردن ظرفیت هاي مجلس شوراي اسلامی را نیز به
زمینه سازي براي حضور در انتخابات ریاست جمهوري تعبیر کردند اما بار دیگر بر همگان ثابت شد که قالیباف هنوز همان جوان
بسیجی لشکر5 نصر است و دوام انقلاب و حل مشکلات مردم برایش بیش از هر چیزي اولویت دارد و طعنه طعنه زنان او را از
استقامت در راه حق خسته نکرده است. در ادامه این نامه آمده است: امیدواریم همه افرادي که سال ها خدمت و کارآمدي تان را
تعبیر به کار انتخاباتی کردند، خود نیز در مسئولیت هایی که دارند- ولو با هدف حضور در انتخابات- کارآمد باشند. امضاکنندگان در
پایان این نامه خطاب به رئیس مجلس نوشته اند: ما جوانان گام دومی، ضمن گفتن خدا قوت، از شما انتظار داریم همچون برادرتان
حاج قاسم سلیمانی جلودار اتحاد نیروهاي انقلابی شوید و همه دلسوزان را براي حل مشکلات و رفع معضلات و کمک به دولت انقلابی

آینده گرد هم آورید.



افزایش نگران کننده آمار مردان و زنان مجرد در کشور

منبع: اقتصاد آنلاینشماره خبر:  107  |  تاریخ: 1400/03/12

این روزها هشدارهاي کارشناسان حوزه جمعیت در زمینه افزایش تجرد قطعی بیشتر شده است، چند روز پیش هم خبري
مبنی بر عبور دو و نیم میلیون مجرد از زمان ازدواج آنها منتشر شد، این در حالی است که بنابر آمار هاي منتشر شده 13

میلیون زن و مرد مجرد در کشور زندگی می کنند.

این روزها هشدارهاي کارشناسان حوزه جمعیت در زمینه
افزایش تجرد قطعی بیشتر شده است، چند روز پیش هم
خبري مبنی بر عبور دو و نیم میلیون مجرد از زمان ازدواج
آنها منتشر شد، این در حالی است که بنابر آمار هاي
منتشر شده 13 میلیون زن و مرد مجرد در کشور زندگی

 
می کنند. 

به گزارش اقتصادآنلاین به نقل از ایران، از طرفی بحث
تجرد قطعی در کشور نیز، چالش ها و مشکلاتی ایجاد

کرده است و اگر در این زمینه چاره اي براي عبور از این وضعیت اندیشیده نشود، جامعه با بحران مواجه خواهد شد. جمعیت شناسان
و کارشناسان این حوزه معتقد هستند که افزایش تورم، بیکاري، حس استقلال طلبی و در برخی موارد ارتباطات ناسالم در شبکه هاي
مجازي از جمله دلایلی هستند که سبب افزایش آمار تجرد قطعی شده اند، حالا چند سالی است که دیگر جوانان با دلایل عدیده تن

 
به ازدواج نداده و گوشه عزلت و تنهایی را به تشکیل خانواده ترجیح می دهند. 

https://www.eghtesadonline.com/%D8%A8%D8%AE%D8%B4-!تنهایی بهتر است
%D8%B9%D9%85%D9%88%D9%85%DB%8C-30/529346-%D8%B3%D9%82%D9%88%D8%B7-

%D8%AC%D9%85%D8%B9%DB%8C%D8%AA-%D8%AC%D9%88%D8%A7%D9%86-%D8%B2%D9%86%DA%AF-
%D8%AE%D8%B7%D8%B1%DB%8C-%D8%A8%D8%B1%D8%A7%DB%8C-

D8%A2%DB%8C%D9%86%D8%AF%D9%87-%D8%A7%DB%8C%D8%B1%D8%A7%D9%86% مهران، متولد سال 1366 و
مجرد است. او از دلایل مهم عدم تمایل خود به ازدواج می گوید: «حدود 10سال پیش مدرك تحصیلی کارشناسی نرم افزار کامپیوتر

 
گرفتم، از آن سال فقط به مدت یک سال در یک شرکت خصوصی مشغول به کار بودم، بعد هم به دلیل تعدیل نیرو از کار بیکار شدم. 

براي تأمین هزینه ها ناچارم با اسنپ کار کنم. دلیلی که تا حالا ازدواج نکرده ام، این است که نمی توانم با وجود این همه هزینه به
خودم اجازه بدهم که شخص دیگري را درگیر مشکلات زندگی کنم، همین حالا حتی از پس هزینه هاي زندگی خودم هم برنمی آیم،
چه برسد به اینکه بخواهم ازدواج کنم. تنها ماندن بهتر از این است که بار مشکلات را چندین برابر کنم.» نرگس 35 ساله هم می
گوید: «مدرك کارشناسی ریاضی کاربردي دارم، معلم هستم، خواستگار هایی داشته ام، اما یا شغل مناسب و دولتی نداشتند یا به

 
لحاظ مذهبی با هم همخوانی نداشتیم، چون من خودم مذهبی هستم و اعتقادات همسر آینده برایم مهم است. 



در سنین بالا فرد باید به ثبات مالی رسیده باشد اما متأسفانه اکثراً افراد درگیر مشکلات اقتصادي هستند، من نمی خواهم با این سن
و سال زندگی برایم سخت تر شود.» سعید هم که سن 40 سالگی را رد کرده، کارشناس عمران است اما حالا به دلیل رکود اقتصادي
مدتی است بیکار شده، او به ما می گوید: در حال حاضر با پدرم در کارگاه ام دي اف کار می کنم، براي ازدواج کردن باید کاملاً به
شرایط مطلوب رسید و بدون هیچ مشکلی به داشتن شریک زندگی فکر کرد، وقتی هنوز تا این سن و سال بیمه و درآمد مناسب
ندارم، چطور می توانم ازدواج کنم؟ اصلاً نمی توانم با این حجم از مشکلات و کمبود ها به فکر تشکیل خانواده باشم حاضر نیستم فرد
دیگري را درگیر کنم. مرجان، هم بالاي 40 سال دارد، فوق لیسانس شیمی، شاغل در آزمایشگاه است و برخلاف بقیه که مشکلات
اقتصادي را تنها سد راه ازدواج می دانند می گوید: «با مسئولیت هاي ازدواج خیلی راحت نیستم یا شاید هم تا این لحظه با شخصی تا
حد اعلاي دلبستگی آشنا نشدم که بخواهم مسئولیت هاي سنگین ازدواج را بپذیرم. در جامعه ما به نظر من ازدواج نکردن خیلی هم
عجیب نیست، نبود امنیت اقتصادي و برنامه اقتصادي براي زندگی و وجود تنش و استرس هاي زیاد زندگی هاي شهري هم در تنها
ماندن افراد بی تأثیر نیست، البته تنها اقتصاد، سد راه نیست، بلکه در سنین بالاتر افراد تقریباً به آرامش نسبی رسیده اند و فکر ازدواج

 
می تواند آنها را نگران کرده و ترجیح دهند با انتخاب تجرد قطعی آرامش نسبی خود را حفظ کنند.» 

افزایش تجرد قطعی از دهه 80 محمد میرزایی، جمعیت شناس و استاد دانشگاه با اشاره به اینکه تأخیر در ازدواج پدیده اي است که
از دهه 80 تشدید شده است می گوید: از دلایل مهم افزایش نرخ تجرد قطعی، رشد منفی اقتصادي از دهه 80 به بعد است. وجود
تحریم ها و نبود شغل سبب ایجاد این معضل اجتماعی بویژه در سال هاي اخیر شده است، حالا سن ازدواج پسران به 28 و دختران
هم به بالاي 24 سال رسیده است. وقتی پسر بیکار است و به خواستگاري می رود، در عین حال دختر هم در حال تحصیل است و
هزینه بالایی دارد، چگونه می تواند نظر خانواده دختر را جلب کند؟ در نهایت هم به بن بست می رسد و مجبور است به تنهایی

 
زندگی کند. 

به گفته این جامعه شناس، شرایط نابسامان اقتصادي و تحریم هایی که بویژه در سال هاي اخیر سبب رکود چند برابري اقتصادي شده
است، از جمله دلایلی هستند که آمار تجرد قطعی را بالا می برند، بالا رفتن نرخ دلار، طبیعتاً در گران شدن وسایل و لوازم منزلی که
باید براي شروع زندگی تهیه شود، مؤثر است، چه بسا بسیاري از لوازم خانگی در حال حاضر یا خارجی هستند یا مونتاژ می شوند،

 
پس با بالا رفتن قیمت دلار، این اجناس هم بشدت رشد قیمت داشته اند. 

در شرایطی هستیم که براي تهیه امکانات اولیه جهت شروع زندگی مشترك حداقل به یک خانه با وسایل آن نیازمند هستیم، اما
همین لوازم ابتدایی را هم براي شروع زندگی، خیلی ها نمی توانند تهیه کنند. میرزایی در ادامه می افزاید: بیش از 20 سال است که
در حال فریاد زدن هستیم که جوانان باید توانمند شوند اما در اطراف خود می بینیم که شاید جوانی 100 میلیون تومان هزینه بابت
تحصیل داده اما در نهایت بیکار است، این فرد قطعاً دچار دپرس شدید شده و ممکن است حتی دست به خودکشی هم بزند، کما
اینکه در خبرها می بینیم، آمار خودکشی ها هم بالا رفته است، از سوي دیگر برخی از افراد میل و اراده اي به ازدواج ندارند، چرا که
نمی خواهند استقلال خود را از دست بدهند و از طرفی هم میل به بی هنجاري سبب می شود که تمایل به مجرد ماندن هم افزایش
پیدا کند، اما به اعتقاد من به طور کلی کمتر کسی وجود دارد که شرایط ازدواج و تشکیل زندگی مشترك را داشته باشد اما میلی به
ازدواج یا بچه دار شدن نداشته باشد، از آنجایی که براي تأمین یک زندگی خیلی متعارف و معمولی حداقل ماهی 6 میلیون تومان
درآمد نیاز است، وقتی فردي شغل ندارد یا از چنین میانگین درآمدي برخوردار نیست، چطور می تواند به ازدواج فکر کند؟ معتقدم که

 
ایجاد اشتغال قطعاً در بالا رفتن آمار ازدواج مؤثر بوده و رابطه مستقیمی با این مقوله دارد. 

تاثیر منفی شرایط اقتصادي و فرهنگی بر ازدواج عالیه شکربیگی جامعه شناس با اشاره به افزایش آمار تجرد قطعی می گوید: این
مسأله باید از ابعاد مختلف مورد بحث قرار بگیرد، در بعد فرهنگی با ورود ارزش هاي مدرن در جامعه شاهد این هستیم که نهاد



 
خانواده هم بشدت تحت تأثیر این ارزش ها قرار گرفته و متأثر از آن دچار تغییرات نگرشی گسترده شده است. 

به گفته دبیر کارگروه خانواده سالم معاونت رئیس جمهوري در امور زنان و خانواده، دهه شصتی ها بیشتر از هر نسل دیگري به مرز
تجرد قطعی رسیده اند، این نسل که در دوران جنگ حضور داشتند، تحت تأثیر تغییرات قبل و بعد از جنگ قرار گرفته و به سبب آن
آینده نگر تر از نسل هاي دیگر هستند، براساس تحقیقی که در این حوزه داشتم، افراد در این دهه معتقدند که وقتی امکانات و
مقدمات اولیه زندگی وجود نداشته باشد، نمی توان زندگی مشترك را آغاز کرد و تشکیل خانواده نیازمند امکانات اولیه اي است که

 
اکثر این افراد قادر به فراهم کردن آن نیستند، پس یکی دیگر از دلایل اصلی افزایش تجرد قطعی مسائل اقتصادي است. 

شکربیگی، در ادامه اضافه می کند: بحث دیگر، تغییر نگرش هاي نسلی است. نگرش نسل جدید به مقوله خانواده و ازدواج از نسل
هاي قبلی منفک شده است، وقتی با این افراد دهه هاي جدیدتر یعنی دهه هاي 70 و 80 صحبت می کنیم، آنها هراس ها و نگرانی
هاي خاصی نسبت به تشکیل خانواده دارند و شرایط محیطی، فرهنگی و افزایش آسیب هاي اجتماعی آنها را از حرکت به سمت

 
ازدواج باز می دارد. 

نکته قابل تأمل دیگر، این است که امروز روابط خارج از عرف بر افزایش تجرد قطعی تاثیر گذاشته است؛ در حال حاضر عده زیادي در
شبکه هاي اجتماعی حضور دارند و این امر عاملی است، براي شکل گیري ارتباطات خارج از نهاد خانواده، از آنجایی که یکی از مهم
ترین کارکردهاي نهاد خانواده کارکرد جنسی است، وقتی نسل جدید خارج از خانواده نیاز خود را برآورده می کند، دیگر لزومی به

 
تشکیل خانواده نمی بیند. 

از سویی از هم گسیختگی هاي نهادهاي خانواده هم سبب می شود، این نسل از ازدواج، بیم داشته باشد. او در ادامه توضیح می دهد:
باید بدانیم که نسل جدید عقلانیت و محاسبه گري بالایی دارد و به سبب مشکلات و مسائلی که یاد شد، کمتر به سمت تشکیل
خانواده رفته و گرایش بیشتري به سمت تجرد قطعی پیدا کرده است، پس ابعاد فرهنگی، نگرشی، اقتصادي و استفاده ناصحیح از

 
شبکه هاي اجتماعی را می توان از جمله دلایل افزایش تجرد قطعی در کشور دانست. 

پربیننده ترین زمان ممنوعیت سفر بین استانی تغییر کرد آخرین آمار کرونا در ایران (1400/3/10) با ثروتمندترین افراد هر کشور
آشنا شوید عکسی که در امارات جنجال به پا کرد مسافرت رفتن ممنوع شد



جلیلی: فشار معیشت را از روي مردم برمی داریم تا نفس بکشند

منبع: بولتن نیوزشماره خبر:  108  |  تاریخ: 1400/03/12

نامزد انتخابات ریاست جمهوري گفت: ما در این چند سال براي موضوع ارز، برنامه اي طراحی کردیم که دولت براي تک تک
دستگاه هاي خودش مأموریت پیدا کند که آن ها بتوانند ارزآوري داشته باشند نه اینکه مصرف کننده ارز باشند.

به گزارش بولتن نیوز، سعید جلیلی، نامزد سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري، امشب (سه شنبه 11 خرداد) در برنامه

 
گفت وگوي ویژه خبري حضور یافت و به سؤالات مجري برنامه پاسخ گفت. 

محورهاي مهم گفت وگوي سعید جلیلی را در ادامه می خوانید:
- یکی از برنامه هاي مهمی که دولت باید داشته باشد که سایر

 
برنامه ها هم تحت تأثیر قرار می دهد، موضوع ارزآوري است. 

- یکی از مسائل مهم این است که در سال هاي مختلف دولت ها
موضوعی را مطرح می کنند. مثلاً می گویند امسال درآمد ارزي
مان کم است پس همه برنامه ها تحت تأثیر قرار می گیرد. اینجا

دو نگاه وجود دارد. یک نگاه که حداقلی است این است که مثلاً بازار ارز را تنظیم کنیم و مراقب باشیم نوسانات ارزي را بگیریم. این

 
حداقلی است و نمی تواند ما را به موفقیت برساند. 

- چیزي که من روي آن تأکید دارم این است که کشور موفقیت هایی دارد که بر اساس آن باید به قله ها نگاه کند. نمی خواهم شعار
بدهم. در بررسی هایی که این هشت سال داشته ایم به جمع بندي مهمی رسیده ایم و اینکه کشور را نباید تنها اداره کرد، بلکه باید

 
جهش داد. 

- جهش یعنی اینکه امروز کشور فرصت هاي ارزشمندي دارد که اگر با یک مدیریت صحیح و برنامه ریزي صحیح دنبال کنید کشور

 
جهش پیدا می کند. 

 
- در موضوع ارز، دولت باید براي ارزآوري یک برنامه با نگاه مبتنی بر جهش داشته باشد. 

- یک وقت شما می گویید نفت خام می فروشم و امسال نتوانسته ایم بفروشیم پس در آمد ارزي من کم شد و بازار ارز دچار کمبود
می شود. این یک نوع اداره کشور است. یک وقت این است که شما براي ارزآوري برنامه دارید و آن را فقط منوط به وزارت نفت آن

 
هم فروش نفت خام نمی کنید. 

- ما در این چند سال براي موضوع ارز، برنامه اي طراحی کردیم که دولت باید برنامه داشته باشد و مأمویت تعیین کند براي تک تک
دستگاه هاي خودش که آن ها بتوانند ارزآوري داشته باشند نه اینکه مصرف کننده ارز باشند. دستگاه هاي دولتی مأموریت پیدا می

 
کنند که بخش خصوصی را براي ارزآوري فعال کنند. 



 
- وزارت کشاورزي باید بستري را فراهم کند که کشاورزان ما به میزانی از تولید برسند که صادرات داشته باشند. 

- اگر هر بخشی قرار باشد براي خودش کاري کند و سیاست هاي بخش خود را پیش ببرد پس کارویژه رئیس جمهور چیست. هنر

 
رئیس جمهور این است که دستگاه هاي مختلف را هم آهنگ و هم افزا کند. 

 
- در بحث ارزآوري، وزارت خارجه هم نقش دارد. نمی تواند بگوید کار من مذاکره با چند کشور است، آن هم یکی از کارهاست. 

- به بوشهر رفته بودم، کشاورزان گوجه تولید کرده بودند و در فصل نزدیک به زمستان، دیدیم که عزا گرفته اند که گوجه ما خریدار
ندارد، چون جلوي صادرات آن گرفته شده است. این در حالی است که روسیه سالی 11 میلیارد دلار واردات صیفی جات دارد. سهم ما

 
از این بازار، تقریباً هیچ است. خب شما می توانید این بازار را بگیرید. 

- اگر می گوییم بازار ارز را تنظیم کنیم یک وقت این است که برویم چهار راه استانبول و بررسی کنیم ببینیم چهار نفر چکار می
کنند. انقدر نازل برخورد کنیم. یک بار این است که با توجه به توانمندي هاي کشور آنقدر تأمین ارز کنم که کشور جهش پیدا کند تا

 
با یک اتفاق انقدر دچار نوسان نشود. 

- دولت وظیفه دارد نسبت به تأمین مسکن که حق مردم است اقدام کند. آماري که در هشت سال گذشته وجود دارد نگران کننده

 
است. یعنی زمانی متوسط سالی 800 هزار مسکن می ساختیم که به حدود 400 هزار رسیده است. 

- اگر به بخش مسکن نپردازیم روي کسب و کار و ازدواج هم تأثیر می گذارد. باید حداقل سالی یک میلیون مسکن بسازیم. امّا آیا
مسکن مهر کامل بود؟ نه حتماً باید تکمیل شود. اقتضائات بومی را باید در مسکن در نظر بگیرید، اقتضائات محیطی و چیزهایی که در

 
معماري ایرانی- اسلامی باید یک مسکن داشته باشد. 

- براي مسکن باید سیاست هاي اقتصادي داشته باشید که بازار مسکن را بتوانید مدیریت کنید تا مسکن از کالایی سرمایه اي به

 
مصرفی تبدیل شود. 

- چند کار بزرگ را درباره مسکن انجام می دهیم؛ نخست اعطاي تسهیلات. با رشد بالاي قیمت ها مردم نمی توانند براي مسکن،

 
آورده اولیه داشته باشند. پس دولت باید تسهیلاتی را تخصیص دهید. 

- یکی از بهترین عرصه ها براي بازگشت تسهیلات، همین مسکن است. در زمان مسکن مهر می گفتند 37 هزار میلیارد وام به مردم
داده شد و تورم ایجاد شد، حال اینکه الان گفته می شود که عمده آن 37 هزار میلیارد تومان بازگشته است. چون مردمی که مسکن
می گیرند، قسط را سروقت پرداخت می کنند، حالا این را مقایسه کنید با اینکه می گویند 90 هزار میلیارد معوقات بانکی ما در دست

 
11 نفر است. 

 
- در بحث عرضه زمین و اعطاي تسهیلات اقدام می کنیم به نحوي که حداقل سالی یک میلیون مسکن ساخته شود. 

- اینکه گفتیم در چهارسال آینده کشور را نه فقط اداره بلکه باید جهش داد، این به معناي کارهاي بزرگ و خیلی راهبردي نیست و
اینطور نیست که کاري به معیشت مردم نداشته باشیم. نه اتفاقاً اگر می خواهید اقتصاد را جهش دهیم، یک بحث اساسی این است که

 
براي معیشت مردم برنامه مشخص داشته باشید. 



- در این هشت سال در کارگروه هاي مختلف با حضور جوانان متخصص، اساتید دانشگاه و مدیران سابق، روي طرح هاي معیشتی کار

 
کرده ایم. 

- فشار معیشت باید از روي مردم برداشته شود تا مردم بتوانند نفس بکشند. آن هم با همین بودجه و امکانات موجود. بحث ما این
است که در همین سه سال اخیر 55 میلیارد دلار ارز 4200 براي معیشت مردم تخصیص پیدا کرده است، امّا خود دوستان می گویند

 
آنطور به دست مردم نرسیده است. یک بحث جدي این است که پس دولت چکاره است. 

- سال 91 هم در زمینه توزیع مشکل پیش آمد. در چنین صورتی، یک زمان این است که فلان متخلف را بگیري، یک زمانی دیگر این
است که این مشکل، ساز و کار می خواهد. مخصوصاً امروز با این فناوري ها پیشرفته، با سازوکارهاي هوشمند کردن و فوق هوشمند

 
کردن دولت، می توانید مناسباتی را براي توزیع شکل دهید. 

 
- مثلاً وقتی پورتال ارزي، پورتال کالا و پورتال حمل و نقل و انبارها را تشکیل دهید توزیع مدیریت می شود. 

- شبکه مویرگی بسیار خوبی در همه محلات و کوچه ها کشور داریم که سال هاست دارند خدمات می دهند. اگر سیستمی طراحی
کردیم که کالا به خوبی به دست این شبکه برسد، نه تها مردم براي دریافت کالا در صف قرار نمی گیرند و کرامت شان خدشه دار

 
نمی شود، بلکه آن مغازه دار است که به دنبال مردم می رود و می گوید بیا از ما خرید کن. 

- چند طرح معیشتی داریم که یکی از آن ها طرح سبد غذایی است. اگر می گویید معیشت این نیست که یارانه اي بدهیم تا مردم به

 
نانی برسند. 

- ما بررسی کردیم که 13 قلم کالا که باید به مردم برسد تا تغذیه متعادل را تأمین کند و مثلاً روزي 2500 کالري در طیفی از مواد
مغزي دریافت کنند. اگر این اقدام صورت گیرد، در چند عرصه موفق خواهید بود؛ تولید افزایش پیدا خواهد کرد و تأمین کالا بیشتر

 
می شود و بر همین مبنا اشتغال ایجاد می شود و کالاي مردم هم تأمین می شود. 

- دو طرح دیگر این است که سهم مردم را از انرژي به خودشان بدهیم، تحت عنوان طرح «وان» که دو سه سال کار جدي و عمیق
روي آن کردیم. این طرح درباره بنزین، برق و گاز است که مردم سهم مشخصی از این حامل ها دارند و خودشان باید بتوانند آن را

 
مدیریت کنن و باعث اصلاح الگوي مصرف هم می شود. مازاد انرژي خود را هم می توانند واگذار کنند و از پول آن استفاده کنند. 

- درواقع یک بازار شکل می گیرد که اصلاً هم نیاز به ورود دولت ندارد. چیزي هم گران نمی شود. به عدالت هم نزدیک است. الان
سهم مردم از انرژي این است که اگر کسی 5 ماشین داشته باشد 5 برابر استفاده می کند و اگر ماشین نداشته باشد اصلاً استفاده نمی

 
کند. این توزیع، عادلانه نیست. 

- براي تفریح و شادکامی مردم هم برنامه داریم، آن هم بر اساس همین بودجه. الان دولت دارایی و بودجه اي دارد که خوب هزینه
نمی شود. یکی از طرح هاي ما این است که مکان هاي اقامتی و سیاحتی و مهمانسراهایی که در اختیار دولت قرار دارد، تقریباً اندازه
مکان هاي بخش خصوصی است که براي کارمندان دولت است و اشکالی هم ندارد و باید استفاده کنند، امّا شش ماه سال تقریباً خالی

 
هستند. 



- اگر سالی پانصد هزار ازدواج می شود، ما می توانیم به هر زوج پنج روز رایگان سفر اختصاص داد تا از این اماکن دولتی استفاده
کنند. همچنین اگر می گویید تحکیم خانواده، فردي که یک بار با پدر و مادرش مسافرت نرفته، می تواند سه روز براي دهک پاي

 
پایین درآمدي این سفر را قرار دهید. 

- در هشت سال گذشته خیلی روي موضوع خصوصی سازي متمرکز شدیم. واگذاري هایی مثل هفت تپه و هپکو به شکل واضحی

 
نشان می داد سوءمدیریت بوده است. 

- یکی از علت هاي مشکلات امروز خصوصی سازي این بوده که دولت از خصوصی سازي نگاه صرفاً درآمدي داشته است. این خیلی
غلط است. اصلاً چرا خصوصی سازي کردیم؟ چون دولت در اداره آن مجموعه ها ناتوان بود و قرار شد مردم را مشارکت دهیم تا ارتقاء

 
کارآیی داشته باشند نه اینکه به بدترین وضع بیفتند. 

- یکی دیگر از اشکالات این بوده که واگذاري بدون توجه به ماهیت شرکت ها انجام شده است. برخی شرکت ها اهمیت راهبردي
دارند، مثل ماشین سازي تبریز که در خاورماینه جایگاهی دارد اما به کسی که دیپلم هم نداشته و فقط پول داشت واگذار شده، آن

 
هم به ثمن بخس. 

- امّا راه حل چیست؟ یکی واگذاري مدیریت هاست. مدیریت را باید واگذار و زمین را از انتقال مالکیت حذف کنید تا بتواند پایدار
شود یا واگذاري را مشروط به ارتقاء کارایی کنیم. راه حل این است که شفاف سازي کنیم. اگر روز اول شفاف بگویی هپکو را به این

 
میزان واگذار کردم، حتماً افکار عمومی اجازه این کار را نمی دهد. 

- باید در هیأت واگذاري یک تعریف مجدد بشود، همچنین در معیارهاي ارزشگذاري بویژه با تأکید بر دارایی هاي غیر مشهود. حتماً

 
باید در این موارد بازنگري بشود. 

- اگر صحبت از ارتقاء و جهش می کنیم براي این است که بتوانیم تولید بیشتر از پول باشد. تورم به این دلیل پیش می آید که پول

 
شما بیشتر از کالا است که یک قصه پرغصه است. 

- از سال 52 تا 98 در این 47 سال میزان پول کشور بیش از 42 هزار برابر شده است اما تولید کشور 1.7 دهم برابر شده است. راه
حل این مشکل توجه به بازار سرمایه و تولید کالاست. توجه به بازار سرمایه به خاطر این است که تولید کالا بیشتر شود نه اینکه سفته

 
بازي و سوداگري بیشتر شود و بازار ثانویه و سوداگري و بازار اولیه به حاشیه برود. 

- رفتن نقدینگی به سمت بازار سرمایه براي تولید کالاها است نه اینکه دچار سفته بازي شود. متاسفانه در یکی ، دو سال گذشته در
این بازار سوء تدبیر هاي جدي صورت گرفته است. بازار سرمایه باید محلی باشد براي جذب مردم براي تولید نه یک کوره اي براي

 
سوزاندن سرمایه مردم. بازار سرمایه باید مطمئن و پایدار باشد. 

- گفته می شود نفت را نمی توان فروخت اتفاقا این فرصتی می شود که به جاي اینکه نفت خام بفروشی تبدیل فرآورده کنید عوض

 
اینکه بشکه اي 50 دلار بفروشید تا 2 هزار دلار می توانید با ارزش افزوده که دارد افزایش پیدا کند. 

- اگر 10 یا 8 پتروپالایشگاه مثل ستاره خلیج فارس بسازید می توانید نفت خود را تبدیل به فرآورده کنید و فرآورده ها تبدیل به

 
صنایع پایین دستی پتروشیمی کنید که منافع زیادي خواهد داشت و تحریم نمی تواند بر آن اثر کنند. 



- در همین سه سال گذشته که فشار حداکثري بود خود دوستان دولت می گویند و دشمنان هم به آن اعتراف دارند که نتوانستند به
بازار پتروشیمی و فرآورده هاي ما فشار را اعمال کند. از طریق تامین مالی و بورس مردم را در این برنامه مشارکت دهید تا سود قابل
اطمینان در دراز مدت داشته باشند آن وقت دولت باید بگوید به همان میزان که مشارکت میکنید به شما سود پرداخت میکنم و این

 
بود واقعی، پایدار و تضمین شده است. 

- اما یک وقت می بینیم افرادي غیرمسئول مثلاً رییس دفتر می گوید شاخص باید انقدر باشد. لذا چیزي که فکر میکنیم بازار سرمایه،

 
بازار پول و بیمه اي است که اینها را تضمین کند و این ها باید با هم، هم آهنگ و هم افزا باشند. هنر رییس جمهور این است. 

- یکی از مشکلاتی که براي بازار بورس پیش آمد به این دلیل بود که دو وزارتخانه از یک دولت در یک روز دو نگاه متفاوت دارند و دو

 
پالس متفاوت به بازار می دهند. وزیر نفت یک چیز می گوید وزیر اقتصاد یک چیز دیگري می گوید. 

- اگر آمدید آن شوراي ثبات را بین نهادهاي مالی، یعنی بین بیمه مرکزي، بانک مرکزي و بازار سرمایه که بورس هست شکل دادید و
با هم هماهنگ شدند، مردم هم منتفع می شوند. این غلط است که افرادي بخواهند در بورس یک شبه پولدار شوند و با خداي ناکرده

 
ضرر کنند. 

- در بحث هاي مختلف اقتصادي بین همین نامزدهاي انتخاباتی و حتی دولت مستقل در برخی موارد اشتراك نظر وجود دارد اما

 
مردم این سوال را از خود می پرسند پس چرا اجرا نمی شود؟ فساد اینجا معنی پیدا می کند که فساد یک طیف است. 

- اگر کسی کار نمایشی هم کرد آن هم فساد است، اگر کسی آمد در موضوعی تعارف کرد آن هم فساد است، اگر کسی در پیگیري
موضوعات جدیت نداشت اینها هم فساد است. فساد، یعنی متزلزل کردن یک کار. اگر به اینها به عنوان مصادیقی از فساد توجه نکنید

 
ممکن است با چند مفسد هم برخورد کنید اما اینها نمونه و ریشه هستند. 

 
- اینکه رییس دفتر فلانی در مورد بورس نظر دهد این فساد است. 

- سه جور با فساد می توانید برخورد کنید، یک وقتی با خود مفسد برخورد می کنید، یک وقتی است که بر فساد نظارت هاي جدي

 
می گذارید ، یک وقتی هم سازوکاري را درست میکنید که اصلا فساد نتواند شکل گیرد. 

- شکل گیري بانک هاي اطلاعاتی و تقاطع دادن بانک هاي اطلاعاتی با یکدیگر اجازه نمی دهد اصلا فسادي بروز پیدا کند.چرا در
کشور ما مجوز فروشی وجود دارد.



رئیسی: نمی توانم درد و رنج مردم را ببینم

رئیسی: نمی توانم درد و رنج مردم را ببینم

منبع: دنیاي بانکشماره خبر:  109  |  تاریخ: 1400/03/12

کاندیداي سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري گفت: دولت، دولت دلالی
و رانت خواري و پارتی بازي نیست، بلکه دولت، دولت تولید و فعالیت براي گره گشایی مشکلات مردم و مردمی و براي ایرانی قوي

 
خواهد بود. 

سیدابراهیم رئیسی عصر امروز (سه شنبه) 11 خرداد در برنامه با دوربین از شبکه یک سیما گفت: انگیزه بنده حقیر براي حضور در
انتخابات را شما خوب می دانید، انگیزه من دیدن مشکلات و رنج هاي مردم عزیز و برخی از ناامیدي ها و کاستی هایی که نباید در
سفره مردم نسبت به مسایل معیشتی باشد، است. ما در دستگاه قضایی وظیفه برخورد با فساد را برعهده داریم حتما باید با کسی که

 
فساد می کند برخورد شود، اما ریشه هاي فساد کجاست؟ 

وي با بیان اینکه اجراي عدالت خواست همه مردم است افزود: ما هر گونه بی عدالتی را در هر کجا امري مذموم می دانیم. من بنده
سرباز این نظام و کشور و خدمتگذار هستم. لبیک گفتن و پاسخ مثبت به خواست مردم وظیفه ام است و نمی توانم درد و رنج شما را

 
ببینم. 

وي افزود: مبارزه با فقر و فساد و تبعیض را یکی از وظایف مهم می دانیم و می شود در قوه مجریه آنرا انجام داد. برخورد با بی عدالتی

 
ها و ریشه کن کردن فقر امکان پذیر است. 

وي تاکید کرد: وضع فعلی قابل قبول نیست و باید آنرا تغییر داد. سخن از یک جناح و احزاب و بگومگوها نیست، سخن از اراده ملی
است. دولت، دولت دلالی و رانت خواري و پارتی بازي نیست، بلکه دولت تولید و فعالیت براي گره گشایی مشکلات مردم و مردمی و

 
براي ایرانی قوي خواهد بود. 

وي افزود: انگیزه بنده از حضور در این عرصه، خواست شما مردم عزیز بود. اگر نمی شد کاري کرد، هرگز وارد این عرصه نمی شدم.

 
من هویتم هویتی است که با مردم و رزمندگان و حرکت جهادي شکل گرفته است. 

رییسی تاکید کرد: من چگونه از درد مردم دردم نیاید؟! بله من مسول قوه مهم کشور هستم، ننشستم در اتاقی دستور دهم، چرا نیایم

 
به کارخانه ها و پیش جوان ها؟ زیرا باید یک مسول از درد مردم دردش بگیرد. 

وي افزود: دولت توانمند و جهادي و با اقتدار و مردمی می تواند هم مشکل معیشتی و هم کسب و کار را حل کند. این کشور امکان
بالندگی و پیشرفت دارد و عزم و اراده جدي و مدیریت جهادي می خواهد. باید برنامه ریزي کرد و اولا هزینه ها که افزایش یافته

 
کاهش یابد و به این وضعیت که مردم را ناامید کرده خاتمه دهیم. 

رییسی ادامه داد: من دوست دارم نخبگان اگر نظر و نقدي دارند بگویند من در قوه قضاییه با برنامه وارد شدم. الان قوه قضاییه هم

 
ریل گذاري شده و کار را پیش میبرد، لذا می شود تحول را ایجاد کرد. عین سند تحول را باید در دولت هم ایجاد کرد. 



رییسی تاکید کرد: با کنار گذاشتن ناامیدي ها و یک دنیاي امید به نقاط روشن خواهیم رسید. مدیري که با درد مردم احساس درد

 
نکند، باید درباره خود تردید کند. 

وي ادامه داد: باید معوقات بانکی تمام شود. باید گرانی کنترل شود. مساله مسکن و هزینه سلامت مهم است که باید براي اینها

 
راهکارهایی پیدا شود. ان شاءاالله به سمت تورم یک رقمی برویم. 

رییسی ادامه داد: کسر بودجه که جزو ام المسایل کشور است باید کاهش یابد و خلق نقدینگی مهم است. باید نقدینگی مدیریت شود

 
و به سمت تولید رود. اگر تولید افزایش یابد نگرانی وجود ندارد. 

وي ادامه داد: ما باید مجموعه بخش هاي کشور را در مساله بهبود کسب و کار فعال کنیم. مدیریت در بازار مهم است و ما مداخله در

 
بازار را نمی پسندیم، ولی معتقدیم باید بازار هدایت و حمایت و نظارت شود. باید قوانین اجرا شود زیرا ما مشکل قانون نداریم. 

وي ادامه داد: مساله اول ما در دولت شایسته سالاري است. بحث جناح و حزب و گروه نیست بحث من استفاده از همه ظرفیت هاي
کشور است و مبارزه با فساد و شفافیت در دولت مهم است. باید رابطه کالاهاي اساسی که در سفره مردم است با ارز را قطع کنیم و به

 
سمت خودکفایی برویم. ما باید بسمت استقلال کشاورزي یعنی نان و گوشت و مرغ مردم و سالادي که در سفره مردم است برویم. 

وي خطاب به مردم افزود: امروز حضور و مشارکت و نقش آفرینی و راي شما مردم عزیز مهم است و قهر کردن از صندوق راي نمی
شود. شما ناامید شدي و ... همه را می دانم ولی حضور در این راه مهم است ما در جهت شکل دادن دولت مردمی هستیم براي شکل

 
یافتن ایرانی قوي و این کار شدنی است زیرا امروز نقش جوانان مهم است. 

وي ادامه داد: ما نمی پسندیم دست دولت در جیب مردم برود. اینکه دولت کسري بودجه اش را بخواهد از بورس و بانک مرکزي حل
کند؛ مشکل ایجاد می کند و باید به سمتی برویم که ارزش پول مردم افزایش یابد نه شعاري باشد. محوریت دولت مردمی بر اجراي

 
عدالت خواهد بود. 

وي ادامه داد: مساله اعتیاد و طلاق و حاشیه نشینی ها و آسیب هاي اجتماعی و دیگر مشکلات با حضور شما مردم عزیز قابل حل
است. هزینه مردم درباره مسکن را می توان حل کرد. مساله اجاره نشینی مردم و مساله خانه دار شدن مردم مهم است. امکان تولید
مسکن و راه انداختن اقتصاد پیشران و ایجاد مسکن 4 میلیون در 4 سال امکان پذیر است. مساله زمین را می شود بعنوان هزینه ها در

 
ساخت مسکن و سوداگري را کاهش داد. 

رییسی ادامه داد: سلامت مردم مهم است و الان 43 درصد از هزینه ها را مردم نسبت به درمان پرداخت می کنند که امکان کاهش
آن وجود دارد. دسترسی به تخصص درمانی را باید افزایش دهیم که قابل انجام هست. اگر این کار صورت گیرد که حتما صورت می
دهیم و تخصیص کارت سلامت براي 70 درصد مردم امکان پذیر هست. کسی که درد دارد، دردش کافی است که مرکز درمانی می

 
رود و ما نباید دردي بر دردهاي او بیفزاییم. 

وي ادامه داد: راهکار کسب درامد ، مساله اشتغال است و 40 درصد دستگاه ها غیرفعال است که باید به چرخه تولید بیایند و امکان
پذیر است و ما در دستگاه قضایی 2 هزار دستگاه تعطیل و نیمه تعطیل را فعال کردیم. من دیروز رفتم کارخانه اي و گفتم چرا مشکل

 
داري؟ گفت نقدینگی مشکلم است و باید رشد نقدینگی تبدیل به تولید شود. 



 
وي تاکید کرد: اصلاح نظام پولی و مالی مدنظر است. 

رئیسی درباره برخورد با قاچاق کالا گفت: ما در قوه قضاییه پرونده هاي زیادي در این زمینه رسیدگی کردیم اما آیا حل می شود؟
راهکارش چیست؟ راهکارش این است که پولش از کجا می آید. این پول اگر درست ردیابی شود، باید در تولید بیاید و نظارت بر پول

 
حاصل از صادرات باید در تولید بیاید. 

وي افزود: دیگر مساله مهم برنامه ریزي تسهیلات است که باید به سمت تولید بیاید و راهکار دارد و آن هم این است که باید منابع

 
منجمد بانک ها به چرخه تولید بیاید. 

 
وي افزود: من به بسیاري از کارگاه ها و کارخانه ها سر زده ام و اعتقاد دارم بسیاري از آن ها با یک امضاء به چرخه تولید برمی گردد. 

وي با طرح این سوال که مردم را چه رنج می دهد؟ گفت: باید برنامه ریزي کرد تا هزینه هاي افزایش پیدا کرده، کاهش پیدا کند تا

 
امید به مردم برگردد. 

وي افزود: من با مشورت نخبگانی که مسئله حل کردند، مشورت کردم و برنامه اي تهیه کردم که بسیاري از مشکلات کشور را حل

 
می کند و گره ها را وا می کند. 

وي افزود: ما شاهد تورم 320 درصدي در هشت سال گذشته بودیم. امکان تغییر وضعیت وجود دارد.



حمایت دین از کارآفرینی با تکیه بر تلاش و پشتکار

منبع: ادیان نیوزشماره خبر:  110  |  تاریخ: 1400/03/12

استاد دانشگاه ویسکانسین آمریکا معتقد است؛ تأکید دین بر سخت کوشی بستري حمایتی براي کارآفرینی ایجاد می کند به
طوري که امروز رابطه مثبت بین دین و رشد اقتصادي در جوامع مسیحی پذیرفته شده است. The post حمایت دین از

کارآفرینی با تکیه بر تلاش و پشتکار first appeared on خبري تحلیلی ردنا (ادیان نیوز).

استاد دانشگاه ویسکانسین آمریکا معتقد است؛ تأکید دین
بر سخت کوشی بستري حمایتی براي کارآفرینی ایجاد
می کند به طوري که امروز رابطه مثبت بین دین و رشد

اقتصادي در جوامع مسیحی پذیرفته شده است.

The post حمایت دین از کارآفرینی با تکیه بر تلاش و
پشتکار first appeared on خبري تحلیلی ردنا

(ادیان  نیوز).]]>
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موج وارونه| مردم چقدر اخبار انتخابات را پیگیري می کنند؟/ هیجانی رفتار

نکنیم | خبرگزاري فارس

منبع: مناظرهشماره خبر:  111  |  تاریخ: 1400/03/12

یک استاد دانشگاه گفت: یک آسیب جدي در حوزه انتخابات که همیشه شاهدش هستیم این است که فکر می کنیم هیجانی
رفتار کردن یا احساسی رفتار کردن از دل توده هاي مردم در می آید و نخبگان ما خیلی دارند درست پیش می روند.

یک استاد دانشگاه گفت: یک آسیب جدي در حوزه انتخابات که همیشه شاهدش هستیم این است که فکر می کنیم هیجانی

 
رفتار کردن یا احساسی رفتار کردن از دل توده هاي مردم در می آید و نخبگان ما خیلی دارند درست پیش می روند. 

خبرگزاري فارس-گروه رسانه: میزگرد «موج وارونه» با موضوع «نقش رسانه در سلامت کاندیداهاي ریاست جمهوري»  با مشارکت
خبرگزاري فارس و رادیو گفت و گو برگزار شد. در این میزگرد دکتر «مصطفی انتظاري» استاد دانشگاه و مدیر عامل رسانه خبر فوري

 
و دکتر «حسین ظفري» رئیس مرکز رسانه و قدرت نرم دانشگاه امام حسین علیه السلام حضور داشتند که متن آن در ادامه می آید: 

 
  امروز قرار است درباره سلامت کاندیدهاي ریاست جمهوري صحبت کنیم و اینکه نقش رسانه در این حال و احوال چیست؟ 

ظفري: بحث رسانه یکی از مهم ترین ابزارهاي است که می تواند تاثیرگذاري بر اذهان داشته باشد و در چند بخش نقش خود را ایفا
کند براي اینکه فضاي شفاف تري را در جامعه بتوانیم ببینیم طبیعتاً کاندیده ها را هم در این فضا بتوانیم جانمایی کنیم و آن سلامت
و سابقه و یا اطمینان خاطر هم که مردم می توانند بابت این که کاندیدهاي مطلوب خودشان را انتخاب کنند در این فضا شفاف شود
اولین موضوع این است که رسانه ها در شکل گیري گفتمان یا مطلوب یا طبیعتاً رسانه هاي معاند در تبدیل گفتمان به یک گفتمان
 نامطلوب شکل گیري موثري داشته باشند به نظرم در فضاي فعلی خود اینکه کاندیدها چه گفتمانی دارند می خواهند بگویند چه
ایده اي دارند چه فضایی را می خواهند شکل دهند و بر اساس این فضاي بین اذهانی که در جامعه می تواند شکل بگیرد بابت حرف
هایی که کاندیدا می توانند بزنند خودش یکی از مسائلی است که می تواند روشنگري کند یا می تواند گفتمان سازي بکند اگر یک
فضاي گفتمانی در جامعه شکل بگیرد طبیعتاً کاندیدها هم مجبور هستند در آن فضاي گفتمانی خودشان را تعریف کنند لذا به نظرم
رسانه ها اگر بیایند در گفتمان سازي و اینکه آیا آن شاخص ها و مختصات مطلوب یک حرکت مشخصی که در جامعه می خواهد
شکل بگیرد تعریف کند مجبور هستند کاندیدها هم در آن فضا نقش آفرین باشند و بیایند خودشان را تعریف کنند نکته دوم این
است که خود را رسانه می تواند در مدیریت تصویر کاندیداها نقش ایفا کند طبیعتاً آن چیزي که از هر کاندیدها می تواند در ذهن ما
شکل بگیرد این است که چه تصویري از کاندیدها در ذهن ما شکل می گیرد و بر اساس آن تصمیم گیري کرده و انتخاب کنیم لذا
رسانه ها نقش حیاتی در این مدیریت تصویر می توانند داشته باشند الان ما کاندیداهایی را داریم که ممکن است با توجه به دعواهاي
رسانه اي که در فضاي کشور وجود دارد و یا حتی فضاي رسانه هاي معاند وجود دارد این تصویرغیر واقعی از آنها شکل بگیرد تصویر
غیر واقعی یعنی این که ممکن است این تصویر نامطلوب باشد یا اینکه ممکن است این تصویر واقعی و مطلوب شکل گرفته باشد
رسانه ها می توانند در مدیریت تصویر و نشان دادن تصویر درست و دقیق از کاندیدها نقش آفرینی مثبتی را داشته باشند و نکته
آخري که رسانه ها می توانند خیلی در آن نقش ایفا کنند  ایجاد فضایی براي مشارکت همگانی است اگر مشارکت حداکثري باشد اگر
مشارکت همه یا اکثر آنها را بتواند پاي کار بیاورد آن بخش شما می توانید در یک فضایی صحبت کنید که خرد جمعی انتخاب دقیق

 
تر و درست می تواند داشته باشد. 



 
 

 
  

  نکته اي که وجود دارد این است که آقاي انتظاري ما در ادوار اخیر انتخابات ریاست جمهوري در کشورمان بالاخره شکل و شمایل و
مهندسی افکار عمومی به یک شکلی شده است که بعد از آن ما از بعضی آقایان اساتید و ناظران سیاسی شنیده ایم که انتخابات در
ایران گفتمانی شکل نمی گیرد یعنی یا احساساتی و سه یا چهار روز آخر شکل می گیرد و جمع بندي می شود و یا به خاطر اینکه

 
آقاي الف راي نیاورد ما به سوي آقاي ب روي می آوریم فرق هم بین اصولگرا و اصلاح طلب و چپ و راست و بالا پایین ندارد. 

ماجرا فراتر از این چیزهاست و یک بحث اجتماعی سیاسی است انگار شما این را قبول دارید و اگر دارید چه باید بکنیم در فضاي
رسانه اي که از این اتفاق که اتفاق بدي هم هست این احساساتی تصمیم گرفتن در انتخابات و چیز خوبی نیست چه باید کرد در

 
فضاي رسانه اي که از این فضا فاصله بگیریم و به سوي گفتمانی انتخاب کردن قدم برداریم؟ 

 
 

 
  

انتظاري: یک آسیب جدي در حوزه انتخابات که همیشه شاهدش هستیم این است که فکر می کنیم هیجانی رفتار کردن یا احساسی
رفتار کردن از دل توده هاي مردم در می آید و نخبگان ما خیلی دارند درست  پیش می روند ستادهاي انتخاباتی شان خوب کمپین
سازي می کنند گفتمان سازي می کنند اما مردم می آیند بر اساس این هیجانات و دقیقه نودي همه پیش بینی ها را به هم می ریزند
در صورتی که من فکر می کنم اینطور نیست مردم مطالبات مشخصی دارند نیاز هاي مشخصی دارند انتظار دارند که به این نیازها



پاسخ داده شود خیلی انتظارات معتدل و واقعی از کاندیدهاي خود دارند اما آنچه که در رویداد انتخابات ما شاهد هستیم این است که
ستادهاي انتخاباتی و متاسفانه خود کاندیدها گاهی دچار این احساسات می شوند یعنی ما شاهد هستیم که نامزدي در یک دوره از
انتخابات شعاري را می دهد در چهار سال بعدي که تا انتخابات بعدي است حالا یا ایشان را می بینیم یا به هر حال به عنوان یک
کنشگر سیاسی از ایشان مواضعی را می شنویم دیگر حتی یک بار هم همان شعار دوره قبل خود را تکرار نمی کند یعنی انگار که
اساسا آن حرف را قبول نداشته یک حرفی زده شده چهار سال گذشته کنار دوباره می آید بعد از 4 سال یا تکرار می شود یا خلاف آن
مطرح می شود من فکر می کنم این ستادها و این کاندیدها هستند که باعث هیجانی شدن می شوند و باعث می شوند این احساسات
که شما می فرمایید غلبه پیدا کند ما در یک دوره اي که شاهد آن نگاه و نقش سنتی رسانه ها هستیم رسانه ها یک طرفه عمل می
کردند یعنی اطلاع رسانی می کردند انتظار داشتیم مردم آنها را بشنوند و بعد تصمیم بگیرند بر اساس آن در صورتی که در پارادایم
هاي جدید رسانه اي که شاهدش هستیم این رسانه تبدیل شده به رسانه تعامل یعنی خود مخاطب در رسانه نقش دارد شما در شبکه
اجتماعی می بینید خیلی سریع کامنت ها می آید خیلی سریع واکنش می دهند امروز دیگر شما یک خبر را فقط نمی خوانید
مخاطب گاهی خود خبر را نمی خواند و کامنتهاي آن خبر را می خواند در یک چنین فضایی به نظر من مردم دارند حرفشان را می
زنند و رسانه کاري که دارد می کند این است که نیاز مردم را دارد می گوید از طریق نظرسنجی از طریق کامنت ها ازطریق ابزارهایی
که دارد گزارش هاي مردمی که دارد تهیه می شود چه خود صدا و سیما چه شبکه هاي دیگر که دارند این کار را انجام می دهند
انتظار از ستادهاي انتخاباتی این است که این حرف مردم را بشنوند نیایند بر اساس پیش فرض هاي کلیشه اي خودشان از مردم
شعارها و وعده هایی را بچینند این نسبتی ندارد با نیازهاي واقعی مردم و بعد آنجاست که دچار هیجان دچار تصمیمات آنی و جملات
آنی می شوند یعنی کاندیدها می روند در جمع مردم قرار می گیرند یا می رود در یک فضاي رسانه اي قرار می گیرد حرفی را می زند
که به نظر من یعنی مواضع بعدي این را می رساند که حرف خودش را قبول ندارد و مبانی اش دچار تغییر می شود و من فکر می
کنم ما باید به سمت عقلایی شدن این موضع گیري ها برویم شاید به دلیل نبودن احزاب در کشور ما این کاندیدها عملا برنامه و
گفتمانی از قبل ندارند و می آیند در هیجان انتخابات تازه به گفتمان برسند من فکر می کنم باید گفتمان از قبل زاییده شده باشد و
آنجا پرورش پیدا بکند عملاً زایش از قبل صورت بگیرد و بعد در انتخابات به مرحله بروز و ظهور برسد در شرایط فعلی من فکر می

 
کنم است اصل زایش این گفتمان در اوج انتخابات و به صورت بداهه شکل می گیرد و این باعث هیجان می شود. 

 
 

 
  

  به نظر شما رسانه هاي ما چه قدر خواست هاي مردم در فضاي انتخاباتی را پی می گیرند و چقدر فاصله می گیرند و میل می کنند

 
به سمت و بازي هاي سیاسی؟ 

ظفري: طبیعتا فضاي رسانه اگر فضاي بی طرفی  باشد باید آن مطالبات مردمی را به گوش مسئولین و کاندیدها برساند. یعنی این بی



طرفی رسانه می تواند خیلی نقش ایفا کند طبیعتا کار کاندیداها یا کمپین ها و ستادهاي انتخاباتی این است که بیایند یارگیري رسانه
اي بکنند فضا را از این حالت معقول خودش بیرون بیاورند تا می توانند هیجانی کنند و یک مقدار سوار بر گفتمان که شکل گرفته
شوند. اینجا دیگر فضاي که شما مد نظرتان است به نظرم پیروز انتخابات می تواند آن کسی باشد که آن یارگیري بیشتري را از بین
رسانه ها داشته باشد و با خودش همراه کند. این فضا در کشورهاي دیگر هم همینطور است در آمریکا اگر نگاه کنید آنجا هم طبیعتاً
کسانی که در این فضا وارد می شوند و نقش آفرینی می کنند هزینه هایی که می کند بالاخره براي تبلیغات اینجا فضاي رسانه اي
مخصوصاً با ورود رسانه هایی که شما در بستر فضاي مجازي اینها را می بینید یک مقداري دارد پررنگ تر می شود لذا به نظر من کار
کرد حرفه اي رسانه زمانی است که بیاید با نگاه بی طرفانه کاندیدهاي مطلوب را کاندیدا که مطالبات واقعی مردم را مطالبات اصلی
مردم را گاهی اوقات رسانه براي اینکه عملیات روانی یا بازي رسانه راه بیندازد مطالبات فرعی مردم را بالا می آورد در حالی که مطالبه
واقعی مردم تا چند وقت پیش ممکن بود چیز دیگري باشد الان در فضاي اجتماعی عمدتاً بیکاري اقتصاد و وضعیت معیشتی مردم
اینها مطالبات واقعی است که شما باید از کاندیدها مطالبه کنید در حالی که یک مقدار که جلوتر می رویم می بینیم کاندیدها می آید
می بیند که بر اساس آن تصویري که از خودشان شکل گرفته است فضاي که می تواند ایجاد کنند و ببرند به سمت موضوعات دیگري
مثل اینکه خانم ها به ورزشگاه بروند یا نروند که مطالبه بخشی از خانم هاست اما این اولویت ندارد اولویت اصلی و اولیه مردم در
نظرسنجی ها معیشت شان بیکاري شان اشتغال ازدواج مسکن اینها مطالبات اصلی است و باید شفاف شود لذا وقتی صحبت از این
می کنید که رسانه باید چه کار کند این جو بی طرفی در رسانه باید شکل بگیرد کار کرد حرفه اي خودش را نشان دهد و باید مطالبه
واقعی مردم را از کاندیدها طلب کند و بگوید  براي این مطالبه چه برنامه اي دارد البته یواشیواش بازي سیاسی پررنگ تر می شود
مخصوصاً در رسانه هاي خرد یعن رسانه هایی که در فضاي مجازي شما بیشتر می بینید رسانه هاي داریم که یک مقدار هویت رسمی
دارند فضاي شناسنامه اي دارند طبیعتاً نمی توانند خط قرمزها را رد بکنند این رسانه هایی هستند که شناسنامه دارند مثل صدا و
سیما که هویت رسمی دارد رسانه هاي خدي که به ویژه در بستر فضاي مجازي هستندنه شناسنامه رسمی دارند نه مشخص است که
چه کسی پشت شان است شما می بینید یک مقدار نزدیک انتخاباتی می شویم کانال هایی که نه هویت دارند و نه چیز دیگري یک
دفعه مثل قارچ سبز می شوند و جمع زیادي را مشغول خودشان می کنند اینها با شایعه و با عملیات روانی کار می کنند و تکنیک

 
هاي را براي جذب مخاطب به کار می برند به خصوص مخاطبی که فکر می کند اینها حرف جدي ممکن است داشته باشند. 

 
 

 
  

  آقاي دکتر انتظاري این مهندسی که الان در فضاي رسانه وجود دارد چطور می بینید به نظر می رسد که شکل و شمایل می تواند

 
پشت مردم بایستد یا ناگزیر است که غرق سیاسی بازي بشود و بدود؟ 

انتظاري : دو تا نکته را مطرح می کنم که یکی ارتباط مستقیم با انتخابات ندارد و مربوط به قبل از انتخابات و بعد از آن هم می شود



 
و آن این است که متاسفانه در مدیریت رسانه اي یا به طور کلی مدیریت فضاي مجازي ما ضعف هاي بدي داریم. 

 
 

 
  

ما خودمان یک نامه نوشتیم به عنوان مجموعه خبر فوري 52 تا خبر فوري را معرفی کردیم که اینها را فقط ما شناختیم به نظرم الان
خیلی بیشتر شده است تا این لحظه که من در خدمت شما هستم این خبر فوري ها بسته نشده اند در صورتی که یک رسانه یک
مجوز دارد بالاخره نمی شود که پنجاه و یک عدد دیگر هم کنار این شکل بگیرد این یعنی رسیدگی نمی شود براي افکار عمومی هم
ممکن است آنهایی که خبره هستند و می شناسند آسانتر است اما کسی که در جریان نیست وقتی که می گویند خبر فوري این را
زده دیگر نمی رود چک بکند اینها نابسامانی هایی ست که وجود دارد دره ها نهاد داریم که نظارت می کنند مدیریت می کنند تذکر
می دهند اما رسما حتی یک نهاد به جمع بندي نمی رسد و آن کار را پیش نمی برد و این به کنار اما درباره نکته انتخاباتی که ناظر
به بحث ماست هر رسانه اي که دغدغه حفظ مخاطب داشته باشد به نظر من باید صادقانه عمل بکند یعنی به هر حال کسانی که در
فضاي چه اینستاگرام چه تلگرام یا شبکه هاي اجتماعی فعال هستند این حرف من برایشان قابل درك است حتی براي یک دانه
مخاطب و ممبر و فالووري که آنجا است باید جنگید و آن را حفظ کرد اینها راحت به دست نیامده که در ایام انتخابات در طی دو یا
سه هفته با زدن خبر هاي فیک با اخباري که سریع تکذیب می شود و خیلی سریع مشخص می شود منبع و مرجع درستی ندارد ما
بیایم اعتبار خودمان را معامله بکنیم رسانه هایی که دغدغه مخاطب دارند حاضر نیستند با این خبرها خودشان را بدنام کنند رسانه
هاي شناسنامه دار خب علاوه بر اینها یک معذوریت نظارتی دیگر هم ممکن است داشته باشند چه حتی رسانه هایی که به ظاهر

 
آزادتر عمل می کنند در شبکه هاي اجتماعی اما به دلیل اینکه مخاطبشان را حفظ می کنند حواسشان است نباید دچار افراط شوند. 

دچار انحراف شوند من فکر می کنم ما اگر نظام رسانه اي مان را به این سمت ببریم که جلو رانتها و این یارانه هاي عجیب و غریبی
که به رسانه ها داده می شود را بگیریم و به همه بگوییم براي همه ملاك مخاطب باشد و شما می بینید که حتی رسانه که تعلق
خاطر به یک نامزد هم دارد باز به خاطر این که می گوید من همان چند درصدي که طرفدار رقیب نامزدم هستند را داشته باشند نمی
آید افراط کند در بازنمایی اخبار انقدر یکسویه برود که همان مخاطب قبلی را هم از دست بدهد ما باید برویم به سمتی که رسانه ما
مخاطب محور شود نه سازمان و ارگان محور در انتخابات آمریکا اشاره کردید آنجا شما شاهد هستید که رسانه ها مشخصا طرفدار یک
جریان یا جناح خاص هستند مثلا فاکس نیوز نمی توانیم انتظار داشته باشیم به نفع دموکرات ها اظهارنظر کند این اشکالی ندارد و
رسانه هاي حزبی هم شخصی هستند اما ما چون در ایران در نبود تحزب من فکر می کنم رسانه ها دارند بار آن را می کشند و هزینه
هایش را می دهند چون شما شاهد هستید که رسانه باید آن بار را بر دوش بکشد و مخاطب اینجا تکلیفش با رسانه مشخص نیست

 
که تو بی طرفی تو مشخصا پشت این کاندیدها هستی اعلام می کنی نمی کنی؟ 



 
 

 
  

من فکر می کنم اینجا باید تلاش بکنیم براي اینکه رسانه را به سمت مخاطب محوري ببریم از آن بخواهیم که اصول حرفه اي رسانه
اي را رعایت بکند و این را هم در نظر بگیریم که به هر حال در این فضا  تبلیغات هم یک چیزي است که قرار شده به خصوصدر این
شرایط کرونا که امکان اجتماعات عمومی محدود تر است چاره اي نیست جز این که مثلاً کاندیدها بیاید در یک لایو اینستاگرام
حرفش را بزند من اینجا فکر می کنم که اتفاقا خوب است که این تبلیغات را ما حمایت کنیم اما به رسانه بگوییم که اگر دارید تبلیغ
می کنید حتمابگویید داریم تبلیغ می کنیم نباید در قالب خبر تبلیغ را منتشر کنیم این چیزي است که به نظر می رسد بسیاري از
همکاران رسانه اي ما در نظر نمی گیرند و مخاطب خودش تا حدودي متوجه می شود و در فضاي انتخاباتی ممکن است این سو
تفاهم ایجاد بکند که وضعیت رسانه اي را دچار مشکل کند بنابراین من فکر می کنم اگر ما به طور کلی وضعیت مدیریت فضاي
مجازي را سامان ببخشیم و دوم فضاي رسانه اي را به سمت مخاطب محوري ببریم و سوم در نظر بگیریم کانال هایی مشروع براي

 
درآمدزایی رسانه ها چه در فضاي مجازي چه غیر مجازي من فکر می کنم می توانیم دغدغه را تا حد زیادي کنترل کنیم. 

نسبت رسانه هاي داخلی و خارجی را در سبد مخاطب ایرانی بفرمایید آقاي دکتر ظفري نظر شما راجع به طیف بندي هایی که در

 
سبد رسانه اي براي مردم معمولی وجود دارد را می خواهم بپرسم؟ 

ظفري: اگر بخواهیم یک تقسیم بندي داشته باشیم یک تقسیم بندي عام و پابلیک داریم یعنی براي مردم هم این یکی از معیارها می
تواند باشد که خب این رسانه اي که الان دارد اخبار را به من می دهد در کدام یک از پازل هاي رسانه اي قرار گرفته است  آیا با
مردم است یا معاند است و می خواهد در فضاي رسانه اي خودش نقش آفرین باشد. مهم ترین کلیدواژه و مرزي که می تواند این ها را
از هم جدا بکند امید است به نظر من رسانه اي که به جامعه تزریق امید می کند در پازل کشور و در پازل منافع ملی دارد بازي می
کند و رسانه اي که تولید ناامیدي می کند خبرهاي منفی  و کذب می دهد قرار می دهد مرتب نیمه خالی لیوان را دارد نگاه می کند
در پازل و نقشه رسانه هاي معاند حالا اگر حتی در رسانه هاي داخلی خودمان همین فاکتور را دیدید طبیعتا ناخواسته در پازل رقیب
و دشمن بازي می کند و این فاکتور امیدآفرینی یکی از مهمترین مأموریت هاي رسانه می تواند باشد براي جامعه خود امید هم
افزایش مشارکت دارد هم می تواند طرف را به تکاپو و جنبش وادار بکند براي اینکه بتواند کاندیداي مطلوب خودش را با پرسش با
جستجو با شناخت بیشتر بتواند پیدا بکند و باید در صندوق دقیق و آگاهانه و مشخصا با یک نگاه کاملاً همه جانبه انتخاب درستی
داشته باشد لذا به نظر می رسد این فاکتور امید کاملا می تواند یک مرز و فضا را ایجاد کند اگر  شما رسانهاي را دیدید که مرتب دارد
خبرهاي مثبت و مطالبه گري ضمن ارائه راهکار و امید را به جامعه تزریق کرد و خبرهاي مثبت را به جامعه منتقل کرد می توان
گفت در فضاي رسانه اي این  رسانه اي است که در چارچوب منافع ملی در راستاي خواسته مردم در راستاي پیشرفت کشور نقش

آفرینی می کند. 



 
 

 
  

آقاي دکتر انتظاري یک نکته آقاي ظفري فرمودند درباره کلید واژه  امید بود و اینکه به چه شکلی ما می توانیم بفهمیم کدام رسانه

 
در زمین مردم بازي می کند و کدام در زمین دشمن؟ 

با این کلید واژه امید می خواهم بپرسم که ماجراي قهر با انتخابات اینکه آقا هر کسی بیاید فرقی نمی کند و فضاي این شکلی را در
رسانه هاي معاند می بینیم و می شنویم و روز به روز بیشتر می شود نظر شما چیست و چطور می شود با این پدیده هاي رسانه اي

 
مواجه شویم؟ 

انتظاري:  موضوع تحریم انتخابات هر دوره تکرار می شود هر دوره با فشار رسانه اي این موضوع بحث می شود و به هر حال بخشی از
جامعه راي دهنده این احساس را به دلایل مختلفی دارد که نیازي نیست راي دهد بعضی وقت ها راي ندادن پیامش قهر هم نیست
این است که به اندازه کافی عده اي در انتخابات شرکت کردند و وقتی کسی نظري ندارد ناخودآگاه دچار انفعال می شود بنابراین همه
این راي ندادن ها را هم نباید یک کنش فعال سیاسی داراي پیام تلقی کرد آن چنانکه رسانه هاي بیگانه سعی می کنند این کار را
بکنند اگر مثلا ما در هر دوره 30 تا  40 درصد افراد راي نمی دهند می خواهم بگویم همه این 30 الی 40 درصد درسبد حامیان ما
هستند در صورتی که چنین نیست. بسیاري از اینها در دوره هاي بعد می بینیم که دو باره شرکت می کنند بنابراین دلایل مختلفی
دارد با این حال من فکر می کنم اگر ما ریشه یابی بکنیم دلیل این فضاي ناامیدي را من فکر می کنم یک بخش آن که تبلیغات
خارجی است یک بخش دیگر هم برمی گردد به فضاي خودمان در داخل کشور نخبگان سیاسی و تحلیلگران که بعضی وقت ها انقدر
دوز انتقاد را بالا می برند که این فضا ناخواسته به وجود می آید که پس کاري نمی شود کرد یعنی همین که این انتقاد را بدون راهکار
ارائه می دهیم و فقط می گوییم که چقدر وضع بد است چقدر رتبه ي ما در فلان چیز پایین است چقدر دچارمشکل شده ایم و هیچ
وقت اشاره نمی کنیم که چه کار می شود کرد جریان دیگر بیاید اصلاح صورت گیرد به سادگی می شود این وضعیت را جبران کرد
نکته دوم این است که امید نابه جا دادن خودش عین ناامیدي است یعنی وقتی کسی می آید شعارش را امید انتخاب می کند اما به
ناامیدي دامن می زند این به نظر من تاثیرش به مراتب از کسی که از نا امیدي دفاع می کند بیشتر است یعنی آن نقش بیشتري در
ناامیدکردن دارد مردم را مایوس می کند شما وعده اي می دهید که این وعده قابل تحقق نیست شما هم می دانید هم کسانی که

 
اشراف دارند به موضوع می دانند اما شما می آیید انتظارات مردم را بالا می برید چنان شعار می دهید که توقعات ایجاد می شود. 



 
 

 
  

خیلی زود این توقعات به ناامیدي منتهی می شوند این امیدي که می دهیم اگر  غیر واقعی باشد به عکس خود تبدیل می شود و
وارونه عمل می کند یعنی این امید نابجا به ناامیدي تبدیل می شود و من فکر می کنم در حوزه رسانه بعضا نفوذي هم می خواهد
صورت بگیرد اتفاقاً با تبلیغات نابه جا با وعده هاي نابجا دفاعی نابجا توقعی در افکار عمومی ایجاد می کنیم که واقعی نیست می دانیم
که نمی شود اجرا و ایجاد کنیم ما وقتی می دانیم یارانه نقدي را از یک عددي نمی شود بالاتر برود چرا میگوییم می شود و وقتی که
مردم با خوشحالی می گویند قرار است این اتفاق بیفتد پس بروم راي بدهم و براي خودش چشم اندازي می آفریند و وقتی اینطور
نمی شود معلوم است که نتیجه آن ناامیدي می گردد و من فکر می کنم این تبصره یادمان نرود که امیدآفرینی درست است اما

 
امیدي که به جا واقعی و کارشناسانه باشد 

آقاي دکتر ظفري مردم در بمباران رسانه اي قرار دارند هرچه به انتخابات نزدیک تر می شویم تولید محتوا و خبرها و تحلیل ها و
حرفه هاي مگو بیشتر می شود مردم چه بکنند که در این بمباران رسانه اي بتوانند سره را از ناسره تشخیص دهند و به انتخاب

 
درست برسند؟ 

ظفري: در این فضاي بمباران رسانه اي آیا هر خبري آمد من شهروند آن را بپذیرم؟ این می تواند شایعه باشد یا خیر واقعی باشد در
ایام انتخابات داریم می بینیم و احتمالاً در آینده هم بیشتر می شود این آن را رسوا می کند یک خبر از آن می آید این فرد فلان کار
را کرده است و این خبرها پررنگ تر می شود اما آن چیزي که می تواند مردم را یک مقدار به عنوان سپر دفاعی از این اخباري که
برایش می آید آن خبر درست و دقیق را انتخاب کند این است که یک مقدار نگاه انتقادي داشته باشیم یعنی آن نگاهیی که بالاخره
خبرهایی که دارد می آید بر اساس نگاهی که طرف باید دارد از خودش این سوال را بپرسد که آیا این واقعی است من باي بررسی
بکنهم و بپرسم تا خبر واقعی به من برسد این یک نکته است نکته ي دوم شما یک پله بالاتر است یعنی شما از یک انسان انتقادي که
خبر هایی برایش می آید با دید انتقادي و مشکوك به آن نگاه می کند تبدیل می شود به انسان رسانه اي یعنی یک بحث هایی را
خودتان تولید محتوا کنید اگر افاد جامعه خودشان بشوند یک انسان رسانه اي و تولید محتوا بکنند این تولید محتوا می تواند در بستر
فضاي مجازي باشد یا می تواند به صورت چهره به چهره با افراد و اقوام آشنایان باشد این تولید تولید محتوا می تواند یک مقدار ذهن 
را از آن فضا اخبار فیک و شایعه ها که می آید و همچنین اخبار کذب مقداري مصون کند یک نگاه این است نگاه دوم این است که
تمرکز کنیم روي خود کاندیدها این کاندیدها آیا سابقه اجرایی دارند یعنی توان انجام کار را دارند می توانند اجراي فعالیت هاي قوه
مجریه را به عهده بگیرند ؟ جریان فکري که بر این افراد حاکم است چیست و چگونه این افراد طی سال گذشته جریان فکري و ذهنی
و آنگاه خودشان را که بر فضاي فکریشان بوده کاملا حلاجی بکنند و نکته سوم این است که این افراد بر اساس ایده هایی که دارند ما
گاهی اوقات شاید در این فضا برنامه هم ارائه نکنند ولی ایده هایی که کاندیدا می توانند ارائه کنند آیا باید دید اجرایی است به نظرم



افراد جوان تر فردي که ایده جدیدتر دارد طبیعتا می تواند به عنوان کاندید هاي خلاق اینجا خودشان را نشان دهند بعضی از افراد و
کاندیداهایی که می بینیم اینها  ایده هاي تکراري دارند اینها خودشان  شاید بخشی از مشکل باشند تا راه حل یعنی خودشان در دوره

 
هایی مسئول بودند فعالیت داشتند اینها افراد تکراري هستند که شاید ایده هاي جدید نداشته باشد. 

انتظاري: چه در انتخابات چه غیر انتخابات ما همیشه باید روي بحث سواد رسانه اي کار کنیم. به نظرم الان در این فضاي جدید شبکه
اي که قرار داریم در این حوزه ارتباطی همه ناگزیریم که بیاموزیم واقعیت این است که خود من و همکارانم در حوزه رسانه هم گاهی
فریب این فیک نیوز ها را میخوریم چه برسد به مخاطب به افکار عمومی که کار سخت تري دارد در درك این موضوع بنابراین روي
سواد رسانه کار کردن مهمترین موضوعی که در این زمان شاید به آن نیاز داشته باشیم و دوم اینکه ما در فضاهاي تبلیغاتی و حزبی
بتوانیم مفهوم خبر را بازیابی کنیم ما باید متوجه باشیم که خبر دقیقا یعنی چه ؟خبر از یک واقعیتی دارد گزارش می دهد عناصر و
ارزش هاي مشخص دارد ما اگر ارزش هاي خبري را می توانیم به مخاطب خودمان هم یاد دهیم خودمان هم فراموش نکنیم اسیر
نمی شویم واقعیت این است که در آن روزهاي مختص به انتخابات ما حواسمان باشد که خبر را فراموش نکنیم ما همه به عنوان آدم
هاي رسانه اي به نوعی سوگند خوردیم براي وفاداري به این ارزش ها ارزش هاي خبري عناصر خبري این که کی و کجا اتفاق افتاده
چه کسی این حرف را زده چه منبعی را هیچ وقت فراموش نکنیم بعضی وقت ها تحت تاثیر همان هیجاناتی که گفتیم قرار می گیریم
و اینها را فراموش می کنیم. بنابراین من فکر می کنم که ما اگر روي نظام جامع رسانه کار کنیم سواد رسانه براي همه  است وهمه ي
ما مخاطب هستیم نظام جامع رسانه را از باب این ما روزنامه نگار رسانه حرفه اي داشته باشیم یعنی آنجا یکسري متدها و ارزش ها را
داشته باشیم که من روزنامه نگار بدانم اگر به من فلان تومان هم دادند خیلی پیشنهادهاي بالایی هم دادند و به من گفتند این تیتر را
بزنم چون احساس می کنم اگر بزنم آبروي رسانه خود را بردم و دیگر نمی توانم در این فضا ادامه حیات کاري بدهم اگر این فضا
وجود داشته باشد اگر ما هم بتوانیم به عنوان فعالان رسانه اي پایبند به چارچوب ها باشیم من فکر می کنم که در بلند بودت فضاي

 
رسانه اي بهتري را تجربه کنیم. 

 
 

 
  

انتهاي پیام/



میدان؛ بهترین شاخص انتخابات ریاست جمهوري | خبرگزاري فارس

منبع: مناظرهشماره خبر:  112  |  تاریخ: 1400/03/12

مردان میدان یعنی مردانی که وقتی کارخانه اي تعطیل شد آستین بالا زده تا مجدداً به چرخه تولید برگرد، نه براي تولید،
بلکه همراه با اشتغال، مردان عملی که به خاطر منافع خود، اطرافیان و حامیان خود تنها به فکر واردات کالاهاي غیر

استاندارد نیستند، بلکه با تقویت تولید و به کارگیري توان داخل، تأمین ...

مردان میدان یعنی مردانی که وقتی کارخانه اي تعطیل شد آستین بالا زده تا مجدداً به چرخه تولید برگرد، نه براي تولید، بلکه
همراه با اشتغال، مردان عملی که به خاطر منافع خود، اطرافیان و حامیان خود تنها به فکر واردات کالاهاي غیر استاندارد نیستند،
بلکه با تقویت تولید و به کارگیري توان داخل، تأمین نیازهاي داخلی و صادرات را در سرلوحه کاري خود قرار داده، تا ارز آوري داشته

 
باشند. 

خبرگزاري فارس مازندران ـ بهزاد پور محمد| با ورود کاندیداهاي انتخابات ریاست جمهوري ایران به عرصه تبلیغات، پویایی و فعالیت
گروه هاي سیاسی در این روزها بیشتر شده است. یکی می گوید من حقوقدانم، یکی می گوید من اقتصاد دان، یکی اشک می ریزد و
دیگري اینترنت رایگان می دهد، برخی گروه هاي سیاسی درصدد نجات کشتی به گل نشسته دولت کنونی و سفر با همین کشتی
شکسته، به گل نشسته و غیرایمن را به مردم توصیه می کنند و عده اي نیز مردم را هوشیارتر کرده و اعلام می کنند، فریب ریاکارانی
که سفره شما را کوچک، مشکلات شما را چند برابر، دغدغه هاي شما را زیاد و باعث تضعیف ایران در عرصه هاي مختلف شده اند، را

 
نخورید. 

دسته دوم می گویند؛ مردم درد دارند، باید طبیبی بیاید سکان
دار کشور شود که خود درد کشیده و از جنس همین مردم باشد،
نه لوکس نشینان پاستور که سهام داران کلان در داخل و خارج
کشور هستند، گروه اخیر درصدد حفظ ارزش هاي نظام، انقلاب

 
و اقتدار ایران هستند.  

قطعاً و قطعاً کسانی که در طی هشت سال گذشته هر روز بر
زخم مردم نمک پاشیدند و هر روز مشکلات مردم را زیادتر کردند، نمی توانند این مردم را خوشبخت کنند، نمی گوییم خوشبخت،
لااقل بدبخت تر از این نکنند، چون مردم هم عاشق نظام هستند، هم عاشق انقلاب و هم عاشق میهن پاك خود ایران، خودشان بهتر
از مدیران بی کفایت راه سعادت را بلد هستند پس نیاز است که سکان دار دولت مرد میدان باشد، مرد میدان عمل و نه مرد میدان

 
سیاست، چاپلوسی، فریب، گفتار درمانی! 

طی سال هاي اخیر تحریم هاي ظالمانه دشمن از یک طرف و سوء مدیریت و بی کفایتی دولت مردان که به جز گفتار درمانی کار

 
دیگري بلد نبودند، باعث شده که مردم براي خروج دولت کنونی از سکان داري کشور، لحظه شماري می کنند. 

واقعاً در این هشت سال مردم ما جز صبر و تحمل در برابر سوء مدیریت ها و بی کفایتی دولت تنها به خاطر ارزش هاي نظام، انقلاب و



کشور عزیز خود ایران، کاري نکردند، ولی عقل سالم می داند این مردم گناه دارند، نباید با فریب و ریاکاري آن ها را گول زده، تا
دردشان را فراموش کنند. چقدر زشت است طی این سال ها باوجود آگاهی مردم از اوضاع و احوال خود و کشورشان، با کلماتی
همچون تحریم، برجام، کرونا و ... مردم را مشغول حواشی کرده تا دغدغه اصلی خود که کوچک شدن سفره شان توسط دولت هست

 
را فراموش کنند. 

بله مردم به این نتیجه رسیده اند، به جاي دولت گفتار درمان، باید سکان داري دولت را به مردان میدان بدهند، مردانی که از جنس

 
خودشان باشند، راهکارهاي عملی براي رفع مشکل مردم داشته باشند و لاغیر.  

مردان عملی که همچون سردار شهید سلیمانی بزرگ مرد بی ادعاي ایران، دغدغه اي به جز انقلاب، نظام و مردم خود نداشته باشند،
هر چند که در مکتب سلیمانی، مردان میدانی که مردان عمل هستند در کشور ما زیاد اوجود دارد، چه کسی گفته وقتی می گوییم؛
مردان میدان، یعنی مردان میدان جنگ، مردان میدان یعنی مردان عمل، یعنی پوتین پوشان هشت سال دفاع مقدس، یعنی برطرف
کنندگان مشکلات معیشتی، اقتصادي، اجتماعی مردم، یعنی پرهیز کنندگان اشرافی گري، یعنی هر وقت زلزله، سیل و ... آمد در کنار

 
مردم باشند، یعنی همچون سربازان گمنام دست سوداگران و اختلاسگران را از سفره این کشور و مردم آن قطع کنند. 

یعنی مردانی که وقتی کارخانه اي تعطیل شد آستین بالا زده تا مجدداً به چرخه تولید برگرد، نه براي تولید، بلکه همراه با اشتغال،
مردان عملی که به خاطر منافع خود، اطرافیان و حامیان خود تنها به فکر واردات کالاهاي غیر استاندارد نیستند، بلکه با تقویت تولید
و به کارگیري توان داخل، تأمین نیازهاي داخلی و صادرات را در سرلوحه کاري خود قرار داده، تا ارز آوري داشته باشند، مردانی

 
هستند که ارز 4 هزار و 200 را براي رفع مشکل مردم، تولید، اشتغال جوانان تحصیلکرده و ... خرج می کنند. 

نه براي چپاول و بزرگ شدن سرمایه شخصی عده اي خواص، مردانی هستند که نظارت و رفع دغدغه اقشار مختلف مردم را در میدان
عمل سرلوحه کار خود قرار داده اند، نه اینکه پشت درهاي بسته و زیر کولر براي مردم خوزستان تصمیمات غیرمنطقی و غیرعملی
بگیرند و قطعاً اینان مردانی نیستند که با واردات بی رویه محصولات کشاورزي شانه کشاورز شمالی را به زمین بزنند، اینان قطعاً
حامیان کشاورز، دامدار، صنعت گر، جوان تحصیل کرده و ... خواهند بود، اینان قطعاً در عرصه علمی نیز علوم کاربردي را براي رفع

 
مشکل جامعه مد نظر خواهند داشت، چون مردان میدان مردان، عمل هستند نه مردان حرف و فریب. 

قطعاً و قطعاً مردم ما اینبار در انتخابات ریاست جمهوري به دنبال مردان عمل خواهند بود، این بار مردم نه به دنبال اقتصاد دان، نه
حقوقدان، نه کسانی که در جمع مردم خوب گریه می کنند ولی از سوي دیگر سفره مردم را با سوء مدیریت و بی کفایتی روز به روز
کوچک تر کرده و دغدغه هاي آن ها را بیشتر و بیشتر می کنند، نخواهند رفت. اگر سکان دار اصلی دولت امین و دلسوز مردم باشد،
قطعاً در بدنه دولت هم اقتصاد دانی خواهد داشت که فقط اقتصاد را در کلاس و کتاب ندیده است، بلکه در عمل به قول مردم می داند

 
چه رابطه اي بین قیمت اجناس بازار و درآمدهاي مردم وجود دارد. 

قطعاً این بار مردم فریب خود تبلیغی، خود تشکري و حرف هایی که فقط به درد کتاب می خورد را نخواهند خورد، مردم دنبال

 
عالمان با عمل و متخصصانی هستند که مرد میدان عمل باشند. 

گفتار درمانی بس است، مردم ایران هر یک به نوعی عاشق رهبر، نظام، انقلاب و کشور عزیزشان هستند و هر چند صبوراند، ولی بزرگ
هستند و آگاه که در هشت سال گذشته به عشق انقلاب و کشورشان زخم هاي بزرگی را به تن خریده اند که حاصل بی کفایتی و سوء

 
مدیریت هاي دولت بوده است.  



مردم ما دنبال مرهم هاي کوتاه مدت و میان مدت براي رفع دغدغه هاي اقشار مختلف جامعه و چشم اندازي زیبا و مقتدرانه براي
ایران هستند، تا به امید خدا در دولت آینده شاهد آرامش بیشتر مردم و کاهش دغدغه هاي جامعه، همراه با رفع تدریجی مشکلات

 
اقتصادي و معیشتی مردم و اقتدار کشورمان در عرصه هاي مختلف منطقه اي و بین المللی باشیم. 

انتهاي پیام/86048/ج



وعده هایی با سررسید نامعلوم !

منبع: کارگر آنلاینشماره خبر:  113  |  تاریخ: 1400/03/12

 
وعده هایی با سررسید نامعلوم ! 

«یارانه 450 هزار تومانی»، «ایجاد سالانه یک میلیون شغل»، « سبد غذایی روزانه با 13 قلم کالا»، «وام 500 میلیون تومانی به هر
زوج»، « نابودي فقر تا 4 سال آینده »، «رایگان شدن اینترنت براي دهک هاي پایین جامعه» و « تبدیل محل هاي نماز جمعه به

 
تریبون هاي مردمی براي اعتراضات »؛ این ها تنها بخشی از وعده هاي سوال برانگیز 7 کاندیداي انتخابات ریاست جمهوري است. 

یکی از توصیه هاي رهبر انقلاب اسلامی به کاندیداهاي انتخابات
ریاست جمهوري «پرهیز از شعارهاي غیر واقع بینانه» است که
در اولین سالگرد آغاز به کار مجلس یازدهم، در دیدار تصویري با

 
نمایندگان مجلس شوراي اسلامی مورد تاکید ایشان قرار گرفت. 

حضرت آیت االله خامنه اي در این دیدار بیان کردند: « شعارهاي
غیر واقع بینانه هم داده نشود. شعارهاي غیر واقع بینانه گاهی

ممکن است فریب مردم تلقی بشود. با توجه به امکانات کشور و واقعیات کشور بایستی شعار داد و وعده داد؛ این جوري بایستی عمل

 
کرد.» 

اما چقدر وعده ها و برنامه هاي انتخاباتی کاندیداها مبتنی بر واقعیات روز جامعه است؟ در این گزارش مروري بر وعده ها و شعارهاي

 
انتخاباتی 7 نامزد سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري بر اساس نظرات و دیدگاه هاي آنان شده است. 

البته بدیهی است پرداختن به این موارد و بررسی امکان عملی شدن آنها یک سوي ماجراست و طرف مهم تر آن، قضاوت مردم ایران

 
است که چقدر این وعده ها را واقعی و متناسب با نیازهاي کشور ارزیابی کرده و به مطرح کنندگانش اعتماد می کنند. 

 
سعید جلیلی 

 
1- جهاد بزرگ براي جهش ایران 

 
2-برخورد با خطاها و جلوگیري از تکرار آن 

 
3- نداشتن توجیهی براي فیلترینگ توییتر 

 
4- نداشتن مخالفتی براي مذاکره 

 
5- تبدیل سیستان و بلوچستان به نوار و قطب اقتصادي در جنوب شرق ایران 



 
6-برنامه جامع نظام سلامت 

 
7- دولت الکترونیک بجاي صف 

 
8-پشیمان کردن دشمن از تحریم 

 
9-ارتباط با کشورهاي داراي نقاط مشترك 

 
10-شفافیت اقتصادي و ایجاد بانک هاي اطلاعاتی براي شفافیت مالی 

 
11-حل مشکل گرانی با استفاده از ظرفیت استانها 

 
12-اولویت به ورزش هاي ایرانی و بومی نظیر کشتی و تلاش براي جهانی کردن آن 

 
13-تعریف سرانه ورزشی 

 
14-خانه دار کردن مردم با واگذاري زمین هاي دولتی به تعاونی هاي مسکن 

 
15-سبد غذایی با 13 قلم کالا جهت تامین حدود 2500 کیلو کالري انرژي در روز 

 
16-طرح سفر براي همه شهروندان ایرانی 

 
17- تبدیل 7 میلیون مرزنشین به صادرکننده 

 
18-طرح انرژي براي مدیریت مردم از سهم خودشان از انرژي نفت، بنزین و گاز 

 
محسن رضایی میرقائد 

 
1- پرداخت ماهانه یارانه 450 هزار تومانی به 40 میلیون ایرانی 

 
2- مقابله با شرکت هاي جعلی براي فرار مالیاتی 

 
3- ایجاد صندوق جبران مالباختگان در بورس 

 
4- بیمه سهام داران بورس 

 
5- ایجاد بانک طلا به عنوان پشتوانه پول ملی 



 
6- ایجاد جاذبه در تولید ملی 

 
7- برنامه براي استان هاي مرزي براي ارتباط با همسایگان جهت صادرات 

 
8- تغییر در مدیریت خودرو سازي و برداشتن تعرفه خودرو براي ایجاد رقابت 

 
9- تحول اساسی در سیستم بانکی 

 
10- انجام هیچ کاري بدون پژوهش و کار تحقیقاتی 

 
11- فروش بنزین و گازوئیل به قیمت واقعی به دهک هاي ثروتمند 

 
12- برطرف کردن ابهامات پرونده FATF در داخل و خارج از کشور و در دبیرخانه آن 

 
13- افزایش و تثبیت ارزش پول ملی 

 
14- تبدیل پول ملی ایران در کنار دلار و یورو به قویترین پول منطقه 

 
15- ایجاد زمینه سرمایه گذاري براي ایرانیان خارج از کشور 

 
16- سن بازنشستگی از 50 تا 70 سال 

 
17- برنامه هاي ترویجی و تشویقی براي ازدواج جوانان 

 
18- تبدیل نظام آموزشی کشور به یک سبد ذهنی حرفه اي و افزایش درصد آموزش هاي حرفه اي 

 
19- تعیین یارانه فرهنگی از خرید کتاب تا تشویق نقد و مناظره درباره کتب 

 
20- جوایز بین المللی و ملی براي کتاب خوانی 

 
21- استفاده از زنان در هیات دولت 

 
22- تربیت مدارس کادرسازي و تربیت زمامداران 

 
23- تشکیل صندوق ملی صنعت نفت ایران و اختصاص 30 درصد از سهام نفتی به مردم 

 
24-پرداخت حقوق به زنان خانه دار 



 
25-استفاده از زبان مادري اقوام ایرانی در مدارس 

 
سید ابراهیم رییسی 

 
1- پایان روابط فسادانگیز و جریان رانت خواري 

 
2-ساخت 4 میلیون مسکن در 4 سال 

 
3-برخورد با مظاهر فساد 

 
4-تغییر وضع موجود به نفع مردم 

 
5- تحول در نظام اجرایی و شیوه اداره کشور 

 
6-سامان دادن اقتصاد، معیشت و فرهنگ و مسائل اجتماعی و حقوق مردم در عرصه سیاست خارجی 

 
7- اصلاح نظام بانکی کشور 

 
8-سوق دادن نقدینگی به سمت تولید 

 
9- تک رقمی شدن تورم 

 
10- واکسیناسیون براي همه احاد مردم در اسرع وقت 

 
11- پرداخت هزینه درمان از طریق ارائه کارت سلامت براي برخی از اقشار جامعه 

 
12- توسعه خدمات درمان ناباوري 

 
13- توجه به معیشت و حقوق پزشکان و پرستاران 

 
14- ایجاد سالی یک میلیون شغل 

 
15- رایگان شدن اینترنت براي دهک هاي پایین جامعه 

 
16-کاهش 50 درصد از هزینه هاي درمان 

 
17- رونق اقتصاد فضاي مجازي 



 
علیرضا زاکانی 

 
1- فوریت، اولویت، ضرورت و فرصت ها، چهار محور تحولی به عنوان برنامه 

 
2- برداشتن موانع تولید و جهش آن 

 
3-حرکت بانک ها به سمت کارفرمایی 

 
4-تبدیل محل هاي نماز جمعه به تریبون هاي مردمی براي اعتراضات 

 
5-اصلاح نظام بانکی 

 
6-التماس آمریکایی ها براي برداشتن تمام تحریم ها 

 
7-ایجاد زمینه اي براي سوق دادن نقدینگی مردم به سمت بازار سرمایه 

 
8-توجه به بخش تولید و بهره مندي از ظرفیت هاي داخلی 

 
9-شفافیت در بازار ارز و اجراي نظام ارزي شناور 

 
10-بازبینی جدي در ماموریت هاي وزارت خارجه 

 
11-فعال کردن شوراي ایرانیان خارج از کشور 

 
12-فعال کردن ظرفیت هاي تولید براي بهبود اقتصاد و افزایش اشتغال 

 
13-تشکیل دولت جوانان فرهیخته 

 
14-مقابله با مفاسد اقتصادي و بروکراسی افراطی 

 
15-پایان دوره بخور و دررو مفسدین 

 
16-نداشتن مخالفتی با مذاکره 

 
سیدامیرحسین قاضی زاده هاشمی 

 
1-تشکیل صندوق رفاه جوانان 



 
2-پرداخت 500 میلیون تومان براي اشتغال، ازدواج و مسکن به هر زوج 

 
3- حل مشکل بورس در سه روز 

 
4-حاکم شدن دولت مردم 

 
5-برقراري نظام جامع شفافیت 

 
6- گفت وگوي دولت، مردم و نخبگان براي رسیدن به تصمیمات اجماعی 

 
7- رقابت و عدم انحصار و رانت 

 
8- عدالت در رشد 

 
9- پاسخگویی دولت نسبت به تصمیماتش 

 
10-ایجاد 485 پایتخت در کشور 

 
11-حل مشکل مسکن 

 
12-برنامه ضربتی کوتاه مدت، بلند مدت و میان مدت براي ایجاد اشتغال 

 
13-تهیه یک بسته غذایی ماهانه به میزان 300 هزار تومان 

 
14-عرضه محصولات کشاورزي در بورس 

 
15-تبدیل شدن به صادرکننده مواد غذایی تا سال 1404 

 
16-نوسازي نظام مدیریت و ناوگان اداري کشور 

 
17-از بین بردن مافیاي کنکور 

 
18-کاهش نرخ تورم به کمتر از 5 درصد 

 
محسن مهرعلیزاده 

 
1-مدرنیزاسیون کشاورزي براي حل مشکل کمبود آب 



 
2- برنامه اي تحت حکمرانی اقتصاد اجتماعی 

 
3-لغو تمام بخشنامه هاي مانع تولید 

 
4-ایجاد سالانه یک میلیون شغل 

 
5-ساختن شهرك هاي استاندارد براي تامین مسکن 

 
6-تشکیل دولت شفاف و شیشه اي 

 
7-حضور ماهانه یک بار میان مردم 

 
8-تسهیل در صدور مجوز ایجاد واحدهاي تولیدي 

 
9-یکسان سازي نرخ ارز 

 
10-رشد اقتصادي 9 درصدي 

 
11-حاکم کردن اقتصاد رقابتی و اجتماعی 

 
12-خشک کردن ریشه هاي اصلی تورم و توقف تورم 

 
13-استفاده حداکثري از اقوام مختلف 

 
14-راهکارهایی براي جلوگیري از کسري بودجه 

 
15-رفع نابسامانی هاي اقتصادي و فشارها و کاستی ها 

 
16- افزایش پنج برابري یارانه پنج دهک پایین درآمدي جامعه 

 
17-به صفر رساندن وابستگی بودجه به نفت 

 
18-ایجاد مشوق هاي صادراتی 

 
عبدالناصر همتی 

 
1-رونق اقتصاد سینما در دوره ي بعد از واکسیناسیون عمومی 



 
2-استفاده از زنان در کابینه و پست هاي مدیریتی 

 
3-برنامه خاص براي پرداخت یارانه ها 

 
4-پرداخت اعتباري به مردم براي خرید کالا و افزایش تولید 

 
5-کوچک کردن دولت 

 
6-تقویت ارزش پول ملی 

 
7-اصلاح قدرت خرید مردم با کارت هاي اعتباري 

 
8-توجه جدي به کارگران 

 
9-استفاده از جوانان فارغ التحصیل 

 
10-به رسمیت شناختن استقلال بانک مرکزي 

 
11-رفع مشکلات اقتصادي 

 
12-رشد تولید 

 
13-دیپلماسی فعال با شرق و غرب دنیا با تمرکز بر کارهاي اقتصادي 

 
14-نابودي فقر تا 4 سال آینده 

 
15-تک رقمی شدن نرخ تورم 

 
16-تعامل، از خانه تا جهان 

با توجه به اینکه زمان تبلیغات انتخابات ریاست جمهوري به پایان نرسیده و پخش برنامه هاي تبلیغاتی کاندیداها از صدا وسیما ادامه
دارد، افزایش وعده هاي انتخاباتی عجیب و خاص از طرف آنان، دور از ذهن نیست؛ انتظار می رود مردم با قضاوت درستی از وعده

 
هاي نامزدهاي انتخابات ریاست جمهوري و محک آن ها بر اساس نیازها و واقعیات روز جامعه ، بهترین گزینه را راهی پاستور کنند. 

 
انتهاي پیام 

منبع : ایسنا





قوانین کشور باید شفاف شوند

منبع: ایسناشماره خبر:  114  |  تاریخ: 1400/03/12

مدیر ستاد انتخاباتی مردم نهاد - ایران توانمند – ابراهیم رئیسی گفت: امروز باید قوانین کشور شفاف شوند و هر کسی باید
به وظایف خود عمل کند؛ اگر آموزش درست ایجاد شود، شاهد یک ایران توانمند خواهیم بود.

حبیب االله گل محمدي در اولین گردهمایی ستاد انتخاباتی مردم نهاد - ایران توانمند – ابراهیم رئیسی در اهواز که سه شنبه

 
شب (11 خرداد) برگزار شد، اظهار کرد: افراد با درست انتخاب کردن می توانند آینده اي روشن براي نسل هاي بعدي ایجاد کنند. 

به گزارش ایسنا، وي با اشاره به بحث سیاست خارجه افزود: مذاکره اي که در آن برد - باخت باشد، مذاکره نیست. در دولت آینده نیز

 
می توانیم و بلدیم بر سر میز مذاکره بنشینیم و مسائل را با منطق برد - برد در سیاست خارجه، حل و فصل کنیم. 

وي با بیان اینکه با توافق وین موافق هستیم اما باید سازوکارها شفاف باشد، گفت: ما معتقد هستیم که همه مسائل باید با مردم در
میان گذاشته شود و در همه زمینه ها مردم باید نظر بدهند. مولفه ها و ویژگی هاي یک مذاکره پایدار باید تعریف شوند و آن ها را با

 
مردم در میان بگذاریم و به منافع برد - برد فکر کنیم. 

وي با بیان اینکه جوانان مردم باید در راس امور قرار بگیرند، گفت: تا کی قرار است که جوانان را نادیده بگیریم؟ بزرگانی که تا به

 
امروز در صدارت و وزارت بوده اند، باید در کنار جوانان و در اتاق فکرها باشند تا بتوانیم یک دولت توانمند شکل بدهیم. 

وي افزود: اگر در تمام تصمیم گیري ها مردم حضور داشته باشند، نشان دهنده پویایی و تحول است. در طول تاریخ ایران، هر زمان که

 
تحول از درون و خدمت به مردم مد نظر بوده، ایران پیشرفت کرده است. 

وي افزود: امروز باید قوانین کشور شفاف شوند و هر کسی باید به وظایف خود عمل کند؛ اگر آموزش درست ایجاد شود، شاهد یک

 
ایران توانمند خواهیم بود. 

مدیر ستاد انتخاباتی مردم نهاد - ایران توانمند – ابراهیم رئیسی با بیان اینکه پس از انتخابات و به زودي اساس نامه ایران توانمند را
آماده خواهیم کرد، گفت: در این زمینه در شبکه ایران توانمند، هر کسی که هر نظري دارد، می تواند نظر خود را مطرح کند و پس از

 
تجزیه و تحلیل در کمیته هاي تخصصی، یک اساس باشد. 

گل محمدي با بیان اینکه این طرح براي پایه گذاري دیده شدن مردم خواهد بود، افزود: احزاب باید به صف مردم بازگردند. احزاب
نباید ژست مردمی بگیرند اما در عمل مردمی نباشند. ایران توانمند با این سازوکارها امروز در سراسر کشور، یک تشکل نوپاي مردمی

 
و در خدمت نظام جمهوري اسلامی است. 

وي گفت: ظرفیت هاي خوزستان باید در درون خوزستان دیده شود. باید خوزستان را مدیران بومی و جوان خوزستانی اداره کنند. باید
از نفت به عنوان یک سرمایه براي رفع محرومیت، حل مشکلات مردم و ایجاد اشتغال در خوزستان بهره گرفته شود. خوزستان سرشار



 
از ظرفیت ها است که باید براي خوزستانی ها به کار گرفته شود. 

انتهاي پیام



5 استانی که مقصد مهاجران براي پیدا کردن کار است

منبع: صراط نیوزشماره خبر:  115  |  تاریخ: 1400/03/12

 آمارهاي رسمی نشان می دهد نرخ بیکاري مهاجران در جست وجوي کار به

 
مراتب از نرخ بیکاري کل کشور بالاتر است و مهاجرت لزوماً به اشتغال این افراد منجر نشده است. 

صراط: در شرایطی که میانگین نرخ بیکاري کل کشور تک رقمی شده و کمتر از 10 درصد است، نرخ بیکاري جمعیت مهاجران بین

 
استانی بالاتر از 13 درصد ثبت شده و نشان می دهد که لزوماً مهاجرت جویندگان کار باعث حل مشکل آنها نشده است. 

روزنامه همشهري نوشت: مهاجرت براي کار از مناطق کمتر توسعه یافته به مناطقی که ظاهراً توسعه مساعدتري داشته اند، در بسیاري
موارد با شکست مواجه می شود و گاه به بحران زایی در مقصد می انجامد. آمارهاي وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی نشان می دهد
بخت موفقیت مهاجران در همه استان هاي کشور برابر نیست و در مقابل استان هایی که بازار کار مساعدتري نسبت به سایر استان ها
دارند، در برخی استان ها شرایط براي اشتغال مهاجران به شدت نامساعد است؛ تا جایی که حتی احتمال بیکارماندن مهاجران به

 
مراتب بالاتر از سایر استان ها است. 

نقشه مهاجرت نیروي کار نتایج طرح آمارگیري نیروي کار نشان می دهد که از سال 1396 روند مهاجرت نیروي کار در ایران نزولی
بوده و هرسال افراد کمتري نسبت به سال قبل براي یافتن کار دست به مهاجرت زده اند. بررسی هاي مرکز آمار و اطلاعات راهبردي
وزارت کار نشان می دهد که در سال 1398 بالغ بر 636 هزار نفر در داخل کشور به صورت درون استانی و بین استانی و حتی از
خارج از کشور به داخل مهاجرت داشته اند که این تعداد در مقایسه با 711 هزار نفر در سال 97 حدود 10.5 درصد و در مقایسه با
561 هزار نفر در سال 96 حدود 6.9درصد کمتر است. از زاویه اي دیگر، در سال 98 حدود 48.7 درصد مهاجرت هاي در سن کار
معادل 259 هزار نفر، به مهاجرت درون استانی اختصاص داشته، حدود 48.3 درصد معادل 257 هزار نفر مربوط به مهاجرت برون

 
استانی بوده و همچنین 3 درصد مهاجرت معادل 16 هزار نفر به ورود افراد از خارج به داخل مربوط بوده است. 

بررسی ترکیب مهاجران حاکی از این است که شتاب کاهش مهاجران در سن کار کمتر از کاهش تعداد کل مهاجران بوده و به عبارت
دیگر نسبت مهاجران در سن کار نسبت به کل مهاجران، برخلاف اصل مهاجرت روند صعودي داشته؛ به گونه اي که این نسبت از
82.1 درصد در سال 96 به 83.7 درصد در سال 98 افزایش یافته است. نکته دیگر این که در این دوره زمانی نسبت مردان مهاجر به
کل مهاجران با کاهش مواجه بوده و در مقابل سهم زنان مهاجر افزایش یافته است. براساس آمارها، طی سال هاي 1396 تا 1398
سهم مردان نسبت به کل مهاجران از 58.7 درصد به 55.2 درصد رسیده و مابه ازاي آن با افزایش سهم زنان مهاجر از 41.3 به 44.8



 
جبران شده است. 

شانس اشتغال مهاجران از مجموع 533 هزار نفر مهاجر در سن کار در سال 98 حدود 38.3 درصد معادل 204 هزار نفر در استان
مقصد مشغول به کار شده اند؛ اما 71 هزار نفر معادل 13.2 درصد باوجود تمایل به اشتغال، بیکار مانده اند. با توجه به این که از
مجموع مهاجران در سن کار، 258 هزار نفر معادل 48.4 درصد غیرفعال بوده اند، نرخ مشارکت مهاجران حدود 41.6 درصد بوده که
تفاوت چندانی با نرخ مشارکت کل کشور ندارد؛ اما نرخ بیکاري این افراد در مقایسه با نرخ بیکاري حدود 10 درصدي کشور، 3.2
درصد بالاتر از میانگین کشوري است. همچنین آمارها نشان می دهد که در دوره زمانی مورد بررسی، سهم مهاجران شاغل در استان
مقصد روند نزولی داشته و در مقابل، سهم مهاجران بیکار در استان مقصد افزایشی بوده است. این آمارها نشان می دهد به طور
میانگین، مهاجرت براي یافتن کار لزوماً منجر به بهبود شرایط شغلی مهاجران نشده و این موضوع در مهاجرات بین استانی مصداق
بیشتري داشته است؛ به گونه اي که از 71 هزار نفر مهاجر بیکار، 41.8 درصد مربوط به مهاجران درون استانی و 55.5 درصد مربوط
به مهاجران برون استانی بوده است. البته در مورد مهاجرت هاي بین استانی این نکته قابل توجه است که شانس اشتغال مهاجران در
میان استان هاي مختلف به شدت متفاوت بوده و در برخی استان ها نرخ بیکاري مهاجران پایین تر از میانگین کشوري ثبت شده و

 
مهاجران برنده شده اند. 

مهاجرت معکوس در پایتخت نتایج طرح آمارگیري نیروي انسانی نشان می دهد در سال 1398، بیشترین تعداد از مهاجران در سن
کار کشور، عازم تهران شده اند؛ به گونه اي که این استان 43 هزار نفر معادل 16.6 درصد از کل مهاجران در سن کار را پذیرفته است.
بعد از تهران، استان هاي خراسان رضوي با 20 هزار نفر معادل 7.7 درصد کل مهاجران در سن کار، گیلان با 19.6 هزار نفر معادل
7.6 درصد، البرز با 19 هزار نفر معادل 7.6 درصد و اصفهان با 15 هزار نفر معادل 5.9 درصد کل مهاجران در سن کار، به ترتیب در
رتبه هاي دوم تا پنجم فهرست مهاجرپذیرترین استان هاي کشور قرار گرفته اند. در مقابل، بررسی استان هاي مهاجرفرست نیز از
صدرنشینی تهران در مهاجرفرستی حکایت دارد؛ به گونه اي که در مجموع 26.2 درصد از کل مهاجران در سن کار کشور در سال 98
معادل 67 هزار و 169 نفر از استان تهران بوده اند و پایتخت با مهاجرت معکوس نیروي کار مواجه شده است. رتبه دوم تا پنجم
فهرست مهاجرفرستی در میان استان هاي کشور به ترتیب به استان هاي خوزستان با 16هزار نفر معادل 6.3 درصد از کل مهاجران در
سن کار، کرمانشاه با 15.8 هزار نفر معادل 6.1 درصد، آذربایجان شرقی با 14 هزار نفر معادل 5.3 درصد و مازندران با 12 هزار نفر

 
معادل 4.6 درصد از کل مهاجران در سن کار تعلق گرفته است. 



روي خط آفتاب

منبع: روزنامه آفتاب یزدشماره خبر:  116  |  تاریخ: 1400/03/12

1930- آقاي مهدي طارمی! سعی کنید در همان تیم پورتو بمانید و به موفقیت خود ادامه دهید. لیگ انگلستان براي بازیکنان

 
ما مناسب نیست. (7/3) 

 
1920- چگونه بانک ها بر سر راه تولید مانع می گذارند درحالی که باید مشوق و حامی تولید باشند؟ (7/3) 

 
1910- جنگ غزه منفوریت رژیم صهیونیستی را به تمام جهان نشان داد. (7/3) 

1901- ایده برنامه صحبت کاندیداها با ایرانیان خارج از کشور در برنامه هاي انتخاباتی ایده انصافا خوب و جذابی است. به شرط اینکه

 
کاملا بی طرفانه برگزار شود. (7/3) 

 
1841- برخی کاندیداها وعده از پرداخت 500 میلیون به زوج ها داده اند. این وعده ها قابل اجرا نیست. (7/3) 

 
1820- در مورد مراکز غیرمجاز استخراج بیت کوین براي مردم اطلاع رسانی کنید. (7/3) 

 
1821- باخت تیم ملی والیبال به ژاپن خیلی ناراحت کننده بود. استارت خیلی بدي بود. (7/3) 

1810- نمی دانیم وعده هایی که رئیس جمهور مبنی بر گشایش هاي اقتصادي دادند کی اتفاق می افتد؟ عمر دولت هم که رو به

 
پایان است. (7/3) 

 
1804- آقاي زاکانی! گفته اید 3 خانه دارید. خب خدا را شکر اما ما یک خانه هم نداریم. (7/3) 

 
1751- یک سیاستمدار در مکزیک به خاطر عدم عمل به وعده ها مجازات شده است. چه خبر عجیبی؟ (7/3) 

1741- ابرثروتمندانی که حاضر به پرداخت مالیات بر سرمایه نیستند مگر چقدر قدرت دارند که در مقابل قانون هم بایستند یا از آن

 
فرار کنند؟ (7/3) 

1731- مرغ گران شده و بسته هاي مرغ هم که در مغازه ها موجود است مرغ هایی با وزن بیشتر است که در صورت خرید باید قیمت

 
بیشتري بدهیم. قبلا مرغ ها با وزن هاي کمتر هم بسته بندي 

 
می شد. (7/3) 

1721- چرا هنوز در برخی شهرها با کمبود پزشکان متخصص روبرو هستیم؟ همین باعث سفرهاي اجباري مردم در ایام کرونا می

 
شود. (7/3) 

 
1710- آیا با استخراج کنندگان رمزارزها برخورد خواهد شد؟ (7/3) 

 
1701- مجلس پس از یک سال چه کارهاي مثبتی به نفع کشور انجام داده؟ آنها را اطلاع رسانی کنند. (7/3) 

 
1651- حتما دولت روحانی تلاش می کند پایان دولتش بدون تحریم باشد اما باید دید شرایط چگونه رقم 

 
می خورد. (7/3) 

 
1641- نبودن شفافیت در بحث مسائل مالیاتی آیا ربطی به تحریم ها 

 
دارد؟ (7/3) 

 
1631- برخی ها می گویند واکسن چند میلیونی خریدند و زدند. اینها واکسن ها را از کجا تهیه کردند؟ (7/3) 

 
1621- باید دید قیمت دلار و ارز و سکه در دولت بعدي چه مقدار خواهد 

 
بود؟ (7/3) 

 
1610- آمار شهرهاي قرمز کرونایی بالاتر رفته پس چرا به گونه اي رفتار می شود که انگار کرونا کاملا کنترل شده است؟ (7/3) 

1601- آنچه از نرخ تورم اعلام می شود با توجه به نرخ اقلام در بازار به نظر متفاوت است و نرخ تورم بیش از آمارهاي ارائه شده است.



 
 (7/3)

 
1549- هدف از انتخابات یعنی انتخاب بهترین گزینه که به نفع مردم و منافع ملی باشد. (7/3) 

 
1541- این داستان آتش سوزي هاي جنگل ها و از بین رفتن منابع طبیعی تا کی باید ادامه یابد؟ (7/3) 

1531- در خبري عجیب خواندم 70 درصد ایرانیان چاقی یا اضافه وزن دارند. این مردمی که گرفتار خط فقر شدند چه طور اضافه

 
وزن دارند؟ (7/3) 

 
1510- در اجراي محدودیت هاي کرونایی باید جدیت ها ادامه یابد تا دوباره به مشکل جدید نخوریم. (7/3) 

 
پیام هاي مردمی در صفحات 7-4-2 

 
1320- به مربی تیم ملی براي نادیده گرفتن برخی از ستارگان فوتبال براي تیم ملی انتقاد داریم. (5/3) 

 
1235- وقتی وزیر خارجه آمریکا می گوید با اسرائیل علیه ایران متحد هستیم آیا می توان به مذاکرات با آنها امیدوار بود؟ (5/3) 

 
1220- دولت آمریکا با تعلل در احیاي برجام فضا را براي تندروهاي مخالف برجام بازتر کرد. (5/3) 

1210- آیا این موضوعات مهم در برجام قابل حل هستند؟ مردم مشتاق رسیدن به نتیجه نهایی و موفقیت در مذاکرات هستند. (5/3)
1201- براي من حضور آقاي همتی رئیس بانک مرکزي در رقابت هاي انتخاباتی خیلی عجیب بود. حتی فکر نمی کردم ایشان تائید

 
شود! (5/3) 

1155- در هر شرایطی به خاطر کرونا باید مردم استفاده از ماسک و ضدعفونی کردن دست ها را مدنظر قرار دهند تا به روزهاي عادي

 
برگردیم. (5/3) 

 
1131- آیا صحت دارد جبهه اصلاحات حمایت از آقاي مهرعلیزاده را تکذیب کرده؟ شاید معتقدند اصلاحات کاندیدایی ندارد. (5/3) 

1121- برخی سناتورهاي آمریکایی در حال فشار به جو بایدن هستند تا در صورت توافق با ایران این کار فقط با رضایت آنها صورت

 
بگیرد. مخالفان برجام در آمریکا هم کم نیستند. (5/3) 

1110- رئیس صدا و سیما گفته اند در انتخابات بی طرفانه در خدمت مردم هستیم. خواستم بگویم بی طرفی رسانه ملی سالهاست بر

 
ما ثابت شده. نیازي به گفتن نیست. (5/3) 

1105- جز آقاي رئیسی و آقاي همتی هیچ یک از کاندیداهاي تائید شده افراد شاخص و خیلی محبوبی براي راي آوري نیستند.

 
 (5/3)

1041- زهرا مصطفوي فرزند امام خمینی (ره) به ردصلاحیت ها واکنش منفی نشان دادند. ایشان با گزینش هاي سلیقه اي مخالفت

 
کرده. (5/3) 

1021- براي واکسیناسیون افراد طوري برنامه ریزي بشود که مردم با ازدحام در صف هاي طولانی روبرو نشوند. نباید ازدحام ایجاد

 
شود. این خود خطرناك است. (5/3) 

 
1011- حضور جهانگیري و علی لاریجانی و علی مطهري در انتخابات می توانست فضاي رقابتی خوبی ایجاد کند. (5/3) 

 
0941- امثال آقاي زاکانی و جلیلی شاید خوشحال باشند اما مگر چقدر محبوبیت دارند؟ (5/3) 

 
0905- آیا با جلوگیري از استخراج رمزارز مشکل قطعی برق حل می شد؟ (5/3) 

 
0823- آقاي شریعتمداري می گوید شوراي نگهبان سلیقه اي رفتار نکرده. به نظر من پرواضح است. (5/3) 

1931- بیش از 2 ماه از سال 1400 می گذرد هنوز احکام پرسنل قراردادي دانشگاه علوم پزشکی گیلان و خیلی از استان ها مشخص

 
نشده کارمندان قراردادي حقوق 1399 را دریافت کردند. لطفا احکام حقوقی پرسنل را زودتر اجرا کنند. (5/3) 

1435- حمایت مجلس از بررسی دقیق تعیین صلاحیت ها از نظر ما جاي تعجب دارد. آن چیزي که مجلسی ها می خواستند محقق

 
شد. حق هم دارند حمایت می کنند. (6/3) 

1024- آقاي قاضی زاده هاشمی که نماینده مجلس شدند حالا هم تمایل به رئیس جمهوري دارند و حرف ها و وعده هاي خاص می

 
دهند. (6/3) 

0917- مشکلات آلودگی صوتی؛ آیا خانواده هایی که قدرت خرید شیشه دوجداره ندارند باید آلودگی صوتی از سوي سمسارها و میوه
فروشان سیار که با استفاده از بلندگو براي خرید ضایعات و فروش میوه براي شهروندان به ویژه سالمندان، بیماران و کودکان مزاحمت



 
ایجاد می کنند، تحمل کنند؟ 

1448- افزایش قیمت بلیت اتوبوس شرکت واحد و مترو باعث متضررشدن مسافران کم درآمد شده است. چطور در این شرایط

 
حساس اقتصادي اعضاي شوراي شهر قیمت ها را افزایش داده اند؟ محسن شربتی از تهران 

2239- ناکارآمدي برخی مدیران در سال هاي گذشته باعث شد مردم شرایط و اوضاع اقتصادي خوبی نداشته باشند. آیا نامزدهاي
ریاست جمهوري این دوره که این بار هم با شعارهاي تکراري می خواهند براي خودشان راي جمع کنند، واقعاً می توانند به مشکلات

 
فراوان اقتصادي، معیشتی، گرانی و اشتغال جوانان رسیدگی کنند؟ علی از تهران 

 
پیامهاي مردمی در صفحات 7-4-2 

1925- شرایط ویژه؛ این روزها حال و هواي مردم به دلایل گوناگون از جمله مشکلات اقتصادي، گرانی و معیشتی خوب نیست.
همین ها باعث می شود میزان نارضایتی بالا رفته و در نتیجه در جامعه شاهد پرخاشگري، درگیري هاي فیزیکی همراه با ضرب و
شتم و هزاران مورد دیگر باشیم. شرایط مناسبی نیست. آیا نامزدهاي این دوره ریاست جمهوري توانایی آن را دارند شرایط نامساعد را

 
به شرایط ویژه تبدیل کنند؟ علی اکبر از تهران 

1311- ساعت هفت صبح روز یکشنبه مورخه نهم خرداد از مقابل یکی از مراکز بهداشت شرق تهران عبور می کردم، گروهی از زنان و
مردان در صف احتمالاً براي تزریق واکسن کرونا ایستاده بودند. این گونه ازدحام که بدون رعایت فاصله اجتماعی انجام می شود،
احتمال می رود در انتقال ویروس موثرتر باشد تا پیشگیري! بهتر است مسئولان بهداشت هر منطقه شرایط مناسب تري را براي تزریق

 
واکسن فراهم و از ایجاد ازدحام جلوگیري کنند. فرخی پور 

1819- مشتري ولی نعمت؛ این روزها براي انجام کارهاي ضروري از خیابان قائم مقام فراهانی و مقابل رستوران؛ کبابسراي ایرانیان
عبور می کنم، نوشته اي را مشاهده کردم که از دیدن جملات قشنگ براي جلب رضایت مشتري خوشم آمد و بی مناسبت ندیدم در
ستون مردمی روزنامه آفتاب یزد هم چاپ شود. «مشتري، ولی نعمت». این جملات البته با عنوان «مردم ولی نعمت مسئولان

 
هستند»، اوایل انقلاب بیشتر کاربرُد داشت، اما با گذشت زمان به فراموشی سپرده شد! علی از تهران 

1517- مسئول ترافیک آزاردهنده خیابان مجاهدین اسلام کیست؟ به نظر می رسد شهرداري منطقه دوازده تهران به جاي روان
سازي ترافیک قصد دارد مردم بیشتر وقت شان در ترافیک هدر رود. به عنوان نمونه این از تغییراتی که در میدان بدون میدان شهدا
ایجاد کردند و حالا هم وسط خیابان کم عرض مجاهدین اسلام را کَنده کاري و در حال جدول گذاري هستند و این کارهاي
غیرضروري که بیشتر موجب هدررفت بودجه است، باعث افزایش ترافیک از مقابل بیمارستان شفا یحیائیان تا میدان شهدا است. بهتر

 
نیست بودجه شهرداري در جاهاي ضروري مصرف و از ریخت و پاش وسط خیابان ها جلوگیري شود؟ ع. فرقانی 

 
2210- مردم را تا پایان تابستان واکسینه کنند تا در پاییز و زمستان به بحران دیگري برنخوریم. (7/3) 

 
2112- مردم حتی المقدور در مصرف آب صرفه جویی کنند دولت هم سعی کند شرایطی مهیا کند نیاز به قطعی آب نشود. (7/3) 

 
2101- هر تصمیمی که از سوي مسئولان گرفته می شود باید به صلاح مردم و منافع ملی باشد. (7/3) 

 
2051- آنچه مهم است توجه به اندیشه ها و سلایق مردم در تصمیم گیري هاي مسئولان است. (7/3) 

 
2041- اسرائیل غلط زیادي می کند که ایران را تهدید می کند. البته اسرائیل یک تهدید جدي براي تمام جهان است. (7/3) 

 
2031- رسانه ها طرفدار هر جناحی هستند اما در بیان مسائل سعی کنند جانب انصاف را رعایت کنند. (7/3) 

 
2021- چرا آدمی مثل علی مطهري نماینده محبوب مردم تائیدصلاحیت نشد؟ چه مشکلی داشت؟ (7/3) 

 
2012- آقاي محسن رضایی! خودتان هم می دانید پرداخت یارانه 450 هزار تومانی قابل اجرا نیست. وعده بیهوده ندهید. (7/3) 

2011- آقاي سعید جلیلی کاندیداي انتخاباتی می گوید در 8 سال گذشته دولت در سایه بودم. حرف خیلی کنایه آمیزي است. (7/3)
1954- از وضعیت ورود ویروس هندي به کشورمان چندان خبري نداریم. آیا تدابیر لازم براي جلوگیري از ورود این ویروس گرفته

 
شده؟ (7/3) 

1950- پیري جمعیت بحران آینده در کشور شاید باشد. بیکاري جوانان مشکلات اقتصادي عدم میل به ازدواج و فرزندآوري از عوامل

 
پیري جمعیت هستند. (7/3) 

1940- تیم ملی فوتبال براي صعود کار خیلی سختی پیش رو دارد. کسب 12 امتیاز از 4 بازي خیلی سخت است اما براي تیم



 
کشورمان آرزوي موفقیت داریم. (7/3) 

پیام هاي مردمی در صفحات 7-4-2



کنش هاي اجتماع ستیز

منبع: روزنامه آفتاب یزدشماره خبر:  117  |  تاریخ: 1400/03/12

 
سعید معدنی-   چند سال پیش یک بررسی در سطح جهان در باره «امید به آینده» انجام شده بود. 

در کنار بسیاري از کشورها که درصد بالایی از مردم شان که به آینده ناامید بودند، جالب بود که تنها 19 درصد مردم هند، با آن همه
جمعیت فقیر، به آینده ناامید بودند و 81 درصد اعتقاد داشتند که آینده هند با توجه به روند شاخص هاي مثبت رو به پیشرفت، بهتر
است. اما متاسفانه در کشور ما در نگاه جوانان افق هاي روشنی نسبت به آینده مشاهده نمی شود و جامعه در حالت تعلیق به سر می

 
برد. 

 
تقریبا هیچ جوان دانشجویی امید ندارد که بعد از 

فارغ التحصیلی شغل مناسب و یا حتی شغل پیدا کند. جامعه شناسان، جامعه کنونی ایران را جامعه «رها شده» توصیف می کنند که
هیچ برنامه درستی براي اداره آن وجود ندارد. در یک جامعه بلاتکلیف برخی جوانان نخبه مهاجرت می کنند و بخشی از جامعه به
افسردگی دچار شده و بخشی نیز به جامعه ستیزي روي می آورد. نمونه اش دعواهاي خیابانی، ناامنی در هنگام تاریکی شب براي

 
شهروندان و حتی دعوا و دست به یقه شدن با پلیس 

 
شکل می گیرد. 

به باور من اقتصاد ضعیف، بیکاري و آسیب هاي ناشی از آن مثل اعتیاد، سرقت، قتل، طلاق و... رو به افزایش بوده و هر روز بر آمار

 
ناهنجاري ها افزوده شده و مشکلات عدیده ا ي را بوجود می آورد. 

براي رهایی از این چنبره فلج کننده می بایست مناسبات اقتصادي خود را با کشورهاي صنعتی، ثروتمند و پیشرفته بهبود بخشیده تا
سرمایه گذاري صورت گرفته و منجر به ایجاد اشتغال، درآمدزایی و امید به آینده شود. در این صورت است که آسیب هاي اجتماعی و

از جمله پدیده «کنش هاي اجتماع ستیز» کاهش می یابد.



مشکلات 17 واحد تولیدي شهرستان نهاوند بررسی می شود

منبع: گرو نهاوندشماره خبر:  118  |  تاریخ: 1400/03/12

به گزارش پایگاه خبري  تحلیلی گرو، مراد ناصري اظهار کرد: به منظور بررسی مشکلات و رفع موانع تولید واحدهاي صنعتی
شهرستان نهاوند، طرح «پنجره واحد» در محل فرمانداري تشکیل و با حضور ادارات مسائل مربوطه پیگیري و برطرف می

شود. وي با بیان اینکه در راستاي اجراي شعار راهبردي سال جاري مبنی بر رفع مشکلات ...

فرماندار نهاوند از بررسی مشکلات 17 واحد تولیدي در این شهرستان خبر داد و گفت: این واحدها در زمینه کشاورزي و صنعتی

 
فعالیت دارند، اما در مسیر تولید با مشکلات و موانعی روبه رو شده اند. 

به گزارش پایگاه خبري  تحلیلی گرو، مراد ناصري اظهار کرد: به منظور بررسی مشکلات و
رفع موانع تولید واحدهاي صنعتی شهرستان نهاوند، طرح «پنجره واحد» در محل

 
فرمانداري تشکیل و با حضور ادارات مسائل مربوطه پیگیري و برطرف می شود. 

وي با بیان اینکه در راستاي اجراي شعار راهبردي سال جاري مبنی بر رفع مشکلات واحدهاي تولیدي کارگروه پنجره واحد که پیش
تر در فرمانداري راه اندازي شده فعال تر شده است، افزود: در گذشته یک سرمایه گذار مجبور بود براي پیگیري مشکلات واحد
تولیدي خود به ادارات مختلف مراجعه کند، بنابراین این روند باعث اتلاف وقت و طولانی شدن فرآیند بررسی مشکل می شد که با

 
ایجاد پنجره واحد این مشکل برطرف شده است. 

ناصري تأکید کرد: در کارکرد پنجره واحد تمام مسئولین مرتبط با واحدهاي تولیدي حضور دارند که در هفته یک روز تشکیل جلسه

 
داده و مشکلات بررسی و در مورد آن ها تصمیم گیري می شود. 

فرماندار نهاوند گفت: درحال حاضر 17 واحد اثرگذار در بخش هاي صنعتی، کشاورزي و خدمات شهرستان وجود دارد که اگرچه
درحال فعالیت اند، اما داراي مشکلات و موانعی هستند که درصورت رفع این موانع می توانند نقش مهمی در اشتغال زایی و بالا بردن

 
تولید در سطح شهرستان داشته باشند. 

وي خاطرنشان کرد: علاوه بر این واحدهاي بزرگ تولیدي، 60 شرکت در شهرستان وجود دارد که بین 30 تا 70 درصد فعالیت دارند

 
و براي رفع موانع تولید این شرکت ها، مشکلاتشان جمع بندي و در پنجره واحد مورد بررسی قرار می گیرد. 

فرماندار نهاوند تصریح کرد: عمده مشکلات این واحدهاي یادشده مربوط به سیستم بانکی و تأمین آب است که تلاش می کنیم در

 
سال جاري مشکلات یادشده برطرف شوند و این واحدها به 100 درصد فعالیت برسند. 

وي افزود: علاوه بر طرح هایی که به آن ها اشاره شد، هفت مورد از طرح هاي تولیدي نیز در مرحله درخواست اولیه براي شروع

 
فعالیت هستند که در پنجره واحد مورد بررسی قرار خواهند گرفت. 



ناصري درخصوص آخرین وضعیت پتروشیمی نهاوند نیز گفت: کارهاي مقدماتی این واحد صنعتی ازجمله واگذاري زمین مورد نیاز و
همچنین پیوست هاي زیست محیطی آن انجام شده که با اجراي فاز نخست این طرح براي 150 نفر ایجاد اشتغال می شود./سپهر

غرب



رئیسی: دولتم دولت گره گشایی خواهد بود نه رانت و پارتی

منبع: روزنامه اقتصاد برترشماره خبر:  119  |  تاریخ: 1400/03/12

کاندیداي سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري گفت: بسیاري از مشکلات می تواند نباشد و امروز مبارزه با فساد و فقر
و تبعیض را وظیفه خود می دانیم و در قوه مجریه برخورد با تبعیض و فساد و بی عدالتنی امکان پذیر است. تهران &–

اقتصادبرتر &– 12 خرداد 1400 آیت االله سیدابراهیم رئیسی کاندیداي سیزدهمین دوره ...

آیت االله سیدابراهیم رئیسی کاندیداي سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري در برنامه «بادوربین» شبکه یک سیما به

 
تشریح برنامه هاي خود پرداخت. محورهاي این اظهارات به شرح ذیل است: 

&– در دستگاه قضایی وظیفه برخورد با مفاسد را برخورد داریم و رسیدگی ها به ابلاغ مردم می رسد ولی ریشه هاي فساد می تواند

 
خشکانده شود و آنجا که ریشه فساد خشکانده می شود دستگاه اداره کشور است. 

&– به درخواست اقشار مردم و فرهیختگان در عرصه انتخابات حاضر شدم و سرباز مردم هستم و اگر نمی شد کاري کرد هرگز به

 
صحنه نمی آمدم. 

&– بسیاري از مشکلات می تواند نباشد و امروز مبارزه با فساد و فقر و تبعیض را وظیفه خود می دانیم و در قوه مجریه برخورد با

 
تبعیض و فساد و بی عدالتی امکان پذیر است. 

 
-می توانیم تغییر ایجاد کنیم و تحول در وضع موجود نیازمند همراهی همه قشرها هست. 

 
&– دولت دولت دلالی و رانت و پارتی نخواهد بود و دولت تولید و گره گشایی از زندگی مردم خواهد بود. 

 
&– اصحاب ما می توانیم هستیم و هرگز اهل نمی شود و نشد نیستیم و همه مسائل با کمک مردم قابل حل است. 

&– قرار بود سنگ زیربناي جامعه ما اخلاق و معنویت و عدالت باشد و اجراي عدالت خواست همه مردم و تاکید قانون اساسی است و

 
هرگونه بی قانونی را توسط هر شخصی امري مذموم براي جامعه می دانیم. 

&– براي ایجاد ایرانی قوي در عرصه هایی که با اراده حاضر شدیم امتحان خوبی پس دادیم و هرجا وارد شدیم با قدرت و امید آنجا
عرصه موفقیت ما بوده ولی در عرصه هایی مثل اقتصاد مشکل جدي داریم و چرا باید مشکل اقتصادي و وضعیت دولت مردم را رنج

 
بدهد؟ 

&– در این عرصه می توانیم ما و مردم در کنار هم به گام هاي ماندگاري برسیم که هم وضع مردم در این تاریخ و هم فرزندانمان را

 
در آینده به سعادت برساند. 

&– می توانستیم خیلی بهتر از این پیش برویم و من که به کارخانه ها می روم اولین بازدیدم از کارآفرینان و کارخانه ها و کارگاه ها



است و آیا باید این میزان از ظرفیت کارخانه هاي ما تعطیل و نیمه تعطیل باشد؟ 40درصد از ظرفیت تولید ما معطل بماند؟ 70 درصد

 
ظرفیت اقتصادي ما می تواند اشتغال ایجاد کند. 

&– کارخانه هایی که 5-6سال تعطیل بودند با یک زمان گذاري و دو نشست با مسئولین راه افتاده است و کارگرانی که اخراج شده

 
بودند برگشتند و چرخ تولید کارخانه راه افتاده است. 

 
&– هویت من با مردم و رزمنده ها و حرکت جهادي شکل گرفته است. 

&– اگر کسی از درد مرم دردش نیاید باید از خود تردید کند و من از درد مردم دردم می آید و در اتاق اداري خود ننشسته ام که

 
دستور بدهم و یک مسئول باید با درد مردم دردش بگیرد. 

&– معتقدیم کسی که باید در این عرصه ظاهر می شود حتما باید برنامه داشته باشد در سه نکته اساسی برنامه دنبال می کنیم که
اول معیشت مردم و دوم کسب و کار مردم و سوم دولت است و دولت توانمند و جهادي و با اقتدار و آگاهی می تواند مشکل معیشت و

 
کسب و کار را حل کند. 

&– نسبت به افزایش درآمدها برنامه داریم و در برنامه هاي صداوسیما آنها را تشریح میکنم و اعتقاد به برنامه دارم و با برنامه وارد قوه

 
قضائیه شدم و در قوه قضائیه این برنامه را غنی تر کردم. 

&– با مشورت نخبگان که مسئله حل کرده اند و توانسته اند میدان اجرایی را با موفقیت طی کنند و صاحبنظران اندیشکده هاي

 
مختلف برنامه اي تهیه کرده ام. 

&– گرانی همه را اذیت کرده و ما برایش برنامه داریم نکته دوم که در سبد خانواده مهم است مسکن است و نکته سوم هزینه سلامت

 
و درمان است که باید راهکارهایی برایش پیدا شود. 

&– وضعیت تورم 320 درصدي در گذشته وضغعیت غیرقابل قبولی را براي همه ایجاد کرده است ولی امکان تغییر وضعیت هست و

 
تورم یک رقمی دست یافتنی است. 

 
&– کسري بودجه و استقراض دولت از بانک مرکزي باید کنترل شود و کاهش یابد. 

&– نقدینگی که خلق می شود و به سمت تولید نمی رود مشکلات فزاینده ایجاد میکند و باي به سمت تولید برود و اگر در کنار

 
افزایش نقدینگی رونق تولید باشد هیچ نگرانی وجود ندارد. 

 
&– اگر حرکت بورسی به تامین تولید کمک کند روز به روز ارزش سهام افزایش پیدا می کند. 

&– مداخله دولت در بازار را نمی پسندیم ولی زنجیره تامین و تولید و مصرف باید نظارت شود و شان دولت حمایت، هدایت و نظارت

 
است و بازار دستوري اداره نمی شود. 

&– اگر کالاهاي اساسی را به قیمت ارز بند کنیم گرفتاریم و حتما باید رابطه اش را با ارز قطع کنیم و به سمت خودکفایی کالاهاي



 
اساسی برویم. 

&– باید به سمت استقلال کشاورزي و نان و گوشت و مرغ مردم برویم و سفره مردم نباید وابسته به ارز و تکانه هاي آن باشد و این

 
هم راهکار دارد. 

&– به هیچ عنوان نمی پسندیم دست دولت به جیب مردم برود و کسري خود را از بخش هاي مختلفی چون بورس و استقراض بانک

 
مرکزي حل کند چون این مسائل مشکل ایجاد می کند و باید به سمت افزایش ارزش پول ملی برویم 

&– هزینه مسکن را می توان حذف کرد. امکان تولید مسکن و راه انداختن اقتصاد پیشران که مسکن است 4میلیون در 4سال امکان

 
پذیر است و دولت درمورد مسکن روستایی و بافت فرسوده وظیفه دارد. 

&– مسئله زمین را می توان به عنوان هزینه هاي مسکن کاهش داد و تسهیلات باید براي ساخت مسکن در اختیار گذاشت و

 
سوداگري مسکن را خاتمه داد. 

&– در سال اول ورود به آستان قدس شهر زائر را در ورودي شهر ساختیم چون شان زائر امام رضا نبود که در پارك و گوشه خیابان

 
چادر بزند و باید گرامی داشته شود و استاندار وقت خراسان گفت با شروع این کار هزاران شغل ایجاد شد. 

&– 43درصد هزینه درمان را مردم می دهند ولی امکان کاهش 50درصدي این 43درصد وجود دارد و می توان به 20درصد کاهش

 
داد. 

&– باید دسترسی به تخصص درمانی را افزایش دهیم. تقویت بیمه هاي تکمیلی کاهش هزینه اي سلامت در دستور کار ماست و

 
امکان صدور کارت سلامت براي 70درصد مردم هست. 

 
&– راهکار کسب درامد اشتغال است و ما به عنوان دستگاه قضایی 2هزار واحد تعطیل و نیمه تعطیل را فعال کردیم. 

 
&– رشد نقدینگی باید به سمت تولید برود و اصلاح نظام پولی و بانکی براي تامین مالی تولید در دستور کار ماست. 

&– اگر گفتیم تولید مسئله اول کشور است یعنی قوه قضائیه و وزارت امور خارجه ما باید حس تولید پیدا کند و باید سوال کنیم که
دیپلماسی اقتصادي وضعیت سهم ما در تجارت منطقه همین میزانی است که داریم؟ تجارت منطقه هزار میلیارد است و سهم ما دو

 
درصد است. همین دو درصد سهم ماست؟ 

&– کاملا می توانیم سهم مان را در تجارت منطقه و صادرات به کشورهاي همسایه و منطقه دو برابر کنیم و از 20میلیارد دلار به 40

 
تا 50میلیارد دلار تبدیل کنیم. 

 
&– اجاره نخواهیم داد دیپلماسی در وزارت خارجه به مناسبات سیاسی خلاصه شود و مناسبات اقتصادي در متن کار ما خواهد بود. 

&– قاچاق کالا با کار پلیسی حل نمی شود و راهش این است که ببنیم پولش از کجا می آید و اگر این پول درست ردیابی بشود باید

 
وارد چرخه تولید شود. قاچاق کالا از موانع جدي تولید است و باید کار جدي رویش شود. 



 
&– حتما می شود به نظام واردات و صادرات سامان دا به وري که مرزنشینان و مرزبانان امان پیدا کنند. 

 
&– منابع منجمد بانک ها باید در چرخه تولید وارد شود تا وضعت تولید متفاوت شود. باید موضوع معوقه بانکی را تمام کنیم 

&– تا ایجاد جذابیت براي تولید واقعی نکنیم و کارهاي اقصادي غیر مولد را بدون جاذبه نکنیم مسئله حل نخواهد شد و باید براي

 
فرد صرف نکند که زمینی بگیرد و 20سال ان را منجمد کند. 

&– مسئله اول دولت شایسته سالاري است و هرکس دنبال رانت و بازي هاي سیاسی است جایگاهی ندارد و حزب و گروه بحث من

 
نیست بلکه بحث من استفاده از همه ظرفیت هاي کشور است. 

 
&– شفافیت و مبارزه با فساد جزو موضوعات مهم در دولت خواهد بود و باید موضوعات پشت ویترین بیاید تا نقد شود 

 
&– کسر بودجه را به عنوان دومین نقطه اساسی حتما دنبال می کنیم. 

 
&– هر کسی با هرگویش در هر نقطه از کشور بداند حضور و نقش آفرینی اش اثربخش است و می تواند دولتی قوي را رقم بزند 

محور تحولی ما اجراي عدالت در تولید و توزیع و تقسیم ظرفیت ها و جذب و ارتقاي نیروي انسانی خواهد بود و محوریت تحول در
دولت مردمی بر اجراي عدالت خواهد بود و ما این امر را بسیار نزدیک می بینیم.



پیگیر حل مشکل اشتغال جامعه ایثارگري هستیم

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  120  |  تاریخ: 1400/03/12

اوحدي درباره آخرین وضعیت استخدامی فرزندان جانبازان زیر 70 درصد، توضیخاتی ارائه داد.

سعید اوحدي، معاون رئیس جمهور و رئیس بنیاد شهید و
امور ایثارگران در گفت وگو با خبرنگار حوزه رفاه و تعاون
گروه اجتماعی باشگاه خبرنگاران جوان، اظهار کرد: طبق
بند ج ماده 87 قانون، فقط دو قشرِ فرزندان شهدا و
جانبازان بالاي 70 درصد می توانند در آزمون استخدامی

 
شرکت کنند. 

وي افزود: البته بنیاد شهید طبق قانون 21 جامع خدمات رسانی ایثارگران، با جدیت به دنبال این است که سهمیه اي را که حق

 
قانونی فرزندان جانبازان زیر 70 درصد است، حتما لحاظ کند. 

رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران تصریح کرد: تفاهم نامه اي با دستگاه ها منعقد شده است و سفر هاي استانی در حال انجام هستند
و سعی کرده ایم ظرفیت هاي لازم ایجاد شوند و ما به دنبال این هستیم که بتوانیم مشکل جدي اشتغال جامعه ایثارگري را برطرف

 
کنیم. 

 
بیشتر بخوانید 

- شرایط شرکت در آزمون استخدامی فرزندان شهدا و جانبازان اعلام شد



جلیلی: دولت باید ارزآوري داشته باشد / براي تفریح و شادکامی مردم هم

برنامه داریم / سالانه باید یک میلیون مسکن در کشور ساخته شود

منبع: انتخابشماره خبر:  121  |  تاریخ: 1400/03/12

مسکن طبق قانون اساسی حق مردم است و وظیفه دولت اگر دولتی بیایید بگوید من وظیفه اي ندارم حتماً یک خطاي
اساسی انجام داده است این جزو حقوق مردم است ما برخی اوقات درباره حقوق شهروند صحبت می کنیم و از منشورهایی

رونمایی می کنیم که در زندگی مردم و مباحث حیاتی و ضروري آن ها هیچ تأثیري ندارد یکی از این ...

نامزد انتخابات ریاست جمهوري با بیان اینکه اگر به بخش
مسکن نپردازید در اشتغال، کسب و کار و ازدواج تاثیر
دارد، گفت: حداقل باید سالی یک میلیون مسکن در کشور

 
ساخته شود. 

به گزارش «انتخاب»، سعید جلیلی نامزد انتخابات ریاست
جمهوري در برنامه گفتگوي ویژه خبري اظهار کرد: یکی از
برنامه هاي مهمی که دولت باید داشته باشد ارزآوري است.

او ادامه داد: یکی از چیزهایی که کشور را متأثر کرده این
است که سال هاي گوناگون دولت ها یک موضوعی را مطرح می کنند مثلاً اینکه درآمد ارزي دولت کم است و در پی آن همه برنامه

 
ها تحت تأثیر قرار می گیرد. 

نامزد سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري افزود: در اینجا یک نگاه حداقلی وجود دارد که بازار ارز را کنترل کنیم و نوسانات
بازار ارز را کم کنیم و در سایر موضوعات کشور هم سعی کنیم اگر مشکلی پیش می آید، آن را حل کنیم. از نظر من این یک نگاه

 
حداقلی است که البته این نگاه نمی تواند در اقتصاد کشور به موفقیت برسد. 

جلیلی گفت: آنچه روي آن تاکید دارم این است که در موضوعات مختلف بتوانیم از توانمندي هاي کشور در بخش هاي مختلف
استفاده کنیم من قصد ندارم شعار بدهم، اما در هشت سال گذشته در بررسی هاي مفصل در مسائل اقتصادي به جمع بندي هاي

 
مهمی رسیدیم و طبق آن جمع بندي ها دریافتیم که کشور را نباید فقط اداره کرد بلکه باید جهش داد. 

وي افزود: امروز کشور ما فرصت هاي بالا و ارزشمندي دارد که اگر با مدیریت صحیح این فرصت ها را دنبال کنیم کشورمان جهش

 
پیدا می کند. 

نامزد سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري گفت: دولت در مورد ارز آوري هم باید برنامه اي داشته باشد یک وقت می گوئیم
نفت خام را می فروشیم و ارز آوري می کنیم، اما به هر دلیلی امسال نتوانستیم این کار را انجام دهیم یا به دلیل تحریم ها یا هر دلیل
دیگري، ممکن است یکباره قیمت نفت کاهش یافته و ما را از ارز آوري محروم کرده است پس دچار کاهش درآمد ارزي می شویم،
این یک نوع اداره کشور است، اما گاهی می بینیم براي ارز آوري برنامه داریم و ارز آوري را فقط منوط به درآمد وزارت نفت نمی



 
کنیم. 

نامزد سیزدهمین انتخابات ریاست جمهوري گفت: سه طرح مشخص را می خواهم توضیح دهم؛ یک طرح این است که به اصطلاح
سبد غذایی است ببینید اگر شما می گوئید معیشت شما مسئولید و باید طبق قانون اساسی و اصول اخلاقی و دینی که شما نسبت به
مردم مسئولیت دارید فقط این نیست که یک نان بخور و نمیر و یک یارانه به مردم بدهید، اگر تغذیه مردم دچار مشکل بشود آثار سو

 
تغذیه در نظام سلامت هزینه ها را افزایش می دهد. 

جلیلی افزود: ما در 13 قلم کالا که این 13 قلم باید حتماً به مردم برسد تا یک تغذیه مناسب و متعادل داشته باشند یعنی طبق
استانداردها روزي باید دو هزار و 500 کیلوکالري طیفی از موادمغذي را مردم دریافت کنند تا یک جامعه سالم داشته باشیم، ما باید
این مساله را مدیریت کنیم و برایش برنامه داشته باشیم اگر این را انجام بدهیم آن موقع در چند عرصه موفق خواهیم بود اولاً با
همین موضوع تولیدمان افزایش و تأمین کالا بیشتر خواهد شد و بعد بر همین مبنا اشتغال ایجاد می شود و بعد شما می توانید

 
نیازهاي مردم را تأمین کنید. 

جلیلی افزود: دو طرح دیگر هم هست یک طرح این است که ما به مردممان سهمشان را از مصرف انرژي به خودشان واگذار کنیم تا
خودشان مدیریت کنند این بحث بسیار مهم است که ما این را براساس یک طرحی به نام وان بر رویش تحقیقات جدي انجام دادیم
که سهم مردم از مصرف انرژي را مدیریتش را به خود مردم بدهیم در این طرح بنزین، برق، گاز، مردم سهمشان مشخص می شود و
خودشان آن را مدیریت می کنند، این موضوع باعث اصلاح الگوي مصرف هم می شود و هر میزان که بخواهند مردم مصرف می کنند

 
و مازاد آن را می توانند واگذار کنند و از درآمد آن استفاده کنند. 

وي ادامه داد: وقتی که این بازار شکل می گیرد، این بازار خودش، خودش را مدیریت می کند و اصلاً نیازي ندارد که دولت بخواهد در
آن ورود کند. در این بازار چیزي گران نمی شود و وقتی که در اختیار مردم قرار داده شود به عدالت نزدیک می شود، مدل کنونی که
سهم مردم از مصرف انرژي است اگر کسی پنج ماشین داشته باشد پنج برابر استفاده می کند و اگر کسی ماشین نداشته باشد اصلاً

 
استفاده نمی کند. 

این نامزد سیزدهمین انتخابات ریاست جمهوري گفت: کسی که مثلاً در استخرهاي خودش می خواهد آبگرم داشته باشد چقدر
استفاده می کند و کسی که نداشته باشد هیچ استفاده نمی کند، این توزیع عادلانه است که ما متأسفانه در بحث ضریب جینی شما

 
این را ملاحظه بفرمائید که چقدر ضریب جینی از ابتداي دولت یازدهم تاکنون افزایش پیدا کرده است. 

جلیلی افزود: ضریب جینی یعنی که کاهش بین دهک هاي جامعه، دهک هاي درآمدي شما و این ها چقدر فاصله طبقاتی در سال

 
91 به پایین حد رسید و متأسفانه اکنون دوباره بالا رفته است. 

 
نامزد سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري گفت: متأسفانه خصوصی سازي به انحراف رفت و بسیاري از افراد متضرر شدند. 

جلیلی افزود: ما جلسات بسیار زیادي با افرادي که متضرر شده بودند برگزار کرده بودیم از جمله پروژه دشت مغان، هپکو، ماشین
سازي تبریز و هفت تپه که مواردي بود که به شکل واضحی نشان می داد که این سو مدیریت بوده که باعث چنین اتفاقاتی شده است.

وي گفت: علت این اتفاقات اول آن است وقتی دولت از خصوصی سازي نگاهی صرفاً درآمدي داشته باشد این کار بسیار غلط است، در
حالی که ما براي چه چیزي خصوصی سازي را انجام دادیم براي اینکه دولت ناتوان بود در اداره آن ها قرار بود مردم آن ها ارتقاي



 
کاري بدهند، مثلاً موضوع هپکو هزار میلیارد تومان سرمایه اش بود که کارهاي اساسی و راهبردي آن یک دفعه تولید آن صفر شد. 

جلیلی افزود: یکی از اشکالات این بود واگذاري ها بدون توجه به ماهیت شرکت ها رخ داد که بعضی از شرکت ها اهمیت راهبردي
دارد مثلاً ماشین سازي تبریز در خاورمیانه براي خودش جایگاهی داشت، اما متأسفانه آن را به کسی واگذار کردند که سوادش در حد
دیپلم بود و فقط پول داشت، جالب است وقتی سند هپکو را دیدم، جالب بود که با 10 میلیون تومان واگذار شده بود حتی بعضی وقت
ها دولت آن ها را به عنوان رد دیون داده است مثلاً طلبی از کسی داشته و گفته اند آن شرکت به جاي آن، در حالی که ما باید این

 
شرکت را با نگاه تولید و مسئولانه واگذار کنیم. 

وي گفت: سوال اینجاست اصلاً براي چه چیزي آن را واگذار کرده اند و اصل 44 براي چه بود؟ براي این بود که ما بیاییم از ظرفیت

 
هاي مردم استفاده کنیم براي ارتقاي اقتصاد کشور و براي جهش. اما راه حل چیست؟ 

نامزد سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري افزود: باید واگذاري را مشروط کرد آن هم به ارتقاي کارآیی و آن بنگاه باید ارتقایش
افزایش پیدا کند و راه حل آن این است که شفاف سازي وجود داشته باشد و اگر شما روز اول شفاف به مردم بگویید که من هپکو را
به این میزان داده ام حتماً افکار عمومی به شما این اجازه را نخواهد داد و بر همین اساس اهلیت آن هایی که این واگذاري ها برایشان

 
انجام می شود باید ثابت بشود که آیا او اهلیت این کار را دارد یا خیر؟ 

نامزد سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري گفت: سالانه حداقل به یک میلیون واحد مسکونی نیاز است و این طرح باید با

 
تصحیح طرح مسکن مهر اجرایی شود. 

جلیلی در ادامه گفت: در سال باید حدود 800 هزار ازدواج داشته باشیم بدلیل ضعف در ساخت مسکن این رقم کاهش پیدا کرده و به
500 هزار ازدواج رسیده است بنابراین بین ساخت مسکن و ازدواج رابطه مستقیمی وجود دارد همین طور این موضوع بر اشتغال و

 
صنعت تأثیرگذار است. 

وي افزود: براي داشتن سالی 800 هزار ازدواج و 200 هزار مسکن روستایی و اینکه 200 هزار بافت فرسوده را ترمیم کنیم کاري جز
داشتن یک برنامه جدي و اجرایی نمی توان انجام داد در دوره اي طرحی بنام مسکن مهر وجود داشت که سنگ بناي ساخت 4
میلیون واحد مسکونی زده که 2 میلیون آن ساخته شد و 2 میلیون آن تا 70 درصد پیش رفت و در این هشت سال روند کُندي را
پیدا کرد طرح ما این است که سالانه حداقل یک میلیون واحد مسکونی ساخته شود بنابراین ما اینگونه فکر می کنیم که طرح مسکن

 
مهر طرح کاملی نبود هدف تکمیل و تصحیح این طرح است. 

نامزد سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري گفت: باید اقتضائاتی که براي مسکن لازم است رعایت شود و براي معماري باید با

 
توجه به فرهنگ اسلامی عمل کرد. 

جلیلی ادامه داد: اگر براي مسکن برنامه اي داشته باشیم فقط ساخت و ساز نیست باید به اقتضائات مختلف آن هم توجه کرد باید به
سیاست هاي اقتصادي هم توجه داشته باشیم تا بتوانیم بر بازار مسکن تسلط داشته باشیم یعنی اینکه مسکن را از حالت کالاي
سرمایه اي به کالاي مصرفی تبدیل کرد که این موضوع از مسیر اعطاي تسهیلات با توجه به شرایط فعلی مردم ممکن می شود چرا

 
که ممکن است مردم آورده اي براي آغاز طرح نداشته باشند بنابراین دولت باید تسهیلاتی اختصاص دهد. 

وي افزود: یکی از راه ها براي بازگشت همین تسهیلات طرح هاي مسکن است در همین مسکن مهر گفتند 37 هزار میلیارد تومان



تسهیلات داده شد و موجب تورم شد اتفاقاً گفته می شود این 37 هزار میلیارد تومان عمده آن در حال بازگشت است و تا کنون 27
هزار میلیارد تومان آن بازگشته است، چون مردم قسط شأن را به موقع پرداخت می کنند و جالب اینکه 90 هزار میلیارد تومان

 
معوقات بانکی ما در دست 11 نفر است. 

نامزد سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهور گفت: مسکن طبق قانون اساسی حق مردم است و وظیفه دولت اگر دولتی بگوید من

 
وظیفه اي ندارم حتماً یک خطاي اساسی انجام داده است. 

جلیلی افزود: گاهی لازم می شود یک وزارتخانه به وزارتخانه دیگر در تأمین ارز کمک کند باید براي هر وزارتخانه اي کار تعریف شود
به صورت مستقیم و یا غیر مستقیم به عنوان مثال وزارت جهادکشاورزي باید بستري را فراهم کند که کشاورزان ما به میزانی از تولید

 
برسند که بتوانند صادرات داشته باشند. 

این نامزد سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري افزود: اگر هر بخش یا وزارتخانه اي بخواهد براي خود کار کند پس معناي کار
ویژه رئیس جمهور چیست. هنر و وظیفه رئیس جمهور هماهنگی و تعیین کار مشخص براي بخش هاي مختلف است که بتواند

 
دستگاه ها را با هم هماهنگ و هم افزا بکند. 

جلیلی ادامه داد: در ارز آوري بخش هاي مختلف همه باید باهم هماهنگ باشند مثلاً در صادرات محصولات کشاورزي وزارت امور

 
خارجه هم باید نقش داشته باشد. 

وي گفت: در سفر به بوشهر کشاورزان در آذر ماه گوجه کاري داشتند و نگران این بودند که محصول شأن در کدام بازار و به کدام
قیمت به فروش می رسد در حالی که جلوي صادرات محصول شأن گرفته شده بود در همین زمان روسیه که روابط خوبی با آن داریم
یکی از بزرگترین واردکنندگان صیفی جات است به میزان سالانه 11 میلیارد دلار و حالا لهستان سالانه یک میلیارد دلار صادرات به

 
این کشور دارد ما هم می توانیم از این بازار سهمی داشته باشیم. 

این نامزد سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري افزود: اگر می گویم بازار ارز را می خواهیم تنظیم کنیم بررسی این نیست که به
چهار راه استانبول برویم و از فعالیت آن ها سر در بیاوریم بلکه باید با نگاه جهش کشور با توجه به توانمندي هاي موجود آنقدر تأمین

 
ارز کنیم که کشور جهش پیدا کند تا در صورت بروز هر مشکلی دچار نوسان نشویم. 

جلیلی گفت: مسکن طبق قانون اساسی حق مردم است و وظیفه دولت اگر دولتی بیایید بگوید من وظیفه اي ندارم حتماً یک خطاي
اساسی انجام داده است این جزو حقوق مردم است ما برخی اوقات درباره حقوق شهروند صحبت می کنیم و از منشورهایی رونمایی

 
می کنیم که در زندگی مردم و مباحث حیاتی و ضروري آن ها هیچ تأثیري ندارد یکی از این حقوق شهروندي حق مسکن است. 

وي ادامه داد: این آماري که از هشت سال گذشته وجود دارد آمار بسیار نگران کننده اي است یعنی ما در مقطعی سالانه 800

 
هزارواحد مسکونی درست می کردیم که در یک مقطع به 300 یا 400 هزار واحد رسید. 

این نامزد سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري افزود: تأمین مسکن رابطه مستقیمی با اشتغال، رونق کسب و کار و صنعت دارد.

جلیلی افزود: با همین زیرساخت هاي موجود ما حتی به صورت آزمایشی دنبال کردیم، یعنی اکنون هر یک از خانوارهاي شما یک

 
حساب بانکی دارند و همین طور همه خانواده هاي ما حداقل یک گوشی همراه دارند که نیازي هم نیست که هوشمند باشد. 



نامزد انتخابات ریاست جمهوري در ادامه برنامه گفتگوي ویژه خبري شبکه 2 سیما تصریح کرد: یکی از کارهاي خوبی که صداوسیما
انجام داده شبکه مجازي است که در اختیار نامزدها قرار داده اند. این را ما در آنجا به شکل موشن گرافی گذاشته ایم و خیلی راحت

 
می توان دید و من از هموطنان می خواهیم کامل ببینند. 

سعید جلیلی گفت: دولت باید براي تفریح و شادکامی مردم برنامه داشته باشد و باید بر اساس همین بودجه فعلی باشد و نگوییم اگر
بودجه زیاد شد. ببینید الان دولت دارایی هایی و بودجه اي را دارد هزینه می کند و این بودجه برنامه می خواهد یعنی الان مکان هاي
اقامتی و سیاحتی و مهمانسراهایی که در اختیار دولت است ما محاسبه کردیم که تقریباً به اندازه مکان هایی است که در اختیار بخش
خصوصی است و این ها اکنون در اختیار کارمندان دولت است و اشکالی هم ندارد و خوب است که استفاده شود، اما شش ماه سال
این ها تقریباً خالی است و ما محاسبه کردیم سالی 500 هزار ازدواج اکنون انجام می شود شما می توانید به هر زوجی 5 روز در

اختیارش قرار دهید یا به مدت 3 روز به صورت رایگان در اختیار دهک هاي پایین جامعه قرار دهید.



مهرعلیزاده: یارانه را پنج برابر می کنیم

منبع: تابناكشماره خبر:  122  |  تاریخ: 1400/03/12

نامزد سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري با بیان اینکه مسکن تبدیل به یک کالاي بورسی شده است، گفت: کنترل
نقدینگی و کاهش نرخ تورم سبب مهار قیمت مسکن خواهد شد.

به گزارش تابناك به نقل از فارس، محسن مهرعلیزاده نامزد
سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري امروز (سه
شنبه) در رادیو جوان به تشریح برنامه هاي خود پرداخت و
در پاسخ به سوال مجري مبنی بر اینکه چه برنامه اي براي
مسکن دارید، اظهار داشت: کنترل نقدینگی و کاهش نرخ

 
تورم سبب مهار قیمت مسکن خواهد شد. 

مهرعلیزاده افزود: یکی از راهکار هاي مهار قیمت مسکن
ایجاد جذابیت در تولید و بهینه سازي منابع از طریق بازار هاي رقابتی براي هدایت نقدینگی از زمین به تولید است. مسکن تبدیل به

 
یک کالاي بورسی شده است. 

نامزد انتخابات ریاست جمهوري اظهار کرد: اقدام و اجراي قانون هدفمندي یارانه ها را به درستی، اعطاي تسهیلات ارزان قیمت در
اختیار فعالان و سرمایه گذاران، نظام مالیاتی و عوارض مناسب براي مسکن هاي خالی و باز کردن شهرك هاي متوسط از جمله

 
راهکاري حل مشکل مسکن است. 

مهرعلیزاده در خصوصبا فضاي علمی و دانشگاهی، گفت: اصلاحات اساس در بنیان هاي دانشگاهی ضروري است. دانشگاه ها باید به
سمت راهبرد ها براي مشارکت در حل مسائل کشور هدایت شوند، دانشگاه باید در تعامل با جامعه و در جهت نیاز هاي آن حرکت

 
کند و نباید یک تافته جدا بافته باشد. 

وي ادامه داد: جلوگیري از شرکت داري، پشتیبانی پار هاي علمی و فناوري، پشتیبانی از همکاري هاي استاد و دانشجو و ... از راهکار

 
هایی هستند که براي بهبود وضع فضاي آموزش عالی کارساز خواهد بود. 

نامزد انتخابات ریاست جمهوري درباره صیانت از سبک زندگی ایرانی اسلامی تصریح کرد: خانواده بنیان جامعه است و اگر بتوانیم

 
مسائلی را در خانواده حل کنیم معضلات بسیاري از سطح جامعه پاك می شود. 

مهرعلیزاده اضافه کرد: کمک به تامین نیاز هاي بهداشتی، فرهنگی و...، ایجاد اشتغال، کمک به معیشت و بهبود وضع سفره خانواده،

 
کمک به تامین مسکن خانوارها، تسهیل فعالیت هاي فرهنگی و دینی براي امیدوار ساختن خانواده ایرانی اثرگذار خواهد بود 

وي درباره موضوع کنکور اظهار کرد: اصرار بر حفظ و نگه داشتن کنکور بیهوده است و این آزمون بیهوده است. ظرفیت ها اجازه می



 
دهند دانشجو بر اساس فاکتور هاي دیگر انتخاب شود لذا حذف کنکور از برنامه ها اساسی بنده است. 

نامزد انتخابات ریاست جمهوري درباره رونق تولید عنوان کرد: با حرف، بخشنامه هاي وقت گیر و ترمز تولید، اصلاح ساختار بانکی و
موانعی که بر سر راه تولید هستند حدود 60 درصد از مشکلات را برطرف خواهد کرد. همچنین با تقویت استارت آپ ها می توان در

 
این زمینه بهبود ایجاد کرد. 

مهرعلیزاده با بیان اینکه اولین کاري که خواهم کرد حذف بخش نامه هایی است که ترمز تولید هستند خواهد بود، گفت: با حذف این
موانع در حدود یک ماه نفس تولید باز خواهد شد. همچنین به پنج دهک پایین جامعه حداقل پنج برابر مبلغ فعلی، یارانه اعطا خواهد

 
شد تا اندکی به معیشت آن ها کمک شود و از سطح فقر آن ها کاسته شود. 

وي درباره موضوع سربازي تصریح کرد: یک لایحه براي لغو سربازي یا اگر لغو مقدور نبود تبدیل سربازي به گذراندن یک دوره اجباري

 
در بخش هاي تخصصی یا حتی شرکت هاي خصوصی تنظیم خواهم کرد. 

مهرعلیزاده با اشاره به اینکه کار دولت در تشویق مردم به بورس غلط بود، تاکید کرد: نه اینکه فعالیت در بورس غلط باشد، اما نحوه

 
ترغیب مردم و روندي که اتفاق افتاد غلط بود. 

وي در رابطه با مبارزه با قاچاق کالا گفت: یک تحول ساختاري در نظام گمرکی مورد نیاز است، نظارت تشکل هاي صنفی و اجتماعی
مثل اتاق بازرگانی باید تقویت شود، همچنین بخش خصوصی کارآفرین مثل استارت آپ ها و پشتیبانی از بخش خصوصی می تواند

 
مانع قاچاق باشد. 

نامزد انتخابات ریاست جمهوري درباره اصلاح ساختار بودجه، اظهار کرد: ایجاد انضباط مالی در بودجه و تخصیص منابع بر اساس
معیار کارآیی و عملکرد دو راهبرد مهم در این راستا است. امروز تخصیص بودجه با چانه زنی اتفاق می افتد و بودجه با توجه به نیاز

 
هاي مالی به نهاد ها تعلق نمیگیرد. 

مهرعلیزاده خاطرنشان کرد: حتما مداخله دولت در امور اقتصادي و اجتماعی باید کاسته شود و همچنین امور مختلف جامعه باید به

 
مردم واگذار شود و نقش دولت کمتر و کمتر شود. 

وي با بیان اینکه یارانه هاي انرژي باید به اقتصاد ملی بازگردانده شود عنوان کرد: اگر منابع حاصل از اصلاح یارانه ها به جامعه و

 
اقتصاد برگردد اقدامات بسیار زیادي می توان انجام داد. مبلغ یارانه انرژي در کشور مبلغ بسیار زیادي است. 

نامزد انتخابات ریاست جمهوري در پاسخ به سوال شهروندي مبنی بر بهبود وضعیت معیشتی تصریح کرد: اولین کار ما در مورد قشر
آسیب پذیر خواهد بود و یارانه هاي نقدي قشر آسیب پذیر جامعه را حداقل پنج برابر خواهم کرد. همچنین با برنامه هایی که داریم در

 
چهار سال چهار میلیون شغل ایجاد خواهیم کرد. 

مهرعلیزاده در رابطه با معضل خام فروشی اظهار کرد: خام فروشی به ویژه درباره مواد معدنی موضوعی است که باید هر چه سریعتر به
آن رسیدگی شود. تسهیلات ویژه و جایزه هاي صادراتی براي صنایع در نظر خواهیم گرفت؛ تسهیلاتی براي صادرات در نظر خواهیم

 
گرفت تا مسیر صادرات محصولات میسر شود. 



وي ادامه داد: همچنین با تثبیت بازار اجازه نمی دهیم تولیدکننده اي که به سختی بازاریابی کرده مشتري خود را از دست بدهد، با

 
جلوگیري از تغییرات بی مورد و ایجاد ویات فضاي امنی براي تولیدکنندکان فراهم خواهیم کرد 

نامزد انتخابات ریاست جمهوري درباره واحد هاي تولیدي تعطیل شده یا احداث واحد هاي جدید بیان کرد: اولین برنامه من در این

 
زمینه همانطور که گفتم رفع موانع اداري و دیوان سالاري است که این موضوع می تواند 60 درصد ظرفیت موجود را به کار ببندد. 

مهرعلیزاده عنوان کرد: به بانک ها اجازه نخواهیم داد از تولید کننده سود 30 درصد بگیرد یا اگر قرار است وام اعطا شود بازگرداندن

 
آن به مرحله تولید موکول شود نه به مرحله تهیه مواد خام! این موضوعات تولید کنندگان را زمین گیر کرده است. 

 
وي اضافه کرد: همچنین بیش از 64 میلیون یورو از بخش یارانه هاي انرژي می توان به دست آورد. 

نامزد انتخابات ریاست جمهوري وضع موجود کشور و انقلاب اسلامی را تحلیل کرد و گفت: امید داریم ارزش هاي ارزشمند دینی که

 
به آن پاییند هستیم را در عملکرد به مردم منتقل کنیم و با ریا کاري جوانان را پس نزنیم و بدیین نکنیم. 

مهرعلیزاده اظهار کرد: وضع موجود کشور بعضی نکات منفی دارد مثل دخالت فزاینده دولت در اقتصاد که باعث رانت و فساد شده

 
است، همچنین عدم اجراي یک الگوي صحیح و شناخته شده در کشور از نقاط ضعف فعلی کشور است. 

وي تصریح کرد: افزایش بیکاري، گسترش خط فقر، کاهش امید اجتماعی و اعتماد بین دولت و مردم نگران کننده است. همچنین

 
جایگاه ویژه ایران در منطقه که از آن غافل شده ایم. 

نامزد انتخابات ریاست جمهوري افزود: مهمترین نکاتی که در ذهن براي انتخاب مدیران دارم کارآمد بودن، نخبه بودن، فعال و پر کار

 
بودن، امیدوار بودن، مومن بودن است. 

مهرعلیزاده خاطرنشان کرد: اعلام می کنم میانگین سنی دولت من زیر 45 سال خواهد بود. باید بانک اطلاعاتی از متخصصان و
کارآفرینان براي اداره مشور تهیه شود تا بدون توجه به جهت گیري و تفکر افراد همه براي اصلاح وضع موجود به میدان بیایند.



مرادي: کاندیداها با وعده هاي بدون پشتوانه به دنبال کسب راي مردم نباشند

منبع: ایسناشماره خبر:  123  |  تاریخ: 1400/03/12

نایب رئیس کمیسیون انرژي مجلس شوراي اسلامی تاکید کرد: مردم به کاندیدایی راي می دهند که بتوانند در برنامه زمان
بندي شده اش مشکلاتشان را حل شده ببینند.

احمد مرادي در گفت وگو با ایسنا، با اشاره به فرمایشات
اخیر مقام معظم رهبري در بحث انتخابات و ضرورت پرهیز
کاندیداها از دادن وعده هاي توخالی، بیان کرد: در ایام
انتخابات هر کدام از کاندیداها وعده اي به مردم می دهند،
یکی می گوید که یارانه را افزایش خواهم داد و فردي دیگر
نیز می گوید می خواهم اشتغال را بهبود دهم و دیگر نیز

 
تاکید دارد که به دنبال مبارزه با فساد است. 

وي در ادامه اظهار کرد: هر کدام از این شعارها به نوبه خود
خوب است، اما آنچه که بیش از هرچیزي حائز اهمیت می

باشد این است که کاندیداها وضعیت کشور را بسنجند و وعده هایی که می دهند را با بستر موجود در جامعه تطبیق دهند. مردم چون
کشورشان را دوست دارند قطعا در انتخابات مشارکت خواهند کرد فلذا نیازي نیست که با وعده هاي بدون پشتوانه به دنبال کسب راي

 
از مردم باشند. 

نماینده مردم بندرعباس در مجلس شوراي اسلامی تصریح کرد: از سوي دیگر کاندیداها باید مراقب افرادي باشند که قصد دارند سهم

 
خواهی کرده و به دنبال تصاحب پست و مقام هستند. 

وي در ادامه با بیان اینکه شعارهایی است که داده می شود، در واقعیت دور از دسترس است، تاکید کرد: امروز اقتصاد کشور معیوب و
بیمار است و گشودن گره هاي اقتصادي نیازمند یک خرد جمعی است. باید از ظرفیت تمام اقتصاد دان ها براي حل این مشکل

 
استفاده کرد. کاندیدایی می تواند گره هاي اقتصادي را بگشاید که به دنبال تعامل با نخبگان جامعه براي حل مشکلات باشد. 

مرادي در پایان افزود: اینکه یک کاندیدا شعار دهد می خواهم یارانه را افزایش دهم دردي از مردم دوا نخواهد کرد. مردم به دنبال
برنامه اي هستند که بتواند به طور زیربنایی مشکلات را حل کند. مردم به کاندیدایی راي می دهند که بتوانند در برنامه زمان بندي

 
شده اش مشکلاتشان را حل شده ببینند. 

انتهاي پیام



صفر تا صدچگونگی تعویض پلاك خودرو

منبع: ناطقانشماره خبر:  124  |  تاریخ: 1400/03/12

براي تعویض پلاك خودرو باید مراحلی را طی کرد تا به کمک آن ها بتوان کار خود را به راحتی انجام داد.

ناطقان: با خرید خودروي جدید طبیعتا باید طبق تاریخ و ساعت دقیقی که در قولنامه براي تعویض پلاك مشخص شده به
مراکز تعویض پلاك مراجعه کرد و نام مرکز طبق توافق دو طرف در قولنامه ذکر می شود، تجربه نشان داده که انجام تعویض پلاك

 
حداقل از صبح تا ظهر زمان می برد، در این گزارش همه آنچه باید درباره انجام این کار بدانید، را توضیح می دهیم. 

سرهنگ علی محمدي رئیس مرکز شماره گذاري پلیس راهور ناجا در گفتگو با باشگاه خبرنگاران جوان درباره چگونگی نوبت دهی
براي حضور افراد در مراکز تعویض پلاك اظهار کرد: این کار به صورت اینترنتی انجام می شود و لازم است که مردم به سایت نوبت

 
دهی تعویض پلاك راهور مراجعه کنند و آنجا هم قبل از گرفتن نوبت، براي مخاطبان شرایط ذکر و شماره گذاري شده است. 

اگر فروشنده خودرو هستید باید مدارکی همچون کارت خودرو، بیمه نامه خودرو، برگ سبز یا سند مالکیت یا برگه شناسایی خودرو،
سند مالکیت ثبت شده در دفتر اسناد (اگر دارد)، اصل شناسنامه و کارت ملی، برگه عدم خلافی خودرو (اگر خودرو خلافی دارد
فروشنده می تواند در همان مرکز تعویض پلاك آن را پرداخت کند)، کارت معاینه فنی معتبر و کارت عابر بانک براي پرداخت هزینه

 
خلافی به همراه خود داشته باشید. 

اگر هم خریدار هستید لازم است که اصل شناسنامه و کارت ملی، کارت عابربانک براي پرداخت هزینه ها، سند احراز محل سکونت
(سندي که نشان دهد شما ساکن شهري که تعویض پلاك در آن انجام می شود هستید. مثل سند قطعی خانه، اجاره نامه داراي کد
رهگیري و هولوگرام، جواز کسب معتبر، گواهی اشتغال به تحصیل فرزندان با ذکر آدرس محل سکونت والدین که به تایید آموزش و
پرورش منطقه رسیده باشد و…) و قبض آب، برق یا گاز محل سکونت که آدرس آن با آدرس سند بالا یکی باشد را در کیف خود

 
بگذارید زیرا نیاز می شود. 

 
اگر مدارك خودرو گم شد چه باید کرد؟ 

در این حالت اصلا مشکلی نیست، اگر سند کمپانی و برگ سبز خودرو را گم کرده اید، باید این موضوع را به پلیس آگاهی اطلاع دهید
و به دنبال ابطال مدارك مفقودشده باشید یا اگر سند قطعی را گم کرده اید باید بدانید که سابقه سند قطعی در دفتر اسناد رسمی
تنظیم کننده سند موجود است و اگر به آن دفترخانه مراجعه کنید، امکان دریافت رونوشت وجود دارد اما براي تعویض نیاز به اصل

 
مدارك دارید. 

 
هزینه تعویض پلاك بر عهده چه کسی است؟ 

پاسخ مشخص است، اعلام شده که هزینه را باید خریدار بپردازد اما اگر فروشنده به خریدار وکالت بدهد، خریدار اجازه خواهد داشت

 
که این فرایند را به تنهایی پیگیري کند. 



 
آیا افراد می توانند شماره پلاکشان را خود انتخاب کنند؟ 

ما نمی توانیم زوج یا فرد بودن پلاك را انتخاب کنیم و انجام این کار ممکن نیست و پلاك هر شهر کدهاي مخصوص به خودش را

 
دارد براي مثال اگر شما ساکن تهران هستید اما محل کارتان استان البرز و.. است، نمی توانید استان محل کار خود را دریافت کنید. 

 
آدرس مراکز تعویض پلاك در پایتخت و شهرستان هاي اطراف آن در ادامه آمده است. 

 
1: چیتگر: کیلومتر 12 جاده مخصوص کرج 

 
2: الغدیر: یافت آباد، بلوار الغدیر، خیابان اکبر 

 
3: میثم: کیلومتر 17 جاده مخصوص کرج، خیابان داروپخش، خیابان روز دارو 

 
4: یادگارامام: اتوبان یادگار امام، خیابان زنجان شمالی، جنب ستاد ترخیص خودرو 

 
5: خاوران: کیلومتر 10 جاده خاوران، بعد از سه راه 

 
6: ایران خودرو: کیلومتر 14 جاده مخصوص کرج، مرکز شماره گذاري مستقر در شرکت ایران خودرو 

 
7: سایپا: کیلومتر 11 جاده مخصوص کرج، مرکز شماره گذاري مستقر در شرکت سایپا 

 
8: اتحاد: تهرانپارس، حکیمیه، خیابان اتحاد، اتحاد 5 غربی 

 
9: اسلامشهر: چهاردانگه، روبروي شهرك صنعتی، کوچه نمایندگی ایران خودرو 

 
10: بهارستان: جاده ساوه، خیابان رینگ کار، نرسیده به چهار راه 

 
11: ورامین: میدان بسیج، بلوار امام رضا (ع)، روبروي بازار میوه و تره بار 

 
12: پاکدشت: بلوار شمالی، شهداي قمی، نبش جماران 17 

 
13: شهریار: میدان نماز، به سمت تهران (بلوار پلیس) 

14: رباط کریم: جاده ساوه، بلوار امام خمینی، روبروي صندوق قرض الحسنه



امنیت در مصاف هنجارگریزي

منبع: مشرقشماره خبر:  125  |  تاریخ: 1400/03/12

 
- جامعه 

 
امنیت در مصاف هنجارگریزي 

اینکه شماري از ایرانیان بی هراس از لگدمال کردن الگوهاي هنجاري جامعه
در هم کنشی با جماعتی از بیگانگان به باتلاق ابتذال اخلاقی فرو بروند بیش

 
از آنکه احساسات ملی و میهنی را برانگیزد باید تلنگري باشد. 

به گزارش مشرق، به رغم جد و جهد بسیاري که مصروف از دست نرفتن
سامان اجتماعی و استواري ستون هاي زندگی جمعی بر مدار الگوهاي
برگرفته از انگاره هاي دینی شده و می شود، اما درگرفتن موج اقبال به
کنشگري مجازي بر اثر پیدایی شیوه هاي نوپدید فناوري اطلاعات و

ارتباطات پیوندهاي سنتی جامعه را به ورطه اي کشانده که اگر بیم ابتلا به نزدیک بینی نبود می شد بی مجامله نام انحطاط بر آن

 
گذاشت. 

فرو افتادن در دام چاله سکولاریسم و گسستن از ارزش هاي دینی براي جامعه کهنسالی چون ایران که از فراز افق هاي دوردست

 
تاریخش می توان خصلت دین مدارانه همیشگی اش را بازکاوید جز واژگونگی مسخ کننده اي نخواهد بود. 

به واقع دگرگشت هویتی و واپس رفتن از مدار دین باوري که خود نظام یافته ترین صورت سنت در جامعه ایرانی است تهدید مخاطره

 
برانگیزي است که عیان شدن چهره پرمخافتش به کمتر از استحاله معرفتی و قلب هنجارهاي ملهم از دیانت نخواهد انجامید. 

بیشتر بخوانید: آسیب هاي اجتماعی چگونه به حاشیه رفت؟ این میان هم دست به دست شدن خبري از بارگزاري فیلم ها و تصاویر
ارتباط نامتعارف عده اي از شهروندان ایرانی با تبعه کشوري بیگانه در فضاي مجازي طی روزهاي گذشته شاید خود رساترین صدا
براي اعلام خطر درباره رنگ باختن ارزش هاي شاکله ساز جامعه باشد. اینکه شماري از ایرانیان بی هراس از لگدمال کردن الگوهاي
هنجاري جامعه در هم کنشی با جماعتی از بیگانگان به باتلاق ابتذال اخلاقی فرو بروند بیش از آنکه احساسات ملی و میهنی را

 
برانگیزد باید به تلنگري براي از دست رفتن ارزش هاي انتظام بخش جامعه تعبیر شود. 

البته که تردید نباید کرد برخوردهاي حقوقی از سوي نهادها و مجاري قانونی در دست انجام است و پیگیري ها براي اعاده حقوق
جامعه در این موضوع همچنان ادامه دارد. همچنانکه پیش از این رئیس مرکز اطلاع رسانی ناجا از تشکیل پرونده براي بررسی ادعاي

 
تبعه خارجی مبنی بر ارتباط نا متعارف با کاربران ایرانی خبر داده بود. 



بیشتر بخوانید: جلیلی: فضاي مجازي فرصت خوبی براي ایجاد اشتغال است اما مسوولیت شهروندي آحاد جامعه در رویارویی با
اتفاقاتی از این دست هم چیزي نیست که بتوان به راحتی از آن گذشت. پرهویداست اگر شهروندان در خودمراقبتی و اقدام هاي
پیشگیرانه اهتمام تام داشته باشند و ضوابط و معیارهاي پذیرفته اجتماعی را به راحتی فرو نگذارند رسوایی پیامدهاي پسینی را بر

 
خود هموار نخواهند دید. 

البته که کارگزاري رسانه ها یا حتی خود شبکه هاي اجتماعی هم براي پی جویی و تدارك بی سامانی هاي فضاي مجازي به دست

 
نیروي پلیس در بهینه کردن کیفیت مقابله با چنین نامطلوبیت هایی نقش یابی موثري خواهد داشت. 

پیش از این سیداحمد خسروي رئیس مرکز اطلاع رسانی و ارتباطات معاونت اجتماعی در اظهاراتی جزئیاتی از اقدامات پیگیرانه پلیس
در خصوص تصاویر نامتعارف منتشره در فضاي مجازي را با افکار عمومی در میان گذاشته بود: تصاویري در فضاي مجازي منتشر شده
است مبنی بر اینکه یکی از اتباع بیگانه مدعی شده با کاربران ایرانی ارتباط نامتعارف دارد. با توجه به انتشار وسیع این تصاویر در
فضاي سایبري بسیاري از هموطنان و اصحاب رسانه خواستار رسیدگی به این موضوع شدند؛ بر این اساس پرونده اي تحت همین
عنوان به صورت مشترك در دو پلیس تخصصی براي پیگیري و مشخص شدن صحت و سقم این موضوع تشکیل شده است. به محض

 
مشخص شدن ابعاد ماجرا مراتب اطلاع رسانی خواهد شد. 

اما نحوه برخورد پلیس با مساله انتشار تصاویر نامتعارف شماري از شهروندان در فضاي مجازي توسط یکی از اتباع بیگانه باید چگونه
باشد؟ تورج کاظمی رئیس پیشین پلیس فتا پایتخت در گفتگو با میزان نقش مراجع قضایی را پررنگ تر می بیند: از اساس در چنین
موضوعاتی نیاز هست تا دادستان یا مرجع قضایی دستورهایی را صادر کند. چون برخورد با چنین مسائلی به امري همه گیر و همگانی
تبدیل شده و صرفا مربوط به نیروي پلیس نمی شود. پلیس به عنوان نیروي انتظامی ضابط قضایی محسوب می شود و وظیفه اش
اجراي دستور مراجع قضایی است؛ بنابراین در صورتی که مرجع قضایی دستور برخورد با چنین شخص یا افرادي را صادر بکند وظیفه
پلیس هم اجراي آن دستور قضایی است. ضمن اینکه در صورتی که پلیس به این گونه موارد در رصدهایی که دارد برخورد کند مراتب
به مراجع قضایی اعلام می شود و تصمیم گیرنده مرجع قضایی خواهد بود. این مرجع قضایی است که باید دستورهاي لازم را براي

 
برخورد با چنین افرادي صادر کند تا پلیس بتواند در این رابطه دست به اقدام بزند. 

این تصور که بازدارندگی پلیس می تواند از بروز چنین وقایعی جلوگیري کند دریافت دوري از کارویژه هاي دستگاه انتظامی کشور
نیست. کاظمی، اما در نگاهی فرادستانه الگوي رفتاري شهروندان را هدف می گیرد: چنین اتفاقاتی به موضوعات اخلاقی و رعایت
شئونات اخلاقی از سوي شهروندان برمی گردد. هرچند که این موضوع خاصی که رخ داده مربوط به تبعه کشوري خارجی است و این
فرد جزو شهروندان ایرانی محسوب نمی شود؛ بنابراین چنین موضوعی جزو مسائلی است که در حوزه بین الملل پی گرفته می شود.
فردي که اقدام به چنین کاري کرده، چون جزو شهروندان ما نیست منطبق بر خصوصیات اخلاقی و رفتاري برآمده از جامعه اي بیگانه

 
دست به اقدامی زده که در کشور ما اگر مرجع قضایی آن را جرم تشخیص بدهد قابل تعقیب خواهد بود. 

منبع: میزان



افتتاح کارگاه خیاطی پایگاه حضرت رقیه(س) مسجد عابدینیه سمنان

منبع: بسیج نیوزشماره خبر:  126  |  تاریخ: 1400/03/12

به مناسبت سال تولید؛ پشتیبانی ها و مانع زدایی ها کارگاه خیاطی پایگاه حضرت رقیه (س) مسجد عابدینیه سمنان افتتاح
شد.

به گزارش خبرگزاري بسیج از سمنان، به مناسبت سال تولید؛ پشتیبانی ها و مانع زدایی ها کارگاه خیاطی پایگاه حضرت رقیه

 
(س) مسجد عابدینیه سمنان با حضور خانم بیابانی مسئول سازمان بسیج جامعه زنان کشور افتتاح شد. 

گفتنی است، این کارگاه اقتصاد مقاومتی که براي 10 نفر از بانوان ایجاد شغل نموده است، با بکارگیري 6 دستگاه چرخ خیاطی

 
صنعتی و پیشرفته محصولاتی همچون جانماز، چادر، سرویس آشپزخانه، لباس مجلسی بانوان، پیراهن و ... را تولید می نماید. 

بیابانی مسئول سازمان بسیج جامعه زنان کشور گفت: راه اندازي این کارگاه علاوه بر اشتغال زایی و افزایش تولید موجب امیدواري در
جامعه خواهد شد.



ارائه الگوي اشتغال کمیته امداد در اجلاس آتی سازمان بین المللی کار

منبع: خبرگزاري دفاع مقدسشماره خبر:  127  |  تاریخ: 1400/03/12

حجت االله عبدالملکی معاون اشتغال و خودکفایی کمیته
امداد در گفت وگو با خبرنگار اجتماعی دفاع پرس، با اشاره
به اینکه براساس آمار دولتی سال گذشته در مجموع 521
هزار شغل در کشور ایجاد شد، اظهار داشت: 197 هزار
شغل که معال 38 درصد از کل اشتغال ناخالص کشور

 
است توسط کمیته امداد ایجاد شد. 

وي درباره الگوي اشتغال نیازمندان در کمیته امداد گفت: با
دستور وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی، الگوي اشتغال

کمیته امداد به عنوان برگ برنده کشورمان در اشتغال محرومان، در اجلاس آتی سازمان بین المللی کار (ILO) با حضور نمایندگان

 
همه کشورهاي عضو ارائه خواهد شد. 

معاون اشتغال و خودکفایی کمیته امداد با بیان اینکه در سال 1399 حدود 720 هزار طرح اشتغال جاري تحت نظارت در کمیته
امداد برقرار بود، گفت: مجموع درآمد طرح هاي اشتغال مددجویان در سال گذشته 18 هزار میلیارد تومان بود که این رقم نسبت به

 
سال 1398 رشد دو برابري را نشان می دهد. 

انتهاي پیام/ 241



صنعت شالیکوبی نیازمند حمایت هستند

منبع: هاتفشماره خبر:  128  |  تاریخ: 1400/03/12

هاتف خبر - صنعت شالیکوبی جزو صنایع کوچک به شمار می رود که نیاز به حمایت ویژه ي برنامه ریزان کشوري دارد.

 
هاتف خبر &– صنعت شالیکوبی جزو صنایع کوچک به شمار می رود که نیاز به حمایت ویژه ي برنامه ریزان کشوري دارد. 

به گزارش «هاتف خبر» این مطلب را مدیر عامل شرکت شهرکهاي صنعتی استان گیلان عنوان کرد و در زمینه ي جایگاه و اهمیت
صنایع کوچک تاکید نمود: صنایع کوچک و متوسط از طریق چهار کانالِ «کارآفرینی»، «نوآوري و تغییر فناوري»، «پویایی صنعت» و
در نهایت «ایجاد فرصتهاي شغلی و افزایش درآمد» بر اقتصاد جهانی تاثیرگذار هستند و کارشناسان به نوعی برتري صنایع کوچک را

 
در راه توسعه ي اقتصادي کشورها بیان نموده اند. 

به گزارش روابط همومی شرکت شهرکهاي صنعتی استان گیلان، فریبرز سعیدي کیا در ادامه به اهمیت خوشه هاي صنعتی در صنایع
کوچک اشاره کرد و گفت: خوشه ي صنعتی عبارت است از مجموعه یی از صنایع کوچک و متوسط، تشکلها و بنگاه هاي خدماتی که

 
در یک رشته ي صنعتی با تکیه بر مزیتهاي خاص و سرمایه هاي قوام یافته مناطق جغرافیایی با اهداف اقتصادي سازماندهی شده اند. 
وي اهمیت خوشه هاي صنعتی را در توسعه ي پایدار کشور حائز اهمیت دانست و گفت: استقرار کارگاه هاي کوچک در شهرکهاي
صنعتی و اختصاص محل و زون مشخص درون شهرکها یکی از هدفهاي سازنده ي شرکت شهرکهاي صنعتی است که به منظور
تکمیل زنجیره هاي تولید و ارتقاي کیفیت محصولات و با استفاده از فن آوریهاي جدید و دانش روز و همچنین کارآفرینی با توجه به

 
زمینه ي خوب و کارگاه هاي کوچک در جذب و به کارگیري جویندگان کار، دنبال می شود. 

مدیرعامل شرکت شهرکهاي صنعتی استان گیلان سپس بیان نمود: امروزه شاهد
تولید محصولی باکیفیت هستیم که داراي استانداردهاي لازم هستند و حالا نیاز به
حمایت همه جانبه ي مردم و مسوولان است تا شعار ایرانی کالاي ایرانی بخر به
مرحله ي عمل و اجرا برسد که تحقق آن از شعار به عمل، مساوي است با ایجاد

 
اشتغال و کارآفرینی براي جوانان ایرانی. 

سعیدي کیا در ادامه گفت: صنعت شالیکوبی بزرگترین صنعت بومی استان گیلان

 
است و این صنعت جزو صنایع کوچک به شمار می رود که نیاز به حمایت ویژه ي برنامه ریزان کشور دارد. 

وي در پایان خاطر نشان کرد: شالیکوبی داران به مثابه صندوقهاي قرض الحسنه یی هستند که مستقیماً در خدمت تولید و در صنایع
کوچک فعالیت می نمایند.



مهمترین سیاست دولت در دوران جنگ اقتصادي جلوگیري از کمبود کالا بود

منبع: قم پرسشماره خبر:  129  |  تاریخ: 1400/03/12

به گزارش قم پرس، اسحاق جهانگیري امروز (سه شنبه) در مراسم افتتاح دوازدهمین کنفرانس ملی اقتصاد کشاورزي ایران
که به شکل ویدئو کنفرانس برگزار شد، به تغییرات آب و هوایی و کاهش نزولات جوي و خشکسالی در سال آبی 1400-

1399 اشاره کرد و...

به گزارش قم پرس، اسحاق جهانگیري امروز (سه شنبه) در مراسم افتتاح دوازدهمین کنفرانس ملی اقتصاد کشاورزي ایران که
به شکل ویدئو کنفرانس برگزار شد، به تغییرات آب و هوایی و کاهش نزولات جوي و خشکسالی در سال آبی 1400-1399 اشاره کرد
و گفت: امسال جزو سال هاي خشک کشور در 50 سال گذشته است، میزان بارندگی ها و آب هاي ذخیره شده در پشت سدها بسیار

 
کاهش یافته و در دولت ستادي به منظور ساماندهی و تعادل بخشی وضع آب با حضور دستگاه هاي مختلف ایجاد شده است. 

وي با بیان اینکه در سال هاي گذشته دولت متناسب با شرایط کم آبی طرح هایی در بخش کشاورزي به منظور کاهش مصرف آب
اجرا کرده است، گفت: کشت گلخانه اي از 8 هزار هکتار در شروع کار دولت به 18 هزار هکتار رسیده است و استفاده از سیستم هاي

 
آبیاري نوین به طور گسترده در حال افزایش است. 

معاون اول رئیس جمهور تصریح کرد: در موضوعات کشاورزي نظیر ایجاد شبکه هاي آبیاري نوین بیش از 85 درصد هزینه ها از سوي

 
دولت پرداخت می شود و متاسفانه بخش خصوصی و فعالان در این عرصه سرمایه گذاري اندکی در این زمینه انجام دهند. 

جهانگیري اجراي طرح هاي آب و خاك نظیر طرح 550 هزار هکتاري در استان هاي خوزستان و ایلام با سرمایه گذاري بیش از 1.5
تا 2 میلیارد دلاري دولت را خاطر نشان کرد و گفت: اجراي چنین طرح هاي بزرگی موجب بهره وري بیشتر از منابع آب و خاك شده
است به طوري که در بازدید از این مناطق یکی از کشاورزان می گفت به جاي 1.5 تن برداشت در هکتار پس از اجراي این طرح
میزان برداشت به 3.5 تا 4 تن ارتقا یافته است. این نشان می دهد که اجراي طرح هایی که منجر به اقتصادي شدن بخش کشاورزي

 
می شود می تواند توان کشاورز را در واحد سطح افزایش دهد. 

وي با بیان اینکه دولت سرمایه گذاري وسیعی براي تجمیع، تسطیح، کانال کشی به منظور کم شدن شوري خاك در سراسر کشور
انجام داده است، گفت: در استان سیستان و بلوچستان نیز طرح احیاي 46 هزار هکتار زمین با روش لوله کشی انجام شده است ولی

 
باید براي رسیدن به نتیجه مطلوب راهکاري پیدا کرد که بخش خصوصی با قدرت و انگیزه و آگاهی وارد صحنه شود. 

معاون اول رئیس جمهور تاکید کرد: حضور متخصصان علم اقتصاد در حل مشکلات اقتصادي به ویژه بخش کشاورزي باید پر رنگ تر

 
شود و چنین کنفرانس هایی می تواند اقتصادي شدن بخش کشاورزي را به عنوان اولویت در دستور کار خود قرار دهد. 

جهانگیري نقد سیاست هاي دولت در حوزه کشاورزي نظیر دخالت در قیمت گذاري ها را به منظور شکوفا شدن بخش کشاورزي
ضروري توصیف کرد و گفت: ارتباط دانشگاه با صنعت در همه جهت گیري ها وجود داشته اما ارتباط دانشگاه با کشاورزي باید تقویت

 
شود. تا زمانی که دانشگاه ها براي خود نقشی در گره گشایی از مشکلات نداشته باشند قادر به عبور از مسائل نخواهیم بود. 



وي افزود: این کنفرانس باید راهکارهایی پیدا کند که با حضور نیروهاي متخصص بخش کشاورزي با سرعت و پرشتاب توسعه یابد.
باید از تحولات فناوري به ویژه فناوري هاي ارتباطی در حوزه کشاورزي هم بهره مند شد. دولت تلاش کرده تا اینترنت پرسرعت در
روستاها همانند پایتخت و شهرهاي بزرگ وجود داشته باشد تا کشاورزان و فعالان این عرصه بتوانند از طریق دستیابی به مقالات

 
علمی بهره وري را افزایش داده و یا از طریق شبکه هاي اجتماعی محصولات خود را به فروش برسانند. 

وي هوشمند سازي بخش کشاورزي را موضوعی جدي خواند و گفت: امیدوارم سهم دانش در بخش کشاورزي نیز همانند سایر بخش
ها افزایش یابد. اقتصاد بدون اتکا به درآمد نفت معنایش اقتصاد متکی به دانش است. دولت از شکل گیري مراکز علمی و پارك هاي
علم و دانش در گوشه و کنار کشور حمایت کرده است اما باید موضوع دانش بنیانی در همه عرصه ها از مزارع کشاورزي تا کارخانه ها

 
حضور داشته باشد و آثار خود را نمایان سازد. 

معاون اول رئیس جمهور موضوع کار براي دانش آموختگان بخش کشاورزي را از مسائل مطرح در این حوزه دانست و گفت: باید
بستري به وجود آوریم که کشاورز و صاحبان مزارع به حضور مهندسان و تکنسین هاي کشاورزي و سایر دانش آموختگان مرتبط
احساس نیاز کنند و آنها در همه مراحل تولید و نیز زنجیره از مزرعه تا خانه حضور داشته باشند. این حضور می تواند منافع تولید

 
کننده را بیش از پیش افزایش یابد. 

جهانگیري در بخش دیگري از سخنان خود از کشاورزي به عنوان محوري ترین بخش اقتصاد ملی یاد کرد و گفت: کشاورزي سهم
فراوانی در تولید ملی، اشتغال و امنیت غذایی کشور داشته است، به ویژه در مواقعی که ایران با محدودیت هاي سنگینی نظیر تحریم
هاي ظالمانه آمریکا در سال هاي اخیر روبرو بوده است، بخش کشاورزي توانسته خوب بدرخشد و محصولات اساسی مورد نیاز مردم را

 
در داخل تامین کند. 

وي با اشاره به تدابیر دولت براي واردات محصولات مورد نیاز مردم در شرایط تحریم، گفت: در دوران جنگ اقتصادي مهمترین
سیاست دولت این بود که کالا به وفور در کشور باشد و در هیچ کالایی مردم با کمبود و یا قحطی مواجه نباشند. البته در جنگ
اقتصادي با فشارهاي دیگري نظیر گرانی مواجه شدیم اما حجم قابل توجهی از نیازها در زمینه محصولات باغی، زراعی و شیلات در

 
داخل کشور تولید شد. 

معاون اول رئیس جمهور با تاکید بر اینکه هر دولتی با هر گرایش و جهت گیري نیازمند تقویت بخش کشاورزي است، گفت: یکی از
مهمترین رویکردهاي اقتصاد مقاومتی استفاده از ظرفیت داخلی کشور بود که بخش کشاورزي در آن دستاوردهاي مناسبی داشت و
در دیگر مولفه ها نیز نظیر صادرات نیز نتایج به دست آمده قابل توجه است. تلاش کردیم تا تراز ارزي منفی در حوزه کشاورزي

 
کاهش یابد و باید این روند ادامه پیدا کند. 

جهانگیري در ابتداي سخنان خود ضمن قدردانی از دانشگاه کردستان به عنوان میزبان این کنفرانس و سایر دانشگاه هاي مرتبط

 
اظهار امیدواري کرد: دستاوردهاي کنفرانس به عنوان سرمایه اي براي پیشرفت در اختیار مسئولین ذیربط قرار گیرد. 

وي با اشاره به تلاش دولت براي جمع بندي کارها در ماه هاي پایانی فعالیت و تبلیغات برخی از نامزدهاي انتخاباتی، دغدغه هاي خود
در خصوص گشایش زندگی مردم، اصلاح روندها، سازوکارها و رویه ها براي عبور از شرایط دشوار کنونی و رفع نگرانی از ایران و
ایرانیان را تشریح کرد و گفت: من نگران آینده هستم اما معتقدم ایران در کنار همه محدودیت ها همواره فرصت هاي مهم و طلایی

 
براي توسعه در اختیار داشته است. 



آپلود عکس

معاون اول رئیس جمهور گفت: فرصت هاي طلایی ایران در حال سپري شدن است و ما در 20 سال نخست قرن 15 هجري شمسی
که سال هایی تعیین کننده است باید تلاش کنیم تا ایران مسیر توسعه را با شتاب طی کرده و فاصله خود را با رقباي منطقه اي

 
جبران کند و به جایگاه واقعی خود برسد. 

جهانگیري با تبیین فرصت هاي طلایی پیش روي کشور، گفت: فرصت نخست استفاده از ذخایر عظیم نفت و گاز و منابع معدنی است.
امروز با توجه به سیاست گذاري هایی که در سطح بین المللی در خصوص گازهاي گلخانه اي در حال اجرا است پیش بینی می کنیم
که در 20 سال آینده به نقطه اي برسیم که محدودیت ها براي استفاده از انرژي نفت و گاز بیشتر شود و ایجاد گازهاي گلخانه اي
مشمول تحریم ها و مجازات هاي بین المللی گردد. در این مقطع باید تلاش کنیم تا این ذخایر تبدیل به ثروت و ظرفیت در روي

 
زمین براي توسعه کشور شود. 

وي گفت: در 40 سال گذشته به دلایل مختلف نتوانسته ایم به جایگاه خود در بازار انرژي دست پیدا کنیم. در مقاطعی ایران ده درصد
تولید نفت جهان را در اختیار داشته اما امروز از صد میلیون بشکه تولید نفت در حدود 4 میلیون در شرایط غیرتحریمی ایران می
تواند نفت تولید کند. ایران می تواند با برنامه ریزي بیش از 7 تا 10 میلیون بشکه نفت تولید کند. این یک ضرورت است و هر کس

 
مانع از آن شود می خواهد ایران را از سرمایه خدادادي خود محروم کند. 

معاون اول رئیس جمهور دومین فرصت توسعه ایران را برخورداري از جمعیت جوان توصیف کرد و گفت: در 20 سال آینده این
جمعیت به سمت پیر شدن حرکت می کند در این مقطع باید دغدغه ما به جاي بیکاري جوانان استفاده از ظرفیت هاي آنان باشد که

 
بتوانند به توسعه ایران کمک کنند. در غیر این صورت و با سالمندي جمعیت، کشور با مشکلات بزرگی روبرو خواهد شد. 

جهانگیري با اشاره به اینکه موقعیت جغرافیایی ایران و بهره برداري از آن سومین فرصت طلایی براي توسعه است، اظهار داشت: در
سال هاي گذشته به دلیل تنش هاي بین المللی همواره مسیرهاي ترانزیتی ریلی، هوایی و جاده اي و حتی خطوط لوله از مسیرهایی
غیر از ایران عبور کرده و کشور دور زده شده است. باید تلاش کنیم تا در 20 سال آینده این خطوط ترانزیتی در کشور احیا شود.

 
قطعاً عبور این مسیرها مولفه قدرت است تا دیگر نتوانند به راحتی ایران را تحریم کنند. 

وي استفاده از فناوري هاي روز و مدرن را فرصت چهارم پیش روي کشور دانست و با اشاره به استعداد جوانان تحصیل کرده کشور،
تصریح کرد: شرکت هاي دانش بنیان کشورمان ظرف مدت کوتاهی توانستند تولیدات تجهیزات مورد نیاز کشور براي مقابله با کرونا را

 
انجام دهند و امروز صادر کننده این تجهیزات به دنیا باشند. 

معاون اول رئیس جمهور در پایان اظهار امیدواري کرد که این کنفرانس موجب انجام اقدامات مفید و موثر در سیاست هاي بخش

 
کشاورزي و پیشرفت کشور شود. 

 
منبع : مهر 

 
قم پرس منتظر دریافت اخبار و پیام هاي هموطنان عزیز می باشد. 



مدیرعامل بانک صنعت و معدن خبرداد؛ اختصاص 160 هزار میلیارد ریال به

طرحهاي استان خراسان رضوي توسط بانک صنعت ومعدن

منبع: اقتصاد طلاییشماره خبر:  130  |  تاریخ: 1400/03/12

مدیر عامل بانک صنعت و معدن گفت: این بانک طی هفت سال گذشته 160 هزار میلیارد ریال به تکمیل و رفع موانع تولید
طرحهاي تولیدي استان خراسان رضوي اختصاص داده است. به گزارش اقتصادطلایی به نقل از پایگاه اطلاع رسانی بانک

صنعت و معدن ، دکتر حسین مهري که به استان خراسان رضوي سفر کرده (...)

مدیر عامل بانک صنعت و معدن گفت: این بانک طی هفت سال گذشته 160 هزار میلیارد ریال به تکمیل و رفع موانع تولید
طرحهاي تولیدي استان خراسان رضوي اختصاص داده است. به گزارش اقتصادطلایی به نقل از پایگاه اطلاع رسانی بانک صنعت و

 
معدن ، دکتر حسین مهري که به استان خراسان رضوي سفر کرده (...) 

مدیر عامل بانک صنعت و معدن گفت: این بانک طی هفت سال گذشته 160 هزار میلیارد ریال به تکمیل و رفع موانع تولید طرحهاي

 
تولیدي استان خراسان رضوي اختصاص داده است. 

به گزارش اقتصادطلایی به نقل از پایگاه اطلاع رسانی بانک صنعت و معدن ، دکتر حسین مهري که به استان خراسان رضوي سفر
کرده بود، روز شنبه هشتم خردادماه در جلسه بررسی مسائل و مشکلات واحدهاي تولیدي گناباد و بجستان که با حضور تنی چند از
اعضاي هیأت مدیره و مدیر استانی این بانک و فرماندار و مسؤلان استانی و صنعتگران و معدنکاران این شهرستان برگزار شد، اظهار
داشت: از طرح هایی که با تسهیلات این بانک در دست احداث است، 14 طرح به بهره برداري رسیده و 8 طرح با پیشرفت فیزیکی 30

 
تا 95 درصدي در حال اجراست. 

 
وي افزود: مهمترین اولویت این بانک توزیع متوازن تسهیلات، متناسب با ظرفیتهاي منطقه اي در کشور است. 

دکتر مهري خطاب به صنعتگران و کارآفرینان این استان گفت: بدون شک در جبهه جنگ اقتصادي نابرابر که به دلیل فشارهاي
اقتصادي ناشی از تحریم هاي ظالمانه دشمنان است، شما صنعتگران و معدن کاران نقش بسیار مهمی داشته و دارید و از یکایک شما

 
عزیزان قدردانی می کنیم. 

وي حضور پررنگ در انتخابات پیش رو را موجب نمایش اقتدار بیشتر ملت ایران دانست و یادآور شد: شرکت در انتخابات 1400 بار
دیگر نشان می دهد ملت و دولت ایران هرگز از هم جدا نبوده و نیستند و حمایت مردم همیشه در صحنه از دولت خدمتگزار زمینه را

 
براي آبادانی و توسعه اقتصادي و صنعتی کشور عزیزمان فراهم خواهد کرد. 

وي خاطرنشان کرد: در جلسات امروز با نمایندگان و مسؤلان شهرستان گناباد، 31 طرح که داراي مشکل و نیازمند حمایت مالی
هستند، مطرح شدند؛ همچنین تقاضاهاي تسهیلاتی مشتریان در شهرستان بجستان نیز در 30 مورد مطرح و مقرر گردید این طرح ها
در جلسه با نمایندگان و صنعتگران و معدن کاران توسط کارگروهی که به ریاست فرماندار این شهرستان ها تشکیل شده و
نمایندگانی از بانک در آن حضور خواهند یافت بررسی شده و طرح هایی که متقاضی آنها داراي اهلیت و صلاحیت بوده و از توجیه

 
فنی، اقتصادي و مالی لازم برخوردار باشند، تحت حمایت همه جانبه بانک قرار گیرند. 

در ادامه دکتر مهري ظرفیتهاي شرکتهاي دانش بنیان در مسیر توسعه و رونق اشتغال و کارآفرینی را یادآور شد و از همراهی و



 
حمایت این بانک از طرحهاي فناورانه خبر داد. 

دکتر علی خورسندیان عضو هیأت مدیره بانک صنعت و معدن که در جلسه حضور داشت، مطالبی را در رابطه با بانکداري دیجیتال
بیان نموده و خدمات و محصولات جدید این بانک را معرفی کرد و اعلام داشت: از صنعتگران و معدن کاران این شهرستان ها می

 
خواهیم تا از این خدمات نوین براي سهولت در انجام تراکنش ها و فعالیت هاي مالی و بانکی خود استفاده کنند. 

وي اظهار داشت: امروزه اجراي بانکداري دیجیتال یک ضرورت اجتناب ناپذیر است که خوشبختانه بانک صنعت و معدن در این زمینه

 
اقدامات خوبی را به انجام رسانده که می تواند پاسخگوي نیاز مشتریان باشد. 

بیژن اسدي معاون نظارت، حقوقی و وصول مطالبات این بانک نیز که در جلسه فوق حضور داشت، درخصوص تقاضاهاي مطرح شده
عنوان داشت: درخصوص صنایع تبدیلی کشاورزي و درخواستهاي واحدهاي صنعتی امکان بررسی در بانک میسر می باشد تا با حضور
متقاضیان و تشکیل جلسه هاي کارشناسی، ضوابط کلی بانک تشریح و پس از بازدید از محل طرح ها، پرونده هاي مشتریان مورد

 
پذیرش قرار گیرد. 

وي افزود: تسهیلات حوزه معدن به جهت تأمین تجهیزاتی مانند خرید بیل مکانیکی و بولدوزر و کامیون و ... نیز از دو طریق لیزینگ

 
صنعت و معدن و توافق نامه 3 جانبه قابل بررسی می باشد. 

فرماندار گناباد هم با اشاره به ظرفیتهاي اقتصادي، فرهنگی و اجتماعی این شهرستان گفت: از مجموع 16 طرح گناباد که در قالب
مثلث توسعه اقتصادي طی سه سال گذشته مورد توجه قرار گرفته به جز یک مورد بقیه با پیشرفت فیزیکی نزدیک به 100 درصدي

 
در حال اجرا هستند و در آینده نزدیک به بهره برداري می رسند. 

حامد قربانی افزود: پنج واحد تولیدي تعطیل شده در گناباد با حمایتهاي دولت طی یک سال گذشته دوباره به چرخه تولید بازگشتند.

نماینده مردم گناباد و بجستان در مجلس شوراي اسلامی هم گفت: با موافقت وزیر صنعت، معدن و تجارت و با توجه به ظرفیتهاي

 
اقتصادي موجود، اکتشاف پهنه فولادي این شهرستانها توسط شرکت فولاد چادرملو در آینده نزدیک آغاز می شود. 

محمد صفایی افزود: همچنین طرح فروسیلیس به عنوان یک مگاپروژه با اعتبار 5 هزار میلیارد ریال در گناباد در حال اجراست و براي

 
تکمیل طرح نیمه تمام سیمان این شهرستان هم طی هفته آینده سرمایه گذار جذب می شود. 

در ادامه این سفر مدیرعامل و هیأت همراه وي از شرکت فرآورده هاي دیرگداز ایران و همچنین طرح توسعه این شرکت که در بانک

 
صنعت و معدن براي تسهیلاتی به مبلغ 800 میلیارد ریال مورد پذیرش قرار گرفته و در مرحله تصویب می باشد، بازدید کردند. 

دکتر مهري همچنین ضمن مراجعه به شهرستان تربت حیدریه از طرح نیروگاه سیکل ترکیبی برق راشد تربت حیدریه بازدید به عمل

 
آورد. 

نیروگاه سیکل ترکیبی برق راشد تربت حیدریه با ظرفیت تولید 546 مگاوات برق با تسهیلات 201 میلیون یورویی بانک صنعت و
معدن از طریق شرکت مپنا (پیمانکار پروژه) در دست اجرا می باشد که داراي پیشرفت فیزیکی 24 درصد می باشد و پیش بینی می

 
شود در اردیبهشت ماه سال 1401 فاز اول شرکت به بهره برداري رسیده و وارد مدار تولید شود. 



مدیرعامل این بانک و هیأت همراه در مسیر برگشت از تربت حیدریه به مشهد نیز از طرح مجتمع فولاد تربت حیدریه که با تسهیلات
ارزي به مبلغ 55 میلیون یورو و تسهیلات ریالی به میزان 500 میلیارد ریال از سوي بانک صنعت و معدن و با ظرفیت تولید 1٫45

 
میلیون تن ذوب (فولاد سازي) و 1٫8 میلیون تن آهن اسفنجی در دست اجرا می باشد. بازدید نمودند. 

گفتنی است، شهرستان گناباد با جمعیت بالغ بر 93 هزار نفر داراي یک شهرك صنعتی و دو ناحیه صنعتی می باشد. بزرگترین واحد
فعال در شهرك صنعتی شهرستان گناباد شرکت چینی تقدیس و پس از آن شرکت فرآورده هاي دیرگداز ایران می باشد. به لحاظ
صنعتی شهرستان داراي 175 واحد صنعتی می باشد. به لحاظ معدن 20 درصد معادن استان در شهرستان گناباد واقع گردیده و
عمده معادن شهرستان کانه هاي غیرفلزي نظیر سیلیس و کائولن و ... می باشد و در بخش کشاورزي و صنایع تبدیلی نیز شهرستان

 
گناباد رتبه دوم استان را دارا می باشد. 

شهرستان بجستان نیز با جمعیت بالغ بر 32 هزار نفر داراي یک شهرك صنعتی می باشد. از مجموع 33 پروانه معدن صادره 42
درصد (16 معدن) فعال و 58 درصد (17 معدن) غیرفعال می باشد. تعداد 30 پروانه بهره برداري صنعتی نیز در این شهرستان صادر
گردیده که 25 واحد صنعتی فعال و 5 واحد صنعتی غیرفعال می باشد. در حال حاضر اشتغال واحدهاي صنعتی این شهرستان بالغ بر

324 نفر می باشد.



جدول پخش مدرسه تلویزیونی چهارشنبه دوازدهم خرداد 1400

منبع: ایسکاشماره خبر:  131  |  تاریخ: 1400/03/12

براساس اعلام آموزش و پرورش، جدول پخش مدرسه تلویزیونی براي چهارشنبه دوازدهم خرداد در تمام مقاطع تحصیلی
مشخص شد.

براساس اعلام آموزش و پرورش، جدول پخش مدرسه
تلویزیونی براي چهارشنبه دوازدهم خرداد در تمام مقاطع

 
تحصیلی مشخص شد. 

به گزارش گروه اجتماعی ایسکانیوز، آموزش و پرورش
برنامه آموزشی مدرسه تلویزیونی چهارشنبه دوازدهم

 
خرداد را مشخص کرد. 

 
فنی و حرفه اي و کاردانش 

 
ساعت11:00 تا 11:25 

 
لباس شب و عروس -رشته خیاطی - پایه 11- شاخه کاردانش 

 
ساعت11:25تا 11:50 

 
کارگاه نوآوري و کارآفرینی- رشته شایستگی هاي غیر فنی- پایه 11-شاخه فنی و حرفه اي و کاردانش 

 
ساعت 11:50تا12:15 

 
دانش فنی تخصصی-رشته ماشین ابزار -پایه 10-شاخه فنی و حرفه اي 

 
ساعت 12:15تا12:40 

 
الگو سازي - رشته طراحی و دوخت - پایه 10-شاخه فنی و حرفه اي 

 
ساعت12:40 تا 13:00 

 
چهل تیکه دوزي - رشته طراحی و دوخت- پایه 10-شاخه فنی و حرفه اي 

 
متوسطه اول 

 
ساعت14:30تا15:00 

 
ادبیات فارسی 

پایه هفتم 



 
ساعت15:00تا15:30 

 
ادبیات فارسی 

 
پایه هشتم 

 
ساعت 15:30 تا 16:00 

 
ادبیات فارسی 

 
پایه نهم 

 
دوره آموزش مجازي متوسطه 

 
ساعت 16:00تا 16:30 

 
آموزش معلمان 

 
تولید محتواي الکترونیکی 

 
متوسطه دوم 

 
ساعت 16:30تا17:00 

 
زبان انگلیسی سه - پایه 12- مشترك تمام رشته ها 

 
ساعت 17:00تا 17:30 

 
زیست شناسی سه - پایه 12 - رشته علوم تجربی 

 
ساعت 20:40 تا 21:10 

 
ادبیات فارسی- پایه 12- مشترك تمام رشته ها 

 
ساعت 21:10 تا 21:40 

 
مشاور تحصیلی 

 
ساعت8 جغرافیا3 

 
ساعت8:30 جغرافیا3 

 
ساعت9 جغرافیا3 

 
ساعت9 جغرافیا3 

 
ساعت9:30 سوالات علوم وفنون ادبی 

 
ساعت10 سوالات علوم وفنون ادبی 



 
شبکه قرآن و معارف سیما 

 
ساعت 8 تا 8:30 صبح - علوم و معارف قرآنی 1 - پایه 10 - رشته علوم و معارف اسلامی 

 
ساعت 8:30 تا 9 صبح - احکام 1 - پایه 10 - رشته علوم و معارف اسلامی 

 
متوسطه اول 

 
ساعت 15 تا 15:30 - آموزش قرآن پایه 9 

 
متوسطه دوم 

 
ساعت 15:30 تا 16 - دین و زندگی 1 - پایه 10 - رشته ریاضی فیزیک و علوم تجربی 

انتهاي پیام/



افتتاح طرح مجتمع گردشگري زیبا دیار اورامان

افتتاح طرح مجتمع گردشگري زیبا دیار اورامان

منبع: صندوق کارآفرینی امیدشماره خبر:  132  |  تاریخ: 1400/03/12

به گزارش روابط عمومی ، در مراسمی با حضور عظیمی فشی مدیر صندوق کارآفرینی امید استان ، ایده پور فرماندار شهرستان پاوه ،
گوهري سرپرست اداره کل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی استان کرمانشاه و جمعی از مسئولین شهرستانی ، طرح

 
مجتمع گردشگري زیبا دیار اورامان در روستاي هدف گردشگري خانقاه شهرستان پاوه افتتاح و به بهره برداري رسید . 

در این مراسم عظیمی فشی مدیر صندوق کارآفرینی امید استان ضمن ارائه گزارشی از عملکرد صندوق ، حمایت از طرح هاي اشتغال
روستایی را از جمله برنامه هاي اصلی صندوق در سال جاري ذکر کرد و ابراز امیدواري کرد با همکاري سایر دستگاههاي اجرایی ،

 
زمینه خدمت بیشتر به مردم و به ثمر رسیدن برنامه ها در راستاي تحقق شعار سال فراهم گردد. 

وي زیبایی هاي اورامانات را از ظرفیت ها و پتانسیل هاي بالاي گردشگري منطقه ذکر کرد که توجه به آن می تواند عامل رونق و

 
توسعه گردیده و زمینه هاي اشتغال ایجاد کند . 

مدیر صندوق کارآفرینی امید استان گفت : امکان ثبت جهانی اورامانات فرصتی بی نظیر در شکوفایی و حرکت توسعه بخش صنعت
گردشگري منطقه خواهد بود که علاوه بر رشد گردشگر و حضور گردشگران داخلی و خارجی ، فرهنگ غنی منطقه نیز به جهانیان

 
معرفی خواهد شد . 

در ادامه این مراسم ، ایده پور فرماندار پاوه نیز از تلاشها و خدمات صندوق کارآفرینی امید در زمینه پرداخت تسهیلات اشتغال در

 
شهرستان و نیز همکاري پرسنل صندوق با متقاضیان و امهال تسهیلات پرداخت شده قدردانی کرد . 

مجتمع بومگردي و گردشگري زیبا دیار اورامان در زمینی بالغ بر 2000 متر مربع در میان باغات روستاي زیباي خانقاه با اعتبار 5
میلیارد و 200 میلیون ریال زمینه اشتغال 5 نفر را فراهم نموده و میزبان گردشگران و میهمانان از سراسر کشور خواهد بود .



حمایت بانک رفاه از استارت آپ ها و فین تک ها

منبع: روزنامه دنیاي اقتصادشماره خبر:  133  |  تاریخ: 1400/03/12

دنیاي اقتصاد : ارتباط بانک رفاه کارگران با افراد خلاق و کارآفرین در سه حالت استخدام، مشارکت در طرح و ایده هاي جدید
براي عملیاتی شدن آنها و در اختیار قرار دادن زیر ساخت هاي مناسب بانک براي گسترش ایده ها امکان پذیر است و می تواند با

 
جوانان خلاقی که در قالب استارت آپ ها فعالیت می کنند، همکاري داشته باشد. 

مدیرعامل بانک رفاه کارگران در مراسم امضاي تفاهم نامه همکاري هاي متقابل بین بانک و دانشکده کارآفرینی دانشگاه تهران با بیان
این مطلب افزود: زمینه فعالیت استارت آپ ها و فین تک ها از جمله در حوزه بانکداري فراهم شده است و این بانک با تاسیس مرکز
نوآوري رفاتک درصدد است از ایده هاي نو و خلاق جوانان و تحصیل کرده هاي دانشگاهی استفاده کند تا خدمات بانکی بهتر و

 
مطلوب تري به مشتریان ارائه دهد. 

اسماعیل لـله گانی با اشاره به ظرفیت هاي دانشکده کارآفرینی تصریح کرد: جامعه نیاز به کسب و کارهاي زیادي دارد و اینکه جوانان
تحصیل کرده فقط گزینه استخدام در سازمان هاي دولتی را دنبال کنند، چندان مطلوب نیست. در برخی بخش ها همچون صنایع
دستی، گردشگري، کشاورزي، نفت، گاز و پتروشیمی ظرفیت اشتغال و کارآفرینی بالایی وجود دارد و این دانشکده می تواند
دانشجویان خلاق و کارآفرینی تربیت کند که نیازي به استخدام در سازمان هاي دولتی نداشته باشند و خود به عنوان کارآفرین درپی

 
خلق ثروت و اشتغال زایی باشند. 

مدیرعامل بانک رفاه کارگران اظهار کرد: دانشگاه ها با برنامه هاي تحقیقاتی و پژوهشی توانایی ایجاد ظرفیت هاي جدید در حوزه هاي
مختلف اقتصادي را دارند و در این میان دانشکده کارآفرینی می تواند محوریت داشته باشد. بانک رفاه کارگران نیز همکاري و

 
مشارکت لازم در این مسیر را خواهد داشت. 

لـله گانی در پایان تاکید کرد: امیدواریم با امضاي تفاهم نامه، زمینه همکاري هاي متقابل افزایش یابد و نتیجه این همکاري ها، تولید

 
خدمات جدیدي باشد که با ارائه آن به مشتریان و شهروندان بتوانیم در مسیر حل مشکلات موجود گام برداریم. 

همچنین در این مراسم، رئیس دانشکده کارآفرینی دانشگاه تهران با ارائه گزارشی از فعالیت هاي این دانشکده گفت: کارآفرینی موتور
محرکه اقتصاد کشور است و با توجه به اهمیت این موضوع، دانشکده کارآفرینی 14 سال قبل فعالیت خود را شروع کرد و با پذیرش
دانشجویان در مقاطع تحصیلات تکمیلی زمینه مناسبی براي تربیت نیروهاي خلاق و نوآور فراهم کرده است. حسینی نیا افزود: امضاي
تفاهم نامه با بانک رفاه کارگران که یکی از بانک هاي پیشرو در حوزه صنعت کشور است، براي طرفین آثار مثبتی به همراه خواهد
داشت. این همکاري هاي متقابل، الگویی از همکاري ها بین دانشگاه و صنعت است و این تفاهم نامه می تواند الگویی براي سایرین

باشد.



افتتاح مرکز همکاري هاي مشترك صنایع کوچک و متوسط ایران و چین

منبع: روزنامه دنیاي اقتصادشماره خبر:  134  |  تاریخ: 1400/03/12

دنیاي اقتصاد : در نشست امضاي تفاهم نامه همکاري با انجمن همکاري هاي بین المللی صنایع کوچک و متوسط شانگهاي،
علی رسولیان، معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: صنایع کوچک نقش مهمی در تولید ثروت و توزیع آن در اقتصاد دارند و همه

 
کشورها اولویت ویژه اي براي این بخش قائل شده و جایگاه خاصی را در توسعه پایدار اقتصادي کشور خود به آن داده اند. 

به گزارش سازمان صنایع کوچک و شهرك هاي صنعتی ایران، در این نشست مجازي رسولیان افزود: یکی از چالش هایی که کشورها
امروز با آن مواجه هستند، توزیع ناعادلانه ثروت در جهان است و یکی از راه هایی که می توانیم بر این چالش فائق بیاییم این است که
صنایع کوچک و متوسط را تقویت کنیم. وي گفت: صنایع کوچک و متوسط در کنار مزایاي متنوع خود، داراي موانع و چالش هاي

 
مشترك خاصی هستند که براي حل آنها، همه کشورها گام هاي توسعه اي خاصی برداشته اند. 

رسولیان ادامه داد: سازمان صنایع کوچک و شهرك هاي صنعتی ایران با درنظر گرفتن نقش و اهمیت صنایع کوچک و این واقعیت که
حدود 92 درصد از صنایع کشور را صنایع کوچک تشکیل می دهند، تلاش می کند با به کارگیري سیاست هاي توسعه اي و حمایت
هاي گوناگون و فراهم آوردن زیرساخت هاي لازم، فضاي رقابت پذیري را براي صنایع کوچک به وجود آورد. معاون وزیر صنعت، معدن
و تجارت یادآور شد: سازمان صنایع کوچک و شهرك هاي صنعتی ایران به عنوان یک سازمان توسعه اي وابسته به وزارت صنعت،
معدن و تجارت، از نظر ساختاري داراي یک ستاد مرکزي در تهران است و در هر استان نیز یک شرکت تابعه دارد که در قالب شرکت
دولتی، ماموریت هاي محوله را در دو حوزه اساسی ایجاد زیرساخت و توسعه صنایع کوچک دنبال می کنند. رسولیان با اشاره به اینکه
تاکنون بیش از 900 شهرك و ناحیه صنعتی به بهره برداري رسیده و قریب به یک میلیون نفر در بیش از 49 هزار واحد صنعتی
مستقر در آن ها مشغول به کار هستند، اظهار کرد: این رقم 48 درصد کل صنایع ایران را شامل می شود و بیش از 10 درصد این

 
واحدها نیز صنایع برخوردار از فناوري پیشرفته هستند. 

وي افزود: همچنین 6 شهرك فناوري و 38 مرکز خدمات فناوري و کسب وکار براي ارائه خدمات و تامین نیازهاي صنایع کوچک

 
ایجاد شده اند و بیش از 500 مشاور در این مراکز مشغول فعالیت هستند. 

رئیس هیات مدیره و مدیرعامل سازمان صنایع کوچک و شهرك هاي صنعتی ایران در ادامه برنامه هاي حمایتی از صنایع کوچک
مطابق با مراحل شکل گیري واحدهاي صنعتی و الزامات هر مرحله را در چهار محور «توسعه صنعتی و فناوري»، «توسعه کارآفرینی»،
«توسعه بازار و امور بین الملل» و «تامین مالی و سرمایه گذاري» تشریح کرد. رسولیان با اشاره به برنامه توسعه خوشه هاي کسب
وکار به عنوان یکی از مدل هاي حمایتی سازمان صنایع کوچک و شهرك هاي صنعتی ایران اضافه کرد: این سازمان برنامه توسعه
خوشه اي را از یونیدو اخذ و پس از یک دهه تلاش اکنون مدل توسعه خوشه هاي کسب وکار را با موفقیت در کشور پیاده سازي کرده

است.



موافقت اصولی پارك علم و فناوري دانشگاه فردوسی مشهد صادر شد

منبع: اخبار علمیشماره خبر:  135  |  تاریخ: 1400/03/12

دانشگاه فردوسی مشهد

شوراي گسترش و برنامه ریزي آموزش عالی در جلسه شماره 942 با صدور
مجوز اصولی پارك علم و فناوري  دانشگاه فردوسی مشهد موافقت بعمل آورد
شوراي گسترش و برنامه ریزي آموزش عالی در جلسه شماره 942 با صدور
مجوز اصولی پارك علم و فناوري  دانشگاه فردوسی مشهد موافقت بعمل آورد.
این مصوبه روز یکشنبه 9 خرداد 1400 طی نامه اي با امضاي دکتر رحیمی،
معاون پژوهش و فناوري وازرت عتف براي اجرا به دانشگاه فردوسی مشهد ابلاغ

 
شد. 

شایان ذکر است درخواست تاسیس پارك علم و فناوري دانشگاه فردوسی
مشهد از دو سال قبل تقدیم وزارت علوم شده بود و با این موافقتنامه، دومین

 
پارك مستقل علم و فناوري خراسان رضوي در دانشگاه فردوسی مشهد مجوز فعالیت گرفت. 

طی سال هاي اخیر زیست بوم فناوري دانشگاه فردوسی مشهد با ایجاد و گسترش مراکز رشد واحد هاي فناور، مراکز فناوري هاي
پیشرفته و نوآوري دانشگاه توسعه یافته بود و قرار گیري این مجموعه هاي دانشگاه در یک نظام واحد فناوري تحت عنوان پارك علم و

 
فناوري دانشگاه فصل نوینی از ماموریت دانشگاه فردوسی مشهد را براي توسعه کارآفرینی و اشتغال پذیري آغاز می کند. 

معاونت پژوهش و فناوري دانشگاه فردوسی مشهد این رویداد مهم را به دانشگاهیان به ویژه فناوران و پژوهشگران تبریک عرض می
کند.



حضور بانک تجارت در نخستین نمایشگاه توانمندسازي و حمایت از شرکت هاي

منطقه ماهشهر و بندر امام

منبع: اقتصاد طلاییشماره خبر:  136  |  تاریخ: 1400/03/12

بانک تجارت به عنوان بانک تخصصی صنعت پتروشیمی درنخستین نمایشگاه توانمندسازي وحمایت از شرکت هاي منطقه
ماهشهر و بندر امام خمینی( ره )حضور پیدا کرد. به گزارش اقتصادطلایی به نقل از روابط عمومی بانک تجارت ،آیین

افتتاحیه نخستین نمایشگاه توانمندسازي و حمایت از شرکت هاي منطقه ماهشهر و بندر امام خمینی( ...

بانک تجارت به عنوان بانک تخصصی صنعت پتروشیمی درنخستین نمایشگاه توانمندسازي وحمایت از شرکت هاي منطقه
ماهشهر و بندر امام خمینی( ره )حضور پیدا کرد. به گزارش اقتصادطلایی به نقل از روابط عمومی بانک تجارت ،آیین افتتاحیه

 
نخستین نمایشگاه توانمندسازي و حمایت از شرکت هاي منطقه ماهشهر و بندر امام خمینی( ره ) به منظور حمایت و (...) 

بانک تجارت به عنوان بانک تخصصی صنعت پتروشیمی درنخستین نمایشگاه توانمندسازي وحمایت از شرکت هاي منطقه ماهشهر و

 
بندر امام خمینی( ره )حضور پیدا کرد. 

به گزارش اقتصادطلایی به نقل از روابط عمومی بانک تجارت ،آیین افتتاحیه نخستین نمایشگاه توانمندسازي و حمایت از شرکت هاي
منطقه ماهشهر و بندر امام خمینی( ره ) به منظور حمایت و تامین نیاز هاي شرکت هاي پتروشیمی با حضور شریفیان معاون
مدیرعامل بانک در راهبري بازار و توسعه کسب و کار، مدیران شرکت هاي پتروشیمی و جمعی از مسئولان و مدیران این حوزه برگزار

 
و بانک تجارت با برپایی غرفه، پذیراي مدیران شرکت هاي تخصصی پتروشیمی بود. 

معاون مدیرعامل بانک تجارت با حضور دراین نمایشگاه در دیدار باتعدادي از مدیران عامل پتروشیمی در منطقه ماهشهر و بندر امام

 
برحمایت بانک تجارت از شرکت هاي پتروشیمی تاکید کرد. 

شریفیان همچنین در بازدید از شرکت هاي پتروشیمی با تاکید برتجربیات ارزشمند بانک تجارت در ارائه خدمات ارزي و ریالی و
صدور ضمانتنامه و گشایش اعتبارات اسنادي به شرکت هاي پتروشیمی افزود:این بانک آمادگی کامل براي به کارگیري توان و ظرفیت

 
فنی و تخصصی مجموعه، براي گسترش پروژه هاي آتی پتروشیمی درشرکت هاي مستقر درماهشهر و بندر امام را دارد. 

نخستین نمایشگاه توانمندسازي و حمایت از شرکت هاي منطقه ماهشهر و بندر امام خمینی( ره )با همت شرکت صنایع پتروشیمی
خلیج فارس در ماهشهر و با هدف تامین نیازهاي عمومی و تخصصی شرکت هاي پتروشیمی و حمایت از کارآفرینی و اشتغال زایی

منطقه در حال برگزاري است و بانک تجارت به عنوان بانک تخصصی صنعت پتروشیمی در این نمایشگاه حضور فعالی دارد.



خط بندي ها جدي تر شد

منبع: روزنامه خراسانشماره خبر:  137  |  تاریخ: 1400/03/12

خط بندي ها جدي تر شد

توکلی-کمتر از 20روز دیگر یکی از مهم ترین انتخابات
کشورمان رقم خواهد خورد و این که کدام کاندیدا تا آخر این مسیر می ماند و کدام کاندیدا به نفع دیگري انصراف خواهدداد؛ همچنان
در هاله اي از ابهام است. در این بین، اظهارات وتعریض هاي محسن رضایی علیه سید ابراهیم رئیسی و همتی و تمایل روز افزون
جریان اصلاحات به همتی تا حدي فضاي انتخاباتی را روشن تر و خط بندي ها را جدي تر کرده است. دبیر کنونی مجمع تشخیص
مصلحت نظام با سخنان اخیر خود نشان داد که بناي انصراف به نفع دیگر کاندیداها را ندارد.گویا جلیلی نیز قصد دارد تا پایان رقابت

 
ها حضور داشته باشد. 

 
مرزبندي رضایی با رئیسی 

رضایی در گفت و گوي ویژه خبري، در ابتداي سخنان خود به سراغ رد صلاحیت هاي شوراي نگهبان رفت: «من انتظار داشتم
بسیاري از کسانی که ثبت نام کرده بودند، حضور داشته باشند و انتخابات پرشوري داشته باشیم مانند لاریجانی، پزشکیان، محمد،
قاسمی و ضرغامی. من با همه این ها تماس گرفتم. من از نیروهاي انقلابی تقاضا می کنم متانت کنند. پزشکیان و دیگران نیروهاي
باسابقه اي هستند.» این کاندیداي انتخاباتی در بخش دیگري از سخنان خود با انتقاد از عملکرد رقیب انتخاباتی خود عبدالناصر همتی
در پاسخ به سوالی در خصوص نقدینگی در کشور گفت: «این سوال را باید از همتی می پرسیدید که آمد این جا شعبده بازي کرد.
آقاي همتی در کانون مشکلات اقتصادي سه سال اخیر بوده است. در بانک مرکزي کنترل نقدینگی رها شده است. اگر این آقایان
دوباره سر کار بیایند، تا پایان سال دوباره به تورم 50 درصد خواهیم رسید. حیثیت ما در پول ملی از بین رفت.» سخنان این نامزد به
همین جا ختم نشد و رضایی گریزي به سخنان اخیر دادستان کشور زد و پاي سید ابراهیم رئیسی کاندیداي پرچمدار اصولگرایی را به
گفت وگوي ویژه خبري باز کرد: «بحث جدي با قوه قضاییه دارم. دادستان تهران به تازگی نامزدها را تهدید کرده است. نباید کاري
کنیم تا مسائلی در ذهن مردم ایجاد شود. آن ها می توانند با ستاد آقاي رئیسی برخورد کنند؟ ما نباید انقلابی تر از رهبري باشیم.
انتخابات پیش می رود. مردم آگاه هستند. نباید انقلابی تر از رهبري حرکت کنیم. همه کمک کنیم تا انتخابات خوبی داشته باشیم.»
مرزبندي محسن رضایی با سید ابراهیم رئیسی زمانی بیشتر روشن می شود که او در توئیت اخیر خود نوشت: «در آزمون هاي تستی
وقتی تشخیص گزینه درست سخت است، از روش حذف گزینه استفاده می شود.» وي با لحنی غیر مستقیم موضوع خروج سید
ابراهیم رئیسی از قوه قضاییه و ورود این کاندیدا به انتخابات را مطرح می کند و ادامه می دهد: «مردم ما با حذف گزینه هایی که
«براي رئیس جمهور شدن نیامده اند» یا ممکن است این مسئولیت را «نیمه کاره رها کنند»، می توانند گزینه درست را پیدا کنند.»
سخنانی که به صراحت حاکی از آن است که محسن رضایی بنا ندارد به نفع کاندیداي اصلی اردوگاه اصولگرایی کنار بکشد. باید گفت
رضایی در این چند وقت اخیر فعال تر هم شده است. او در جدیدترین وعده اقتصادي خود اعلام کرد که« ایران را به هاب تامین مواد



غذایی براي 500 میلیون جمعیت اتحادیه جنوب غرب آسیا بدل می کنیم.» او همچنین در پاسخ به سوال توئیتري المیرا شریفی
مقدم مجري شبکه خبر که پرسیده بود: «کسی شنیده این پول هایی که می گن پرداخت می کنیم از کجا قراره تامین کنند؟» در
دفاع از وعده یارانه 450 هزارتومانی اش، پاسخ داد: «سالانه ده ها میلیارد دلار رانت سلطان پرور، توسط دولت ها ریخت و پاش می
شود که تاثیري هم بر قیمت تمام شده کالاها ندارد. با برگرداندن فقط 18 میلیارد دلار از رانت ها به مسیر منافع ملی، می توانیم هم

 
کسري بودجه (10میلیارد دلار)را تراز کنیم، هم یارانه 450 هزار تومانی (8 میلیارد دلار) را پرداخت کنیم.» 

 
جلیلی؛ماندن یا نماندن 

سعید جلیلی دیگر کاندیداي اصولگرایی است که حرف و حدیث هایی مبنی بر احتمال کناره گیري اش به نفع کاندیداي اصلی این
جریان مطرح شده بود. از سویی سخنگوي علیرضا زاکانی پس از انتشار اسامی تایید صلاحیت شدگان اعلام می کند که در نهایت یک
کاندیدا از جبهه انقلاب به انتخابات ورود خواهد کرد و از سوي دیگر بیژن نوباوه مشاور جلیلی پیشتر تصریح کرده بود اصلا موضوع
کنار رفتن این کاندیداي انتخابات به نفع سید ابراهیم رئیسی مطرح نیست.همچنین یکی از اعضاي ستاد جلیلی در گفت وگو با ما
تاکید کرد که سناریوي باقی ماندن سعید جلیلی تاآخر رقابت ها همچنان به قوت خود باقی است . وزنه کناره گیري نکردن جلیلی به
نفع رئیسی آن زمان سنگین تر می شود که بدانیم سنخ هواداران این نامزد انتخاباتی با سایر هواداران متفاوت است. در تبیین این
مسئله، رسول قهرمان پور، صاحب نظر در حوزه کمپین هاي انتخاباتی در توئیتی می نویسد: «چالش بزرگ اصولگرایان قانع کردن
بدنه هوادار آقاي جلیلی براي راي دادن به آقاي رئیسی است زیرا با مبانی اعتقادي آن ها همخوانی ندارد. از نظر آن ها حقانیت اصلح
را نمی توان به نام مصلحت پاي وحدت سیاسی قربانی کرد.» گفتنی است جلیلی در کنار دیگر وعده هاي انتخاباتی خود بر «دولت
سایه» بسیار تاکید دارد و آن را یک تفاوت جدي بین خود و سایر نامزدها می داند: «تفاوت اصلی ما با سایر نامزدها در تشکیل دولت
سایه است و کار دولت را به موازات دولت تمرین کردیم.» جلیلی که از نظر تعدادي از تحلیل گران گفتمان نخبگانی دارد، سعی کرده
در سخنان اخیر انتخاباتی خود رویکردي عامه پسند داشته باشد. او در توئیتی می نویسد: «اگر می خواهیم به اشتغال برسیم باید
بوروکراسی ظالمانه و امضاهاي طلایی را که وجود دارد و مانع کارآفرینی می شود، برداریم.» عضوشوراي عالی امنیت ملی همچنین در
سخنان اخیر خود ضمن تشریح برنامه هایش در حوزه نظام سلامت، گریزي به سال 92 زد و در کنایه به روحانی گفت: «سال 92
وعده صد روز ندادم؛ برنامه دادم. نباید کشور علاف و معطل این باشد که قاتلان سردار سلیمانی به ما عنایتی می کنند یا نه؟ گفتند

 
می توان به دنیا لبخند زد و کشور را اداره کرد و هشت سال کشور با این کلید قفل شد.» 

 
مستند جنجالی قاضی زاده 

«تا پایان انتخابات در عرصه می مانم»؛ این جمله سید امیر حسین قاضی زاده هاشمی دیگر کاندیداي اردوگاه اصولگرایی است که با
بیان آن، همان اول آب پاکی را روي دست اردوگاه اصولگرایی ریخت و نشان داد حداقل شاید تا روزهاي آخر بناي کنار رفتن به نفع
کاندیداي پرچمدار این جریان را ندارد. در این بین اما مستند انتخاباتی این کاندیداي انتخابات ریاست جمهوري بسیار جنجالی شد به
طوري که واکنش بسیاري از کاربران فضاي مجازي حاکی از آن است که مستند اول انتخاباتی قاضی زاده نه تنها نگاه ها را به خود
جلب نکرد بلکه زمینه انتقادات بسیاري را نیز فراهم کرد. کاربري با اشاره به قسمتی از این مستند که قاضی زاده برخلاف رویه معمول
در سفره پاك کردن، آن را تکان می دهد، گفت: «هر آن منتظر بودم یه مشت مرغ و جوجه بیان وسط فرش و شروع کنن به خوردن
خرده نون ها. وسط فرش آخه؟ واقعاً؟» در عین حال اما تعدادي از کاربران علت اصلی ضعیف بودن ویدئوي تبلیغاتی این نامزد را

 
محدودیت و فرصت کم عوامل این مستند براي ساخت آن بیان کردند. 

 
سردرگمی ناسا 

اما موضوع خط بندي ها تنها معضل جریان اصولگرایی نیست و جریان اصلاح طلبی به شکلی دیگر با این مسئله دست و پنجه نرم می
کند. اردوگاه اصلاح طلبی بین سه گزینه، مشارکت غیر فعال، حمایت از همتی یا حمایت از مهر علیزاده قرار دارد که هنوز در این باره
تصمیمی نگرفته است. در این بین اما کارگزاران به جمع بندي خود در خصوص حمایت از همتی رسیده اند و پیش از این گفته شد
که درصدد اقناع نهاد اجماع اصلاح طلبی هستند. در عین حال اما آن طور که به نظر می رسد ناسا در این خصوص به جمع بندي
لازم نرسیده و همین باعث شده که شایعاتی درخصوص حمایت یک جانبه این حزب به رهبري اسحاق جهانگیري از همتی مطرح
شود. مسئله اي که روزنامه اصلاح طلب شرق نیز در گزارش روز گذشته خود به آن اشاره کرد و با بیان این که اصلاح طلبان هرچه



سریع تر باید تکلیف خود را با انتخابات روشن کنند، نوشت: «ممکن است در این مسیر بخشی از احزاب اصلاح طلب مسیر مستقل
خود را طی کنند و در صورتی که جبهه اصلاحات بر موضع ارائه نکردن نامزد بایستد، تعدادي از احزاب نامزد خود را معرفی می کنند؛
چنان که به تازگی یکی از اعضاي کارگزاران این موضوع را تأیید کرد و گفت در صورتی که جبهه اصلاحات فعالیتی نداشته باشد،
کارگزاران به طور مستقل در انتخابات نقش آفرینی می کند.» جبهه اصلاحات تا حدي موضعش نامشخص است که هنوز در برابر
درخواست چندي قبل محسن مهر علیزاده مبنی بر حضور در ناسا و ارائه برنامه هایش تصمیمی از سوي این نهاد گرفته نشده است. با
این حال، عطاءا... مهاجرانی با انتشار توئیتی حمایتش را از عبدالناصر همتی در انتخابات ریاست جمهوري اعلام کرد. وزیر ارشاد دولت
اصلاحات در توئیتی نوشت: تحلیلم را درباره رهیافت و رویکرد جدید در نظام جمهوري اسلامی به اشاره در همین صفحه نوشتم. به
نقد این گرایش و مبانی آن خواهم پرداخت اما در انتخابات شرکت می کنم. به دکتر همتی راي می دهم. امیدوارم شاهد 2 خرداد

 
دیگري باشیم و صداي ما که در سخنان و مواضع همتی ظهور دارد، شنیده شود.» 

 
انتقاد همتی از پخش نشدن مستندش 

در این بین، مستند انتخاباتی همتی که قرار بود ساعت 20 دیشب روي آنتن برود پخش نشد. در این زمینه کمیسیون بررسی تبلیغات
انتخابات ریاست جمهوري اطلاعیه اي بدین شرح صادر کرد:هم اینک نوبت پخش مستند عبدالناصر همتی به مدت 30 دقیقه است
که این نوبت بر اساس قرعه کشی و به نماینده قانونی ایشان ابلاغ شده بود.از آن جا که ستاد ایشان در فرصت قانونی قادر به ارائه
مستند نشده لذا این برنامه پخش نشده است.با این حال،همتی در توییتی نوشت: صداوسیما مستند انتخاباتی بنده را پخش نکرد؛ در
این مستند گفته بودم اگر عده اي بنده را بانی وضع موجود می دانند، آن ها خود وضع موجودند. ضرورت تصویب FATF و ضررهاي
ناشی از اجرا نشدن آن. برخی از دختران ایران بی واسطه حرف هایشان را زده بودند. گفتند حذف کنید، گفتم من مخالف
سانسورم.همتی همچنین در دیدار با کنشگران سیاسی، فرهنگی و رسانه اي گفت:برخی گفته اند «چرا همتی در باره پیامک حجاب
دختران اعتراض کرده و ممکن است صلاحیتش را رد کنیم» خب بکنید، فکر می کنید من در دفاع از حقوق مردم عقب می نشینم
که شما مرا تایید کنید؟ در همین حال کرباسچی دبیر کل کارگزاران سازندگی با اشاره به این که همتی در شرایط فعلی گزینه

 
مناسبی است افزود: آقاي کروبی شب گذشته بر حضور در پاي صندوق هاي راي تاکید کردند. 

در این بین اما کاندیدا هاي اصلاح طلب به مسیر تبلیغات انتخاباتی خود ادامه داده و عبدالناصر همتی در آخرین وعده انتخاباتی خود
از پرداخت یارانه یک میلیون تومانی به سه دهک پایین جامعه خبرداده و مهر علیزاده استاندار سابق اصفهان هم وعده داده است که

 
پس از دوماه اول یارانه پنج دهک پایین کشور را پنج برابر می کند. 

 
طرح ویژه مسکن رئیسی 

رئیسی که پیشتر از رایگان شدن اینترنت براي دهک هاي پایین جامعه سخن گفته بود، در آخرین وعده انتخاباتی خود از طرح ویژه
مسکن رونمایی کرد. طرحی که به گفته افشین پروین پور عضو سابق شوراي عالی مسکن، قرار است در آن چهار میلیون مسکن با
آورده اولیه صفر، زمین رایگان و وام ارزان بدون یک ریال بودجه دولتی ساخته شود: «یک تیم تخصصی و پژوهشی در حوزه اقتصاد و
مسکن حدود هفت ماه است روي طرحی کار می کند که ارتقا یافته و تقویت شده طرح مسکن مهر است و هم اکنون به عنوان یکی از
برنامه هاي اصلی دولت مردمی آیت ا... رئیسی در دستور کار ایشان قرار دارد.» افشین پور ادامه داد: «در طرح جدید قرار است طی
چهار سال آینده چهار میلیون واحد مسکونی ساخته شود؛ براي تامین مالی این طرح از منابع بانکی با طراحی یک تیم مالی خیلی

 
قوي اقدام خواهد شد. یکی از مزیت هاي این طرح، آن است که متقاضی هیچ آورده اولیه اي ندارد.» 

 
عزم زاکانی براي تک رقمی کردن تورم 

علیرضا زاکانی دیگر کاندیداي این دوره انتخابات نیز در توئیت اخیر خود با انتقاد از عملکرد دولت نوشت: «دولت روحانی با بیلِ تورم
کمرملت را شکسته و ایران جزو پنج تورم بالاي دنیاست. ریشه اصلی تورم در کسري بودجه، ناترازي شبکه بانکی و فقدان بانک
مرکزي مستقل و ساختار نظارتی نامناسب است. با اصلاحات ساختاري بودجه و اصلاح سیاست گذاري پولی توسط بانک مرکزي،

 
ظرف چهار سال می توان تورم را تک رقمی کرد.» 

 
خبر مرتبط 



 
دعوت از قالیباف براي جلوداري اتحاد نیروهاي انقلابی 

همزمان،به گزارش فارس، دوهزار نفر از دانشجویان و جوانان انقلابی ضمن تقدیر از تعهد محمدباقر قالیباف
به وحدت جریانی و ثبت نام نکردن در انتخابات ریاست جمهوري، از وي خواستند جلودار اتحاد نیروهاي انقلابی و همه دلسوزان براي
حل مشکلات و رفع معضلات مردم شود. در نامه اي که به امضاي حدود دوهزار نفر از دانشجویان و جوانان انقلابی رسیده، خطاب به
محمدباقر قالیباف آمده است: یک دهه از نیت خوانی عده اي که هر چه خدمت کردید، به پاي فعالیت تبلیغاتی و انتخاباتی گذاشتند،
گذشت و گذشتید. یک سال فعال کردن ظرفیت هاي مجلس شوراي اسلامی را نیز به زمینه سازي براي حضور در انتخابات ریاست
جمهوري تعبیر کردند اما بار دیگر بر همگان ثابت شد که قالیباف هنوز همان جوان بسیجی لشکر5 نصر است و دوام انقلاب و حل
مشکلات مردم برایش بیش از هر چیزي اولویت دارد و طعنه طعنه زنان او را از استقامت در راه حق خسته نکرده است. در ادامه این
نامه آمده است: امیدواریم همه افرادي که سال ها خدمت و کارآمدي تان را تعبیر به کار انتخاباتی کردند، خود نیز در مسئولیت هایی
که دارند- ولو با هدف حضور در انتخابات- کارآمد باشند. امضاکنندگان در پایان این نامه خطاب به رئیس مجلس نوشته اند: ما جوانان
گام دومی، ضمن گفتن خدا قوت، از شما انتظار داریم همچون برادرتان حاج قاسم سلیمانی جلودار اتحاد نیروهاي انقلابی شوید و

همه دلسوزان را براي حل مشکلات و رفع معضلات و کمک به دولت انقلابی آینده گرد هم آورید.



خط بندي ها جدي تر شد
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خط بندي ها جدي تر شد

توکلی-کمتر از 20روز دیگر یکی از مهم ترین انتخابات
کشورمان رقم خواهد خورد و این که کدام کاندیدا تا آخر این مسیر می ماند و کدام کاندیدا به نفع دیگري انصراف خواهدداد؛ همچنان
در هاله اي از ابهام است. در این بین، اظهارات وتعریض هاي محسن رضایی علیه سید ابراهیم رئیسی و همتی و تمایل روز افزون
جریان اصلاحات به همتی تا حدي فضاي انتخاباتی را روشن تر و خط بندي ها را جدي تر کرده است. دبیر کنونی مجمع تشخیص
مصلحت نظام با سخنان اخیر خود نشان داد که بناي انصراف به نفع دیگر کاندیداها را ندارد.گویا جلیلی نیز قصد دارد تا پایان رقابت

 
ها حضور داشته باشد. 

 
مرزبندي رضایی با رئیسی 

رضایی در گفت و گوي ویژه خبري، در ابتداي سخنان خود به سراغ رد صلاحیت هاي شوراي نگهبان رفت: «من انتظار داشتم
بسیاري از کسانی که ثبت نام کرده بودند، حضور داشته باشند و انتخابات پرشوري داشته باشیم مانند لاریجانی، پزشکیان، محمد،
قاسمی و ضرغامی. من با همه این ها تماس گرفتم. من از نیروهاي انقلابی تقاضا می کنم متانت کنند. پزشکیان و دیگران نیروهاي
باسابقه اي هستند.» این کاندیداي انتخاباتی در بخش دیگري از سخنان خود با انتقاد از عملکرد رقیب انتخاباتی خود عبدالناصر همتی
در پاسخ به سوالی در خصوص نقدینگی در کشور گفت: «این سوال را باید از همتی می پرسیدید که آمد این جا شعبده بازي کرد.
آقاي همتی در کانون مشکلات اقتصادي سه سال اخیر بوده است. در بانک مرکزي کنترل نقدینگی رها شده است. اگر این آقایان
دوباره سر کار بیایند، تا پایان سال دوباره به تورم 50 درصد خواهیم رسید. حیثیت ما در پول ملی از بین رفت.» سخنان این نامزد به
همین جا ختم نشد و رضایی گریزي به سخنان اخیر دادستان کشور زد و پاي سید ابراهیم رئیسی کاندیداي پرچمدار اصولگرایی را به
گفت وگوي ویژه خبري باز کرد: «بحث جدي با قوه قضاییه دارم. دادستان تهران به تازگی نامزدها را تهدید کرده است. نباید کاري
کنیم تا مسائلی در ذهن مردم ایجاد شود. آن ها می توانند با ستاد آقاي رئیسی برخورد کنند؟ ما نباید انقلابی تر از رهبري باشیم.
انتخابات پیش می رود. مردم آگاه هستند. نباید انقلابی تر از رهبري حرکت کنیم. همه کمک کنیم تا انتخابات خوبی داشته باشیم.»
مرزبندي محسن رضایی با سید ابراهیم رئیسی زمانی بیشتر روشن می شود که او در توئیت اخیر خود نوشت: «در آزمون هاي تستی
وقتی تشخیص گزینه درست سخت است، از روش حذف گزینه استفاده می شود.» وي با لحنی غیر مستقیم موضوع خروج سید
ابراهیم رئیسی از قوه قضاییه و ورود این کاندیدا به انتخابات را مطرح می کند و ادامه می دهد: «مردم ما با حذف گزینه هایی که
«براي رئیس جمهور شدن نیامده اند» یا ممکن است این مسئولیت را «نیمه کاره رها کنند»، می توانند گزینه درست را پیدا کنند.»
سخنانی که به صراحت حاکی از آن است که محسن رضایی بنا ندارد به نفع کاندیداي اصلی اردوگاه اصولگرایی کنار بکشد. باید گفت
رضایی در این چند وقت اخیر فعال تر هم شده است. او در جدیدترین وعده اقتصادي خود اعلام کرد که« ایران را به هاب تامین مواد



غذایی براي 500 میلیون جمعیت اتحادیه جنوب غرب آسیا بدل می کنیم.» او همچنین در پاسخ به سوال توئیتري المیرا شریفی
مقدم مجري شبکه خبر که پرسیده بود: «کسی شنیده این پول هایی که می گن پرداخت می کنیم از کجا قراره تامین کنند؟» در
دفاع از وعده یارانه 450 هزارتومانی اش، پاسخ داد: «سالانه ده ها میلیارد دلار رانت سلطان پرور، توسط دولت ها ریخت و پاش می
شود که تاثیري هم بر قیمت تمام شده کالاها ندارد. با برگرداندن فقط 18 میلیارد دلار از رانت ها به مسیر منافع ملی، می توانیم هم

 
کسري بودجه (10میلیارد دلار)را تراز کنیم، هم یارانه 450 هزار تومانی (8 میلیارد دلار) را پرداخت کنیم.» 

 
جلیلی؛ماندن یا نماندن 

سعید جلیلی دیگر کاندیداي اصولگرایی است که حرف و حدیث هایی مبنی بر احتمال کناره گیري اش به نفع کاندیداي اصلی این
جریان مطرح شده بود. از سویی سخنگوي علیرضا زاکانی پس از انتشار اسامی تایید صلاحیت شدگان اعلام می کند که در نهایت یک
کاندیدا از جبهه انقلاب به انتخابات ورود خواهد کرد و از سوي دیگر بیژن نوباوه مشاور جلیلی پیشتر تصریح کرده بود اصلا موضوع
کنار رفتن این کاندیداي انتخابات به نفع سید ابراهیم رئیسی مطرح نیست.همچنین یکی از اعضاي ستاد جلیلی در گفت وگو با ما
تاکید کرد که سناریوي باقی ماندن سعید جلیلی تاآخر رقابت ها همچنان به قوت خود باقی است . وزنه کناره گیري نکردن جلیلی به
نفع رئیسی آن زمان سنگین تر می شود که بدانیم سنخ هواداران این نامزد انتخاباتی با سایر هواداران متفاوت است. در تبیین این
مسئله، رسول قهرمان پور، صاحب نظر در حوزه کمپین هاي انتخاباتی در توئیتی می نویسد: «چالش بزرگ اصولگرایان قانع کردن
بدنه هوادار آقاي جلیلی براي راي دادن به آقاي رئیسی است زیرا با مبانی اعتقادي آن ها همخوانی ندارد. از نظر آن ها حقانیت اصلح
را نمی توان به نام مصلحت پاي وحدت سیاسی قربانی کرد.» گفتنی است جلیلی در کنار دیگر وعده هاي انتخاباتی خود بر «دولت
سایه» بسیار تاکید دارد و آن را یک تفاوت جدي بین خود و سایر نامزدها می داند: «تفاوت اصلی ما با سایر نامزدها در تشکیل دولت
سایه است و کار دولت را به موازات دولت تمرین کردیم.» جلیلی که از نظر تعدادي از تحلیل گران گفتمان نخبگانی دارد، سعی کرده
در سخنان اخیر انتخاباتی خود رویکردي عامه پسند داشته باشد. او در توئیتی می نویسد: «اگر می خواهیم به اشتغال برسیم باید
بوروکراسی ظالمانه و امضاهاي طلایی را که وجود دارد و مانع کارآفرینی می شود، برداریم.» عضوشوراي عالی امنیت ملی همچنین در
سخنان اخیر خود ضمن تشریح برنامه هایش در حوزه نظام سلامت، گریزي به سال 92 زد و در کنایه به روحانی گفت: «سال 92
وعده صد روز ندادم؛ برنامه دادم. نباید کشور علاف و معطل این باشد که قاتلان سردار سلیمانی به ما عنایتی می کنند یا نه؟ گفتند

 
می توان به دنیا لبخند زد و کشور را اداره کرد و هشت سال کشور با این کلید قفل شد.» 

 
مستند جنجالی قاضی زاده 

«تا پایان انتخابات در عرصه می مانم»؛ این جمله سید امیر حسین قاضی زاده هاشمی دیگر کاندیداي اردوگاه اصولگرایی است که با
بیان آن، همان اول آب پاکی را روي دست اردوگاه اصولگرایی ریخت و نشان داد حداقل شاید تا روزهاي آخر بناي کنار رفتن به نفع
کاندیداي پرچمدار این جریان را ندارد. در این بین اما مستند انتخاباتی این کاندیداي انتخابات ریاست جمهوري بسیار جنجالی شد به
طوري که واکنش بسیاري از کاربران فضاي مجازي حاکی از آن است که مستند اول انتخاباتی قاضی زاده نه تنها نگاه ها را به خود
جلب نکرد بلکه زمینه انتقادات بسیاري را نیز فراهم کرد. کاربري با اشاره به قسمتی از این مستند که قاضی زاده برخلاف رویه معمول
در سفره پاك کردن، آن را تکان می دهد، گفت: «هر آن منتظر بودم یه مشت مرغ و جوجه بیان وسط فرش و شروع کنن به خوردن
خرده نون ها. وسط فرش آخه؟ واقعاً؟» در عین حال اما تعدادي از کاربران علت اصلی ضعیف بودن ویدئوي تبلیغاتی این نامزد را

 
محدودیت و فرصت کم عوامل این مستند براي ساخت آن بیان کردند. 

 
سردرگمی ناسا 

اما موضوع خط بندي ها تنها معضل جریان اصولگرایی نیست و جریان اصلاح طلبی به شکلی دیگر با این مسئله دست و پنجه نرم می
کند. اردوگاه اصلاح طلبی بین سه گزینه، مشارکت غیر فعال، حمایت از همتی یا حمایت از مهر علیزاده قرار دارد که هنوز در این باره
تصمیمی نگرفته است. در این بین اما کارگزاران به جمع بندي خود در خصوص حمایت از همتی رسیده اند و پیش از این گفته شد
که درصدد اقناع نهاد اجماع اصلاح طلبی هستند. در عین حال اما آن طور که به نظر می رسد ناسا در این خصوص به جمع بندي
لازم نرسیده و همین باعث شده که شایعاتی درخصوص حمایت یک جانبه این حزب به رهبري اسحاق جهانگیري از همتی مطرح
شود. مسئله اي که روزنامه اصلاح طلب شرق نیز در گزارش روز گذشته خود به آن اشاره کرد و با بیان این که اصلاح طلبان هرچه



سریع تر باید تکلیف خود را با انتخابات روشن کنند، نوشت: «ممکن است در این مسیر بخشی از احزاب اصلاح طلب مسیر مستقل
خود را طی کنند و در صورتی که جبهه اصلاحات بر موضع ارائه نکردن نامزد بایستد، تعدادي از احزاب نامزد خود را معرفی می کنند؛
چنان که به تازگی یکی از اعضاي کارگزاران این موضوع را تأیید کرد و گفت در صورتی که جبهه اصلاحات فعالیتی نداشته باشد،
کارگزاران به طور مستقل در انتخابات نقش آفرینی می کند.» جبهه اصلاحات تا حدي موضعش نامشخص است که هنوز در برابر
درخواست چندي قبل محسن مهر علیزاده مبنی بر حضور در ناسا و ارائه برنامه هایش تصمیمی از سوي این نهاد گرفته نشده است. با
این حال، عطاءا... مهاجرانی با انتشار توئیتی حمایتش را از عبدالناصر همتی در انتخابات ریاست جمهوري اعلام کرد. وزیر ارشاد دولت
اصلاحات در توئیتی نوشت: تحلیلم را درباره رهیافت و رویکرد جدید در نظام جمهوري اسلامی به اشاره در همین صفحه نوشتم. به
نقد این گرایش و مبانی آن خواهم پرداخت اما در انتخابات شرکت می کنم. به دکتر همتی راي می دهم. امیدوارم شاهد 2 خرداد

 
دیگري باشیم و صداي ما که در سخنان و مواضع همتی ظهور دارد، شنیده شود.» 

 
انتقاد همتی از پخش نشدن مستندش 

در این بین، مستند انتخاباتی همتی که قرار بود ساعت 20 دیشب روي آنتن برود پخش نشد. در این زمینه کمیسیون بررسی تبلیغات
انتخابات ریاست جمهوري اطلاعیه اي بدین شرح صادر کرد:هم اینک نوبت پخش مستند عبدالناصر همتی به مدت 30 دقیقه است
که این نوبت بر اساس قرعه کشی و به نماینده قانونی ایشان ابلاغ شده بود.از آن جا که ستاد ایشان در فرصت قانونی قادر به ارائه
مستند نشده لذا این برنامه پخش نشده است.با این حال،همتی در توییتی نوشت: صداوسیما مستند انتخاباتی بنده را پخش نکرد؛ در
این مستند گفته بودم اگر عده اي بنده را بانی وضع موجود می دانند، آن ها خود وضع موجودند. ضرورت تصویب FATF و ضررهاي
ناشی از اجرا نشدن آن. برخی از دختران ایران بی واسطه حرف هایشان را زده بودند. گفتند حذف کنید، گفتم من مخالف
سانسورم.همتی همچنین در دیدار با کنشگران سیاسی، فرهنگی و رسانه اي گفت:برخی گفته اند «چرا همتی در باره پیامک حجاب
دختران اعتراض کرده و ممکن است صلاحیتش را رد کنیم» خب بکنید، فکر می کنید من در دفاع از حقوق مردم عقب می نشینم
که شما مرا تایید کنید؟ در همین حال کرباسچی دبیر کل کارگزاران سازندگی با اشاره به این که همتی در شرایط فعلی گزینه

 
مناسبی است افزود: آقاي کروبی شب گذشته بر حضور در پاي صندوق هاي راي تاکید کردند. 

در این بین اما کاندیدا هاي اصلاح طلب به مسیر تبلیغات انتخاباتی خود ادامه داده و عبدالناصر همتی در آخرین وعده انتخاباتی خود
از پرداخت یارانه یک میلیون تومانی به سه دهک پایین جامعه خبرداده و مهر علیزاده استاندار سابق اصفهان هم وعده داده است که

 
پس از دوماه اول یارانه پنج دهک پایین کشور را پنج برابر می کند. 

 
طرح ویژه مسکن رئیسی 

رئیسی که پیشتر از رایگان شدن اینترنت براي دهک هاي پایین جامعه سخن گفته بود، در آخرین وعده انتخاباتی خود از طرح ویژه
مسکن رونمایی کرد. طرحی که به گفته افشین پروین پور عضو سابق شوراي عالی مسکن، قرار است در آن چهار میلیون مسکن با
آورده اولیه صفر، زمین رایگان و وام ارزان بدون یک ریال بودجه دولتی ساخته شود: «یک تیم تخصصی و پژوهشی در حوزه اقتصاد و
مسکن حدود هفت ماه است روي طرحی کار می کند که ارتقا یافته و تقویت شده طرح مسکن مهر است و هم اکنون به عنوان یکی از
برنامه هاي اصلی دولت مردمی آیت ا... رئیسی در دستور کار ایشان قرار دارد.» افشین پور ادامه داد: «در طرح جدید قرار است طی
چهار سال آینده چهار میلیون واحد مسکونی ساخته شود؛ براي تامین مالی این طرح از منابع بانکی با طراحی یک تیم مالی خیلی

 
قوي اقدام خواهد شد. یکی از مزیت هاي این طرح، آن است که متقاضی هیچ آورده اولیه اي ندارد.» 

 
عزم زاکانی براي تک رقمی کردن تورم 

علیرضا زاکانی دیگر کاندیداي این دوره انتخابات نیز در توئیت اخیر خود با انتقاد از عملکرد دولت نوشت: «دولت روحانی با بیلِ تورم
کمرملت را شکسته و ایران جزو پنج تورم بالاي دنیاست. ریشه اصلی تورم در کسري بودجه، ناترازي شبکه بانکی و فقدان بانک
مرکزي مستقل و ساختار نظارتی نامناسب است. با اصلاحات ساختاري بودجه و اصلاح سیاست گذاري پولی توسط بانک مرکزي،

 
ظرف چهار سال می توان تورم را تک رقمی کرد.» 

 
خبر مرتبط 



 
دعوت از قالیباف براي جلوداري اتحاد نیروهاي انقلابی 

همزمان،به گزارش فارس، دوهزار نفر از دانشجویان و جوانان انقلابی ضمن تقدیر از تعهد محمدباقر قالیباف
به وحدت جریانی و ثبت نام نکردن در انتخابات ریاست جمهوري، از وي خواستند جلودار اتحاد نیروهاي انقلابی و همه دلسوزان براي
حل مشکلات و رفع معضلات مردم شود. در نامه اي که به امضاي حدود دوهزار نفر از دانشجویان و جوانان انقلابی رسیده، خطاب به
محمدباقر قالیباف آمده است: یک دهه از نیت خوانی عده اي که هر چه خدمت کردید، به پاي فعالیت تبلیغاتی و انتخاباتی گذاشتند،
گذشت و گذشتید. یک سال فعال کردن ظرفیت هاي مجلس شوراي اسلامی را نیز به زمینه سازي براي حضور در انتخابات ریاست
جمهوري تعبیر کردند اما بار دیگر بر همگان ثابت شد که قالیباف هنوز همان جوان بسیجی لشکر5 نصر است و دوام انقلاب و حل
مشکلات مردم برایش بیش از هر چیزي اولویت دارد و طعنه طعنه زنان او را از استقامت در راه حق خسته نکرده است. در ادامه این
نامه آمده است: امیدواریم همه افرادي که سال ها خدمت و کارآمدي تان را تعبیر به کار انتخاباتی کردند، خود نیز در مسئولیت هایی
که دارند- ولو با هدف حضور در انتخابات- کارآمد باشند. امضاکنندگان در پایان این نامه خطاب به رئیس مجلس نوشته اند: ما جوانان
گام دومی، ضمن گفتن خدا قوت، از شما انتظار داریم همچون برادرتان حاج قاسم سلیمانی جلودار اتحاد نیروهاي انقلابی شوید و

همه دلسوزان را براي حل مشکلات و رفع معضلات و کمک به دولت انقلابی آینده گرد هم آورید.



بازگشت رونق به صنعت حوله بافی آذربایجان شرقی

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  139  |  تاریخ: 1400/03/11

صندوق کارآفرینی امید آذربایجان شرقی با حمایت مالی از واحدهاي تعطیل و راکد حوله بافی استان در صدد بازگشت رونق
به این صنعت است.
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اخبار فرهنگی &– اجتماعی

شماره خبر:  140  |  تاریخ: 1400/03/11
منبع: روزنامه آواي خراسان

جنوبی

 
برداشتن قدم هاي موثر براي استان با تعامل بین روابط عمومی ها و رسانه ها 

صباغی &– مشاور استاندار و مدیر روابط عمومی استانداري خراسان جنوبی با اشاره به افزایش همراهی و تعامل بین روابط عمومی ها
و رسانه هاي استان، گفت: دغدغه ها و کمبودها در حوزه روابط عمومی و رسانه بررسی شود تا با افزایش تعامل و همیاري گام هاي
موثري براي پیشرفت خراسان جنوبی انجام دهیم. مرسل مالکی روز گذشته در جریان بازدید از دفتر روزنامه آواي خراسان جنوبی
بیان کرد: بین رسانه ها و روابط عمومی ها باید ارتباط دو طرفه برقرار باشد. وي با بیان اینکه روابط عمومی مسئولیت خطیر ارتباط
بین فعالیت هاي بیرون و بازخورد آن در درون سازمان را دارد، افزود: خوشبختانه در روابط عمومی استانداري همکارانی پایه کار و
دلسوز داریم و افراد زبده و کار بلدي در این حوزه فعالیت دارند. وي با اشاره به انتخابات پیش رو ، ادامه داد: قبل از انتخابات در کنار
امور خبري به فعالیت هاي انتخابات نیز خواهیم پرداخت تا با اطلاع رسانی به روز و شفاف در روابط عمومی و کمیته اطلاعات استان
در کنار مردم باشیم. مدیر روابط عمومی استانداري خراسان جنوبی ابراز امیدواري کرد: با همکاري رسانه ها و روابط عمومی ها در 28

 
خرداد انتخابات عالی با مشارکت حداکثري مردم داشته باشیم. 

 
برقراري چتر اینترنت پرسرعت همراه در روستاهاي خراشاد، پردان و نوکند 

اعتمادیان- مدیرکل ارتباطات و فناوري اطلاعات استان از راه اندازي سه سایت دیگر توسعه شبکه ملی اطلاعات در سطح استان خبر
داد. مصطفی بهی با اعلام این خبر افزود: با اجراي سایت هاي نسل چهار نوکند شهرستان بیرجند و پردان شهرستان زیرکوه و ارتقاء
سایت همراه روستاي خراشاد شهرستان بیرجند به نسل چهار همراه، 800 خانوار روستایی دیگر از سرویس اینترنت پرسرعت بهره
مند شدند. مدیرکل ارتباطات و فناوري اطلاعات استان تصریح کرد: از ابتداي امسال تاکنون با راه اندازي یا ارتقا 11 سایت، پوشش

 
اینترنت پرسرعت همراه در 27 روستا با جمعیتی بالغ بر 3500 خانوار برقرار شده است. 

وي با اعلام اینکه اعتبار کلیه پروژه هاي اجرا شده از محل اعتبارات ملی توسعه ارتباطات روستایی وزارت ارتباطات و فناوري اطلاعات

 
بوده است، اظهار کرد: براي اجراي این 3 سایت اعتباري بالغ بر 6.5 میلیارد تومان هزینه شده است. 

 
فرصت یک ماهه براي شناسایی کودکان کار 

خودکار- استاندار خراسان جنوبی: شهرداران یک ماه فرصت دارند کودکان کار را شناسایی کنند. ملانوري در شوراي آموزش و پروش
استان با بیان اینکه در کنار آموزش باید مسئله پرورش دانش آموزان را هم جدي بگیریم گفت: شهرداران موظف اند تا ظرف یکماه
نسبت به شناسایی کودکان کار اقدام کنند، تا این کودکان به تحصیل بازگردند. وي افزود: تا پایان امسال همه مدارس استان به شبکه
ملی اطلاعات متصل و از اینترنت پرسرعت برخوردار می شوند. استاندار خراسان جنوبی گفت: مصوب شد طرحی توسط آموزش و
پرورش با عنوان مدیریت فضاي آموزش و پرورش در دوران کرونا و پساکرونا تهیه شود و باید طی یک ماه آینده این موضوع در
کارگروهی به صورت جدي مورد بررسی قرار گیرد. استاندار خراسان جنوبی با تاکید بر اینکه موضوع مهارت آموزي دانش آموزان
جدي گرفته شود گفت: باید کاري کنیم که دانش آموزان و دانشجویان به دنبال کار دولتی نباشند بلکه به دنبال اشتغال و کارآفرینی



باشند. وي تاکید کرد: باید در راستاي ارتقاي کیفیت آموزش دانش آموزان، مسائل و مشکلات مختلف آنان به خصوص در نقاط مرزي
و روستایی احصا شود. ملانوري گفت: همچنین کمبود امکانات و تجهیزات در مدارس استان به خصوص در هنرستان ها به صورت
شهرستانی احصا شود تا برنامه ریزي ها براي تامین آن در شوراي آموزش و پرورش انجام شود. وي از اختصاص 200 میلیون تومان به
پایگاه هاي اوقات فراغت دانش آموزي استان خبر داد و افزود: ابتداي سال جاري نیز یک میلیارد و 500 میلیون تومان به پژوهش

 
سراهاي دانش آموزي استان در راستاي پرورش خلاقیت در دانش آموزان اختصاص دادیم. 

 
افزایش 5 برابري مبادلات تجاري خراسان جنوبی 

ملانوري همچنین در جریان بازدید سرزده در جمع رئیس و معاونان سازمان صنعت، معدن و تجارت استان گفت: صنعت، معدن و
تجارت، سازمانی پر کار، پرمشغله و حساس است که حوزه هاي صنعت، معدن، بازرگانی، تجارت و بازار کشور را مدیریت می کند. وي
از معدن و در کنار آن صنعت به عنوان محور هاي توسعه استان یاد کرد و افزود: در خراسان جنوبی که از پراکندگی جمعیتی بالایی
برخوردار است ، تأمین بازار و توزیع خدمات بسیار پر هزینه است. استاندار گفت: بر اساس آمار هاي موجود، مبادلات تجاري استان

 
نسبت به مدت مشابه پارسال 5 برابر شده است 

 
نظرات بخش خصوصی راهگشا است 

علاوه بر این ملانوري روز گذشته در بیست و ششمین نشست شوراي گفت و گوي دولت و بخش خصوصی استان خراسان جنوبی
گفت: برگزاري جلساتی مانند شوراي گفت و گوي دولت و بخش خصوصی از اهمیت زیادي برخوردار است به این دلیل که هم در
سیاست هاي کلی، برنامه ها و قوانین بالادستی و هم در مفاد سیاست هاي اقتصاد مقاومتی بر توجه به اقتصاد و معیشت و از طرفی به
طور ویژه به بخش خصوصی تاکید شده است. استاندار عنوان کرد: حضور و نظرات بخش خصوصی در جلسات بسیار کمک کننده
است و همانطور که دولت ظرفیت هایی دارد، بخش خصوصی نیز داراي ظرفیت هایی حتی بیشتر از بخش دولتی است. وي اظهار
داشت: براي رفع مشکلاتی که گریبانگیر واحدهاي تولیدي و اصناف می شود، بهتر است در قالب یک اقدام محلی گروه کارشناسی،

مشورتی و صاحب نفوذ در استان تشکیل شود.



رضایی: قیمت ارز را تثبیت می کنیم

منبع: اقتصاد آنلاینشماره خبر:  141  |  تاریخ: 1400/03/11

محسن رضایی کاندیداي انتخابات ریاست جمهوري گفت: در تمام دولت هایی که آمدند، چهار سال اول قیمت ارز تثبیت
شده و در دولت دوم چند برابر شده است. در دولت جدید و بانک مرکزي جدید، کنترل قیمت ارز از قدرتشان خارج شده

است.

محسن رضایی کاندیداي انتخابات ریاست جمهوري گفت:
در تمام دولت هایی که آمدند، چهار سال اول قیمت ارز
تثبیت شده و در دولت دوم چند برابر شده است. در دولت
جدید و بانک مرکزي جدید، کنترل قیمت ارز از قدرتشان

 
خارج شده است. 

به گزارش اقتصادآنلاین به نقل از تسنیم، محسن رضایی
کاندیداي انتخابات ریاست جمهوري در یک گفتگوي

رادیویی که عصر امروز از برنامه ""شمارش معکوس"" رادیو ایران پخش شد، اظهار داشت: هشت سال آینده جزو سخت ترین سال

 
هاي ایران خواهد بود. 

وي خاطرنشان کرد: بزرگترین مشکل اقتصاد ایران، اقتصاددانان با مدرك دانشگاهی نیست، مشکل عدم فهم اقتصادي است. هیچگاه

 
مشاوران اقتصادي روساي جمهور نتوانستند مسائل ایران را بفهمند و راهکار بومی ارائه بدهند. 

رضایی ادامه داد: 50 سال است که تورم، بیکاري و کاهش ارز پول ملی داریم. در ده سال اخیر که فاجعه رخ داده است. سرمایه

 
گذاري منفی و اقتصاد ایران کوچک شده است. اولین اولویت من، قطع دست دولت و سرمایه داران از بورس، بانک ها و نفت است. 

وي عنوان کرد: با ایجاد ایالت هاي اقتصادي، اقتصاد را از دست دولت می گیریم و به مردم می دهیم. همه چیز نباید در تهران باشد.
اگر ایالت ها و شهرهاي اقتصادي شکل بگیرد، دولت دیگر نمی تواند دخالت کند و پول مردم در همان استان ها هزینه می شود. البته
معادن ملی و همچنین نفت و گاز ملی است اما درصدي از آن باید به مردم همان استان برسد. استان خوزستان بیش از 20 هزار
میلیارد تومان از شرکت هاي نفت و گاز طلب دارد. وقتی مطالبه می کنند، می گویند دفتر ما در تهران است. این وضعیت را سامان

 
خواهیم داد. 

رضایی بیان داشت: برخی صنایع همچون مسکن، صنایع دیگر را هم رونق خواهند بخشید. وام مسکن را از انحصار بانک مسکن خارج

 
و همه بانک ها موظف به ارائه وام هستند. هرکس 10 درصد بیاورد، 90 درصد دیگر را بانک خواهد داد. 

کاندیداي انتخابات ریاست جمهوري گفت: گردشگري موضوع مهمی است. ما در کل کشور کمتر از 10 میلیون دلار صرف تبلیغات می



 
کنیم و مشخص است که گردشگر به ایران نمی آید. 

رضایی در پاسخ به سوالی در خصوص اشتغال بیان کرد: در روز نخست آمار دقیق بیکاري را اعلام خواهیم کرد. متوسط بیکاري

 
جوانان 20 درصد و بانوان بیشتر است. ما با اقتصاد بیکار روبرو هستیم. اشتغال براي ما مهم است. 

وي اضافه کرد: باید سرمایه گذاري را بالا ببریم تا شغل به وجود بیاید. همچنین جوانان ما نیاز به آموزش هاي فنی و حرفه اي دارند.

 
تا جوان ها آماده کار نشوند و کار هم ایجاد نشود، مساله اشتغال حل نخواهد شد. 

نامزد انتخابات ریاست جمهوري گفت: دولت من اشتغال را از خانه ها شروع می کند و به هر خانم خانه دار که تربیت دو فرزند برعهده
داشته باشد و آموزش هاي بهداشت و سلامت را فراگرفته باشد و رعایت کند، حقوق پرداخت خواهیم کرد. کسب و کارهاي خانگی نیز

 
در کشور به وجود خواهیم آورد. بانوان در کسب و کارها مشارکت خواهند کرد. 

 
رضایی اظهار داشت: قدرت تولید ایرانی ها و ذهن شان فوق العاده است، اما دولت سرکوب می کند. 

وي در بخش دیگري از این گفتگو بیان داشت: موضوع فقر و معیشت نگران کننده است. زباله گردي و کول بري در کشور ما باب شده
است. هرچند من در دولت ها و مجالس نبودم؛ اما شرمنده مردم هستم. تمام سیاست هاي اقتصادي که در مجمع با کارشناس ها
تنظیم کردیم و می توانست فقر را ریشه کن کند، دولت ها به آن عمل نکردند. دولت من سیاست هایی که تنظیم شده و مورد تایید

 
رهبر انقلاب است را اجرایی خواهد کرد. 

رضایی بیان کرد: یک زمانی کارمندان جزو قشر متوسط بودند، اما اکنون از قشر متوسط خارج و به قشر پایین وارد شده اند. کارگران

 
مشکلات جدي دارند. یک کارگر در ماه چقدر می تواند گوشت و میوه بخورد. 

وي با تاکید بر اینکه گرانی باید کنترل شود، اظهار داشت: گرانی را حذف می کنیم. قیمت ارز را نیز تثبیت می کنیم. در تمام دولت
هایی که آمدند، چهار سال اول قیمت ارز تثبیت شده و در دولت دوم چند برابر شده است. در دولت جدید و بانک مرکزي جدید،

 
کنترل قیمت ارز از قدرتشان خارج شده است. 

رضایی خاطرنشان کرد: مهار نقدینگی نگه داشتن پول در جایی نیست. پول هیچ جا زندانی نمی شود و نمی توان مهار کرد. اشتباه

 
دولت این بود که پول را در بانک ها برده بود و می گفت تورم را کنترل کردم. پول را باید هدایت کرد. 

 
نامزد انتخابات ریاست جمهوري عنوان کرد: با ساماندهی شرکت هاي تعاونی، سرمایه گذاري و اشتغال بیشتر خواهد شد. 

وي در پاسخ به سوالی بیان داشت: ما اکنون می دانیم که در چه استانی چه صنعتی باید باشد و چه صنعتی نباید باشد. شهرهاي

 
صنعتی مدرن براي تجارت خارجی به وجود خواهیم آورد. 

رضایی گفت: از تجارب دنیا و کارشناسان خارجی استفاده می کنیم، اما ما نیاز به یک اقتصاد بومی داریم. اقتصاد ملی را از طریق

 
بهبود اقتصاد مردم درست می کنیم. معیشت مردم را باید به سرعت حل و فصل کرد. 



پربیننده ترین همتی به رییسی نزدیک شد فوري / خبر جدید ربیعی از مذاکرات وین وعده یارانه یک میلیونی همتی به 3 دهک
پایین +فیلم ابراهیم رییسی اموالش را اعلام کرد عکسی که در امارات جنجال به پا کرد



مهرعلیزاده: در شرایط تحریم هم امکان بهبود اقتصاد وجود دارد

منبع: میزانشماره خبر:  142  |  تاریخ: 1400/03/11

محسن مهرعلیزاده، نامزد سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري گفت: عملیاتی کردن سیاست هاي اقتصاد مقاومتی می
تواند کشور را از درآمد هاي نفتی بی نیاز کرده و تاثیر فشار هاي آمریکا را از بین ببرد.

خبرگزاري میزان - محسن مهرعلیزاده روز سه شنبه در گفتگو با رادیو جوان در پاسخ به سوالی درباره اقتصاد مقاومتی گفت:
مفهوم اقتصاد مقاومتی این است که تمهیداتی در همه حوزه هاي اقتصادي از جمله تولید و صادرات نفت و فرآورده هاي نفتی
بیاندیشیم که با فشار هایی که از بیرون به ویژه در نتیجه سیاست هاي خصمانه آمریکا به کشور تحمیل می شود، بتوانیم با اتکا به

 
توانمند هاي داخلی، استقلال اقتصادي خودمان را حفظ کنیم و تحریم ها وفشار ها را بی اثر کنیم. 

وي با بیان اینکه کشور ما قابلیت مقاومت در مقابل فشار اقتصادي خارجی را دارد، تصریح کرد: تحریم هاي آمریکا می توانند کند
کننده مسیر باشند، ولی هرگز نمی توانند مانع کار ما باشند. کشور ما از نظر نیروي انسانی نخبه و ماهر است. منابع خدادادي و
موقعیت جغرافیایی در جایگاه خوبی قرار دارد و می توانیم کشوري مستقل و ثروتمند از نظر اقتصادي بدون فروش نفت باشیم و راه

 
رسیدن به این هدف هم عملیاتی کردن سیاست هاي اقتصاد مقاومتی است. 

این فعال اصلاح طلب، ایجاد اشتغال کارآمد و امید به آینده کاري براي همه اعضاي خانواده را از جمله برنامه هاي خود عنوان کرد و
افزود: کمک به تامین مسکن خانوار ها و تسهیل فعالیت هاي فرهنگی و دینی و اجتماعی خانوار ها براي برخورداري از یک زندگی

 
برازنده و شرافتمندانه از جمله برنامه هاي من است. 

مهرعلیزاده درباره وضعیت کنکور در کشور گفت: اصرار براي حفظ کنکور یک اصرار بیهوده است و ظرفیت هاي دانشگاه هاي ما این
امکان را فراهم می کنند که با روش هاي آموزشی نوینی که در دنیا وجود دارد، افراد بر اساس سوابق تحصیلی وارد دانشگاه شوند، اما
این کار نیازمند یک کنترل جدي است تا افرادي که توان ادامه تحصیل ندارند از همان ابتداي راه از این کار منصرف شوند و وقتشان

 
هدر نرود. 

وي، لغو تمامی بخشنامه هاي متعدد و متعارض و متناقض در مسیر تولید را ترمز اشتغال نامید و افزود: مساله فعالیت بانک هاي
اقتصادي که مانع کار واحد هاي کوچک است؛ تقویت استارتاپ ها، لغو یارانه کارخانه هاي بزرگ و اختصاص منابع حاصل از آن به

 
جوانان کارآفرین از جمله برنامه هایی است که می تواند به بهبود اشتغال در کشور کمک کند. 

این نامزد انتخابات ریاست جمهوري درباره برداشتن موانع تولید نیز گفت: روز اول بخشنامه ها و قوانینی که ترمز تولید هستند را
یکجا لغو می کنم و یکی دو بخشنامه کلی که راه تولید را باز کند ابلاغ خواهد شد و با این کار معتقدم در بازه زمانی یکی دوماهه

 
وضعیت تولید بهتر خواهد شد. 

مهرعلیزاده در خصوص رسیدگی به اقشار آسیب پذیر نیز تصریح کرد: براي 5 دهک پایین جامعه، یارانه ها را 5 برابر می کنم و بعد از
یک ماه تا یک ماه و نیم از شروع دولت، این طرح را عملیاتی خواهم کرد به طوري که موجب کسري بودجه دولت هم نشود. 



وي از تنظیم یک لایحه براي لغو سربازي جوانان در صورت پیروزي خبر داد و گفت: اگر لغو سربازي هم امکانپذیر نباشد سربازي را

 
تخصصی می کنیم و حتی سربازان خواهند توانست در بخش خصوصی به عنوان یک فرد متخصص سربازیشان را بگذرانند. 

این فعال سیاسی، پدیده قاچاق ارز و کالا در کشور را ناشی از وجود رانت دانست و افزود: بدون تحمیل هزینه به مردم باید شفافیت

 
اقتصادي ایجاد کنیم و اقتصاد آکواریومی را جایگزین اقتصاد گاوصندوقی کنیم. 

مهرعلیزاده خواهان تحول ساختاري در گمرك، تقویت نظارت هاي تشکل هاي بازرگانی و اتاق هاي اصناف براي جلوگیري از قاچاق

 
کالا شد و گفت: باید بخش خصوصی کارآفرین و استارتاپ ها را فعال و از ارتقاي کیفیت تولید داخلی حمایت کنیم. 

وي بر اصلاح ساختار بودجه کشور تاکید کرد و افزود: ایجاد انضباط مالی به شکل عام به ویژه انضباط مالی در بودجه و تخصیص منابع
بر اساس معیار کارآیی و عملکرد از برنامه هاي من است، زیرا بخشی از بودجه نتیجه چانه زنی نمایندگان شوراي اسلامی است و اگر
50 درصد لایحه بودجه تقدیمی دولت به مجلس با نیاز هاي واقعی توسعه کشور انطباق داشته باشد، وقتی به مجلس می رود این

 
میزان انطباق به کمتر از 20 درصد می رسد. 

این اقتصاددان خواستار حذف مبناي هزینه کرد از نظام بودجه ریزي و جایگزین کردن کارآمدي مراکز هزینه ها شد و گفت: مداخله
دولت در امور اجتماعی و اقتصادي باید کاهش یافته و هزینه هاي دولت کم شود و به جاي آن جایگاه دولت از تصدي گري به

 
حکمرانی ارتقا یابد. 

مهرعلیزاده، تقویت نظارت اجتماعی بر عملکرد دولت و ایجاد اعتماد در مردم و پاسخ گویی به مطالبات واقعی آن ها را دستور کار
دولت خود عنوان کرد و افزود: لازم است مدیریت مالی و پولی کشور از هم تفکیک شده و اقتصاد با هدف مبارزه با انحصار رقابتی

 
شود. 

وي با بیان اینکه به اندازه 700 میلیون بشکه نفت در سال، تلفات انرژي داریم، گفت: با اجراي کامل قانون هدفمندسازي یارانه ها و
جلوگیري از تخصیص ناعادلانه منابع انرژي و صرفه جویی انرژي در کارخانه هاي بزرگ، می توان در دوره چهارساله ریاست جمهوري،

 
چهار میلیون شغل ایجاد کرد. 

این فعال اصلاح طلب، خام فروشی را یکی از مشکلات اساسی کشور ارزیابی کرد و افزود: صنایع فرآوري تبدیل مواد خام را با

 
تسهیلات ویژه وجایزه هاي صادراتی و تسهیل قوانین و تثبیت بخشنامه ها تقویت خواهم کرد. 

مهرعلیزاده با بیان اینکه 60 درصد ظرفیت تولید کشور در بنگاه هاي اقتصادي کوچک راکد است، گفت: زمانی که استاندار خراسان
بودم براي کاهش ناامنی ناشی از حضور اشرار وابسته به طالبان در مرزها، ایجاد شعبه خراسان ایران خودرو را در این منطقه پیگیري

 
کردم تا مرزداران کشور در منطقه بمانند و امنیت پایدار ایجاد شود. 

وي در پاسخ به سئوالی در خصوص چگونگی ترویج ارزش هاي انقلاب اسلامی در میان جوانان نیز تصریح کرد: اسلام را با عملکردمان

 
به جوانان معرفی کنیم تا عملکرد ما منتسبین به انقلاب اسلامی باعث مایوس شدن آنان از این ارزش ها نشود. 

این نامزد انتخابات ریاست جمهوري، برخورد هاي سلیقه اي دولت هاي مختلف بدون پیروي از یک برنامه مدون ملی را آفت سیاست



هاي اجرایی کشور دانست و گفت: تاب آوري اقتصاد کشور به خاطر اجراي ناقص سیاست هاي اقتصاد مقاومتی کاهش یافته و از طرف

 
دیگر خط فقر گسترش پیدا کرده است. 

مهرعلیزاده، کاردانی و امیدوار بودن به آینده را از ویژگی هاي مدیران خود عنوان کرد و افزود: میانگین سنی مدیران من 45 سال
خواهد بود. بانک اطلاعاتی از مدیران و فعالان سیاسی و اقتصادي کشور از هر گروه و زبان و قومی را تهیه خواهم کرد و جوانان کارآمد

 
را بدون توجه به جناح و قومیت و زبان و دیگر مسائل و تنها بر اساس سوابق رتبه بندي و به کار خواهم گمارد. 

 
- بیشتر بخوانید: 

- انتخاب اسماعیل علی میرزایی بعنوان مسئول راه اندازي ستاد هاي شمال غرب مهرعلیزاده انتهاي پیام/



50 هزار نفر در گلستان  به قالی بافی اشتغال دارند

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  143  |  تاریخ: 1400/03/11

گرگان- رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت گلستان گفت: هم اکنون 50 هزار نفر در استان گلستان به قالی بافی اشتغال
دارند و 43 کارگاه فرش بافی متمرکز و غیرمتمرکز در این استان فعال است.

گرگان- رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت گلستان
گفت: هم اکنون 50 هزار نفر در استان گلستان به قالی
بافی اشتغال دارند و 43 کارگاه فرش بافی متمرکز و

 
غیرمتمرکز در این استان فعال است. 

به گزارش خبرگزاري مهر، حسین طلو عیان اظهارکرد:
استان گلستان از دیرباز مهد تولید صنایع دستی از جمله
فرش دستباف ترکمن بوده که نقوش این فرش اصیل،
ذهنی یا حفظی بافت است و زنان ترکمن در تولید این
دستبافت، آداب و رسوم و فرهنگ قوم خویش را با رنگ

 
هاي دلخواه بر روي تار قالی گره می زنند تا تابلویی زیبا و مانا پیش روي بینندگان قرار دهند. 

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت گلستان ادامه داد: هم اکنون 50 هزار نفر در استان گلستان به قالی بافی اشتغال دارند و 43

 
کارگاه فرش بافی متمرکز و غیرمتمرکز در این استان فعال است. 

طلوعیان با یادآوري اینکه در سال 1394 برند فرش ترکمن گلستان ثبت جهانی شد، افزود: علاوه بر این اقدام که به ارتقاي جایگاه
این هنر کمک کرد، تعیین و اختصاص کد استاندارد فرش ترکمن براي درج در سامانه آموزشی فنی و حرفه اي کشور از دیگر اقدامات

 
انجام شده در دولت تدبیر و امید بود. 

به گفته وي، بافندگان گلستان درطول هشت سال گذشته 537 هزار و 930 متر مربع فرش دستباف به وزن دو هزار و 110 تن تولید
کردند که تاکنون 184 هزار و 918 متر مربع آن به ارزش سه میلیون و 328 هزار و 524 دلار به کشورهاي مختلف صادر شد.



احداث نیروگاه 5 هزار مگابایتی برق براي رفع نیاز صنایع و معادن بزرگ

کشور

منبع: درآمد نیوزشماره خبر:  144  |  تاریخ: 1400/03/11

وزیر صنعت، معدن و تجارت با اشاره به برخی از اقدامات وزارت صمت در راستاي حمایت و رفع موانع از بخش تولید، از
احداث نیروگاه برق 5هزار مگابایتی به منظور تامین برق واحد هاي صنعتی و معدنی بزرگ کشور خبر داد. نوشته احداث

نیروگاه 5 هزار مگابایتی برق براي رفع نیاز صنایع و معادن بزرگ کشور اولین بار در ...

وزیر صنعت، معدن و تجارت با اشاره به برخی از اقدامات
وزارت صمت در راستاي حمایت و رفع موانع از بخش
تولید، از احداث نیروگاه برق 5هزار مگابایتی به منظور
تامین برق واحد هاي صنعتی و معدنی بزرگ کشور خبر

 
داد. 

به گزارش درآمد نیوز و به نقل از شاتا، علیرضا رزم حسینی در سفر یکروزه خود به استان البرز با حضور در جلسه ستاد تسهیل و رفع
موانع تولید این استان ضمن تشکر از حضور فعالان و کارآفرینان استان، آنان را منشاء اشتغال و توسعه یافتگی دانست و گفت:

 
امیدوارم با همت جهادگران عرصه اقتصادي، کشور در جهت پیشرفت و آبادانی و سربلندي در منطقه پیشگام باشد. 

 
دستیابی به تراز 74 میلیارد دلاري در تجارت بین الملل علی رغم محدودیت هاي شدید 

وزیر صنعت، معدن و تجارت نتیجه اقدامات کارآفرینان در کشور را موثر در کاهش آسیب هاي اجتماعی و افزایش امنیت در کشور
عنوان کرد و افزود: وزارت صمت بر اساس وظایف قانونی خود مسئولیت تجارت بین المللی و نیز تامین برخی از کالاهاي اساسی را بر
عهده دارد؛ در سه سال اخیر علی رغم فشارهاي ناشی از تحریم و تاثیرات شیوع کرونا تراز تجارت بین المللی کشور در سال گذشته،

 
74 میلیارد دلار و نتیجه آن رشد 8 درصدي در صنعت بود. 

رزم حسینی رشد قابل قبول صادرات در چند ماه اخیر را نتیجه سیاست هاي وزارت صمت در خصوص تامین ارز و رفع تعهد ارزي
تجار بین المللی عنوان کرد و با تاکید بر رشد بالغ بر 50 درصدي 27 رشته صنعتی در کشور اظهار داشت: علاوه بر بخش صنایع در

 
حوزه معادن نیز شاهد اقدامات خوب و نتایج قابل قبولی بودیم. 

 
فرصت هاي جدید سرمایه گذاري در حوزه معدن 

وي با اشاره به ارزش 500 میلیارد دلاري معادن کشف شده در ایران، طرح واگذاري 6 هزار معدن در 31 استان کشور از طریق مزایده

 
را به فهرست جدیدي براي اشتغال و سرمایه گذاري عنوان کرد. 

رزم حسینی در بخش دیگري از صحبت هاي خود وزارت صمت را به عنوان یکی از متولیان حوزه تولید، مکلف به تسهیل مسیر تولید



دانست و با تاکید بر اینکه وزارت صمت در رفع موانع پیشگام بوده است گفت: ما در وزارتخانه با توجه به چارچوب هاي قانونی و در
حوزه اختیارات خود، اقدامات موثري در راستاي تسهیل و رفع موانع حوزه تولید داشتیم و تسهیل صدور مجوز ها و تفویض اختیارات

 
از جمله این اقدامات است. 

 
ایجاد امنیت و تقویت فرهنگ با شکل گیري اقتصاد قوي 

رزم حسینی ایجاد امنیت و تقویت فرهنگ در کشور را منوط به ایجاد یک اقتصاد قوي و فضاي کسب و کار مناسب عنوان کرد و ادامه
داد: یکی دیگر از کارهاي بزرگی که براي حمایت از صنایع در سال گذشته و بعد از هفت سال به بهره برداري رسید، تامین آب صنایع
بزرگ از طریق انتقال آب خلیج فارس به فلات مرکزي بود که به طول 820 کیلومتر تا شهرستان اردکان انجام شد و در آینده تا

 
خراسان رضوي و اصفهان ادامه می باید. 

 
احداث نیروگاه 5 هزار مگابایتی براي تامین برق صنایع و معادن بزرگ کشور 

وي در بخش دیگر صحبت هاي خود به اجراي پروژه تامین برق مورد نیاز صنایع و معادن کشور با احداث نیروگاه برق 5هزار مگابایتی

 
اشاره و آن را گامی دیگر در حوزه حمایت از تولید کشور عنوان کرد. 

 
اجراي 75درصدي مصوبات ستاد تسهیل و رفع موانع تولید 

رزم حسینی با بیان اینکه ایجاد ستاد تسهیل یکی از اقدامات ارزشمند مجلس شوراي اسلامی است، از اجراي 70 درصدي مصوبات
ستاد ملی و 95 درصدي کارگروه استان البرز خبر داد و مابقی مصوبات را جزء تکالیف دستگاه هاي مربوطه دانست که باید نسبت به

 
اجراي آن پاسخگو باشند. 

 
توسعه اقتصادي و اشتغالزایی با استفاده از ظرفیت بنگاه هاي اقتصادي برتر 

وي همچنین از ایجاد 450 هزار میلیارد تومان فرصت سرمایه گذاري جدید در کشور خبر داد و با تاکید بر حرکت به سمت توانمند
سازي مردم تصریح کرد: در گذشته دلیل مهاجرت روستائیان کمبود و نبود زیرساخت در این مناطق بوده است اما امروز دلیل اصلی
مهاجرت، مشکلات بیکاري است؛ با استفاده از ظرفیت هاي شرکت ها و بنگاه هاي اقتصادي برتر که بصورت داوطلبانه اعلام آمادگی

 
کردند باید به آموزش ، احیاي مشاغل ، احصاء ظرفیت هاي منطقه و خلق ثروت بپردازیم. 

وي در پایان استفاده از ظرفیت مالی این شرکت ها در پرداخت تسهیلات به واحد هاي کوچک و متوسط و تقویت آن ها از دیگر
برنامه هاي وزارت صمت عنوان کرد و افزود: ما در وزارت صمت وظیفه خود را راستاي تحقق شعار سال، هم در قالب اقدامات درون
سازمانی و هم احصاء موانع برون سازمانی انجام دادیم و نیاز است مجلس در یک حرکت انقلابی نسبت به رفع قوانین مزاحم تولید و

تصویب قوانین حمایتی اقدام کند.



کنکور را حذف خواهم کرد

منبع: بولتن نیوزشماره خبر:  145  |  تاریخ: 1400/03/11

دانشگاه ها باید در تعامل با جامعه و در جهت نیاز هاي آن ها حرکت کنند و نباید یک تافته جدا بافته باشد.

به گزارش بولتن نیوز، محسن مهرعلیزاده نامزد سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري، عصر امروز (سه شنبه) در برنامه
صداي جوان که عصر امروز از رادیو جوان پخش شد به معرفی خود پرداخت و گفت: سه فرزند دارم که هر سه در تهران زندگی می

 
کنند. منزل من 280 متر است و یک تویوتاي ساخت 2009 دارم. از دیدگاه اطرافیان منضبط، پرکار و خانواده دوست هستم. 

وي در رابطه با سیاست دولت او براي حل مشکل مسکن، افزود: کنترل نقدینگی و کاهش نرخ تورم سبب مهار قیمت مسکن خواهد

 
شد. 

نامزد انتخابات ریاست جمهوري در رابطه با فضاي علمی و دانشگاهی، گفت: اصلاحات اساسی در بنیان هاي دانشگاهی ضروري است.
دانشگاه ها باید به سمت راهبرد ها براي مشارکت در حل مسائل کشور هدایت شوند، دانشگاه باید در تعامل با جامعه و در جهت نیاز

 
هاي آن ها حرکت کنند و نباید یک تافته جدا بافته باشد. 

مهرعلیزاده ادامه داد: پشتیبانی از کار هاي علمی و فناوري، پشتیبانی از همکاري هاي استاد و دانشجو و موارد دیگر از راهکار هایی

 
هستند که براي بهبود وضع فضاي آموزش عالی کارساز خواهد بود. 

وي درباره صیانت از سبک زندگی ایرانی اسلامی، گفت: خانواده، بنیان جامعه است و اگر بتوانیم مسائلی را در خانواده حل کنیم

 
معضلات بسیاري از سطح جامعه پاك می شود. 

نامزد انتخابات ریاست جمهوري اضافه کرد: در این راستا، کمک به تامین نیاز هاي بهداشتی، فرهنگی، ایجاد اشتغال، کمک به
معیشت و بهبود وضع سفره خانواده ها، کمک به تامین مسکن خانوارها، تسهیل فعالیت هاي فرهنگی و دینی براي امیدوار ساختن

 
خانواده ایرانی اثرگذار خواهد بود 

مهرعلیزاده درباره با موضوع کنکور، گفت: اصرار بر حفظ و نگه داشتن کنکور بیهوده است. ظرفیت ها اجازه می دهند دانشجو بر

 
اساس فاکتور هاي دیگر انتخاب شود از این رو حذف کنکور از برنامه ها اساسی بنده است. 

وي درباره رونق تولید، تاکید کرد:اولین کاري که خواهم کرد، حذف بخش نامه هایی که ترمز تولید هستند خواهد بود، با حذف این
موانع در حدود یک ماه نفس تولید باز خواهد شد. همچنین به پنج دهک پایین جامعه حداقل پنج برابر مبلغ فعلی، یارانه اعطا خواهد

 
شد تا اندکی به معیشت آن ها کمک و از سطح فقر آن ها کاسته شود. 

نامزد انتخابات ریاست جمهوري درباره موضوع سربازي، تصریح کرد: یک لایحه براي لغو سربازي و یا اگر لغو مقدور نبود تبدیل

 
سربازي به گذراندن یک دوره اجباري در بخش هاي تخصصی یا حتی شرکت هاي خصوصی تنظیم خواهم کرد. 



مهرعلیزاده با اشاره به اینکه کار دولت در تشویق مردم به بورس غلط بود، تاکید کرد: نه اینکه فعالیت در بورس غلط باشد، اما نحوه

 
ترغیب مردم و روندي که اتفاق افتاد اشتباه بود. 

وي درخصوص مبارزه با قاچاق کالا، گفت: یک تحول ساختاري در نظام گمرکی مورد نیاز است، نظارت تشکل هاي صنفی و اجتماعی
مثل اتاق بازرگانی باید تقویت شود، همچنین بخش خصوصی کارآفرین مثل «استارتاپ ها» و پشتیبانی از بخش خصوصی می تواند

 
مانع قاچاق باشد. 

نامزد انتخابات ریاست جمهوري درباره اصلاح ساختار بودجه، اظهار داشت: ایجاد انضباط مالی در یودجه و تخصیص منابع بر اساس
معیار کارآیی و عملکرد، دو راهبرد مهم در این راستا است. امروز تخصیص بودجه با چانه زنی اتفاق می افتد و بودجه با توجه به نیاز

 
هاي مالی به نهاد ها تعلق نمی گیرد. 

مهرعلیزاده خاطرنشان کرد: حتما مداخله دولت در امور اقتصادي و اجتماعی باید کاسته شود و همچنین امور مختلف جامعه باید به

 
مردم واگذار شود و نقش دولت کمتر و کمتر شود. 

وي با بیان اینکه یارانه هاي انرژي باید به اقتصاد ملی بازگردانده شود، تاکید کرد: اگر منابع حاصل از اصلاح یارانه ها به جامعه و

 
اقتصاد برگردد، اقدامات بسیار زیادي می توان انجام داد. مبلغ یارانه انرژي در کشور مبلغ بسیار زیادي است. 

نامزد انتخابات ریاست جمهوري در پاسخ به سوال شهروندي مبنی بر بهبود وضعیت معیشتی مردم، تصریح کرد: اولین کار ما در مورد
قشر آسیب پذیر خواهد بود و یارانه هاي نقدي قشر آسیب پذیر جامعه را حداقل پنج برابر خواهم کرد. همچنین با برنامه هایی که

 
داریم در چهار سال، چهار میلیون شغل ایجاد خواهیم کرد. 

مهرعلیزاده درخصوص معضل خام فروشی، افزود: خام فروشی به ویژه درباره مواد معدنی، موضوعی است که باید هر چه سریعتر به آن

 
رسیدگی شود. تسهیلات ویژه و جایزه هاي صادراتی براي صنایع در نظر خواهیم گرفت، تا مسیر صادرات محصولات میسر شود. 

وي افزود: همچنین با تثبیت بازار، اجازه نمی دهیم تولید کننده اي که به سختی بازاریابی کرده مشتري خود را از دست بدهد؛ فضاي

 
امنی براي تولیدکنندکان فراهم خواهیم کرد. 

نامزد انتخابات ریاست جمهوري درباره واحد هاي تولیدي تعطیل شده یا احداث واحد هاي جدید، بیان کرد: اولین برنامه من در این

 
زمینه رفع موانع اداري و دیوان سالاري است که این موضوع می تواند 60 درصد، ظرفیت موجود را به کار ببندد. 

مهرعلیزاده تاکید کرد کرد: به بانک ها اجازه نخواهیم داد از تولید کننده سود 30 درصد بگیرد یا اگر قرار است وام اعطا شود

 
بازگرداندن آن به مرحله تولید موکول شود، این موضوعات تولید کنندگان را زمین گیر کرده است. 

وي در بخش دیگر این گفت وگو با بیان اینکه امید داریم ارزش هاي ارزشمند دینی که به آن پاییند هستیم را در عملکرد به مردم
منتقل کنیم و با ریا کاري جوانان را پس نزنیم و بدبین نکنیم، افزود: دخالت فزاینده دولت در اقتصاد، باعث رانت و فساد شده است،

 
همچنین عدم اجراي یک الگوي صحیح و شناخته شده در کشور از نقاط ضعف فعلی کشور است. 



نامزد انتخابات ریاست جمهوري تصریح کرد: افزایش بیکاري، گسترش خط فقر، کاهش امید اجتماعی و اعتماد بین دولت و مردم

 
نگران کننده است. 

مهرعلیزاده با بیان اینکه مهمترین نکاتی که براي انتخاب مدیران در دولت در نظر گرفته ام، کارآمد بودن، نخبه بودن، فعال و پر کار
بودن، امیدوار بودن و مومن بودن است، گفت: اعلام می کنم میانگین سنی دولت من زیر 45 سال خواهد بود. باید بانک اطلاعاتی از
متخصصان و کارآفرینان براي اداره کشور تهیه شود تا بدون توجه به جهت گیري و تفکر افراد همه براي اصلاح وضع موجود به میدان

 
بیایند. 

وي در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه براي تحقق اقتصاد مقاومتی چه خواهید کرد؟، گفت: مفهوم اقتصاد مقاومتی این است که با اتکا
به توانمندي هاي داخلی تحریم ها را بی اثر کنیم. کشور ما این قابلیت را دارد، اگرچه تحریم ها می توانند سرعت را در مسیر

 
پیشرفت کم کنند، اما نمی توانند ما را متوقف کنند. موارد بسیاري در زمینه اقتصاد مقاومتی عمل نشده است که باید به آن بپردازیم 

نامزد انتخابات ریاست جمهوري در پایان گفت: آینده براي جوانان است، هرچه در کشور است براي نسل آینده است؛ امیدوارم جوانان
با استعداد هایی که دارند آینده خوبی را براي کشور و نسل هاي بعدي بسازند.



افزایش نرخ ارز آرامش را از بخش خصوصی گرفت

منبع: بولتن نیوزشماره خبر:  146  |  تاریخ: 1400/03/11

رئیس اتاق اصناف ایران با تاکید بر اینکه نرخ ارز یکی از دغدغه هاي اصلی مردم و فعالان اقتصادي است، اظهار کرد: افزایش
نرخ ارز توان رویارویی بسیاري از ...

به گزارش بولتن نیوز، سعید ممبینی امروز در دیدار فعالان
اقتصادي بخش خصوصی با محسن رضایی کاندیداي
سیزدهمین دوره ریاست جمهوري، که در اتاق بازرگانی
ایران برگزار شد، گفت: یک اصل کلی براي فعالین
اقتصادي این است که با آرامش خاطر بتوانند به کسب و
کار خود بپردازند و تولید ثروت کنند و ثروت را در خدمت
توسعه سرمایه گذاري و اشتغال قرار دهند اما مدت هاست

 
که فعالین کسب و کار آرامش ندارند. 

ممبینی با اشاره به اینکه عرصه اقتصاد نیز همانند عرصه
دفاع مقدس است، تصریح کرد: همان طور که رزمندگان در
دفاع مقدس وظیفه خود را به نحو مطلوب انجام دادند،

فعالان اقتصادي هم در جبهه اقتصادي براي رشد و توسعه کسب وکار تلاش خود را انجام می دهند؛ اما اصل کلی این است که این

 
فعالان با آرامش خاطر کار کنند تا بتوانند تولید ثروت، توسعه سرمایه گذاري و تقویت اشتغال کنند. 

وي افزود: یکی از دغدغه هاي جدي فعالان اقتصادي در کشور کاهش ارزش پول ملی است و به خاطر داریم که شما با نشان دادن
یک هزار تومانی این مساله را هشدار دادید و این نگرانی را مطرح کردید و امروز بسیاري از واحدهاي اقتصادي ما در طول دو سه سال

 
گذشته به دلیل کاهش ارزش پول ملی سرمایه هایشان تحلیل رفته است. 

رئیس اتاق اصناف ایران با تاکید بر اینکه نرخ ارز یکی از دغدغه هاي اصلی مردم و فعالان اقتصادي است، اظهار کرد: افزایش نرخ ارز
توان رویارویی بسیاري از واحدهاي صنفی با مشکلات را گرفته است و در حال حاضر نیز تئوري هاي مختلفی در خصوص افزایش یا
کاهش نرخ ارز مطرح می شود و از آنجایی که شما همواره ایده هاي مثبتی در رابطه با تقویت پول ملی داشته اید، براي فعالان کسب

 
و کار امیدوار کننده است. 

ممبینی تأکید کرد: ما 400 اتاق اصناف و 7800 اتحادیه صنفی داریم که طبق قانون نظام صنفی نقش مشاوره اي براي بخش هاي
مختلف اجرایی را دارند و همواره پیش بینی هاي تشکل ها در نوسانات قیمت و کاهش موجودي کالا میتوانست مورد استفاده بهینه

 
قرار بگیرد که توجهی به این توصیه ها نشده است. 

وي خاطرنشان کرد: امیدواریم اگر شما به عنوان رئیس جمهور انتخاب شدید نقش تشکل هاي اقتصادي و اتاق هاي اصناف و اتاق
بازرگانی و تعاون را بیش از پیش در تصمیم گیري ها دخالت دهید و حمایت بیشتري از بخش خصوصی شکل بگیرد.





ریشه قاچاق باید در دولت خشکانده شود

منبع: بولتن نیوزشماره خبر:  147  |  تاریخ: 1400/03/11

رئیسی کاندیداي سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري عصر امروز(سه شنیه)در برنامه «بادوربین» شبکه یک سیما به
تشریح برنامه هاي خود پرداخت.

به گزارش بولتن نیوز، آیت االله سیدابراهیم رئیسی کاندیداي سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري عصر امروز(سه شنیه)در

 
برنامه «بادوربین» شبکه یک سیما به تشریح برنامه هاي خود پرداخت. محورهاي این اظهارات به شرح ذیل است: 

- در دستگاه قضایی وظیفه برخورد با مفاسد را برخورد داریم و رسیدگی ها به ابلاغ مردم می رسد ولی ریشه هاي فساد می تواند

 
خشکانده شود و آنجا که ریشه فساد خشکانده می شود دستگاه اداره کشور است. 

- به درخواست اقشار مردم و فرهیختگان در عرصه انتخابات حاضر شدم و سرباز مردم هستم و اگر نمی شد کاري کرد هرگز به صحنه

 
نمی آمدم. 

- بسیاري از مشکلات می تواند نباشد و امروز مبارزه با فساد و فقر و تبعیض را وظیفه خود می دانیم و در قوه مجریه برخورد با

 
تبعیض و فساد و بی عدالتی امکان پذیر است. 

 
-می توانیم تغییر ایجاد کنیم و تحول در وضع موجود نیازمند همراهی همه قشرها هست. 

 
- دولت دولت دلالی و رانت و پارتی نخواهد بود و دولت تولید و گره گشایی از زندگی مردم خواهد بود. 

 
- اصحاب ما می توانیم هستیم و هرگز اهل نمی شود و نشد نیستیم و همه مسائل با کمک مردم قابل حل است. 

- قرار بود سنگ زیربناي جامعه ما اخلاق و معنویت و عدالت باشد و اجراي عدالت خواست همه مردم و تاکید قانون اساسی است و

 
هرگونه بی قانونی را توسط هر شخصی امري مذموم براي جامعه می دانیم. 

- براي ایجاد ایرانی قوي در عرصه هایی که با اراده حاضر شدیم امتحان خوبی پس دادیم و هرجا وارد شدیم با قدرت و امید آنجا
عرصه موفقیت ما بوده ولی در عرصه هایی مثل اقتصاد مشکل جدي داریم و چرا باید مشکل اقتصادي و وضعیت دولت مردم را رنج

 
بدهد؟ 

- در این عرصه می توانیم ما و مردم در کنار هم به گام هاي ماندگاري برسیم که هم وضع مردم در این تاریخ و هم فرزندانمان را در

 
آینده به سعادت برساند. 

- می توانستیم خیلی بهتر از این پیش برویم و من که به کارخانه ها می روم اولین بازدیدم از کارآفرینان و کارخانه ها و کارگاه ها
است و آیا باید این میزان از ظرفیت کارخانه هاي ما تعطیل و نیمه تعطیل باشد؟ 40درصد از ظرفیت تولید ما معطل بماند؟ 70 درصد



 
ظرفیت اقتصادي ما می تواند اشتغال ایجاد کند. 

- کارخانه هایی که 5-6سال تعطیل بودند با یک زمان گذاري و دو نشست با مسئولین راه افتاده است و کارگرانی که اخراج شده

 
بودند برگشتند و چرخ تولید کارخانه راه افتاده است. 

 
- هویت من با مردم و رزمنده ها و حرکت جهادي شکل گرفته است. 

- اگر کسی از درد مرم دردش نیاید باید از خود تردید کند و من از درد مردم دردم می آید و در اتاق اداري خود ننشسته ام که

 
دستور بدهم و یک مسئول باید با درد مردم دردش بگیرد. 

- معتقدیم کسی که باید در این عرصه ظاهر می شود حتما باید برنامه داشته باشد در سه نکته اساسی برنامه دنبال می کنیم که اول
معیشت مردم و دوم کسب و کار مردم و سوم دولت است و دولت توانمند و جهادي و با اقتدار و آگاهی می تواند مشکل معیشت و

 
کسب و کار را حل کند. 

- نسبت به افزایش درآمدها برنامه داریم و در برنامه هاي صداوسیما آنها را تشریح میکنم و اعتقاد به برنامه دارم و با برنامه وارد قوه

 
قضائیه شدم و در قوه قضائیه این برنامه را غنی تر کردم. 

- با مشورت نخبگان که مسئله حل کرده اند و توانسته اند میدان اجرایی را با موفقیت طی کنند و صاحبنظران اندیشکده هاي مختلف

 
برنامه اي تهیه کرده ام. 

- گرانی همه را اذیت کرده و ما برایش برنامه داریم نکته دوم که در سبد خانواده مهم است مسکن است و نکته سوم هزینه سلامت و

 
درمان است که باید راهکارهایی برایش پیدا شود. 

- وضعیت تورم 320 درصدي در گذشته وضغعیت غیرقابل قبولی را براي همه ایجاد کرده است ولی امکان تغییر وضعیت هست و

 
تورم یک رقمی دست یافتنی است. 

 
- کسري بودجه و استقراض دولت از بانک مرکزي باید کنترل شود و کاهش یابد. 

- نقدینگی که خلق می شود و به سمت تولید نمی رود مشکلات فزاینده ایجاد میکند و باي به سمت تولید برود و اگر در کنار افزایش

 
نقدینگی رونق تولید باشد هیچ نگرانی وجود ندارد. 

 
- اگر حرکت بورسی به تامین تولید کمک کند روز به روز ارزش سهام افزایش پیدا می کند. 

- مداخله دولت در بازار را نمی پسندیم ولی زنجیره تامین و تولید و مصرف باید نظارت شود و شان دولت حمایت، هدایت و نظارت

 
است و بازار دستوري اداره نمی شود. 

- اگر کالاهاي اساسی را به قیمت ارز بند کنیم گرفتاریم و حتما باید رابطه اش را با ارز قطع کنیم و به سمت خودکفایی کالاهاي

 
اساسی برویم. 



- باید به سمت استقلال کشاورزي و نان و گوشت و مرغ مردم برویم و سفره مردم نباید وابسته به ارز و تکانه هاي آن باشد و این هم

 
راهکار دارد. 

- به هیچ عنوان نمی پسندیم دست دولت به جیب مردم برود و کسري خود را از بخش هاي مختلفی چون بورس و استقراض بانک

 
مرکزي حل کند چون این مسائل مشکل ایجاد می کند و باید به سمت افزایش ارزش پول ملی برویم 

- هزینه مسکن را می توان حذف کرد. امکان تولید مسکن و راه انداختن اقتصاد پیشران که مسکن است 4میلیون در 4سال امکان

 
پذیر است و دولت درمورد مسکن روستایی و بافت فرسوده وظیفه دارد. 

- مسئله زمین را می توان به عنوان هزینه هاي مسکن کاهش داد و تسهیلات باید براي ساخت مسکن در اختیار گذاشت و سوداگري

 
مسکن را خاتمه داد. 

- در سال اول ورود به آستان قدس شهر زائر را در ورودي شهر ساختیم چون شان زائر امام رضا نبود که در پارك و گوشه خیابان

 
چادر بزند و باید گرامی داشته شود و استاندار وقت خراسان گفت با شروع این کار هزاران شغل ایجاد شد. 

- 43درصد هزینه درمان را مردم می دهند ولی امکان کاهش 50درصدي این 43درصد وجود دارد و می توان به 20درصد کاهش داد.

- باید دسترسی به تخصص درمانی را افزایش دهیم. تقویت بیمه هاي تکمیلی کاهش هزینه اي سلامت در دستور کار ماست و امکان

 
صدور کارت سلامت براي 70درصد مردم هست. 

 
- راهکار کسب درامد اشتغال است و ما به عنوان دستگاه قضایی 2هزار واحد تعطیل و نیمه تعطیل را فعال کردیم. 

 
- رشد نقدینگی باید به سمت تولید برود و اصلاح نظام پولی و بانکی براي تامین مالی تولید در دستور کار ماست. 

- اگر گفتیم تولید مسئله اول کشور است یعنی قوه قضائیه و وزارت امور خارجه ما باید حس تولید پیدا کند و باید سوال کنیم که
دیپلماسی اقتصادي وضعیت سهم ما در تجارت منطقه همین میزانی است که داریم؟ تجارت منطقه هزار میلیارد است و سهم ما دو

 
درصد است. همین دو درصد سهم ماست؟ 

- کاملا می توانیم سهم مان را در تجارت منطقه و صادرات به کشورهاي همسایه و منطقه دو برابر کنیم و از 20میلیارد دلار به 40 تا

 
50میلیارد دلار تبدیل کنیم. 

 
- اجاره نخواهیم داد دیپلماسی در وزارت خارجه به مناسبات سیاسی خلاصه شود و مناسبات اقتصادي در متن کار ما خواهد بود. 

- قاچاق کالا با کار پلیسی حل نمی شود و راهش این است که ببنیم پولش از کجا می آید و اگر این پول درست ردیابی بشود باید

 
وارد چرخه تولید شود. قاچاق کالا از موانع جدي تولید است و باید کار جدي رویش شود. 

 
- حتما می شود به نظام واردات و صادرات سامان دا به وري که مرزنشینان و مرزبانان امان پیدا کنند. 



 
- منابع منجمد بانک ها باید در چرخه تولید وارد شود تا وضعت تولید متفاوت شود. باید موضوع معوقه بانکی را تمام کنیم 

- تا ایجاد جذابیت براي تولید واقعی نکنیم و کارهاي اقصادي غیر مولد را بدون جاذبه نکنیم مسئله حل نخواهد شد و باید براي فرد

 
صرف نکند که زمینی بگیرد و 20سال ان را منجمد کند. 

- مسئله اول دولت شایسته سالاري است و هرکس دنبال رانت و بازي هاي سیاسی است جایگاهی ندارد و حزب و گروه بحث من

 
نیست بلکه بحث من استفاده از همه ظرفیت هاي کشور است. 

 
- شفافیت و مبارزه با فساد جزو موضوعات مهم در دولت خواهد بود و باید موضوعات پشت ویترین بیاید تا نقد شود 

 
- کسر بودجه را به عنوان دومین نقطه اساسی حتما دنبال می کنیم. 

 
- هر کسی با هرگویش در هر نقطه از کشور بداند حضور و نقش آفرینی اش اثربخش است و می تواند دولتی قوي را رقم بزند 

محور تحولی ما اجراي عدالت در تولید و توزیع و تقسیم ظرفیت ها و جذب و ارتقاي نیروي انسانی خواهد بود و محوریت تحول در
دولت مردمی بر اجراي عدالت خواهد بود و ما این امر را بسیار نزدیک می بینیم.



آیا دادستان می تواند آقاي رئیسی را هم تهدید کند؟!/ یارانه 450 هزار

تومانی اثري بر قیمت ها ندارد/ براي مالباختگان بورس صندوق جبران زیان

ایجاد می کنم/ انتقاد از ردصلاحیت لاریجانی، پزشکیان، محمد، ...
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آیا دادستان می تواند آقاي رئیسی را هم تهدید کند؟!/ یارانه 450 هزار تومانی اثري بر قیمت ها ندارد/ براي مالباختگان بورس

 
صندوق جبران زیان ایجاد می کنم/ انتقاد از ردصلاحیت لاریجانی، پزشکیان، محمد، قاسمی و ضرغامی 

نامزد سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري افزود: چرا بعضی ها رفتار هایی نشان می دهند که سوءظن هایی در جامعه ایجاد
شود و مردم را می ترسانند. ما حتی دیدیم آن هایی که رد صلاحیت شده اند، مقام معظم رهبري با چه احترامی از آن ها دفاع کرد.

 
من توصیه می کنم به همه دلسوزان که کمک کنند در 1400 انتخابات خوبی داشته باشیم و دل مردم و رهبر عزیزمان را شاد کنیم. 

نامزد سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري گفت: مبلغ
450 هزار تومان براي 40 میلیون نفر در نظر گرفته شده است
که در واقع اثري در افزایش قیمت ها ندارد، بلکه براي آرامش

 
مردم است. 

به گزارش «تابناك»؛ دکتر محسن رضایی در گفت و گوي ویژه
خبري شبکه دو سیما (ویژه کاندیداهاي انتخابات ریاست
جمهوري) افزود: در برنامه ما این یارانه از طریق صرفه جویی و

 
همچنین خدمات و محصولاتی که به ثروتمندان داده شده از آن ها گرفته و به 40 میلیون نفر عرضه می شود. 

 
وي گفت: یارانه پنهان کل کشور در سال 1399 صد و 38 میلیارد دلار بود که مبلغ بسیاري است، اما ناعادلانه توزیع می شود 

نامزد سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري خطاب به آقاي همتی، یکی از نامزد هاي انتخابات که از برنامه هایش انتقاد کرده
بود، افزود: سوال من از آقاي همتی این است: آیا جمهوري اسلامی درست شده است که منافع مردم به سمت ثروتمندان برود و زباله

 
گردي و فقر و کوله بري نصیب بقیه ملت شود؟ 

 
دست دولتمردان را در اقتصاد کوتاه خواهیم کرد 

نامزد سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري گفت: باید دست دولتمردان از اقتصاد کشور کوتاه شود و این افراد مرتباً در سیاست
هاي اقتصادي کشور دخالت نداشته باشند و بگذارند اقتصاد کشور براساس ضوابط جلو برود. دخالت دولتمردان در اقتصاد باعث کسر

 
بودجه و ایجاد مالیات تورمی خواهد شد. 

محسن رضایی در ادامه گفتگوي ویژه خبري شبکه دو سیما افزود: بانکداري مدرن ایرانی تأسیس خواهم کرد و از رقابت نادرست بانک

 
هاي خصوصی و دولتی ایجاد شده جلوگیري خواهم کرد. 



 
نظام بانکی یمن هم از ما جلوتر است 

 
نامزد سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري افزود: نظام بانکداري ایران سنتی است و حتی نظام بانکی یمن از ایران جلوتر است. 

 
وي گفت: بخشی از مشکل دریافت تولید کنندگان براي وام هاي بانکی نیز منشأ گرفته از مشکلات بانکی است. 

 
نتایج صندوق بر خلاف مهندسی انتخابات خواهد بود 

رضایی گفت: امیدوارم ملت ایران با یک دوراندیشی تصمیم خود را بگیرند. آنچه از صندوق ها بیرون می آید بر خلاف آن چیزي است
که به عنوان مهندسی انتخابات مطرح شده است و این طور نیست ملت ایران تصمیم خود را می گیرد و مردم سالاري دینی یک بار

 
نشان داده خواهد شد. 

وي درباره فعالیت بازارچه هاي مرزي در کشور نیز افزود: نه تنها بازارچه هاي مرزي بلکه برخی مناطق آزاد نیز به حال خود رها شده

 
اند و اگر مدیریت بازارچه هاي ما به همین صورت پیش رود این مشکل همچنان باقی خواهد ماند. 

دبیر مجمع تشخیص مصلحت نظام افزود: در مصوبه اخیر مجلس به قوانین خوبی اشاره شده است که در صورت تصویب می تواند

 
مشکل مناطق آزاد و بازارچه هاي مرزي ما را حل کند. 

نامزد سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري گفت: در صورت توجه خوب استان هاي مرزنشین میلیارد ها دلار می توانیم از

 
طریق بازارچه هاي مرزي صرفه جویی ارزي داشته باشیم. 

 
رضایی افزود: ما هم اکنون می توانیم از طریق شهر هاي کردستان عراق مانند اربیل در چارچوب قانون صادرات خوبی داشته باشیم. 

 
دادستان می تواند آقاي رئیسی را هم تهدید کند؟ 

وي گفت: اخیراً دادستان تهران نامزد هاي انتخاباتی را تهدید کرده است، اما آیا آقاي رئیسی هم مورد نظر آقاي دادستان هستند و آیا

 
اگر خطایی در ستاد آقاي رئیسی رخ بدهد می توانند کاري بکنند؟ 

نامزد سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري افزود: چرا بعضی ها رفتار هایی نشان می دهند که سوءظن هایی در جامعه ایجاد
شود و مردم را می ترساند؟ ما حتی دیدیم آن هایی که رد صلاحیت شده اند مقام معظم رهبري با چه احترامی از آن ها دفاع کرد من

 
توصیه می کنم به همه دلسوزان که کمک کنند در 1400 انتخابات خوبی داشته باشیم و دل مردم و رهبر عزیزمان را شاد کنیم. 

 
دولت آینده باید دولتی اقتصادي، دفاعی، سیاسی و امنیتی باشد 

نامزد سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري گفت: دولت آینده باید دولتی دفاعی، سیاسی، اقتصادي و امنیتی باشد و من هم

 
سیاسی، دفاعی هستم و استاد تمام اقتصاد هستم و اگر این ویژگی ها را در خود نمی دیدیم براي بار سوم نامزد نمی شدم. 

محسن رضایی در برنامه گفتگوي ویژه خبري در خصوص شبکه توزیع در کشور افزود: کار اشتباه دولت آوردن فولاد در بورس بود آن



 
ها فولاد را آوردند تا رقابتی شود. 

 
5، 6 نفر تعیین کننده بازار فولاد هستند 

وي گفت: 5، 6 نفر هستند که می آیند در بازار، فولاد را می خرند و در خارج از بازار بورس با قیمتی بالاتر می فروشند؛ این قصه
دردناك اقتصادي ایران است.50 سال است ما تورم داریم، 50 سال است که ارزش پول ملی ما کاهش پیدا کرده است و رشد اقتصادي

 
ما مرتب رو به کاهش است. چطور یک عده به خود اجازه می دهند و می گویند می خواهیم بیاییم کشور را اداره کنیم؟ 

رضایی گفت: علت اینکه من گفتم که این بار متفاوت تر از گذشته به صحنه می آیم، این است که من دیگر اجازه نمی دهم که دیگر
خیانت در کشور صورت گیرد و دست بسیاري از کسانی که بی مهابا و با اطمینان از اینکه بعد از اینکه دولتشان تمام می شود کسی

 
کاري با آن ها ندارد دستشان را رو خواهند کرد. 

 
باید اقتصاد را نجات دهیم 

این نامزد سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري افزود: واقعاً اقتصاد کشور را باید نجات داد. الان اگر ایران زبان داشت به ما چه
می گفت و می گفت این وضع محیط زیست است؟ این وضع آسمانمان است که بردند و به ترکیه دادند؟ این وضع بنادر ماست که

 
بهترین محل حمل و نقل کالا هستیم بردند و به عمان و دبی دادند؟ 

وي گفت: باید فکري کرد و قیامی نمود و قیام فرهنگی اقتصادي در چارچوب نظام انجام داد، رهبري بالاترین قدرت کشور است و
بیست و چند سال است که در حال سیاست گذاري اقتصادي هستند، ولی کجاست یک بند از این سیاست هاي کلی که تبدیل به

 
قانون شده باشد و یا اجرا شده باشد؟ 

 
سرباز وطن هستم 

رضایی افزود: من محسن رضایی سرباز وطن هستم. من نمی توانم ببینم برادرانم از کنارم رفته اند و صبح تا شب مقام معظم رهبري

 
بیش از 15 سال است که اقتصاد را می گویند و به آن بی توجهی می شود. 

این نامزد سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري گفت: امام (ره) 15 سال می گفت که خرمشهر را آزاد می کنیم چه اتفاقی
افتاد؟ حقیقتاً باید به این مسئله پایان داد. بیش از 20 سال است که فریاد می زنم دولت ها مراقب اقتصاد باشید. اگر من ویژگی هاي

 
دفاعی، سیاسی، امنیتی و اقتصادي نداشتم براي بار سوم نامزد انتخابات نمی شدم. 

 
باید پول از ثروتمندان گرفته شود و خرج درمان و زندگی مردم شود 

محسن رضایی گفت: الان پولی که باید از ثروتمندان گرفته شود و خرج درمان و زندگی و خدمات مردم شود ما برمیگردانیم. ما شروع

 
کردیم قبل از دست گرفتن دولت شروع کردم و در ماه هاي اول اثراتش را می بینند. 

محسن رضایی در برنامه گفتگوي خبري شبکه دو سیما افزود: تا تولید و اشتغال را به راه بیندازیم جامعه در التهاب به سر می برد این
طرح من حسنش این است که همان ماه هاي اولی که دولت من شروع به کار می کند، مردم احساس آرامش می کنند و حداکثر از



 
سه ماه بعد این آرامش شروع می شود و محاسبات و کار هاي مقدماتی اش انجام شده است. 

وي در خصوص مالیات و فرار مالیاتی افزود: مسئله مالیات اول به فرار مالیات برمی گردد؛ یعنی کل درصد مالیات کشور ما بر جی دي
پی 6 درصد است در حالیکه در دنیا بین 12 تا 18 درصد است و حداقل ما می توانیم 6 درصد دیگر مالیات بگیریم، اما نه در شرایط

 
رکود و نه در شرایطی که وضعیت تولید در رکود است. 

 
چطور فرار مالیاتی در کشور صورت می گیرد؟ 

نامزد انتخابات سیزدهمین دوره ریاست جمهوري ادامه داد: از همین الان می توانیم جلوي فرار مالیاتی را بگیریم. در این جا دست
هایی وجود دارد که با دو دفتري 5 هزار شرکت جعلی درست شده که ما اطلاعاتش را به دست آوردیم که وقتی پیگیري می شود،
میرسیم به یک پیرزن یا پیرمردي که پشت این فرار مالیات خوابیدن و می گویند ما اصلا شرکت ثبت نکرده ایم و برایشان شرکت

 
ثبت شده است. 

رضایی در خصوص ارز 4200 تومانی افزود: بخش مهمی از این مسئله به عدم نظارت دقیق دولت برمی گردد. در حقیقت دولت بیش
از 18 تا 19 میلیارد دلار به واردکنندگان نهاده هاي اصلی و دامی دادند، اما هیچ گاه نظارت نشده که این کالاي وارد شده چه

 
مقدارش به همان ارز 4200 تومانی آمده و چه مقدارش دورخورده و با ارز 20 هزار تومانی آمده و عملا ول بوده! 

 
پول خزانه تبدیل به درآمدهاي دلالان و مافیا شد 

وي افزود: سال 97، 98 و 99 ما با دو پدیده مقاومت و ایستادگی بی سابقه ملت ایران پاي ارزش ها و انقلاب و یکی اشتباه در
مدیریت کنونی که همه چیز را رها کرده مواجه هستیم. مردم الان می گویند یک دستی در کار است و وقتی دولت صحبتی می کند

 
فردایش یک اتفاقی می افتد. 

 
رضایی گفت: نظارت نشد و چون نظارت نشد، پول خزانه بانک مرکزي رفت به درآمد هاي دلالان و مافیا ها تبدیل شد. 

 
در صورت پیروزي بانک طلا تاسیس می کنم 

نامزد انتخابات ریاست جمهوري دوره سیزدهم با بیان این که حجم عظیمی از طلا در کشور وجود دارد گفت:  با توجه به این حجم می

 
توان یک بانک طلا در کشور تاسیس کرد و آن را پشتوانه پول ملی آن هم بدون دخالت دولت قرار داد. 

محسن رضایی در برنامه گفتگوي ویژه خبري شبکه دو سیما همچنین افزود: اگر تفکر دولت فعلی ادامه یابد تورم تا پایان سال به 50
درصد خواهد رسید و اثبات ادعاي من قبلا هم در سال 92 مشخص شده بود چرا که آن سال در تبلیغات گفتم آقاي روحانی یک
کلید نشان می دهد و من هم یک هزار تومانی به مردم نشان دادم و گفتم سیاست هاي آقاي روحانی باعث آسیب به پول ملی می

 
شود و امروز همه ما به این وضع معترفیم. 

وي گفـت:  براي کنترل نقدینگی و تورم ابتدا تولید را پرجاذبه و سپس محیط کسب و کار را تسهیل می کنیم و از سوي دیگر نرخ

 
سود بانکی را نیز کنترل خواهیم کرد. 



 
آقاي همتی مسئول وضع موجود است؛ حالا می خواهد شعبده بازي کند؟ 

رضایی خاطرنشان کرد: من از آقاي همتی که رئیس کل بانک مرکزي است و در دولت بوده، تعجب می کنم که آمده در تلویزیون
درباره وضع تورم و کنترل آن شعبده بازي می کند، در حالی که خود وي سال ها در این زمینه در کانون مسئولیت بوده است و در

 
سه سال اخیر نقدینگی به سرعت در کشور رشد کرد و رها شد و با تفکر دولت فعلی به صورت سیلی ویرانگر درآمده است. 

رضایی همچنین در ابتداي این برنامه با اشاره به اقدامات رسانه ملی در استقبال از نامزد ها در زمان ورود به محوطه جام جم گفت:  از
معاونت سیاسی رسانه ملی تشکر می کنم که موتور هاي تشریفاتی را کنار گذاشته اند، چون وضعیت کشور به گونه اي نیست که این

 
شکل از تشریفات ادامه یابد. 

 
لاریجانی، پزشکیان و محمد می توانستند شور انتخابات را بیشتر کنند 

وي همچنین در بخش دیگري از سخنانش با اشاره به احراز نشدن صلاحیت برخی از چهره هاي سیاسی افزود:  انتظار داشتم در این
انتخابات بسیاري از کسانی که نام نویسی کرده بودند حضور داشته باشند تا رقابتی جدي و انتخاباتی پرشور داشته باشیم آقایانی
همچون لاریجانی، پزشکیان، محمد، قاسمی و ضرغامی افرادي بودند که می توانستند شور و هیجان بیشتري درست کنند که البته
من با آن ها تماس گرفته و دلداري داده ام خوشبختانه سخنان مقام معظم رهبري در این باره نشان داد که نظام به همه افراد توجه

 
دارد. 

نامزد انتخابات ریاست جمهوري در همین زمینه تاکید کرد:  من از نیرو هاي انقلابی می خواهم که متانت خود را نسبت به افرادي که
این گونه به قانون تمکین کرده اند حفظ کنند و خداي ناکرده موجب ناراحتی آن ها نشود؛ به عنوان نمونه افرادي همچون آقاي
پزشکیان و دیگر آقایان از جمله نیرو هایی هستند که در مجلس سابقه دارند که اگر بودند باعث شور انتخاباتی نیز می شدند و اکنون

 
البته باید فضاي انتخابات به درستی و خوبی پیش برود. 

 
ما در دولت خود براي مبارزه با فساد برنامه هاي ویژه اي داریم 

نامزد سیزدهمین انتخابات ریاست جمهوري گفت: من معتقدم پیشگیري از فساد باید جدي گرفته شود و ما براي این کار در دولت
خود یک سازمان بازرسی دولتی تشکیل و به همه مدیران، وزراء و استانداران ابلاغ خواهم کرد که با تمام توان خود با فساد مبارزه

 
کنند. 

محسن رضایی در برنامه گفتگوي ویژه خبري شبکه دو سیما افزود: مبارزه با فساد یک اشکال اساسی دارد، می شود فساد این قدر

 
توسعه پیدا کرده باشد و پاسداران مبارزه با فساد خودشان دچار فساد نشده باشند؟! 

 
باید در قوه قضائیه و حراست وزارتخانه پالایش جدي صورت بگیرد 

وي بیان کرد: همان روز اولی که آقاي رئیسی رئیس قوه قضائیه شدند، گفتم که شما پیشگیري از فساد را از قوه قضائیه شروع کنید

 
چرا که اگر قوه قضائیه قوي عمل می کرد نباید این قدر فساد بوجود می آمد. 

نامزد سیزدهمین انتخابات ریاست جمهوري تاکید کرد: نه تنها قوه قضائیه، بلکه بسیاري از این حراستی ها که در وزارتخانه ها مشغول



به کار هستند باید یک پالایش جدي صورت بگیرد. من معتقدم اگر پاسداران سلامتی اقتصادي کشور کارشان را درست انجام دهند،

 
فساد از گلوگاه ها عبور نمی کند که بعد بخش عظیمی از جامعه را درگیر کند. 

 
رضایی گفت: من حتی در اطراف خودم اگر کوچکترین گزارشی داشته باشم با شدت تمام با آن برخورد می کنم. 

 
موضوع خودروي ملی یک درد تاریخی است 

وي در بخش دیگري در خصوص صنعت خودرو افزود: مسئله خودروي ملی ما یک درد تاریخی است که از قبل از انقلاب، صنعت
مونتاژکاري وارد ایران شد و تاکنون ادامه دارد. خودروسازي ما در ایران همزمان با خودروسازي کره جنوبی آغاز شد. چرا کره این قدر
پیشرفت داشت و خودروسازي ما عقب افتاده؟! این برمی گردد به آن فرمولی که در موشک سازي به کار بردیم، ولی متأسفانه در

 
خودروسازي به کار گرفته نشد. 

وي افزود: یک روزي ما به خاطر موشکباران کشورمان رفتیم از کره شمالی موشک آوردیم و من همان موقع به شهید طهرانی مقدم
گفتم که کمتر از سه ـ چهار سال آینده باید خودمان تولید کننده موشک باشیم و همین اتفاق افتاد به طوري که بعد از چهار ـ پنج

 
سال کشور کره شمالی درخواست داشت فناوري جدید را در اختیار آنان قرار دهیم. 

وي گفت: اگر مهندسی معکوس درست صورت می گرفت، همه قطعات را وارد می کنیم آرام آرام شروع کنیم خودمان مهندسی

 
معکوس کنیم و بعد از مهندسی معکوس شروع کنیم با نوآوري و خلاقیت هاي جدید قطعات بهتري از خارجی ها درست کنیم. 

رضایی با اشاره به اینکه در حال حاضر مپنا مهندسی معکوس را به درستی انجام داده افزود: این شرکت با حضور مدیران جهادي

 
بهترین ژنراتور ها را تولید و به روسیه صادر می کند و در حال حاضر 60 میلیون دلار ژنراتور و توربین فروخته شده است. 

وي گفت: سومین تولید کننده توربین ها بعد امریکا و آلمان، ایران است چطور نمی توان خودرو تولید کرد مشکل اساسی ما در تولید

 
خودروي ملی این است که مدیریت باید عوض شود اعتماد به نفس و خلاقیت و نوآوري باید شکل بگیرد. 

 
اهلیت را براي واگذاري ها در خصوصی سازي در نظر می گیریم 

نامزد سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري گفت: در بحث خصوصی سازي مشکل بزرگی که ایجاد شده این است که دولت

 
اهلیت را کنار گذاشته و هر که پول آورده به او کارخانه را واگذار کرده اند. 

محسن رضایی در ادامه گفتگوي ویژه خبري شبکه دو سیما افزود: وقتی اهلیت در نظر گرفته نشود، فردي که کارخانه را می گیرد و
مالک آن می شود، اقدام به فروش تجهیزات و زمین و کارخانه می کند. ما تصمیم داریم اهلیت را در نظر بگیریم و تا زمانی که کسی
را شناسایی نکرده ایم و مشخص نشود او این کاره است به او چیزي را واگذار نخواهیم کرد و براي این کار ضابطه هایی را تعیین می

 
کنیم که اگر تولید و اشتغال را ادامه نداد، بتوانیم براساس مقررات از او پس بگیریم. 

وي در خصوص تخصیص ارز دولتی گفت: از هشت میلیارد دلاري که براي امسال تصویب شده ما این رقم را به دو قسمت 4 میلیارد
دلاري تقسیم می کنیم که قسمت اول را همان ارز 4 هزار و 200 تومانی اختصاص خواهیم داد، اما تمام کالا هایی که از این طریق
وارد می شود کنترل خواهیم کرد و اجازه نمی دهیم اجناس با ارز 4 هزار و 200 تومانی وارد شوند و با ارز و 20 هزار تومانی به فروش



 
برسند. 

نامزد سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري افزود: 4 هزار میلیارد تومان دیگر را در سیستم دیگري وارد خواهیم کرد و بخشی از

 
آن صرف افزایش یارانه ها خواهد شد. 

 
براي مالباختگان بورس صندوق جبران زیان ایجاد می کنم 

رضایی گفت: در خصوص وضعیت بورس همان فروردین سال 99 یادداشتی را به آقاي دکتر روحانی فرستادم و به او گفتم اگر به این

 
شش توصیه عمل نکند، بورس به سرنوشت بدي کشیده می شود. 

وي افزود: من براي بورس صندوق جبران زیان مالباختگان ایجاد خواهم کرد، اکثر مالباختگان امروزي در تیر و خرداد 1399 وارد
بورس شدند و این ها بیشترین آسیب را دیدند. اغلب آن ها کمتر از 55 میلیون تومان سهام خریده اند و ما آن ها را شناسایی کرده و

 
مشخص است که چقدر زیان کرده اند. ما آن ها را به صندوق جبران زیان معرفی خواهیم کرد. 

نامزد سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري گفت: ما سهام را به سمت تولید هدایت می کنیم و ارزش سهام را تا پایان سال
حداقل به یک میلیون و 500 هزار خواهیم رساند تا زیان دیده هاي ما از این طریق هم سود کنند و از طرفی در درازمدت کانونی از

 
سهامداران خرد تشکیل می دهیم تا آن ها هم نماینده داشته باشند و بیمه براي بورس ایجاد می کنیم تا ریسک کاهش یابد. 

رضایی تاکید کرد: بخشی از زیان بورس می تواند از طریق صندوق جبران زیان با کمک دولت رفع شود.



ابتکار خلاقانه محسن رضایی با تاسیس بانک طلا/ رئیسی: در نظام پولی و

مالی کشور تجدیدنظر شود/ همتی: باید اقتصاد بر سیاست حاکمیت پیدا کند/

قاضی زاده: جزو هفت کشور بالاي تورم درجهان هستیم
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ابتکار خلاقانه محسن رضایی با تاسیس بانک طلا/ رئیسی: در نظام پولی و مالی کشور تجدیدنظر شود/ همتی: باید اقتصاد بر

 
سیاست حاکمیت پیدا کند/ قاضی زاده: جزو هفت کشور بالاي تورم درجهان هستیم 

سید ابراهیم رئیسی، محسن رضایی، سعید جلیلی، عبدالناصر همتی، محسن مهرعلیزاده، امیرحسین قاضی زاده هاشمی و علیرضا
زاکانی 7 نامزدي هستند که براي کسب کرسی عالی پاستور با یکدیگر رقابت می کنند و تلاش دارند تا از رسانه ملی و رسانه هاي

 
مجازي و شبکه هاي اجتماعی، شناخت بهتري از خود به مردم ارائه دهند. 

سید ابراهیم رئیسی، محسن رضایی، سعید جلیلی، عبدالناصر همتی، محسن مهرعلیزاده، امیرحسین قاضی زاده هاشمی و علیرضا
زاکانی 7 نامزدي هستند که براي کسب کرسی عالی پاستور با یکدیگر رقابت می کنند و تلاش دارند تا از رسانه ملی و رسانه هاي

 
مجازي و شبکه هاي اجتماعی، شناخت بهتري از خود به مردم ارائه دهند. 

به گزارش «تابناك»، از چهارم خرداد که اسامی 7 نامزد احراز صلاحیت شده توسط شوراي نگهبان اعلام و رسانه اي شد، فعالیت هاي

 
انتخابات نیز حالت جدي تري به خود گرفته است. 

طبق اعلام شوراي نگهبان، سید ابراهیم رئیسی، محسن رضایی، سعید جلیلی، عبدالناصر همتی، محسن مهرعلیزاده، امیرحسیت قاضی
زاده هاشمی و علیرضا زاکانی 7 نامزدي هستند که تلاش دارند تا از رسانه ملی و رسانه هاي مجازي و شبکه هاي اجتماعی شناخت

 
بهتري از خود به مردم ارائه دهند. 

 
رضایی: سال 92 نسبت به سقوط پول ملی هشدار دادم/ کیک اقتصادي در حال کوچک شدن است 

محسن رضایی، نامزد انتخابات ریاست جمهوري امروز (سه شنبه یازدهم خرداد) در اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزي ایران
اظهار داشت: امروز براي میتینگ دادن یا اینکه اتاق بازرگانی و اصناف را زینت المجالس بدانم اینجا نیامده ام، بلکه ما درد مشترکی به

 
نام اقتصاد داریم و همه به دنبال توسعه اقتصادي ایران هستیم. 

وي با بیان اینکه تنها کسی که در 20 سال اخیر فریاد اقتصادي زده است من هستم، گفت: حتی در سال 92 نسبت به سقوط پول

 
ملی هشدار دادم و اعلام کردم که آمده ام ارزش پول ملی سقوط نکند. 

نامزد انتخابات ریاست جمهوري گفت: اسناد تاریخی در بهمن سال 1360 و وقتی که براي عملیات فتح المبین آماده می شدیم نشان
می دهد، آنجا گفتم که در جنگ پیروز می شویم اما مطمئن باشید پس از جنگ ما را محاصره اقتصادي و اعراب را علیه ما متحد می

 
کنند. 

رضایی گفت: متاسفانه دهه 90، دهه فرصت هاي از دست رفته است. ژاپنی ها نیز دو دهه گم شده در اقتصاد دارند؛ دهه 90 نیز براي



ما دهه از دست رفته است. در این دهه میانگین رشد اقتصادي صفر شد، میانگین تورم 24 درصد بود که بدترین آن در سه سال
گذشته است، میانگین رشد سرمایه ثابت خالص منفی پنج درصد بود و در 50 سال اخیر براي اولین بار رشد استهلاك سرمایه از رشد

 
سرمایه گذاري بیشتر شد. آمار نشان می دهد که کیک اقتصادي در حال کوچک شدن است. 

 
رئیسی: باید در نظام پولی و مالی کشور تجدیدنظر شود 

آیت االله سید ابراهیم رئیسی در حاشیه ضبط گفتگو با دوربین شبکه یک سیما در جمع خبرنگاران، درباره برنامه خود براي مقابله با
قاچاق و واردات بی رویه اظهار داشت: باید با قاچاق به ویژه قاچاق سازمان یافته برخورد کرد اما اگر مشکل صرفا با برخوردهاي پلیسی
و قضایی حل می شد تاکنون باید قاچاق ریشه کن می شد. تاکنون با قاچاق کم برخورد نکرده ایم و در قوه قضاییه بیشترین دادگاه ها

 
مربوط به برخورد با قاچاق کالاست، ولی باید حتماً ریشه قاچاق در دولت خشکانده شود . 

وي با بیان اینکه باید در نظام پولی و مالی کشور تجدیدنظر شود تا قاچاق کالا براي قاچاقچی صرف نکند ، افزود: پول قاچاق از کجا
می آید؟ اگر پولی که صرف قاچاق می شود رهگیري شود، مشخص خواهد شد که بسیاري از منافع قاچاق از محل صادرات کسب می
شود . براي جلوگیري از قاچاق باید پول ارز حاصل از صادرات وارد چرخه تولید شده و تولید را رونق دهد اما هدایت این پول ها به

 
سوي دلالی، قاچاق سازمان یافته را شکل می دهد. 

این داوطلب انتخابات ریاست جمهوري با طرح این سوال که چرا کسی بازگشت ارز صادراتی را پیگیري نکرده است، تصریح کرد: یکی
از کارهاي دولت مردمی، نظارت بر ارز حاصل از صادرات است تا به این وضعیت دچار نشویم که دولت چندي قبل اعلام کرد برخی
صادرکنندگان پول هاي حاصل از صادرات را برنگردانده اند. تصاحب کنندگان این پول ها خیلی وقت است پول ها را برنگردانده اند اما
سوال این است که چرا هیچ کس بلافاصله موضوع را پیگیري نکرده که علت برنگرداندن این پول ها چه بوده و اصلاً در کجا صرف
شده است؟ چرا آقایان به موقع نظارت نکرده اند که میلیاردها از این مسیر از دست نرود و بعد مجبور نباشیم مسئله را با برخورد

 
قضایی حل کنیم؟ 

رئیسی گفت: بسیاري از آنچه امروز به عنوان پرونده فساد و قاچاق به دستگاه قضایی ارجاع می شود محصول عدم اقدام به موقع و
فقدان نظارت صحیح دولت است. یکی از کارهایی که دولت آینده براي اصلاح این روند انجام می دهد، پیوند سامانه هاي الکترونیک

 
بانک مرکزي، وزارت اقتصاد، سازمان بنادر و کشتیرانی و گمرکات براي نظارت بر خط بر کل روند تبادلات پولی و کالایی کشور است. 

وي عنوان کرد: مردم یک روز می شنوند که کالا در گمرك دپو شده و یک روز اعلام می شود که ارز حاصل از صادرات برنگشته و
برایشان سوال است که مگر کشور سامان ندارد که هر روز یک مسئله عجیب و غیرقابل باور مطرح می شود؟ با نظارت دقیق بر زنجیره

 
تأمین، تولید، توزیع و مصرف کالا، قاچاق به طور جدي کاهش می یابد و دولت آینده این مسئله را با جدیت دنبال می کند. 

کاندیداي ریاست جمهوري خاطرنشان کرد: دولت نباید در بازار دخالت کند و هر روز با تغییر بخشنامه ها و دستورالعمل ها و

 
تصمیمات متناقض بازار را متلاطم کند اما نظارت از وظایف اصلی دولت است. 

 
همتی: مشکلات به خاطر حضور رئیس جمهور سیاستمدار است 

عبدالناصر همتی نامزد سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري صبح امروز در برنامه رادیویی شمارش معکوس که از رادیو ایران
پخش شد، گفت: علت اینکه تاکنون مشکل داشتیم، حضور رئیس جمهور سیاستمدار و سیاست بر اقتصاد حاکم بود، من می خواهم



 
عکس این قضیه اتفاق بیفتد و اقتصاددان بر سیاست حاکمیت پیدا کند. مهمترین برنامه من کنترل نقدینگی است. 

همتی خاطرنشان کرد: میانگین رشد اقتصادي کشور در سه دهه گذشته، نزدیک به 3 درصد و برنامه بلند مدت ما این بود که این نرخ
باید سالانه 8 درصد باشد. سرمایه گذاري که مهمترین رکن اساسی رسیدن به این رشد اقتصادي در کشور است، متاسفانه از سال 82
تاکنون هیچ تغییري نکرده است. دومین مساله مهم اقتصادي حل معضل تورم است. به طور میانگین در سی سال گذشته، نرخ رشد
تورم در کشور 20 درصد بوده است که باید گفت تعداد کشور هایی با این نوع تورم در دنیا بسیار اندك هستند. چرا باید کشوري با
این همه منابع و امکانات اقتصادي، این همه رشد قیمت کالا ها را شاهد باشد. سومین اولویت اقتصادي دولت من، اصلاح نرخ بیکاري

 
است که معمولا بالاي 10 درصد است و فرصت هاي اشتغال به شدت کاهش پیدا می کند. ادامه این روند دیگر امکانپذیر نیست. 

 
قاضی زاده هاشمی: جزو هفت کشور بالاي تورم در جهان هستیم 

سیدامیرحسین قاضی از کاندیداهاي سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري، صبح امروز (سه شنبه یازدهم خرداد) در برنامه
انتخاباتی خود ـ که از رادیو اقتصاد پخش شد ـ با بیان اینکه حاکمیت دولت را در بخش خصوصی و تعاونی حفظ می کنیم، گفت:
فعالیت هاي اقتصادي را به اهلش می دهیم و به کسی که اهلیت دارد، اعتماد می کنیم. حال ممکن است این اهلیت متعلق به فرد
باشد یا جمع یا شرکت خصوصی یا تعاونی. براي اینکه نظام سرمایه داري اتفاق نیفتد، باید به سمت صنف اقتصاد عمومی برویم. در

 
حرکت اول اقتصاد مبتنی بر سازمان هاي دولتی را به سمت شرکتی بردیم. 

وي با بیان اینکه قوانین ضد انحصار باعث می شود، فاصله و شکاف طبقاتی عظیمی که امروز در کشور شاهد هستیم از میان برداشته

 
شود، عنوان کرد: ضریب جینی نشان می دهد ما به سمت قطبی شدن جامعه می رویم. 

وي درباره دیدگاه هاي خود در حوزه تولید کشور مسیري که باید براي ارتقاي سطح ملی طی خواهد کرد، افزود: در حوزه رونق تولید

 
چند اشتباه رایج داریم که تقریبا همه دولت هاي بعد از جنگ دچارش بودند و آن اینکه به سمت تاسیس بنگاه هاي بزرگ رفتند. 

قاضی زاده هاشمی با بیان اینکه دولت ها گمان کردند حمایت از تولید یعنی دادن وام به مردم، تأکید کرد: اکنون موضوع مدیریت و

 
بازار بازاریابی در حوزه تولید مساله مهمی است که فارغ از مشکلات نقدینگی با آن مواجهیم. 

قاضی زاده ادامه داد: فکر کردند اگر بخواهیم قیمت ها را کنترل بکنیم، راهش تعزیرات و نظارت است، چون نظارت نیست و تعزیرات

 
کارش را خوب انجام نمی دهد، گرانی ایجاد می شود. 

وي گفت: ما سال ها میلیاردها دلار در خودروسازي ها سرمایه گذاري کردیم، بعد با یک نوسان ارزي متوجه می شویم این استقلال

 
دروغ بیشتري نبوده است. 

قاضی زاده هاشمی با تأکید بر اینکه اکنون جزو هفت کشور بالاي تورم در جهان هستیم، گفت: این خودش کاملا ضد تولید است.
بعضی ها فکر می کنند تورم بالا به معناي تفاوت نرخ ارز ناشی از نوع دامپینگی است که اتفاق می افتد و براي ما کشش تولیدي
درست می کند. اگر این کشش تولیدي وابسته به نهادهاي تولیدي داخلی باشد، شاید، یکی از نهادهاي تولید روي آن تورم اثر می

 
گذارد؛ اما واي به حال اینکه این تولید بخشی از نهاده هایش وابسته به خارج باشد. 

 
ابتکار خلاقانه محسن رضایی با تاسیس بانک طلا 



محسن رضایی کاندیداي انتخابات ریاست جمهوري، در برنامه ویژه گفت وگوي خبري شبکه دو، در تشریح برنامه هاي اقتصادي خود

 
از ایده بانک طلا رونمایی کرد. 

رضایی در تشریح طرح بانک طلا از لزوم ایجاد یک پشتوانه مستحکم و تازه براي افزایش ارزش پول ملی و حفظ ارزش واقعی دارایی
هاي مردم، سخن گفت؛ اما لزوم ایجاد بانک طلا چقدر است؟



جدول پخش برنامه هاي مدرسه تلویزیونی از شبکه آموزش چهارشنبه 12

خرداد

منبع: شهرآرا آنلاینشماره خبر:  150  |  تاریخ: 1400/03/11

جدول زمانی مدرسه تلویزیونی براي روز چهارشنبه 12 خرداد 1400 اعلام شد.

 
به گزارش شهرآرانیوز، آموزش و پرورش برنامه آموزشی مدرسه تلویزیونی چهارشنبه دوازدهم خرداد را مشخص کرد. 

 
فنی و حرفه اي و کاردانش 

 
ساعت11:00 تا 11:25 

 
لباس شب و عروس -رشته خیاطی - پایه 11- شاخه کاردانش 

 
ساعت11:25تا 11:50 

 
کارگاه نوآوري و کارآفرینی- رشته شایستگی هاي غیر فنی- پایه 11-شاخه فنی و حرفه اي و کاردانش 

 
ساعت 11:50تا12:15 

 
دانش فنی تخصصی-رشته ماشین ابزار -پایه 10-شاخه فنی و حرفه اي 

 
ساعت 12:15تا12:40 

 
الگو سازي - رشته طراحی و دوخت - پایه 10-شاخه فنی و حرفه اي 

 
ساعت12:40 تا 13:00 

 
چهل تیکه دوزي - رشته طراحی و دوخت- پایه 10-شاخه فنی و حرفه اي 

 
متوسطه اول 

 
ساعت14:30تا15:00 

 
ادبیات فارسی 

 
پایه هفتم 

 
ساعت15:00تا15:30 

 
ادبیات فارسی 

 
پایه هشتم 



 
ساعت 15:30 تا 16:00 

 
ادبیات فارسی 

 
پایه نهم 

 
دوره آموزش مجازي متوسطه 

 
ساعت 16:00تا 16:30 

 
آموزش معلمان 

 
تولید محتواي الکترونیکی 

 
متوسطه دوم 

 
ساعت 16:30تا17:00 

 
زبان انگلیسی سه - پایه 12- مشترك تمام رشته ها 

 
ساعت 17:00تا 17:30 

 
زیست شناسی سه - پایه 12 - رشته علوم تجربی 

 
ساعت 20:40 تا 21:10 

 
ادبیات فارسی- پایه 12- مشترك تمام رشته ها 

 
ساعت 21:10 تا 21:40 

 
مشاور تحصیلی 

 
ساعت8 جغرافیا3 

 
ساعت8:30 جغرافیا3 

 
ساعت9 جغرافیا3 

 
ساعت9 جغرافیا3 

 
ساعت9:30 سوالات علوم وفنون ادبی 

 
ساعت10 سوالات علوم وفنون ادبی 

 
شبکه قرآن و معارف سیما 

 
ساعت 8 تا 8:30 صبح - علوم و معارف قرآنی 1 - پایه 10 - رشته علوم و معارف اسلامی 

 
ساعت 8:30 تا 9 صبح - احکام 1 - پایه 10 - رشته علوم و معارف اسلامی 



 
متوسطه اول 

 
ساعت 15 تا 15:30 - آموزش قرآن پایه 9 

 
متوسطه دوم 

 
ساعت 15:30 تا 16 - دین و زندگی 1 - پایه 10 - رشته ریاضی فیزیک و علوم تجربی 

منبع:باشگاه خبرنگاران جوان



پیشگیري اصلی ترین راهبرد مبارزه با مواد مخدر

منبع: درآمد نیوزشماره خبر:  151  |  تاریخ: 1400/03/11

درآمد نیوز - امام جمعه کیش برضرورت پایش خروجی و پیگیري مصوبات جلسات شوراي مبارزه با مواد مخدر تاکید کرد.
نوشته پیشگیري اصلی ترین راهبرد مبارزه با مواد مخدر اولین بار در درآمد نیوز. پدیدار شد.

درآمد نیوز &– امام جمعه کیش برضرورت پایش خروجی
و پیگیري مصوبات جلسات شوراي مبارزه با مواد مخدر

 
تاکید کرد. 

امام جمعه کیش برضرورت پایش خروجی و پیگیري

 
مصوبات جلسات شوراي مبارزه با مواد مخدر تاکید کرد. 

به گزارش درآمد نیوز و به نقل از روابط عمومی و اموربین
الملل سازمان منطقه آزاد کیش، درنخستین جلسه شوراي
مبارزه با مواد مخدردرسال1400 که صبح امروز سه شنبه
12 خرداد در سالن خوارزمی مرکز همایش هاي بین
المللی کیش برگزارشد، حجت الاسلام والمسلمین حسن
زاده امام جمعه کیش با اشاره به تاکید رهبر معظم انقلاب

بر ضرورت تلاش گسترده درجهت ریشه کنی اعتیاد در کشور اسلامی گفت: اعتیاد منشاء بسیاري از آسیب هاي اجتماعی است و

 
جزیره کیش به عنوان یک جزیره پاك باید در حیطه اقدامات پیشگیرانه نمونه و الگو باشد. 

وي با ابراز خرسندي از برگزاري مستمر جلسات شوراي مبارزه با مواد مخدر بر ضرورت پایش خروجی این جلسات و پیگیري اجرایی

 
شدن مصوبات ان تاکید کرد. 

امام جمعه کیش تاکید کرد: مسئولان باید در شهري پیشرفته و پیشرو همچون جزیره کیش براي تامین تجهیزات نظارتی از جمله

 
دستگاه هاي ایکس ري کامیونی و دوربین هاي چهره زن اهتمام جدي داشته باشند. 

حجت الاسلام والمسلمین حسن زاده در بخش دیگري ازسخنان خود با اشاره به اینکه دربرهه حساس پایان دولت و همچنین
انتخابات ریاست جمهوري ، مسئولان باید در تصمیم گیري هاي خود دقت عمل بیشتري داشته باشند گفت :تصمیم هاي مدیریتی و

 
بکارگیري افراد جدید ازجمله حقوق مسلم مدیران است اما باید این امور با دقت دوچندان و درنظرگرفتن همه جوانب انجام شود. 

وي با بیان اینکه مسئولان باید با به حداقل رساندن واگذاري ها و عملکرد مطابق نص صریح قانون در ماه هاي پایانی دولت ، تلاش به
حداقل برسانند و مطابق با قانون افزود: اتمام کارهاي نیمه تمام و شفاف سازي روند فعالیت ها مهم ترین مسئولیت خدمتگزاران مردم

 
در ماه هاي پایانی دولت است . 

توجه به مقوله مسکن اقشار کم درآمد و بومیان جزیره و پیگیري براي اجرایی شدن سریع طرح مسکن بومیان از دیگر مواردي بود که

 
امام جمعه کیش بر آن تاکیدکرد. 

شیخ یعقوب شمس امام جمعه اهل سنت جزیره نیز با اشاره به تاثیر آموزه هاي دین مبین اسلام درسعادتمندي جوانان و با تاکید بر
ایجاد جامعه سالم براي پیشگیري از فساد و تخلفات افزود: چنانچه جوانان ما در جامعه سالم پرورش یابند کمتر به اعمال خلاف جلب



می شوند، وظیفه متولیان امرنیز این است تا با پربار ترکردن اوقات فراغت جوانان، زمینه انحرافات و کشش به سمت مواد مخدر را از

 
میان ببرند. 

شیخ یعقوب شمس تفریحات سالم را عامل شادابی و سلامتی جامعه عنوان کرد و اظهار داشت: جزیره کیش علاوه بر طبیعت زیبا و
موهبات الهی ، امکانات ورزشی مطلوبی نیز دارد و هوشیاري نیروهاي نظامی، انتظامی و دریابانی در جزیره، امنیتی پایدار را فراهم
آورده که باید به آن افتخار کنیم، این امر موجب کاهش مصرف مواد مخدر در کیش نسبت به دیگر شهرهاي کشور شده و از این

 
جزیره به عنوان شهري سالم یاد می شود. 

وي در ادامه از متولیان امر قانونگذاري خواست با متخلفان، توزیع کنندگان و مصرف کنندگان مواد مخدر و مشروبات الکلی که جزیره

 
پاك و سالم کیش را آلوده می کنند با شدت هرچه تمام تر برخورد شود. 

امام جمعه اهل سنت جزیره کیش در بخش دیگر سخنان خود انتخابات را از ارکان مهم و اساسی نظام جمهوري اسلامی برشمرد و
گفت: اولین حکومتی که امام خمینی (ره) تشکیل داد، برخلاف حکومت موروثی شاهنشاهی ،نظامی مبتنی بر راي مردم بود . پس

 
ازانقلاب نیز مقامات کشوردرتمام سطوح با راي مردم انتخاب می شوند . 

وي با دعوت مردم به شرکت در انتخابات افزود: تا چند روز آینده شاهد انتخابات مهم و سرنوشت سازي براي ریاست جمهوري و
شوراهاي اسلامی خواهیم بود، بنابراین دشمنان ما با تبلیغات سوء مردم را تشویق به عدم شرکت در انتخابات می کنند و از این غافلند
که انقلاب ما با خون هاي زیادي به دست آمد و مردم به سرنوشت خود و کشور بی تفاوت نیستند و با حضور خود در انتخابات پیش

 
رو برگ زرینی به تاریخ انقلاب خواهند افزود. 

سعید پورعلی معاون فرهنگی و اجتماعی سازمان منطقه آزادکیش، با تاکید بر اهمیت استفاده از ظرفیت مناسب جامعه فرهنگی ،
دانشگاه ها، مدارس و مساجد براي تحقق اهداف شورا درجهت فرهنگسازي و ارتقاء سطح آگاهی عمومی گفت: خانوده موثرترین عامل

 
در پیشگیري از بروز اعتیاد و محور سیاست هاي نظارتی و پیشگیرانه است . 

وي افزود: درحال حاضر امکان تولید محتوا فراهم است تا به خانواده ها براي تامین فضاي امن و صمیمی و شناخت نیازهاي روحی

 
جوانان و راهکارهاي پیشگیري از اعتیاد فرزندان کمک کرد. 

پور علی با بیان اینکه 97درصد افراد معتاد در جزیره شاغل بودند گفت : با توجه به نقش بخش خصوصی در رونق همه جانبه کیش

 
باید کوشید تا نیاز این بخش به نیروي کار سالم با نظارت کافی ممکن شود. 

وي استفاده از ظرفیت هاي جزیره کیش درحوزه ورزشی ، هنر، موسیقی ، انجمن هاي خودجوش و تشکل هاي مردمی فعال در زمینه
درمان معتادان ، تقویت باورهاي دینی و رویداد هاي مذهبی و تقویت نشاط اجتماعی رامهم ترین راهکارهاي حفظ سلامت جامعه و

 
پیشگیریاز بروز اعتیاد عنوان کرد. 

معاون فرهنگی و اجتماعی سازمان منطقه آزادکیش، تاکید کرد: دسترسی آسان و مقادیر فراوان مواد مخدر راه را براي افزایش اعتیاد

 
در جامعه باز می کند ، به همین دلیل درسطح جزیره باید دسترسی سخت شده و با فراوانی مواد مخدر مقابله کرد. 

علی فائقی دبیر شوراي هماهنگی مبارزه با مواد مخدر کیش نیز با ارائه آمار مقایسه اي مصرف مواد مخدر از سال هاي گذشته تا
کنون همچنین تشریح رده هاي سنی و جنسیت مصرف کنندگان گفت: خوشبختانه کمترین میزان مصرف مواد توهم زا را در کیش

 
داریم و معتاد متجاهر به معناي سرزمین اصلی در جزیره جایگاهی ندارد. 

 
وي افزود: مواردي که مسافران سایر شهرها بودند، با همت نیروي انتظامی جمع آوري و به خارج از جزیره منتقل می شوند. 

فائقی با بیان اینکه از تیر سال گذشته هماهنگی هاي استانی و بین استانی انجام طرح جمع آوري معتادان متجاهر پیگیري و اسفند
99 طرح آغاز شده افزود: براي نخستین بار طرح شناسایی، جمع آوري و ساماندهی معتادان متجاهر با همکاري و تلاش هاي بی وقفه
نیروي انتظامی ویژه کیش، ستاد مبارزه با مواد مخدر جزیره و زحمات مرکز توسعه سلامت با تامین مالی از سوي معاونت فرهنگی و

 
اجتماعی در 3 مرحله عملیاتی شد. 

فائقی از کاهش آمار جرائم در جزیره پس از اجراي این طرح خبر داد و تصریح کرد: تمهیدات لازم براي کاهش هرچه بیشتر تعداد
معتادان به خوبی انجام می شود. درمان اعتیاد افراد ساکن کیش، جانمایی دستگاه ایکس ري در مبادي ورودي براي بازرسی کامیون

 
ها ، همچنین طرح اشتغالزایی و کارآفرینی براي معتادان نیز در دستورکار قرار گرفته تا پس از درمان، مشغول به کار شوند. 



علی فائقی دبیر شوراي هماهنگی مبارزه با مواد مخدر کیش خواستارمشارکت و اطلاع رسانی حداکثري در خصوص اعتیاد از سوي
مسئولل ادارات از جمله آموزش و پرورش،بسیج، کمیته امداد امام خمینی ره، بهزیستی، مرکز توسعه سلامت کیش، مراکز علمی و
دانشگاه ها، متخصصین، کارشناسان، دانشجویان، دانش آموزان و حفاظت و صیانت از سلامت نوجوانان و جوانان به عنوان مهمترین

 
سرمایه هاي اجتماعی شد. 

مطهري زاده رییس دادگستري کیش نیز از اهتمام جدي دستگاه قضا در جزیره کیش براي مقابله با معضل اعتیاد خبر داد و تصریح
کرد: اگرچه برخورد بامعتادان متجاهر وظیفه و اولویت ما است اما همه فعالیت ها بر مدار قانون ضروري است و دستگاه هاي نظارتی ،
امنیتی و پلیس نیز باید درچارچوب قانون حرکت کنند و با ارائه گزارش درخصوص معتادان متجاهر براي صدور حکم قضایی روند

 
قانونی مقابله با این افراد را تسریع کنند. 

وي از تغییر رویکرد دادگستري کیش و اولویت برنامه هاي پیشگیرانه در مقایسه با برخوردهاي قهري خبر داد و گفت: اگرچهبا
نعتادان متجاهر برخورد قاطع خواهیم داشت اما اولویت ما صدور احکام سنگین براي توزیع کنندگان و فروشندگان مواد با هدف

 
کاهش عرضه در سطح جزیره کیش است. 

وي با تاکید بر ضرورت تبلیغات محیطی گسترده و استفاده ازظرفیت هاي رسانه ملی درجهت افزایش آگاهی عمومی در زمینه
خطرات اعتیاد و شناسایی انواع مواد مخدر گفت : استفاده ازکارشناسان شوراي مبارزه با مواد مخدر و پلیس براي افزایش سطح آگاهی
دانش آموزان ، تقویت نهادهاي مرتبط با فرهنگ سازي و کمک به کمپ هاي ترك اعتیاد ، و برنامه ریزي براي هدایت صحیح افراد

 
پس از طی دوره بازپروري و خروج از کمپ هاي ترك اعتیاد راهکارهاي مقابله با بروز اعتیاد در جامعه است. 

وي با تقدیراز تلاش شوراي و پلیس مبارزه با مواد مخدر و ادارهاطلاعات کیش براي تلاش هاي شبانه روزي درجهت مقابله بابلاي
خانمانسوز اعتیاد ، اظهار داشت : در جزیره اي که از آن به عنوان جزیره پاك وعاري از اعتیاد نام می بریم باید تبلیغات و فرهنگسازي

 
براي ریشه کنی اعتیاد تقویت شود. 

کریمی مدیر گمرك کیش نیز ، خریداري دستگاه ایکس ري ویژه کامیون ها رایکی از نیازمندي هاي اساسی درحوزه نظارت
هایگمرکی عنوان کرد و گفت : یکی از وظایف گمرك مبارزه با قاچاق است وبراي این منظورابزارهاي لازم ازجمله ایکس ري هاي

 
مجهز در بندرگاه براي تردد کامیون ها ضروري است . 

سرهنگ جمالی فرمانده نیروي انتظامی ویژه کیش با بیان اینکه آمار مقایسه اي کشفیات مواد مخدر درسال 98و 99 مبین تقویت
فعالیت هاي مقابله اي براي ریشه کنی اعتیاد و افزایش نظارت در بخش هاي مختلف است گفت: براي مقابله موفق باید به ابزار
پیشرفته مجهزبود ازاین رو تهیه ایکس ري ویژه کامیون ها ، پشتیبانی وتعمیر ایکس ري ویژه خودروهاي سواري در بندرگاه علاوه بر
افزایش رضایتمندي مسافران به دلیل تسریع عملیات نظارت گمرکی ، دقت نظارت را هم افزایش خواهد داد وباید به جدیدت پیگیري

 
شود. 

وي همچنین تاکید کرد: قایق هاي تندرو براي عملیات هاي دریایی و پشتیبانی خودرویی ، دوربین هاي چهره خوان و پهپادها براي

 
گشت در مناطق پر درخت و سواحل از جمله نیازمندي هاي پلیس مبارزهبا مواد مخدراست. 

فرمانده نیروي انتظامی ویژه کیش با اشاره به اینکه اجراي طرح جمع آوري معتادان متجاهر درماه هاي پایانی سال گذشته سبب
شدتا آمار سرقت هاي کوچک و بزرگ در جزیره به طرز چشمگیري کاهش یابد تاکید کرد: افزایش فعالیت هاي نظارتی براي حفظ

 
امنیت و رضایتمندي گردشگران در جزیره کیش که یک مقصدمطلوب گردشگري کشوراست بسیار ضروري است. 

وي ابراز امیدواري کرد با اجرایی شدن راهکارهاي ارائه شده دراین شورا و همچنین برنامه ریزي براي حمایت از معتادان پس از دوره

 
هاي بازپروري ، سلامت محیط اجتماعی جزیره کیش حفظ و تقویت شود. 

شقایق کهور زاده رییس اداره بهزیستی کیش نیز از امضاي تفاهم نامه با اداره آموزش و پرورش کیش با هدف برگزاري دوره هاي
آموزشی و ارائه خدمات مشاوره اي به خانواده ها و دانش آموزان درجهت پیشگیري از اعتیاد و رفع مشکلات ناشی از این معضل

اجتماعی خبر داد.



افزایش استقبال از طرح کارورزي+ مبلغ کمک هزینه

منبع: خبر اقتصاديشماره خبر:  152  |  تاریخ: 1400/03/11

آخرین آمار عملکرد طرح کارورزي از افزایش استقبال از این طرح حکایت دارد؛ به نحوي که بیش از 143 هزار نفر از فارغ
التحصیلان در طرح ثبت نام کرده و 10 هزار بنگاه اقتصادي نیز مشمول معافیت بیمه اي شده اند.

اقتصادگردان- آخرین گزارش عملکرد اجراي طرح کارورزي حاکی از آن است که تا امروز 143 هزار و 24 نفر از داوطلبان، ثبت
نام و واجد شرایط شناخته شده اند که از این تعداد 53 هزار و 231 نفر منجر به عقد قرارداد شده است؛ همچنین 19 هزار و 945
بنگاه اقتصادي در این طرح ثبت نام کرده و 10 هزار و 151 واحد مشمول معافیت بیمه اي شده اند. آمارهاي مذکور نشان می دهد
که تعداد متقاضیان و بنگاههاي ثبت نام کرده نسبت به ماههاي گذشته از روند روبه رشدي برخوردار بوده که نشان از افزایش استقبال

 
از این طرح دارد. 

در بین استانهاي مجري طرح، استان فارس همچنان پیشتاز بیشترین تعداد داوطلب واجد شرایط، بنگاه پذیرنده و قرارداد منعقده بوده

 
است. کمترین تعداد بنگاه پذیرنده و قرارداد منعقده نیز به هرمزگان تعلق دارد. 

داوطلبان فارغ التحصیل دانشگاهی و بنگاههاي اقتصادي جهت بهره مندي از مزایاي دوره کارورزي و معافیت بیمه اي می توانند به

 
سامانه کارورزي وزارت کار به نشانی https://karvarzi.mcls.gov.ir مراجعه و ثبت نام کنند. 

مهمترین مزیت پیش بینی شده براي کارآفرینان و کارفرمایان در
طرح این است که در صورت جذب کارورز، از معافیت حق بیمه

 
سهم کارفرما به مدت حداکثر دو سال برخوردار می شوند. 

از جمله شرایط برخورداري از مزایاي این طرح، داشتن مدرك
دانشگاهی حداقل کارشناسی و سن کمتر از 35 سال در زمان ثبت نام است. همچنین داشتن کارت پایان خدمت یا معافیت از خدمت

 
نظام وظیفه براي متقاضیان مرد الزامی است. 

 
لازم به ذکر است که دوره کارورزي حداکثر سه ماه است و کارورزان طی این مدت بیمه مسئولیت مدنی هستند. 

کمک هزینه کارورزي، وجهی است که در پایان دوره مقدماتی کارورزي و متناسب با مدت آن توسط دولت به کارورز پرداخت می
شود و مبلغ آن به ازاي هر ماه براي مقطع کارشناسی 500 هزار تومان، کارشناسی ارشد 600 هزار تومان و دکترا 700 هزار تومان

 
است که از سوي وزارت کار به کارورزان پرداخت می شود. 

"طرح کارورزي" یکی از برنامه هاي مهم دولت در راستاي رونق تولید و ایجاد اشتغال براي جوانان جویاي کار به ویژه فارغ التحصیلان
است و تسهیل در جذب و بکارگیري جوانان در بنگاهها و ایجاد انگیزه کارآفرینی و کسب و کار در دانش آموختگان براي ورود به بازار



 
کار از مهمترین اهداف اجراي این طرح به شمار می رود. 

وزارت کار با اجراي طرح کارورزي، زمینه آشنایی کارورزان با محیط کار از طریق دوره هاي آموزشی و تامین نیروي کار مورد نیاز
کارفرمایان بنگاههاي اقتصادي را فراهم کرده است.



وزارت نیرو براي تولید برق دست به دامن واحدهاي صنعتی شد

منبع: خبر اقتصاديشماره خبر:  153  |  تاریخ: 1400/03/11

وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: هفته آینده با همکاري وزارت نیرو موافقنامه ایجاد 5000 مگاوات نیروگاه جدید برق
توسط واحدهاي صنعتی و معدنی کشور آغاز خواهد شد.

اقتصادگردان- علیرضا رزم حسینی روز سه شنبه 11 خرداد در حاشیه بازدید از واحدهاي صنعتی استان البرز در جمع
خبرنگاران گفت: البرز یکی از استان هاي صنعتی مهم کشور است که بالغ بر 3500 واحد صنعتی در آن فعالیت دارند و میزان سپرده

 
هاي بانکی این واحدها به بالاي 50 هزار میلیارد تومان می رسد. 

رزم حسینی افزود: این استان به دلیل موقعیت جغرافیایی از یک شرایط خاصی برخوردار است و در تولید برخی از کالاهاي صنعتی

 
رتبه اول کشور را دارد. 

وي با اشاره به برگزاري جلسه ستاد رفع موانع تولید براي حل مشکلات برخی از واحدها، گفت: از برنامه هایی که در البرز دنبال می
کنیم بحث مسئولیت اجتماعی شرکت هاي نامدار و بزرگ است. امروز ما باید بحث خیرین توسعه را از روستا شروع کنیم این هم
توسط شرکت هاي داوطلب که علاقه مند هستند شروع شد تا از محل کارآفرینی آموزش کسب و کار به مردم بدهند. این کار در البرز

 
با اعلام آمادگی 12 شرکت شروع شد. ما راهی نداریم جز این براي اینکه از مهاجرت روستایی جلوگیري کنیم نداریم. 

وزیر صمت ادامه داد: در حوزه معادن هم حدود 6000 معدن در 31 استان کشور آزادسازي و از طریق مزایده عمومی و قانونی به

 
فعالان این حوزه واگذار می شود. 

وي در خصوص موضوع برق تولیدي توسط واحدهاي صنعتی هم اعلام کرد: در حال حاضر 3000 مگاوات برق توسط واحدهاي
صنعتی و معدنی با نیروگاه هایی که این واحدها ایجاد کرده اند تولید می شود. علی رغم این میزان تولید برق توسط واحدهاي
صنعتی و معدنی، هفته آینده هم با همکاري وزارت نیرو موافقنامه 5000 مگاوات نیروگاه جدید آغاز خواهد شد تا مشکل برق توسط

خود واحدهاي صنعتی حل شود.



انعقاد تفاهم نامه سازمان تحقیقات جهاد خودکفایی سپاه و دانشگاه آزاد

اسلامی

منبع: آناشماره خبر:  154  |  تاریخ: 1400/03/11

تفاهم نامه همکاري سازمان تحقیقات جهاد خودکفایی نیروي هوافضاي سپاه و دانشگاه آزاد اسلامی واحد خمینی شهر با
حضور مسئولان منعقد شد.

 
پایان نامه گروه هاي آموزشی فنی و مهندسی و هوافضا تشویق و حمایت مالی می شوند 

تفاهم نامه همکاري سازمان تحقیقات جهاد خودکفایی نیروي هوافضاي سپاه و دانشگاه آزاد اسلامی واحد خمینی شهر با حضور

 
مسئولان منعقد شد. 

به گزارش خبرنگار گروه استان هاي خبرگزاري آنا از خمینی
شهر، تفاهم نامه همکاري سازمان تحقیقات جهاد خودکفایی
نیروي هوافضاي سپاه و دانشگاه آزاد اسلامی واحد خمینی شهر
با حضور محمد اسدیان رئیس مرکز علمی و تحقیقاتی نوآوري و
توسعه شهید فهمیده منطقه مرکزي کشور و فرید نعیمی رئیس

 
این واحد دانشگاهی منعقد شد. 

 
ورود واحد خمینی شهر به موضوعات کارآفرینی 

رئیس مرکز علمی و تحقیقاتی نوآوري و توسعه شهید فهمیده منطقه مرکزي کشور در حاشیه امضاي این تفاهم نامه اظهار کرد: مرکز
شهید فهمیده براي تحقیق اکوسیستم باز، بنا بر بضاعت هاي موجود در حوزه صنعت و دانشگاه، فضایی را ایجاد می کند تا شعار

 
همکاري صنعت و دانشگاه محقق شود. 

محمد اسدیان افزود: باعث خرسندي بوده که دانشگاه آزاد اسلامی واحد خمینی شهر وارد موضوعات کارآفرینی شده و به دنبال حل

 
مشکلات صنعت با استفاده از ظرفیت هاي علمی و تحقیقاتی است. 

 
توجه جدي به کار و اشتغال دانشجویان 

رئیس دانشگاه آزاد اسلامی واحد خمینی شهر نیز با بیان هدف گذاري جدید دانشگاه در توسعه تفکر کارآفرینی و ایده پردازي گفت:

 
تلاش خواهیم کرد تا در برنامه اجرایی، شعار هر دانشجو یک مهارت را محقق کنیم. 

فرید نعیمی ادامه داد: در رویکرد جدید دانشگاه، توجه جدي به کار و اشتغال دانشجویان همزمان با تحصیل و پس از فارغ التحصیلی

 
به ویژه در حوزه همکاري با صنعت مورد تأکید است. 



به گزارش آنا، در پایان این مراسم سند تفاهم نامه همکاري دوجانبه امضا و مقرر شد پایان نامه هاي کارشناسی، کارشناسی ارشد و

 
دکتري در گروه هاي آموزشی فنی و مهندسی و هوافضا مورد تشویق و حمایت مالی قرار گیرند. 

انتهاي پیام/4121/4062/



مدیر کل دفتر تعاونی هاي خدماتی وزارت کار خبر داد: ثبت سومین شرکت

تعاونی سهامی عام نزد سازمان بورس و اوراق بهادار

منبع: اقتصاد طلاییشماره خبر:  155  |  تاریخ: 1400/03/11

مدیر کل دفتر تعاونی هاي خدماتی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی از ثبت سومین شرکت تعاونی سهامی عام نزد سازمان
بورس و اوراق بهادار خبر داد. به گزارش اقتصادطلایی به نقل از مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت تعاون، کار و رفاه

اجتماعی، "علیرضا ناطقی" از ثبت شرکت پست پیشگامان بادپا (تعاونی سهامی (...)

مدیر کل دفتر تعاونی هاي خدماتی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی از ثبت سومین شرکت تعاونی سهامی عام نزد سازمان
بورس و اوراق بهادار خبر داد. به گزارش اقتصادطلایی به نقل از مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی،

 
"علیرضا ناطقی" از ثبت شرکت پست پیشگامان بادپا (تعاونی سهامی (...) 

مدیر کل دفتر تعاونی هاي خدماتی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی از ثبت سومین شرکت تعاونی سهامی عام نزد سازمان بورس و

 
اوراق بهادار خبر داد. 

به گزارش اقتصادطلایی به نقل از مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، "علیرضا ناطقی" از ثبت
شرکت پست پیشگامان بادپا (تعاونی سهامی عام) با شماره ثبت 11829 مورخ 21/01/1400 در فهرست شرکت هاي ثبت شده نزد

 
سازمان بورس و اوراق بهادار به عنوان ناشر اوراق بهادار خبر داد. 

وي افزود: این شرکت تعاونی به عنوان سومین شرکت تعاونی سهامی عام ثبت شده نزد سازمان بورس، بعد از شرکت بیمه تعاون و
خدمات فنی فولاد یزد (تعاونی سهامی عام) است و در نظر دارد نسبت به پذیرش و عرضه سهام خود در تابلوي اول فرابورس اقدام

 
کند. 

ناطقی با اشاره به نقش اساسی شرکت هاي تعاونی نوع جدید و به خصوص شرکت هاي تعاونی سهامی عام خاطر نشان کرد: شرکت
پست پیشگامان بادپا اولین شرکت تعاونی اپراتور پست غیردولتی دارنده پروانه ایجاد و بهره برداري از شبکه ارائه خدمات پستی در
کشور است که در قالب شرکت تعاونی سهامی عام موفق به دریافت پروانه فعالیت کارور (اپراتور) پستی غیردولتی از سازمان تنظیم

 
مقررات و ارتباطات رادیویی شده است. 

مدیر کل دفتر تعاونی هاي خدماتی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: این تعاونی همچنین در زمینه ایجاد بازار مجازي تولید و
واردات و نصب و نگهداري دستگاه هاي فروش هوشمند ATM فعالیت دارد و از مهمترین فعالیت هاي دیگر آن می توان به انجام

 
مطالعات و ارائه طرح امور زیربنایی ISP و فیبرنوري و خدمات IT و ICT اشاره کرد. 

وي افزود: ارائه تمام خدمات پستی در زمینه هاي فیزیکی، الکترونیکی، مالی و لجستیک با استفاده از فناوري هاي نوین اطلاعات،
سرمایه گذاري داخلی و خارجی به عنوان هلدینگ در تمام موارد مرتبط با ارتباطات و فن، تامین و تجهیز نیروي انسانی براي اجراي
خدمات پستی و حمل و نقل، تجارت الکترونیک و تجارت سیار و پرداخت و دریافت اینترنتی و فر یندهاي چهارگانه قبول، جمع

 
آوري، رهسپاري و توزیع با استفاده از فن آوریهاي نوین اطلاعات از دیگر فعالیت هاي آن است. 



ناطقی تاکید کرد: این شرکت تعاونی قصد دارد درشرکت هاي دانش بنیان، نوآور و استارت آپ ها در حوزه تخصصی پست و لجستیک
و زنجیره تامین فراگیر و همچنین کارآفرینی و شتابدهی کسب و کارهاي نو و کارآفرینانه در بخش تعاون نیز سرمایه گذاري و فعالیت

 
مستمر داشته باشد. 

شرکت پست پیشگامان بادپا (تعاونی سهامی عام) با سرمایه اي بالغ بر 3 هزار میلیارد ریال موفق شده است تعداد 115 نفر را بطور
مستقیم و بیش از 3 هزار نفر را بطور غیرمستقیم مشغول به کار کند.



جدول پخش مدرسه تلویزیونی چهارشنبه دوازدهم خرداد در تمام مقاطع

تحصیلی

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  156  |  تاریخ: 1400/03/11

براساس اعلام آموزش و پرورش، جدول پخش مدرسه تلویزیونی براي چهارشنبه دوازدهم خرداد در تمام مقاطع تحصیلی
مشخص شد.

به گزارش حوزه آموزش و پرورشگروه علمی پزشکی باشگاه
خبرنگاران جوان، آموزش و پرورش برنامه آموزشی مدرسه

 
تلویزیونی چهارشنبه دوازدهم خرداد را مشخص کرد. 

 
فنی و حرفه اي و کاردانش 

 
ساعت11:00 تا 11:25 

لباس شب و عروس -رشته خیاطی - پایه 11- شاخه

 
کاردانش 

 
ساعت11:25تا 11:50 

 
کارگاه نوآوري و کارآفرینی- رشته شایستگی هاي غیر فنی- پایه 11-شاخه فنی و حرفه اي و کاردانش 

 
ساعت 11:50تا12:15 

 
دانش فنی تخصصی-رشته ماشین ابزار -پایه 10-شاخه فنی و حرفه اي 

 
ساعت 12:15تا12:40 

 
الگو سازي - رشته طراحی و دوخت - پایه 10-شاخه فنی و حرفه اي 

 
ساعت12:40 تا 13:00 

 
چهل تیکه دوزي - رشته طراحی و دوخت- پایه 10-شاخه فنی و حرفه اي 

 
متوسطه اول 

 
ساعت14:30تا15:00 

 
ادبیات فارسی 

 
پایه هفتم 

ساعت15:00تا15:30 



 
ادبیات فارسی 

 
پایه هشتم 

 
ساعت 15:30 تا 16:00 

 
ادبیات فارسی 

 
پایه نهم 

 
دوره آموزش مجازي متوسطه 

 
ساعت 16:00تا 16:30 

 
آموزش معلمان 

 
تولید محتواي الکترونیکی 

 
متوسطه دوم 

 
ساعت 16:30تا17:00 

 
زبان انگلیسی سه - پایه 12- مشترك تمام رشته ها 

 
ساعت 17:00تا 17:30 

 
زیست شناسی سه - پایه 12 - رشته علوم تجربی 

 
ساعت 20:40 تا 21:10 

 
ادبیات فارسی- پایه 12- مشترك تمام رشته ها 

 
ساعت 21:10 تا 21:40 

 
مشاور تحصیلی 

 
ساعت8 جغرافیا3 

 
ساعت8:30 جغرافیا3 

 
ساعت9 جغرافیا3 

 
ساعت9 جغرافیا3 

 
ساعت9:30 سوالات علوم وفنون ادبی 

 
ساعت10 سوالات علوم وفنون ادبی 

 
شبکه قرآن و معارف سیما 



 
ساعت 8 تا 8:30 صبح - علوم و معارف قرآنی 1 - پایه 10 - رشته علوم و معارف اسلامی 

 
ساعت 8:30 تا 9 صبح - احکام 1 - پایه 10 - رشته علوم و معارف اسلامی 

 
متوسطه اول 

 
ساعت 15 تا 15:30 - آموزش قرآن پایه 9 

 
متوسطه دوم 

ساعت 15:30 تا 16 - دین و زندگی 1 - پایه 10 - رشته ریاضی فیزیک و علوم تجربی



قطعی مکرر برق به گلخانه هاي بهمئی خسارت زد

منبع: آخرین خبرشماره خبر:  157  |  تاریخ: 1400/03/11

 
قطعی مکرر برق به گلخانه هاي بهمئی خسارت زد 

صدا و سیما/ به علت قطع مکرر برق واحدِهاي گلخانه اي

 
در شهرستان بهمئی دچار خسارت شد. 

قطعی مکرر برق در شهرستان بهمئی در چند روز اخیر
مشکلات زیادي را براي مردم این شهرستان ایجاد کرده

 
است. 

صاحب یکی از مجتمع هاي بزرگ شهرستان بهمئی گفت: قطعی برق که بدون اطلاع قبلی و بدون جدول زمان بندي بوده، باعث شده

 
که در این مجتمع 10 واحد گلخانه اي با کشت انواع محصولات دچار خسارات زیادي شود. 

وي با بیان اینکه محصولاتِ این واحد هاي گلخانه اي به کشور هاي حوزه خلیج فارس صادر می شود؛ اضافه کرد: قطع برق، باعث از

 
دست رفتنِ کیفیت، پوسیدگی محصولات و توقفِ صادرات محصولات تولیدي این واحد بزرگ گلخانه اي به خارج از کشور شود. 

یکی دیگر از گلخانه داران هم گفت: براي تأمین و غنی سازي خاك گلخانه میلیون ها تومان از دیگران قرض گرفتیم که با قطع برق

 
محصولم از دست رفت و کسی هم جوابگوي ضرر و زیان و بدهکاري هاي من نیست. 

فرد دیگري از گلخانه داران این شهر، با اشاره به اینکه مسئولان به صورت مداوم جوانان را به ایجاد اشتغال و کارآفرینی دعوت می
کنند، اما اینگونه در کار تولیدي به ما خسارت وارد می شود و حمایت هم نمی شویم، بیان کرد: ما همه سرمایه خودمان را براي کمک
به تولید به کار گرفته ایم، تا به اقتصاد خانواده، شهر و کشورمان کمک کنیم، اما در ابتداي مسیر دچار خسارت ناگهانی شدیم و

 
محصولاتمان از بین رفت. 

 
آخرین خبر کهگیلویه و بویراحمد در اینستاگرام : 
https://instagram.com/yasuj_today



50 میلیون دوز واکسن تا پایان شهریور تحویل وزارت بهداشت خواهد شد

منبع: صبحانه آنلاینشماره خبر:  158  |  تاریخ: 1400/03/11

رئیس ستاد اجرایی فرمان امام اعلام کرد: تا پایان خرداد حداقل 3 میلیون دوز و تا شهریور 50 میلیون دوز واکسن کووایران
تحویل وزارت بهداشت خواهیم داد.

به گزارش صبحانه،با افتتاح صدها پروژه توسط بنیاد برکت، از امروز 500 روستاي محروم کشور داراي آب شرب شدند و براي

 
آبرسانی به 500 روستاي دیگر هم تفاهمنامه همکاري امضا شد. 

صبح امروز آیین " باران برکت" ، با حضور رئیس ستاد اجرایی فرمان امام، مدیران عامل بنیاد برکت و بنیاد احسان، مدیرعامل شرکت
آبفا و معاون وزیر جهاد کشاورزي و جمعی از مسئولین این دو وزارتخانه در محل نمایشگاه دائمی ستاد اجرایی فرمان امام در تهران
آیین امضاي تفاهمنامه بنیاد برکت با دو وزارتخانه براي آبرسانی به 500 هزار روستایی و احیاي 300 قنات و ایجاد 12هزار شغل

 
برگزار شد. 

محمد مخبر، رئیس ستاد اجرایی فرمان امام در این مراسم گفت: حدود یکسال پیش تفاهمنامه اي را با وزارت نیرو امضا کردیم و
متعهد شدیم که در آبرسانی به 500 روستاي محروم و بی آب کشور مشارکت کنیم و امروز با افتتاح این پروژه ها در نقاط مختلف

 
کشور، بیش از 500 هزار نفر از آب شرب برخوردار خواهند شد. 

وي افزود:حجم سرمایه گذاري براي بهره برداري ازاین طرحها بیش از 610 میلیارد تومان بوده که 400 طرح به صورت لوله کشی و

 
100 طرح به صورت آبرسانی سیار صورت گرفته است. 

رئیس ستاد اجرایی فرمان امام خاطرنشان کرد: در این سالها هرجا در کشور مردم به مشکلی برخوردند و احساس کردیم معضلی در
سطح بالا به وجود آمده، ستاد اجرایی فرمان امام درحد توانش ورود کرده و با مدل جهادي و مردمی براي رفع معضل اقدام کرده، چه
در بحث واکسن و دارو و تجهیزات پزشکی، چه ایجاد اشتغال و محرومیت زدایی، چه توزیع بسته هاي معیشتی بین آسیب دیدگان
کرونا و امدادرسانی در سیل و زلزله و تأمین امنیت زنجیره غذایی و در این مورد هم آبرسانی به روستاها و احیاي قنات ها درمناطقی

 
که ازاین بحران رنج میبرند. 

مخبر در بخش دیگري از سخنانش به بحث تولید نخستین واکسن ایرانی کرونا توسط ستاد اجرایی فرمان امام اشاره کرد و گفت:
همانطور که وزیر بهداشت اعلام کردند باتوجه به موفقیت خیره کننده واکسن کوو ایران برکت در مراحل مطالعات بالینی، به زودي
مجوز تزریق اورژانسی این واکسن صادر خواهد شد و یک میلیون دوز از این واکسن که قبلا در کارخانه شفافارمد تولید و انبار شده در

 
اختیار مردم قرار میگیرد. 

 
وي ادامه داد: تا پایان خرداد حداقل 3 میلیون دوز و تا شهریور 50 میلیون دوز واکسن تحویل وزارت بهداشت خواهیم داد. 

رئیس ستاد اجرایی فرمان امام با تأکید بر امن و موثر بودن این واکسن افزود: اولین دوز این واکسن در مرحله تست انسانی به دخترم
تزریق شد و خودم هم با افتخار همین واکسن ایرانی را با اطمینان کامل خواهم زد و همانطور که قبلا هم اعلام کردیم علیرغم

 
درخواست 7 کشور براي خرید آن، تا زمانی که نیاز مردم داخل کشور تأمین نشود برنامه اي براي صادرات آن نخواهیم داشت. 

علیمراد اکبري معاون آب و خاك وزارت جهادکشاورزي نیز در این مراسم گفت: از مخبر بابت ورود جدي و پیگیرانه به بحث آب و
احیاي قنات ها از طرف خودم و از طرف آقاي وزیر تشکر می کنم، احیاي قنات یعنی احیاي زمین، احیاي روستا و نهایتا احیاي

 
کشاورز که مهمترین عامل رونق یک کشور است. 

وي افزود:امروز بنیاد برکت اسباب یک اتفاق کلیدي رافراهم کرده، با همکاري بنیادبرکت و به خدمت گرفتن توان خود مردم، باید
قنوات که یک میراث بزرگ ومحصول ابتکار خود کشاورزان است را حفظ و مرمت کنیم چراکه آن را بهترین مسیر براي حل مشکل و

رونق کشاورزي میدانیم. 



حمیدرضا جانباز مدیرعامل شرکت آبفاي کشور و معاون وزیر نیرو نیز دراین مراسم گفت: در کمتر از یکسال به همت ستاداجرایی
فرمان امام و ورود جهادي بنیاد برکت 500 هزار نفر در روستاها ازامروز آب شرب لوله کشی برخوردار شدند، این کار با قواعد دست و
پاگیر دولتی قابل اجرا نبود و با دستور مخبر این پروژه ها بدون توقف و بوروکراسی معمول انجام شد، باتوجه به سال کم آب و خشکی

 
که درپیش داریم این پروژه ها میتواند موجب نجات جان بسیاري از روستاها شود. 

معاون وزیر نیرو افزود:از طریق بنیاد احسان و به کارگیري توان گروه هاي جهادي نیز آبرسانی سیار به 130 روستا در سیستان و

 
بلوچستان را آغاز کردیم که جا دارد بابت راه اندازي این نهضت آبرسانی از ستاد اجرایی قدردانی کنم. 

در ادامه این برنامه، در ارتباطی ویدئوکنفرانسی با چهار استان، مهمانان در جریان جزئیات برخی از 500 طرح "باران برکت" قرار
گرفتند و با دستور رئیس ستاد اجرایی فرمان امام به بهره برداري رسیدند.



مهرعلیزاده: کنکور را حذف خواهم کرد

منبع: برترین هاشماره خبر:  159  |  تاریخ: 1400/03/11

نامزد انتخابات ریاست جمهوري گفت: ظرفیت ها اجازه می دهند دانشجو بر اساس فاکتورهاي دیگر انتخاب شود از این رو
حذف کنکور از برنامه ها اساسی بنده است.

خبرگزاري مهر: نامزد انتخابات ریاست جمهوري گفت: ظرفیت ها اجازه می دهند دانشجو بر اساس فاکتورهاي دیگر انتخاب

 
شود از این رو حذف کنکور از برنامه ها اساسی بنده است. 

محسن مهرعلیزاده نامزد سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري، عصر امروز (سه شنبه) در برنامه صداي جوان که عصر امروز از
رادیو جوان پخش شد به معرفی خود پرداخت و گفت: سه فرزند دارم که هر سه در تهران زندگی می کنند. منزل من 280 متر است

 
و یک تویوتاي ساخت 2009 دارم. از دیدگاه اطرافیان منضبط، پرکار و خانواده دوست هستم. 

وي در رابطه با سیاست دولت او براي حل مشکل مسکن، افزود: کنترل نقدینگی و کاهش نرخ تورم سبب مهار قیمت مسکن خواهد

 
شد. 

نامزد انتخابات ریاست جمهوري در رابطه با فضاي علمی و دانشگاهی، گفت: اصلاحات اساسی در بنیان هاي دانشگاهی ضروري است.
دانشگاه ها باید به سمت راهبردها براي مشارکت در حل مسائل کشور هدایت شوند، دانشگاه باید در تعامل با جامعه و در جهت

 
نیازهاي آنها حرکت کنند و نباید یک تافته جدا بافته باشد. 

مهرعلیزاده ادامه داد: پشتیبانی از کارهاي علمی و فناوري،
پشتیبانی از همکاري هاي استاد و دانشجو و موارد دیگر از
راهکارهایی هستند که براي بهبود وضع فضاي آموزش عالی

 
کارساز خواهد بود. 

وي درباره صیانت از سبک زندگی ایرانی اسلامی، گفت: خانواده،
بنیان جامعه است و اگر بتوانیم مسائلی را در خانواده حل کنیم

 
معضلات بسیاري از سطح جامعه پاك می شود. 

نامزد انتخابات ریاست جمهوري اضافه کرد: در این راستا، کمک به تامین نیازهاي بهداشتی، فرهنگی، ایجاد اشتغال، کمک به معیشت
و بهبود وضع سفره خانواده ها، کمک به تامین مسکن خانوارها، تسهیل فعالیت هاي فرهنگی و دینی براي امیدوار ساختن خانواده

 
ایرانی اثرگذار خواهد بود 



مهرعلیزاده درباره با موضوع کنکور، گفت: اصرار بر حفظ و نگه داشتن کنکور بیهوده است. ظرفیت ها اجازه می دهند دانشجو بر

 
اساس فاکتورهاي دیگر انتخاب شود از این رو حذف کنکور از برنامه ها اساسی بنده است. 

وي درباره رونق تولید، تاکید کرد: اولین کاري که خواهم کرد، حذف بخش نامه هایی که ترمز تولید هستند خواهد بود، با حذف این
موانع در حدود یک ماه نفس تولید باز خواهد شد. همچنین به پنج دهک پایین جامعه حداقل پنج برابر مبلغ فعلی، یارانه اعطا خواهد

 
شد تا اندکی به معیشت آنها کمک و از سطح فقر آنها کاسته شود. 

نامزد انتخابات ریاست جمهوري درباره موضوع سربازي، تصریح کرد: یک لایحه براي لغو سربازي و یا اگر لغو مقدور نبود تبدیل

 
سربازي به گذراندن یک دوره اجباري در بخش هاي تخصصی یا حتی شرکت هاي خصوصی تنظیم خواهم کرد. 

مهرعلیزاده با اشاره به اینکه کار دولت در تشویق مردم به بورس غلط بود، تاکید کرد: نه اینکه فعالیت در بورس غلط باشد اما نحوه

 
ترغیب مردم و روندي که اتفاق افتاد اشتباه بود. 

وي درخصوص مبارزه با قاچاق کالا، گفت: یک تحول ساختاري در نظام گمرکی مورد نیاز است، نظارت تشکل هاي صنفی و اجتماعی
مثل اتاق بازرگانی باید تقویت شود، همچنین بخش خصوصی کارآفرین مثل «استارتاپ ها» و پشتیبانی از بخش خصوصی می تواند

 
مانع قاچاق باشد. 

نامزد انتخابات ریاست جمهوري درباره اصلاح ساختار بودجه، اظهار داشت: ایجاد انضباط مالی در یودجه و تخصیص منابع بر اساس
معیار کارآیی و عملکرد، دو راهبرد مهم در این راستا است. امروز تخصیص بودجه با چانه زنی اتفاق می افتد و بودجه با توجه به

 
نیازهاي مالی به نهادها تعلق نمی گیرد. 

مهرعلیزاده خاطرنشان کرد: حتماً مداخله دولت در امور اقتصادي و اجتماعی باید کاسته شود و همچنین امور مختلف جامعه باید به

 
مردم واگذار شود و نقش دولت کمتر و کمتر شود. 

وي با بیان اینکه یارانه هاي انرژي باید به اقتصاد ملی بازگردانده شود، تاکید کرد: اگر منابع حاصل از اصلاح یارانه ها به جامعه و

 
اقتصاد برگردد، اقدامات بسیار زیادي می توان انجام داد. مبلغ یارانه انرژي در کشور مبلغ بسیار زیادي است. 

نامزد انتخابات ریاست جمهوري در پاسخ به سوال شهروندي مبنی بر بهبود وضعیت معیشتی مردم، تصریح کرد: اولین کار ما در مورد
قشر آسیب پذیر خواهد بود و یارانه هاي نقدي قشر آسیب پذیر جامعه را حداقل پنج برابر خواهم کرد. همچنین با برنامه هایی که

 
داریم در چهار سال، چهار میلیون شغل ایجاد خواهیم کرد. 

مهرعلیزاده درخصوص معضل خام فروشی، افزود: خام فروشی به ویژه درباره مواد معدنی، موضوعی است که باید هر چه سریع تر به

 
آن رسیدگی شود. تسهیلات ویژه و جایزه هاي صادراتی براي صنایع در نظر خواهیم گرفت، تا مسیر صادرات محصولات میسر شود. 

وي افزود: همچنین با تثبیت بازار، اجازه نمی دهیم تولید کننده اي که به سختی بازاریابی کرده مشتري خود را از دست بدهد؛ فضاي

 
امنی براي تولیدکنندکان فراهم خواهیم کرد. 

نامزد انتخابات ریاست جمهوري درباره واحدهاي تولیدي تعطیل شده یا احداث واحدهاي جدید، بیان کرد: اولین برنامه من در این



 
زمینه رفع موانع اداري و دیوان سالاري است که این موضوع می تواند 60 درصد، ظرفیت موجود را به کار ببندد. 

مهرعلیزاده تاکید کرد کرد: به بانک ها اجازه نخواهیم داد از تولید کننده سود 30 درصد بگیرد یا اگر قرار است وام اعطا شود

 
بازگرداندن آن به مرحله تولید موکول شود، این موضوعات تولید کنندگان را زمین گیر کرده است. 

وي در بخش دیگر این گفتگو با بیان اینکه امید داریم ارزش هاي ارزشمند دینی که به آن پاییند هستیم را در عملکرد به مردم
منتقل کنیم و با ریا کاري جوانان را پس نزنیم و بدبین نکنیم، افزود: دخالت فزاینده دولت در اقتصاد، باعث رانت و فساد شده است،

 
همچنین عدم اجراي یک الگوي صحیح و شناخته شده در کشور از نقاط ضعف فعلی کشور است. 

نامزد انتخابات ریاست جمهوري تصریح کرد: افزایش بیکاري، گسترش خط فقر، کاهش امید اجتماعی و اعتماد بین دولت و مردم

 
نگران کننده است. 

مهرعلیزاده با بیان اینکه مهمترین نکاتی که براي انتخاب مدیران در دولت در نظر گرفته ام، کارآمد بودن، نخبه بودن، فعال و پر کار
بودن، امیدوار بودن و مومن بودن است، گفت: اعلام می کنم میانگین سنی دولت من زیر 45 سال خواهد بود. باید بانک اطلاعاتی از
متخصصان و کارآفرینان براي اداره کشور تهیه شود تا بدون توجه به جهت گیري و تفکر افراد همه براي اصلاح وضع موجود به میدان

 
بیایند. 

وي در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه براي تحقق اقتصاد مقاومتی چه خواهید کرد؟، گفت: مفهوم اقتصاد مقاومتی این است که با اتکا
به توانمندي هاي داخلی تحریم ها را بی اثر کنیم. کشور ما این قابلیت را دارد، اگرچه تحریم ها می توانند سرعت را در مسیر

 
پیشرفت کم کنند اما نمی توانند ما را متوقف کنند. موارد بسیاري در زمینه اقتصاد مقاومتی عمل نشده است که باید به آن بپردازیم 

نامزد انتخابات ریاست جمهوري در پایان گفت: آینده براي جوانان است، هرچه در کشور است براي نسل آینده است؛ امیدوارم جوانان
با استعدادهایی که دارند آینده خوبی را براي کشور و نسل هاي بعدي بسازند.



در تمام اقدامات اولویت اول ما تامین نیاز از شرکت هاي
شهرستان بندرماهشهر است/همکارانم شبانه روزي و دلسوزانه براي

برپایی این نمایشگاه تلاش کردند

در تمام اقدامات اولویت اول ما تامین نیاز از شرکت هاي شهرستان بندرماهشهر

است/همکارانم شبانه روزي و دلسوزانه براي برپایی این نمایشگاه تلاش کردند

منبع: پترونیوزشماره خبر:  160  |  تاریخ: 1400/03/11

در دومین روز از برگزاري نمایشگاه توانمند سازي و حمایت از شرکتهاي منطقه که براي اولین بار در شهرستان بندرماهشهر

 
برگزار می شود، 22 تفاهم نامه بین شرکت عملیات غیرصنعتی و شرکت هاي منطقه امضا شد. 

به گزارش پترونیوز و به نقل از روابط عمومی شرکت عملیات
غیرصنعتی و خدمات صنایع پتروشیمی در دومین روز از برگزاري
نمایشگاه توانمند سازي و حمایت از شرکتهاي منطقه که براي
اولین بار در شهرستان بندرماهشهر برگزار می شود، 22 تفاهم

 
نامه بین شرکت عملیات غیرصنعتی و شرکت هاي منطقه امضا شد. 

محسن آتش زمزم با اشاره به این نکته که شرکت عملیات غیرصنعتی خود را مکلف به حمایت از تولیدکنندگان و شرکت هاي بومی
می داند اظهار کرد: در سال هاي اخیر تلاش کردیم هرآنچه که در منطقه امکان تامین آن وجود دارد را در شهرستان تهیه کنیم و
حتی در خریدهاي مربوط به شوراي راهبردي نیز که بر عهده شرکت عملیات غیرصنعتی است، اولویت را با تامین کنندگان داخلی

 
قرار می دهیم. 

وي برگزاري این نمایشگاه را نقطه عطفی در توجه به تولید کنندگان و تامین کنندگان بومی دانست و گفت: در نمایشگاه
توانمندسازي شرکت هاي منطقه اي با بخش دیگري از فعالین حوزه هاي تولید و تامین شهرستان آشنا شدیم و نتیجه آن امضا این

 
22 تفاهم نامه است که امیدواریم در کنار سایر تفاهم نامه ها موجب رونق تولید و اشتغال زایی در شهرستان شود. 

مدیرعامل شرکت عملیات غیرصنعتی در بخش پایانی صحبت هاي خود به روند آماده سازي محل نمایشگاه اشاره کرد و گفت:
بسیاري از بازدیدکنندگان از نمایشگاه شاید اصلا متوجه نشوند که اینجا یک سالن ورزشی است و جا دارد از همکارانم که به واقع در

 
این مدت پرتلاش و دلسوزانه در صحنه حاضر شدند و توانستند الزامات برپایی این نمایشگاه را در این سطح فراهم کنند تقدیر کنم. 

گفتنی است که آتش زمزم به همراه حبیب آقاجري نماینده شهرستان بندرماهشهر در مجلس شوراي اسلامی و حجت الاسلام عبادي
امام جمعه شهر چمران از غرفه هاي این نمایشگاه بازدید کردند و با تولید کنندگان و تامین کنندگان بومی شهرستان به گفت و گو

 
پرداختند. 

پایان پیام



کنکور را حذف خواهم کرد/ کنترل نقدینگی مسکن را مهار می کند

منبع: مرصاد نیوزشماره خبر:  161  |  تاریخ: 1400/03/11

مهرعلیزاده در رادیو جوان: کنکور را حذف خواهم کرد/
کنترل نقدینگی مسکن را مهار می کند مرصاد نیوز: نامزد
انتخابات ریاست جمهوري گفت: ظرفیت ها اجازه می دهند
دانشجو بر اساس فاکتورهاي دیگر انتخاب شود از این رو

 
حذف کنکور از برنامه ها اساسی بنده است. 

به گزارش شبکه اطلاع رسانی مرصاد ، به نقل از خبرگزاري
مهر ، محسن مهرعلیزاده نامزد سیزدهمین دوره انتخابات

ریاست جمهوري، عصر امروز (سه شنبه) در برنامه صداي جوان که عصر امروز از رادیو جوان پخش شد به معرفی خود پرداخت و
گفت: سه فرزند دارم که هر سه در تهران زندگی می کنند. منزل من 280 متر است و یک تویوتاي ساخت 2009 دارم. از دیدگاه

 
اطرافیان منضبط، پرکار و خانواده دوست هستم. 

وي در رابطه با سیاست دولت او براي حل مشکل مسکن، افزود: کنترل نقدینگی و کاهش نرخ تورم سبب مهار قیمت مسکن خواهد

 
شد. 

نامزد انتخابات ریاست جمهوري در رابطه با فضاي علمی و دانشگاهی، گفت: اصلاحات اساسی در بنیان هاي دانشگاهی ضروري است.
دانشگاه ها باید به سمت راهبردها براي مشارکت در حل مسائل کشور هدایت شوند، دانشگاه باید در تعامل با جامعه و در جهت

 
نیازهاي آنها حرکت کنند و نباید یک تافته جدا بافته باشد. 

مهرعلیزاده ادامه داد: پشتیبانی از کارهاي علمی و فناوري، پشتیبانی از همکاري هاي استاد و دانشجو و موارد دیگر از راهکارهایی

 
هستند که براي بهبود وضع فضاي آموزش عالی کارساز خواهد بود. 

وي درباره صیانت از سبک زندگی ایرانی اسلامی، گفت: خانواده، بنیان جامعه است و اگر بتوانیم مسائلی را در خانواده حل کنیم

 
معضلات بسیاري از سطح جامعه پاك می شود. 

نامزد انتخابات ریاست جمهوري اضافه کرد: در این راستا، کمک به تامین نیازهاي بهداشتی، فرهنگی، ایجاد اشتغال، کمک به معیشت
و بهبود وضع سفره خانواده ها، کمک به تامین مسکن خانوارها، تسهیل فعالیت هاي فرهنگی و دینی براي امیدوار ساختن خانواده

 
ایرانی اثرگذار خواهد بود 

مهرعلیزاده درباره با موضوع کنکور، گفت: اصرار بر حفظ و نگه داشتن کنکور بیهوده است. ظرفیت ها اجازه می دهند دانشجو بر

 
اساس فاکتورهاي دیگر انتخاب شود از این رو حذف کنکور از برنامه ها اساسی بنده است. 



وي درباره رونق تولید، تاکید کرد: اولین کاري که خواهم کرد، حذف بخش نامه هایی که ترمز تولید هستند خواهد بود، با حذف این
موانع در حدود یک ماه نفس تولید باز خواهد شد. همچنین به پنج دهک پایین جامعه حداقل پنج برابر مبلغ فعلی، یارانه اعطا خواهد

 
شد تا اندکی به معیشت آنها کمک و از سطح فقر آنها کاسته شود. 

نامزد انتخابات ریاست جمهوري درباره موضوع سربازي، تصریح کرد: یک لایحه براي لغو سربازي و یا اگر لغو مقدور نبود تبدیل

 
سربازي به گذراندن یک دوره اجباري در بخش هاي تخصصی یا حتی شرکت هاي خصوصی تنظیم خواهم کرد. 

مهرعلیزاده با اشاره به اینکه کار دولت در تشویق مردم به بورس غلط بود، تاکید کرد: نه اینکه فعالیت در بورس غلط باشد اما نحوه

 
ترغیب مردم و روندي که اتفاق افتاد اشتباه بود. 

وي درخصوص مبارزه با قاچاق کالا، گفت: یک تحول ساختاري در نظام گمرکی مورد نیاز است، نظارت تشکل هاي صنفی و اجتماعی
مثل اتاق بازرگانی باید تقویت شود، همچنین بخش خصوصی کارآفرین مثل «استارتاپ ها» و پشتیبانی از بخش خصوصی می تواند

 
مانع قاچاق باشد. 

نامزد انتخابات ریاست جمهوري درباره اصلاح ساختار بودجه، اظهار داشت: ایجاد انضباط مالی در یودجه و تخصیص منابع بر اساس
معیار کارآیی و عملکرد، دو راهبرد مهم در این راستا است. امروز تخصیص بودجه با چانه زنی اتفاق می افتد و بودجه با توجه به

 
نیازهاي مالی به نهادها تعلق نمی گیرد. 

مهرعلیزاده خاطرنشان کرد: حتماً مداخله دولت در امور اقتصادي و اجتماعی باید کاسته شود و همچنین امور مختلف جامعه باید به

 
مردم واگذار شود و نقش دولت کمتر و کمتر شود. 

وي با بیان اینکه یارانه هاي انرژي باید به اقتصاد ملی بازگردانده شود، تاکید کرد: اگر منابع حاصل از اصلاح یارانه ها به جامعه و

 
اقتصاد برگردد، اقدامات بسیار زیادي می توان انجام داد. مبلغ یارانه انرژي در کشور مبلغ بسیار زیادي است. 

نامزد انتخابات ریاست جمهوري در پاسخ به سوال شهروندي مبنی بر بهبود وضعیت معیشتی مردم، تصریح کرد: اولین کار ما در مورد
قشر آسیب پذیر خواهد بود و یارانه هاي نقدي قشر آسیب پذیر جامعه را حداقل پنج برابر خواهم کرد. همچنین با برنامه هایی که

 
داریم در چهار سال، چهار میلیون شغل ایجاد خواهیم کرد. 

مهرعلیزاده درخصوص معضل خام فروشی، افزود: خام فروشی به ویژه درباره مواد معدنی، موضوعی است که باید هر چه سریع تر به

 
آن رسیدگی شود. تسهیلات ویژه و جایزه هاي صادراتی براي صنایع در نظر خواهیم گرفت، تا مسیر صادرات محصولات میسر شود. 

وي افزود: همچنین با تثبیت بازار، اجازه نمی دهیم تولید کننده اي که به سختی بازاریابی کرده مشتري خود را از دست بدهد؛ فضاي

 
امنی براي تولیدکنندکان فراهم خواهیم کرد. 

نامزد انتخابات ریاست جمهوري درباره واحدهاي تولیدي تعطیل شده یا احداث واحدهاي جدید، بیان کرد: اولین برنامه من در این

 
زمینه رفع موانع اداري و دیوان سالاري است که این موضوع می تواند 60 درصد، ظرفیت موجود را به کار ببندد. 



مهرعلیزاده تاکید کرد کرد: به بانک ها اجازه نخواهیم داد از تولید کننده سود 30 درصد بگیرد یا اگر قرار است وام اعطا شود

 
بازگرداندن آن به مرحله تولید موکول شود، این موضوعات تولید کنندگان را زمین گیر کرده است. 

وي در بخش دیگر این گفتگو با بیان اینکه امید داریم ارزش هاي ارزشمند دینی که به آن پاییند هستیم را در عملکرد به مردم
منتقل کنیم و با ریا کاري جوانان را پس نزنیم و بدبین نکنیم، افزود: دخالت فزاینده دولت در اقتصاد، باعث رانت و فساد شده است،

 
همچنین عدم اجراي یک الگوي صحیح و شناخته شده در کشور از نقاط ضعف فعلی کشور است. 

نامزد انتخابات ریاست جمهوري تصریح کرد: افزایش بیکاري، گسترش خط فقر، کاهش امید اجتماعی و اعتماد بین دولت و مردم

 
نگران کننده است. 

مهرعلیزاده با بیان اینکه مهمترین نکاتی که براي انتخاب مدیران در دولت در نظر گرفته ام، کارآمد بودن، نخبه بودن، فعال و پر کار
بودن، امیدوار بودن و مومن بودن است، گفت: اعلام می کنم میانگین سنی دولت من زیر 45 سال خواهد بود. باید بانک اطلاعاتی از
متخصصان و کارآفرینان براي اداره کشور تهیه شود تا بدون توجه به جهت گیري و تفکر افراد همه براي اصلاح وضع موجود به میدان

 
بیایند. 

وي در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه براي تحقق اقتصاد مقاومتی چه خواهید کرد؟، گفت: مفهوم اقتصاد مقاومتی این است که با اتکا
به توانمندي هاي داخلی تحریم ها را بی اثر کنیم. کشور ما این قابلیت را دارد، اگرچه تحریم ها می توانند سرعت را در مسیر

 
پیشرفت کم کنند اما نمی توانند ما را متوقف کنند. موارد بسیاري در زمینه اقتصاد مقاومتی عمل نشده است که باید به آن بپردازیم 

نامزد انتخابات ریاست جمهوري در پایان گفت: آینده براي جوانان است، هرچه در کشور است براي نسل آینده است؛ امیدوارم جوانان

 
با استعدادهایی که دارند آینده خوبی را براي کشور و نسل هاي بعدي بسازند.. 

انتهاي پیام/



حمایت از اشتغال نباید به قیمت نابودي منابع آبی تمام شود

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  162  |  تاریخ: 1400/03/11

فصل اقتصاد - معاون اداره اشتغال توسعه روستایی و مناطق محروم ریاست جمهوري گفت: نحوه پرداخت تسهیلات و حمایت
از اشتغال نباید به گونه اي باشد که بخش آبی کشور و مدیریت مصرف را تهدید کند.

فصل اقتصاد - معاون اداره اشتغال توسعه روستایی و
مناطق محروم ریاست جمهوري گفت: نحوه پرداخت
تسهیلات و حمایت از اشتغال نباید به گونه اي باشد که

 
بخش آبی کشور و مدیریت مصرف را تهدید کند. 

حسین دلیري معاون اداره کل سرمایه گذاري و اشتغال
توسعه روستایی و مناطق محروم ریاست جمهوري در

ارتباط تلفنی با برنامه «گفتگوي اقتصادي» رادیو گفت وگو، اظهارکرد: مشکل اصلی در حوزه آب، مدیریت بدون برنامه، بخشی نگري

 
و عدم جامع نگري و آینده نگري به این تهدیدات است. 

وي با بیان اینکه ما به جاي مدیریت مصرف آب، تأمین آب را مدیریت کردیم گفت: ما براي مصارف، از منابع و ذخایر زیرزمینی آبی

 
برداشت کردیم درحالیکه این یک راهکار پایدار نیست و تبعاتی هم دارد. 

دلیري اعمال یک مدیریت منسجم، مقتدر و جامع نگر در حوزه آب را ضروري برشمرد و افزود: ما براي مدیریت واحد منابع آبی

 
نیازمند انسجام در تصمیمات نهادي، به کارگیري ابزارهاي مالی و ابزارهاي فنی و تکنولوژیک در این حوزه هستیم. 

معاون اداره کل سرمایه گذاري و اشتغال توسعه روستایی و مناطق محروم ریاست جمهوري در رادیو گفت وگو، اظهارکرد: حمایت
هاي تسهیلاتی در این حوزه باید از محصولات کم آب بر و مشاغل و فعالیت هایی باشد که از شیوه هاي نوین آبیاري استفاده می

 
کنند. 

این مقام مسئول با تأکید بر لزوم جایگزینی شیوه هاي کشت با همکاري دستگاه هاي مرتبط گفت: نحوه پرداخت تسهیلات و حمایت
ها از حوزه اشتغال نباید به گونه اي باشد که بخش آبی کشور و مدیریت مصرف را تهدید کند و این مهم نیازمند هماهنگی کامل بین

 
دستگاه هاست. 

 
کمبود قانونی براي الگوي کشت نداریم 

دکتر علیرضا نظري، عضو کمیسیون کشاورزي مجلس شوراي اسلامی در برنامه «گفتگوي اقتصادي» رادیو گفت وگو در پاسخ به این
سوال که آیا کشاورزي یک تهدید براي آب محسوب می شود یا اینکه آب تهدیدي براي کشاورزي است گفت: هر دو به شکلی براي

 
هم تهدید محسوب می شوند. 

وي افزود: اگر آب به درستی مدیریت نشود تهدیدي براي کشاورزي خواهد بود و در نهایت هم به دلیل عدم تأمین آب مناسب

 
کشاورزي عملاً بخش کشاورزي نابود خواهدشد. 

عضو کمیسیون کشاورزي مجلس شوراي اسلامی در ادامه با بیان اینکه کشاورزي هم تهدیدي براي آب محسوب می شود گفت: با
توجه به کاهش میزان بارش ها و محدودیت منابع، ما ناگزیر به استفاده درست از منابع هستیم و این مدل استفاده از آب در صنعت

 
کشاورزي تهدیدي براي منابع آبی کشور محسوب می شود. 



نظري با اشاره به اینکه قانون برنامه ششم توسعه در این زمینه تعیین تکلیف کرده و مشکل کمبود قانون نداریم گفت: در شرایطی که
ما به پایان سال برنامه ششم توسعه رسیده ایم اما هنوز الگوي کشت و مدیریت منابع آب اجرایی نشده لذا مجلس در این برهه زمانی

باید از اختیارات قانونی خود در حوزه نظارتی استفاده کند.



برنامه ي قابل سنجش ازهیچ نامزدي ندیده ایم

منبع: روزنامه اقتصاد سرآمدشماره خبر:  163  |  تاریخ: 1400/03/11

برنامه ي قابل سنجش ازهیچ نامزدي ندیده ایم

 
سلاح ورزي در جمع فعالان اقتصادي اتاق ایران در دیدار با محسن رضایی 

 
برنامه ي قابل سنجش ازهیچ نامزدي ندیده ایم 

گروه تجارت - محسن رضایی، کاندیداي دوره سیزدهم انتخابات ریاست جمهوري، امروز با حضور در اتاق ایران، در جمع فعالان

 
اقتصادي به تشریح برنامه هاي خود در حوزه اقتصاد پرداخت. 

به گزارش اقتصادسرآمد، غلامحسین شافعی، رئیس اتاق ایران در ابتداي این نشست، با آرزوي توفیق براي ملت ایران گفت:
خوشبختانه رویکرد کلیه کاندیداهاي این دوره اقتصادي است هرچند در گذشته هم همین حرف ها گفته شده؛ اما امروز خجالت آور
است که بگوییم سهم اقتصاد ایران از اقتصاد جهانی نسبت به 40 سال قبل نصف شده است.او این موضوع را نتیجه وعده هایی دانست
که داده شده اما براي اجراي آنها از ظرفیت هاي موجود هیچ بهره اي نبردیم.حسین سلاح ورزي، نایب رئیس اتاق بازرگانی، صنایع،
معادن و کشاورزي ایران در این نشست گفت: همواره این رسم وجود داشته که کاندیداهاي تأییدشده توسط شوراي نگهبان به اتاق
می آمدند و در حضور فعالان اقتصادي برنامه هاي اقتصادي هاي خود را مطرح می کردند تا هم در رسانه ها منعکس شود و هم
توسط بخش خصوصی و اقتصاددان ها به قضاوت گذاشته شود. سلاح ورزي خطاب به محسن رضایی گفت: واقعیت این است که هنوز
چیزي به عنوان برنامه هاي قابل سنجش، قابل اندازه گیري و قابل لمس از هیچ کدام از نامزدها ندیده ایم و از همین رو بسیار علاقه

 
مندیم که برنامه هاي شما که -به عنوان اقتصاددان به میدان آمده اید- را بشنویم و جزییات آن را بدانیم. 

 
به نقش تشکل ها در تصمیم گیري اقتصادي توجه شود 

سعید ممبینی، رئیس اتاق اصناف در ادامه این نشست، مسئله اقتصاد را به صحنه دفاع مقدس تشبیه کرد و گفت: ما خاطرات دفاع
مقدس را بدون شما نمی توانیم مرور کنیم، همان طور که در دفاع مقدس سربازان وظیفه خود را انجام دادند، فعالان اقتصادي هم در
جبهه اقتصادي کار خود را انجام می دهند؛ اما اصل کلی این است که این فعالان با آرامش خاطر کار کنند تا بتوانند تولید ثروت و

 
تقویت اشتغال کنند. مدت هاست که فعالان کسب وکار آرامش ندارند 

ممبینی تأکید کرد: ما 400 اتاق اصناف در سراسر کشور و 7800 اتحادیه صنفی داریم که وظیفه آن مشاوره دادن به دستگاه هاي
مختلف در کشور است. در دوره هاي گذشته پیش بینی این تشکل ها درباره آینده اقتصاد می توانست مورداستفاده بهینه قرار گیرد؛
اما به این توصیه ها توجه نشد. امیدواریم به نظر و نقش تشکل هاي اقتصادي، اتاق هاي ایران، اصناف و تعاون در تصمیم گیري هاي

 
آتی و اتاق اصناف و تعاون بیشتر توجه شود. 

 
جایگاه واقعی بخش خصوصی را احیا می کنم 

محسن رضایی، نامزد سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري با اشاره به اینکه با فعالان اقتصادي یک درد مشترك به نام اقتصاد
دارد، گفت: تنها کسی که در 20 سال اخیر فریاد اقتصاد می زند، من هستم، بنابراین آمده ام تا اجازه ندهم بیش از این ارزش پول

 
ملی کاهش یابد. در سال 92 هشدار دادم که این اتفاق رخ می دهد. 

رضایی دهه 90 را دهه فرصت هاي از دست رفته توصیف کرد و افزود: در این بازه زمانی میزان رشد اقتصادي صفر، میانگین تورم 20
درصد و رشد استهلاك سرمایه از رشد سرمایه گذاري کمتر بوده است. وضعیت فرسودگی زیرساخت ها و سایر موارد را هم که به
خوبی می دانیم. خوشبختانه عقلانیت خوبی در اتاق بازرگانی شکل گرفته که باید به خوبی از آن بهره ببریم.این کاندیداي ریاست



جمهوري از بازرگانان تقاضا کرد تا دولت را یاري دهند تا از تکرار اشتباهات گذشته اجتناب کند. این نقطه عزیمت باید از دولت و
دولتمردانی که از اقتصاد هیچ اطلاعی ندارند، شروع شود. رضایی خاطرنشان کرد: بنگاه داري دولت معنایی ندارد. نقش دولت در
اقتصاد به عنوان یک شتاب دهنده است. دراین بین اقتصاد کشور تنها با بهبود محیط کسب وکار اصلاح نمی شود بلکه باید ساختارها
تغییر کند. در سال اول ریاست جمهوري این ایده را پیاده کرده و اجازه نمی دهم دولتمردي تخلف کند، البته در این مسیر به یاري

 
شما نیاز دارم.او اظهار کرد: جایگاه و نقش بخش خصوصی در اقتصاد را احیا خواهد کرد. 

 
تکلیف ما را با جامعه جهانی مشخص کنید 

علی اصغر جمعه اي رئیس اتاق سمنان در نشست محسن رضایی با فعالان بخش خصوصی گفت: شما سال ها به عنوان دبیر مجمع
تشخیص مصلحت نظام فعالیت کرده اید با توجه قدرت و مقامی که در اختیار داشته اید چطور تا حالا نتوانستید انسجامی در سه قوه
ایجاد کنید؟این فعال بخش خصوصی همچنان تأکید کرد: آقاي رضایی! بالاخره ما جز جامعه جهانی هستیم یا نیستیم؟ تکلیف ما را
مشخص کنید اگر هستیم باید قواعد جامعه جهانی را رعایت کنیم اگر نیستیم به شجاعت و صراحت اعلام کنید و مطابق این شرایط

 
جدا افتادگی برنامه ریزي اقتصادي خود را تشریح کنید. 

 
چگونه با فساد مقابله می کنید؟ 

در ادامه نشست محمدرضا انصاري، نایب رئیس اتاق ایران گفت: در همه جلسه هاي این شکلی فهرست بلندي از گرفتاري ها گفته
می شود. درمجموع مسائل متعددي اقتصاد کشور را قفل کرده است؛ شما حتماً فکر کرده اید که این مشکلات اگر حل نشود قفل
اقتصاد بازنخواهد شد.به گفته انصاري یکی از مسائل اقتصاد کشور، فساد و رانت است که متأسفانه این مسئله در اقتصاد کلان و خرد

 
مشکلاتی را ایجاد کرده و منافع فردي و گروهی به رانت گره خورده است. شما چطور می خواهید با فساد مقابله کنید؟ 

 
براي آزادسازي تجارت، کنترل تورم، رفع فساد و... 

 
راهکار بدهید 

حسین سلاح ورزي در جمع بندي پرسش ها و نظرات بخش خصوصی گفت: روزي همایشی درباره مخاطرات اقلیمی و تغییرات آب و
هوایی بود و معضل خشک سالی در آن مطرح شده بود. فردي در این جمع گفت: انقلاب کردیم که تاریخ را عوض کنیم اما حداقل
جغرافیا را عوض کردیم! حالا نکاتی که دوستان گفتند هم به نوعی اشاره به همین موضوع دارد. بر اساس سند چشم انداز 1404 قرار
بود قدرت اول اقتصادي منطقه باشیم که حتی به این هدف نزدیک هم نشدیم!سلاح ورزي از رضایی پرسید: آیا شما قبول دارید که
تجارت توسط سیاست گروگان گرفته شده؟ اگر قبول دارید، برنامه شما براي آزادسازي تجارت چیست؟این فعال بخش خصوصی
افزود: در همه سال هاي گذشته، عارضه مزمن کشور تورم بوده و همه مشکلات کنونی نیز ناشی از تورم است. ریشه تورم هم به
کسري بودجه دولت ها برمی گردد. حال شما باید بگویید که در طول چهار سال چند درصد از هزینه دولت را کم می کنید؟ از کدام
بخش ها و به چه دلیلی کم می کنید؟سلاح ورزي تأکید کرد: یکی دیگر از مشکلات اقتصاد ما آغشته شدن به فساد است. شما بهتر از
ما می دانید که ریشه فساد به مقررات دست و پاگیر برمی گردد. لطفاً بگویید که مبارزه با فساد را با توسعه نظارت دقیق تر انجام

 
خواهید داد یا آزادسازي اقتصاد و توسعه اقتصاد آزاد؟ 

 
پارلمان بخش خصوصی باید هیات دولت دوم باشد 

محسن رضایی در پایان نشست با فعالان اقتصادي در اتاق ایران، در واکنش به آنچه از سوي بخش خصوصی و نمایندگان سه اتاق
بازرگانی، اصناف و تعاون مطرح شد، گفت: در ارتباط با دنیا، سیاست همسایگی، اف اي تی اف و برجام باید گفت که ایران نمی تواند
خود را از جامعه جهانی جدا ببیند هرچند به دلیل بسته بودن اقتصاد ایران از رابطه بازي که سایر کشورها با هم دارند، محروم

هستیم.



افتتاح دو سد آذربایجان شرقی در سالگرد بهره برداري سد ارس

منبع: روزنامه اقتصاد سرآمدشماره خبر:  164  |  تاریخ: 1400/03/11

افتتاح دو سد آذربایجان شرقی در سالگرد بهره برداري سد ارس

 
معاون وزیر نیرو 

 
افتتاح دو سد آذربایجان شرقی در سالگرد بهره برداري سد ارس 

معاون وزیر نیرو در امور آب و آبفا گفت: 50 سال بهره برداري مشترك از منابع آب و انرژي سد ارس بین ایران و آذربایجان در منطقه
غرب آسیا جزو نمونه هاي کم نظیر بوده و به نوعی می توان گفت رودخانه ارس، رودخانه دوستی با کشورهاي همسایه است.به
گزارش اقتصاد سرآمد ، قاسم تقی زاده خامسی ، با بیان اینکه همزمان با برگزاري جشن پنجاهمین سالگرد بهره برداري مشترك
کشورهاي ایران و آذربایجان از سد ارس با حضور وزیران نیروي دو کشور و مقامات، دو سد مهم در استان آذربایجان شرقی با اعتبار
940 میلیارد تومان افتتاح شد، اظهار کرد: آبگیري دو سد قیزقلعه سی و گردیان و بهره برداري از 3360 هکتار از اراضی شبکه پایاب
یکانات در استان آذربایجان شرقی روز گذشته اتفاق افتاد.وي افزود: سد تنظیمی انحرافی قیزقلعه سی زیرمجموعه طرح بزرگ ملی
خداآفرین به عنوان بزرگترین طرح آبی شمال غرب کشور است که با مخزنی به حجم 62 میلیون متر مکعب روي رودخانه مرزي ارس
احداث شده و سالانه یک میلیارد متر مکعب حقابه ایران از این رودخانه را که پیش از احداث سد از کشور خارج می شد، قابل استفاده
کرده است.معاون وزیر نیرو در امور آب و آبفا با بیان اینکه این سد از نوع خاکی با هسته ناتراواي رسی به منظور انحراف آب به کانال
پایاب خداآفرین احداث شده و سالانه دو میلیارد مترمکعب آب تنظیم می کند، گفت: دو نیروگاه 20 مگاواتی به منظور تولید انرژي
براي دو کشور روي این سد احداث شده و با بهره برداري از شبکه پایاب سد قیزقلعه سی، 74 هزار هکتار در استان هاي آذربایجان
شرقی و اردبیل آبیاري خواهد شد.خامسی با بیان اینکه با اجراي این طرح براي 85 هزار نفر در منطقه ایجاد اشتغال خواهد شد و
شکوفایی اقتصادي در این دو استان را در پی خواهد داشت، اظهار کرد: پروژه دومی که آبگیري شد، آبگیري سد گردیان است که با
مخزنی به حجم 10 میلیون متر مکعب، براي آبیاري 2200 هکتار از اراضی دیمی در شهرستان جلفا احداث شده و با ذخیره آب
توسط ایستگاه پمپاژ در فصول غیر زراعی از رود ارس، امکان آبیاري در فصل کشاورزي را فراهم خواهد کرد.وي افزود: پروژه سومی که
در استان به بهره برداري رسید، شبکه پایاب یکانات به مساحت 3350 هکتار است که توسط ایستگاه هاي پمپاژ از طریق رود ارس،

در شهرستان مرند سیراب و موجب ایجاد 3000 شغل مستقیم براي مردم منطقه خواهد شد.



مالیات بر عایدي سرمایه از سفته بازي و دلالی در بازارجلوگیري می کند
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مالیات بر عایدي سرمایه از سفته بازي و دلالی در بازارجلوگیري می کند

 
عضو کمیسیون اقتصادي مجلس: 

 
مالیات بر عایدي سرمایه از سفته بازي و دلالی در بازارجلوگیري می کند 

عضو کمیسیون اقتصادي مجلس شوراي اسلامی گفت: بزرگ ترین حسن طرح مالیات بر عایدي سرمایه این است که پول هاي
سرگردان مردم به سمت تولید و اشتغال می رود و از سفته بازي و دلالی در بازارهاي مختلف جلوگیري می شود.به گزارش
اقتصادسرآمد، اصغر سلیمی درباره تصویب کلیات "طرح مالیات بر عایدي سرمایه" در مجلس، اظهار کرد: فعلاً کلیات این طرح
تصویب شده و طرح به کمیسیون هاي مختلف می رود و نمایندگان، مرکز پژوهش هاي مجلس و اساتید مختلف روي تبصره ها و
مفاد آن نظر می دهند. وقتی چکش کاري لازم روي طرح مالیات بر عایدي سرمایه در کمیسیون هاي مختلف انجام شد طرح به
صحن علنی می آید که اگر صحن آن را تصویب کند 10 روز نمایندگان فرصت دارند که روي مصوبات کمیسیون پیشنهاد دهند.وي با
بیان اینکه فعلاً با کلیات طرح موافقت کرده ایم، افزود: بنابراین اول پیشنهاد نمایندگان به رأي گذاشته می شود و اگر پیشنهاد رأي
آورد مصوبات کمیسیون می تواند حذف شود و چیزي نیست که فعلاً به تصویب 100 درصدي رسیده باشد. نمایندگان معتقد هستند
باید روي طرح مالیات بر عایدي سرمایه کار کارشناسی بیشتري انجام شود تا به مردم فشار وارد نشود.نماینده مردم سمیرم در مجلس
گفت: در صورت تصویب نهایی این طرح و اجراي آن سفته بازي و دلالی در بازارهاي مختلف کاهش می یابد و براي مثال اگر کسی
بخواهد طلا یا ارز بخرد باید هنگام فروش، مالیات آن را نیز بپردازد و بسیاري از کشورهایی که در تولید پیشرفت کرده اند مالیات
هایی را روي عایدي بر سرمایه وضع کرده اند تا طلا، مسکن و... به عنوان سرمایه محسوب نشود و پول ها به سمت تولید سوق پیدا
کند.سلیمی تصریح کرد: رونق تولید نیز سبب اشتغال پایدار می شود. کشورهاي پیشرفته وام هایی که براي تولید اختصاص می دهند
صفر درصد است که در نتیجه سبب رونق یافتن تولید می شود. مردم ایران نمی دانند که با پول سرگردان خود چه کاري انجام دهند
و اگر مدیریت و برنامه ریزي درستی شود شهروندان سرمایه هاي خود را به سمت تولید خواهند برد، در نتیجه بخش تولید کشور
پیشرفت زیادي می کند و مشکل اشتغال نیز تا حد زیادي مرتفع می شود.وي افزود: بنابراین بزرگ ترین حسن طرح مالیات بر عایدي
سرمایه این است که پول هاي سرگردان مردم به سمت تولید و اشتغال می رود و از سفته بازي و دلالی در بازارهاي مختلف جلوگیري
می شود. به احتمال قوي طرح مالیات بر عایدي سرمایه دو ماه دیگر براي تصویب نهایی به صحن علنی مجلس می آید و نمایندگان

درباره تصویب یا تصویب نشدن آن تصمیم گیري می کنند.



بهره برداري از 500 پروژه آبرسانی به 500 روستاي محروم کشور

منبع: روزنامه اقتصاد سرآمدشماره خبر:  166  |  تاریخ: 1400/03/11

بهره برداري از 500 پروژه آبرسانی به 500 روستاي محروم کشور

 
در آیین باران برکت عنوان شد؛ 

 
بهره برداري از 500 پروژه آبرسانی به 500 روستاي محروم کشور 

با افتتاح صدها پروژه توسط بنیاد برکت، از امروز 500 روستاي محروم کشور داراي آب شرب شدند و براي آبرسانی به 500 روستاي

 
دیگر هم تفاهمنامه همکاري امضا شد. 

به گزارش اقتصادسرآمد، آیین باران برکت، با حضور رئیس ستاد اجرایی فرمان امام، مدیران عامل بنیاد برکت و بنیاد احسان،
مدیرعامل شرکت آبفا و معاون وزیر جهاد کشاورزي وجمعی از مسئولین این دو وزارتخانه در محل نمایشگاه دائمی ستاد اجرایی

 
فرمان امام درتهران برگزار شد. 

محمد مخبر رئیس ستاد اجرایی فرمان امام در این مراسم گفت: حدود یکسال پیش تفاهمنامه اي را با وزارت نیرو امضا کردیم و
متعهد شدیم که در آبرسانی به 500 روستاي محروم و بی آب کشور مشارکت کنیم و امروز با افتتاح این پروژه ها در نقاط مختلف

 
کشور، بیش از 500 هزار نفر از آب شرب برخوردار خواهند شد. 

وي افزود: حجم سرمایه گذاري براي بهره برداري ازاین طرحها بیش از 610 میلیارد تومان بوده که 400 طرح به صورت لوله کشی و
100 طرح به صورت آبرسانی سیار صورت گرفته است.رئیس ستاد اجرایی فرمان امام خاطرنشان کرد: دراین سالها هرجا در کشور
مردم به مشکلی برخوردند و احساس کردیم معضلی در سطح بالا به وجود آمده، ستاد اجرایی فرمان امام درحد توانش ورود کرده و با
مدل جهادي و مردمی براي رفع معضل اقدام کرده، چه در بحث واکسن و دارو و تجهیزات پزشکی، چه ایجاد اشتغال و محرومیت
زدایی، چه توزیع بسته هاي معیشتی بین آسیب دیدگان کرونا و امدادرسانی در سیل و زلزله و تأمین امنیت زنجیره غذایی و در این

 
مورد هم آبرسانی به روستاها و احیاي قنات ها درمناطقی که ازاین بحران رنج میبرند. 

مخبر در بخش دیگري از سخنانش به بحث تولید نخستین واکسن ایرانی کرونا توسط ستاد اجرایی فرمان امام اشاره کرد و گفت:
همانطور که وزیرمحترم بهداشت اعلام کردند باتوجه به موفقیت خیره کننده واکسن کوو ایران برکت در مراحل مطالعات بالینی، به
زودي مجوز تزریق اورژانسی این واکسن صادر خواهد شد و یک میلیون دوز ازاین واکسن که قبلاً در کارخانه شفافارمد تولید و انبار

 
شده دراختیار مردم قرار میگیرد. 

 
وي ادامه داد: تا پایان خرداد حداقل 3 میلیون دوز و تا شهریور 50 میلیون دوز واکسن تحویل وزارت بهداشت خواهیم داد. 

رئیس ستاد اجرایی فرمان امام با تأکید بر امن و موثر بودن این واکسن افزود: اولین دوز این واکسن درمرحله تست انسانی به دخترم
تزریق شد و خودم هم با افتخار همین واکسن ایرانی را با اطمینان کامل خواهم زد و همانطور که قبلاً هم اعلام کردیم علیرغم

درخواست 7 کشور براي خرید آن، تا زمانی که نیاز مردم داخل کشور تأمین نشود برنامه اي براي صادرات آن نخواهیم داشت.



آزادسازي 6 هزار معدن در کشور

منبع: داناشماره خبر:  167  |  تاریخ: 1400/03/11

رزم حسینی گفت: در حوزه معادن 6 هزار معدن در سطح کشور آزادسازي شد.

رزم حسینی گفت: در حوزه معادن 6 هزار معدن در سطح

 
کشور آزادسازي شد. 

به گزارش شبکه اطلاع رسانی راه دانا؛ علیرضا رزم حسینی
بعدازظهر چهارشنبه در جلسه کارگروه تسهیل و رفع موانع
تولید در یکواحد صنعتی تولیدي واقع در ساوجبلاغ صورت
گرفت، اظهار کرد: البرز یکی از استان هاي صنعتی کشور
محسوب می شوند، چرا که بالغ بر 3 هزار و 500 واحد
صنعتی در این استان با سپرده هاي 50 هزار میلیارد تومان

 
فعالیت دارند. 

وي بیان کرد: این استان با توجه به موقعیت جغرافیایی از

 
یک شرایط خاصی برخوردار است و خوشبختانه در برخی از کالاهاي صنعتی رتبه اول کشور را دارد. 

وزیر صمت با بیان اینکه امروز به منظور رسیدگی به برخی از واحدهاي تولیدي ستاد تسهیل و رفع موانع تولید را برگزار کردیم،

 
تصریح کرد: بر این اساس مشکل چند واحد صنعتی رفع خواهد شد. 

وي با بیان اینکه از جمله برنامه هایی که در استان البرز دنبال می شود، بحث مسئولیت هاي اجتماعی توسط شرکت هاي نام دار و
بزرگ است، خاطر نشان کرد: امروز باید به سمتی برویم که خیرین توسعه را از روستا آغاز کنند و این امر از محل کارآفرینی، آموزش

 
کسب و کار و توانمند سازي مردم انجام شده است. 

رزم حسینی اظهار کرد: بنابراین در این استان موافقت نامه بالغ بر 12 شرکتی که آمادگی این امر را داشتند با محوریت استاندار البرز

 
آغاز شد و نماینده هاي مجلس و سایر دستگاه ها نیز، مشارکت لازم را داشته باشند تا این کار از روستا آغاز شود. 

وي بیان کرد: بنابراین براي جلوگیري از مهاجرت روستایی باید مسئولیت این کار را به شرکت هاي بزرگ تولیدي، معدنی و تجاري

 
علاقه مند نیز، واگذار شود. 

وزیر صمت با بیان اینکه در حوزه معادن هم 6 هزار معدن در سطح کشور آزادسازي شد، تصریح کرد: این معادن در اختیار 31 استان

 
قرار گرفت و از طریق مزایده عمومی به فعالان این حوزه واگذار می شود تا فرصت جدید سرمایه گذاري و اشتغال ایجاد شود. 

وي با اشاره به دیگر اقدامات بعدي و برنامه هاي وزارت صمت، خاطر نشان کرد: علی رغم تأمین برق توسط واحدهاي صنعتی بالغ بر



 
3 هزار مگا وات، واحدهاي صنعتی و معدنی ما نیروگاه ایجاد کردند تا مشکل برق کشور و واحدهاي صنعتی نیز، رفع شود. 

رزم حسینی متذکر شد: موافقت نامه 5 هزار مگاوات نیروگاه جدید را با همکاري وزارت نیرو توسط واحدهاي صنعتی بزرگ آغاز

 
خواهیم کرد تا نیاز صنعت را از محل واحدهاي صنعتی، معدنی و فولادي تأمین کنیم. 

انتهاي پیام/



حضور بانک تجارت در نخستین نمایشگاه توانمندسازي و حمایت از شرکت هاي

منطقه ماهشهر و بندر امام

منبع: برداشت روزشماره خبر:  168  |  تاریخ: 1400/03/11

به گزارش برداشت روز، آیین افتتاحیه نخستین نمایشگاه توانمندسازي و حمایت از شرکت هاي منطقه ماهشهر و بندر امام
خمینی( ره ) به منظور حمایت و تامین نیاز هاي شرکت هاي پتروشیمی با حضور شریفیان معاون مدیرعامل بانک در راهبري

بازار و توسعه کسب و کار، مدیران شرکت هاي پتروشیمی و جمعی از مسئولان و مدیران ...

بانک تجارت به عنوان بانک تخصصی صنعت پتروشیمی درنخستین نمایشگاه توانمندسازي وحمایت از شرکت هاي منطقه

 
ماهشهر و بندر امام خمینی( ره )حضور پیدا کرد. 

به گزارش برداشت روز، آیین افتتاحیه نخستین نمایشگاه توانمندسازي و حمایت از شرکت هاي منطقه ماهشهر و بندر امام خمینی(
ره ) به منظور حمایت و تامین نیاز هاي شرکت هاي پتروشیمی با حضور شریفیان معاون مدیرعامل بانک در راهبري بازار و توسعه
کسب و کار، مدیران شرکت هاي پتروشیمی و جمعی از مسئولان و مدیران این حوزه برگزار و بانک تجارت با برپایی غرفه، پذیراي

 
مدیران شرکت هاي تخصصی پتروشیمی بود. 

معاون مدیرعامل بانک تجارت با حضور دراین نمایشگاه در دیدار باتعدادي از مدیران عامل پتروشیمی در منطقه ماهشهر و بندر امام

 
برحمایت بانک تجارت از شرکت هاي پتروشیمی تاکید کرد. 

شریفیان همچنین در بازدید از شرکت هاي پتروشیمی با تاکید برتجربیات ارزشمند بانک تجارت در ارائه خدمات ارزي و ریالی و
صدور ضمانتنامه و گشایش اعتبارات اسنادي به شرکت هاي پتروشیمی افزود:این بانک آمادگی کامل براي به کارگیري توان و ظرفیت

 
فنی و تخصصی مجموعه، براي گسترش پروژه هاي آتی پتروشیمی درشرکت هاي مستقر درماهشهر و بندر امام را دارد. 

نخستین نمایشگاه توانمندسازي و حمایت از شرکت هاي منطقه ماهشهر و بندر امام خمینی( ره )با همت شرکت صنایع پتروشیمی
خلیج فارس در ماهشهر و با هدف تامین نیازهاي عمومی و تخصصی شرکت هاي پتروشیمی و حمایت از کارآفرینی و اشتغال زایی

 
منطقه در حال برگزاري است و بانک تجارت به عنوان بانک تخصصی صنعت پتروشیمی در این نمایشگاه حضور فعالی دارد. 

منبع:روابط عمومی بانک تجارت



امسال 6 هزار و 100میلیارد ریال به زیرساختهاي عمرانی گناباد اختصاص یافت

منبع: ایرناشماره خبر:  169  |  تاریخ: 1400/03/11

گناباد- ایرنا- فرماندار گناباد گفت: امسال 22 طرح مهم ملی با اعتبار 6 هزار و 100 میلیارد ریال در این شهرستان در حال
اجرا است.

گناباد- ایرنا- فرماندار گناباد گفت: امسال 22 طرح مهم
ملی با اعتبار 6 هزار و 100 میلیارد ریال در این شهرستان

 
در حال اجرا است. 

حامد قربانی روز سه شنبه در جلسه شوراي اداري گناباد
افزود: این طرحها در بخشهاي مختلف از جمله ساخت و
تکمیل جاده ها، فرودگاه، راه آهن یونسی به گناباد،

 
بهداشت و درمان، گازرسانی و آبرسانی است. 

وي ادامه داد: همچنین 141 طرح استانی از محل اعتبارات
تملک دارایی هاي سرمایه اي با اعتبار 282 میلیارد ریال طی سال گذشته در شهرستان گناباد آغاز شده که تاکنون 40 درصد آن با

 
هزینه 113 میلیارد ریال اجرا شده و با وجود مشکلات اقتصادي در بخشهاي مختلف این طرحها با قوت در حال اجرا هستند. 

فرماندار گناباد گفت: اصلاح خط اصلی انتقال آب گناباد به طول 130 کیلومتر مورد توجه قرار گرفت و تاکنون 14 کیلومتر آن اصلاح

 
و بقیه در حال اجراست. 

وي افزود: احداث درمانگاه تخصصی سوختگی گناباد با اعتبار 250 میلیارد ریال و پیشرفت فیزیکی 50 درصدي در حال اجراست که

 
با راه اندازي آن ظرفیت درمانی این شهرستان به عنوان قطب درمانی در جنوب استان خراسان رضوي ارتقا می یابد. 

قربانی ادامه داد: تعهد اشتغال سال 1398 در گناباد هزار و 64 نفر بود در حالی که براي هزار و 384 نفر اشتغال ایجاد شد و در سال
گذشته نیز با وجود مشکلات ناشی از شیوع کرونا تعهد اشتغال به 698 نفر کاهش یافت ولی براي هزار و 132 نفر فرصت شغلی ایجاد

 
شد. 

وي گفت: مجموع اعتباراتی که در سال 1398 در بخشهاي مختلف اعم از تبصره 16، منابع بانکی، کشاورزي و صندوق کارآفرینی و

 
امید در گناباد جذب شد 816 میلیارد و 240 میلیون ریال بود که این میزان در سال قبل به هزار و 168 میلیارد ریال افزایش یافت. 

فرماندار گناباد افزود: در زمینه تفاهمنامه هاي مثلث توسعه اقتصادي و فرهنگی گناباد هم 9 هزار و 580 میلیارد ریال تفاهمنامه با
معین هاي اقتصادي منعقد شد و از 17 طرح تولیدي و اقتصادي 10 طرح طی دهه فجر و هفته دولت سال گذشته به بهره برداري
رسیدند که همه این توفیقات در بخشهاي اقتصادي و اشتغالزایی با همدلی و همراهی مسوولان اجرایی و حاکمیتی این شهرستان

محقق شد. 



وي ادامه داد: بانکها باید بر اساس دستورالعمل ابلاغی بانک مرکزي اقدام به پرداخت تسهیلات کنند و این پذیرفته نیست که یک
جوان براي دریافت وام ازدواج که اصل و سود آن توسط دولت تضمین شده به دلیل ضمانتهاي سخت اعلامی از سوي سیستم بانکی

 
مدتها معطل بماند و با مشکل مواجه شود. 

قربانی گفت: مسووولان باید نهایت بی طرفی در انتخابات ریاست جمهوري و شوراهاي اسلامی شهر و روستا داشته باشند و با هر گونه

 
جانبداري و استفاده از امکانات اداري به نفع نامزدهاي انتخاباتی برخورد می شود. 

از مجموع 173 واحد صنعتی در بخش هاي صنایع کانی فلزي و غیرفلزي، صنایع غذایی، شیمیایی و سلولزي در شهرستان گناباد
159 واحد فعالیت دارند که براي راه اندازي آنها هزار و 273 میلیارد ریال سرمایه گذاري شده و براي سه هزار و 688 نفر بطور

 
مستقیم و 2 برابر این تعداد بطور غیرمستقیم اشتغال ایجاد شده است. 

سه شهرك و ناحیه صنعتی نیز با 447 هکتار زمین و 54 واحد فعال و 11 واحد سردخانه، انبار و سیلو در شهرستان گناباد فعال است.

 
از مجموع پنج هزار واحد صنفی داراي پروانه کسب در شهرستان گناباد سه هزار و 400 واحد فعال است. 

 
مرکز شهرستان 90 هزار نفري گناباد در 287 کیلومتري جنوب مشهد قرار دارد. 

 
برچسب ها 

 
- افتتاح طرح 

 
- طرح هاي عمرانی 

 
- دولت تدبیر و امید 

- گناباد



اقتصاد البرز با سرعت و پویایی به سمت شکوفایی حرکت می
کند

اقتصاد البرز با سرعت و پویایی به سمت شکوفایی حرکت می کند

منبع: کرج رساشماره خبر:  170  |  تاریخ: 1400/03/11

نماینده عالی دولت در استان البرز گفت: البرز بیش از 3 هزار و 500 واحد تولیدي و صنعتی دارد که از این میان بیش از
150 واحد داراي برند ملی هستند.

نماینده عالی دولت در استان البرز گفت: البرز بیش از 3 هزار و 500 واحد تولیدي و صنعتی دارد که از این میان بیش از 150

 
واحد داراي برند ملی هستند. 

به گزارش کرج رسا به نقل از روابط عمومی استانداري البرز،
شهبازي در جلسه ستاد تسهیل و رفع موانع تولید و بازدید از چند واحد بزرگ تولیدي در استان که روز سه شنبه با حضور وزیر
صمت صورت گرفت، گفت: واحد تولیدي سیمان آبیک و مجموعه زر در بدترین شرایط نیز تولید و اشتغال خود را حفظ کردند که این

 
امر جاي قدردانی دارد. 

وي ادامه داد: حفظ و ایجاد حتی یک فرصت شغلی در استان مغتنم است از این رو با تشکیل کارگروه هاي تخصصی و حضور میدانی

 
در واحدها، مسئولان مربوطه موظف و مأمور به احصا، طرح و حل موانع تولید و صنعت البرز هستند. 

شهبازي گفت: البرز با بیش از 3 هزار و 500 واحد تولیدي و صنعتی که از این میان بیش از 150 برند ملی نیز فعالیت دارند، در حوزه

 
تولید و صنعت شرایط خاصی دارد که به واسطه این امر باید با رصد دقیق، نسبت به ایجاد بسترها و زیرساخت هاي لازم اقدام کنیم. 

وي افزود: در این راستا طی 3 سال اخیر شاهد تحولات شگرفی در ارتقا زیرساخت هاي شهرك هاي صنعتی البرز بودیم که آغاز
عملیات اجرایی اولین پست 400 کیلوولت در باغستان و اخذ موافقت براي اجراي دومین پست نیز در زکی آباد از جمله این اقدامات

 
بود. 

شهبازي گفت: آغاز و سرعت بخشی به رینگ گازرسانی شهرك هاي صنعتی البرز از طریق پروژه انتقال گاز بویین زهرا_کرج و اخذ

 
موافقت وزیر محترم نیرو براي دو برابر شدن حق آبه البرز نیز قابل توجه است. 

وي با اشاره به کاهش نرخ بیکاري در البرز، افزود: در ابتداي سال 99 پس از مدت ها پیگیري و بسیج ملی و استانی موفق به اخذ
موافقت هیأت محترم دولت جهت رفع ممنوعیت شعاع 120 کیلومتري براي تمامی شهرك هاي صنعتی اشتهارد شدیم که یکی از

 
دستاوردهاي این اقدام معافیت هاي مالیاتی براي صنایع مستقر در شهرك ها بود. 

استاندار البرز اضافه کرد: همچنین توفیق یافتیم که موافقت در جهت توسعه 800 هکتاري شهرك صنعتی اشتهارد را که اکنون به

 
بهشت سرمایه گذاري تبدیل شده را دریافت کنیم. 



وي با اشاره به شعار سال مبنی بر تولید، پشتیبانی ها، مانع زدایی ها که راهبرد و منویات مقام معظم رهبري براي سال 1400 است،
گفت: با تمامی این اقدامات همچنان مجدانه درصدد رفع موانع تولید هستیم تا به واسطه این امر، شاهد پویایی بیش ازپیش اقتصاد

 
استان در مسیر تحقق شعار سال مبنی بر جهش تولید و به تبع آن افزایش بسترهاي اشتغال باشیم. 

شهبازي با بیان اینکه البرز قطب تولید دارو، مواد غذایی و لوازم یدکی خودرو است، افزود: جاي خرسندي دارد که اکنون در شهرك
صنعتی اشتهارد بنرها و آگهی هاي گسترده نیاز به نیروي کار نصب می شود و بسیاري از واحدهاي تولیدي و صنعتی استخدام هاي

 
گسترده دارند. 

وي گفت: ساماندهی لکه هاي صنعتی استان نیز آغاز شده و پس از ماهدشت و داشلیجه و شهرك صنفی شیخ آباد، این روند ادامه
خواهد داشت.



تولید برق توسط واحدهاي صنعتی کشور به 8 هزار مگاوات
خواهد رسید

تولید برق توسط واحدهاي صنعتی کشور به 8 هزار مگاوات خواهد رسید

منبع: کرج رساشماره خبر:  171  |  تاریخ: 1400/03/11

وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: در حال حاضر 3000 مگاوات برق توسط واحدهاي صنعتی و معدنی با نیروگاه هایی که
این واحدها ایجاد کرده اند تولید می شود.

وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: در حال حاضر 3000 مگاوات برق توسط واحدهاي صنعتی و معدنی با نیروگاه هایی که این

 
واحدها ایجاد کرده اند تولید می شود. 

به گزارش کرج رسا به نقل از روابط عمومی استانداري البرز،
علیرضا رزم حسینی روز سه شنبه در حاشیه بازدید از واحدهاي صنعتی استان البرز در جمع خبرنگاران گفت: البرز یکی از استان
هاي صنعتی مهم کشور است که بالغ بر 3500 واحد صنعتی در آن فعالیت دارند و میزان سپرده هاي بانکی این واحدها به بالاي 50

 
هزار میلیارد تومان می رسد. 

رزم حسینی افزود: این استان به دلیل موقعیت جغرافیایی از یک شرایط خاصی برخوردار است و در تولید برخی از کالاهاي صنعتی

 
رتبه اول کشور را دارد. 

وي با اشاره به برگزاري جلسه ستاد رفع موانع تولید براي حل مشکلات برخی از واحدها، گفت: از برنامه هایی که در البرز دنبال می
کنیم بحث مسئولیت اجتماعی شرکت هاي نامدار و بزرگ است. امروز ما باید بحث خیرین توسعه را از روستا شروع کنیم این هم
توسط شرکت هاي داوطلب که علاقه مند هستند شروع شد تا از محل کارآفرینی آموزش کسب و کار به مردم بدهند. این کار در البرز

 
با اعلام آمادگی 12 شرکت شروع شد. ما راهی نداریم جز این براي اینکه از مهاجرت روستایی جلوگیري کنیم نداریم. 

وزیر صمت ادامه داد: در حوزه معادن هم حدود 6000 معدن در 31 استان کشور آزادسازي و از طریق مزایده عمومی و قانونی به

 
فعالان این حوزه واگذار می شود. 

وي در خصوص موضوع برق تولیدي توسط واحدهاي صنعتی هم اعلام کرد: در حال حاضر 3000 مگاوات برق توسط واحدهاي
صنعتی و معدنی با نیروگاه هایی که این واحدها ایجاد کرده اند تولید می شود. علی رغم این میزان تولید برق توسط واحدهاي
صنعتی و معدنی، هفته آینده هم با همکاري وزارت نیرو موافقنامه 5000 مگاوات نیروگاه جدید آغاز خواهد شد تا مشکل برق توسط

خود واحدهاي صنعتی حل شود.



مصباحی مقدم: ممکن است نامزد هاي اصولگرا به نفع دیگري کنار نروند

منبع: فراروشماره خبر:  172  |  تاریخ: 1400/03/11

غلامرضا مصباحی مقدم سخنگوي جامعه روحانیت مبارز خطاب به نامزد هاي انتخابات سال 1400 خاطرنشان کرد: نیت نامزد
هاي انتخابات باید خدمت به خلق براي جلب رضایت پروردگار باشد و در این صورت است که هرگونه شائبه خودستایی و گزافه گویی
در مورد خود از بین می رود و حقایق و شناخت خود از مسائل مختلف داخلی و خارجی و راه هاي حل آن ها را به جاي تخریب دیگر

 
نامزد ها بیان می کند. 

به گزارش ایرنا، سخنگوي جامعه روحانیت مبارز تصریح کرد: نامزد هاي انتخابات بناي تخریب رقیب را نداشته باشند که بداخلاقی در
تبلیغات انتخاباتی حداقل اثرش این است که ارزش اخلاق را در جامعه پایین می آورد و جمهوري اسلامی نظامی است مبتنی بر شرع
و اخلاق و مروج آن، بنابراین لازم است نامزد هاي انتخابات حرمت رقبا و هواداران آن ها را نگه دارند تا شاهد انتخاباتی سالم، اخلاقی

 
و عادلانه باشیم. 

عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام، برپایی نظام مقدس جمهوري اسلامی بر مبناي شریعتی الهی و رضایت مردمی را یادآور شد و
گفت: امام (ره) خواهان این بود که احکام و ارزش هاي اسلامی در جامعه با اتکاء به ملت پیاده شود و در نتیجه تلاش هاي امام (ره)

 
شاهد بودیم که مردم حاضر شدند براي صیانت از این انقلاب جانشان را فدا کنند. 

مصباحی مقدم به جمله معروف «میزان راي ملت است» اشاره کرد و افزود: امام خمینی (ره) حتی در نامه اي که به مرحوم آیت االله
مشکینی براي بازنگري قانون اساسی نوشتند خواهان این شدند که فقیه عادلی که خبرگان منتخب ملت او را تعیین کنند، سرنوشت
امور کشور را به دست بگیرد و مشروعیت را به انتخاب خبرگان منتخب ملت منوط کردند و این موضوع یعنی حتی بالاترین جایگاه
این نظام که ولایت فقیه و رهبري است علاوه بر اینکه مشروعیت خودش را از خداوند تبارك و تعالی در نظام جمهوري اسلامی می

 
گیرد، این مشروعیت را با اعتماد و اقبال و رضایت مردم کسب می کند. 

چیزي جایگزین نقش مردم در نظام اسلامی نیست وي با بیان اینکه مردم بعد از پروردگار عالم بالاترین نقش را نظام اسلامی دارند،
تصریح کرد: هیچ چیزي جایگزین حضور و نقش مردم در حمایت و پشتیبانی از این نظام نمی تواند باشد و این خود مردم هستند که
سرنوشتشان را تعیین می کنند. وقتی رهبري به وسیله خبرگانی که منتخب ملت هستند انتخاب می شود و رییس جمهوري و اعضاي
مجلس و شورا هاي شهر و روستا به صورت مستقیم توسط مردم انتخاب می شوند یعنی نقش اساسی و نخستین را مردم و راي و

 
مشارکت و حضور آن ها ایفا می کند. 

نماینده مردم تهران در مجلس خبرگان رهبري، شرکت در انتخابات را عمل به تکلیف الهی و در عین حال وظیفه ملی ارزیابی کرد و
گفت: اگر مدیریت کشور به خاطر سهل انگاري در انتخاب فرد اصلح در انتخابات در اختیار افراد ناتوان قرار گیرد در تمام چهار سال

 
آینده خودمان را ملامت خواهیم کرد. 

مصباحی مقدم، اهمیت مشارکت بالاي مردم در انتخابات ریاست جمهوري را یادآور شد و تصریح کرد: سطح مشارکت بالا رود، رییس



جمهوري که انتخاب می شود با قدرت و قوت بیشتري می تواند کشور را اداره کند. علاوه بر این، پشتوانه مردمی نظام جمهوري
اسلامی براي ایستادگی مقابل نظام استکبار جهانی و صهیونیسم بین الملل تقویت می شود و آن ها می فهمند که ملت با تمام قدرت

 
پشت نظام و انقلاب و رهبري و رییس جمهوري ایستاده است. 

نامزد ها اقدامات مثبت دولت فعلی و دولت هاي قبل را بیان کنند وي با هشدار از تبعات بدگویی نامزد هاي انتخابات از دولت هاي
گذشته، گفت: نامزد ریاست جمهوري به جاي اینکه با تخریب دولت هاي قبلی بخواهند براي خودشان پلی بسازند و جایگاهی به
دست آورند باید از اقدامات مثبت دولت هاي گذشته قدردانی و بر تداوم این کار هاي مثبت تاکید کنند. هر رییس جمهوري که آمده
به اندازه توانش زحمت کشیده و خدماتی داشته است و در عین حال، هر کدام از آن ها اشتباهات و ضعف هایی هم داشته اند که این

 
ضعف ها هم با رعایت اخلاق اسلامی می تواند بیان شود تا از تکرار آن ها جلوگیري شود. 

نماینده دوره هاي هفتم، هشتم و نهم مجلس شوراي اسلامی، خداترس بودن را یکی از ویژگی هاي مهم ارزیابی کرد که باید در
انتخاب نامزد ها مورد توجه مردم باشد و افزود: مردم فردي را انتخاب کنند که بر حوزه هاي مختلف مدیریتی کشور اشراف داشته و

 
تیمی که به کار می گیرد کارآمد، شایسته، دست پاك و و فعال باشد. 

تحقق وعده هایی مثل یارانه فقط در اختیار رییس جمهوري نیست مصباحی مقدم با بیان اینکه 80 درصد ظرفیت اقتصاد کشور در
داخل و تنها 20 درصد مربوط به مناسبات خارجی و بین المللی است، گفت: مردم نامزدي را در انتخابات برگزینند که به این ظرفیت

 
هاي داخلی، به ویژه نیروي انسانی جوان و نخبه توجه دارد. 

وي در خصوص وعده هاي انتخاباتی نامزد ها نیز خاطرنشان کرد: وعده هایی مثل افزایش یارانه فقط در اختیار رییس جمهوري نیست
و اگر بخواهد اجرایی شود باید به مجلس پیشنهاد داده شده و بعد از تصویب مجلس، توسط شوراي نگهبان نیز تایید شود و در عین
حال، هیات عالی نظارت مجمع تشخیص مصلحت نظام نباید آنرا خلاف سیاست هاي کلی ابلاغی مقام معظم رهبري تشخیص دهد.

 
بنابراین، وعده ها گاهی وعده سرخرمن است و نمی توان روي آن حساب باز کرد. 

این فعال اصولگرا خاطرنشان کرد: راه و روشی که در دوران دولت نهم و دهم شکل گرفت و یارانه نقدي پرداخت کردند گرچه در
کوتاه مدت براي بخش فقیر جامعه خوب بود، ولی در درازمدت آثار منفی بدي بر جامعه گذاشت و نقدینگی را رشد داد و به تورم
دامن زد. حل مشکلات کشور در گرو پول پاشی و پرداخت هاي بی حساب و کتاب نیست بلکه بهترین خدمت دولت آینده این است
که براي جوانان اشتغال ایجاد کند و خانواده هاي نیازمند را توانمندسازي کند و تنها خانواده هاي محدودي از حمایت نقدي نهاد هاي
حمایتی مثل کمیته امداد و بهزیستی بهره مند شوند، زیرا نباید عامه مردم را به یارانه دلخوش کرد و این دلخوشی ها کوتاه مدت

 
است، ولی آثار منفی آن براي جامعه بلندمدت خواهد بود. 

مصباحی مقدم در خصوص احراز نشدن صلاحیت برخی داوطلبان انتخابات ریاست جمهوري توسط شوراي نگهبان و برخی شبهه
افکنی ها در فضاي مجازي علیه این شورا نیز گفت: رهبر معظم انقلاب پاسخ این شبهه را دادند و آنچه را که ایشان می فرمایند موضع

 
قاطع نظام و همه کسانی است که خود را پیرو امام (ره) و رهبري می دانند. 

وي، هدف افراد و جریان هایی که بی تاثیر بودن راي مردم را ترویج می کنند کاهش مشارکت ارزیابی و تصریح کرد: تجربه انتخابات
گذشته نشان می دهد که در موارد متعددي پیش بینی چیز دیگري بود و آنچه که از صندوق خارج شد خلاف پیش بینی ها بود. در
انتخابات سال 76، همه می گفتند آقاي علی اکبر ناطق نوري، اما بعد رییس دولت اصلاحات با 20 میلیون راي از صندوق خارج شد.

 
این موضوع حاکی از صداقت وزارت کشور و شوراي نگهبان و شوراي عالی نظارت بر انتخابات بود. 



کناره گیري به نفع رییسی تابع نظر شخصی نامزدهاست سخنگوي جامعه روحانیت مبارز درباره فعالیت هاي این تشکل سیاسی در
انتخابات نیز گفت: جامعه روحانیت مبارز از حدود 10 ماه قبل، به انتخابات ورود کرده و شوراي وحدت اصولگرایان را با حضور
نمایندگان احزاب، تشکل هاي جوانان، زنان، استادان دانشگاه ها، معلمان و سایر اقشار مختلف مردم شکل داد. هدف جامعه روحانیت
براي رسیدن به نامزد واحد در انتخابات ریاست جمهوري محقق شد و آیت االله ابراهیم رییسی نامزد شوراي وحدت اصولگرایان است و

 
جامعه روحانیت هم از این نامزد حمایت می کند و تابع خواست جمعی شوراست. 

مصباحی مقدم با بیان اینکه بالا بودن مشارکت اولویت شوراي ائتلاف اصولگرایان و جامعه روحانیت مبارز است، خاطرنشان کرد: شورا
فقط یک نفر را به مردم معرفی خواهد کرد، اما مردم حق دارند به هرکس که مایل بودند راي دهند و سید ابراهیم رییسی منحصرا
نامزد شوراي وحدت اصولگرایان است و اینکه دیگر نامزد هاي اصولگرا به نفع رییسی از انتخابات کناره گیري کنند یا تا روز انتخابات

 
در صحنه بمانند به نظر شخصی خود آن ها بستگی دارد و ممکن است کناره گیري نکنند. 

وي گفت: نظام جمهوري اسلامی، دستاورد هاي اساسی خوبی در بیش از چهار دهه گذشته داشته و جایگاه کشور را از جایگاه پایین
منطقه اي به جایگاه رفیع منطقه اي رسانده است و امیدواریم که در گام دوم انقلاب اسلامی با حضور پرشور مردم و خصوصا نسل

جوان به جایگاه برتري در جهان برسیم.



عباس عبدي خطاب به دادستان: عادلانه و بدون تبعیض رسیدگی کنید

منبع: فراروشماره خبر:  173  |  تاریخ: 1400/03/11

عباس عبدي در روزنامه اعتماد نوشت: پس از انتشار خبر اظهارات دادستان محترم تهران درباره رییس کل سابق بانک مرکزي و
ایراد اتهام به او مبنی بر تضییع 30 میلیارد دلار و 60 تن طلا، دولت نیز بیانیه اي در نقد این رفتار و گزارش منتشر کرد که در جاي
خود قابل توجه بود، به ویژه آنجا که به زمان اعلام آن اشاره کرده است. بدون در نظر گرفتن اعتبار نکات ذکر شده علیه او، به نظر می

 
رسد که پاسخ به چند نکته ضروري است. 

1- ابتدا باید پرسید که اقدامات آقاي سیف فارغ از اینکه به لحاظ اقتصادي درست باشد یا غلط، آیا قانونی و مطابق اختیارات بانک
مرکزي بوده است یا نه؟ اگر مطابق اختیارات بوده، در این صورت حتی اگر از منظر اقتصادي نیز آن را قبول نداشته باشیم، حق ایراد
اتهام نداریم، زیرا این یک مساله کارشناسی اقتصادي است و تایید و رد آن در قالب قانون جزا نمی گنجد. مگر آنکه ثابت شود آگاهانه،
عالمانه و با سوءنیت تصمیم هاي نادرستی گرفته اند که طبعا جرم است. اگر تصمیمات او مطابق سیاست هاي دولت و اختیارات

 
قانونی نیست، حتما باید مورد سوال واقع شود و ایراد اتهام به او نیز وارد است. 

ولی در هر دو صورت این پرسش مطرح می شود که آیا این کار ها و مداخلات ارزي براي اولین بار است که انجام می شود یا رویه
مشهور و شایع چهل سال اخیر بوده است؟! چرا رییس کل مربوط در دوره آقاي احمدي نژاد را که بسیار بیش از دوره آقاي سیف
چنین مداخلاتی در بازار ارز داشته است، احضار و محاکمه نکردید و نمی کنید؟ کل مداخلات ارزي در دوره پنج ساله سیف حدود 35

 
میلیارد دلار است. 

خب بفرمایید! که مجموع مداخلات ارزي دوره آخرین رییس کل بانک مرکزي در طول پنج سال آخر دولت احمدي نژاد چقدر بوده
است؟ گزارش رسمی دولت می گوید، 160 میلیارد دلار در زمان آقاي بهمنی مداخلات ارزي شده است، یعنی بیش از 4.5 برابر
سیف؟! همچنین کل رقم مداخله ارزي در دوره هشت ساله احمدي نژاد بیش از 230 میلیارد دلار بوده است، یعنی بیش از 6/5 برابر؟!

2- نوع مداخله ارزي زمان احمدي نژاد با این دوره نیز تفاوت داشت. در این دوره، ارز بانک مرکزي به قیمت روز بازار به صرافی ها
عرضه می شد تا نوسانات نرخ ارز در بازار کنترل شود؛ این در حالی است که در دوره آقاي احمدي نژاد، هنگامی که قیمت دلار در
بازار 1800 تومان بود آن را به قیمت رسمی یعنی 1226 تومان عرضه کرد و رانت وحشتناکی در حدود 12 هزار میلیارد تومان را
نصیب افراد ویژه اي کرد که تاکنون نیز خبري از آنان نیست. صف هاي بزرگی را تشکیل دادند تا این خوان مفت را به یغما برند، ولی
دریغ از یک پرونده جزیی. این سیاست همیشگی دولت ها بوده. هم در زمان احمدي نژاد و هم در زمان آقاي هاشمی این اتفاق افتاد

 
ولی در دوره اخیر حداقل از آن رانت فاحش و آشکار دوره احمدي نژاد خبري نبود. 

3- نکته دیگري که می توان طرح کرد، این است که مهم ترین اقدام سیف در بانک مرکزي برچیدن بساط موسسات اعتباري غیرمجاز
بود که حدود 25درصد نقدینگی کشور را دراختیار داشتند و به صورت غیرقانونی دفتر و شعبه افتتاح کردند و در زمان دولت

 
اصولگرایان مثل قارچ از زمین روییدند و کشور را با یک بحران بزرگ پولی، اقتصادي و اجتماعی مواجه کردند. 



این اقدام بانک مرکزي که شایسته قدردانی بود با مخالفت باند هاي مافیایی پولی مواجه شد. آثار مخرب این موسسه هاي غیرمجاز در
ایجاد تورم در کشور و اخلال در بازار زمین و مسکن و طلا و ارز بر کسی پوشیده نیست. آیا کسی می تواند سوال کند که پس از چهار

 
سال چرا پرونده این موسسات، جز دو مورد هنوز به جایی نرسیده و احکام آن ها صادر نشده است؟ 

جالب است بدانید سخنگوي انتخاباتی یک شوراي مهم اصولگرایان، معاون امور بین الملل همان موسسه مثلا اعتباري جعلی بود که
حقوق چند ده میلیونی دریافت می کرد و امروز هم براي آمدن نامزدهاي شان فعال شده اند و کسی نیست بپرسد، چگونه سپرده هاي

 
مردم را در این موسسات گرفتند و منافع آنچنانی بردند و اقتصاد کشور را به خاك سیاه نشاندند؟ 

4- اقدام قانونی یا حتی سیاسی براي اتلاف منابع اقتصادي کشور امري ضروري است، ولی کافی است که نگاهی به درآمد هاي ارزي
دولت اصولگرایان انداخته شود که در تاریخ ایران بی سابقه بود و سپس نگاهی به رشد اقتصادي و اشتغال کشور در دوره احمدي نژاد
انداخته شود که در حد صفر بود. این بزرگ ترین اتلاف منابع اقتصادي کشور از گذشته هاي دور تاکنون است، متاسفانه کوچک ترین
اقدام عملی اعم از سیاسی یا حقوقی براي پاسخگویی یا محاکمه، عاملان شناخته شده این اتلاف انجام نشده است. لطفا حالا که می

خواهید محاکمه کنید، عملکرد همه روساي بانک مرکزي را در 30 سال اخیر یکجا بدون تبعیض و عادلانه و شفاف رسیدگی کنید.



روند شتابان تولید لوازم خانگی/ تولید یخچال 115 درصد افزایش یافت

منبع: اترك نیوزشماره خبر:  174  |  تاریخ: 1400/03/11

بررسی ها نشان می دهد که تولیدکنندگان لوازم خانگی همچون سال گذشته، برنامه افزایش تولید را در دستور کار قرار داده
اند و روند شتابان تولید لوازم خانگی در ماه نخست امسال نیز ادامه یافته است.

بررسی ها نشان می دهد که تولیدکنندگان لوازم خانگی همچون سال گذشته، برنامه افزایش تولید را در دستور کار قرار داده اند

 
و روند شتابان تولید لوازم خانگی در ماه نخست امسال نیز ادامه یافته است. 

صنعت لوازم خانگی ایران طی ادوار گذشته نقش چندانی در بازار
داخلی نداشت، به شکلی که سالانه میانگین 7 میلیون دستگاه
لوازم خانگی در کشور تولید می شد و سهم عمده بازار در اختیار
برندهاي خارجی بود؛ به عنوان نمونه می توان به اواسط به دهه
90 اشاره کرد. طبق بررسی هاي صورت گرفته در سالهاي 95 و
96 تا 60 درصد بازار لوازم خانگی در اختیار برندهاي خارجی بود
و 40 درصد به تولید داخل اختصاص داشت که این محصولات

 
نیز از عمق ساخت داخل بسیار پایینی برخوردار بودند. 

اما طی سه سال گذشته مجموعه اي از اتفاقات موجب شده تیراژ و کیفیت تولید و عمق ساخت داخل لوازم خانگی افزایش
چشمگیري پیدا کند که از جمله مهمترین این عوامل می توان به خروج تولیدکنندگان کره اي از بازار لوازم خانگی ایران و افزایش
نرخ ارز اشاره کرد؛ این عوامل موجب شد تولیدکنندگان داخلی لوازم خانگی مجال پیدا کنند تا با افزایش تولید داخلی، ضمن اشتغال

 
زایی، سهم خود را از بازار داخلی نیز افزایش دهند. 

آمار نشان می دهد که در حال حاضر این صنعت 300 هزار نفر اشتغال مستقیم و یک میلیون نفر اشتغال غیرمستقیم دارد و 500

 
بنگاه فعال در حوزه صنعت لوازم خانگی فعال هستند. 

 
در سال 99 در اقلام اصلی لوازم خانگی خودکفا شدیم 

در همین رابطه کیوان گردان مدیرکل دفتر صنایع برق و فلزي و لوازم خانگی وزارت صمت در گفت و گو با خبرنگار مهر، گفت: تا
حدود پنج سال پیش بخش زیادي از نیاز بازار با واردات کالاهاي کامل خارجی تأمین می شد، اما امروز شاهد عرض اندام تولیدات
داخلی در بازار هستیم؛ به عنوان مثال در حالی که سال گذشته براي تولید 12 میلیون دستگاه لوازم خانگی در کشور برنامه ریزي

 
شده بود، اما توانستیم 14 میلیون دستگاه تولید کنیم که بیانگر افزایش 71 درصدي نسبت به سال 98 بود. 

وي با بیان اینکه در سال 99 در اقلام اصلی لوازم خانگی خودکفا شدیم، افزود: براي امسال نیز افزایش تولید نسبت به سال 99 را در
نظر گرفتیم تا وضعیت حضورمان در بازارهاي صادراتی را نیز بهبود ببخشیم که در این زمینه در حال بررسی بازارهاي هدف هستیم. 



گردان گفت: از سویی دیگر به دنبال راه اندازي شرکت هاي مختلف براي ایجاد رقابت سالم درون بنگاهی هستیم تا از این طریق
رقابت بیشتري را بین بنگاه ها در بازار ایجاد کنیم چراکه با افزایش رقابت پذیري، کیفیت محصولات بالاتر می رود. وقتی سهم بازار

 
محدود است و همه در آن بازار با هم رقابت می کنند، این موضوع صد در صد به پایین آمدن قیمت تمام شده منجر می شود. 

بر اساس این گزارش، بررسی آمارهاي وزارت صمت از وضعیت تولیدات صنعتی طی سال جاري نشان می دهد که تولیدکنندگان
همچون سال گذشته، برنامه افزایش تولید را در دستور کار قرار داده اند و روند شتابان افزایش تولید لوازم خانگی در داخل کشور در
ماه نخست امسال نیز ادامه یافته است به طوري که بر اساس آمار تجمیعی، تولید انواع لوازم خانگی در فروردین امسال با رشد قابل

 
توجهی همراه بوده است. 

 
رشد 115.2 درصدي تولید یخچال و فریزر 

بر همین مبنا، طی فروردین سال جاري 102 هزار و 400 دستگاه یخچال و فریزر توسط تولیدکنندگان داخلی تولید شده است، این

 
در حالیست که در فروردین ماه سال گذشته 47 هزار و 600 دستگاه از این محصول تولید شده بود. 

 
بدین ترتیب تولید یخچال و فریزر در فروردین امسال نسبت به فروردین سال قبل رشد 115.2 درصدي یافته است. 

 
رشد 68.9 درصدي تولید ماشین لباسشویی 

همچنین در فروردین ماه امسال 68 هزار و 700 دستگاه ماشین لباسشویی در کشور تولید شده است. این در حالیست که در مدت

 
مشابه سال قبل 40 هزار و 700 دستگاه تولید شده بود. 

 
بنابراین تولید ماشین لباسشویی در ماه نخست امسال نسبت به مدت مشابه سال قبل رشد 68.9 درصدي یافته است. 

 
تولید 64.7 درصدي کولر آبی 

همچنین در فروردین ماه امسال 111 هزار و 800 دستگاه کولر آبی در کشور تولید شده که این رقم در مدت مشابه سال قبل 67

 
هزار و 900 دستگاه بوده است. 

 
بدین ترتیب تولید انواع تلویزیون در فروردین امسال نسبت به مدت مشابه سال قبل رشد 64.7 درصدي داشته است. 

طبق اعلام گردان، سال گذشته 200 میلیون دلار لوازم خانگی صادر شده و پیش بینی امسال صادرات 600 میلیون دلاري لوازم
خانگی است.



رضایی: محاسبات دقیق پرداخت یارانه 450 هزار تومانی انجام شده است/

صندوق جبران زیان مالباختگان بورس را

منبع: صنایع نیوزشماره خبر:  175  |  تاریخ: 1400/03/11

کاندیداي سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري گفت: در دولت من یارانه ها به 450 هزار تومان خواهد رسید که به 40
میلیون نفر داده می شود و محاسبات دقیق این موضوع صورت گرفته، من در این مسئله جدي هستم و به این موضوع عمل

می کنم.

محسن رضایی کاندیداي سیزدهمین دوره انتخابات ریاست
جمهوري امروز (دوشنبه 10 خرداد) در گفت وگوي ویژه خبري اظهار داشت: وضعیت کشور اینگونه نیست که ما شکلی از تشریفات را

 
داشته باشیم و به همین دلیل از صداوسیما خواستم که موتورهاي تشریفات را هنگام ورود من به صداوسیما حذف کنند. 

 
 محاسبات دقیق پرداخت یارانه  450 هزار تومانی انجام شده است 

وي گفت: برخی آقایان مانند آقاي لاریجانی، سعید محمد، رستم قاسمی و پزشکیان که هم اکنون در انتخابات حضور ندارند افرادي
بودند که می توانستند شور و هیجان را به انتخابات بدهند و از ملت می خواهم که حرمت این افراد را حفظ کنند و نباید اسیر

 
فضاسازي ها شوند. 

رضایی تصریح کرد: افرادي مانند آقاي پزشکیان داراي سوابق خوبی هستند و امیدوارم با متانت زیاد شرایط انتخابات را پیش ببریم و

 
نباید هیجانات زیادي به جامعه در این باره انجام شود. 

کاندیداي سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري درباره یارانه ها گفت: یارانه ها بخشی از بیت المال است و وقتی من گفتم یارانه
450 هزار تومانی می دهم عده اي آن را شعار پوپولیستی نامیدند؛ در سال گذشته 138 میلیارد دلار ارزش یارانه هاي پنهانی است که

 
جمهوري اسلامی به مردم داده است. که البته این رقم از سوي صندوق بین المللی پول اعلام شده است. 

رضایی تاکید کرد: از کل این یارانه ها 6 میلیارد دلار آن نصیب ثروتمندان شده است و این سؤال از آقاي همتی رئیس کل بانک
مرکزي وجود دارد که مگر جمهوري اسلامی به وجود آمده که یارانه ها به جیب ثروتمندان برود و مردم محروم زباله گردي کرده و

 
کول بري کنند. 



 
  

 
 

 
  

وي گفت: در دولت من یارانه ها به 450 هزار تومان خواهد رسید و این رقم به 40 میلیون نفر داده می شود و محاسبات دقیق این
موضوع صورت گرفته و تا چه زمانی می خواهیم پول فقرا را بگیریم و به جیب ثروتمندان برزیم که این موضوع با مکتب مان همخوانی

 
ندارد. من در این مسئله جدي هستم و به این موضوع عمل می کنم. 

 
کارهاي مقدماتی درباره اعطاي یارانه 450 هزار تومانی انجام شده  

وي تاکید کرد: اگر ما تولید و اشتغال را راه نیندازیم شرایط هیجانی کشور همچنان وجود خواهد داشت. کارهاي مقدماتی درباره

 
اعطاي یارانه 450 هزار تومانی در دولتم انجام شده و سه بعد از آن این یارانه را به مردم پرداخت خواهیم کرد. 

رضایی درباره طرح جامع مالیاتی افزود: این موضوع به فرار مالیات برمی گردد. سهم مالیات از تولید ناخالص ملی در کشورمان 6

 
درصد است در حالیکه این رقم در دنیا بین 9 تا 12 درصد است. 

کاندیداي سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري گفت: از هم اکنون می توانیم مانع فرار مالیاتی شویم و ربطی به رکود ندارد. این

 
در حالی است که دست هایی در این زمینه وجود دارد و برخی تولیدکنندگان 2 تا 3 دفتر دارند.  

رضایی تصریح کرد: گاهی اوقات برخی افراد ناآگاه پشت برخی شرکت ها براي فرار مالیاتی حضور دارند. 5 هزار شرکت جعلی در
کشور وجود دارد در حالیکه بایستی مالیات را از ثروتمندان بگیریم و خرج مردم محروم کرده و خدمات را در جامعه توسعه دهیم و در

 
ماه هاي اول دولتم قطعاً آثار جلوگیري از فرار مالیاتی را خواهند دید. 

کاندیداي سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري درباره ارزش 4200 تومانی و مشکلات توزیع کالاي اساسی گفت: این موضوع به
عدم نظارت دقیق دولت بازمی گردد این در حالی است که بین 18 تا 19 میلیارد دلار به برخی واردکنندگان براي واردات کالاهاي
اساسی و نهاده هاي دامی داده شده است اما مشخص نیست که چه مقدار کالا و نهاده با ارز 4200 تومان وارد شده و چه مقدار با ارز

 
20 هزار تومانی. 

 
دولت به صورت کاملاً افتضاح باري همه چیز را رها کرده است 



وي تصریح کرد: متأسفانه دولت به صورت کاملاً افتضاح باري همه چیز را رها کرده است و هیچ نظارتی در توزیع ارز 4200 تومانی و

 
واردات کالاها وجود ندارد و عملاً این موضوع منجر به درآمد برخی واسطه ها و دلالان شده است. 

کاندیداي سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري درباره ارز 2 نرخی در دولتش گفت: 8 میلیارد دلار که براي واردات کالاهاي
اساسی تصویب شده است را به دو بخش 4 میلیارد دلار تقسیم خواهیم کرد که در بخش اول کالاهاي اساسی با ارز 4200 تومانی را
وارد کرده و نظارت بسیار جدي خواهیم داشت و اجازه نخواهیم داد کسی سواستفاده کند و در این مسیر سیستم و سامانه اي را راه
اندازي خواهیم کرد و تلاش می کنیم که کالا به مصرف کننده نهایی برسد. 4 میلیارد دلار دیگر که وجود دارد هم در بخش یارانه ها

 
هزینه خواهیم کرد. 

وي درباره برخی خصوصی سازي هاي مسئله دار ادامه داد: اهلیت براي خصوصی سازي بسیار مهم است و تا زمانی که آن خریدار
مشخص نشده و سابقه آن روشن نشود و تضمین ندهد که تولید و اشتغال را بالا ببرد اجازه نخواهیم داد شرکت خصوصی شود و اگر
هم تضمین ندهد که تولید و اشتغال را افزایش دهد آن شرکت را پس می گیریم و اجازه نمی دهیم فردي شرکتی را خریداري کرده و

 
زمین را جداگانه فروخته و وسایل آن را هم جداگانه بفروشد. 

 
 هشدارهاي لازم را در مورد بورس داده بودم/ در بورس صندوق جبران زیان مالباختگان را به وجود خواهم آورد 

وي گفت: من هشدارهاي لازم را در مورد بورس قبلاً داده بودم این در حالی است که من در بورس صندوق جبران زیان مالباختگان را
به وجود خواهم آورد و اکثر کسانی که مال باخته هستند هم در خرداد، تیر و مرداد وارد بورس شده اند و آمارهاي دقیقی دارم که

 
چقدر مقدار افراد زیر 55 میلیون تومان سهام در بورس دارند و چه میزان خسارت دیده اند. 

کاندیداي سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري افزود: بورس لوکوموتیو تولید و هدایت سرمایه ها براي تولید بیشتر است و من

 
در دولتم شاخص بورس را به حداقل یک میلیون و 500 هزار می رسانم. 

 
 بیمه بورس و یا سهامداران را راه اندازي خواهیم کرد 

رضایی تصریح کرد: در درازمدت تلاش می کنم کانونی را از سهامداران خرد تأسیس کرده و بیمه بورس و یا سهامداران را راه اندازي

 
خواهیم کرد. این در حالی است که هم اکنون ریسک بورس بسیار زیاد است و تلاش می کنم مشکلات بورس را حل کنم. 

 
رضایی گفت: چند مؤسسه حقوقی هستند که در وضعیت قبل از سقوط بورس 70 هزار میلیارد تومان از بازار سرمایه خارج کرده اند. 

کاندیداي انتخابات ریاست جمهوري افزود: اگر قوه قضاییه در موضوع فساد قوي عمل می کرد این حجم فساد را در کشور نداشتیم و
اگر این حجم از فساد در قوه قضاییه نبود نبایستی شاهد حجم زیادي فساد در جامعه بودیم. اگر قوه قضاییه با چند نفر از این قاضی
ها برخورد قاطع کرده بود شاهد کاهش فساد بودیم ولی در مجموع بایستی برخورد قاطعی با مفسدین در خیلی از این شرکت ها

 
انجام دهیم. 

 
 در دولتم یک سازمان بازرسی دولتی ایجاد خواهم کرد 



وي گفت: من در دولتم یک سازمان بازرسی دولتی ایجاد خواهم کرد و به همه مدیران خواهم گفت که با تمام توان شان علیه فساد

 
مبارزه کنند. البته قوه قضاییه هم باید سازمان بازرسی خود را حفظ کند و کارهایش را انجام دهد. 

رضایی تصریح کرد: من هیچ خط قرمزي را در دولتم ندارم و مبارزه با فساد را از دولتم شروع خواهم کرد و در این زمینه قاطعانه رفتار

 
خواهم کرد و در این زمینه هم هیچگونه کوتاهی نسبت به کسی نخواهم داشت. 

 
  

 
 

 
  

وي درباره وضعیت صنعت خودرو هم گفت: این درد در قبل از انقلاب وجود دارد که ما از آن دوران مونتاژکار بودیم و اگر ما آن
فرمولی که در موشک سازي به کار بردیم را در صنعت خودرو استفاده می کردیم درمان شده بود. روزگاري ما موشک از برخی
کشورها وارد می کردیم و به شهید طهرانی مقدم اعلام کردیم که بایستی ظرف 3 تا 4 سال موشک خودمان را بسازیم و در این مسیر

 
بایستی با مهندسی معکوس اقدام کنیم. 

کاندیداي سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري گفت: بهترین ژنراتورها هم اکنون در شرکت مپنا ساخته می شود و به روسیه
که در موضوع توربین سازي ادعا دارد توانستیم 62 میلیون دلار توربین صادر کنیم و ما عملاً بعد از آلمان دومین شرکت سازنده

 
توربین در دنیا هستیم.  

 
 دیوار بزرگی به نام تعرفه در شرکت خودروسازي ایجاد کردیم 

وي افزود: ما متأسفانه دیوار بزرگی به نام تعرفه در شرکت خودروسازي ایجاد کردیم و خودروسازان خیال شان راحت است. اما من در

 
دولتم واردات خودرو را آرام آرام آزاد خواهم کرد و از آن سو  تلاش می کنم شرکـت هاي خودروسازي خود را به روز کنند. 

 
 همتی شعبده بازي کرده و باید پاسخگوي وضعیت تورم باشد/ اصلاح طلبان روي کار بیایند تورم 50 درصدي خواهیم داشت 

رضایی درباره کنترل قیمت ها و تورم اظهار داشت: این سؤال را بایستی از آقاي همتی می پرسیدید او شعبده بازي کرده و باید



پاسخگو باشد که چرا تورم به این وضعیت رسیده است. این آقایان اگر مجدداً روي کار بیایند ما تا پایان سال تورم بالاي 50 درصد را
خواهیم داشت. این در حالی است که من در سال 92 هزار تومانی نشان مردم دادم و گفتم متأسفانه ارزش پول ملی در حال سقوط

 
است و من بنا دارم مانع این کار شوم.  

کاندیداي سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري گفت: تا زمانی که تولید راه نیفتد نمی توان ارزش پولی ملی را بالا برد و به
همین دلیل تلاش دارم تا هزینه هاي تولید را پایین آورده و همگان به سمت تولید و سرمایه گذاري در کشور بروند. حجم زیادي طلا
در کشورمان وجود دارد و همه طلاها را تلاش می کنم در یک بانک به نام بانک طلا جمع آوري کرده و سود آن را هم با طلا بدهم که

 
این کار براي پشتوانه تولید و سرمایه گذاري است. 

 
  سعی می کنیم بازارچه هاي مرزي را ایجاد کنیم 

رضایی درباره مناطق آزاد گفت: قانونی که مجلس درباره مناطق آزاد مصوب کرده است را اصلاح خواهیم کرد و سعی می کنیم

 
بازارچه هاي مرزي را ایجاد کرده و سود مناسبی را براي آن در نظر بگیریم و نظارت ویژه اي هم خواهیم داشت. 

وي تاکید کرد: متأسفانه مرزنشینان ما به شدت محروم هستند در حالیکه ما می توانیم میلیون ها دلار صادرات با کشورهاي همسایه
از طریق این مرزها داشته باشیم و در مورد مرزها می توانیم تقسیم کار کرده و ناظر براي آن در نظر بگیریم تا فعالیت آنها براي

 
افزایش صادرات بیشتر شود. 

 
 حتی نظام بانکی یمن از نظام بانکی ما هم جلوتر است 

رضایی در مورد مشکلاتی برخی بنگاهداران و تولیدکنندگان که به دلیل بدهی هایشان به دستگاه هاي دولتی به سمت تعطیلی می
روند، اظهار داشت: مشکل این موضوع مربوط به نظام بانکی است که نظام بانکی ما سنتی است این در حالی است که حتی نظام بانکی

 
یمن از نظام بانکی ما هم جلوتر است. 

وي افزود: دولت فعلی همواره سعی کرده مسائل مختلف را سیاسی کند اما در دولت من اینگونه نخواهد بود. این در حالی است که هم
اکنون رقابت زیادي بین بانک هاي دولتی و بانک هاي خصوصی در مورد دریافت سود وجود دارم و سعی می کنم دست بانک ها را در

 
اقتصاد کوتاه کنم. 

کاندیداي انتخابات ریاست جمهوري افزود: اگر نظارتی بر بانک ها نباشد آنها مرتب در جیب مردم دست خواهند برد؛ مالیات تورمی

 
عمدتاً از سوي دولت به وجود می آید. 

وي افزود: اخیراً دادستان تهران نامزدهاي انتخابات ریاست جمهوري را تهدید کرده است و باید او پاسخ دهد که آیا آقاي رئیسی هم
مدنظر او بوده است. نبایستی خداي ناکرده برخی مسائل در ذهن مردم به وجود بیاید و اگر مسائلی در ستاد آقاي رئیسی به وجود

 
بیاید آیا دادستان می تواند در آنجا ورود کند؟ 

 
  نیازمند آرامش در جامعه هستیم 

رضایی افزود: برخی افراد در حال ترساندن مردم هستند در حالیکه انتخابات در حال پیشبرد است و نبایستی انقلابی تر از مقام معظم



 
رهبري عمل کنیم چرا که ما نیازمند آرامش در جامعه هستیم. 

کاندیداي سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري گفت: به همه آقایان توصیه می کنم که اگر می خواهند کاري انجام دهند باید
همگان تلاش کنیم انتخابات خوبی را در 1400 داشته باشیم و در نهایت دل مقام معظم رهبري را شاد کنیم.



50 میلیون دُز واکسن تا پایان شهریور تحویل وزارت بهداشت خواهد شد

منبع: صنایع نیوزشماره خبر:  176  |  تاریخ: 1400/03/11

رئیس ستاد اجرایی فرمان امام اعلام کرد: تا پایان خرداد حداقل 3 میلیون دوز و تا شهریور 50 میلیون دوز واکسن کووایران
تحویل وزارت بهداشت خواهیم داد.

با افتتاح صدها پروژه توسط بنیاد برکت، از امروز 500 روستاي محروم کشور داراي آب شرب شدند و براي آبرسانی به 500

 
روستاي دیگر هم تفاهمنامه همکاري امضا شد.  

صبح امروز آیین " باران برکت" ، با حضور رئیس ستاد اجرایی فرمان امام، مدیران عامل بنیاد برکت و بنیاد احسان، مدیرعامل شرکت
آبفا و معاون وزیر جهاد کشاورزي و جمعی از مسئولین این دو وزارتخانه در محل نمایشگاه دائمی ستاد اجرایی فرمان امام در تهران
آیین امضاي تفاهمنامه بنیاد برکت با دو وزارتخانه براي آبرسانی به 500 هزار روستایی و احیاي 300 قنات و ایجاد 12هزار شغل

 
برگزار شد. 

محمد مخبر، رئیس ستاد اجرایی فرمان امام در این مراسم گفت: حدود یکسال پیش تفاهمنامه اي را با وزارت نیرو امضا کردیم و
متعهد شدیم که در آبرسانی به 500 روستاي محروم و بی آب کشور مشارکت کنیم و امروز با افتتاح این پروژه ها در نقاط مختلف

 
کشور، بیش از 500 هزار نفر از آب شرب برخوردار خواهند شد. 

وي افزود:حجم سرمایه گذاري براي بهره برداري ازاین طرحها بیش از 610 میلیارد تومان بوده که 400 طرح به صورت لوله کشی و

 
100 طرح به صورت آبرسانی سیار صورت گرفته است. 

رئیس ستاد اجرایی فرمان امام خاطرنشان کرد: در این سالها هرجا در کشور مردم به مشکلی برخوردند و احساس کردیم معضلی در
سطح بالا به وجود آمده، ستاد اجرایی فرمان امام درحد توانش ورود کرده و با مدل جهادي و مردمی براي رفع معضل اقدام کرده، چه
در بحث واکسن و دارو و تجهیزات پزشکی، چه ایجاد اشتغال و محرومیت زدایی، چه توزیع بسته هاي معیشتی بین آسیب دیدگان
کرونا و امدادرسانی در سیل و زلزله و تأمین امنیت زنجیره غذایی و در این مورد هم آبرسانی به روستاها و احیاي قنات ها درمناطقی

 
که ازاین بحران رنج میبرند. 

مخبر در بخش دیگري از سخنانش به بحث تولید نخستین واکسن ایرانی کرونا توسط ستاد اجرایی فرمان امام اشاره کرد و گفت:
همانطور که وزیر بهداشت اعلام کردند باتوجه به موفقیت خیره کننده واکسن کوو ایران برکت در مراحل مطالعات بالینی، به زودي
مجوز تزریق اورژانسی این واکسن صادر خواهد شد و یک میلیون دوز از این واکسن که قبلا در کارخانه شفافارمد تولید و انبار شده در

 
اختیار مردم قرار میگیرد. 

 
وي ادامه داد: تا پایان خرداد حداقل 3 میلیون دوز و تا شهریور 50 میلیون دوز واکسن تحویل وزارت بهداشت خواهیم داد. 

رئیس ستاد اجرایی فرمان امام با تأکید بر امن و موثر بودن این واکسن افزود: اولین دوز این واکسن در مرحله تست انسانی به دخترم



تزریق شد و خودم هم با افتخار همین واکسن ایرانی را با اطمینان کامل خواهم زد و همانطور که قبلا هم اعلام کردیم علیرغم

 
درخواست 7 کشور براي خرید آن، تا زمانی که نیاز مردم داخل کشور تأمین نشود برنامه اي براي صادرات آن نخواهیم داشت. 

علیمراد اکبري معاون آب و خاك وزارت جهادکشاورزي نیز در
این مراسم گفت: از مخبر بابت ورود جدي و پیگیرانه به بحث آب
و احیاي قنات ها از طرف خودم و از طرف آقاي وزیر تشکر می
کنم، احیاي قنات یعنی احیاي زمین، احیاي روستا و نهایتا

 
احیاي کشاورز که مهمترین عامل رونق یک کشور است. 

وي افزود:امروز بنیاد برکت اسباب یک اتفاق کلیدي رافراهم
کرده، با همکاري بنیادبرکت و به خدمت گرفتن توان خود مردم،

باید قنوات که یک میراث بزرگ ومحصول ابتکار خود کشاورزان است را حفظ و مرمت کنیم چراکه آن را بهترین مسیر براي حل

 
مشکل و رونق کشاورزي میدانیم. 

حمیدرضا جانباز مدیرعامل شرکت آبفاي کشور و معاون وزیر نیرو نیز دراین مراسم گفت: در کمتر از یکسال به همت ستاداجرایی
فرمان امام و ورود جهادي بنیاد برکت 500 هزار نفر در روستاها ازامروز آب شرب لوله کشی برخوردار شدند، این کار با قواعد دست و
پاگیر دولتی قابل اجرا نبود و با دستور مخبر این پروژه ها بدون توقف و بوروکراسی معمول انجام شد، باتوجه به سال کم آب و خشکی

 
که درپیش داریم این پروژه ها میتواند موجب نجات جان بسیاري از روستاها شود. 

معاون وزیر نیرو افزود:از طریق بنیاد احسان و به کارگیري توان گروه هاي جهادي نیز آبرسانی سیار به 130 روستا در سیستان و

 
بلوچستان را آغاز کردیم که جا دارد بابت راه اندازي این نهضت آبرسانی از ستاد اجرایی قدردانی کنم. 

در ادامه این برنامه، در ارتباطی ویدئوکنفرانسی با چهار استان، مهمانان در جریان جزئیات برخی از 500 طرح "باران برکت" قرار
گرفتند و با دستور رئیس ستاد اجرایی فرمان امام به بهره برداري رسیدند.



ابراهیم رئیسی: نمی توانم درد و رنج مردم را ببینم

منبع: ایران خبرشماره خبر:  177  |  تاریخ: 1400/03/11

کاندیداي سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري گفت: دولت، دولت دلالی و رانت خواري و پارتی بازي نیست، بلکه
دولت، دولت تولید و فعالیت براي گره گشایی مشکلات مردم و مردمی و براي ایرانی قوي خواهد بود.

کاندیداي سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري گفت: دولت، دولت دلالی و رانت خواري و پارتی بازي نیست، بلکه دولت،

 
دولت تولید و فعالیت براي گره گشایی مشکلات مردم و مردمی و براي ایرانی قوي خواهد بود. 

به گزارش ایران خبر، حجت الاسلام والمسلمین سیدابراهیم رئیسی
عصر امروز (سه شنبه) 11 خرداد در برنامه با دوربین از شبکه یک
سیما گفت: انگیزه بنده حقیر براي حضور در انتخابات را شما خوب
می دانید، انگیزه من دیدن مشکلات و رنج هاي مردم عزیز و برخی از
ناامیدي ها و کاستی هایی که نباید در سفره مردم نسبت به مسایل
معیشتی باشد، است. ما در دستگاه قضایی وظیفه برخورد با فساد را
برعهده داریم حتما باید با کسی که فساد می کند برخورد شود، اما

 
ریشه هاي فساد کجاست؟ 

وي با بیان اینکه اجراي عدالت خواست همه مردم است افزود: ما هر گونه بی عدالتی را در هر کجا امري مذموم می دانیم. من بنده
سرباز این نظام و کشور و خدمتگذار هستم. لبیک گفتن و پاسخ مثبت به خواست مردم وظیفه ام است و نمی توانم درد و رنج شما را

 
ببینم. 

وي افزود: مبارزه با فقر و فساد و تبعیض را یکی از وظایف مهم می دانیم و می شود در قوه مجریه آنرا انجام داد. برخورد با بی عدالتی

 
ها و ریشه کن کردن فقر امکان پذیر است. 

وي تاکید کرد: وضع فعلی قابل قبول نیست و باید آنرا تغییر داد. سخن از یک جناح و احزاب و بگومگوها نیست، سخن از اراده ملی
است. دولت، دولت دلالی و رانت خواري و پارتی بازي نیست، بلکه دولت تولید و فعالیت براي گره گشایی مشکلات مردم و مردمی و

 
براي ایرانی قوي خواهد بود. 

وي افزود: انگیزه بنده از حضور در این عرصه، خواست شما مردم عزیز بود. اگر نمی شد کاري کرد، هرگز وارد این عرصه نمی شدم.

 
من هویتم هویتی است که با مردم و رزمندگان و حرکت جهادي شکل گرفته است. 

رییسی تاکید کرد: من چگونه از درد مردم دردم نیاید؟! بله من مسول قوه مهم کشور هستم، ننشستم در اتاقی دستور دهم، چرا نیایم



 
به کارخانه ها و پیش جوان ها؟ زیرا باید یک مسول از درد مردم دردش بگیرد. 

وي افزود: دولت توانمند و جهادي و با اقتدار و مردمی می تواند هم مشکل معیشتی و هم کسب و کار را حل کند. این کشور امکان
بالندگی و پیشرفت دارد و عزم و اراده جدي و مدیریت جهادي می خواهد. باید برنامه ریزي کرد و اولا هزینه ها که افزایش یافته

 
کاهش یابد و به این وضعیت که مردم را ناامید کرده خاتمه دهیم. 

رییسی ادامه داد: من دوست دارم نخبگان اگر نظر و نقدي دارند بگویند من در قوه قضاییه با برنامه وارد شدم. الان قوه قضاییه هم

 
ریل گذاري شده و کار را پیش میبرد، لذا می شود تحول را ایجاد کرد. عین سند تحول را باید در دولت هم ایجاد کرد. 

رییسی تاکید کرد: با کنار گذاشتن ناامیدي ها و یک دنیاي امید به نقاط روشن خواهیم رسید. مدیري که با درد مردم احساس درد

 
نکند، باید درباره خود تردید کند. 

وي ادامه داد: باید معوقات بانکی تمام شود. باید گرانی کنترل شود. مساله مسکن و هزینه سلامت مهم است که باید براي اینها

 
راهکارهایی پیدا شود. ان شاءاالله به سمت تورم یک رقمی برویم. 

رییسی ادامه داد: کسر بودجه که جزو ام المسایل کشور است باید کاهش یابد و خلق نقدینگی مهم است. باید نقدینگی مدیریت شود

 
و به سمت تولید رود. اگر تولید افزایش یابد نگرانی وجود ندارد. 

وي ادامه داد: ما باید مجموعه بخش هاي کشور را در مساله بهبود کسب و کار فعال کنیم. مدیریت در بازار مهم است و ما مداخله در

 
بازار را نمی پسندیم، ولی معتقدیم باید بازار هدایت و حمایت و نظارت شود. باید قوانین اجرا شود زیرا ما مشکل قانون نداریم. 

وي ادامه داد: مساله اول ما در دولت شایسته سالاري است. بحث جناح و حزب و گروه نیست بحث من استفاده از همه ظرفیت هاي
کشور است و مبارزه با فساد و شفافیت در دولت مهم است. باید رابطه کالاهاي اساسی که در سفره مردم است با ارز را قطع کنیم و به

 
سمت خودکفایی برویم. ما باید بسمت استقلال کشاورزي یعنی نان و گوشت و مرغ مردم و سالادي که در سفره مردم است برویم. 

وي خطاب به مردم افزود: امروز حضور و مشارکت و نقش آفرینی و راي شما مردم عزیز مهم است و قهر کردن از صندوق راي نمی
شود. شما ناامید شدي و ... همه را می دانم ولی حضور در این راه مهم است ما در جهت شکل دادن دولت مردمی هستیم براي شکل

 
یافتن ایرانی قوي و این کار شدنی است زیرا امروز نقش جوانان مهم است. 

وي ادامه داد: ما نمی پسندیم دست دولت در جیب مردم برود. اینکه دولت کسري بودجه اش را بخواهد از بورس و بانک مرکزي حل
کند؛ مشکل ایجاد می کند و باید به سمتی برویم که ارزش پول مردم افزایش یابد نه شعاري باشد. محوریت دولت مردمی بر اجراي

 
عدالت خواهد بود. 

وي ادامه داد: مساله اعتیاد و طلاق و حاشیه نشینی ها و آسیب هاي اجتماعی و دیگر مشکلات با حضور شما مردم عزیز قابل حل
است. هزینه مردم درباره مسکن را می توان حل کرد. مساله اجاره نشینی مردم و مساله خانه دار شدن مردم مهم است. امکان تولید
مسکن و راه انداختن اقتصاد پیشران و ایجاد مسکن 4 میلیون در 4 سال امکان پذیر است. مساله زمین را می شود بعنوان هزینه ها در

 
ساخت مسکن و سوداگري را کاهش داد. 

رییسی ادامه داد: سلامت مردم مهم است و الان 43 درصد از هزینه ها را مردم نسبت به درمان پرداخت می کنند که امکان کاهش



آن وجود دارد. دسترسی به تخصص درمانی را باید افزایش دهیم که قابل انجام هست. اگر این کار صورت گیرد که حتما صورت می
دهیم و تخصیص کارت سلامت براي 70 درصد مردم امکان پذیر هست. کسی که درد دارد، دردش کافی است که مرکز درمانی می

 
رود و ما نباید دردي بر دردهاي او بیفزاییم. 

وي ادامه داد: راهکار کسب درامد ، مساله اشتغال است و 40 درصد دستگاه ها غیرفعال است که باید به چرخه تولید بیایند و امکان
پذیر است و ما در دستگاه قضایی 2 هزار دستگاه تعطیل و نیمه تعطیل را فعال کردیم. من دیروز رفتم کارخانه اي و گفتم چرا مشکل

 
داري؟ گفت نقدینگی مشکلم است و باید رشد نقدینگی تبدیل به تولید شود. 

 
وي تاکید کرد: اصلاح نظام پولی و مالی مدنظر است. 

رئیسی درباره برخورد با قاچاق کالا گفت: ما در قوه قضاییه پرونده هاي زیادي در این زمینه رسیدگی کردیم اما آیا حل می شود؟
راهکارش چیست؟ راهکارش این است که پولش از کجا می آید. این پول اگر درست ردیابی شود، باید در تولید بیاید و نظارت بر پول

 
حاصل از صادرات باید در تولید بیاید. 

وي افزود: دیگر مساله مهم برنامه ریزي تسهیلات است که باید به سمت تولید بیاید و راهکار دارد و آن هم این است که باید منابع

 
منجمد بانک ها به چرخه تولید بیاید. 

 
وي افزود: من به بسیاري از کارگاه ها و کارخانه ها سر زده ام و اعتقاد دارم بسیاري از آن ها با یک امضاء به چرخه تولید برمی گردد. 

وي با طرح این سوال که مردم را چه رنج می دهد؟ گفت: باید برنامه ریزي کرد تا هزینه هاي افزایش پیدا کرده، کاهش پیدا کند تا

 
امید به مردم برگردد. 

وي افزود: من با مشورت نخبگانی که مسئله حل کردند، مشورت کردم و برنامه اي تهیه کردم که بسیاري از مشکلات کشور را حل

 
می کند و گره ها را وا می کند. 

وي افزود: ما شاهد تورم 320 درصدي در هشت سال گذشته بودیم. امکان تغییر وضعیت وجود دارد.



وعده مهرعلیزاده به کنکوري ها / کنترل نقدینگی مسکن را مهار می کنم

منبع: تیکشماره خبر:  178  |  تاریخ: 1400/03/11

نامزد انتخابات ریاست جمهوري گفت: ظرفیت ها اجازه می دهند دانشجو بر اساس فاکتورهاي دیگر انتخاب شود از این رو
حذف کنکور از برنامه ها اساسی بنده است.

نامزد انتخابات ریاست جمهوري گفت: ظرفیت ها اجازه می دهند دانشجو بر اساس فاکتورهاي دیگر انتخاب شود از این رو

 
حذف کنکور از برنامه ها اساسی بنده است. 

محسن مهرعلیزاده نامزد سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري، عصر امروز (سه شنبه) در برنامه صداي جوان که عصر امروز از
رادیو جوان پخش شد به معرفی خود پرداخت و گفت: سه فرزند دارم که هر سه در تهران زندگی می کنند. منزل من 280 متر است

 
و یک تویوتاي ساخت 2009 دارم. از دیدگاه اطرافیان منضبط، پرکار و خانواده دوست هستم. 

وي در رابطه با سیاست دولت او براي حل مشکل مسکن، افزود: کنترل نقدینگی و کاهش نرخ تورم سبب مهار قیمت مسکن خواهد

 
شد. 

نامزد انتخابات ریاست جمهوري در رابطه با فضاي علمی و دانشگاهی، گفت: اصلاحات اساسی در بنیان هاي دانشگاهی ضروري است.
دانشگاه ها باید به سمت راهبردها براي مشارکت در حل مسائل کشور هدایت شوند، دانشگاه باید در تعامل با جامعه و در جهت

 
نیازهاي آنها حرکت کنند و نباید یک تافته جدا بافته باشد. 

مهرعلیزاده ادامه داد: پشتیبانی از کارهاي علمی و فناوري، پشتیبانی از همکاري هاي استاد و دانشجو و موارد دیگر از راهکارهایی

 
هستند که براي بهبود وضع فضاي آموزش عالی کارساز خواهد بود. 

وي درباره صیانت از سبک زندگی ایرانی اسلامی، گفت: خانواده، بنیان جامعه است و اگر بتوانیم مسائلی را در خانواده حل کنیم

 
معضلات بسیاري از سطح جامعه پاك می شود. 

نامزد انتخابات ریاست جمهوري اضافه کرد: در این راستا، کمک به تامین نیازهاي بهداشتی، فرهنگی، ایجاد اشتغال، کمک به معیشت
و بهبود وضع سفره خانواده ها، کمک به تامین مسکن خانوارها، تسهیل فعالیت هاي فرهنگی و دینی براي امیدوار ساختن خانواده

 
ایرانی اثرگذار خواهد بود 

مهرعلیزاده درباره با موضوع کنکور،گفت: اصرار بر حفظ و نگه داشتن کنکور بیهوده است. ظرفیت ها اجازه می دهند دانشجو بر اساس

 
فاکتورهاي دیگر انتخاب شود از این رو حذف کنکور از برنامه ها اساسی بنده است. 

وي درباره رونق تولید، تاکید کرد:اولین کاري که خواهم کرد، حذف بخش نامه هایی که ترمز تولید هستند خواهد بود، با حذف این
موانع در حدود یک ماه نفس تولید باز خواهد شد. همچنین به پنج دهک پایین جامعه حداقل پنج برابر مبلغ فعلی، یارانه اعطا خواهد

 
شد تا اندکی به معیشت آنها کمک و از سطح فقر آنها کاسته شود. 



نامزد انتخابات ریاست جمهوري درباره موضوع سربازي، تصریح کرد: یک لایحه براي لغو سربازي و یا اگر لغو مقدور نبود تبدیل

 
سربازي به گذراندن یک دوره اجباري در بخش هاي تخصصی یا حتی شرکت هاي خصوصی تنظیم خواهم کرد. 

مهرعلیزاده با اشاره به اینکه کار دولت در تشویق مردم به بورس غلط بود، تاکید کرد: نه اینکه فعالیت در بورس غلط باشد اما نحوه

 
ترغیب مردم و روندي که اتفاق افتاد اشتباه بود. 

وي درخصوص مبارزه با قاچاق کالا، گفت: یک تحول ساختاري در نظام گمرکی مورد نیاز است، نظارت تشکل هاي صنفی و اجتماعی
مثل اتاق بازرگانی باید تقویت شود، همچنین بخش خصوصی کارآفرین مثل «استارتاپ ها» و پشتیبانی از بخش خصوصی می تواند

 
مانع قاچاق باشد. 

نامزد انتخابات ریاست جمهوري درباره اصلاح ساختار بودجه، اظهار داشت: ایجاد انضباط مالی در یودجه و تخصیص منابع بر اساس
معیار کارآیی و عملکرد، دو راهبرد مهم در این راستا است. امروز تخصیص بودجه با چانه زنی اتفاق می افتد و بودجه با توجه به

 
نیازهاي مالی به نهادها تعلق نمی گیرد. 

مهرعلیزاده خاطرنشان کرد: حتما مداخله دولت در امور اقتصادي و اجتماعی باید کاسته شود و همچنین امور مختلف جامعه باید به

 
مردم واگذار شود و نقش دولت کمتر و کمتر شود. 

وي با بیان اینکه یارانه هاي انرژي باید به اقتصاد ملی بازگردانده شود، تاکید کرد: اگر منابع حاصل از اصلاح یارانه ها به جامعه و

 
اقتصاد برگردد، اقدامات بسیار زیادي می توان انجام داد. مبلغ یارانه انرژي در کشور مبلغ بسیار زیادي است. 

نامزد انتخابات ریاست جمهوري در پاسخ به سوال شهروندي مبنی بر بهبود وضعیت معیشتی مردم، تصریح کرد: اولین کار ما در مورد
قشر آسیب پذیر خواهد بود و یارانه هاي نقدي قشر آسیب پذیر جامعه را حداقل پنج برابر خواهم کرد. همچنین با برنامه هایی که

 
داریم در چهار سال، چهار میلیون شغل ایجاد خواهیم کرد. 

مهرعلیزاده درخصوص معضل خام فروشی، افزود: خام فروشی به ویژه درباره مواد معدنی، موضوعی است که باید هر چه سریعتر به آن

 
رسیدگی شود. تسهیلات ویژه و جایزه هاي صادراتی براي صنایع در نظر خواهیم گرفت، تا مسیر صادرات محصولات میسر شود. 

وي افزود: همچنین با تثبیت بازار، اجازه نمی دهیم تولید کننده اي که به سختی بازاریابی کرده مشتري خود را از دست بدهد؛ فضاي

 
امنی براي تولیدکنندکان فراهم خواهیم کرد. 

نامزد انتخابات ریاست جمهوري درباره واحدهاي تولیدي تعطیل شده یا احداث واحدهاي جدید، بیان کرد: اولین برنامه من در این

 
زمینه رفع موانع اداري و دیوان سالاري است که این موضوع می تواند 60 درصد، ظرفیت موجود را به کار ببندد. 

مهرعلیزاده تاکید کرد کرد: به بانک ها اجازه نخواهیم داد از تولید کننده سود 30 درصد بگیرد یا اگر قرار است وام اعطا شود

 
بازگرداندن آن به مرحله تولید موکول شود، این موضوعات تولید کنندگان را زمین گیر کرده است. 

وي در بخش دیگر این گفتگو با بیان اینکه امید داریم ارزش هاي ارزشمند دینی که به آن پاییند هستیم را در عملکرد به مردم



منتقل کنیم و با ریا کاري جوانان را پس نزنیم و بدبین نکنیم،افزود: دخالت فزاینده دولت در اقتصاد، باعث رانت و فساد شده است،

 
همچنین عدم اجراي یک الگوي صحیح و شناخته شده در کشور از نقاط ضعف فعلی کشور است. 

نامزد انتخابات ریاست جمهوري تصریح کرد: افزایش بیکاري، گسترش خط فقر، کاهش امید اجتماعی و اعتماد بین دولت و مردم

 
نگران کننده است. 

مهرعلیزاده با بیان اینکه مهمترین نکاتی که براي انتخاب مدیران در دولت در نظر گرفته ام، کارآمد بودن، نخبه بودن، فعال و پر کار
بودن، امیدوار بودن و مومن بودن است، گفت: اعلام می کنم میانگین سنی دولت من زیر 45 سال خواهد بود. باید بانک اطلاعاتی از
متخصصان و کارآفرینان براي اداره کشور تهیه شود تا بدون توجه به جهت گیري و تفکر افراد همه براي اصلاح وضع موجود به میدان

 
بیایند. 

وي در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه براي تحقق اقتصاد مقاومتی چه خواهید کرد؟، گفت: مفهوم اقتصاد مقاومتی این است که با اتکا
به توانمندي هاي داخلی تحریم ها را بی اثر کنیم. کشور ما این قابلیت را دارد، اگرچه تحریم ها می توانند سرعت را در مسیر

 
پیشرفت کم کنند اما نمی توانند ما را متوقف کنند. موارد بسیاري در زمینه اقتصاد مقاومتی عمل نشده است که باید به آن بپردازیم 

نامزد انتخابات ریاست جمهوري در پایان گفت: آینده براي جوانان است، هرچه در کشور است براي نسل آینده است؛ امیدوارم جوانان
با استعدادهایی که دارند آینده خوبی را براي کشور و نسل هاي بعدي بسازند.



2 ابر نیروگاه خورشیدي در فارس در حال ساخت است

منبع: شعار سالشماره خبر:  179  |  تاریخ: 1400/03/11

شعار سال: ظفر افشون افزود: هم اینک در این 2 نیروگاه حدود 12 هزار متر مربع فضاي کارگاهی و دفاتر کارفرمایی و
پیمانکاران احداث و تجهیز شده و محور و مسیر دسترسی نیز در حال آماده سازي براي بهره برداري است. او ادامه داد: این

پروژه ها با همکاري سرمایه گذاران خارجی و در گام نخست در یکی از دشت هاي ...

شعار سال: ظفر افشون افزود: هم اینک در این 2 نیروگاه حدود 12 هزار متر مربع فضاي کارگاهی و دفاتر کارفرمایی و

 
پیمانکاران احداث و تجهیز شده و محور و مسیر دسترسی نیز در حال آماده سازي براي بهره برداري است. 

او ادامه داد: این پروژه ها با همکاري سرمایه گذاران خارجی و در گام نخست در یکی از دشت هاي شهرستان بوانات اجرا خواهد شد؛
علاوه بر اینکه چه در حین اجرا و چه پس از بهره برداري زمینه اشتغال تعداد قابل توجهی از جوانان و افراد جویاي کار را فراهم

 
خواهد کرد، به تامین برق مورد نیاز حوزه هاي مختلف از جمله حوزه صنعت و خانگی هم کمک خواهد کرد. 

 
نصب یک میلیون و 700 هزار پنل در نیروگاه هاي خورشیدي بوانات و آباده 

دیر برنامه ریزي و توسعه شرکت توسعه دهنده انرژي هم گفت: پیش بینی می شود در این 2 نیروگاه، حدود یک میلیون و 700 هزار
عدد پنل خورشیدي، 24 هزار تن سازه فلزي تمام گالوانیزه و 16 هزار کیلومتر انواع کابل به کار گرفته شود و 80 کیلومتر کانال بتنی،
30 کیلومتر مسیر دسترسی اصلی، 70 کیلومتر مسیر هاي دسترسی داخلی، 2 میلیون متر مکعب عملیات خاکی و دکوپاژ و حدود

 
35 کیلومتر خط انتقال برق نیز اجرا شود. 

بازیان، دوشنبه در جریان بازدید از روند احداث این 2 نیروگاه افزود: با توجه به بررسی و مطالعات انجام شده در شهرستان هاي بوانات
و آباده و مکان یابی صورت گرفته در کل کشور طی ماه ها مطالعات کارشناسان و متخصصان داخلی و با توجه به اینکه این دو منطقه
جزو مناطق کمتر توسعه یافته کشور هستند و با در نظر گرفتن راندمان بالاي تابش خورشید، ساخت این 2 پروژه عظیم با هدف رشد

 
و رونق اقتصادي، اشتغالزایی و کارآفرینی در این دو شهرستان در دستور کار قرار گرفت. 

وي با اشاره به اشتغال مستقیم و غیر مستقیم حدود 6 هزار نفر در این پروژه طی دوره ساخت آن ادامه داد: منابع مالی این 2 پروژه

 
نیز به طور کامل از طریق منابع خارجی و بدون استفاده از تسهیلات بانکی داخلی تامین خواهد شد. 

او گفت: ساخت این دو نیروگاه توسط پیمانکاران و متخصصان ایرانی انجام خواهد شد و در این خصوص به ویژه از ظرفیت هاي استان

 
فارس و استان هاي همجوار استفاده خواهد شد. 

مدیر برنامه ریزي و توسعه شرکت توسعه دهنده انرژي افزود: در بخش هاي علمی و مطالعاتی، بخش مطالعات پایه این دو نیروگاه
توسط کارشناسان داخلی انجام شده و به اتمام رسیده و مطالعات تفصیلی نیز بیش از 70 درصد پیشرفت داشته که طی توافقاتی که

 
در این خصوص صورت گرفته این مدارك به تایید مراکز علمی و دانشگاهی داخلی نیز خواهد رسید. 

بازیان اضافه کرد: با توجه به اقدامات صورت گرفته، نیروگاه آباده در بخش مجوز ها افون بر 90 درصد پیشرفت داشته و در پروژه



بوانات نیز تمام مجوز هاي اصلی لازم اخذ شده که عملیات اجرایی در نیروگاه بوانات شامل مدیریت و انتقال سیلاب، ساختمان ها،
مسیر هاي دسترسی داخلی و پیرامونی، بخش LV پروژه شامل تسطیح زمین و نشانه گذاري محل استقرار سازه ها با انتخاب و

 
بکارگیري پیمانکاران اجرایی آغاز شده و طی ماه جاري عملیات اجرایی دیگر بخش ها نیز آغاز خواهد شد. 

وي بیان کرد: در اردیبهشت ماه امسال، نمونه پنل، اینورتر و استراکچر با هدف انجام تست هاي محیطی، مقاومت سازه، تولید برق و

 
بررسی راندمان پنل ها در محل پروژه بوانات نصب شده و تست هاي لازم در حال انجام است. 

او اظهار داشت: در تامین پنل هاي این 2 نیروگاه به منظور دستیابی به اهداف برنامه ریزي شده و استفاده حداکثري از توان تولید

 
داخل، حدود 30 درصد از پنل و اینورتر مورد نیاز دو نیروگاه از کشور هاي اروپایی تامین خواهد شد. 

 
ساخت کارخانه تولید پنل 

بازیان اضافه کرد: همچنین ساخت کارخانه تولید پنل، اینورتر و استراکچر هم در یکی از شهرستان هاي استان فارس با هماهنگی
دستگاه هاي استانی و کشوري و همکاري وزارت صمت در دستور کار قرار خواهد گرفت که در این خصوص مجوز هاي اولیه نیز اخذ

 
شده و 70 درصد دیگر پنل و اینورتر مورد نیاز این دو نیروگاه از طریق این کارخانه تامین خواهد شد. 

او ادامه داد: ظرفیت تولید کارخانه تولید پنل، اینورتر و استراکچر 300 مگاوات در سال و حجم سرمایه گذاري اولیه نیز 50 میلیون

 
یورو است که ضمن تامین نیاز داخل، صادرات محصولات تولیدي به خارج از کشور را هم در دستور کار خود دارد. 

 
تهیه و توزیع هفت هزار و 500 بسته حمایتی در استان 

وي گفت: با توجه به ارزیابی هاي بخش برنامه ریزي و کنترل پروژه و همچنین حضور شرکت هاي بین المللی ناظر بر عملیات اجرایی
در پروژه بوانات در بخش هاي مطالعات پایه و تفصیلی، خرید ها و تامین تجهیزات و قرارداد هاي مربوطه بسته شده و عملیات اجرایی

 
مجموعا حدود 20 درصد پیشرفت داشته است. 

او افزود: در کنار ساخت این دو نیروگاه که با شیوع ویروس کرونا همراه بود، طی یکسال گذشته علاوه بر انجام فعالیت هاي عمرانی،
شاهد اقدامات اجتماعی همچون تهیه و توزیع هفت هزار و 500 بسته حمایتی در استان، قدردانی از مدافعان سلامت و کادر درمان در
روز پرستار و همچنین تجلیل از خانواده معظم شهدا و ایثارگران، برنامه ریزي ساخت سه مدرسه در مناطق محروم شهرستان هاي

 
بوانات و آباده و اهداي بسته هاي حمایتی تحصیلی به دانش آموزان نیز بودیم. 

وي، ضمن قدردانی از همراهی و همکاري دستگاه هاي اجرایی با هدف تسریع در صدور مجوز هاي قانونی و همچنین رفع موانع
اجرایی در شهرستان هاي بوانات و آباده گفت: حمایت هاي دستگاه هاي دولتی، اجرایی، قضایی و نظارتی استان و کارگروه رفع موانع

 
تولید کشور در جهت رفع بسیاري از مشکلات پیش رو سبب شد که روند شروع به کار این 2 پروژه عظیم شتاب بیشتري گیرد. 

شهرستان بوانات در فاصله 230 کیلومتري شمال شرقی شیراز و شهرستان آباده در فاصله 276 کیلومتري شمال شیراز واقع شده

 
است. 
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عده اي دنبالِ قانونی کردن استثمار هستند

منبع: روزنامه اقتصاد مردمشماره خبر:  180  |  تاریخ: 1400/03/11

 
دولت ابزارهاي لازم براي کمک به کارگران را در اختیار دارد/ 

 
سی سال است که به اسم خصوصی سازي منابع کشور را غارت می کنند 

یک اقتصاددان گفت: بیش از سی سال است که در این مملکت منابع بخش عمومی به حراج گذاشته می شود و عملا به اسم خصوصی
سازي چپاول و غارت می شود و علی رغم همه ي اعتراض هایی که صورت گرفته و آسیب هایی که به نیروي کار و تولید وارد شده

 
است، کماکان افرادي این طرح را پیش می برند. 

به گزارش خبرنگار ایلنا، حسین راغفر (استاد اقتصاد دانشگاه الزهرا) معتقد است در نتیجه ي سیاستهاي غلط دولت در افزایش قیمت
ارز و بی ارزش کردن پول ملی، کارگران و تولیدکنندگانِ واقعی آسیب دیده اند. او می گوید مسئولیت جبران این خسارت ها برعهده

 
ي دولت است و براي این کار ابزارهاي لازم را در اختیار دارد. مشروح گفتگو با این اقتصاددان در ادامه می آید: 

به تازگی اتاق ایران طرحی ارائه کرده است و یکی از پیشنهادات این طرح براي بهبود وضعیت اشتغال، به کار گرفتنِ جوانان و
نوجوانانِ بیکار و پرداخت سی درصد از حداقل حقوق به آن هاست. آنطور که نویسندگان می گویند، احیاي فرهنگ استاد شاگردي در
عین حال که می تواند بحران اشتغال را حل کند، هزینه ي چندانی هم بر کارفرما وارد نمی کند! ارزیابی شما از طرح چنین

 
موضوعاتی چیست و اینکه آیا با ورود نیروي کار ارزان قیمت شرایط براي استثمار بیشتر نیروي کار فراهم نخواهد شد؟ 

به نظر من هدف این طرح تخریب حداقل دستمزد است. آنها می خواهند کل مسئله ي حداقل دستمزد را زیر سوال ببرند آنهم در

 
شرایطی که حداقل دستمزدي که امروز در جامعه مطرح است به هیچ وجه تناسبی با تامین نیازهاي نیروي کار را ندارد. 

دوم اینکه از این طریق، بیگاري و استثمارِ شدیدي ایجاد می شود. اگر می خواهیم به نیروي کار آموزش دهیم می توانیم این کار را
انجام دهیم اما ببینید همین الآن در کشور این اتفاق می افتد، یعنی افراد با هدف کارآموزي چندین ماه جایی کار می کنند تا اینکه
اگر کارفرما از کارشان راضی بود، آن ها را جذب کند و در این مدت حقوقی دریافت نمی کنند. این به نوعی استثمار و سوءاستفاده از
بحران کنونی است. درواقع می خواهم بگویم که این اتفاق درحال حاضر هم می افتد اما به هیچ وجه قانونی نیست. کسانی که این

 
چنین طرح هایی را مطرح می کنند به دنبال قانونی کردنِ این فرآیند هستند و این یعنی قانونی کردنِ استثمار. 

در حال حاضر و باتوجه حداقل دستمزدي که نه با نرخ واقعی تورم سازگاري دارد و نه با سبد معیشت، وضعیت معیشت کارگران بسیار
بدتر از گذشته شده است. عده اي معتقدند که انجام اقدامات حمایتی به دست دولت ها و افزایش دستمزدها آورده اي جز تورم و بدتر
کردن معیشت کارگران ندارد. شما چنین استدلال ها، یا بهتر است بگوییم توجیهاتی را قبول دارید؟ آیا تنها راه کاستن از هزینه هاي

 
تولید کاهش دستمزد کارگران است؟ 



مسئله ي اصلی این است که هم کارگر و هم کارفرما، البته نه همه ي کارفرمایان، از سیاست هاي غلط دولت در سه دهه ي گذشته
آسیب دیده اند و البته کارگران به مراتب آسیب بیشتري دیده اند. بنابراین مقصر اصلی این وضعیت دولت است؛ دولت در واقع مسئول
جبران این خسارتهاست و براي جبران باید چند کار انجام دهد: اول اینکه باید بسته هاي حمایتی براي نیروي کار به طرق لازم فراهم

 
کند. 

ببینید در شرایطی که حتی حداقل دستمزد به درستی پرداخت نمی شود و نیروي کار با دستمزدهاي به مراتب نازل تر و محیطِ
کاري به مراتب نااطمینان تر کار می کند و استثمار می شود، دولت باید خدماتی را براي طبقه ي تولیدکننده در کشور و به خصوص
کسانی که حداقل دستمزد را دریافت می کنند، فراهم کند. از جمله ي این خدمات می توان به خدماتِ مذبور در قانون اساسی از
جمله آموزش و درمان رایگان و همچنین خدماتی مثل حمل و نقل رایگان اشاره کرد که این اقدامات می تواند بخشی از هزینه هاي
زندگی خانوارها را کاهش دهد و تا حدودي جبرانی باشد براي کسري حقوق آن ها. بنابراین دولت ابزارهاي لازم را براي حل مشکلات
طبقات محروم و آسیب پذیر در اختیار دارد و می تواند به آن ها کمک کند و راه هاي عملیاتی در این زمینه وجود دارد. ضمن اینکه
می تواند با کاهش قیمت ها ازجمله کاهش قیمت ارز، هزینه هاي زندگی نیروي کار را کاهش و قدرت خرید کارگران را افزایش دهد.

 
در چنین شرایطی است که می توان به بهبود وضعیت کارگران امیدوار شد. 

شما به لزوم انجام سیاستهاي دولت در حوزه ي تامین اجتماعی فراگیر اشاره کردید اما عده اي معتقدند دولت در این شرایط نمی

 
تواند چنین اقداماتِ حمایتی اي از اقشار ضعیف جامعه انجام دهد. 

به اعتقاد من این افراد یا قضایا را نمی دانند و اطلاعی ندارند و یا باید بگویم مزدور دولت هستند. من حرف دیگري در این خصوص
ندارم جز اینکه بگویم دولت ابزارهاي لازم را دراختیار دارد و می تواند از خانوارهاي کارگري به شکلی که گفتم حمایت کند و این

 
توجیهات به هیچ عنوان قابل پذیرش نیست. 

در صحبت هایتان از سیاستهایی گفتید که هم به کارگر و هم کارفرما آسیب وارد کرده است، در این خصوص توضیحات بیشتري ارائه
می دهید؟ اینکه سیاستهایی که به آن اشاره می کنید چگونه منجر به ایجاد شرایطی شده که هم کارگر و هم کارفرما از آن متضرر

 
شده اند؟ 

ببینید تعداد زیادي از بنگاه هاي ما به خاطر افزایش قیمت ارز نابود شده اند و بنگاه هایی آسیب دیده اند که در زد و بندها حضور
ندارند و اتفاقا شرکتهاي واقعی تولیدي در کشور همین ها هستند. خیلی از بنگاه هاي دیگر که در زدوبندها حضور دارند و از منابع و
رانت ها و یارانه ها برخوردار هستند اصلا فعالیت تولیدي نمی کنند؛ طرف براي ایجاد کارخانه ي تولید تلویزیون مجوز می گیرد و بعد
می رود ارز و زمین و وام بانکی می گیرد و در آخر هم چیزي تولید نمی کند. آن بنگاه هایی که مدعیِ تولید هستند هم معمولا از
خارج قطعات را وارد می کنند و به هم جوش می دهند و این می شود تولید ملی! این ها تولید نیست اما به خاطر رانتهایی که در این
حوزه وجود دارد وارد این فرایند می شوند. در مقابل، همانطور که گفتم فعالان واقعیِ تولید در اثر سیاستهاي غلط دولت ها به شدت
آسیب دیده اند. با افزایش قیمت ارز نه تنها صادرات کالاهاي تولیدي بیشتر نشده بلکه همچنان آنچه صادر می شود میوه و کالاهایی
از این دست است که اگر پول آب و نهاده هاي مورد نیاز آن ها که عمدتا یارانه اي هستند را حساب کنیم، قیمت تمام شده ي این

 
محصولات به شدت افزایش می یابد. در واقع با صادرات چنین کالاهایی ما به مصرف کننده ي خارجی یارانه داده ایم. 

در خصوص صادارت کالاهاي دیگر مثل فولاد هم باید بگویم که اینها فولاد خام صادر می کنند و یارانه هاي گسترده اي را به صورت
انرژي بسیار ارزان قیمت دریافت می کنند و بالغ بر ده میلیارد دلار در سال فقط یارانه ي انرژي می گیرند. پس سیاستهاي غلط دولت
ها به تولید واقعی در کشور به شدت آسیب زده و فعالیتهاي سوداگري و سفته بازي و ورود به بازار ارز و سکه و زمین و بورس و... را



تشویق کرده است. در اثر همین سیاستهاي غلط، قاچاق برق اتفاق می افتد؛ امروز بسیاري از واحدهایی که تولید رمز ارز می کنند به
صورت غیرقانونی و به خاطر ارزان بودن قیمت برق کشور به این سمت روي آورده اند. البته نه اینکه قیمت برق ارزان باشد بلکه به
خاطر پایین بودن قیمت ارز و یا بی ارزش کردن پول ملی است که برق بسیار ارزان شده است. یعنی اینها برق را به بیت کوین و سایر
رمز ارزهاي دیگر تبدیل می کنند و هیچ کس هم نمی تواند ردیابی کند ببیند چه کار می کنند! دلیلِ بخش قابل توجهی از برق

 
دزدي ها این است و آن وقت همزمان تولیدکننده واقعی صنعتی ما نمی تواند برق تهیه کند. 

درواقع در نتیجه سیاستهاي غلط دولت در افزایش قیمت ارز و یا بی ارزش کردن پول ملی، به نوعی قاچاق برق اتفاق افتاده است. به
همین دلیل است که از لهستان و چین و هند و ترکیه آمده اند تا رمز ارز تولید کنند! مجوز رسمی از نهادهاي رسمی گرفته اند و
اینها فسادهاي بسیار بزرگی است که مردم و تولیدکنندگان واقعی را بیچاره کرده است. همه ي این سیاست ها نیز براي این است
دولت قیمت حامل ها را بالا ببرد؛ بازي سر همین است! خب این قیمت ها که بالا رفت، هزینه ي آن را مردم و تولیدکنندگان واقعی
باید بپردازند. ما نمونه هایی دیده ایم که طرف کارخانه ي تولید میلگرد و فولاد داشته اما کارگران خود را اخراج می کند تا آنجا را به

 
مرکزي براي تولید رمز ارز تبدیل کند! 

این اقتصاد به شدت به زیان تولیدکننده و به شدت به زیان کارگر است و در عین حال مشوق فعالیتهاي سفته بازي و سوداگري است.
در این اقتصاد، تولید امکان رشد و تحقق ندارد و فقط گروه خاصی که هدف آن ها خارج کردن منابع از کشور است، پیروز میدان می

 
شوند. بازنده ي اصلی چنین اقتصادي مردم و طبقات محروم جامعه هستند. 

موضوع دیگري که در طرح اتاق ایران به آن اشاره شده خصوصی سازي هرچه سریع تر شرکتهاي دولتی است. در طرح آمده «چنانچه
شرکتهاي دولتی رقیب بخش خصوصی هستند باید هرچه سریعتر واگذار شوند تا رقابت منصفانه شود و رانت بخش دولتی موجب
زیان فعالیت بخش خصوصی نشود یا فعالیتهاي زیان ده شرکتهاي دولتی متوجه دولت نشود». این درحالی است که تجربه ي
خصوصی سازي در ایران توفیقی نداشته. نظر شما در باب روند خصوصی سازي در ایران چیست و آیا اصلاً حلال مشکلات اقتصاد

 
ایران خصوصی سازي هر چه بیشتر است؟ 

من با خصوصی سازي به طور کلی مخالفم اما حتی اگر هم به دنبال خصوصی سازي هستیم باید این کار در بستر قانونی کاملا شفاف
و روشن انجام شود. ببینید در همین دوره ي کوتاه مدتی که دستگاه قضایی به این موضوع ورود کرده است، ادعا دارد که دوهزار واحد
تولیديِ مشکل دار را احیا کرده و در حال بازگرداندنِ تعدادي از شرکتهاي خصوصی شده به دولت است، خب اینها نشان می دهد که
خصوصی سازي در ایران به شدت به زیان اقتصاد ملی بوده و همه ي ادعاهایی که در خصوص افزایش تولید و بهره وري داشتند،
مهمل بوده است. اقتصاد ملی شکست خورده، کسانی از این وضعیت ضربه خورده اند و فساد به شدت گسترش پیدا کرده است و در

 
این حال طبیعی است افرادي که از این وضعیت منتفع شده اند از آن دفاع کنند. 

نظام تصمیم گیري هاي اساسی در کشور از جمله دستگاه قضایی باید بر این فسادها نظارت کند؛ مسئله اي که الآن مطرح شده اما
متاسفانه تبلیغاتی است. بیش از سی سال است که در این مملکت منابع بخش عمومی به حراج گذاشته می شود و عملا به اسم
خصوصی سازي چپاول و غارت می شود و علی رغم همه ي اعتراض هایی که صورت گرفته و آسیب هایی که به نیروي کار و تولید

وارد شده است، کماکان افرادي این طرح را پیش می برند چون منتفع هستند.



مدیران کل معاونت فرهنگی و آموزشی بنیاد با کارکنان آبیک دیدار کردند

شماره خبر:  181  |  تاریخ: 1400/03/11
منبع: بنیاد شهید و امور

ایثارگران

مدیران کل معاونت فرهنگی و آموزشی بنیاد شهید و امور ایثارگران کشور طی بازدید از بنیاد شهرستان آبیک با کارکنان
دیدار و گفت وگو کردند.

 
 

به گزارش ایثار واحد قزوین، مدیران کل معاونت فرهنگی و آموزشی بنیاد شهید و امور ایثارگران در بدو ورود به استان قزوین، از بنیاد

 
شهرستان آبیک بازدید کردند. 

در این بازدید سید مستجاد حسینی مدیرکل امور ورزشی و اردویی، محمدعلی فقیه مدیرکل آموزش، سید مرتضی حسینی مدیرکل
امور هنري و داود نورچه ئی سرپرست اداره کل امور فرهنگی و تبلیغات بنیاد شهید و امور ایثارگران حضور داشتند که از نزدیک با

 
کارکنان دیدار و گفت وگو کرده و در جریان مشکلات آنها و روند فعالیت شان قرار گرفتند. 

طی بازدید یاد شده، کارکنان بنیاد شهرستان آبیک توضیحات لازم در خصوص اجراي فعالیت ها و رسیدگی به امور خانواده هاي

 
شهدا و ایثارگران را براي مسئولان بنیاد تشریح کردند. 

گفتنی است در این بازدید، غلامرضا حقایق پور مدیرکل و فاطمه نسخه چی معاون فرهنگی و آموزشی بنیاد شهید و امور ایثارگران

 
استان قزوین، مدیران کل معاونت فرهنگی و آموزشی بنیاد کشور را همراهی کردند. 

لازم به ذکر است اشتغال و کارآفرینی، بهداشت و درمان، صندوق قرض الحسنه شاهد، آموزش، فرهنگی و تبلیغات، ورزشی و اردویی و
مسکن و گلزارها از جمله واحدهاي مختلف بنیاد شهرستان آبیک است.



در نمایشگاه توانمندسازي و حمایت از شرکت هاي منطقه در تامین نیازهاي

شرکت هاي پتروشیمی ماهشهر؛ خریدهاي شرکت فجر انرژي خلیج فارس به

صورت مکانیزه و سیستمی و از طریق مراجعه تامین کنندگان به وب سایت ...

منبع: اقتصاد طلاییشماره خبر:  182  |  تاریخ: 1400/03/11

در دومین روز از «اولین نمایشگاه توانمندسازي و حمایت از شرکت هاي پتروشیمی ماهشهر» شرکت هاي پتروشیمی بندر
امام، کارون، اروند، شهید تندگویان، خوزستان، بوعلی سینا، شرکت فجر انرژي خلیج فارس و عملیات غیرصنعتی و خدمات

صنایع پتروشیمی  مستقر در منطقه ماهشهر و واحدهاي بومی منطقه با حضور مدیران عامل شرکت ...

در دومین روز از «اولین نمایشگاه توانمندسازي و حمایت از شرکت هاي پتروشیمی ماهشهر» شرکت هاي پتروشیمی بندر امام،
کارون، اروند، شهید تندگویان، خوزستان، بوعلی سینا، شرکت فجر انرژي خلیج فارس و عملیات غیرصنعتی و خدمات صنایع
پتروشیمی  مستقر در منطقه ماهشهر و واحدهاي بومی منطقه با حضور مدیران عامل شرکت هاي پتروشیمی منطقه ماهشهر 66

 
تفاهم نامه همکاري (...) 

در دومین روز از «اولین نمایشگاه توانمندسازي و حمایت از شرکت هاي پتروشیمی ماهشهر» شرکت هاي پتروشیمی بندر امام،
کارون، اروند، شهید تندگویان، خوزستان، بوعلی سینا، شرکت فجر انرژي خلیج فارس و عملیات غیرصنعتی و خدمات صنایع
پتروشیمی  مستقر در منطقه ماهشهر و واحدهاي بومی منطقه با حضور مدیران عامل شرکت هاي پتروشیمی منطقه ماهشهر 66

 
تفاهم نامه همکاري امضا کردند. 

به گزارش اقتصادطلایی به نقل از ستاد خبري نمایشگاه، شرکت پتروشیمی بندرامام، به عنوان بزرگترین شرکت پتروشیمی منطقه،
11 تفاهم نامه همکاري با واحدهاي تولیدي بخش خصوصی در منطقه امضاء کرد. این تفاهم نامه ها در موضوعات مختلفی مانند تهیه
انواع مبدل هاي حرارتی، تهیه رول شیرینگ، تهیه انواع گازهاي صنعتی، تهیه کیسه هاي پلاستیکی بود. هدف از این قراردادها داخلی
سازي و بومی سازي دانش فنی و به کارگرفتن توان داخلی و منطقه است. مجموع ریالی این تفاهم نامه ها هزار و 100 میلیارد ریال

 
است و در مجموع می تواند 350 تا 400 نفر را به طور مستقیم مشغول به کار کند. 

شرکت فجر انرژي خلیج فارس با امضاي شش تفاهم نامه در زمینه هاي تامین اسیدسولفوریک، صنایع دستی، لباس هاي ایمنی و کار
و انواع دستمال کاغذي و لیوان کاغذي توانست شش گام بزرگ براي حمایت از اشتغال در شهرستان بندرماهشهر بردارد. این تفاهم
نامه ها در راستاي حمایت از مشاغل کوچک و بومی بندرماهشهر بوده که در ایجاد فرصت هاي شغلی نقش بسیار مهمی دارد.
خریدهاي شرکت فجر انرژي خلیج فارس به صورت مکانیزه و سیستمی و از طریق مراجعه تامین کنندگان به وب سایت این شرکت

 
انجام می شود. 

شرکت پتروشیمی خوزستان یک تفاهم نامه همکاري در زمینه ساخت و تجهیزات پتروشیمی و سازنده مبدل هاي حرارتی، مخازن
تحت فشار، تاور و سینی ها و تجهیزات داخل تاور با شرکت فولاد صنعت پیشرو امضا کرد. این شرکت سه تفاهم نامه همکاري دیگر با

 
سه شرکت خدماتی در زمینه پوشاك و البسه ایمنی، پالت چوبی و کیسه هاي پلاستیکی امضا کرد. 

شرکت عملیات غیرصنعتی و خدمات صنایع پتروشیمی با حضور در نمایشگاه توانمندسازي و حمایت از شرکت هاي پتروشیمی
ماهشهر تعداد 21 تفاهم نامه در زمینه هاي مختلف تولیدي، خدماتی، فرهنگی، هنري، صنایع دستی و… امضا کرد. محسن آتش
زمزم مدیرعامل این شرکت و دبیر شوراي راهبردي به توضیح فعالیت هاي شرکت عملیات غیرصنعتی و نیازهاي شهر پرداخت و گفت:
با امضاي این تفاهم نامه ها می توان به توسعه اشتغال، تقویت و ارتقاي اقتصاد منطقه کمک کرد. وي حمایت همه جانبه شرکت
عملیات غیرصنعتی از کارگاه ها و شرکت هاي تولیدي را در این نمایشگاه اعلام کرد و اظهار داشت: این تعداد تفاهم نامه قابل ارتقا



 
است. 

مدیرعامل شرکت پتروشیمی کارون نیز با حضور در اولین نمایشگاه توانمندسازي و حمایت از شرکت هاي پتروشیمی ماهشهر گفت:

 
واحدهاي تولیدي باید تلاش کنند تا کیفیت، مدیریت بر کیفیت و تعهد بر کیفیت در ارائه محصولات خود را سرلوحه کار قرار دهند. 

وي در ادامه گفت: همانطور که براي داخلی سازي امتیاز ویژه وجود دارد، باید براي خرید استان و استانی سازي نیز امتیازات ویژه در

 
نظر گرفته شود. 

شرکت پتروشیمی کارون در این نمایشگاه پنج تفاهم نامه همکاري با شرکت هاي شیمی سازان پاسارگاد، پترو کیمیاي آروین، یکه
سازان آب و خاك، صنایع کنترل دقیق پارت، قلعه فن آوري مهتران زاگرس در زمینه هاي اسید سولفوریک 98٪، پروژه EPC مبدل
تانتالوم، ساخت 20 هزار پالت چوبی، تعمیر و بازسازي بردهاي زیمنس، مهندسی معکوس و ساخت قطعات یدکی،پمپ هاي مولتی
استیج انعقاد کرد. لازم به ذکر است؛ با انعقاد این تفاهم نامه ها 73 نفر از نیروهاي بومی به طور مستقیم و 117 نفر به طور

 
غیرمستقیم مشغول به کار می شوند. 

چهار تفاهم نامه همکاري فی مابین شرکت پتروشیمی شهید تندگویان و چهار شرکت تولیدي مستقر در منطقه در اولین نمایشگاه
توانمندسازي و حمایت از شرکتهاي پتروشیمی ماهشهر منعقد شد. این شرکت در مهم ترین تفاهم نامه خود توانست کیبورد صنعتی

 
دستگاه نساجی را که پیش از این از شرکت بارمگ آلمان وارد می کرد، بومی سازي کند. 

با عقد این تفاهم نامه در دومین روز از «اولین نمایشگاه توانمندسازي و حمایت از شرکت هاي منطقه در تامین نیازهاي شرکت هاي
پتروشیمی ماهشهر» هفت نفر به طور مستقیم و بیش از 20 نفر به طور غیر مستقیم مشغول به کار می شوند. همچنین، قیمت قطعه

 
داخلی حدود یک ششم قیمت کشور سازنده برآورد شده است. 

لازم به ذکر است؛ در صورت نبود هر یک از این قطعات هیچ دستگاه نساجی امکان راه اندازي و تولید نخ را نخواهد داشت. همچنین،
تعداد دستگاه هاي موجود و فعال در واحد نساجی پتروشیمی حدود 140 دستگاه است که هم اکنون با همکاري و عقد تفاهم نامه با

 
شرکت سادات صنعت ماهشهر این محصول بومی سازي شده و در اختیار پتروشیمی شهید تندگویان قرار می گیرد. 

شرکت پتروشیمی اروند که این روزها خود را براي حضور در بورس آماده می کند ،با حضور در «اولین نمایشگاه توانمندسازي و
حمایت از شرکت هاي منطقه در تامین نیازهاي شرکت هاي پتروشیمی ماهشهر» چهار تفاهم نامه همکاري در زمینه اسید
سولفوریک غلیظ 98٪، ساخت و ریتیوپ مبدل ها، رول شیرینگ و ساخت قطعات پتروشیمی (مبدل هاي حرارتی، مخازن تحت
فشار، تاور و…) امضا کرد. حسن نشان زاده مقدم در این مراسم گفت: در سال گذشته براي نخستین بار رکورد جدیدي در تولیدات

 
شرکت به ثبت رسانده و با تولید 2 میلیون و 50 هزارتن رکورد تولیدات 10ساله با تلاش کارکنان شکسته شد. 

وي همچنین گفت: هیچ تفاهم نامه اي به امضا نمی رسانیم، مگر آنکه به قرارداد تبدیل شود و حتی از هم اکنون خرید محصولات از

 
شرکت هاي منطقه را آغاز کرده ایم. 

شرکت پتروشیمی بوعلی سینا به عنوان آخرین شرکتی که در دومین روز از «اولین نمایشگاه توانمندسازي و حمایت از شرکت هاي
منطقه در تامین نیازهاي شرکت هاي پتروشیمی ماهشهر» تفاهم نامه هاي خود را به نمایشگاه آورد. در این مراسم شرکت پتروشیمی
بوعلی سینا یا امضاي چهار تفاهم نامه همکاري براي ساخت مبدل هاي حرارتی، تهیه هدایا و صنایع دستی، دستمال کاغذي و البسه
ستادي و لباس کار از تجربه و توان شرکت هاي تولیدي منطقه کمک گرفت ؛تا وظیفه خود را به خوبی در زمینه بومی سازي و

اشتغال زایی انجام دهد.



هم زمان با برگزاري «اولین نمایشگاه توانمندسازي و حمایت از شرکت هاي

منطقه در تامین نیازهاي شرکت هاي پتروشیمی ماهشهر»؛ 66 تفاهم نامه

همکاري با واحد هاي تولیدي منطقه امضا شد

منبع: اقتصاد طلاییشماره خبر:  183  |  تاریخ: 1400/03/11

در نمایشگاه «اولین نمایشگاه توانمندسازي و حمایت از شرکت هاي منطقه در تامین نیازهاي شرکت هاي پتروشیمی
ماهشهر»، شرکت هاي پتروشیمی بندر امام، کارون، اروند، شهید تندگویان، خوزستان، بوعلی سینا، شرکت فجر انرژي خلیج

فارس و شرکت عملیات غیرصنعتی و خدمات صنایع پتروشیمی در منطقه با هدف تأمین نیازهاي خود ...

در نمایشگاه «اولین نمایشگاه توانمندسازي و حمایت از شرکت هاي منطقه در تامین نیازهاي شرکت هاي پتروشیمی ماهشهر»،
شرکت هاي پتروشیمی بندر امام، کارون، اروند، شهید تندگویان، خوزستان، بوعلی سینا، شرکت فجر انرژي خلیج فارس و شرکت
عملیات غیرصنعتی و خدمات صنایع پتروشیمی در منطقه با هدف تأمین نیازهاي خود از واحد هاي تولیدي منطقه ماهشهر و با

 
حضور (...) 

در نمایشگاه «اولین نمایشگاه توانمندسازي و حمایت از شرکت هاي منطقه در تامین نیازهاي شرکت هاي پتروشیمی ماهشهر»،
شرکت هاي پتروشیمی بندر امام، کارون، اروند، شهید تندگویان، خوزستان، بوعلی سینا، شرکت فجر انرژي خلیج فارس و شرکت
عملیات غیرصنعتی و خدمات صنایع پتروشیمی در منطقه با هدف تأمین نیازهاي خود از واحد هاي تولیدي منطقه ماهشهر و با

 
حضور مدیران عامل این شرکت ها 66 تفاهم نامه همکاري امضا کردند 

به گزارش اقتصادطلایی به نقل از ستاد خبري نمایشگاه، در دومین روز از «اولین نمایشگاه توانمندسازي و حمایت از شرکت هاي
منطقه در تامین نیازهاي شرکت هاي پتروشیمی ماهشهر» و با حضور مدیران عامل شرکت هاي پتروشیمی منطقه ماهشهر 66 تفاهم

 
نامه همکاري فی مابین واحد هاي بومی منطقه و شرکت هاي تابعه گروه صنایع پتروشیمی خلیج فارس امضا شد. 

در این مراسم شرکت هاي پتروشیمی بندر امام، کارون، اروند، شهید تندگویان، خوزستان، بوعلی سینا، شرکت فجر انرژي خلیج فارس
و شرکت عملیات غیرصنعتی و خدمات صنایع پتروشیمی در راستاي طرح بومی سازي و تامین نیازهاي خود از واحد هاي تولیدي

 
مستقر در منطقه تفاهم نامه همکاري امضا کردند. 

هدف از این تفاهم نامه ها ایجاد اشتغال در منطقه، بومی سازي و ممانعت از خروج از کشور و اعتماد به توان و دانش فنی داخلی
است.



بهره برداري از پروژه هاي آبرسانی به 500 روستاي محروم توسط ستاد

اجرایی فرمان امام(ره)

منبع: روزنامه کیهانشماره خبر:  184  |  تاریخ: 1400/03/11

با افتتاح صدها پروژه توسط بنیاد برکت، از دیروز 500 روستاي محروم کشور داراي آب شرب شدند و براي آبرسانی به 500
روستاي دیگر هم تفاهمنامه همکاري امضا شد.

به گزارش کیهان، صبح دیروز آیین «باران برکت»، با حضور رئیس ستاد اجرایی فرمان امام، مدیران عامل بنیاد برکت و بنیاد
احسان، مدیرعامل شرکت آبفا و معاون وزیر جهاد کشاورزي و جمعی از مسئولین این دو وزارتخانه در محل نمایشگاه دائمی ستاد
اجرایی فرمان امام در تهران برگزار شد. رئیس ستاد اجرایی فرمان امام در این مراسم گفت: حدود یکسال پیش تفاهمنامه اي را با
وزارت نیرو امضا کردیم و متعهد شدیم که در آبرسانی به 500 روستاي محروم و بی آب کشور مشارکت کنیم و امروز با افتتاح این

 
پروژه ها در نقاط مختلف کشور، بیش از 500 هزار نفر از آب شرب برخوردار خواهند شد. 

محمد مخبر افزود: حجم سرمایه گذاري براي بهره برداري از این طرح ها بیش از 610 میلیارد تومان بوده که 400 طرح به صورت
لوله کشی و 100 طرح به صورت آبرسانی سیار صورت گرفته است. مخبر خاطرنشان کرد: در این سال ها هرجا در کشور مردم به
مشکلی برخوردند و احساس کردیم معضلی در سطح بالا به وجود آمده، ستاد اجرایی فرمان امام در حد توانش ورود کرده و با مدل
جهادي و مردمی براي رفع معضل اقدام کرده، چه در بحث واکسن و دارو و تجهیزات پزشکی، چه ایجاد اشتغال و محرومیت زدایی،
چه توزیع بسته هاي معیشتی بین آسیب دیدگان کرونا و امدادرسانی در سیل و زلزله و تأمین امنیت زنجیره غذایی و در این مورد هم

 
آبرسانی به روستاها و احیاي قنات ها در مناطقی که از این بحران رنج می برند. 

 
به زودي مجوز تزریق اورژانسی واکسن برکت صادر خواهد شد 

وي در بخش دیگري از سخنانش با اشاره به بحث تولید نخستین واکسن ایرانی کرونا توسط ستاد اجرایی فرمان امام گفت: همان طور
که وزیرمحترم بهداشت اعلام کردند با توجه به موفقیت خیره کننده واکسن کوو ایران برکت در مراحل مطالعات بالینی، به زودي
مجوز تزریق اورژانسی این واکسن صادر خواهد شد و یک میلیون دُز از این واکسن که قبلا در کارخانه شفا فارمد تولید و انبار شده در

 
اختیار مردم قرار می گیرد. 

رئیس ستاد اجرایی فرمان امام ادامه داد: تا پایان خرداد حداقل سه میلیون دُز و تا شهریور 50 میلیون دُز واکسن تحویل وزارت

 
بهداشت خواهیم داد. 

مخبر با تأکید بر امن و موثر بودن این واکسن افزود: اولین دُز این واکسن در مرحله تست انسانی به دخترم تزریق شد و خودم هم با
افتخار همین واکسن ایرانی را با اطمینان کامل خواهم زد و همان طور که قبلا هم اعلام کردیم علیرغم درخواست 7 کشور براي خرید

 
آن، تا زمانی که نیاز مردم داخل کشور تأمین نشود برنامه اي براي صادرات آن نخواهیم داشت. 

 
احیاي روستا 

 
مهم ترین عامل رونق یک کشور است 

معاون آب و خاك وزارت جهادکشاورزي نیز در این مراسم گفت: از دکتر مخبر بابت ورود جدي و پیگیرانه به بحث آب و احیاي قنات
ها از طرف خودم و از طرف آقاي وزیر تشکر می کنم، احیاي قنات یعنی احیاي زمین، احیاي روستا و نهایتا احیاي کشاورز که مهم
ترین عامل رونق یک کشور است. علیمراد اکبري افزود: امروز بنیاد برکت اسباب یک اتفاق کلیدي را فراهم کرده، با همکاري بنیاد
برکت و به خدمت گرفتن توان خود مردم، باید قنوات که یک میراث بزرگ و محصول ابتکار خود کشاورزان است را حفظ و مرمت
کنیم چرا که آن را بهترین مسیر براي حل مشکل و رونق کشاورزي می دانیم. مدیرعامل شرکت آبفاي کشور و معاون وزیر نیرو نیز در
این مراسم گفت: در کمتر از یکسال به همت ستاد اجرایی فرمان امام و ورود جهادي بنیاد برکت 500هزار نفر در روستاها از امروز آب



شرب لوله کشی برخوردار شدند، این کار با قواعد دست و پاگیر دولتی قابل اجرا نبود و با دستور دکتر مخبر این پروژه ها بدون توقف
و بوروکراسی معمول انجام شد، با توجه به سال کم آب و خشکی که در پیش داریم این پروژه ها می تواند موجب نجات جان بسیاري
از روستاها شود. حمیدرضا جانباز افزود: از طریق بنیاد احسان و به کارگیري توان گروه هاي جهادي نیز آبرسانی سیار به 130 روستا
در سیستان و بلوچستان را آغاز کردیم که جا دارد بابت راه اندازي این نهضت آبرسانی از ستاد اجرایی قدردانی کنم. در ادامه این
برنامه، در ارتباطی ویدئوکنفرانسی با چهار استان، مهمانان در جریان جزئیات برخی از 500 طرح «باران برکت» قرار گرفتند و با

دستور رئیس ستاد اجرایی فرمان امام به بهره برداري رسیدند.



حقوق بازنشستگان دولتی 2 میلیون و 300 هزار تومان بالاتر از تامین اجتماعی

است

منبع: روزنامه کیهانشماره خبر:  185  |  تاریخ: 1400/03/11

معاون سازمان برنامه و بودجه گفت: میانگین حقوق بازنشستگان دولتی اعم از کشوري و لشگري دو میلیون و 300 هزار
تومان بالاتر از بازنشستگان تامین اجتماعی است.

به گزارش خبرگزاري فارس، حمید پوراصغري در نشست خبري با اشاره به اقدامات انجام شده در حمایت از بازنشستگان، اظهار
کرد: تعداد خانوارهاي تحت پوشش دستگاه هاي حمایتی از 2.2 میلیون خانوار در سال 92 به 3.3 میلیون خانوار افزایش داشته که
50 درصد رشد نشان می دهد. همچنین میزان مستمري خانوارهاي پنج نفره تحت پوشش نهادهاي حمایتی از 75 هزار تومان به یک
میلیون و 100 هزار تومان در سال 1400 رسیده است. وي در مورد حمایت از بازنشستگان طبق ماده 30 قانون برنامه ششم که دولت
مکلف به برقراري عدالت در نظام پرداخت، رفع تبعیض و متناسب سازي دریافت ها است، پرداخت و یادآور شد: براي متناسب سازي
حقوق بازنشستگان در سال 1399 بالغ بر 34 هزار و 500 میلیارد تومان به صندوق کشوري و لشکري پرداخت شد و همچنین 73

 
هزار و 850 میلیارد تومان براي امسال درنظر گرفته شده است. 

معاون سازمان برنامه و بودجه افزود: علاوه بر آن، براي بازنشستگان سازمان تأمین اجتماعی نیز 11 هزار میلیارد تومان درسال 99
پرداخت شد و براي امسال 42 هزار میلیارد تومان درنظر گرفته شد. متوسط حقوق بازنشستگان کشوري و لشکري سال 98 به مبلغ
سه میلیون و 295 هزار تومان بوده که در سال 1400 با رشد 120 درصدي به هفت میلیون و 278 هزار تومان افزایش یافته و براي
بازنشستگان تأمین اجتماعی، امسال این رقم به پنج میلیون تومان رسیده است. پوراصغري به آموزش عالی، پژوهش و فناوري در
دولت یازدهم و دوازدهم پرداخت و با ارائه آماري تاسف آور، گفت: تعداد دانشجویان سال 99به سه میلیون و 182 هزار نفر رسید که
نسبت به سال 92 بیش از یک میلیون و 200 هزار نفر کاهش یافته است(!) البته سهم دانشجویان تحصیلات تکمیلی از کل
دانشجویان در سال 99 نسبت به سال 92به میزان یک و هشت دهم برابر شد. همچنین در این دوره سهم دانشجویان خارجی از کل
دانشجویان در سال 99 به 8 دهم درصد رسیده که نسبت به سال 92 چهار برابر شده است. وي با بیان اینکه رتبه ایران در شاخص
جهانی نوآوري 46 درصد ارتقا یافته است، افزود: ایران از نظر کمیّت تولید دانش بشري در مقام شانزدهم قرار گرفته و در تولید
مقالات علمی براساس پایگاه اکسپوپوس پانزدهم است. تعداد پارك هاي علم و فناوري 20 درصد رشد نشان می دهد و تعداد
شرکتهاي دانش بنیان نیز 100 برابر شده است. اشتغال مستقیم در شرکت هاي دانش بنیان از دو هزار نفر در سال 92 به 350 هزار

نفر در سال 99 رسید. درآمد این شرکتها نیز به 150 هزار میلیارد تومان افزایش یافته است.



17 واحد صنعتی جدید در آذربایجان شرقی راه اندازي شد

منبع: روزنامه کیهانشماره خبر:  186  |  تاریخ: 1400/03/11

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت آذربایجان شرقی با اشاره به رشد 2.4 برابري در زمینه ایجاد واحدهاي صنعتی جدید در
استان در فروردین ماه امسال نسبت به مدت مشابه سال قبل، گفت: در نخستین ماه سال جاري 17 واحد صنعتی جدید با سرمایه

 
گذاري بیش از 290 میلیارد تومان و اشتغال زایی 386 نفر راه اندازي شد. 

حبیب امین زاده گفت : واحدهاي تولید مواد و محصولات شیمیائی، محصولات غذایی و آشامیدنی ها و ابزار پزشکی دقیق- ساعت از
بیشترین واحدهاي راه اندازي شده است. وي با بیان اینکه در فروردین ماه امسال 15طرح توسعه اي واحدهاي تولیدي با سرمایه
گذاري 159 میلیارد تومان زمینه اشتغال براي 258 نفر را فراهم کرده است، افزود: ساخت ماشین آلات و تجهیزات، محصولات

 
لاستیکی و پلاستیکی و محصولات فلزي از جمله طرح هاي توسعه اي در واحدهاي تولیدي استان در مدت یاد شده است. 

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت آذربایجان شرقی گفت: این استان در زمینه رشد صدور پروانه اکتشاف معدن در فروردین ماه
سال جاري نسبت به مدت مشابه سال قبل رشد پنج برابري داشته است.



90 درصد از روستاهاي استان زنجان مشکل آب آشامیدنی دارند

منبع: روزنامه کیهانشماره خبر:  187  |  تاریخ: 1400/03/11

نماینده مردم زنجان و طارم در مجلس با اشاره به اینکه 90 درصد از روستاهاي استان زنجان مشکل آب آشامیدنی دارند، گفت:

 
در زمینه آب کلاه گشادي بر سر زنجان رفته است و آب استان به گیلان می رود. 

 
مصطفی طاهري بر لزوم مدیریت مصرف آب در استان زنجان تاکید کرد و گفت: خشکسالی وجود دارد و نباید آب استان به گیلان 

 
برود. 

وي ابراز داشت: طرح تولید مسکن در استان به خوبی جلو می رود و این طرح در صورت اجرایی شدن از سوي دولت هم در توسعه

 
اشتغال و هم در کاهش قیمت مسکن تأثیر دارد. 

نماینده مردم زنجان و طارم در مجلس شوراي اسلامی گفت: تولید ناخالص ملی در استان زنجان نسبت به میانگین کشور کمتر است
و باید براي رسیدن به این شاخص به بحث کشاورزي اهمیت زیادي داده شود و در این میان این استان در بخش صنعتی هم ظرفیت

 
هاي خوبی 

 
دارد. 

طاهري ابراز داشت: با گره گشایی از طرح پتروشیمی زنجان تا 1401 این طرح به بهره برداري می رسد. نماینده مردم زنجان و طارم
در مجلس شوراي اسلامی با بیان اینکه 13 هزار نفر براي طرح اقدام ملی مسکن در استان زنجان ثبت نام کردند، گفت: امکان ساخت

این تعداد در داخل شهر وجود ندارد اما زنجان در این زمینه در سطح کشور عملکرد خوبی دارد.



نذر هشتم در سبزوار هشت زندانی را آزاد کرد

منبع: روزنامه کیهانشماره خبر:  188  |  تاریخ: 1400/03/11

رئیس اداره زندان سبزوار گفت: در مرحله هفتم از اجراي طرح نذر هشتم در خراسان رضوي، هشت زندانی جرائم غیرعمد در

 
این شهرستان با کمک خیران و نمازگزاران مساجد به آغوش خانواده بازگشتند. 

رمضانعلی سیدآبادي در آیین آزادي هشت زندانی جرائم غیرعمد در مسجد جامع سبزوار افزود: براي آزادي این زندانیان یک میلیارد و
600 میلیون ریال از ناحیه خیران و نمازگزاران مساجد شهرستان سبزوار کمک شده بود. وي تصریح کرد: حدود 60 زندانی نیازمند
جرایم غیرعمد در شهرستان سبزوار چشم انتظار کمک خیران هستند که تلاش می شود از طریق طرح نذر هشتم به نیت امام
مهربانی، حضرت امام رضا(ع) مقدمات آزادي آنها فراهم شود. رئیس اداره زندان سبزوار گفت: ارتباط زندانیان پس از آزادي آنها با
امامان جماعت مساجد محلات برقرار می شود که از این طریق علاوه بر افزایش علاقه مندي آنها به معارف اسلامی، وضعیت اشتغال

 
آنها نیز پیگیري شود. 

سیدآبادي افزود: در اجراي طرح نذر هشتم به نیت امام مهربانی، حضرت امام رضا(ع)، در هشتمین روز هر ماه حداقل هشت زندانی
جرائم غیرعمد توسط یکی از مساجد سطح استان آزاد می شوند.



67 واحد صنعتی تعطیل شده استان یزد به مدار تولید بازگشت

منبع: روزنامه کیهانشماره خبر:  189  |  تاریخ: 1400/03/11

مدیرکل هماهنگی امور اقتصادي استانداري یزد گفت: طی سال گذشته 67 واحد صنعتی تعطیل و نیمه تعطیل شده استان به

 
مدار تولید بازگشت. 

محمد زاده رحمانی افزود: از این تعداد 22 واحد در یزد، 15 واحد در میبد، 12 واحد در تفت، هفت واحد در مهریز، 6 واحد در

 
اردکان، چهار واحد در ابرکوه و یک واحد در شهرستان خاتم قرار داشت. 

 
وي ادامه داد: با فعالیت مجدد این واحدهاي تولیدي و صنعتی زمینه اشتغال 542 نفر فراهم شد. 

این مسئول اظهار کرد: این واحدها به ترتیب در زمینه هاي فلزي، کانی و غیرفلزي، غذایی و دارویی، نساجی، شیمیایی، سلولزي و

 
برق در سطح مناطق مختلف استان فعالیت داشتند. 

این استان در حالی که 1.1 درصد جمعیت کشور را داراست ولی به لحاظ تولید صنعتی 4.4 درصد سهم تولید این بخش را دارد.



بزرگترین مشکل اقتصاد ایران، عدم فهم اقتصادي است

منبع: تهران نیوزشماره خبر:  190  |  تاریخ: 1400/03/11

محسن رضایی کاندیداي انتخابات ریاست جمهوري در یک گفتگوي رادیویی که عصر امروز از برنامه "شمارش معکوس"
رادیو ایران پخش شد، اظهار داشت: هشت سال آینده جزو سخت ترین سال هاي ایران خواهد بود.

محسن رضایی کاندیداي انتخابات ریاست جمهوري در یک
گفتگوي رادیویی که عصر امروز از برنامه ""شمارش
معکوس"" رادیو ایران پخش شد، اظهار داشت: هشت سال

 
آینده جزو سخت ترین سال هاي ایران خواهد بود. 

به گزارش شبکه خبري تهران نیوز، محسن رضایی
کاندیداي انتخابات ریاست جمهوري در یک گفتگوي
رادیویی که عصر امروز از برنامه "شمارش معکوس" رادیو
ایران پخش شد، اظهار داشت: هشت سال آینده جزو

 
سخت ترین سال هاي ایران خواهد بود. 

وي خاطرنشان کرد: بزرگترین مشکل اقتصاد ایران، اقتصاددانان با مدرك دانشگاهی نیست، مشکل عدم فهم اقتصادي است. هیچگاه

 
مشاوران اقتصادي روساي جمهور نتوانستند مسائل ایران را بفهمند و راهکار بومی ارائه بدهند. 

رضایی ادامه داد: 50 سال است که تورم، بیکاري و کاهش ارز پول ملی داریم. در ده سال اخیر که فاجعه رخ داده است. سرمایه

 
گذاري منفی و اقتصاد ایران کوچک شده است. اولین اولویت من، قطع دست دولت و سرمایه داران از بورس، بانک ها و نفت است. 

وي عنوان کرد: با ایجاد ایالت هاي اقتصادي، اقتصاد را از دست دولت می گیریم و به مردم می دهیم. همه چیز نباید در تهران باشد.
اگر ایالت ها و شهرهاي اقتصادي شکل بگیرد، دولت دیگر نمی تواند دخالت کند و پول مردم در همان استان ها هزینه می شود. البته
معادن ملی و همچنین نفت و گاز ملی است اما درصدي از آن باید به مردم همان استان برسد. استان خوزستان بیش از 20 هزار
میلیارد تومان از شرکت هاي نفت و گاز طلب دارد. وقتی مطالبه می کنند، می گویند دفتر ما در تهران است. این وضعیت را سامان

 
خواهیم داد. 

رضایی بیان داشت: برخی صنایع همچون مسکن، صنایع دیگر را هم رونق خواهند بخشید. وام مسکن را از انحصار بانک مسکن خارج

 
و همه بانک ها موظف به ارائه وام هستند. هرکس 10 درصد بیاورد، 90 درصد دیگر را بانک خواهد داد. 

کاندیداي انتخابات ریاست جمهوري گفت: گردشگري موضوع مهمی است. ما در کل کشور کمتر از 10 میلیون دلار صرف تبلیغات می

 
کنیم و مشخص است که گردشگر به ایران نمی آید. 

رضایی در پاسخ به سوالی در خصوص اشتغال بیان کرد: در روز نخست آمار دقیق بیکاري را اعلام خواهیم کرد. متوسط بیکاري



 
جوانان 20 درصد و بانوان بیشتر است. ما با اقتصاد بیکار روبرو هستیم. اشتغال براي ما مهم است. 

وي اضافه کرد: باید سرمایه گذاري را بالا ببریم تا شغل به وجود بیاید. همچنین جوانان ما نیاز به آموزش هاي فنی و حرفه اي دارند.

 
تا جوان ها آماده کار نشوند و کار هم ایجاد نشود، مساله اشتغال حل نخواهد شد. 

نامزد انتخابات ریاست جمهوري گفت: دولت من اشتغال را از خانه ها شروع می کند و به هر خانم خانه دار که تربیت دو فرزند برعهده
داشته باشد و آموزش هاي بهداشت و سلامت را فراگرفته باشد و رعایت کند، حقوق پرداخت خواهیم کرد. کسب و کارهاي خانگی نیز

 
در کشور به وجود خواهیم آورد. بانوان در کسب و کارها مشارکت خواهند کرد. 

 
رضایی اظهار داشت: قدرت تولید ایرانی ها و ذهن شان فوق العاده است، اما دولت سرکوب می کند. 

وي در بخش دیگري از این گفتگو بیان داشت: موضوع فقر و معیشت نگران کننده است. زباله گردي و کول بري در کشور ما باب شده
است. هرچند من در دولت ها و مجالس نبودم؛ اما شرمنده مردم هستم. تمام سیاست هاي اقتصادي که در مجمع با کارشناس ها
تنظیم کردیم و می توانست فقر را ریشه کن کند، دولت ها به آن عمل نکردند. دولت من سیاست هایی که تنظیم شده و مورد تایید

 
رهبر انقلاب است را اجرایی خواهد کرد. 

رضایی بیان کرد: یک زمانی کارمندان جزو قشر متوسط بودند، اما اکنون از قشر متوسط خارج و به قشر پایین وارد شده اند. کارگران

 
مشکلات جدي دارند. یک کارگر در ماه چقدر می تواند گوشت و میوه بخورد. 

وي با تاکید بر اینکه گرانی باید کنترل شود، اظهار داشت: گرانی را حذف می کنیم. قیمت ارز را نیز تثبیت می کنیم. در تمام دولت
هایی که آمدند، چهار سال اول قیمت ارز تثبیت شده و در دولت دوم چند برابر شده است. در دولت جدید و بانک مرکزي جدید،

 
کنترل قیمت ارز از قدرتشان خارج شده است. 

رضایی خاطرنشان کرد: مهار نقدینگی نگه داشتن پول در جایی نیست. پول هیچ جا زندانی نمی شود و نمی توان مهار کرد. اشتباه

 
دولت این بود که پول را در بانک ها برده بود و می گفت تورم را کنترل کردم. پول را باید هدایت کرد. 

 
نامزد انتخابات ریاست جمهوري عنوان کرد: با ساماندهی شرکت هاي تعاونی، سرمایه گذاري و اشتغال بیشتر خواهد شد. 

وي در پاسخ به سوالی بیان داشت: ما اکنون می دانیم که در چه استانی چه صنعتی باید باشد و چه صنعتی نباید باشد. شهرهاي

 
صنعتی مدرن براي تجارت خارجی به وجود خواهیم آورد. 

رضایی گفت: از تجارب دنیا و کارشناسان خارجی استفاده می کنیم، اما ما نیاز به یک اقتصاد بومی داریم. اقتصاد ملی را از طریق

 
بهبود اقتصاد مردم درست می کنیم. معیشت مردم را باید به سرعت حل و فصل کرد. 

 
منبع:خبرگزاري تسنیم 

انتهاي پیام/



ارزیابی کیفیت برنامه درسی در آموزش هاي مهارتی

منبع: ایسناشماره خبر:  191  |  تاریخ: 1400/03/11

نتایج یک پژوهش درباره ارزیابی کیفیت برنامه درسی در آموزش هاي مهارتی نشان می دهد که بین برنامه درسی موجود و
مطلوب فاصله زیادي وجود دارد.

افزایش میزان بیکاري جوانان، به دلیل نداشتن مهارت هاي
موردنیاز بازار کار، انتقادات به عملکرد نظام آموزش عالی را
افزایش داده است، ازاین رو، نظام هاي آموزش عالی دنیا
براي مواجهه با بیکاري و افزایش بهره وري و دستیابی به
فرصت هاي شغلی و بهبود کیفیت زندگی، آموزش هاي
فنی و حرفه اي و مهارتی را در اولویت برنامه هاي خود

 
قرار داده اند. 

در نظام آموزش عالی ایران نیز با توجه به نقش آموزش
هاي فنی و حرفه اي در کارآفرینی، اشتغال و مهارت

آموزي، این آموزش ها مورد توجه سیاست گذاران و برنامه ریزان آموزش عالی قرارگرفته است. امروزه دانشگاه فنی و حرفه اي به
عنوان یگانه دانشگاه متولی آموزش عالی فنی و حرفه اي در کشور، از سال 1390 با مجوز رسمی وزارت علوم، تحقیقات و فناوري کار
خود را آغاز کرده است. دانشکده ها و آموزشکده هاي فنی و حرفه اي به عنوان واحدهاي زیرمجموعه این دانشگاه، سابقه بیش از

 
چهل سال فعالیت آموزشی دارند. 

در پژوهشی که توسط محبوبه محمدشفیع- دانشجوي دکتري برنامه ریزي درسی، دانشکده علوم تربیتی و روانشناسی دانشگاه
اصفهان، محمدرضا نیستانی- استادیار گروه علوم تربیتی دانشکده علوم تربیتی و روانشناسی دانشگاه اصفهان، سید ابراهیم میرشاه
جعفري- استاد گروه علوم تربیتی دانشکده علوم تربیتی و روانشناسی دانشگاه اصفهان و ویدا تقوائی- دانشیار گروه معماري دانشکده
دکتر شریعتی و دانشگاه فنی و حرفه اي تهران انجام شد، کیفیت برنامه درسی در آموزش هاي مهارتی (مطالعۀ موردي: رشتۀ

 
معماري دانشکده فنی وحرفه اي) مورد ارزیابی قرار گرفت. 

این پژوهش با توجه به اهمیت مبحث ارزیابی کیفیت برنامه هاي درسی و به دلیل مغفول ماندن برنامه هاي درسی در فرایند نظارت و
ارزیابی، به ارزیابی کیفیت برنامه درسی رشته معماري در دانشگاه فنی و حرفه اي پرداخت. دلیل انتخاب رشته معماري این بود که
این رشته در مجموعه دانشکده هاي دانشگاه فنی و حرفه اي از فراوانی بالایی برخوردار است و از مجموعه 175 مرکز در 94 مرکز آن
در مقاطع کاردانی و کارشناسی ناپیوسته دایر است. همچنین یکی از رشته هاي بسیار پرطرفدار براي داوطلبان ورود به دانشگاه فنی و

 
حرفه اي است. 

محققان این پژوهش را با روش ترکیبی اکتشافی انجام دادند که در این نوع پژوهش ها می توان بر مبنی یافته هاي به دست آمده از
داده هاي کیفی، داده هاي کمی را به دست آورد تا تعمیم پذیري یافته ها میسر و در خصوص بررسی ماهیت و موضوع پژوهش دید



 
کامل تري حاصل شود. 

جامعه آماري این پژوهش در مرحله کیفی براي تدوین نشانگرهاي ارزیابی کیفیت برنامه هاي درسی، شامل صاحب نظران برنامه
درسی کشور، اعضاي علمی عضو کمیته هاي تخصصی برنامه ریزي درسی دانشگاه فنی و حرفه اي شریعتی تهران و همچنین

 
کارفرمایانی بودند که دانش آموختگان دانشگاه هاي فنی و حرفه اي نزد آنها مشغول به کار هستند. 

یافته هاي این پژوهش در دو بخش جداگانه کیفی و کمی ارائه شد و نتایج حاصل نشان می دهد که امروزه دانشگاه هاي فنی حرفه
اي با تأکید بر تربیت نیروي انسانی ماهر، شایسته و متناسب با جامعه دانش بنیان، پیشرفته، صنعتی و در رده جهانی پا به عرصه
گذاشته است. در این بین بدیهی است برنامه درسی در این دانشگاه ها نقش بسزایی در کسب شایستگی هاي لازم در تربیت نیروي
انسانی متخصص و منطبق با بازار کار دارد؛ چراکه برنامه هاي درسی هسته اصلی تمام برنامه ها و محور فعالیت هاي تعلیم و تربیت
است. بنابراین، باتوجه به نقشی که برنامه هاي درسی در تحقق اهداف آموزش عالی فنی وحرفه اي دارند، باید از کیفیت مطلوبی

 
برخوردار باشند. براي اطمینان از چنین امري برنامه هاي درسی باید به طور مستمر بررسی و ارزیابی شوند. 

محمدشفیع و همکاران در این پژوهش نتیجه گیري کردند که یافته ها نشان می دهد بین برنامه درسی موجود و مطلوب فاصله
زیادي وجود دارد. کیفیت برنامه درسی از دیدگاه دانشجویان پایین تر از سطح متوسط و از نظر مدرسان و دانش آموختگان در سطح
متوسط ارزیابی شد. بنابراین، بر اساس نتایج حاصل از این پژوهش، لازم است برنامه هاي درسی بازنگري و تا حد ممکن بر مبناي

 
مهارت محوري و اشتغال زایی طراحی و تدوین شوند. 

این پژوهشگران به منظور بهبود کیفیت و مطلوبیت بیشتر برنامه هاي درسی فنی وحرفه اي و باتوجه به نتایج حاصل از ارزیابی برنامه
درسی رشته معماري در این پژوهش، استفاده از روش هاي تدریس آزمایشگاهی، عملی، تجربه محور و پروژه محور، فراهم سازي فضا،
امکانات و تجهیزات لازم براي آموزش هاي مرتبط با دنیاي کار از طریق برقراري ارتباط با سازمان هاي صنعتی، بازنگري و به
روزرسانی محتواي برنامه هاي درسی دانشگاه فنی وحرفه اي و تناسب با فرصت هاي جدید شغلی و توجه به یادگیري در محل کار و

 
فراهم سازي زمینه براي حضور دانشجویان در مراکز صنعتی و کارخانه ها را پیشنهاد دادند. 

همچنین، آماده سازي دانشجویان براي حضور مؤثرتر در بازار کار و نزدیک تر شدن به مشاغل، غنی سازي زمینه هاي تجربی
دانشجویان، با افزایش واحدهاي عملی و کارگاهی، هماهنگی با مراکز صنعتی براي بازدید هفتگی دانشجویان و گذراندن واحد

 
کارورزي نیز از دیگر پیشنهادات این محققان براي بهبود کیفیت برنامه درسی است. 

این محققان البته گفتند که برنامه درسی رشته معماري کارشناسی معماري دانشکده شریعتی تهران در سال 1398 بر اساس به
روزترین دستاوردهاي علمی کشور و جدیدترین نیازهاي بازار کار بازنگري کلی شد و از سال 1399 دانشجویان این رشته با برنامه
جدید تدوین شده در این دانشکده آموزش می بینند. همچنین، بر اساس آمارها و شواهد موجود رشته معماري دانشکده شریعتی

 
تهران نسبت به سایر دانشگاه ها از عملکرد و بازخورد مناسبی برخوردار است. 

نتایج این پژوهش در مجله علمی پژوهشی رویکردهاي نوین آموزشی دانشکده علوم تربیتی و روانشناسی دانشگاه اصفهان در سال

 
1399 منتشر شد. 

انتهاي پیام



بهترین راه توسعه استارت آپ ها سرمایه گذاري بخش خصوصی است

منبع: ایسناشماره خبر:  192  |  تاریخ: 1400/03/11

ستاري در خصوص بودجه حمایتی این معاونت از شهرستان هاي کوچک گفت: ما به ایجاد زیرساخت هاي استارت آپ ها
کمک می کنیم. قاعدتا اگر این استارت آپ ها توسعه پیدا کند، از طریق صندوق استان می توانند تسهیلات دریافت کنند

ولی بهترین راه براي توسعه شرکت ها، سرمایه گذاري بخش خصوصی است.

سورنا ستاري ظهر امروز در مراسم افتتاحیه مرکز نوآوري
کاشمر که به صورت ویدئو کنفرانس در کارخانه نوآوري
مشهد با حضور محمدرضا کلائی، شهردار مشهد و جمعی از
مسئولان شهري و استانی برگزار شد، در جمع خبرنگاران
بیان کرد: خوشحالم که باري دیگر در کارخانه نوآوري
هستم. همیشه گفته ام و دوباره هم تکرار می کنم که
شهرداري مشهد اقداماتی انجام داده که بسیار جلوتر از
سایر شهرداري ها در کشور است. مهم تر از همه اینکه
شهرداري باید دنبال این باشد که نوآوري را وارد زندگی
شهروندان کند. این اقدام واقعا قابل تقدیر است و بنده

 
مجددا از آقاي کلائی بابت داشتن چنین دیدگاه پیشرفته اي تشکر می کنم. 

معاون علمی و فناوري رئیس جمهور افزود: چنین موضوعاتی مسئولیت ما را براي کمک به شرکت ها و توسعه کارها در مشهد سنگین
تر می کند. اکنون روي بسیاري از شهرستان هاي استان مانند گناباد، تربت و کاشمر سرمایه گذاري کرده ایم. اگر در کارخانه نوآوري
مشهد قدم بزنید، ایده ها و استارت آپ هایی که در شهر مشهد شکل گرفته را مشاهده می کنید که چه سرویس هایی را به مردم

 
ارائه می دهد تا زندگی آنان راحت تر شود و بتوانند با صادرات خدمات خود آن را در دیگر شهرها پیاده سازي کنند. 

وي افزود: کارخانه نوآوري مشهد نسبت به بازدید گذشته اي که داشتم توسعه بسیار زیادي پیدا کرده که اگر با این رشد توسعه پیدا

 
کند، تعداد افراد حاضر در این مجموعه بیشتر می شود. در حال حاضر حدود 250 نفر در این شرکت مستقر و مشغول به کار هستند. 

در ادامه این بازدید مجید عاقل، مدیر مرکز نوآوري کاشمر، اظهار کرد: مرکز نوآوري کاشمر به عنوان پشتیبان علمی، 6 شهر و
شهرستان را در پوشش و حمایت خویش دارد. مرکز نوآوري و شتاب دهی ترشیز با حمایت معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري
از سال 98 فعالیت خود را شروع کرده است. چشم انداز ما توسعه کمی و کیفی مرکز نوآوري است. در حال حاضر 12 هسته در مرکز

 
نوآوري کاشمر مستقر هستند. 

 
مرکز نوآوري مامنی براي جلوگیري از مهاجرت نخبگان منطقه ترشیز است 

هادي معماریان، رئیس مرکز آموزش عالی کاشمر، نیز تصریح کرد: منطقه ترشیز واژه شناخته شده اي نیست. مجموعا چهار شهرستان



کاشمر، خلیل آباد، بردسکن و کوهسرخ را به عنوان منطقه ترشیز کهن می شناسیم که جمعیت آن حدود 350 هزار نفر است و حدود
16 هزار فارغ التحصیل دارد. در حال حاضر حدود 5000 دانشجو در مراکز دانشگاهی اینجا مشغول به کار هستند که عمدتا جزو مردم
بومی این منطقه هستند. منطقه کاشمر یکی از مناطقی است که مهاجرت نخبگان و نیروهاي انسانی در آن زیاد است. شاید مرکز

 
نوآوري بتواند به عنوان مامنی براي این افراد عمل کند. 

وي در خصوص اهداف مرکز نوآوري کاشمر گفت: کمک به شکل گیري، پرورش و بقاي فعالیت هاي خلاقانه و نوآورانه در منطقه،
ایجاد زمینه کارآفرینی و اشتغال، حمایت از نوآوري و خلاقیت نیروهاي محقق جوان منطقه جهت جلوگیري از خروج نخبگان و
مهاجرت به شهرهاي مجاور و مرکز استان، کمک به رونق اقتصاد محلی و منطقه اي مبتنی بر فناوري و با تاکید بر حوزه کشاورزي،
حمایت از نمونه سازي ایده هاي نوآورانه جهت ورود به مراکز رشد و تجاري سازي استان، توسعه شبکه همکاري بین بخش هاي
تحقیقاتی و دانشگاهی منطقه و محیط کسب وکار بومی سازي فعالیت هاي دانش بنیان، درآمدزایی دانشگاه از طریق تجاري سازي
نتایج تحقیقات علمی(توسعه دانش مولد ثروت) در راستاي حمایت از تحقیقات و پژوهش هاي کاربردي از اهداف این مرکز نوآوري

 
است. 

رئیس مرکز آموزش عالی کاشمر بیان کرد: حدود 3700 میلیون ریال صرف اعتبارات جهت بازسازي فضاي فیزیکی و حدود 2000

 
میلیون ریال اعتبارات براي توانمندسازي هسته ها و برگزاري رویدادهاي این مجموعه هزینه شده است. 

وي افزود: در حوزه اشتغال زایی 43 نفر در قالب 12 تیم در مرکز نوآوري کاشمر فعال هستند. درواقع 12 هسته و تیم هاي مستقر
داریم که با محدودیت هاي فضایی امیدواریم بتوانیم با مکان جدیدي که اختیار کردیم، این هسته ها را تجهیز و تعداد هسته هایمان

 
را بیشتر کنیم. 

رئیس مرکز آموزش عالی کاشمر ادامه داد: نهادهاي توانمندساز مانند شتاب دهنده هاوش در مشهد به ما کمک می کنند. با صندوق
پژوهش و فناوري خراسان رضوي، فنی وحرفه اي و سازمان تحقیقات کشاورزي و منابع طبیعی هم وارد فعالیت شده ایم و با آن ها

 
کار می کنیم. 

معماریان اظهار کرد: کاري که در حوزه توسعه مرکز نوآوري انجام می دهیم و امیدواریم که هیات امناي دانشگاه هاي خراسان رضوي
در این زمینه به ما کمک کنند، موضوع تصویب چارت سازمانی مرکز نوآوري و شتابدهی کاشمر است که متاسفانه در مرحله اول دچار

 
مشکل شدیم و هیات امنا با چارت سازمانی مرکز نوآوري و شتابدهی کاشمر مخالفت کرد. 

وي گفت: با مجوز هیات امنا، ساختمانی به مساحت 600 متر مربع در مرکز شهر خریداري کردیم. براي این ساختمان اهدافی تعریف
شده تا بتواند با حمایت معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري این اهداف را به تحقق برساند. توسعه فعالیت هاي آموزشی مرکز
نوآوري و تجهیز زیرساخت هاي فناوري اطلاعات و آزمایشگاهی موارد دیگري است که امیدواریم از طریق آن بتوانیم هسته هاي
فراوان، به خصوص در حوزه کشاورزي را راه اندازي کنیم. راه اندازي بازار و نمایشگاه عرضه محصولات تیم هاي نوآور، تاسیس دفتر

 
مشاوره تجاري سازي از اهداف این بخش است که حدود 2000 میلیون ریال برآورد اعتبار مورد نیاز براي این بخش است. 

رئیس مرکز آموزش عالی کاشمر بیان کرد: چشم اندازهاي این مرکز نوآوري به عنوان پل ارتباطی بین ایده پردازان، سرمایه گذاران و
جامعه دانشگاهی جهت انتقال فناوري است. یکی دیگر از چشم اندازها، ایجاد کسب و کارهاي نوپا و اشتغال پایدار متناسب با زیست

 
بوم منطقه ترشیز است. 



انتهاي پیام



اصلاح چارچوب هاي اقتصادي و مالیاتی؛ مقابله تمام قد اقتصاددانان با

سوداگران + فیلم و اینفوگرافی

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  193  |  تاریخ: 1400/03/11

فصل اقتصاد - کمیسیون اقتصادي مجلس در سال نخست فعالیت، تمام تلاش خود را براي حذف سوداگري از بازارهاي
مسکن، ارز و طلا به کار برد که تصویب طرح مالیات بر خانه هاي خالی و مالیات بر عایدي سرمایه از اثرگذارترین آنها است.

 
 

فصل اقتصاد - کمیسیون اقتصادي مجلس در سال نخست فعالیت، تمام تلاش خود را براي حذف سوداگري از بازارهاي مسکن، ارز و

 
طلا به کار برد که تصویب طرح مالیات بر خانه هاي خالی و مالیات بر عایدي سرمایه از اثرگذارترین آنها است. 

خبرگزاري خانه ملت - سرویس اقتصادي- فاطمه ضرغامی ؛ نمایندگان تازه نفس مجلس یازدهم 7 خرداد ماه سال 99 وارد پارلمان

 
شده و با تشکیل کمیسیون هاي تخصصی به عضویت آنها درآمدند و فعالیت خود را آغاز کردند. 

آئین نامه داخلی مجلس براي هر یک از کمیسیون هاي تخصصی وظایف و اختیارات خاصی را تعیین کرده که براساس آن این
کمیسیون ها بررسی طرح ها و لوایح و نظارت بر عملکرد حوزه هاي تخصصی مربوطه را در دستورکار دارند که محدوده وظایف

 
کمیسیون اقتصادي، اقتصاد و دارایی، بازرگانی داخلی و بازرگانی خارجی است. 

کمیسیون اقتصادي در بازه زمانی اجلاسیه اول دوره یازدهم تا زمان تدوین این گزارش (25 اردیبهشت ماه) 142 جلسه داشته و در
این مدت 163 فقره طرح و لایحه به کمیسیون اقتصادي واصل شده که سهم طرح ها 113 و لوایح واصل شده 50 فقره بوده است. از

 
32 فقره طرح و لایحه رسیدگی شده، 6 فقره در صحن به تصویب رسیده و تبدیل به قانون شده است. 

تاکنون 6 طرح و لایحه بررسی شده در کمیسیون اقتصادي شامل قانون مالیات خانه هاي خالی(اصلاح موادي از قانون مالیات هاي
مستقیم)، قانون افزایش سرمایه شرکت هاي پذیرفته شده بورس تهران یا فرابورس ایران از طریق صرف سهام یا سلب حق تقدم،
قانون تمدید قانون مالیات بر ارزش افزوده، قانون تأسیس صندوق بیمه همگانی حوادث طبیعی، قانون موافقتنامه ایران و هند براي
جلوگیري از اخذ مالیات مضاعف و قانون بودجه سال 1400 کل کشور (به عنوان کمیسیون فرعی) به قانون تبدیل و در روزنامه رسمی

 
کشور منتشر شده است. 

لایحه مالیات بر ارزش افزوده و لایحه اصلاح قانون مبارزه با قاچاق کالا و ارز نیز در صحن علنی مجلس شوراي اسلامی به تصویب

 
رسیده و نزد شوراي نگهبان است. 

همچنین طی یک سال گذشته طرح ساماندهی سهام عدالت، لایحه اصلاح ماده (8) قانون بیمه اجباري خسارات وارد شده به شخص



ثالث در اثر حوادث ناشی از وسایل نقلیه، طرح اصلاح موادي از قانون استفاده از خدمات تخصصی و حرفه اي حسابداران ذي صلاح به

 
عنوان حسابدار رسمی نیز در کمیسیون تصویب شده و در انتظار بررسی در صحن علنی است. 

طرح مالیات بر عایدي سرمایه و طرح اصلاح ساختار بانک مرکزي نیز در صحن علنی به تصویب رسیده و براي بررسی پیشنهادات

 
نمایندگان و اعمال نظر کارشناسان مجدد براي بررسی در شور دوم به کمیسیون اقتصادي ارجاع شده است. 

 
طرح ها و لوایح مهم بررسی شده در کمیسیون اقتصادي طی یک سال گذشته؛ 

قانون مالیات خانه هاي خالی؛ مجلسی ها با اصلاح ماده 54 مکرر مالیات هاي مستقیم ترمز افزایش قیمت مسکن را با قطع دست
سوداگران کشیدند. گزارش بانک مرکزي تصدیقی بر این ادعا است؛ طبق این گزارش قیمت مسکن پایتخت در فروردین ماه سال
1400 به متري 29 میلیون و 322 هزار تومان رسیده درحالیکه میانگین قیمت مسکن در اسفند سال گذشته 30 میلیون و 274 هزار
تومان بود، این کاهش قیمت و افزایش چشمگیر معاملات نسبت به ماه گذشته در شرایطی اتفاق افتد که اجراي فرآیند خوداظهاري
براي تکمیل اطلاعات سامانه ملی املاك و اسکان آغاز شده و به زودي مالیات از واحدهاي مسکونی احتکار شده، اخذ می شود. حتی

 
وزیر راه و شهرسازي هم به کاهش قیمت مسکن متاثر از اجراي قانون مذکور، اذعان کرد. 

قانون افزایش سرمایه شرکت هاي پذیرفته شده بورس تهران یا فرابورس ایران از طریق صرف سهام یا سلب حق تقدم؛ وکلاي مردم در
خانه ملت لایحه مذکور را به صورت دوفوریتی بررسی و تصویب کردند، مجلس با تصویب این لایحه به دنبال تقویت و مدیریت عرضه
سهام شرکت ها، تامین مالی بیش از پیش شرکت هاي بورسی از طریق سرمایه هاي خرد و استمرار تعمیق بازار سرمایه و بورس است.
طرح مالیات بر عایدي سرمایه: کلیات این طرح تا تدوین این گزارش، در صحن علنی به تصویب رسیده و به منظور بررسی پیشنهادات
نمایندگان مجدد به کمیسیون اقتصادي ارجاع شده است. هدف بهارستان نشینان از تصویب کلیات این طرح که از آن به عنوان
مالیات بر فعالیت هاي سوداگرانه یاد می شود، جلوگیري از فعالیت دلالان در بازارهاي ملک، خودرو، ارز و طلا است. با اجراي این

 
طرح نه تنها فاصله طبقاتی کاهش می یابد بلکه موتور محرکی براي رونق فعالیت هاي تولیدي هم فراهم می شود . 

لایحه مالیات بر ارزش افزوده؛ نمایندگان مجلس یازدهم با رفع ایرادات شوراي نگهبان به مصوبه مالیات بر ارزش افزوده،زمینه

 
ساماندهی اخذ مالیات از تولیدکننده کالا و خدمات را فراهم کردند و در جهت رونق تولید و حمایت از واحدهاي تولیدي برآمدند. 

لایحه اصلاح قانون مبارزه با قاچاق کالا و ارز؛ مجلسی ها در این لایحه مواردي مانند تعیین اقلام قاچاق، سازوکار موردنیاز، ممنوعیت

 
ها، اصلاح سازوکار کارت هاي بازرگانی و... را تعیین تکلیف کردند. 

طرح ساختار بانک مرکزي: پس از موافقت نمایندگان با درخواست اولویت بررسی طرح اصلاح قانون بانک مرکزي، کلیات آن نیز
تصویب شد و در نهایت به منظور بررسی پیشنهادات نمایندگان و استفاده از نظر کارشناسان این حوزه، طرح مذکور دو شوري شد.
بهارستان نشینان با تصویب این طرح به دنبال استقلال بانک مرکزي و مدیریت تولید نقدینگی توسط بانک هاي خصوصی و به تبع

 
آن جلوگیري از رشد افسارگسیخته تورم هستند. 

 
سوالات؛ 

تعداد کل سوالات واصل شده به کمیسیون اقتصادي در بازه زمانی این گزارش 191 فقره بوده که این سوالات مربوط به وزراي امور
اقتصادي و دارایی، نفت، نیرو، صنعت، معدن و تجارت، راه و شهرسازي، دفاع، امور خارجه، تعاون، کار و رفاه اجتماعی، اطلاعات، کشور

 
و وزیر بهداشت است که از آن 143 فقره سوال در کمیسیون بررسی شده است. 

 
رسیدکی به تقاضاهاي تحقیق و تفحص 

طی یک سال گذشته( تا زمان تدوین این گزارش)، تعداد 33 فقره تقاضاي تحقیق و تفحص به کمیسیون اقتصادي واصل شده است
که 12 فقره از آن در کمیسیون بررسی و تقاضاهایی مانند تحقیق و تفحص از عملکرد بانک هاي دولتی، تحقیق و تفحص از بررسی
نحوه واگذاري انبارهاي شهید شاهوي شهر گلستان شهرستان بهارستان، تحقیق و تفحص از بررسی عملکرد سازمان منطقه آزاد اروند،
بررسی عملکرد سازمان منطقه آزاد قشم، بررسی نحوه واگذاري هلدینگ پتروشیمی باختر به بخش خصوصی و تحقیق و تفحص از
عملکرد بانک هاي خصوصی و تحقیق و تفحص از شرکت هاي زیرمجموعه شرکت سرمایه گذاري آتیه صبا و شرکت کفش ملی در
کمیسیون اقتصادي تصویب شده است. این تحقیق و تفحص ها در صحن علنی هم به تصویب رسیده و براي تشکیل هیات، مجدد به

 
کمیسیون ارجاع شده است. 



تحقیق و تفحص از وزارت اقتصاد و دارایی در خصوص اختصاص ارز 4200 تومانی و میزان و نحوه و محل هزینه کرد آن، تحقیق و
تفحص از نحوه تعیین میزان کارمزد انواع خدمات بانکی، تحقیق و تفحص از نحوه واگذاري فروشگاه هاي زنجیره اي رفاه، تحقیق و
تفحص از عملکرد بانک مرکزي جمهوري اسلامی ایران در تخصیص ارز 4200 تومانی و تنظیم بازار سکه و ارز از سال 1397 تا
1399، تحقیق و تفحص از شرکت شستا از سال 92 الی 99، عملکرد اتاق بازرگانی، صنایع و معادن و کشاورزي ایران (اتاق ایران)،
تحقیق و تفحص از نحوه و چگونگی صدور و اخذ مجوزهاي طلایی رانت گونه به اشخاص حقیقی جهت واردات کالاهاي اساسی مورد
نیاز کشور و مردم توسط دستگاههاي اجرایی که منجر به وجود آمدن سلاطین اقتصادي در کشور شده است، تحقیق و تفحص از
صندوق کارآفرینی امید، تحقیق و تفحص از عملکرد سازمان تامین اجتماعی در سرمایه گذاري در استان ها به ویژه استان گلستان،
تحقیق و تفحص از عملکرد دولت درخصوص نحوه اجراي قانون رفع موانع تولید رقابت پذیر و ارتقاي نظام مالی کشور، تحقیق و

 
تفحص درخصوص نحوه اجراي قانون بازار اوراق بهادار جمهوري اسلامی ایران در سال 1399 نیز در سایر مراحل بررسی قرار دارد. 

 
رسیدگی و اعمال تبصره (1) ماده (45) آیین نامه داخلی مجلس 

با استفاده از ظرفیت ماده 45 آئین نامه داخلی مجلس می توان بسیاري از معضلات و مشکلات موجود را از طریق تدوین گزارشی از
سوي کمیسیون ها و احصاء سوءمدیریت ها و تخلفات، حل و فصل کرد. در این راستا کمیسیون اقتصادي تاکنون 7 موضوع را با
استفاده از این ماده بررسی کرده و تدوین گزارش 4 فقره آن نیز به اتمام رسیده است. گزارش نظارت بر نحوه اجراي سامانه هاي
بانکی و نحوه تنظیم بازار کالاهاي اساسی در شب عید نیز در کمیسیون اقتصادي تهیه شد و همچنین گزارش درباره وضعیت بازار
سهام و عملکرد سازمان بورس و اوراق بهادار در این کمیسیون تهیه و در صحن علنی قرائت شد که در نهایت این گزارش منجر به

 
تدوین طرح اصلاح قانون اوراق بهادار جمهوري اسلامی خواهد شد. 

 

 
 

 

 
تقاضاهاي اعمال ماده 234 آیین نامه داخلی مجلس 

در صورت نقض یا استنکاف از اجراي قانون یا اجراي ناقص قانون توسط رئیس جمهور و یا وزرا و یا مسئولین، نمایندگان مجلس می

 
توانند از ظرفیت ماده 234 براي ارجاع عملکرد دستگاه هاي اجرایی به قوه قضاییه استفاده کنند. 

در اجلاسیه اول دوره یازدهم تاکنون، 14 فقره تقاضاي اعمال ماده 234 آیین نامه داخلی به کمیسیون اقتصادي واصل شده است که
از آنها 7 فقره بررسی و گزارش دو فقره از این موضوعات یعنی «نقض قانون و مقررات مربوط به واگذاري سهام عدالت» و بررسی

 
«مغایرت هاي قانونی در نحوه انتخاب و انتصاب رئیس سازمان بورس و اوراق بهادار» نهایی و به صحن علنی ارجاع شده است. 

 
نشست هاي نظارتی 

علاوه بر اقدامات نظارتی فوق الذکر کمیسیون اقتصادي 44 جلسه با وزرا و مسئولان به منظور نظارت بر اجراي قوانین، کسب اطلاع از
کم و کیف اداره امور کشور و هم اندیشی با متخصصان و کارشناسان انجام داده است که می توان از آنها به بررسی تصمیمات سازمان
بورس و تمهیدات قانونی براي حمایت از سهامداران با حضور وزیر اقتصاد و رئیس سازمان بورس، بررسی مدیریت ارزي کشور با حضور



همتی و بازدید از سامانه تخصیص ارز بانک مرکزي، بررسی مسائل و مشکلات تعاونی ها و اصناف کشور، نشست با وزراي صمت و
جهادکشاورزي درباره تنظیم بازار شب عید، بررسی وضعیت استفاده از رمزارزها در ارتقاي توان اقتصادي تجاري کشور، بررسی
عملکرد دستگاه  هاي مرتبط با بخش اقتصاد کشور، نظارت بر اجراي قوانین، بررسی نحوه اجراي قانون تسهیل تسویه بدهی بدهکاران

 
شبکه بانکی کشور، استفاده از توان علمی صاحبنظران و متخصصان، بررسی آخرین وضعیت اقتصاد گردشگري اشاره کرد. 

 
بازدیدها و نظارت هاي میدانی 

طی یک ساله گذشته کمیسیون اقتصادي به منظور پیگیري اجراي قوانین و نظارت بر عملکرد دستگاه ها، 10 مورد نظارت میدانی و
بازدید از جمله بازدید از بانک مرکزي به منظور بررسی وضعیت ارزي کشور، سازمان بازرسی کل کشور به منظور بررسی آسیب
شناسی قوانین اقتصادي کشور، بازدید از سامانه املاك و اسکان کشور در محل وزارتخانه راه و شهرسازي با هدف نظارت بر نحوه
اجراي قانون اخذ مالیات از خانه هاي خالی، بازدید از تالار بورس و اوراق بهادار ایران براي بررسی مشکلات قانونی و نظارتی سازمان
بورس، بازدید از منطقه آزاد قشم به منظور آشنایی با منطقه و بررسی ضعف ها و قوت هاي آن، بازدید از منطقه آزاد انزلی با هدف
آشنایی با منطقه و علت درخواست افزایش وسعت با ارائه طرح قانونی، بازدید از منطقه آزاد چابهار براي آشنایی با منطقه و بررسی
ضعف ها و قوت هاي آن، بازدید از منطقه ویژه اقتصادي سرخس و دوغارون براي آشنایی با منطقه و علت درخواست افزایش وسعت با
ارائه طرح قانونی، بازدید از سامانه تخصیص ارز بانک مرکزي و نشست اعضاي کمیسیون اقتصادي با رئیس کل بانک مرکزي و معاونان
ایشان براي بررسی آخرین اقدامات بانک مرکزي در خصوص ساماندهی بازار ارز و آشنایی با نحوه تخصیص ارز بانک مرکزي انجام داده

 
است. 

 
مکاتبات نظارتی کمیسیون هاي تخصصی با دستگاه هاي اجرایی 

در بازه زمانی این گزارش کمیسیون اقتصادي بیش از 233 مکاتبه با دستگاه هاي اجرایی از جمله سازمان، بورس و اوراق بهادار، وزیر
تعاون ، کار و رفاه اجتماعی، رئیس سازمان تامین اجتماعی، وزیر امور اقتصادي و دارایی، رئیس کل بانک مرکزي جمهوري اسلامی
ایران، وزیر صنعت ، معدن و تجارت به منظور بررسی بازار میوه و کالاهاي اساسی، نحوه اجراي اصلاح قانون الگوي مصرف انرژي، نحوه

 
انتخاب رئیس سازمان بورس، درخواست ارسال گزارش در خصوص آخرین وضعیت عملکردي صندوق تثبیت بازار و... داشته است. 

 
پیگیري تهیه و تصویب آیین نامه هاي اجرایی قوانین توسط دولت 

در بازه زمانی این گزارش، 8 مورد پیگیري در خصوص تهیه و تدوین آیین نامه هاي اجرایی و سایر مقررات لازم التصویب هیأت
وزیران و دولت در حوزه قانون اصلاح قانون مبارزه با پولشویی، قانون اصلاح قانون مبارزه با پولشویی و قانون اصلاح قانون صدور چک

 
انجام شده است. 

 
نظارت بر ارائه گزارش هاي تکلیفی 

در بازه زمانی این گزارش، 30 مورد پیگیري براي وصول گزارش هاي تکلیفی مقرر در قوانین به کیمسیون اقتصادي در حوزه خزانه
داري کل کشور، دیوان محاسبات کشور، صندوق تامین خسارت هاي بدنی، وزارت امور اقتصادي و دارایی، گمرك جمهوري اسلامی
ایران، سازمان شهرداري ها و دهیاري هاي کشور، وزارت امور اقتصادي و دارایی، ستاد مرکزي مبارزه با قاچاق کالا و ارز، بانک مرکزي
جمهوري اسلامی ایران، سازمان تعزیرات حکومتی، دبیرخانه شوراي اجرایی فناوري اطلاعات، وزیر کشور(وزارت کشور)، سازمان امور
مالیاتی، رئیس کل بانک مرکزي جمهوري اسلامی ایران، سازمان هدفمندي یارانه ها و صندوق تامین خسارتهاي بدنی انجام شده

 
است./ 

 

 
 

 



 
 

 
پایان پیام



نشست دادستان کاشان با تولید کنندگان براي پشتیبانی از تولید

منبع: برداشت روزشماره خبر:  194  |  تاریخ: 1400/03/11

به گزارش برداشت روز، در نشست مشترك صنایع کاشان با مسئولان قضایی که به ابتکار عمل شرکت ایسکرا اتوالکتریک
ایران در محل سایت این کارخانه برگزار شد دکتر دهقانی میهمان شماري از تولیدکنندگان و فعالان حوزه تولید بود تا

«مشکلات صنایع بخش خصوصی شرکهاي صنعتی امیرکبیر1 و 2 » را بررسی کند. دادستان در این (...)

دادستان کاشان گفت: به لطف صنعتگران و آمار کم بیکاري در این شهر،پرونده هاي پیچیده قضایی وجود ندارد و به همین

 
دلیل است که جایگاه واحدهاي تولیدي از مسجد کمتر نیست 

به گزارش برداشت روز، در نشست مشترك صنایع کاشان با
مسئولان قضایی که به ابتکار عمل شرکت ایسکرا اتوالکتریک
ایران در محل سایت این کارخانه برگزار شد دکتر دهقانی
میهمان شماري از تولیدکنندگان و فعالان حوزه تولید بود تا
«مشکلات صنایع بخش خصوصی شرکهاي صنعتی امیرکبیر1 و

 
2 » را بررسی کند. 

دادستان در این نشست با اشاره به شعار سال و تاکید رهبر
معظم انقلاب مبنی بر حمایت همه جانبه از تولید گفت: بنده
ضمن تجلیل و قدردانی از جایگاه تولید کنندگان و تشکر از
روحیه کارآفرینی آنها در شرایط اقتصادي موجود براي اولین بار

می گوییم که به لطف صنعتگران و آمار کم بیکاري در این شهر،پرونده هاي پیچیده قضایی وجود ندارد و به همین دلیل است که

 
جایگاه واحدهاي تولیدي از مسجد کمتر نیست و صنعتگران می بایستی از این حیث به خود ببالند. 

 
درد دل تولیدکنندگان با رئیس قوه قضائیه 

پیش از سخنان این مقام بلند پایه قضایی کاشان تعدادي از اصحاب تولید نیز در این جلسه به بیان دیدگاه ها و دغدغه ها و راهکار

 
هاي پیشنهادي خود براي بهبود وضعیت تولید و صنعت کاشان پرداختند: 

امیرحسین جلالی مدیرعامل شرکت ایسکراگفت: مهمترین موضوع عدم پرداخت خسارت هاي ناشی از حوادث کار در سالهاي گذشته

 
از سوي شرکت هاي بیمه است و این در حالیست که در محاکم به حوادث سنوات گذشته رسیدگی شده و حکم صادر می شود. 

یکی از تولیدکنندگان صنایع فرش در کاشان با اشاره به موضوعات عدیده در حوزه تولید گفت: کاشان در حال تبدیل شدن از شهر
صنعتی به شهر خدماتی است. تامین مسکن براي کارگران به دلیل گرانی هاي بیش از حد خیلی سخت شده است،که این امر موجب
شده تا نیروهاي ماهر و نیمه ماهر کاهشی شود که به نوعی رقابت بین کارفرماها بوجود آمده است که با افزایش نرخ حقوق و دستمزد

 
بالا در برخی از صنایع کششی براي آن وجود ندارد. 

حجازي تولید کننده مواد ضدعفونی کننده در این نشست تصریح کرد که: صنایع شهر کاشان برخلاف صنایع برخی نقاط دیگر نظیر
خوزستان و اراك و شهرهاي بزرگ صنعتی بیشتر خصوصی هستند و به این دلیل است که ادارات دولتی در کاشان اینقدر در تقابل با

 
صنایع هستند در حالیکه در نقاطی که شرکتهاي بزرگ دولتی مستقر هستند، این تقابل دیده نمی شود. 

دیانت یکی دیگر از تولیدکنندگان حاضر در این جلسه افزود : نحوه تعیین مشاغل سخت و زیان آور، در کاشان به درستی مشخص



 
نشده است و در مقایسه با سایر شهرهاي صنعتی، بصورت سلیقه اي و سطحی تعیین می گردد. 

وي ادامه داد که : مشکل اصلی تولید کنندکان، سلیقه ي عمل کردن به قانونین می باشد که متاسفانه برخی از مدیران ادارات تفسیر
نادرست از اجراي قانون را دارند که این امر سبب شده تا چوب لاي چرخ تولید گذاشته شود که همین تفسیر نادرست و عمل به آن

 
بدون در نظر گرفتن مصلحت تولید خسارت جبران ناپذیري را به تولید کنندگان بزرگ و کوچک وارد کرده است . 

ایشان همچنان با اشاره به نبود زیر ساخت هاي لازم در شهرك هاي صنعتی از جمله حمل و نقل عمومی خواستار بهبود زیرساخت

 
مناسب براي رفاه حال کارگران شد . 

در پایان این نشست دادستان شهرستان کاشان گفت : تولید کنندگان می توانند با هماهنگی قبلی در جلسه هفتگی که دوشنبه ها در
دادستانی با حضور مقامات مسئول شهرستان تشکیل می شود شرکت کرده و مشکلات خود را در آن جلسه مطرح کنند.



رضایی: قیمت ارز را تثبیت می کنیم

منبع: پایگاه خبري 598شماره خبر:  195  |  تاریخ: 1400/03/11

محسن رضایی کاندیداي انتخابات ریاست جمهوري گفت: در تمام دولت هایی که آمدند، چهار سال اول قیمت ارز تثبیت
شده و در دولت دوم چند برابر شده است. در دولت جدید و بانک مرکزي جدید، کنترل قیمت ارز از قدرتشان خارج شده

است.

به گزارش پایگاه 598 به نقل از تسنیم: محسن رضایی کاندیداي انتخابات ریاست جمهوري در یک گفتگوي رادیویی که عصر
امروز از برنامه "شمارش معکوس" رادیو ایران پخش شد، اظهار داشت: هشت سال آینده جزو سخت ترین سال هاي ایران خواهد بود.
وي خاطرنشان کرد: بزرگترین مشکل اقتصاد ایران، اقتصاددانان با مدرك دانشگاهی نیست، مشکل عدم فهم اقتصادي است. هیچگاه

 
مشاوران اقتصادي روساي جمهور نتوانستند مسائل ایران را بفهمند و راهکار بومی ارائه بدهند. 

رضایی ادامه داد: 50 سال است که تورم، بیکاري و کاهش ارز
پول ملی داریم. در ده سال اخیر که فاجعه رخ داده است. سرمایه
گذاري منفی و اقتصاد ایران کوچک شده است. اولین اولویت من،

 
قطع دست دولت و سرمایه داران از بورس، بانک ها و نفت است. 

وي عنوان کرد: با ایجاد ایالت هاي اقتصادي، اقتصاد را از دست
دولت می گیریم و به مردم می دهیم. همه چیز نباید در تهران
باشد. اگر ایالت ها و شهرهاي اقتصادي شکل بگیرد، دولت دیگر

نمی تواند دخالت کند و پول مردم در همان استان ها هزینه می شود. البته معادن ملی و همچنین نفت و گاز ملی است اما درصدي از
آن باید به مردم همان استان برسد. استان خوزستان بیش از 20 هزار میلیارد تومان از شرکت هاي نفت و گاز طلب دارد. وقتی مطالبه

 
می کنند، می گویند دفتر ما در تهران است. این وضعیت را سامان خواهیم داد. 

رضایی بیان داشت: برخی صنایع همچون مسکن، صنایع دیگر را هم رونق خواهند بخشید. وام مسکن را از انحصار بانک مسکن خارج

 
و همه بانک ها موظف به ارائه وام هستند. هرکس 10 درصد بیاورد، 90 درصد دیگر را بانک خواهد داد. 

کاندیداي انتخابات ریاست جمهوري گفت: گردشگري موضوع مهمی است. ما در کل کشور کمتر از 10 میلیون دلار صرف تبلیغات می

 
کنیم و مشخص است که گردشگر به ایران نمی آید. 

رضایی در پاسخ به سوالی در خصوص اشتغال بیان کرد: در روز نخست آمار دقیق بیکاري را اعلام خواهیم کرد. متوسط بیکاري

 
جوانان 20 درصد و بانوان بیشتر است. ما با اقتصاد بیکار روبرو هستیم. اشتغال براي ما مهم است. 



وي اضافه کرد: باید سرمایه گذاري را بالا ببریم تا شغل به وجود بیاید. همچنین جوانان ما نیاز به آموزش هاي فنی و حرفه اي دارند.

 
تا جوان ها آماده کار نشوند و کار هم ایجاد نشود، مساله اشتغال حل نخواهد شد. 

نامزد انتخابات ریاست جمهوري گفت: دولت من اشتغال را از خانه ها شروع می کند و به هر خانم خانه دار که تربیت دو فرزند برعهده
داشته باشد و آموزش هاي بهداشت و سلامت را فراگرفته باشد و رعایت کند، حقوق پرداخت خواهیم کرد. کسب و کارهاي خانگی نیز

 
در کشور به وجود خواهیم آورد. بانوان در کسب و کارها مشارکت خواهند کرد. 

 
رضایی اظهار داشت: قدرت تولید ایرانی ها و ذهن شان فوق العاده است، اما دولت سرکوب می کند. 

وي در بخش دیگري از این گفتگو بیان داشت: موضوع فقر و معیشت نگران کننده است. زباله گردي و کول بري در کشور ما باب شده
است. هرچند من در دولت ها و مجالس نبودم؛ اما شرمنده مردم هستم. تمام سیاست هاي اقتصادي که در مجمع با کارشناس ها
تنظیم کردیم و می توانست فقر را ریشه کن کند، دولت ها به آن عمل نکردند. دولت من سیاست هایی که تنظیم شده و مورد تایید

 
رهبر انقلاب است را اجرایی خواهد کرد. 

رضایی بیان کرد: یک زمانی کارمندان جزو قشر متوسط بودند، اما اکنون از قشر متوسط خارج و به قشر پایین وارد شده اند. کارگران

 
مشکلات جدي دارند. یک کارگر در ماه چقدر می تواند گوشت و میوه بخورد. 

وي با تاکید بر اینکه گرانی باید کنترل شود، اظهار داشت: گرانی را حذف می کنیم. قیمت ارز را نیز تثبیت می کنیم. در تمام دولت
هایی که آمدند، چهار سال اول قیمت ارز تثبیت شده و در دولت دوم چند برابر شده است. در دولت جدید و بانک مرکزي جدید،

 
کنترل قیمت ارز از قدرتشان خارج شده است. 

رضایی خاطرنشان کرد: مهار نقدینگی نگه داشتن پول در جایی نیست. پول هیچ جا زندانی نمی شود و نمی توان مهار کرد. اشتباه

 
دولت این بود که پول را در بانک ها برده بود و می گفت تورم را کنترل کردم. پول را باید هدایت کرد. 

 
نامزد انتخابات ریاست جمهوري عنوان کرد: با ساماندهی شرکت هاي تعاونی، سرمایه گذاري و اشتغال بیشتر خواهد شد. 

وي در پاسخ به سوالی بیان داشت: ما اکنون می دانیم که در چه استانی چه صنعتی باید باشد و چه صنعتی نباید باشد. شهرهاي

 
صنعتی مدرن براي تجارت خارجی به وجود خواهیم آورد. 

رضایی گفت: از تجارب دنیا و کارشناسان خارجی استفاده می کنیم، اما ما نیاز به یک اقتصاد بومی داریم. اقتصاد ملی را از طریق
بهبود اقتصاد مردم درست می کنیم. معیشت مردم را باید به سرعت حل و فصل کرد.



انتخابات، مسیري براي رسیدن به مقصد درست

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  196  |  تاریخ: 1400/03/11

با نزدیک شدن به 28خرداد ماه، استان به تدریج رنگ انتخاباتی به خود می گیرد.

به گزارش خبرگزاري صداوسیما مرکز یزد، مردم استان یزد در انتخابات امسال سعی دارند در انتخاب خود بیش از گذشته

 
سخت گیر باشند و بهترین فرد را به صورت آگاهانه براي ریاست جمهوري و همچنین شوراي اسلامی شهر و روستا برگزینند. 

اما آنان از منتخبان انتظاراتی دارند و می خواهند که منتخبان به

 
این انتظارات جامه عمل بپوشانند. 

رونق اقتصادي، فراهم کردن زمینه هاي ازدواج، اشتغال و مسکن
جوانان و همچنین عزت و افتخار ملی از مهمترین خواسته هاي

 
مردم است. 

براي تحقق این مسائل به مسیري نیاز داریم که در صورت غافل

 
شدن از آن، فرصت انتخاب شایسته را از دست خواهیم داد. 
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بروکراسی بانکی، مانع راه تولیدکننده اي که هنرش صادرات است

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  197  |  تاریخ: 1400/03/11

آقاي دامغانی، مدیرعامل شرکتی هست که کار آن تولید روغن موتور و هنرش صادرات است.

 
به گزارش خبرگزاري صداوسیما مرکز گلستان؛ این تولیدکننده گلستانی، سابقه صادرات به 18کشور دنیا را در کارنامه دارد. 

 
اما اکنون، بروکراسی بانکی، مانعی بزرگ بر سر راه اوست. 

 
 {sepehr_media_6520346_400_300$}

مدیرکل دفتر هماهنگی اشتغال و سرمایه گذاري استان در این باره گفت: مذاکراتی با بانک ها ازجمله صادرات و کشاورزي براي رفع

 
مشکل این شرکت داشتیم. 

دودانگی افزود: چندین راهکار ارائه شده که در دست بررسی است.



چگونه از راه هاي فرهنگی با دخانیات مبارزه کنیم؟

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  198  |  تاریخ: 1400/03/11

در یکی از شهر هاي شهرستان درگزین، مردم مبارزه فرهنگی را براي مهار استعمال دخانیات انتخاب کرده اند.

به گزارش خبرگزاري صداوسیما مرکز همدان، در شهر کرفس مردم هر روز هزینه یک بسته سیگار را به صندوقی که خود ایجاد
کرده اند واریز می کنند تا هر بار مبلغ جمع شده را در قالب یک وام به متقاضیان بپردازند و آنان نیز از این راه کار و کسب خود را

 
تقویت کنند. 

سیگار کشیدن براي برخی افرادي که سال ها به آن عادت کرده اند در ابتدا اتفاقی و شاید در یک شرایط و با یک ژست خاص آغاز
شده است. آمار و ارقام به دست آمده نشان می دهد از هر 8مورد مرگ و میر، 6نفر در اثر استعمال دخانیات جان خود را در جهان از

 
دست می دهند. 

مدیرعامل صندوق خیریه قائم شهر کرفس که از این راه ایجاد شده است گفت: این صندوق بیش از 23سالی هست که تشکیل شده و

 
صندوق خیریه اي هست که درآمدش از دود نشدن حاصل می شود. 

 
پرداخت تسهیلات اشتغال_ازدواج و کمک در امور خیر و عامل المنفعه از اقدامات این صندوق است. 

هر ساله چهار تا دهم خرداد هفته مبارزه با دخانیات نامگذاري شده است. شهر قروه درگزین و کرفس به عنوان شهر بدون دخانیات در

 
استان همدان اعلام شده است. 
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هدف من قطع دست سیاسیون از اقتصاد است/ ایالت هاي اقتصادي درست می

کنم

منبع: خبر داغشماره خبر:  199  |  تاریخ: 1400/03/11

نامزد سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري تاکید کرد: اگر مردم به این سرباز وطن اعتماد کنند من تمام زندگی خود
را فداي ملت ایران خواهم کرد.

به گزارش خبرداغ به نقل از ایلنا، محسن رضایی درباره حضور در این
دوره از انتخابات ریاست جمهوري گفت: هنگامی که مشاهده کردم

 
وارد جنگ اقتصادي شدیم لازم دیدم وارد انتخابات شوم. 

این نامزد سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري تاکید کرد: اگر
مردم به این سرباز وطن اعتماد کنند من تمام زندگی خود را فداي

 
ملت ایران خواهم کرد. 

وي درباره اولویت هاي اقتصادي دولتش گفت: بزرگترین مشکل اقتصاد ایران اقتصادانان با مدرك دانشگاهی نیست ، مشکل اقتصادي

 
ایران عدم درك این مشکلات و نبود راه حل هاي بومی است. 

رضایی گفت: اقتصاددانان باید مشکلات را بفهمند، نوآوري داشته باشند و در ك کنند. زمانی ما از کشورهاي اطراف و شیوخ عربی جلو

 
بودیم این ها به بندرعباس می آمدند می گفتند ما در این شهر بودیم. 

وي تاکید کرد: ما 50 سال است تورم داریم. در این 10 سال اخیر رشد اقتصادي منفی داشتیم. هدف من قطع دست سیاسیون از

 
اقتصاد است. 

این نامزد سیزدهمین دوره انتخابات گفت: دولت من مصمم است و راهکار این است که ایالت هاي اقتصادي درست کنیم و در اختیار

 
استان ها قرار دهیم. 

 
وي خاطرنشان کرد: دولت فقط تهران نیست و در همه استان ها وجود دارد. 

 
رضایی تاکید کرد : ریسک سرمایه گذاري باید در استان ها پایین بیاید. 

وي افزود: 300 صنعت با احیاي صنعت مسکن سازي به وجود می آید اما دولت مردان ما توجه نمی کنند، ما وام مسکن را از انحصار

 
بانک مسکن خارج می کنیم. اولویت من معلمان، زوج هاي جوان و کارگران هستند. 

این نامزد سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري بیان کرد: اولویت بعدي ما گردشگري است باید این صنعت را هم احیا کنیم و با

 
یک فهم اقتصادي رونق و رشد خواهیم داشت. 



وي درباره این که بیماري کرونا اشتغال را مورد هدف قرار داده است، گفت: یکی از مشکلات 50 ساله ایران بیکاري است. امروز

 
بیکاري در کشور ما 18 تا 20 درصد است. 

 
رضایی ادامه داد: ما با یک اقتصاد بیکار رو به رو هستیم و یک خانواده با این بیکاري ها چگونه درآمد داشته باشد. 

 
وي تاکید کرد: باید سرمایه گذاري را بالا ببریم تا اشتغال افزایش پیدا کند، بیکاران بیشتر و مشاغل کمتر شده اند. 

این نامزد سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري گفت: جوانان ما بیشتر مهارت هاي ذهنی می بینند اما مهارت فنی حرفه اي

 
کمتري داریم. تا ما جوانان را آماده کار نکنیم آنان آماده کار نخواهند شد. 

 
وي درباره حمایت از تولید داخلی گفت: دولت من اشتغال را از خانه ها آغاز خواهد کرد و خانه داري از نظر من شغل است. 

 
رضایی گفت: خانم ها باید آموزش تربیت فرزند و سلامت و بهداشت را فراگیرند و بابت آن حقوق دریافت کنند. 

وي ادامه داد: سپس ایجاد کسب و کار خانوادگی است و سپس ایجاد محیط هاي کاري براي جوانان، زنان و مردان است زیرا هنگامی

 
که این کار را انجام دهیم به تولید خودمان رونق می دهیم. 

این نامزد انتخابات ریاست جمهوري یادآور شد: امروز دلار گران شده است ال جی و سامسونگ از کشور ما خارج شده است خب می

 
توانیم کارخانجاتی را در کشور احیا کنیم. 

 
وي گفت: مسئله فقر و معیشت آزار دهنده است، امروز در کشور من زباله گردي، کولبري و نان قرضی باب شده است . 

رضایی تاکید کرد: ما سیاست هایی را در دبیرخانه مجمع تدوین کردیم که می توانست فقر را ریشه کن کند اما متاسفانه دولت ها

 
عمل نکردند و من این ها را اجرایی خواهم کرد. 

 
وي خاطر نشان کرد: هنگامی که دولت ها می آیند قیمت ارز در 4 سال ابتدایی ثابت است اما در 2سال بعدي چندین برابر می شود. 

رضایی ادامه داد: اولین کاري که من خواهم کرد مهار نقدینگی کشور است، هیچ رستمی در دنیا پیدا نمی شود پول را زندانی کند

 
بلکه باید پول را هدایت کنیم. 

وي درباره راه اندازي مشاغل گفت: نخست منابع از رانت و واسطه گري باید به سمت تولید بروند مشکل بعدي این است که کشاورزان

 
ما قیمت واقعی محصول خودشان را دریافت نمی کنند. 

این نامزد سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري بیان کرد: هنگامی که باغدار پول بیشتر دستش بیاید دستش براي ایجاد اشتغال

 
بیشتر باز می شود. 

وي درباره اولویت هاي صنایع کشور گفت: ما در اقتصاد ایران با یک اقیلم گسترده رو به رو هستیم و مشاهده می کنیم از نظر اقلیمی



و منابع انسانی مزیت هاي بسیاري وجود دارد و اشتباه دولت ها این است که یک برنامه براي همه می نویسند من براي سرمایه هر

 
استان یک برنامه ریزي دارم. 

 
رضایی گفت: تولید را به بازار سرمایه و تقاضا را به بانک متصل می کنیم. 

وي درباره طرح آمایش صنعت اظهار داشت: امروز می دانیم در هر استانی چه صنایعی باید باشد و یا نباشد و قصد داریم شهرهاي

 
صنعتی مدرن ایجاد کنیم. 

این نامزد سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري درباره استفاده از نظر اندیشمند اسلامی گفت: باید راه درست را طی کنیم یکی
از اشکالات ما این است که روشنفکران ما می گویند از نظریه هاي خارجی استفاده کنیم ما باید اقتصاد بومی ایجاد کنیم و قطعا هم

 
باید از نظرات اقتصادانان سراسر دنیا استفاده کنیم. 

وي تاکید کرد: ابتدا باید چالش تولید را برطرف کنیم که در بازارهاي رانتی وجود دارد انجام دهیم، هنگامی که بهره وري در تولید از

 
بازار نقدینگی بیشتر باشد مردم سمت آن می آیند. 

رضایی افزود: انگاري اقتصاد در دنیا فقط اروپا و آمریکا است و ایران مانند یک بچه پستانک به دهان آویزان شده است ما 15 کشور در
همسایگی داریم که می توانیم از آن ها استفاده کنیم.



وعده مهرعلیزاده به کنکوري ها / کنترل نقدینگی مسکن را مهار می کنم

منبع: خبر آنلاینشماره خبر:  200  |  تاریخ: 1400/03/11

نامزد انتخابات ریاست جمهوري گفت: ظرفیت ها اجازه می دهند دانشجو بر اساس فاکتورهاي دیگر انتخاب شود از این رو
حذف کنکور از برنامه ها اساسی بنده است.

نامزد انتخابات ریاست جمهوري گفت: ظرفیت ها اجازه می
دهند دانشجو بر اساس فاکتورهاي دیگر انتخاب شود از این

 
رو حذف کنکور از برنامه ها اساسی بنده است. 

محسن مهرعلیزاده نامزد سیزدهمین دوره انتخابات ریاست
جمهوري، عصر امروز (سه شنبه) در برنامه صداي جوان که
عصر امروز از رادیو جوان پخش شد به معرفی خود پرداخت
و گفت: سه فرزند دارم که هر سه در تهران زندگی می
کنند. منزل من 280 متر است و یک تویوتاي ساخت
2009 دارم. از دیدگاه اطرافیان منضبط، پرکار و خانواده

 
دوست هستم. 

وي در رابطه با سیاست دولت او براي حل مشکل مسکن، افزود: کنترل نقدینگی و کاهش نرخ تورم سبب مهار قیمت مسکن خواهد

 
شد. 

نامزد انتخابات ریاست جمهوري در رابطه با فضاي علمی و دانشگاهی، گفت: اصلاحات اساسی در بنیان هاي دانشگاهی ضروري است.
دانشگاه ها باید به سمت راهبردها براي مشارکت در حل مسائل کشور هدایت شوند، دانشگاه باید در تعامل با جامعه و در جهت

 
نیازهاي آنها حرکت کنند و نباید یک تافته جدا بافته باشد. 

مهرعلیزاده ادامه داد: پشتیبانی از کارهاي علمی و فناوري، پشتیبانی از همکاري هاي استاد و دانشجو و موارد دیگر از راهکارهایی

 
هستند که براي بهبود وضع فضاي آموزش عالی کارساز خواهد بود. 

وي درباره صیانت از سبک زندگی ایرانی اسلامی، گفت: خانواده، بنیان جامعه است و اگر بتوانیم مسائلی را در خانواده حل کنیم

 
معضلات بسیاري از سطح جامعه پاك می شود. 

نامزد انتخابات ریاست جمهوري اضافه کرد: در این راستا، کمک به تامین نیازهاي بهداشتی، فرهنگی، ایجاد اشتغال، کمک به معیشت
و بهبود وضع سفره خانواده ها، کمک به تامین مسکن خانوارها، تسهیل فعالیت هاي فرهنگی و دینی براي امیدوار ساختن خانواده

 
ایرانی اثرگذار خواهد بود 

مهرعلیزاده درباره با موضوع کنکور،گفت: اصرار بر حفظ و نگه داشتن کنکور بیهوده است. ظرفیت ها اجازه می دهند دانشجو بر اساس



 
فاکتورهاي دیگر انتخاب شود از این رو حذف کنکور از برنامه ها اساسی بنده است. 

وي درباره رونق تولید، تاکید کرد:اولین کاري که خواهم کرد، حذف بخش نامه هایی که ترمز تولید هستند خواهد بود، با حذف این
موانع در حدود یک ماه نفس تولید باز خواهد شد. همچنین به پنج دهک پایین جامعه حداقل پنج برابر مبلغ فعلی، یارانه اعطا خواهد

 
شد تا اندکی به معیشت آنها کمک و از سطح فقر آنها کاسته شود. 

نامزد انتخابات ریاست جمهوري درباره موضوع سربازي، تصریح کرد: یک لایحه براي لغو سربازي و یا اگر لغو مقدور نبود تبدیل

 
سربازي به گذراندن یک دوره اجباري در بخش هاي تخصصی یا حتی شرکت هاي خصوصی تنظیم خواهم کرد. 

مهرعلیزاده با اشاره به اینکه کار دولت در تشویق مردم به بورس غلط بود، تاکید کرد: نه اینکه فعالیت در بورس غلط باشد اما نحوه

 
ترغیب مردم و روندي که اتفاق افتاد اشتباه بود. 

وي درخصوص مبارزه با قاچاق کالا، گفت: یک تحول ساختاري در نظام گمرکی مورد نیاز است، نظارت تشکل هاي صنفی و اجتماعی
مثل اتاق بازرگانی باید تقویت شود، همچنین بخش خصوصی کارآفرین مثل «استارتاپ ها» و پشتیبانی از بخش خصوصی می تواند

 
مانع قاچاق باشد. 

نامزد انتخابات ریاست جمهوري درباره اصلاح ساختار بودجه، اظهار داشت: ایجاد انضباط مالی در یودجه و تخصیص منابع بر اساس
معیار کارآیی و عملکرد، دو راهبرد مهم در این راستا است. امروز تخصیص بودجه با چانه زنی اتفاق می افتد و بودجه با توجه به

 
نیازهاي مالی به نهادها تعلق نمی گیرد. 

مهرعلیزاده خاطرنشان کرد: حتما مداخله دولت در امور اقتصادي و اجتماعی باید کاسته شود و همچنین امور مختلف جامعه باید به

 
مردم واگذار شود و نقش دولت کمتر و کمتر شود. 

وي با بیان اینکه یارانه هاي انرژي باید به اقتصاد ملی بازگردانده شود، تاکید کرد: اگر منابع حاصل از اصلاح یارانه ها به جامعه و

 
اقتصاد برگردد، اقدامات بسیار زیادي می توان انجام داد. مبلغ یارانه انرژي در کشور مبلغ بسیار زیادي است. 

نامزد انتخابات ریاست جمهوري در پاسخ به سوال شهروندي مبنی بر بهبود وضعیت معیشتی مردم، تصریح کرد: اولین کار ما در مورد
قشر آسیب پذیر خواهد بود و یارانه هاي نقدي قشر آسیب پذیر جامعه را حداقل پنج برابر خواهم کرد. همچنین با برنامه هایی که

 
داریم در چهار سال، چهار میلیون شغل ایجاد خواهیم کرد. 

مهرعلیزاده درخصوص معضل خام فروشی، افزود: خام فروشی به ویژه درباره مواد معدنی، موضوعی است که باید هر چه سریعتر به آن

 
رسیدگی شود. تسهیلات ویژه و جایزه هاي صادراتی براي صنایع در نظر خواهیم گرفت، تا مسیر صادرات محصولات میسر شود. 

وي افزود: همچنین با تثبیت بازار، اجازه نمی دهیم تولید کننده اي که به سختی بازاریابی کرده مشتري خود را از دست بدهد؛ فضاي

 
امنی براي تولیدکنندکان فراهم خواهیم کرد. 

نامزد انتخابات ریاست جمهوري درباره واحدهاي تولیدي تعطیل شده یا احداث واحدهاي جدید، بیان کرد: اولین برنامه من در این

 
زمینه رفع موانع اداري و دیوان سالاري است که این موضوع می تواند 60 درصد، ظرفیت موجود را به کار ببندد. 



مهرعلیزاده تاکید کرد کرد: به بانک ها اجازه نخواهیم داد از تولید کننده سود 30 درصد بگیرد یا اگر قرار است وام اعطا شود

 
بازگرداندن آن به مرحله تولید موکول شود، این موضوعات تولید کنندگان را زمین گیر کرده است. 

وي در بخش دیگر این گفتگو با بیان اینکه امید داریم ارزش هاي ارزشمند دینی که به آن پاییند هستیم را در عملکرد به مردم
منتقل کنیم و با ریا کاري جوانان را پس نزنیم و بدبین نکنیم،افزود: دخالت فزاینده دولت در اقتصاد، باعث رانت و فساد شده است،

 
همچنین عدم اجراي یک الگوي صحیح و شناخته شده در کشور از نقاط ضعف فعلی کشور است. 

نامزد انتخابات ریاست جمهوري تصریح کرد: افزایش بیکاري، گسترش خط فقر، کاهش امید اجتماعی و اعتماد بین دولت و مردم

 
نگران کننده است. 

مهرعلیزاده با بیان اینکه مهمترین نکاتی که براي انتخاب مدیران در دولت در نظر گرفته ام، کارآمد بودن، نخبه بودن، فعال و پر کار
بودن، امیدوار بودن و مومن بودن است، گفت: اعلام می کنم میانگین سنی دولت من زیر 45 سال خواهد بود. باید بانک اطلاعاتی از
متخصصان و کارآفرینان براي اداره کشور تهیه شود تا بدون توجه به جهت گیري و تفکر افراد همه براي اصلاح وضع موجود به میدان

 
بیایند. 

وي در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه براي تحقق اقتصاد مقاومتی چه خواهید کرد؟، گفت: مفهوم اقتصاد مقاومتی این است که با اتکا
به توانمندي هاي داخلی تحریم ها را بی اثر کنیم. کشور ما این قابلیت را دارد، اگرچه تحریم ها می توانند سرعت را در مسیر

 
پیشرفت کم کنند اما نمی توانند ما را متوقف کنند. موارد بسیاري در زمینه اقتصاد مقاومتی عمل نشده است که باید به آن بپردازیم 

نامزد انتخابات ریاست جمهوري در پایان گفت: آینده براي جوانان است، هرچه در کشور است براي نسل آینده است؛ امیدوارم جوانان

 
با استعدادهایی که دارند آینده خوبی را براي کشور و نسل هاي بعدي بسازند. 
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